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Leto L, št. 519, 30. oktober 2023

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek,  27. novembra. 

Gradivo bomo zbirali do 13. novembra.
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Borovnica

Kdaj odprtje 
knjižnice?
Za Miklavža ali dedka Mraza?

Zgodba o knjižnici ima dolgo brado, ki pa 
bo še za odtenek daljša, kot smo pričakovali 
po začetku reševanja ureditve knjižničnih 
prostorov. Stari napis trgovine je na objektu 
zamenjal novi in celo osvetljen Knjižnica dr. 
Marje Boršnik Borovnica, a bo treba prebra-
ti še nekaj knjig, preden bo nova knjižnica 
odprla vrata. Se pa vsaj obdobje 
branja pravljic počasi končuje.

Vrhnika

Nov most v 
Verdu
Dokončan projekt
Konec septembra so delavci privijačili še 
ograjo, s čimer je bila brv  – ali bolje kar 
most – čez Ljubljanico v Verdu predana 
svojemu namenu. Predhodnik mostu je bil 
zgrajen leta 1987 in ga je po dobrih treh 
desetletjih že tako načel zob časa, da ga je 
bilo treba podreti. Nov most je občino stal 
dobrega pol milijona evrov. Kot 
zanimivost: stari je stal 6,7 milijar-
de. Seveda dinarjev. 

Horjul

Tilka Bračun praznovala 110 let
Čestitala tudi predsednica in nekdanji predsednik države

Si predstavljate, da živite 110 let? Kaj vse človek doživi v vsem tem času od daljnega leta 1913! 
Tilko Bračun so ob praznovanju rojstnega dne v Horjulu obiskali aktualna predsednica, nekdanji 
predsednik države in ministrica za digitalno preobrazbo. Na njen rojstni dan, 24. septembra, je 
bilo zato v domu starejših Deos v Horjulu zelo živahno. Kako je potekalo praznovanje in 
kdo vse ji je čestital, preberite na horjulskih straneh. 

Konec septembra je bilo slovesno v Polhovem 
Gradcu, kjer so bogatejši za prenovljeno območje 
avtobusne postaje in Polhkovo razgledišče. Sre-
dišče kraja se ponaša z urejeno prometno infra-
strukturo in novim objektom, ki je gostinski lokal 

z infotočko in izbrano turistično ponudbo. Vre-
dnost projekta, ki ga je občina izpeljala v sode-
lovanju z državo, znaša 1,15 milijona evrov. Ne-
daleč stran, na pobočju hriba nad postajo, pa je 
Polhkovo razgledišče s sprehajalno potjo, panoji 

za tematske razstave, klopmi, igrali in zeliščnim 
vrtom. Kmalu ga bodo dopolnili še z elementi 
nove Blagajeve učne poti. Več o tem zanimivem 
projektu si preberite na dobrovsko-
-polhograjskih straneh.
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Sodobni, zlasti mestni človek izgublja 
stik z naravo. Prehranski izdelki na 
trgovskih policah so postali samoumevni. 
Njihovo pot do naših krožnikov 
pogosto bolj kot kakovost kroji cena. V 
družbi, ki stremi k popolnosti, je oblika 
postala pomembnejša kot vsebina. 
Če kdo, potem kmetje in pridelovalci hrane 
vedo, da žanješ oziroma pobiraš tisto, kar 
si sadil oziroma sejal. Pridelka ni brez veliko 
dela, dobre zemlje, kakovostnega semena 
oz. sadike, potrebne vlage, temperature. 
Brez nenehne skrbi, okopavanja in 
pletja mu grozi, da ga bo zadušil plevel. 
Veliko dejavnikov se mora uskladiti, da 
je pridelek v času pobiranja skladen z 
našimi pričakovanji in bo našel pot v 
našo prehrano. Letos smo tudi pri nas 
občutili, kako malo je potrebno, da silovita 
moč narave v hipu uniči ves naš trud. 
V zadnjih letih smo priča pravi revoluciji 
na področju prehranjevanja. Lokalno 
pridelana hrana, biološka in ekološka 
pridelava je postalo prava modna muha 
med ljubitelji zdrave prehrane. Med 
ljudmi se krepi zavedanje, da ima lokalno 
pridelana hrana številne prednosti za 
nas in za okolje, zato je v naših občinah 
ob večjem povpraševanju tudi vedno več 
tovrstne ponudbe. Lokalno pridelani hrani  
smo namenili tokratno temo meseca. 
Ker boste Naš časopis dobili v roke pred 
dnevom reformacije, vas želim spomniti, 
da nas je kot narod oblikovala prav pisana 
beseda v domačem jeziku. Ne nasedajmo 
cenenim ponaredkom in bližnjicam, ki nam 
jih ponujajo mediji in družbena omrežja. 
Naj bo v dneh, ko so večeri 
spet daljši, na našem jedilniku 
tudi kakovostna knjiga. 
Saj veste: bio, eko, lokalno.

Cankarjev verz: 

Poznam tiste, 
ki veliko jokajo in veliko govore, 
plitki so v srcu in šibki v kolenih. 

Ivan Cankar, Volja in moč - Dana

Bio, eko, lokalno

Prenovljeno središče
Polhov Gradec – Izgradnja Polhkovega razgledišča in ureditev prometnega vozlišča
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Foto: Erik Bebar Seliškar

Peter Perše, urednik

Log - Dragomer

Zaenkrat po 
načrtih
Gradnja AC-priključka

Gradnja novega nadvoza čez avtocesto na Luko-
vici poteka kot po maslu. Izbrani izvajalec – kon-
zorcij litijskega gradbinca Trgograd in hrvaške 
gradbene družbe GP Krk dela izvajajo v dogo-
vorjenih rokih. Gradnja naj bi potekala do konca 
prihodnjega leta. V vmesnem času bodo glede na 
posamezne faze del vzpostavljene različne zapo-
re. Več o projetku na straneh Loga - 
Dragomerja. 

Iskrene čestitke ob državnem prazniku, 
dnevu reformacije.

Uredništvo Našega časopisa
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Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.
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Prve novice
Kako napreduje prizidek v Starem malnu?
Turistično društvo Blagajana z Vrhnike je pred letom dni pridobilo gradbeno dovoljenje 
za prizidek h koči v Starem malnu. Ta bo zimo dočakal z dokončano streho, vgrajenimi 
okni, vrati in pokritim veznim delom. S Strmce bo do koče napeljan nov vod elektrike, 
ki je nujno potreben za nemoteno obratovanje objekta. V društvu priznavajo, da 
finančna slika ni najbolj ugodna, zato vas vabijo, da jih obiščete in tako podprete njihova 
prizadevanja za prenovo turističnega bisera. Svoj trud bodo podkrepili še s stenskim 
koledarjem za leto 2024, zbrana sredstva pa bodo prav tako namenili gradnji prizidka. 
Več o projektu in zbranih sredstvih si preberite na vrhniških straneh. 

Vodovod za Kote
Župan Peter Črnilogar je v sredo, 20. septembra, v novih prostorih gasilskega doma 
PGD Brezovica pri Borovnici sklical zbor občanov za naselja Brezovica, Dražica, 
Niževec, Zabočevo, Ohonica, Pristava in Lašče. Osrednja točka zbora je bila izgradnja 
vodovoda. Na občini so pridobili gradbena dovoljenja za prve tri faze (od štirih) in 40 
služnosti, decembra lani so opravili poizkus izdatnosti vrtine in kakovosti vode. Pri 
nekaterih lastnikih zemljišč, ki so v tujini, poteka postopek razlastitve. V letu 2023 je 
projekt prijavljen za pridobitev sredstev iz Načrta za okrevanje in odpornost, kjer je 
občina uspela pridobila milijon evrov nepovratnih sredstev. Začetek gradnje je načrtovan 
prihodnje leto, dokončan naj bi bil do sredine 2025, pridobitev uporabnega dovoljenja pa 
načrtujejo do sredine 2026.

Izdelava novih brvi za večjo varnost
Ponekod v Horjulu so bile čez potoke postavljene še lesene brvi, ki so se začele umikati 
novim železobetonskim. Na videz preprost projekt je zahteval kar nekaj časa, med 
drugim tudi legalizacijo. Gradnja novih brvi se je začela oktobra, ko so delavci odstranili 
dve desetletji stare brvi in začeli  pripravo opaža za nove, ki bodo varnejše, vsekakor pa 
trdnejše in z daljšo življenjsko dobo.

Na Dobrovi vsako soboto deluje nova lokalna tržnica
Na Dobrovi se je uresničil eden izmed težko pričakovanih projektov – v soboto, 7. 
oktobra, je na dvorišču pred kmetijsko zadrugo zaživela nova lokalna tržnica. Deluje pod 
okriljem že uveljavljene in dobro poznane blagovne znamke Dobrote Blagajeve dežele, 
ki združuje lokalne ponudnike z območja naše občine. Nova tržnica bo odprta vsako 
soboto med 8. in 12. uro. Vsi, ki bi želeli soustvarjati ponudbo na tržnici in prodajati 
svoje izdelke in pridelke, se tržnici še vedno lahko pridružite. Vsekakor pa vabljeni, da jo 
obiščete.

Loško košarkarsko igrišče z novo podobo
Občina Log–Dragomer je zaključila obnovo košarkarskega igrišča v Športnem parku na 
Logu. Za prenovo bodo odšteli okoli 80 tisočakov, slabih 23 so jih pridobili iz Fundacije 
za šport. V okviru del so odstranili asfalt, postavili nove temelje za koše, uredili ustrezne 
naklone igrišč ter asfaltirali dobrih 500 m2 površine za igrišče ter nanjo položili še 
sedemslojno športno podlago. Na igrišču so postavili dva nova košarkarska koša ter dva 
rokometna oziroma nogometna gola, zamenjali so tudi obstoječo razsvetljavo in postavili 
nove klopi. 
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Bio, eko, lokalno
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·  Montaža lokalnih rekuperatorjev

·  Pregled kanalizacije s kamero  
 (do 20 metrov)

·  Toplotne črpalke  
   in  

·  Klime   (WindFree) in

·  Talno ogrevanje

·  Kronsko vrtanje
Brane Smrtnik  · 041 737 290
Log pri Brezovici   · www.bs-i.si

d.o.o.

VODOVOD & 
OGREVANJE

FRIZERKA
META

Meta Keršmanc s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Zdravo lasišče je najpomembnejši
dejavnik za zdrave lase.

Z začetkom jeseni prihajajo težave z lasiščem kot sta
prhljaj in srbečica, zaradi suhega zraka.

Zato smo vam v našem salonu pripravili
negovalni tretma, ki bo obnovil vaše lasišče.
V ceno tretmaja 5€, ki traja 10 minut je zajeto

umivanje las, piling in masaža lasišča s produkti
za nego lasišča.

V ceno tretmaja ni vključeno sušenje las ali katerakoli
druga storitev.

Svoj termin si pravočasno zagotovite

na 031-219-541

ali pa se osebno oglasite na
Cankarjevem trgu 3 naVrhniki.

041/706-359

Sečnja in spravilo lesa
Čiščenje zaraščenih površin
ODKUP LESA NA PANJU – PLAČILO TAKOJ

Prodaja drv

MM GOZDARSTVO, d.o.o. 

Velika Ligojna 74, 1360 Vrhnika mm.gozdarstvo@gmail.com www.gozdarske-storitve.si
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Občina Vrhnika
Telefon: 01 755 54 10
El. pošta: obcina.vrhnika@vrhnika.si

Uradne ure za poslovanje s strankami

Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 13.00 ure

Uradne ure sprejemno – informacijske pisarne

Ponedeljek, torek in četrtek: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 12.00 ure

Županova beseda 

1. november – vsi 
sveti in dan spomina 
na mrtve
November se začenja 
z državnim oz. 
krščanskim praznikom 
- dan mrtvih oz. vseh 
svetih. 

Vrhnika, 28. 
september – Na 

redni seji se je 
sestal občinski svet, 

ki je obravnaval 
dva pomembna 

dokumenta: 
spremembe 
občinskega 

prostorskega načrta in 
osnutek proračuna. 

Odlok o občinskem prostor-
skem načrtu je bil sprejet leta 
2014, od takrat je bil do tokra-
tne obravnave še trikrat spre-
menjen in dopolnjen. Razlogi 
za tokratno spremembo so v 
razmerah na terenu, saj se za-
radi neustrezno oblikovanih 
prostorsko izvedbenih pogojev 
pojavlja neustrezna pozidava 
delov naselij, ki so namenjeni 
redki pozidavi na razgibanem 
terenu, podeželskih naselij in 
območij posamične poselitve s 
stanovanjskimi objekti (v naj-
več primerih tipa dvojček), ki 
so namenjeni trgu. Investitorji 
pripravljajo projekte za prido-
bitev gradbenega dovoljenja 
v bivanjsko manj kakovostni, 
zelo zgoščeni pozidavi z name-
nom pridobiti čim več objektov 
oz. stanovanjskih enot na čim 
manjšem prostoru. Tovrstna 
gradnja vodi v kritično obre-
menitev cestne in druge in-
frastrukture, ki se na številnih 
območjih ne more sorazmerno 
širiti. Spremenjen OPN tako 
prinaša manj dvoumna določila, 
ki so jih komercialni investitorji 
doslej izkoriščali. 

Občinski svet je sprejel tudi 
letna programa športa in kul-
ture, ki določata vsebine in 
programe, ki se sofinancirajo iz 
javnih sredstev, in obseg ome-
njenih sredstev. V proračunu 
za leto 2024 je za šport predvi-
denih tristo tisoč evrov. V raz-
pravi se je oglasila samo Irena 
Oblak, ki je pohvalila višino 
sredstev, bolj zadržana pa je 
bila do pripravljene analize, ki 
spremlja program športa. Letni 
program kulture predvideva za 
ljubiteljsko kulturo dobrih 105 
tisoč evrov

Marjan Geohelli, kot pred-
sedujoči občinskemu odboru 

za kulturo, Oblakova in Do-
man Blagojević so menili, da 
bi tudi kultura morala imeti 
podobno analizo kot šport. Ge-
ohelli je še menil, da je politika 
kulture podhranjena in da po-
trebuje več vetra v svoja jadra. 
V nadaljevanju je občinska 
uprava po področjih predstavila 
osnutek proračunov za leti 2024 
in 2025. Proračun za prihodnje 
leto predvideva 25,4 mio pri-
hodkov. Osnutka proračunov 
vsebujeta nadaljevanje začetih 
oz. zaključek aktivnosti pri 
projektih izgradnje mostu čez 
Ljubljanico, nadaljevanje odse-
kov južne in severne obvoznice, 
izgradnje garderobnega objekta 
ter izboljšanje cestnega in dru-
gega omrežja oz. infrastruktu-
re na območju celotne občine. 
Projekti, za katere je med pri-
hodki predvideno sofinancira-
nje države oz. sredstev EU, so 
v letu 2024: garderobni objekt, 
kanalizacija Bevke in Blatna 
Brezovica ter Biciklanc. V letu 
2025 pa je od države oz. iz sred-
stev EU predvideno sofinanci-
ranje: gradnja športne dvorane, 
obnova Rokodelskega doma in 
revitalizacija železniške posta-
je. Po seznanitvi z osnutkoma 
ga bodo obravnavala občinska 
delovna telesa, podan bo tudi 
v javno razpravo. Po predvideni 
časovnici naj bi ga občinski svet 
sprejel na decembrski občinski 
seji. 

Občinski svet je za dobo šti-
rih let imenoval še novega člana 
v nadzorni svet vrhniške komu-
nale, Andreja Jurjevčiča, ter se 
strinjal z razrešnico svetnikov, 
ki sta odstopila – Ožbeta Šte-
blaja in Janka Skodlarja. 

Med daljše točke dnevne-
ga reda so sodila »vprašanja 
in pobude članov občinskega 
sveta«. Tomaž Gorišek je dal 
pobudo, da bi v verdskem par-
ku s panoji obeležili tam rojena 
slikarja Jožefa Petkovška in Ma-
teja Sternena. Ana Skledar je 
med drugim povprašala glede 
možnosti dodatnega popoldan-
skega avtobusa v Zaplano in o 
morebitni gradnji otroškega 
igrišča na Miznem Dolu. Žu-
pan Daniel Cukjati je odgovoril, 
da je avtobus mogoč v primeru 
državne subvencije, gradnja 
igrišč pa je domena krajevnih 

skupnosti. Domna Blagojevića 
je med drugim zanimalo, za-
kaj pri novi dovozni cesti na 
avtocesto ni pločnika in podal 
pobudo za sestavo delovne sku-
pine, ki bi vsaj dvakrat na leto 
pregledala vodotoke. Župan je 
odgovoril, da pločnik ni bil so-
časno zgrajen, ker bi birokratski 
postopki zanj zelo podaljšali rok 
izgradnje obvoznice. Boštjan 
Erčulj je predlagal, naj občinski 
redarji večkrat obiščejo maka-
damsko parkirišče za Petrolom, 
Petra Černetič pa je opozorila 
na poškodovano cestišče držav-
ne ceste Ljubljanska cesta pri 
izvozu za Ligojno. Irena Oblak 
je opozorila na poplavno ogro-
ženost in čimprejšnje čiščenje 
vodotokov ter na propadajoči 
kip Karla Grabeljška. Glede 

slednjega je dobila odgovor, da 
čakajo izvajalca obnove. Edin 
Behrič je dal pobudo za vzpo-
stavitev mladinskega centra v 
Kulturnem centru Vrnika, Aljo 
Stanko pa je med drugim zani-
mala morebitna pomoč občine 
TD Blagajana pri gradnji prizid-
ka v Starem malnu. Župan je 
odgovoril, da bo društvo dobilo 
finančno pomoč sorazmerno s 
pomočjo, ki jo je pred leti pre-
jelo Planinsko društvo Vrhnika 
ob gradnji koče. Blanka Gašpirc 
je prav tako opozorila na sana-
cijo vodotokov na območju KS 
Drenov Grič - Lesno Brdo in 
potrebo po čimprejšnjem za-
četku postopkov za pridobitev 
zemljišč za gradnjo šole in vrtca 
na Drenovem Griču. 

Gašper Tominc

Nadomestne volitve v KS Verd
Občinska volilna komisija Občine Vrhnika je na podlagi 110. člena Zakona o lo-
kalnih volitvah, ki določa, da se nadomestne volitve v svet krajevnih skupnosti 
opravijo, ko preneha mandat najmanj tretjini članov sveta, na redni seji 4. 10. 
2023 sprejela sklep o razpisu nadomestnih volitev članov Sveta Krajevne skupno-
sti Verd. Na nadomestnih volitvah volivci v svet Krajevne skupnosti Verd volijo 
pet članov.
Nadomestne volitve bodo v nedeljo, 17. 12. 2023.
Za dan razpisa volitev, s katerimi začnejo teči roki za volilna opravila, se šteje 
ponedeljek, 
9. 10. 2023.
Kandidature je mogoče vložiti do četrtka, 16. 11. 2023, do 19. ure.

Več podrobnosti o volitvah je objavljenih na koncu vrhniških strani. 

Sprejet in objavljen je odlok o 
spremembah in dopolnitvah 
OPN
Občina Vrhnika obvešča, da je bil Odlok o spremembah in dopol-
nitvah Odloka o Občinskem prostorskem načrtu Občine 
Vrhnika (SD OPN 4) s prilogami sprejet na šesti redni seji Občinskega sveta 
Občine Vrhnika, 28. 9. 2023. 
Odlok je bil objavljen v Uradnem listu RS, št. 105/23, dne 10. 10. 2023, in je začel 
veljati petnajsti dan po objavi, tj. 25. 10. 2023.

Občinska seja

Odstop svetnikov in spremembe prostorskega načrta občine

Od februarja dalje je bil 
zaradi gradbenih del 
zaprt most v Verdu. 

Večina del je bila zaključenih 
pred prvim septembrom, da 
so ga z začetkom šolskega leta 
lahko začeli uporabljati šolarji 
na poti do in iz šole. V zadnjem 
tednu septembra so delavci na-
mestili tudi ograjo, ki jo je pred 
tem nadomeščala gradbena 
ograja, člani vrhniškega zdru-
ženja šoferjev in avtomehanikov 
pa so v času jutranjega prihoda 
v šolo in popoldanskega odho-
da skrbeli za varnost na mostu. 

Pred novim mostom z 32-me-
trskim lokom je na tem mestu 
stal most iz leta 1987, ki so ga 
postavili v treh mesecih, svoje-

mu namenu pa slovesno predali 
dva dni pred tedanjim prazni-
kom republike, ki je bil 29. no-
vembra. Most je po dobrih treh 

desetletjih tako načel zob časa, 
da ni bil več varen, zato se je 
občina odločila za novogradnjo. 
(gt)

Novi most Predhodnik iz leta 1987 je postal nevaren za uporabo. 

V Verdu nov most

Na dan vseh svetih v kr-
ščanstvu godujejo vsi svetniki, 
ki nimajo svojega posebnega 
dne v koledarju, kot ga ima-
jo nekateri ljudsko bolj znani 
svetniki, kot so sv. Martin 
(martinovanje), sv. Valentin 
(valentinovo), sv. Patrik, sv. 
Gregor (gregorjevo), sv. Niko-
laj ali Miklavž ... 

Tega dne pa se spominjamo 
tudi naših prednikov, naših 
bližnjih, ki so nas zapustili. 
Obiščemo grobove, se jih spo-
mnimo in počastimo njihovo 
ime, ker je imelo pomembno 
vlogo v našem življenju. 

Na ta dan pa se spominja-
mo tudi vseh umrlih, ki so 
krojili usodo določene skupi-
ne ali celega naroda. Polagajo 
se sveče in venci na grobovih 
znanih in pomembnih oseb-
nostih. Potekajo spominske 
slovesnosti na vojaških po-
kopališčih, pri grobnicah, v 
taboriščih in na množičnih 
grobovih druge svetovne voj-
ne. Govorniki se na spomin-
skih slovesnostih velikokrat 
sprašujejo, ali so žrtve bile res 
potrebne, ali bi se jim lahko iz-
ognili. Sprašujejo se, ali smo se 
iz tega kaj naučili in ne bomo 
ponavljali zgodovinskih na-
pak. Vsi upamo, da se to ne bo 
ponovilo. Pri tem pa velikokrat 
pozabljamo, da so pretekle do-
godke krojili ljudje, ki so bili 
nam enaki. Praviloma nobena 
sistemska žrtev ni postala iz-
nenada. Sovraštvo in dejanja 
so rasla postopoma. Začelo se 
je z verbalnim nasiljem. Spo-
mnimo se na Nemčijo, Italijo, 
Slovenijo, ali če želimo, Ukra-
jine, Bližnjega vzhoda, Azije. 
Sledila je faza razlikovanja v 
konkretnem življenju. Margi-

nalizirane oziroma označene 
skupine ljudi niso smela opra-
vljati javnih služb - v šolstvu, 
sodstvu, zdravstvu, policiji, na 
javni televiziji. Tem ukrepom 
so sledile zaplembe premože-
nja in nepremičnin. Zaklju-
čilo pa se je s fazo, ko je bilo 
drugače misleče treba trajno 
odstraniti. Zanimivo je, da 
je bilo vse to podprto z za-
konodajo, ki je to omogočala.  
Tudi mi in naša Slovenija ni 
nobena izjema. Danes in tu-
kaj smo priča stvarem, ki ne 
peljejo v pravo smer. Nekaj 
let že poslušamo in beremo v 
»resnih« javnih medijih žaljiv-
ke o volivcih, ki so volili do-
ločeno stranko ali o vernikih 
določene vere. Natančneje o 
»janšistih« in »katolibanih«. 
Sedaj je zadeva šla že tako da-
leč, da volivci določene stran-
ke ne bi smeli biti člani javnih 
zavodov, zaposleni v javnih 
službah. Ne zaradi nesposob-
nosti, temveč zaradi politične 
usmerjenosti. Tudi na Vrhniki 
smo imeli primere, ko je ob-
činska svetnica na občinski 
seji nasprotovala imenovanju 
osebe na javno funkcijo za-
radi njegove vere. Ne zaradi 
nesposobnosti, ne zaradi ba-
rabij, temveč zaradi ideološke 
usmerjenosti in fakultete, ki 
jo je opravil. Kaj bo sledi-
lo? Zaplemba premoženja?  
Naj bodo prihajajoči prazniki 
tudi opomin družbi, da si ne 
želimo ponavljati napak zgo-
dovine in da žrtve 2. svetovne 
vojne niso nastale zaradi sla-
bega trenutka, temveč zaradi 
naraščajoče sovražnosti v več 
letih ali celo desetletjih.

Župan Daniel Cukjati
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Med vrhniko in Ligojno 
so delavci 22. septembra 
položili prve metre 
asfalta na tamkaj 
nastajajoči kolesarski 
stezi. 

Slabih štirinajst dni kasneje 
so na omenjeni relaciji postavi-
li tudi nov most za kolesarsko 

stezo. Kot kaže, je suha jesen 
delovala spodbudno na tempo 
gradnje kolesarske steze, kajti v 
začetku oktobra so, kot so zapi-
sali na občini, dogradili še ploč-
nik ob Ljubljanski na Kralovšah 
ter klančino za dvig požarne 
varnosti soseske Zlatica na in-
terventni poti z Ljubljanske. 
Nov asfalt je dobila tudi oboje-
smerna enostranska kolesarska 

pot na Kolodvorski. Na pobudo 
aktivnih občanov je je nekoliko 
dopolnjen tudi pločnik na Ope-
karsko. Sredi oktobra so med 
Staro Vrhniko in Podčelom as-

faltirali tudi nov odsek državne 
ceste in kolesarske poti. Podčelo 
bo tako po novem imelo avto-
busno postajo s povsem pravo 
nišo. (gt, foto: arhiv občine). 

Po poletnih neurjih 
so se na občini lotili 
reševanja poplavne 

problematike. 

Kot je v zadnji številki Našega 
časopisa zapisal podžupan 
Mirko Antolović, so narejene 
in predstavljene poplavne 
študije, bilo je več posvetov 
in sestankov s predstavniki  – 
od ministrstev do pristojnih 
služb. V pripravi so projekti 
dolgoročnih rešitev poplavnih 
območij okoli potoka Bela, 

Hribskega potoka, območja 
Sinje Gorice in Drenovega 
Griča. V začetku oktobra se 
je prešlo od besed k dejanjem, 
kajti na terenu so zabrneli de-
lovni stroji. Vodotoke oziroma 
brežine so čistili v Smrečju, na 
Drenovem Griču, v Sinji Gorici 
– Sap, na Betajnovi … Počistili 
so tudi pod mostom pri Hab-
etu na Stari cesti, kjer so morali 
delavci ročno (gradbena me-
hanizacija ni mogla pod most) 
odstraniti 30 m3 peščenega 
nanosa. (gt, foto: arhiv občine)

V prejšnji številki smo 
poročali, da občina 

pri OŠ Ivana Cankarja 
Vrhnika načrtuje 

gradnjo nove športne 
dvorane, katere 

dinamika gradnje je 
odvisna od pridobitve 
zunanjih (državnih ali 

evropskih) sredstev. 

Če bi sodili po začetku, po-
tem bi lahko že kmalu postavili 
temeljni kamen, kajti občina 

je prejela odločbo Ekosklada o 
dodelitvi nepovratnih sredstev 

v višini 771.280 evrov.  Sedaj ob-
čina čaka še na državni razpis za 

sofinanciranje gradnje športnih 
dvoran. »Če bo država z ome-
njenim razpisom podprla pri-
zadevanja občin in bo občinski 
svet potrdil predlog zagotovitve 
sredstev v proračunu, bi lahko 
občina položila temeljni kamen 
za novo športno dvorano že 
pred koncem leta 2024,« so za-
pisali na občinski spletni strani. 
Športna dvorana bo skoraj 2000 
m2 velik objekt; zgrajena bo po-
leg obstoječe dvorane, na mestu 
kolesarskega poligona. (gt)

Suha jesen gre na roko 
marsikomu, še posebno 

gradbincem, ki lahko 
nemoteno nadaljujejo začete 

projekte. 

Tankovska cesta na Stari Vrhniki, 
kjer poteka priprava cestišča za asfalti-
ranje, bi bila – tako so sporočili z občine 
– lahko končana še pred koncem no-
vembra. Kot so dejali na občini, bo na 
770-metrski trasi zaenkrat položen 
samo asfalt, ob cesti pa bo tako kot na 
predhodno asfaltiranem delu nasutje 
za bodočo kolesarsko stezo. Zaključna 
faza Tankovske ceste se bo zgodila z 
novo traso čez vojašnico, a šele takrat, 
ko bodo pridobljena vsa potrebna 
zemljišča. Zaenkrat je občina še v fazi 
dogovorov z obrambnim ministrst-
vom. Vrednost pogodbe za tokratno 
asfaltiranje Tankovske znaša dobrih 
686 tisoč evrov brez DDV. (gt)

V petek, 6. oktobra 
popoldne, je 

podjetje Dvig na 
vlačilcu pripeljalo 

lokomotivo iz 
Železniškega muzeja 

Slovenskih železnic, 
kjer je pred tem služila 
kot razstavni eksponat. 

S pomočjo dvigala so jo 
položili na za to priložnost 
postavljena tira zraven nek-
danje železniške postaje v 

središču Vrhnike. Parna 
lokomotiva, serije 62, bo se-
daj deležna lepotne prenove, 
saj jo je kar dodobra načel 
čas. Naj spomnimo: v nek-
danji železniški postaji bo 
manjši predstavitveni pros-
tor o prometu na Vrhniki, 
s poudarkom na železnici. 
Zgovornejši »poudarek« kot je 
pristna lokomotiva, bi že težko 
našli. 

Gašper Tominc, 
foto: Visit Vrhnika

Po novi Tankovski že konec novembra?

771 tisoč za novo dvorano

Začelo se je čiščenje vodotokov

Prvi metri
kolesarske steze

Gradbišče v Podčelu

Na Vrhniko
je prisopihala 

lokomotiva
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Vrhnika, 2. oktober – 
Župan Daniel Cukjati 
je sprejel gasilsko 
tekmovalno desetino 
»člani B« iz PGD 
Podlipa - Smečje in 
jim čestital za prejeto 
zlato medaljo na 
državnem gasilskem 
tekmovanju 
Matevža Haceta v 
Gornji Radgoni (24. 
september). 

Fantje so opravili vajo s ča-
som 103,07 sekunde, kar sicer 
ni bil najhitrejši čas, a za razli-
ko od hitrejših ekip niso prejeli 
nobenih kazenskih točk. Dose-

ženo prvo mesto je botrovalo 
velikemu veselju v gasilskem 
društvu, kar so pokazali tudi 
tako, da so ekipi po prihodu v 
gasilski dom pripravili moker 
gasilski »špalir«. Župan je na 
sprejemu izrazil ponos in hva-
ležnost za njihov trud in do-
sežke. »Z veseljem in ponosom 
čestitam vam in vaši gasilski 
ekipi za osvojeno prvo mesto. 
Vaša zmaga je rezultat truda, 

discipline in strasti do vaše-
ga dela. Ste odličen zgled za 
vse nas. Hvala, ker ste se tako 
močno posvetili svoji nalogi in 
nam prinesli toliko razlogov za 
veselje.« Sogovorniki so menili, 
da dobro sodelovanje med dru-
štvi, gasilsko zvezo in občino 
ustvarja ugodne možnosti za 
rast slehernega gasilska društva 
in s tem tudi za dobre tekmo-
valne rezultate. (gt)

Vrhnika, 18. september – Župan 
Daniel Cukjati je v svojem kabinetu 

sprejel predstavnike vrhniškega 
društva upokojencev: predsednico 
društva Fani Al-Mansour, nekdanjo 

predsednico Elico Brelih in Vida 
Draščka.

 Sogovorniki so izpostavili medsebojno dobro 
sodelovanje. Brelihova je izpostavila županovo 

odzivnost in pripravljenost pomagati pri izva-
janju njihovega programa, župan pa je pohvalil 
pestro društveno dejavnost. Zaradi odsotnosti 
Brelihove na občinskem prazniku je župan iz-
koristil obisk tudi za podelitev tako imenova-
nega »županovega priznanja«, s čimer se ji je 
zahvalil za njen prispevek v društvu in lokalni 
skupnosti.  Tudi novi predsednici je zaželel, da 
bi tako dobro sodelovali z občino še naprej in da 
bi še naprej s tako dobrim programom bogatili 
življenje svojih članov pa tudi vseh starejših ob-
čanov občine.(gt)

Upravno sodišče je odpravilo 
odločitev Vlade Republike Slovenije, 

s katero je decembra 2022 zavrgla 
pritožbo Občine Vrhnika v postopku 

spremembe okoljevarstvenega 
dovoljenja (OVD), ki ga je sprožil 

Kemis. 

Vlada je namreč povsem gluha na pozive 
Občine Vrhnika in njenih občanov, da se 
končno za Kemis, ki od požara v letu 2017 
nemoteno predeluje nevarne odpadke, doseže 
uskladitev obratovanja z Direktivo Seveso. 

Prav v postopku, ki ga Kemis noče začeti, bi 
se ugotovilo, da nevarna dejavnost v naselju 
ne ustreza varnostnim zahtevam EU. Čeprav 
tako evropsko kot slovensko pravo zahteva, da 
naprave, ki povzročajo tveganje večjih nesreč, 
ne obratujejo brez posebnega dovoljenja, se je 
Kemis zaradi pasivnosti pristojnih državnih in-
stitucij izognil že samemu postopku.  

Upravno sodišče izpostavlja dolžnost države, 
da samoiniciativno po uradni dolžnosti, tudi 
proti volji upravljavca, presodi skladnost obra-
tovanja upravljavca z vsemi zahtevami pravnega 
reda EU. Ministrstvo se od požara sistematično 
izogiba dolžnosti izvajati nadzor in presojo 
brez izrecne vloge samega upravljavca. Pa-
sivnost in neodgovornost pristojnih je pripel-
jala do nevzdržne situacije, da Kemis nadaljuje 
z obratovanjem pod enakimi pogoji kot pred 
požarom, pri tem pa nima interesa, da bi se pre-
sodila skladnost njegovega obratovanja. 

Končno je prizadevanjem občine, zavarovati 
okoljsko varnost, ne le svojih občanov, temveč 
širše regije, pri katerem je povsem sama, pris-
luhnilo sodstvo. 

Upravno sodišče je ugodilo pritožbi občine, 
odpravilo nezakonito določitev Vlade in 
zahtevalo, da ministrstvo izvede vsebinsko 
presojo vplivov na okolje, kot je to zahtevala 

občina.
Poleg tega je Vrhovno sodišče, v kar dveh 

določbah, nedvoumno ugotovilo, da je 
sklicevanje države in Kemisa na pridobljeno 
»pravnomočno« dovoljenje neupravičeno in da 
ima država dolžnost ter pooblastila ukrepati in 
ne čakati na dobro voljo onesnaževalcev samih, 
da zahtevajo presojo lastnega (ne)pravilnega 
obratovanja.

Vrhovno sodišče je zapisalo:»… 
Pravnomočnost okoljevarstvenega dovoljenja 
torej ni absolutna. Čeprav je bila s spremem-
bo zakonodaje ukinjena časovna veljavnost 
dovoljenja, se mora sproti prilagoditi vsaki 
spremembi v obratovanju in tudi spremenjenim 
predpisom in spremenjenim zahtevam. Ves čas 
mora ustrezati vsem predpisanim zahtevam. Če 
dovoljenje ali naprava ne izpolnjuje sedaj velja-
vnih pogojev, pa je to razlog za spremembo ali 
odvzem dovoljenja.«

Obenem Občina Vrhnika pričakuje tudi novo 
odločitev Upravnega sodišča, ki bo na pod-
lagi navedenih usmeritev Vrhovnega sodišča 
naložilo ministrstvu, kako naj v zadevi Kemis 
zagotovi varstvo pred tveganji večjih nesreč. 
Občina je predlagala, da naj ministrstvo do 
končne odločitve prepove oziroma ustavi  ob-
ratovanje Kemisa, ki ogroža občino in njene 
občane.

V času, ko je vsem očitno, kako naravne 
nesreče uničujejo naše življenjsko okolje, je 
povsem neupravičeno, da država ne stori vsega, 
da ne bi prihajalo do predvidljivih industrijskih 
nesreč. Nedopustno je, da se ukrepa šele potem, 
ko katastrofa že nastane, celo v primerih, ko 
smo jo že doživeli, kot je bila na Vrhniki. 

Javni poziv, ki ga je občina že septembra lani 
naslovila Vladi, ki se je izkazal kot upravičen, ni 
le poziv k zakonitosti, temveč tudi poziv k ra-
zumu in odgovornosti do ljudi in okolja.

Občina Vrhnika

TELOVADNICA PARTIZAN

Spremljajte naso spletno stran www.visitvrhnika.si in FB stran Zavod Ivana Cankarja Vrhnika.

30. 10.-3. 11. 2023
jesenski vklop 2023

www.poletnivklop.si

Problematika »Kemis«

Upravno sodišče odpravilo odločitev 
Vlade Republike Slovenije

Župan 
sprejel 

gasilce iz 
Podlipe in 

Smrečja

Skupinska fotografija župana, podžupana, članov tekmovalne desetine in predstavnikov Gasilske zveze Vrhnika in Civilne zaščite Vrhnika 

Župan sprejel predstavnike DU Vrhnika
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Z veseljem vas 
obveščamo, da smo 
pripravili veliko 
presenečenje za vas 
– razgrnitev nove 
spletne strani Krajevne 
skupnosti Verd: https://
ks-verd.si/

Spletna stran je plod trdega 
dela, ki smo ga posamezniki 
vložili v želji, da vam ponudi-
mo enostaven in dostopen vir 
informacij o našem čudovitem 
kraju. Na spletni strani boste 
našli številne vsebine in funk-
cionalnosti, ki vam bodo po-
magale bolje spoznati naš kraj, 
njegovo zgodovino, kulturo, 
naravo in načrte za prihodnost. 

Kaj lahko pričakujete na naši 
spletni strani?

Zgodovina kraja: poglobili 
smo se v bogato zgodovino Ver-
da in pripravili zanimive članke 
ter arhivske fotografije, ki vam 
bodo pomagale odkriti, kako 
se je naš kraj razvijal skozi leta. 
Verd in njeni prebivalci so bili 
tekom zgodovine veliki igralci 
na Slovenskem.

Galerija slik: ponašamo 
se s čudovitimi posnetki naše-

ga kraja. Galerija slik vam bo 
omogočila, da se sprehodite 
skozi čudovite trenutke iz naše-
ga kraja.

Projekti našega območja: 
Želimo vam omogočiti vpogled 
v aktualne in prihodnje projek-
te, ki se odvijajo v naši krajevni 
skupnosti. S tem želimo zago-
toviti transparentnost in vas 
obveščati o dogajanju v našem 
kraju. 

Delovanje sveta krajevne 
skupnosti: Na spletni strani 
boste lahko spremljali novice in 
poročila o delovanju sveta kra-
jevne skupnosti.

Hkrati vas obveščam, da bo 
zaradi postopnega odstopa po-
sameznih članov sveta potre-
ben nov sklic predčasnih volitev 
za člane sveta KS Verd, ki bo 17. 
decembra 2023. Zato predla-
gam vsem tistim, ki bi želeli v 
naši skupnosti stvari premikat 
po poti razvoja in napredka, da 
premislite o svoji kandidaturi. 
Kandidature je treba vložiti naj-
kasneje do 16. 11. 2023. Volilo 
se bo 5 članov sveta. Filozofi-
ranja tu ni veliko, če hočemo 
kaj v skupnosti premakniti na 
bolje, nas čaka zgolj delo. Je pa 
članstvo v svetu izrazito nehva-
ležno, saj posamezniki žrtvuje-

mo svoj prosti čas za skupnost, 
pri čemer je treba opozoriti na 
dejstvo, da so funkcije častne, 
za nagrado pa lahko pričakujete 
zgolj kritiko, ker javna pohvala 
se zgodi redko.

Kulturna in naravna de-
diščina: na spletni strani boste 
našli veliko zanimivih člankov 
o naši kulturni in naravni de-
diščini.

Raziskovanje našega kra-
ja: vabimo vas, da se odpravite 
na virtualno raziskovanje naše-
ga kraja. Odkrijte skrite kotičke, 
zanimive zgodbe in posebnosti 
naše skupnosti.

Za postavitev te spletne stra-
ni se želim zahvaliti našemu 
računalniškemu mojstru Mihu 
Markoviču, ki je vložil ogro-
mno truda, časa in strokovnega 
znanja. Brez njegovega dela in 
predanosti to ne bi bilo mogo-
če. Mogoče me je imel včasih že 
»poln kufer«, ampak na koncu 
nama je uspelo.

Prepričani smo, da vam bo v 
pomoč pri raziskovanju in bolj-
šem razumevanju našega kraja. 
Spletna stran še ni dokončna in 
se bo sproti dopolnjevala z no-
vimi vsebinami.

Dejan Novak

Spoštovani krajani 
Krajevne skupnosti 

Vas, v imenu celotnega 
kolektiva KS Vas 

vas vabimo, da nas 
spremljate na naši 

strani Facebook, kjer 
lahko vidite, da smo 

uspeli stran oživiti in se 
je mogoče pogovarjati 

o novostih v naši KS.

Naša Krajevna skupnost ima 
izbrani logotip, na katerega 
bomo krajani ponosni, saj je 
ideja iz Gregorijevega dneva, 
ko je bila najdena človeška 
ribica. Ravno zato, ker pride 
na obisk v našo krajevno skup-
nosti, smo enoglasno podprli 
predlog, saj se počutimo zelo  
močno povezani z njo.

Z veseljem lahko ugoto-
vimo, da se je elektronska 
komunikacija prijela in zato 
vabim sokrajane, da se nam 
pridružite in tvorno ustvarjate 
objave ter tako obveščate še 
preostale. Lep primer objave 
je par Štorkelj na dimniku 
Doma starejših občanov, kjer 
smo skupaj z Domom starejših 
občanov takoj stopili v stik in 
ponudili pomoč. Če smo bili 
pri štorkljah uspešni in se bo 
zadeva kmalu tudi uresničila, 
smo počasnejši v reševanju 
perečih težav s prometom 

in prometne signalizacije. 
Sporočiti vam moramo, da 
smo vse pripombe od ogledal 
do prometnih znakov ter siste-
mov za umirjenje prometa pre-
dali naprej in jih obravnavajo 
na inštitucijah, zadolženih za 
prometno varnost. Z njimi in 
vami, občani naše krajevne 
skupnosti, smo že sklicali ses-
tanke, kjer so se odgovorni za 
prometno varnost seznanili z 
vašimi težavami.

Nadalje je bilo veliko pozor-
nosti namenjene tudi poplavni 
varnosti, saj veliko krajanov 
stanuje na območjih, kjer je ve-
lika poplavna nevarnost. Zato 
smo skupaj z g. dr. Banovcem 
imeli kar nekaj sestankov in 
širših predstavitev poplavne 
varnosti v Cankarjevem domu. 
Na predstavitvi se vas je zbralo 
veliko krajanov, verjetno pa bi 
bila udeležba še bistveno večja, 
če bi bila predstavitev sedaj po 
poplavah. Z občino sodelu-
jemo pri dogovorih o čiščenju 
strug, kar se bo po načrtih 
začelo izvajati pred jesenskimi 
padavinami.

Najbolj pereče so zapos-
tavljane težave z infrastruk-
turo, kjer načrtujemo ureditev 
treh do štirih transformator-
skih postaj, ki bi omogočale 
nemoteno oskrbo z električno 
energijo v prihodnosti. Vsi se 
zavedamo, da se za ogrevanje 
namešča čedalje več toplot-

nih črpalk, hlajenje v poletnih 
mesecih zagotavljajo klimatske 
naprave, za postavitev sončnih 
elektrarn je tudi čedalje večje 
povpraševanje. Vendar kljub 
volji in trudu večine krajanov 
ter zavedanju, da je električna 
energija nujno potrebna, so ve-
like težave s soglasji. Zato vas 
prosim za sodelovanje, saj sku-
paj zmoremo.

Skupaj z električno infra-
strukturo je v pripravi tudi 
prenova telekomunikacijskega 
omrežja in preostale infra-
strukture. Trudimo se, da bi 
pri vsaki novi cesti ali prenovi 
le-te vkopali vsaj še eno cev, ki 
jo bo v prihodnje mogoče ko-
ristiti tudi za take namene.

Skupaj bomo uspeli, zato 
ste vsi krajani naše krajevne 
skupnosti vabljeni na profil 
Facebook: krajevna skupnost 
vas, kjer se bomo obveščali in 
skupaj naredili našo KS še bolj 
prepoznavno. Lahko pa tudi 
pošljete e-pošto: na KS Vas - 
Vrhnika krajevna.skupnost.
vas@gmail.com

Na žalost bi vas obvestili še 
na tragično vest, in sicer je um-
rla naša cenjena podpredsed-
nica Vesna Novak. Njena 
vnema, energija in pozitiven 
pristop nam bodo vsem ostali 
v spominu. Družini in svojcem 
izrekamo globoko sožalje.

KS Vrhnika Vas

Dragi prebivalci in 
prijatelji KS Verd

Novice iz KS Vrhnika Vas

Vabilo KS Verd
Spoštovane krajanke in krajani Krajevne skupnosti 
Verd, 11. novembra ob 19. uri vas vabimo 
v gasilski dom v Verdu na zbor krajanov. 

Dnevni red: 
-  predstavitev dela v letu 2023
-  predstavitev prometne tematike v KS Verd
-  stanje sveta KS Verd in nadomestne volitve za člane 

sveta
-  okvirni načrt dela za 2024
-  predlogi, pobude
 
Prosimo, da se udeležite tega pomembnega srečanja 
in prispevate k oblikovanju prihodnosti KS Verd. Vaša 
mnenja in ideje so ključnega pomena za boljšo sku-
pnost. Veselimo se srečanja z vami in s skupnimi močmi 
bomo gradili boljšo skupnost.
Lep pozdrav!

KS Verd

Odprto pismo o odstopu 
občinskega svetnika –  Ožbe 
Šteblaj (1890)

Spoštovane občanke in občani, ki ste 
mi na jesenskih volitvah zaupali svoj 
glas in verjamete v moja prizadevanja 
za boljšo skupnost. Kot vas je veliko že 
opazilo, sem nedavno odstopil z mesta 
občinskega svetnika Občine Vrhnika. 
Zdi se mi prav in pošteno, da povem, 
kaj vse je vplivalo na mojo odločitev in 
hkrati še pojasnim, da se ne umikam 
od prizadevanj za razvoj kraja, le da se 
bom odslej s svojo energijo udejstvoval z 
»druge strani«, kot vsak običajen občan. 

Kot prvo me je k misli na odstop pri-
peljalo dejstvo, da na samih občinskih 
sejah ni produktivnih razprav, ki bi vo-
dile v usklajen in smiseln, argumenti-
ran, strokovno in strateško podkrepljen 
dialog za trajnostni razvoj kraja. Na 
sejah smo svetniki bolj kot ne le »ob-
veščeni«, kaj so se odločili vladajoči. 
Glas posameznika žal ne šteje prav nič. 
V okolju, kjer ne morem prispevati, ne 
želim izgubljati svojega dragocenega 

časa. Prav tako pa se ne čutim zaslu-
žnega za plačilo sejnine, ki je izplačana 
iz javnega denarja, saj nisem uspel nič 
prispevati, zato ni prav, da s tem tudi 
kaj zaslužim. Sam tudi menim, da bi 
se morala svetniška funkcija opravlja-
ti pro bono, svetniki pa bi se tudi sicer 
morali aktivneje vključevati v razvoj 
in družbeno dogajanje v kraju in širše 
regijsko. 

Zato se bom oz. se že sedaj skupaj z 
drugimi predstavniki 1890 posvečamo 
projektom, s katerimi lahko prispevamo 
kraju in krajanom. Delujemo strateško, 
dolgoročno in regionalno usmerjeno. 
Pristopamo k projektom, ki imajo lah-
ko viden pozitiven rezultat za skupnost 
in omogočajo posameznike ter skupine, 
da lahko trajnostno prispevajo skupno-
sti, družbi in okolju, v katerem živimo.  
Kmalu bo odprt tudi nov občinski pro-
storski načrt (OPN), v katerega bom 
kot direktor Inkluzivnega parka 1890, 
s. p., vložil več pobud sprememb, ki 
bodo stremele k razvoju zelenih povr-
šin razširjenega območja Sv. Trojice 
in nekdanjega vojaškega vadbišča ob 
Tankovski. V tej skrbi želimo s predlo-

gi zgolj zaščititi območje, da še naprej 
ostane dostopno krajanom in name-
njeno preživljanju prostega časa, do-
godkom in izobraževanju na prostem. 
Tudi zaradi teh predlogov pobud, ki 
jih bomo vložili v nov OPN, se mi ne 
zdi etično, da sem na eni strani v vlo-
gi pobudnika in hkrati na drugi tudi 
odločevalca (kot občinski svetnik).  
Moj odstop je bil usklajen, podprt in 
sprejet tudi s strani preostalih pred-
stavnikov 1890, ki prepoznavajo mojo 
vrednost v sodelovanju pri ustvarjanju 
dolgoročnih rešitev v dobrobit razvoja 
kraja in širše destinacije v porečju Lju-
bljanice, reke sedmerih imen. S tem se 
ne umikam iz sodelovanja in prispevka 
za dobrobit občine, le svojo mladostno 
energijo bom raje kot v zame nepro-
duktivni občinski svet usmeril v razvoj 
produktivnega podpornega okolja, ki 
bo omogočilo razvoj destinacije, širše 
zelene regije in biosfernega območja v 
1890 km2 velikem porečju Ljubljanice.  
Hvala za zaupanje in vso podporo, ki 
vam jo bom odslej vračal še bolj pro-
duktivno in osredotočeno. Verjamem, 
da se s skupnimi močmi še vedno bo-

rimo naprej za boljšo in odgovorno pri-
hodnost Zelene regije modrega gospo-
darstva. Želim si, da bi še naprej lahko 
prispeval v skupni zgodbi za boljši jutri.

Ožbe Šteblaj, 1890 

Čiščenje vodotokov in 
protipoplavna varnost

V lanskih poplavah Podlipščice so 
se pokazale posledice dolgoletnega 
zanemarjanja vodotokov. Podnebne 
spremembe se dogajajo in stoletne vode 
postajajo desetletne. Letošnje poletje 
je prineslo najobilnejše poplave v nam 
znani zgodovini in težava je prerasla 
občinske okvire.

Postalo je jasno, da prelaganje odgo-
vornosti in čakanje na pomoč države ne 
rešita ničesar. Po pobudah in zahtevah 
občanov očitno tudi občina kaže pri-
pravljenost na reševanje te težave, kar 
je pohvalno.

Občina naj bi namenila določena 
sredstva za čiščenje vodotokov, kar je 
spodbudno, po drugi strani pa ne gre 

za veliko denarja.
Predlagamo:
–  občina naj si skupaj z drugimi ob-

činami prizadeva, da se spremeni za-
konodaja na način, da skrb za vodotoke 
preide v pristojnost občin – ob ustrezni 
prerazporeditvi državnih sredstev;

– občina naj sredstva načrtuje kot 
stalno postavko vseh naslednjih prora-
čunov, saj je protipoplavna varnost ob-
čanov zelo pomembna. Vsaka morebi-
tna poplava bo povzročila vsakič večjo 
škodo in oškodovala veliko občanov;

– občino pozivamo, da za celovito 
vzdrževanje vodotokov nameni več de-
narja oziroma toliko, da se izvede ce-
lostno vzdrževanje vodotokov na vseh 
načrtovanih potokih;

– temeljito vzdrževanje naj postane 
vsakoletna obveznost.

Občino prosimo tudi za pojasnilo, 
kolikšna vsota in na kakšen način se bo 
porabila pri čiščenju vodotokov do kon-
ca tega mandata.

Hvala za odgovor, lokalni odbor Le-
vice

Marko Močnik in Lokalni odbor 
Levice

P R E J E L I  S M O
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Vrhnika, 3. oktober – Civilna zaščita Vrhnika je pred 
Slomškovo osnovno šolo in v športnem parku v 

središču Vrhnike organizirala predstavitev različnih 
enot sistema zaščite in reševanja, pred tem pa so v 

nekaterih vzgojno-izobraževalnih zavodih izvedli 
evakuacijo otrok. 

Predstavitve so se poleg otrok 
udeležili tudi številni naključno 
mimoidoči, vrhunec dogajanja 
pa je bil zagotovo pristanek he-
likopterja. 

Dogajanje je bilo razdeljeno v 
dva sklopa. Zgodaj dopoldne je 
v osnovnih šolah Antona Mar-
tina Slomška, Cankarjevi šoli 
na Lošci, v Kulturnem centru 
Vrhnika in v Župnijskem vrtcu 
Vrhnika potekala evakuacije 
otrok in simulacija scenari-
ja nesreče. Tovrstne vaje so 
zelo dobrodošle tako za gas-
ilce kot za vodstva vzgojno-
izobraževalnih ustanov, saj 
pokažejo morebitne poman-
jkljivosti

Drugi sklop pa je bil prikaz 
sil, ki so vključene v sistem 

zaščite in reševanja. Prizorišča 
sta bila dva: pri Slomškovi šoli 
in v športnem centru. Vodstvo 
vrhniške Civilne zaščite je pri-
pravilo velik nabor sodelujočih: 
Slovensko vojsko, Policijsko 
postajo Vrhnika, Zdravst-
veni dom Vrhnika – Center 
za krepitev zdravja, Cen-
ter za socialno delo – enota 
Vrhnika, ELME, Rdeči križ 
Vrhnika, vrhniški skavti, Ko-
munalno podjetje Vrhnika in 
številna prostovoljna gasilska 
društva Gasilske zveze Vrh-
nika. Prikazi so bili prilagojeni 
osnovnošolcem, ogledali pa so 
si jih tudi številni mimoidoči 
občani, ki so bili prav tako 
vabljeni na predstavitve. Po 
odzivih sodeč je največ pozor-

nosti požela helikopterska eno-
ta Slovenske vojske, ki je pris-
tala na nogometne stadionu, 
nato pa izvedla prikaz reševalne 
vaje. Otroci so skoraj v stoječih 
ovacijah spremljali vsak premik 
helikopterja. Kot je po kon-
cu vaje dejal dr. Peter Rodič, 
poveljnik vrhniške Civilne 
zaščite, je bil poudarek vaje na 
sodelovanju in nadgrajevanju 
znanja oziroma usposobljen-
osti različh enot sistema zaščite 
in reševanja v Občini Vrhnika 
in širše ob izrednem dogodku v 
šoli ali vrtcu, hkrati pa učence 
tudi poučiti, kako lahko preven-
tivno in samozaščitno ravnamo 
tudi ob drugih nesrečah. »Na 
vaji je sodelovalo 2013 otrok, 

258 zaposlenih v vzgojno-
izobraževalnih zavodih ter 
170 pripadnikov enot sistema 
zaščite, reševanja in pomoči. 
Predanost in usposobljenost 
enot sta nas opomnila, kako 
pomembno je imeti močno in 

povezano mrežo enot v naši 
občini in širše. Verjamemo, da 
takšne vaje prispevajo tudi k 
ozaveščanju ljudi, kar pa je tudi 
pomemben prispevek k naši 
skupni varnosti, saj smo skupaj 
še močnejši.« 

V nadaljevanju prinašamo 
nekaj fotografskih utrinkov s 
toplega jesenskega dne, ki bo 
mladim verjetno še dolgo ostal 
v spominu.  

Gašper Tominc, foto: Jure 
Žitko in GT

Na Policijski postaji Vrhnika smo 
bili obveščeni o pojavu vandalizma 

na območju centra Vrhnike, ki 
ga največkrat izvajajo otroci in 

mladoletniki. 

Deviantna dejanja nastajajo predvsem v po-
poldanskem in večernem času. Predvsem se 
uničuje lastnina in odmetavajo odpadki. Vsa-
kršna oblika vandalizma je nesprejemljiva in jo 
moramo kot takšno obsoditi, sicer lahko prera-
ste v ravnanja, ki neposredno vplivajo na obču-
tek varnosti v posameznem okolju. Vandalizem 
škodljivo vpliva na vsakdanje življenje in medse-
bojne odnose, ruši občutek varnosti in uničuje 
dobro počutje v okolju. 

Kazenski zakonik Republike Slovenije kazni-
vega dejanja vandalizem ne definira kot poseb-
no kaznivo dejanje, ampak ga kot nesprejemljivo 
obliko ravnanja v družbi lahko obravnavamo 
kot prekršek ali kaznivo dejanje glede na namen 
izvršitve dejanja ter posledico oziroma posledi-
ce takega dejanja. Tako vandalizem v Sloveniji 
obravnavamo in sankcioniramo znotraj kazni-
vih dejanj zoper premoženje (npr. poškodovanje 
ali uničenje stvari, ki so posebnega ali zgodo-
vinskega pomena, ali naravne znamenitosti, 
poškodovanje tuje stvari itn.), kaznivih dejanj 
zoper javni red in mir (npr. skrunitev grobov), 
kaznivih dejanj zoper splošno varnost ljudi in 
premoženje (npr. poškodovanje ali uničenje jav-

nih naprav) itn. V posameznih primerih poli-
cisti izvedejo tudi ukrepe v skladu s 16. členom 
Zakona o varstvu javnega reda in miru, ki do-
loča, da je prekršek, kdor namerno poškoduje, 
prevrne, odstrani ali kako drugače v nasprotju 
z namenom uporabe ravna s spominskimi plo-
ščami in objekti javne infrastrukture.

Vsega ne moremo odpraviti s kaznijo. Kazen 
je izhod, s katero preprečujemo nevarno ravna-
nje, dolgoročna rešitev pa je ustvarjanje takšnih 
razmer, da nesprejemljivih ravnanj ne bo. Zato 
ob vandalskih dejanjih nikoli ne ostanite brez-
brižni, češ saj to ni moje, to se me ne zadeva in 
podobno. Bodite vzor svojim otrokom, sosedom 
in drugim sodržavljanom. Zavedajte se posle-
dic neprimernih ravnanj in nam pomagajte pri 
preprečevanju in odkrivanju storilcev različnih 
pojavnih oblik vandalizma. Čisto in lepo ureje-
no okolje, prijazni in gostoljubni ljudje, zdravo 
življenjsko okolje ter dobri medsebojni odnosi 
so pogoj za kakovostno življenje in preživljanje 
časa. Prepričani smo, da nam skupaj lahko uspe.

Pri tem apeliramo, da vse oblike vandalizma 
sporočite na interventno številko 113 oziroma 
na telefonsko številko Policijske postaje Vrhni-
ka, 01 750 29 10, staršem pa svetujemo, da se z 
otroki pogovorijo o tovrstnih dejanjih, katerih 
posledice pogosto odpravlja in škodo poravnava 
celotna skupnost.

Vladimir Adama, mag.,
načelnik PP,

policijski inšpektor I

Skupaj lahko preprečimo vandalizem. 
Starši, o tem se pogovorite z otroki!

Civilna zaščita Vrhnika

Najbolj jih je navdušil 
helikopter
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Konec avgusta smo v Gasilskem društvu Dre-
nov Grič - Lesno Brdo za našo mladino ponovno 
organizirali letovanje. 

Odpravili smo se v kamp v Novigradu, kjer smo 
skupaj preživeli še zadnje počitniške dni.

V soboto, 26. 8. 2023, smo se že v dopoldan-
skih urah odpravili na pot, saj so morali fantje 
pred kosilom postaviti šotore in urediti taborni 
prostor, deklice pa narisati pravo gasilsko morsko  
zastavo, ki je med taborom krasila glavni šotor. 
Po kosilu je sledil kratek počitek, nato pa različne 
aktivnosti in izzivi, ki so jih pripravili mentorji.

Dneve na taboru smo začenjali z jutranjo telo-
vadbo, po kateri je sledil zajtrk z rogljički, po po-
mivanju posode pa smo nadaljevali z aktivnost-
mi. Vsako dopoldne smo se naučili ali ponovili 
nekaj teorije iz znanja prve pomoči, orientacije 
in gasilskih veščin. Popoldne smo to teorijo upo-
rabili tudi v praksi in skozi tekmovanja v prija-
teljskem duhu so morali otroci opraviti različne 
gasilske veščine malo drugače. Pri tem so morali 

za uspešno opravljeno nalogo pokazati veliko hi-
trosti, ustvarjalnosti, razmišljanja in sodelovanja.

Kot se za počitnice spodobi, smo imeli tudi 
nekaj prostega časa, v katerem smo se igrali 
družabne igre, kartali, balinali, streljali z lokom, 
uporabljali različne športne rekvizite in hodili 
po gurtni/slacklinu. Da nam ni bilo preveč vro-
če, smo se šli vmes ohladit v morje. Ob obali smo 
z najmlajšimi našli veliko školjk in rib, starejši pa 
so s supi veslali tudi bolj na odprto. V ponedeljek 
smo se vsi skupaj zabavali na napihljivih vodnih 
igralih v kampu.

V torek smo zaradi malo slabšega vremena 
tabor zaključili kar v gasilskem domu, kjer smo 
si pred kosilom ogledali še Drenov Grič - Lesno 
Brdo ima talent in ugotovili, da imamo med ga-
silci veliko mladih obetavnih talentov.

Čeprav smo morali tabor zaradi hudih poplav 
v Sloveniji prilagoditi nastalim razmeram, smo 
mentorji in otroci uživali in že komaj čakamo na-
slednje poletne počitnice, ko se bomo lahko spet 
skupaj odpravili na lepše.                      PGD DG-LB

V soboto, 16. 9. 2023, smo v gasilskem 
društvu organizirali že 9. mladinsko in 18. 
člansko tekmovanje za pokal PGD Drenov 

Grič - Lesno Brdo. 

Tekmovanje je potekalo v 
športnem parku in je bilo raz-
deljeno na dva dela: dopoldne 
je potekal mladinski, popoldne 
pa članski del. Skupaj je sode-
lovalo kar 32 ekip, od tega štiri 
iz domačega društva, večina iz 
sosednjih društev iz Gasilske 
zveze Vrhnika, nekaj pa tudi 
iz drugih gasilskih zvez. Vse 
ekipe so za sodelovanje do-
bile diplomo, pri pionirjih in 
mladincih pa so tekmovalci in 
mentorji najboljših treh ekip v 
kategoriji dobili tudi medalje. 

Posebnost tekmovanja je, da 
imamo posebno kategorijo za 
zmanjšane ekipe pionirjev, v 
kateri lahko tekmuje šest tek-
movalcev namesto devetih. 
Tako omogočimo tekmo-
vati tudi društvom z manjšim 
številom pionirjev ter tistim 
najmlajšim, ki so se gasilcem 
pridružili pred nedavnim, da 
vidijo, kako tekme potekajo. 
Tudi v tej kategoriji je tekmov-
alo kar šest ekip in najboljše 
tri so prejele medalje. Po tek-
movanju sta ekipe pričakala 

topel obrok in pijača, nato je 
sledilo druženje do razglasitve 
rezultatov. (Več o rezultatih 
si lahko preberete na spletni 
strani PGD Drenov Grič - Le-
sno Brdo.)

Tekmovanje je potekalo brez 
zapletov, vreme je bilo lepo in 
ekipe so bile zadovoljne z re-
zultati. Nekatere ekipe so se 
že teden kasneje odpravile na 
državno tekmovanje v Gornjo 
Radgono, preostale pa pridno 
trenirajo za zimske tekme in 
seveda za 10. mladinsko ter 
19. člansko tekmovanje za po-
kal PDG Drenov Grič - Lesno 
Brdo, ki nas čakata naslednje 
leto. 

PGD DG - LB

Mladina PGD Drenov Grič - Lesno 
Brdo na počitnicah

Tekmovanje za pokal PGD
Drenov Grič - Lesno Brdo

VSTOP PROST!

Ne spreglejte prihajajočega programa v naslednji številki Našega časopisa (27. 11. 2023)

Odprtje drsališča

INFINITY BAND CROATIA

15

20

20 Zimski STAND UP - Lucija Cirović in drugi

Mala šola drsanja I
Mala šola drsanja II

8

Mala šola hokeja HK Dinamiti8 3

9

petek

sobota

nedelja

 
OBČINA VRHNIKA

Delovni čas drsališča na Vrhniki

pon.-čet.: 16     -20
pet: 16     -22

sob.: 10     -22
ned.: 10     -20

V R H N I K A

Športni park Vrhnika

VESELI

24. 11. 2023 - 7. 1. 2024

Otvoritev Veselega decembra, prižig lučk 
in ledeni sejem kulinarike, umetnosti in obrti

visitvrhnika.si
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Verjetno ste že opazili, 
da mnoge vrste sadja in 
zelenjave, ki jih najdemo 
v trgovinah, niso več 
tako okusne, kot smo 
bili navajeni nekoč. 

Nasprotno, tisti, ki imajo sre-
čo, da imajo svoj vrt ali poznajo 
lokalne kmete in pridelovalce 
hrane, lahko prepoznajo pri-
stno svežino, poln okus in diše-
če arome, ki jih ponuja lokalno 
pridelana hrana. Krožnik pa ni 
samo okusnejši, ampak z upo-
rabo lokalno pridelane hrane 
naredimo nekaj tudi za okolje, 
saj ne prepotuje pol Evrope, 
hkrati pa krepimo lokalno go-
spodarstvo. 

Ob svetovnem dnevu hrane, 
ki ga obeležujemo 16. oktobra, 
je Umanotera posredovala po-
membno sporočilo: globalni 
prehrambni sistem prispeva 
k skoraj tretjini vseh izpustov 
toplogrednih plinov, ki so po-
sledica človekovih dejavno-
sti. Hrana je osnovna potreba 
vsakega posameznika, zato se 
ji ne moremo odreči, lahko pa 
aktivno prispevamo k izboljša-
nju okoljskih razmer. En način, 
kako to doseči, je z izbiro lo-
kalno pridelane hrane, ki pri-
naša številne prednosti. Živila, 
ki potujejo na dolge razdalje, 
večinoma prevažajo z letali ali 
velikimi ladjami, kar povzroča 
obsežne izpuste toplogrednih 
plinov. Lokalno pridelana hra-
na, ki je vzgojena v našem kra-
ju in okolici, pa lahko izpuste 
zmanjša za kar 99 odstotkov. 
Poleg tega se soočamo z resno 
težavo nepotrebnega onesna-
ževanja, saj veliko hrane zara-
di napačne barve ali oblike ne 
pride na police trgovin in se na 
koncu zavrže. 

Podpora lokalnim prideloval-
cem in kmetom ne le zmanjšu-
je števila vmesnih posrednikov, 
temveč tudi zagotavlja, da ve-
čina zaslužka ostane v lokalni 
skupnosti. To spodbuja več de-
lovnih mest, povečuje dobiček 
kmetom in prispeva k razvoju 
kraja. Nakup od kmetov, ko je 
to mogoče, ohranja tradicijo 
in kulturo podeželja, kar pa je 
v skladu s krajevno krajino in 
prispeva k njeni ohranitvi in 
estetskemu videzu.

Začne se v vrtcu
Ne glede na prej navedeno 

je odločitev za lokalno pride-
lano hrano osebna, podobno 
je tudi v javnih zavodih. V Slo-
veniji ni zakonske obveznosti 
za javne zavode, da morajo za 
svoje obroke kupovati izključ-
no lokalno pridelano hrano. 
Vendar pa obstajajo spodbude 
in smernice, ki spodbujajo upo-
rabo lokalno pridelane hrane v 
javnih ustanovah, kot so šole, 

vrtci, bolnišnice in drugi zavo-
di. Anita Čretnik, ravnateljica 
Vrtca Vrhnika, kjer vsak dan 
pripravijo 2780 obrokov, je de-
jala, da se hrana, pripravljena 
iz lokalnih surovin, znajde na 
krožnikih malčkov, zaposlenih 
in zunanjih odjemalcev vsak 
dan. »Z dobavitelji zelo dobro 
sodelujemo, redno spremljamo 
količine hrane in na podlagi 
porabljenih živil preteklega leta 
skrbimo za naročanje v priho-
dnje. Dobavitelji nam pošljejo 
ponudbe s cenami, naročimo, 
kolikor nam dopuščajo finan-
ce. Sodelujemo z vrsto lokalnih 
dobaviteljev, trenutno imamo 
okrog 20 lokalnih dobavite-
ljev, ki nam hkrati nudijo tudi 
ekološko pridelana živila. Pre-
ko javnega razpisa pa imamo 
sklenjene okvirne sporazume z 
dobavitelji, ki nam nudijo živila 
s certifikatom IK – izbrana ka-
kovost Slovenije.« 

Količina odvisna tudi od 
priljubljenosti pri otrocih

Tudi v vrhniških osnovnih 
šolah se trudijo, da se na jedilni-
ku čim večkrat znajde lokalno 
pridelana hrana. Tina Pucihar 
Balant, vodja šolske prehrane 
na OŠ Ivana Cankarja Vrhni-
ka, je pojasnila, da je jedilnik 
zelo odvisen od sezone, letine, 
možnosti dostave ob določenih 
terminih, cene in nenazadnje 
tudi od priljubljenosti živila 
pri otrocih. »Pri iskanju ponu-
dnikov nam pomagajo njihove 
ponudbe, ki nam jih pošiljajo 
na šolo, nekaj ponudnikov se 
oglasi na osebni pogovor, nekaj 
jih spoznamo na srečanjih šol-
ske prehrane, kadar priredijo 
tržnico ponudnikov. Velikokrat 
grejo informacije od ust do ust, 
saj dober glas seže v deveto vas. 
S tistimi ponudniki, kjer so ži-
vila kakovostna, kjer je cena 
sprejemljiva, kjer je dobava pri-
lagojena naročniku in v skladu z 
vsemi predpisi, s tistimi sodelu-
jemo redno.« V Cankarjevi šoli 
na dan pripravijo povprečno 
1180 malic, 980 kosil ter 250 
popoldanskih malic. Organiza-
torji šolske prehrane so dobro 
seznanjeni s pomenom kakovo-
stnejše hrane, ki jo lahko doba-
vijo »lokalci«. Pri tem z veseljem 
izpostavijo oba aktualna pro-
jekta, Tradicionalni slovenski 
zajtrk in Shemo šolskega sadja 
in zelenjave, ki promovirata po-
nudbo svežih živil za otroke.

Kako do lokalno pridelane 
hrane?

Lokalno pridelano hrano 
lahko najdete na različnih me-
stih: na tržnici, pri kmetih in 
zadnje čase tudi na spletnih 
platformah, kjer lahko poiščete 
lokalne kmete in pridelovalce 
ter naročite njihove pridelke, ki 
jih nato dostavijo na dom. V na-

daljevanju smo pripravili samo 
nekaj idej s področja pridelave 
mesa, zelenjave, mleka in jajc. 

Kmetija Pr’Krnc v Verdu
Lokalna pridelana hrana je 

še kakovostnejša, če prihaja z 
ekološke kmetije. Ena takih v 
naši okolici je na primer Krnc v 
Verdu, kjer kontrolna komisija 
vsako leto izvaja kontrolo, če 
pridelava ustreza pogojem eko-
loškega certifikata. »Na kmetiji 
imamo ekološka jajca proste 
reje. Kokoši imajo celo leto mo-
žnost izpusta na pašo, dodatno 
so krmljene z ekološkimi žiti. 
Poleg kokoši je glavna dejavnost 
kmetije govedoreja,« je pojasnil 
mladi gospodar Tomaž Kern. 
»Govedo je od pomladi do zime 
na pašnikih, pozimi pa v hlevu 
na prosti reji. Tisto govedo, ki je 
namenjeno prireji mesa in me-
snih izdelkov, je pozimi krmlje-
no izključno s suhim senom in 
domačimi ekološkimi žiti, saj 
tak način krmljena doda mesu 
posebno vrednost. Na kmetiji 
prevladujeta mesni pasmi go-
veda limuzin in angus, slednji 
so znani po posebnem marmo-
riranem mesu, kjer se mišice in 
maščoba enakomerno prepleta-
jo in s tem ustvarijo mehko in 
sočno meso odličnega okusa. V 
ekološkem kmetovanju ni do-
voljeno uporabljati lahkotopnih 
mineralnih gnojil, kemično sin-
tetiziranih fitofarmacevtskih 
sredstev (pesticidov), gensko 
spremenjenih organizmov in 
proizvodov, pridobljenih iz teh 
organizmov ter različnih re-
gulatorjev rasti.« Sogovornik 
je dejal, da sicer ne sodelujejo 
z nobenim javnim zavodom, 
imajo pa prodajni avtomat 
na dvorišču. »Tisti, ki cenijo 
kakovostno pridelano hrano, 
razumejo, da je v to pridelavo 
vloženo veliko truda, časa in 
seveda tudi stroškov. Taki po-
trošniki potem skrbno izbirajo 
dobavitelja živil in so za živilo 
pripravljeni odšteti tudi kakšen 
evro več.«

Ekološka kmetija Švigelj
Na ekološki kmetiji Švigelj 

na Mirkah spomladi ponujajo 
ekosadike, jeseni pa ekološko 
pridelano kislo zelje in repo, 
česen in čebulo ter še manjšo 
količino druge zelenjave. Kot je 
dejala Veronika Švigelj, so pri 
izboru zelenjave sledili tržnim 
zakonitostim, saj kupci spo-
mladi potrebujejo sadike, jese-
ni pa fermentirano in dalj časa 
obstojno zelenjavo. Dejala je, 
da na tržnicah ni prisotna, ker 
priprava terja preveč časa, se pa 
veliko ljudi oglasi kar pri njih 
doma ali pa odda naročilo prek 
elektronske pošte oziroma sple-
ta (Oskrbovalnica – posvojimo 
kmeta). »Večino pa prodamo v 
ekotrgovine po Sloveniji. Zelo 

sem vesela, da se veliko ekolo-
ške zelenjave kuha v osnovni 
šoli in vrtcu na Vrhniki. Pri-
sotni smo še v drugih javnih 
zavodih v Ljubljani in okolici.« 
Sogovornica je dejala, da vedno 
več ljudi gleda na to, kakšno 
hrano uživa, se je pa treba za-
vedati, da se v ceni marsikdaj 
skrivajo tudi stroški, ki jih po-
vršni opazovalci morda sploh 
ne vidimo, kot je prilagajanje 
podnebnim spremembam. 
»Zaradi ekstremnih razmer je 
pridelava vsako leto težja. Moč-
no deževje zbije zemljo, temu 
pa sledijo visoke temperature. 

Zato so nujne mreže proti toči 
in divjadi, brez namakanja tudi 
ne gre. To pomeni veliko več 
dela in stroškov.«  

Kmetija Zalar z Drenovega 
Griča

Na vrhniški tržnici pa je re-
dno prisotna kmetija Zalar z 
Drenovega Griča, ki jo sicer 
tudi zasledimo v državni she-
mi Naša super hrana. Imajo 
približno dva hektara obdelo-
valnih površin, od tega 1400 m2 

pokritih z rastlinjaki, v katerih 
pridelujejo solato, fižol, moto-

vilec, korenje, papriko, paradi-
žnik, kumare, špinačo, rukolo 
... Marko Zalar je povedal, da 
večina pridelane zelenjave kon-
ča na tržnici ali pa na krožnikih 
Slomškove in Osnovne šole Log 
- Dragomer ter lokalne gostilne. 
»Ljudje, ki kupujejo pri nas, po-
znajo našo kakovost in se radi 
vračajo.«

Niso ekokmetija, še vedno 
pa stremijo, da če že morajo 
uporabiti, uporabijo ekološka 
škropiva. »V rastlinjake tudi 
vnašamo žive organizme, ki se 
na njim lasten način ‘spopadejo’ 
s škodljivci.« 

T E M A  M E S E C A

Lokalno ima
priokus narave

Veronika Švigelj, ekološka kmetija Švigelj z Mirk

Kmetija Zalar je prisotna na vrhniški tržnici od prvih dni, ko so jo leta 2013 odprli. Tudi danes jo najdete tam.

Pr'Krnc v Verdu
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V začetku oktobra smo 
doživeli nepozaben 

teden na Bohinjskem, 
kjer smo s pomočjo 

(nagajivih) škratov 
raziskovali skrivnosti 

Bohinjskega jezera in 
okoliških planin. 

Mahnili smo jo na Peč in 
Planino pri jezeru, kjer smo 
vtise skušali prenesti na pa-
pir v obliki risbe, zraven pa 
smo izkustveno spoznavali 
zapletena delovanja različnih 
ekosistemov. Ker smo s to šolo 
v naravi pridobili kar nekaj 
pohodnih izkušenj, nas brez 
dvomov v prihajajočih jesen-
skih dneh čaka še kakšen, bolj 
zahteven pohod. S kolesi smo 
obiskali tudi Zlatorogovo pra-
vljično pot, kjer so nas priča-
kali junaki Bohinjskih ljudskih 
pripovedk. Vrhunec tedna je 
zagotovo bila plovba s kanu-
ji po Bohinjskem jezeru, kjer 
smo urili veslaške veščine in 
trenirali mišice. Globine tega 
alpskega jezera so nas očarale, 
zato se zagotovo spet vrnemo. 
Izkustveni teden je bil name-
njen povezovanju skupine in 
skupaj smo ustvarjali nepozab-
ne spomine. Teden je minil še 

prehitro, a nič za to! Doma nas 
je pričakal naš gozdiček, kjer 
dogodivščin nikoli ne zmanj-
ka. Poleg naravnih radosti smo 
v oktobru obiskovali tudi tre-

ning tenisa, kjer bomo mogoče 
navdušili kakšnega bodočega 
tenisača. Zelo se veselimo leta, 
ki je pred nami in bo zagotovo 
pustolovsko obarvan.          SL

Srnaste koze v Podlipski dolini
Kmetija Pr’Fortun v Podlipi je postala 

ekokmetija pred dvajsetimi leti, ko so bike za-
menjali za burske koze, te pa kasneje za srnaste, 
ki dajejo odlično zdravo mleko. »Imava dva su-
per fanta, ki sta bila na začetku zelo bolehna in 
kozje mleko jima je pomagalo do boljšega zdrav-
ja. Sedaj imamo 35 koz, 20 ovac pasme suffolk in 
okoli sto kokoš nesnic,« je povedala Marjetka 
Fortuna, ki s partnerjem Blažem Merlakom 
počasi prevzemata vajeti kmetije. Sogovornica 
je dejala, da trenutno še ne sodelujejo z zavodi, 
mleko in jajca prodajajo na domu. »Hrana, ki je 
pridelana doma, je bolj zdrava od tiste, ki je na 
poti do vašega hladilnika prepotovala več držav 
in bila več dni zaprta v transportnih zabojnikih. 
Kakšno hrano bomo dali na krožnik, nam ne 

sme biti več vseeno. Poleg tega pomembno vpli-
va na ohranitev in razvoj podeželja ter skladen 
regionalni razvoj. Ljudje se premalo zavedajo 
obstoja kmetijstva. Dokler bo posameznik raje 
kupil npr. kozje mleko v trgovini za isto ceno, 
kot ga dobi na naši kmetiji, bo tako.«

Vračanje k sveži in lokalno pridelani hrani
V Sloveniji imamo srečo, saj je na voljo veliko 

domače, lokalno pridelane hrane, le potruditi se 
moramo in poiskati pridelovalce ali trgovine, ki 
jo ponujajo. Če imamo možnost, znanje in voljo 
pa lahko marsikaj pridelamo tudi sami. Takšna 
hrana je sicer lahko manj privlačnega videza, 
vsebuje pa več vitaminov in hranilnih snovi, ki 
so pomembne za naše telo, ima bolj svež, zrel 
in polnejši okus. Zavzemimo se za lokalno in 
domače ter odkrijmo zakladnico okusov, ki 
nas obdaja. Vsak ugriz v svežo in lokalno pri-
delano hrano je korak k bolj trajnostnemu in 
zdravemu življenju.              Gašper Tominc

Kmetija Pr’Fortun v Podlipi je postala ekokmetija pred dvajsetimi leti, ko so bike zamenjali za burske koze, te 
pa kasneje za srnaste, ki dajejo odlično zdravo mleko.

Vrhnika, 2. oktober 
– Članice Europa 
Donna, Kva Kvačkaš 
in VGC Skupna točka 
Vrhnika so v parku 
pred Zavodom Ivana 
Cankarja Vrhnika 
na krošnje in debla 
dreves obesile rožnate 
pletenine. 

Gre za vsakoletno akcijo 
»rožnatega oktobra«, ki na 
globalni ravni ozavešča o raku 
dojk. V letošnji rožnati oktober 

združenje vstopa s kampanjo 
Najboljši prijateljici potipaj po 
zdravju, ki ženske nagovarja 
k rednemu mesečnemu sa-
mopregledovanju dojk in jih 
hkrati poziva, da samopregled 
in udeležbo na presejalnem 
programu Dora priporočijo 
tudi svojim prijateljicam. V 
oktobru se osredotočajo tudi 
na pomen prijateljstva v času 
bolezni, saj je poleg zdravljenja 
zelo pomembna tudi psiho-
socialna podpora bolnici. »V 
letošnji kampanji se osredoto-
čamo na pomen prijateljstva in 

nagovarjamo ženske k redne-
mu mesečnemu samopregle-
dovanju dojk, ki je pomembno 
za zgodnje odkrivanje raka 
dojk in jih hkrati pozivamo, da 
samopregled priporočijo tudi 
svojim prijateljicam. 

Ni nam vseeno za naše prija-
teljice, ne želimo si, da zbolijo. 
Hkrati nam moč prijateljstva 
pomaga tudi pri soočanju z 
boleznijo,« je v sporočilu za 
javnost zapisala Tanja Španić, 
predsednica Združenja Euro-
pa Donna Slovenija.

GT, foto: GT

Najboljši prijateljici potipaj po zdravju

Sole libero 
raziskuje bohinjske 

lepote

Odstopila večina članov Sveta KS Verd

Krajane KS Verd obveščamo, da je v prvih sed-
mih mesecih iz sedemčlanskega Sveta KS Verd 
skupno odstopilo kar pet članov. Prva dva sta 
odstopni izjavi podala konec maja oz. v začetku 
junija, v septembru pa so se v kratkem zvrstili kar 
trije odstopi. Večino je zmotil že način dela v Svetu 
KS. Novi predlogi in ideje so si sledili iz dneva v 
dan, včasih tudi iz ure v uro, izvoljeni Svet KS pa 
se je vse bolj odmikal od postavljenih projektov. Od 
članov Sveta KS je bil zahtevan nerazumno kratek 
odzivni čas ne glede na to, da gre za prostovoljno 
delo, ki ga mora posameznik usklajevati tako s po-
klicnim kot zasebnim življenjem. Prav tako v Sve-
tu KS ni bilo posluha za strokovna mnenja članov, 
ki imajo znanja iz številnih področij. Obveljalo je 
tudi nenapisano pravilo, da kdor nameni več svo-
jega časa za delo v Svetu KS, ima tudi večjo moč 
pri odločanju. 

V Svetu KS naj bi se zavzemali za javni interes, 
a očitno tega pojma nismo vsi enako razumeli. Pri 

javnem interesu gre za vsak v pravnem predpisu 
utemeljen interes, ki se je tja vpisal po demokra-
tičnem postopku, kjer se je uskladil interes večine 
državljanov. Na primer: omejitev hitrosti v nase-
lju je določena v pravnem predpisu in to je javni 
interes. Prav tako je javni interes ohranjanje na-
rave, ki je določeno z zakonom. Ali si lahko nekdo 
jemlje pravico, da z uporabo javnih sredstev krši 
javni interes? V Krajevni skupnosti Verd je bilo v 
septembru kršenje predpisov s področja ohranja-
nja narave, in sicer ob posegu v naravno vrednoto 
Retovje in Pod skalo brez kakršnih koli soglasij in 
brez soglasja večine Sveta KS Verd. Je za tem inte-
res peščice posameznikov? Kljub opozorilom so se 
samovoljna ravnanja nadaljevala in privedla do 
novih, zavestnih kršitev tudi v oktobru. 

Takim ravnanjem zelo nasprotujemo! Čeprav 
posegi potekajo v dobri veri, da bi »lepšali« naš 
kraj, bi ravno krajevna skupnost morala biti zgled 
vsem drugim in delovati skladno z družbenimi 
pravili. 

Avtorji: nekdanji člani Sveta KS Verd

P R E J E L I  S M O

Vabilo 

Miklavževo 
obdarovanje 2023 

Starše otrok, ki so se rodili v letu 2021, in 
stanujejo v KS Podlipa Smrečje, vabimo, da 
nam do 15. 11.  2023 sporočite podatke vaših 
otrok za letošnje Miklavževo obdarovanje. 
Sporočite tudi podatke za otroke, rojene od 
2017 naprej in morebiti še niso uvrščeni na 
seznam za obdaritev.
Sabina 051 391 568, Urša 041 959 366
sslavec@gmail.com, ursa.trcek@gmail.com

Vabljeni!
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Športni park na Vrhniki je v soboto, 7. 
oktobra 2023, že desetič gostil eno največjih 
prireditev, ki slovi po dobri glasbi, petju, plesu, 
čarodejstvu, pijači in jedači. 

Prav letos se je zbralo največ 
gledalcev in poslušalcev, ki so 
se zabavali od 17. ure popoldan 
pa do zgodnjih jutranjih ur. K 
uspešni prireditvi je pripomoglo 
tudi lepo vreme in seveda glav-
ni dolgoletni organizatorji, ki so: 
Matjaž Rus, Darja Štukelj Rus, 
Ivan Lapuh in Sabina Lapuh. Pri 
organizaciji so sodelovali še dru-
gi številni zaposleni, saj je to že 
uveljavljena uspešna ekipa. Zato 
velja za to pomembno prireditev 
v Občini Vrhnika vsem glavnim 
organizatorjem in preostalim 
sodelavcem ter številnim po-
kroviteljem res resnična zahvala. 
Tradicijo Oberfesta je treba na-
daljevati, naj se tudi otroci, mla-
di in nekoliko starejši Vrhničani 
zabavajo ter uživajo v različnem 
programu, namenjenemu vsem 
starostim.

Kot sem že omenil, se je de-
seti Oberfest začel ob 17. uri z 
vrhniškim Pihalnim orkestrom, 
ki ima že nekaj let tradicijo ob 
odprtju. Nato so nastopili gostje 
iz Logatca, in sicer Twirling klub 
logaških mažoretk, ki so po svo-
jih prelepih točkah na tribuno 
povabile prisotne otroke in jih 
poučevale o osnovnih elementih 
plesa mažoretk. Nato je najmlaj-
še razveselil čarodej Jole Cole, saj 
so mu pri čarovnijah navdušeno 
pomagali. S prelepim plesom je 
vse mlade nadobudneže razve-
selila Plesna šola Urška Vrhnika, 
ki tudi že nekaj let nastopa na 
Oberfestu.

Letos so organizatorji na 
prireditvi dali priložnost tudi 
mlademu talentu, 19-letni No-
vomeščanki Klari Klemenčič, ki 
je vse očarala s svojim glasom in 
navdušila z iskrivostjo. Nastopila 
je skupaj s kitaristom Alexom 
Zorkom in Maticem Šurlom na 
klaviaturah. Vsi tirje so poskrbeli 
za ogrevanje z znanimi komadi 
in tako pripravili dobro vzdušje.

Uradno odprtje desetega 
Oberfesta se je začelo ob 19.30, 
ko sta župan Občine Vrhnika 
Daniel Cukjati in predstavnik 
Pivovarne Laško v sod, poln 
piva, zabila pipo, iz katere je kar 
nekaj časa teklo pravo Laško 
pivo. Nato je eno uro in pol na 
odru s svojimi muzikanti blestel 
Žan Serčič, ki je navdušil pred-
vsem mlada dekleta. Kot vemo, 
je uspešen glasbenik, pevec, pi-
sec pesmi in producent. Prihaja 
iz Lenarta v Slovenskih goricah. 

Za njim se je na odru predstavi-
la s stasom in glasom Ines Erbus. 
Svojo glasbeno pot je začela pri 
osmih letih v Otroškem pev-
skem zboru RTV Slovenije. Več 
let je pela skupaj z družinskimi 
člani. Leta 2013 se je podala na 
solistično pot in žanje kar lepe 

glasbene uspehe. Proti koncu 
nastopa se ji je pridružil glasbeni 
prijatelj David Amaro in skupaj 
sta zapela nekaj znanih pesmi.
Za konec so na odru več kot tri 
ure nastopali Modrijani, ki so 
nastopili na devetih koncertih 
Oberfesta. Ansambel Modrijani 
so narodno-zabavna zasedba, 
ki deluje od leta 2000. Najbolj 
znana njihova pesem je Ti moja 
rožica. Z nastopom so navdušili 
vse prisotne, ki so jim večkrat 
pomagali pri petju. Vzdušje med 
nastopom vseh glasbenikov je 
bilo res fantastično in poplačano 
z ogromnimi aplavzi.

Celotno prireditev je povezo-
val Vito Bevk. Ob deseti oble-
tnici so tudi razrezali torto, ki so 
jo darovali v Slaščičarni Berzo. 
Nekateri pa so imeli možnost 
v zaprtem tovornjaku doživeti 
kratko ledeno doživetje.

Ob koncu še enkrat iskrena 
hvala za organizacijo in doživetje 
ene največjih prireditev v Občini 
Vrhnika. Naj se nadaljuje.

Simon Seljak

Pokrovitelji desetega Oberfesta: Visit Vrhnika, Občina Vrhnika, G3Spirits, d. o. o., Radenska, d. o. o., Avtotrade Vrhnika, Rajko Mivšek, s.p., Slaščičarna Berzo, Salkon, Siliko, LL grosist, Barjans, Vudex, 
Rois dva, Anvina, A koda, Vip prevozi, M-Orel grosist, Mgt Oblak, Dare Japelj, Gostilna Kranjc, Laško pivovarna, Tuš, Denis Žagar, Marolt beton, Dejan Gorza, FLAJ, Luka Dolenc, Puklavec Familiy Wines, 
Eurogarden center, M Keršmanc, Gut & Pet, Dvig Vrhnika, Berto Gabrovšek, Jaka Mivšek - servis, Franci Habat, Komunala Vrhnika, Franci Simon, Media bus, Molek - servis, Agencija April 8, Gostilna 
Boter, Fortrade Vrhnika, Butan plin, Štirn trgovina, Miha Bahun - ozvočenje, Marjan Arh, Varovanje, PGD Sinja Gorica, PGD Vrhnika, E Kozarček, Šotori Ogis, Vigrad.

Zahvala organizatorja
Deseti Oberfest je za nami in bil je vrhunski! Ne le nastopa-
joči, obiskovalci s svojo energijo ste poskrbeli za žur, ki si ga 
okrogla desetka že zasluži. Daljnega leta 2012 se je zgodil prvi 
Oberfest in v resnici je bila pot od ideje do dogodka precej 
kratka. Zato pa je bilo pot od prvega do desetega Oberfesta 
celo romanje! Gre za lokalni dogodek, ki je prerasel meje Vrh-
nike ali kot je v ob odprtju povedal župan Vrhnike gospod 
Daniel Cukjati: »Župani se menjajo, glasbeniki se menjajo, 
samo eden in edini pa je ... Oberfest.« Hvala Visit Vrhnika in 
preostalim pokroviteljem, ker verjamete v našo zgodbo in jo 
pomagate uresničevati.

Matjaž, Darja, 
Ivan in Sabina 

Na Vrhniki že
deseti

Oberfest

V sodu piva je zabita pipa.

Čarodej Jole Cole in množica najmlajših

Poln šotor poslušalcev in gledalcev

Modrijani na delu 

Ines Erbus s stasom in glasom
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Dolgo je trajalo, z 
mnogimi lepimi in 

tudi zelo slabimi 
presenečenji nam je 

postreglo letošnje 
poletje. 

Ni čudežnega gumba, da 
bi lahko izklopili tisto, kar ni 
dobro in lepo, lahko pa skupaj 
ustvarjamo možnosti za boljše 
nadaljevanje. 

V Turističnem društvu Bla-
gajana nismo počivali. Komisi-
ja za lepše okolje je bila delavna 
vse poletje. Ogledala si je lepo 
urejene kotičke, pregledala pre-
dloge in septembra smo v Sta-
rem malnu podelili priznanja 
blagajana. Bralci Cankarjevih 
besedil smo se srečevali v Mo-
čilniku vsako sredo, pokukali 
smo tudi v Cankarjevo knjižni-
co Vrhnika in v Knjižnico pod 
krošnjami ter na 368. branju 
sredi  septembra obeležili se-
dem let neprekinjenega branja. 
Svoje mesto smo dobili tudi v 
uvodu knjige dr. Vesne Mikolič 
z naslovom Ali bereš Cankarja?

Nesreča ljudi, uničenje, ki so 
ga povzročile poplave, se nas je 
zelo dotaknilo. Po svojih mo-
čeh smo delovali dobrodelno 
tudi kot ekipa. Dva dni smo v 
Starem malnu pekli palačinke 
za dober namen, drugi dan  se 
nam je pridružil tudi naš član, 
barman Aleš Ogrin s koktajli. 
Zbrali smo 2052 evrov, ki smo 
jih nakazali na RKS. Septembra 
pa smo se skupaj s še sedemnaj-
stimi društvi  udeležili pohoda 
za dober namen  na Sv. Troji-
ci. Na dogodku, ki je potekal 
pod okriljem  Ponijev s klanca 
in  Preprosto Montessori smo 
delovali dobrodelno in izobra-
ževalno. Pohodnikom smo po-
stavili  vprašanja, povezana z 
delovanjem društva in  ustano-
vitelji Društva za olepšavo trga 
Vrhnike in njene okolice  pred 
135 leti, o katerih je pisal Ivan 
Cankar. 

Z dobrotami iz Starega mal-
na smo se udeležili kresovanja 
na Sv. Trojici, dvakrat pole-
tne južne na  Stari cesti: prvič 
na Dionizov petek v juniju in 
drugič ob koncu počitnic v av-
gustu. Na teh dogodkih smo 
zbirali  prostovoljne prispevke 
za dokončanje nove kuhinje v 
Starem malnu. 

Star maln je v poletnih dneh 
zaželena in dobro obiskana 
turistična točka, nekaj stopinj 
hladneje je kot v mestu, čista  

voda vabi k osvežitvi, pogled 
na zmajevo igrišče nas spomni 
na hruško v rodovitni jeseni;  
živžav  na igralnem zmaju in 
vse naokrog. Zmajeva pot vabi 
družine iz vse Slovenije na 
dogodivščino,  ob koči  čaka 
okrepčilo po domače. Urejena 
pot do našega naravnega bisera  
je primerna in privlačna  tudi 
za tiste, ki se spopadajo z gibal-
nimi in drugimi ovirami. Tako 
smo junija gostili številčno sku-
pino, ki  združuje gibalno ovira-
ne, slepe in slabovidne, nevro-
različne in planince z okvaro 
sluha pod nazivom In planinec 
pod okriljem Planinske zveze 
Slovenije; septembra smo go-
stili Zavod za gluhe in naglušne 
Ljubljana  ter CIRIUS  – Center 
za izobraževanje, rehabilitacijo 
in usposabljanje Kamnik. Do 
nas najdejo pot tudi študenti 
in profesorji Univerze za tretje 
življenjsko obdobje. Ekipa Star 
maln poskrbi za okrepčilo in 
osvežilno pijačo, z veseljem pa 
predstavimo naravno in kul-
turno dediščino tega in širšega 
območja Vrhnike. Zgodbam in 
pripovedkam radi prisluhnejo 
vsi. Vse to pa terja boljše de-
lovne razmere za zagotavljanje 
ponudbe v zadovoljstvo obisko-
valcev. 

Kako napredujemo s 
prizidkom?

Za investicijo  smo že pred le-
tom pridobili gradbeno dovolje-
nje – to se nanaša na prizidek, 
kjer bo kuhinja, nad njo strojne 
instalacije za celotno kočo, ki se 
je lotevamo po fazah, tako kot 
nam velevajo finance. Zastavili 
smo optimistično, gradimo in 
obnavljamo pa v zelo nepravem 
času. V gradbeništvu so cene 
nerazumno naraščale, zgodile 
so se poplave, izvajalci imajo 
polne roke dela, vsi  se zaveda-
mo, da je najprej treba poma-
gati ljudem v stiski. Pa vendar, 
z delom nadaljujemo  v okviru 
zmogljivosti, hiška bo varna 
pred zimo  z dokončano streho, 
okni,  vrati in pokritim veznim 
delom. S Strmce do koče bo 
napeljan nov vod elektrike, ki 
je nujno potreben za nemoteno 
obratovanje. Obstoječa napelja-
va že sedaj ne zadošča. Stroške 
napeljave ocenjujejo na 28.500 
evrov brez DDV. Od tu naprej 
pa je dokončanje finančno naj-
zahtevnejšega dela odvisno od 
prometa, ki ga bomo ustvarili 
z gostinsko ponudbo, iznajdlji-
vostjo in srečo pri pridobivanju 

nepovratnih sredstev in  z na-
daljevanjem  zbiranja prosto-
voljnih prispevkov. Investicija 
za prvo fazo, to je nova  kuhi-
nja, nad katero bodo strojne 
instalacije za celotno kočo, ve-
zni del in prenova  dela koče, 
ki zdaj služi kot izdajni  pult, 
pripravo toplih napitkov in po-
mivalnica, ureditev sanitarij in 
neposredne okolice prizidka 
je ocenjeno na 325.000 evrov  
brez DDV za 120 m2 neto oz. 
140 m2 bruto. Predvidevamo, da 
bo treba na vse mogoče načine 
zbrati še 180.000 evrov.  Do vas 
bomo pristopili  tudi s stenskim 
koledarjem za leto 2024, ki vas 
bo vabil na izlet po domačem 
kraju in vam razkrival bolj in 
manj znane lepote. Veliko o 
naših aktivnostih, ki se bodo 
nadaljevale tudi v mrzlih dneh 
leta,  lahko izveste na straneh 
FB Turističnega društva Bla-
gajana in Starega malna, zaži-
vela je tudi  internetna stran 
http://w w w.star-maln.si  
Prošnje za finančno pomoč ali 
pomoč pri izvedbi  in materialu  
smo že in bomo še  naslavljali 
na   podjetja in organizacije, 
tudi na Občino. 

ISKRENA HVALA VSEM, 
KI STE NAM ŽE POMA-
GALI s popusti pri pripravi 
dokumentacije, nadzoru in s 
popusti pri izvedenih delih: 
Delavnica, d. o. o. – Uroš Jereb, 
Gradbeništvo Jereb, Matjaž 
Jereb, s. p., Rajko Mivšek, s. p., 
Jernej Drašler – OGD inženi-
ring, d. o. o., Okna Petrovčič, d. 
o. o., Logatec, Marolt Beton,  d. 
o. o., Tesarstvo, Jure Štebe, s. p.;   
z denarnimi prispevki na dru-
štveni račun in s poimensko 

beleženimi prispevki v Starem 
malnu:  Fortrade, d. o. o., Vrhni-
ka,  Avtotrade, d. o. o., Vrhnika,  
Dvig, d. o. o., Vrhnika, Metrel, 
d. o. o., Horjul, Dekor senči-
la, d. o. o., Vrhnika,   Damjana 
Vrenjak, Polde Oblak,  Roman 
Novak, Jože Šušteršič, Jelka in 
Andrej Podbregar, Mirjam Su-
hadolnik in Stane Zalar ter za 

zbrana sredstva na prireditvah 
v organizaciji TD Blagajana in 
drugih organizatorjev, kjer nas 
zastopa ekipa Star maln.  Tako 
smo doslej privarčevali in zbra-
li 21.000.  Hvala prostovoljcem, 
ki s svojo pozitivno energijo 
ustvarjate  našo skupno zgod-
bo, hvala Dušanu Mlinarju, 
projektnemu vodji, ki nas s 

strokovnim poznavanjem vodi 
po trnovi poti gradbeništva in 
je neuničljiv pogajalec. 

Pred nami je še dolga pot, ki 
vedno znova vodi tja, kjer so 
zeleni mir, čista voda, melodija 
mlinskega kolesa in je prostor 
za doživetja.
Predsednica TD Blagajana 

Mirjam Suhadolnik

Po korakih do 
nove kuhinje

v Starem malnu

Prošnja 

Prostovoljne prispevke v času obratovanja zbiramo v koči in na prireditvah, lahko pa sredstva 
nakažete na Turistično društvo Blagajana, Vrhnika, Cankarjev trg 4, 
TRR SI56 0202 7025 4167 166. 
Hvala.

Septembra smo gostili Zavod za gluhe in naglušne Ljubljana  ter CIRIUS  – Center za izobraževanje, rehabilitacijo in usposabljanje Kamnik. 
(Foto: Jure Žitko)
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Zveza borcev NOB Vrhnika je v sodelovanju 
z Občino Vrhnika in Zavodom Ivana Cankarja 

Vrhnika organiziralo spominsko prireditev ob 80. 
obletnici prvega velikega partizanskega napada na 
Štampetov most, ki so ga izvršile slovenske brigade 
XIV. divizije v oktobru 1943. Prireditev je bila točno 

v soboto, 14. oktobra, pri Štampetovem mostu, kjer 
je bil prvič napaden in delno porušen.

Na prireditvi se je zbralo 
veliko krajanov in občanov, ki 
spoštujejo zgodovino partizan-
stva in narodnoosvobodilnega 
boja ter pomembnost rušenja 
Štampetovega mosta. Prav ru-
šenje je vsaj za nekaj mesecev 
prekinilo pomembno železni-
ško progo okupatorjev. Naj še 
omenim, da so partizani Štam-
petov most rušili še dvakrat, in 
to v letu 1944. Med zbranimi na 
prizorišču spominske slovesno-
sti je bilo tudi 20 praporščakov 
partizanskih brigad, združenj 
borcev za vrednote NOB, pri-
padniki veteranskih organizacij 
ter gasilskih in drugih društev, 
delujočih v Občini Vrhnika in 
drugih občinah. Še posebno je 
zbrane presenetil prihod Spo-
minske partizanske čete, ki 
ohranja vrednote NOB v Slove-
niji. Med zbranimi gosti so bili: 
poslanec v DZRS dr. Martin 
Premk, tudi član predsedstva 
Zveze združenje borcev za vre-
dnote NOB RS in slavnostni 
govornik, poslanka Terezija No-
vak, člana predsedstva ZZB za 
vrednote NOB RS Julka Žibert 
in Matjaž Ocepek, predstavniki 
policijskega veteranskega dru-
štva Sever Ljubljana, predstav-
niki Slovenske vojske in vrhni-
ške policijske postaje ter častni 
občan Vrhnike akademik dr. 
Boštjan Žekš in vrhniški občin-
ski svetniki. Še posebno prisr-
čen pozdrav je doživel še živeči 
partizan Šercerjeve brigade, to-
variš Anton Oražem iz Ribnice, 
ki je pred dnevi praznoval svoj 
99. rojstni dan.

Za glasbeni začetek priredi-
tve je poskrbel Pihalni orke-
ster Vrhnika, za prelepo zapete 
partizanske borbene pesmi pa 
Partizanski pevski zbor iz Lju-
bljane. Celotno prireditev je 
povezovala Mirjam Suhadolnik, 
ki je z recitacijo pesnila Karla 
Destovnika Kajuha spomnila 
prisotne, da je leto 2023 Kaju-
hovo leto.

Prvi je zbrane nagovoril pred-
sednik ZB za vrednote NOB 
Vrhnika Miran Štupica, ki je 
med drugim poudaril:

»V posebno čast mi je, da lah-
ko med nami v imenu ZB NOB 
Vrhnika pozdravim partizana 
Antona Oražma, doma iz Ribni-
ce, borca Šercerjeve brigade in, 
kot vem, neposrednega udele-
ženca tega napada. Pozdrav gre 
seveda tudi vsem praporšča-
kom, med katerimi so praporji 
slavne 14. divizije (Tomšičeve, 
Šercerjeve, Gradnikove brigade 
in Loške brigade, ki se je kasneje 
preimenovala v brigado Mirka 
Bračiča) in članom Spominske 
partizanske čete. Te partizan-
ske brigade so Štampetov most 
prvič zrušile ter s tem prekini-
le oskrbovanje nemške vojske 
na italijanskem bojišču, kjer je 
predhodno prišlo do izkrcanja 
zaveznikov na Siciliji. S tem svo-
jim dejanjem so pokazale vsem 
dvomljivcem, omahljivcem ter 
celo hlapcem v službi ter uni-
formi okupatorja, da so del za-
vezniške vojske, ki se bori proti 
okupatorju. Omeniti velja, da so 
pri tem prvem napadu padli vsaj 
trije partizani, in sicer Amalija 
Bučar iz Sel pri Pobočju, Alojzij 
Žnidaršič iz Bločic in Karol Zo-
bec iz Dolenje vasi pri Ribnici.«

Nato je zbrane nagovoril še 
slavnostni govornik dr. Martin 
Premk:

»Štampetov most so partiza-
ni med drugo svetovno vojno 
napadli kar trikrat, prvič 14. 
oktobra 1943 in nato dvakrat 
v sodelovanju z zavezniki še 
leta 1944. Napadali so ga zato, 
ker ji bil glavna oskrbovalna 
pot za nemške sile, ki so se bo-
jevale na fronti v Italiji. Progo 
so Nemcem pomagali braniti 
tudi pripadniki Slovenskega 
domobranstva. Kar tri četrtine 
postojank Slovenskega domo-
branstva so bile ob železnicah, 
saj so jih tja postavili nemški 
poveljniki zločinske organizaci-

je SS, v okviru katere so delovali 
domobranci. Osnovna ločnica, 
ki loči resnično zgodovino od 
revizionistične psevdozgodovi-
ne, je to, da so bili partizani med 
drugo vojno na pravi strani zgo-
dovine, vsi drugi, domobranci, 
ustaši, četniki, Nemci, Italijani, 
Japonci in drugi, pa kot del naci-
-fašističnega tabora na napačni 
strani.

Med drugo svetovno voj-
no sta pač obstajali samo dve 
strani: zavezništvo Združenih 
narodov, v katerem je bila tudi 
komunistična Sovjetska zveza, 
Združene države Amerike, Ve-
lika Britanija in naši partizani 
in naci-fašistično zavezništvo 
»sil osi«. To dejstvo bodo moral 
zlepa ali zgrda sprejeti prav vsi, 
če želimo prenehati z zlorabo 
druge svetovne vojne za poli-
tične namene. To bodo morali 
upoštevati tudi tisti, ki nas še 
vedno rinejo k neki spravi. Tudi 
najslabši partizan se je boril za 
svobodo in boljši svet. Le parti-
zani so se pri nas borili za svo-
bodo in le Osvobodilna fronta 
je med vojno združila slovenski 
narod in postavila temelje drža-
vi, ki je leta 1991 postala samo-
stojna.«

Oba sta prejela velik aplavz, 
kar pomeni, da dogodki in deja-
nja, ki spominjajo na partizan-
sko osvobodilno gibanje in boje, 
saj glede na starost niso doživeli 
svobodne domovine, zato jo za-
njo zdaj živimo mi.

Nato so predstavniki veteran-
skih organizacij Občine Vrh-
nika Miran Štupica, Zdravko 
Godnjavec in Jože Zorman ob 

zvokih vrhniške godbe položili 
venec k spomeniku padlim par-
tizanom pri vseh napadih na 
Štampetov most. S tem zadnjim 
dogodkom se je svečanost tudi 
končala. Sledilo je partizansko 
srečanje, za pijačo in jedačo 
pa je poskrbela Gostilna Pri 
Kranjcu. Na prizorišču prire-
ditve je bilo mogoče na panojih 
videti tudi razstavo v besedi in 
sliki za vse tri partizanske na-
pade na Štampetov most, ki jo 
je pripravil Teo Bizjak s svojimi 
sodelavci. Ob koncu se je treba 
resnično zahvaliti članom ZB za 
vrednote NOB Vrhnika, ki so s 
svojim nesebičnim delom vr-
hunsko pripravili zgodovinsko 
prireditev napada na Štampe-
tov most.

Simon Seljak

Štampetov most – 80 let

Polaganje venca za vse partizanske žrtve napadov na Štampetov most

Zbrani na 80. obletnici partizanskega napada na Štampetov most

99-letni Anton Oražem, partizan Šercerjeve brigade, je prejel darilo za minuli rojstni dan.

Slavnostni govornik 
dr. Martin Premk
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V septembru sva 
Barbara Buh in Hana 
Mihevc ob podpori 
Mateje Bajc in Gostilne 
Bistra izpeljali že drugo 
butično poslovno 
mreženje Match my 
business. 

Sproščeno druženje z jasno 
časovnico in razgibanim doga-
janjem je potekalo od 17.30 do 
20.30.  

Na tokratnem Butičnem po-
slovnem mreženju smo se po-
vezovali:
• DAR spoznanja, Barbara Buh, 

s. p.
• Dotik narave - masaže in vad-

be Logatec, Hana Mihevc, s. 
p.

• GoldenBit,Tomaž Grom, s. p. 
(brand in spletna stran Gol-
dWood)

• Between Fridays, Branko Se-
tnikar, s. p.

• Masaže, Liza Golob, s. p.
• Izobraževanje in svetovanje, 

Marjana Znidarsic, s. p.
• Studio Meridian, Mirjana 

Novak, s. p.
• Biplus, d. o. o.
• LIGHT, d. o. o.
• Monumentum, d. o. o.
• Zavod BananaBoks

In kaj o dogodku menijo 
udeleženci? 
»Dogodek je sproščen in kon-
kretno usmerjen v iskanje do-
brih poti in rešitev za posel.« 
Between Fridays, Branko Se-
tnikar, s. p.

»Dogodek je sproščen in poln 
novih, uporabnih informacij 
ter poslovnih priložnosti.« 
Marjeta Herksel, Monumen-
tum, d. o. o. 

»Dogodek je sproščen in kori-
sten. Ga priporočam.« 
GoldenBit, Tomaž Grom, s. p. 

»Dogodek priporočam, saj se 
mi zdi povezovanje v lokalnem 
okolju pomembno.«
Martina Bastarda, Zavod Ba-
nanaBoks

»Pogumna odločitev dveh 

podjetnic za razširitev pozna-
vanja različnih dejavnosti. Več 
mreženja = več poznanstev = 
več poslovnih priložnosti za 
vse. Pohvalno.«  
Studio Meridian, Mirjana No-
vak, s. p.

Gostilni in hotelu Bistra se 
zahvaljujemo za ugoden najem 
čudovitih prostorov in za vso 
pomoč pri ureditvi ambienta in 
pogostitvi udeležencev. Vsi ude-
leženci so bili enotnega mnenja, 
da je ambient odličen za tovr-
sten dogodek – čist, svetel, to-
pel, ravno prav velik in udoben. 

Naslednje, tretje Butično po-
slovno mreženje – Match my 
business bo v torek, 21. 11. 
2023, od 17.30 do 20.30 na 
isti lokaciji – v Gostilni in 
hotelu Bistra. Vabljeni! Pogoj 
za prijavo na dogodek je obstoj 
katerekoli pravne organizacij-
ske oblike (s. p., d. o. o., zavod 
...). Za več informacij o dogodku 
in prijavo pišite na: dar.spozna-
nja@gmail.com ali pokličite na 
041 768 567 (Barbara). 

Barbara Buh

Vrhnika, 7. oktober – Leto je bilo 
hitro okoli, tako, da je Društvo 

ljubiteljev narave in običajev 
Notranjske tudi letos organiziralo že 

tradicionalno  razstavo gob. 

K sami organizaciji razstave je svoj delež 
ponudila tudi narava. Gozdu je  namreč po-
nudila razmere za rast  gob. Že lani smo oblju-
bili, da bomo tudi letos k sodelovanju povabili 
poznavalko gob,  gospo Jano Bavdek. Lahko bi 
rekli obljuba dela dolg in tako se je gospa Jana na 
povabilo predsednice društva z veseljem odz-
vala za sodelovanje in delitev znanja o gobah. 
Naša občasna sodelavka  si  je vzela čas in  je za 
na stojnico nabrala veliko lepih in  raznovrstnih  
gob.  Med njimi so bile užitne, pogojno užitne, 
strupene,  zavarovane  in gobe, ki jih uporablja-
mo samo mlade. Za vse  gobe je pripravila tudi 
listke z njihovimi imeni, tako da je vsak obis-
kovalec lahko videl, kako je kateri gobi ime. Za 
dekoracijo na stojnici  sta bila zadolžena Marija 

in Branko. V gozdu sta nabrala mah, na katerega 
smo postavili gobe. Poleg mahu sta poskrbela 
tudi za kostanj.

Poleg stojnice z gobami smo imeli tudi sto-
jnico, na  kateri smo imeli pripravljene dobrote 
za gledalce gob in mimoidoče. Poleg  pečenega 
kostanja smo ponudili še kuhano vino, obložene 
kruhke in domače miške. Najmlajše smo raz-
veselili z bonboni.  Ker je bilo vreme lepo,  je 
bilo veliko obiskovalcev razstave, ki so bili zado-
voljni, saj jim je gospa Bavdkova z veseljem odg-
ovarjala na različna vprašanja o gobah. Mnogim 
je tudi razložila  recepte, kako katero gobo pri-
pravimo.

Člani društva se za sodelovanje na razstavi 
prav lepo zahvaljujemo gospe Jani Bavdek 
in upamo, če bodo možnosti,  da se nam bo 
pridružila tudi naslednje leto.  Zahvala velja tudi 
vsem sodelujočim pri že tradicionalni gobarski 
razstavi. 

Sonja Bevk in 
Marija Dolenc

Vabilo na tretje Butično poslovno 
mreženje v novembru 2023

Septembrsko butično poslovno mreženje

Gobarska razstava

Bistra, 10. september 
– V parku pri Gostilni in 

hotelu Bistra je v sončnem 
nedeljskem popoldnevu ob 

srkanju metinega sirupa in 
sladkanju s Cankarjevimi 

brki potekala dobrodelna 
dražba pohištva, ki mu je 

Pavlinka Mirlev s svojim 
umetniškim pristopom 

(»vintage art«) vdahnilo 
novo podobo. 

Zbrana sredstva (1350 evrov) je 
namenila neprofitni organizaciji 
Kranio levčki, ki posveča pozornost 
otrokom s kraniosinostozo – red-

ko prirojeno boleznijo lobanje, ki 
nastane od prezgodnji zakostenitvi 
enega ali več lobanjskih šivov. Kot je 
dejala Pavlinka, je bila dražba uspe-
šna. »Rada bi se zahvalila Gostilni 
Bajc, ki so mi prisluhnili in podprli 
dogodek. Hvala prijateljicam, ki so 
mi stale ob strani in pa vsem, ki so 
se udeležili ter podprli dobrodelno 
razstavo.« 

Pavlinka Mirlev se ukvarja s pre-
novo pohištva. Odluženo pohištvo, 
ki največkrat konča na smetišču, 
mu s svojim umetniškim pristopom 
vdahne novo življenje. Njen salon se 
nahaja v Verdu na Cesti Krimske-
ga odreda 142, njeno delo pa lahko 
spremljate na facebook profilu »Vin-
tage Art«.                     Gašper Tominc

Dobrodelna dražba 
Pavlinke Mirlev

Pavlinka Mirlev (levo) v družbi z Ino Sahrokovo iz Dinedre
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Odkrit pogovor je lahko 
začetek ali nadaljevanje 

osebnega razvoja, 
zdravljenja. Martina Bastarda 

je na točki, ko je bila prvič 
pripravljena spregovoriti o 
svojih več kot tri desetjetja 

trajajočih bojih. 

V petek, 15. septembra, je ponu-
dila svoj pogled.  Vse se je začelo že 
pred njenim desetim letom s tem, da 
se je v okolju svojih vrstnikov začela 

počutiti drugačno. S pripombami je 
dobila občutek, da “štrli” iz povprečja. 
Že pri rosnih desetih letih se je s prvo 
prehransko dieto odločila, da ne želi 
izstopati. In tako se je začel začaran 
krog, ki je začel izčrpavati njeno telo 
in dušo. Po letih in letih nihanja ter 
neprestanega padanja nižje in nižje, 
se je zavedala, da si tako jemlje življe-
nje. Odločila se, da se vrne nazaj – v 
življenje.  Kako se je spopadala s tem 
in kakšen je pravzaprav svet s to vrsto 
stiske, ki na vidna ni zunaj, je v petek 
v Odkritih pogovorih v polni dvo-
rani Cankarjeve knjižnice Vrhnika 

razkrila Martina.  S seboj je prinesla 
tudi paleto ekološkega domačega sad-
ja, s čimer je dokazala, da je mogoče 
živeti zadovoljno sam s sabo, zdravo, 
unikatno v svoji svojstvenosti, kjer ne 
izgubiš sebe in se ne izgubiš v mno-
žici povprečnosti. Na svoji poti je 
našla ljudi, ki so jo brez težav podprli. 
Z njimi prepleta nove, univerzalne in 
pristne odnose. Podporo so pokazali 
tudi z udeležbo na samem srečanju.  
Kot vedno je bilo tudi tokrat srečanje 
prekratko.

Monumentum

Vabilo 

Župnijska Karitas Vrhnika v sodelovanju z Občino 
Vrhnika in Zavodom Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika in SAZAS-om Ljubljana 
organiziramo 17. dobrodelni koncert.

Dva novčiča
Dobrodelni koncert je namenjen za pomoč družinam, ki so v socialni 
stiski na Vrhniki. 
Koncert bo v soboto, 25. 11. 2023, ob 18. uri v dvorani Cankar-
jevega doma Vrhnika.

Nastopili bodo priznani ansambli, pevci in solisti:
1. Folklorna skupina iz Župnijskega vrtca Vrhnika
2. Ansambel Javor
3. Marko Nzobandora
4. Klapa Kamarati
5. Sestri Klara in Manca (citre)
6. Duomir
7. Orkester harmonikarjev Bučar
8. Klapa Lumin
9. Horjulski kvintet
10. Colorado Contry line dance

Vljudno vabljeni!

Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo 
prihodnost in Občine Vrhnika.

PROGRAM NOVEMBER 2023

V novembru  vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. pre-
davanj, sicer pa smo za obisk in izvedbo različnih aktivnosti dostopni 
vsak dan v delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. Prav tako nudimo 
VSAKODNEVNO UČNO POMOČ in BRALNI KOTIČEK, UPORABO 
RAČUNALNIKA sedaj izvajamo  v naših prostorih, veseli pa smo tudi 
vsakršnega dodatnega predloga oz. ideje z vaše strani. Vse naše delavnice 
so BREZPLAČNE, vabljeni pa ste vsi – od najmlajših do najbolj zrelih. 

VGC Skupna točka  Vrhnika PON–PET 8.00–16.00  na Cankarjevem 
trgu 4 (prvo nadstropje)

Oseba za stik: koordinatorica aktivnosti Eva Ličof, e-naslov: eva.licof@
zpmmoste.net in  tel: 064 259 033.

* Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  
nalog  in druženje – od PONEDELJKA do PETKA ob 12.00 do 16.00.

* Skupna kvačkarija  – PONEDELJEK, 6., 13., 16., 20., 27. NOVEM-
BRA, ob 9.00 do 12.00 – ustvarjalna delavnica za vse nove in stare udele-
žence, ki radi kvačkate, pletete ali kako drugače ustvarjate.

* Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke – NE-
FORMALNO DRUŽENJE  – od PONEDELJKA do PETKA ob 9.00 do 
12.00.

Naš novi prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje, mamica pa 
ob tem lahko spije kavico.

* Začetni tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona – 
SREDA, 4., 11., 18., 25. OKTOBER, ob 9.00 do 10.30. 

* Zvočna gong kopel – PONEDELJEK, 13. NOVEMBER, ob 18.00. 
Obvezne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na 064 259 033.

*Nadaljevalni tečaj kitare – SREDA, 8. IN 22. NOVEMBER, ob 
18.00 Obvezne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na 064 259 033.

* Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let  – ČETRTEK, 9., 16., 
23., 30. NOVEMBER, od 16.30  do 18.00.

*NOVO! Pogovorna delavnica s strokovno delavko: Otroci, star-
ši in vrtec – TOREK, 21. NOVEMBRA, ob 17.30.

Prijave so zaželene na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na 064 259 033.

Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na strani Facebook: 
VGC Skupna točka Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

Na srečanju Odkriti pogovori

Martina Bastarda odkrito o svoji motnji hranjenja

Kanalizacija Drenov Grič – Lesno Brdo

Krajani Drenovega Griča in Lesnega Brda (DG-LB) smo 
se 7.9 2023 s predhodno vložitvijo zahteve s 73 zbranimi 
podpisi zbrali na izrednem občnem zboru. 202 prisotna sta 
županu in njegovi ekipi jasno dala vedeti, da se ne strinja-
mo z vsiljeno rešitvijo z uporabo malih komunalnih čistilnih 
naprav (MKČN) in da želimo, boljšo, trajnejšo in bolj ekolo-
ško rešitev, to je kanalizacijo.

Za boljše razumevanje naj podamo še malo zgodovine. 
Leta 2017 naj bi država izvedla aglomeracijo (Aglomera-
cija je območje poselitve, kjer sta poseljenost ali izvajanje 
gospodarske ali druge dejavnosti zgoščena tako, da je mo-
goče zbiranje komunalne odpadne vode v kanalizaciji in 
njeno odvajanje po kanalizaciji v komunalno čistilno na-
pravo ali na končno mesto izpusta. Vir: R.S., ministrstvo za 
javno upravo, podatki.gov.si), kjer je združila del DG-LB z 
Log Dragomerjem. Razlog ni znan in geološko sporen saj je 
vmes hrib in zanika temeljni postulat -namen aglomeracije 
(zgoščeno naselje). Vendar je bila to voda na mlin Loga, ki je 
na račun krajanov DG-LB zadostil minimalnim potrebam 
za pridobitev EU-sredstev za izgradnjo lastne komunalne 
ureditve. Ložani so sredstva pridobili in jih pridno porabi-
li. Pri tem ne bi bilo nič spornega, če ne bi pozabili na del 
aglomeracije, ki je ostala praznih rok. Torej Ložani so po-
skrbeli za lastne krajane, kar je prav, pri tem pa smo krajani 
DG-LB potegnili ta kratko. Najmanj kar bi morali v Logu 
storiti, seveda v dogovoru z Vrhniko zgraditi kanalizacijo 
za celotno aglomeracijo – zanjo so tudi dobili sredstva. Po-
raja se vprašanje ali je Vrhniško vodstvo »prodalo« interese 
lastnih krajanov. Načeloma se župan sklicuje na državo, ki 
naj bi tako aglomeracijo začrtala. Zakaj ni bila narejena 
bolj smiselna aglomeracija, ki bi zajemala celoten Drenov 
Grič – Lesno Brod (slika 1. modra črta) ...ostaja skrivnost.

Na omenjenem zboru krajanov je župan še enkrat posku-
šal, žal neuspešno, pojasniti svoje zvezane roke in nemoč, 
da bi zadevi prišel do dna in ukrepal v dobro krajanov, ki 
smo mu podelili mandat ravno zato, da zastopa naše in-
terese! Ponudil pa je izjemno sporno rešitev z MKČN in jo 
poskušal zagovarjati s »strokovno« utemeljitvijo... da je pač 
to najceneje. Pred tem je šel celo tako daleč, da je pred ča-
som ponujal subvencije do 1000€ in organiziral »sejem« s 
proizvajalci MKČN. 

Namreč, država sedaj pritiska z globami na županstvo, 
ker komunalna ureditev ni v skladu z EU direktivami. Zato 
želi vrhniška oblast enostavno prevaliti breme svoje nespo-
sobnosti na pleča krajanov in nam vsiliti MKČN.

Krajani smo odločno proti in se bomo borili z vsemi prav-
nimi sredstvi, da se 1. ugotovi odgovornost za, po našem 
mnenju, nepravilno aglomeracijo. 2. da se ugotovi kaj je 
bilo z sredstvi EU in ali so bila pravilno porabljena in 3. 
da se dokaže da MKČN niso prava rešitev za našo sredino 
in nenazadnje, da se vrne dialog in energija v realizacijo 
kanalizacije kot edine smiselne rešitve.

Pri tem vabimo krajane DG-LB, da nam pomagajo. Po-
trebujemo poznavalce gradbene, komunalne in projektant-
ske stroke, ki bi bili pripravljeni pomagati pri nadaljnjih 
korakih.

Pišete nam lahko na kanalizacija.dglb@gmail.com
Dorjano Baruca v imenu organizacijskega odbora 

za kanalizacijo Drenov Grič - Lesno Brdo

Odgovor Občine Vrhnika

Področje odvajanja in čiščenja komunalne odpadne vode 
ureja državna Uredba o odvajanju in čiščenju komunal-
ne odpadne vode (Uradni list RS, št. 98/15, 76/17, 81/19, 

194/21 in 44/22 – ZVO-2; v nadaljevanju: Uredba). Same 
aglomeracije določa Operativni program odvajanja in či-
ščenja komunalne odpadne vode (v nadaljevanju: OP), ki 
ga sprejme vlada Republike Slovenije.

Republika Slovenija je v obdobju 2017 - 2020 izpeljala 
postopek novelacije aglomeracij. Občina Vrhnika (v nada-
ljevanju: OV), je v tem postopku že v letu 2017 na Ministr-
stvo za okolje in prostor (v nadaljevanju: MOP) podala svoje 
prve predloge sprememb in dopolnitev aglomeracij ter v letu 
2019 na podlagi prejetega osnutka OP ponovne pripombe. 
OP je vlada Republike Slovenije dokončno sprejela v letu 
2020, pri čemer pripombe OV niso bile upoštevane. Obmo-
čje Lesnega Brda je tako mimo volje Občine Vrhnika postalo 
del aglomeracije Log pri Brezovici 2019. To se je torej zgo-
dilo po pridobljenem gradbenem dovoljenju ter odobrenih 
evropskih sredstvih za ureditev odvajanja odpadnih voda 
na območju občine Log  - Dragomer.

Zahteve za opremljanje aglomeracij so definirane v 19. 
členu Uredbe. Uredba v svojem 19.a členu definira tudi iz-
jeme pri opremljanju aglomeracij, s katerimi dopušča poleg 
kanalizacije za celotno naselje tudi možnost, da se območje 
poselitve lahko opremi z individualnimi malimi komunal-
nimi čistilnimi napravami (v nadaljevanju: I-MKČN), če se 
z ekonomsko analizo ugotovi, da bi bilo opremljanje s kana-
lizacijo 3-krat dražje od rešitve z I-MKČN.

OV je v letu 2020 izdelala dokument Variantne rešitve 
odvajanja in čiščenja komunalne odpadne vode v občini 
Vrhnika, ki za območje Lesnega Brda ekonomsko analizi-
ra štiri variante odvajanja in čiščenja komunalne odpadne 
vode. Prva varianta obravnava priključitev na fekalni sis-
tem v občini Log - Dragomer, druga in tretja varianta kot 
rešitev podajata lastno čistino napravo, medtem, ko četr-
ta varianta predvideva rešitev z I-MKČN. Kot ekonomsko 
upravičena se je izkazala samo četrta varianta. Vse ostale 
variante so se izkazale za finančno neustrezne, saj je faktor 
opremljanja objektov v primerjavi z javnim kanalizacijskim 
sistemom znašal več kot 3,45. 

OV se je na podlagi rezultatov analize in v skladu z za-
konskimi možnostmi odločila, da se območje Lesnega Brda 
opremi z I-MKČN-ji, zato je občinski svet že v letu 2022 in 
tudi v letošnjem letu, namenil občanom sredstva za sofi-
nanciranje postavitve I-MKČN. V letošnjem letu je OV or-
ganizirala tudi »hišni sejem« prodajalcev I-MKČN. Oboje 
je bilo organizirano v želji, da občanom čim bolj olajšamo 
odločitev, katera I-MKČN je najbolj primerna.

Kljub zgoraj navedenem je OV na željo krajanov naroči-
la ponoven izračun upravičenosti rešitve z I-MKČN-ji, kjer 
bodo upoštevane tekoče cene tako I-MKČN-jev kot javnega 
kanalizacijskega omrežja. Rezultati novega izračuna bodo 
znani v mesecu novembru in bodo predstavljeni svetu KS 
oz. skupini, ki je bila na rednem zboru krajanov KS Drenov 
Grič – Lesno Brdo imenovana za pomoč pri urejanju pro-
blematike odvajanja odpadnih voda. 

Naj zaključimo, da je tudi OV nerazumljiva odločitev 
vlade RS in se z njo absolutno ne strinja. Smatramo, da bi 
moralo biti naselje Lesnega Brda del aglomeracije Drenov 
Grič – Lesno Brdo. Vendar moramo delovati zakonito in 
skladno z zakonskimi predpisi. Žal je država samovoljno 
pripojila del naselja Lesno Brdo aglomeraciji Log in ni po-
skrbela, da bi moral biti del naselja Lesno Brdo urejen in 
rešen v sklopu projekta ureditve odvajanja odpadnih voda 
na območju aglomeracije Log. Zato se sprašujemo, kako bo 
sedaj tako država kot sosednja občina dosegla kriterij opre-
mljenosti te aglomeracije. Želimo si, da bi skupaj našli reši-
tev, ki bo zakonita, gospodarna in v interesu vseh občanov 
občine Vrhnika.

Občina Vrhnika

P R E J E L I  S M O
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Na Centru za 
socialno delo, Enota 

Vrhnika, že več kot 
30 let zagotavljamo 

preventivni program v 
okviru skupine starejših 

za samopomoč v 
bivalnem okolju Vrhnike 

z imenom Rožmarinka. 

Skupina je namenjena staro-
stnikom, ki si želijo druženja in 
sprejemajo medsebojno pomoč 
drug drugega. 

V skupini se skupaj z vodi-
teljicami trudimo zmanjševati 
socialne stiske in preprečevati 
osamljenost ter socialno iz-
ključenost starejših v družbi, 
izmenjujemo si izkušnje in po-
trebne informacije, ohranjamo 
psihofizično aktivnost in skr-
bimo za izboljšanje kakovosti 
življenja. V času dolgoletnega 
izvajanja programa smo s sku-
pino obiskali kar nekaj domov 
za starejše in se seznanili z nji-
hovimi storitvami. Vsako leto 
si v času prazničnega decembra 
ogledamo komedijo, izdelu-
jemo praznične voščilnice in 
leto zaključimo s srečanjem na 
kmečkem turizmu. V teh letih 
smo v okviru naših srečanj po-
vabili medse različne goste, s 

pomočjo katerih smo izdelovali 
ognjičevo mazilo, pekli kruh, 
se podučili o zdravi prehrani, 
imeli različne delavnice in tako 
preverili svojo vzdržljivost ter 
vitalnost. Ob rojstnih dnevih 
se posladkamo in si izrečemo 
voščila. Prav tako se vsako leto 
odpravimo na celodnevni izlet 
in si ogledamo znamenitosti 
naših krajev po Sloveniji ter se 
tako še bolj zbližamo in pove-
žemo. Obiskali smo že blejski 
grad in se popeljali s pletno 
na otoček, se kopali v Termah 
Olimje in Paradiso, odkrivali 
lepote Pomurja in Krasa, bili 
na snežniškem gradu, se pelja-
li z ladjico po Soči, si ogledali 
praznično Ljubljano, Narodno 
galerijo in Plečnikovo hišo, ob-
čudovali razstavo Mostiščarji, 
obiskali Živalski vrt in Zoopark 
Rožman ter še mnogo drugih 
krajev. 

Skupina se sestaja vsakih 
štirinajst dni v prostorih sejne 
sobe Centra za socialno delo, 
Enota Vrhnika, z začetkom ob 
9. uri.

O delovanju skupine je naša 
članica gospa Nada Franković 
zapisala svoje misli: »V skupino 
za samopomoč sem prišla po 
smrti moža, ko sem se znašla 
v stiski. Vanjo sem vključena 
že trinajst let in prav tako sem 

v skupino povabila tudi svojo 
prijateljico Marijo. Hitro nam 
mine čas ob kavici in klepetu, 
kjer se pogovarjamo o različ-
nih življenjskih temah. Od vo-
diteljic dobimo tudi podporo 
in nasvete. Občasno pridejo k 
nam iz Zdravstvenega doma 
Vrhnika, kjer nam svetujejo gle-
de zdravja. Organiziramo izlete 
in si ogledamo predstave. Zato, 
dragi moji, vabim vas, da si vza-
mete čas in se nam pridružite, 
ne bo vam žal.«

Izvajanje preventivnega 
programa vsa ta leta omogo-
ča Občina Vrhnika, ki s svojo 
podporo in sredstvi omogoča 
delovanje naše skupine, njenih 
ciljev in idej ter tako pripomo-
re k uresničevanju svojega po-
slanstva v skupnosti, za kar se ji 
iskreno zahvaljujemo. 

Vabljeni na srečanja, ki 
potekajo na Centru za so-
cialno delo na Enoti Vrhni-
ka, Ljubljanska cesta 16, ob 
četrtkih od 9. ure napre v 
naslednjih terminih: 2. 11. 
2023, 16. 11. 2023, 30. 11. 
2023 in 14. 12. 2023.

Vljudno vabljeni.
CSD, Enota Vrhnika 

Še deklica si bila, ko si 
z vlaka s pogledom iskala, 
kje na zelenem Barju pod 
Javorčem Ljubija naredi 
meandrasto triperesno de-
teljico … Vedela si, da tam 
blizu živi Toni, tvoj princ. 
Kmalu zatem si svoje pod-
šteberške korenine z Rake-
ka preselila sem tudi ti … 
In kot se v pravljici spodobi, 
smo ena za drugo v vajino 
življenje prikapljale še me 
tri. Potem smo skupaj utri-
pali, žuboreli, se vrteli, ra-
stli in zoreli, predvsem pa se 
imeli! Imeli brezmejno radi. 

Z očijem sta nam utrla 
prve poti, nas naučila, da 
je svet majhen in srce ne-
izmerno in da je prava lju-
bezen tista, ki se množi, ne 
deli …  Kje v sebi najdemo 
vero in upanje, kaj je moč, 
odgovornost in kaj sreča, 
pa tudi kakšne so temnej-
še plati in pasti življenja. 
Hočeš, nočeš sta nas vpela 
v svoje delo in svoje sanje 
in skupaj smo gradili hiše, obdelovali njive, 
čebelarili;  kljub šibkemu srcu si ves čas do-
besedno garala. 

Skupaj smo raziskovali, ustvarjali in spo-
znavali svet. Naša otroštva in mladost je bo-
gatila širna družina od Vrhnike, Ljubljane, 
Notranjske, Dolenjske do Prekmurja in Beo-
grada, navezanost na prednike in sorodnike 
sta prenesla tudi na nas. Obiskovali in družili 
smo se z vajinimi prijatelji in znanci iz bli-
žnje in daljne domovine, Nemčije, Ukrajine 
in Amerike. 

Eden drugemu smo bili navdih, pa tudi iz-
ziv in neizprosen sodnik; znali smo si odkrito, 
bolj ali manj temperamentno povedati dobro 
in slabo. Vsakdanje življenje smo si lepšali s 
skupnim prepevanjem, dobronamernim kibi-
canjem, brezmejnim smejanjem in zbijanjem 
šal, z neštetimi pripovedmi in spomini. 

Tvoje veselje nad življenjem je bilo neiz-
merno, mamica. Pa tudi hitro nalezljivo! 
Vse, kar se ti je slabega dogajalo, pa se ti ni 
malo, si znala obrniti na dobro. Vse, česar 
si se lotila, ti je uspelo. Mimogrede si nam 
podajala odgovore, nasvete in nas usmerjala, 
spontano razlagala pojme in pojave, s tvojim 
poliglotskim, zemljepisnim in zgodovinskim 
znanjem so nam bile poti po širnem svetu 
lahke in zabavne. Kjerkoli smo se ustavili, si 
ti takoj vedela, kaj zanimivega se je kdaj zgo-
dilo v bližini. Za hec si nam recitirala dolga 
poglavja in poezijo, poznala operna in druga 
besedila, svoje, v mladostni zvedavosti in s 
študijem pridobljeno znanje si nadgrajevala 
tudi v službi knjižne korektorice, ki ti je bila 
pisana na kožo. Do zadnjih dni si si krajšala 
čas z reševanjem zahtevnih ugank, križank, 
besednih iger, z ročnimi deli in kvartanjem.

Svoje sledi si pustila tudi na Vrhniki – prav 
po zaslugi tvojega, v duhu argonavtskega sej-
ma v imenu Jazona in Medeje napisanega 
pisma v 90. letih, so se začela resna bratenja 
z grškimi kraji. 

Pozdravni nagovor Medeje in Jazona iz 
Argisa:

»Vrhniški plebs in aristokracijo prav pri-
srčno pozdravljamo! Leto je naokrog in naša 
ladja je po velikih težavah priplula na Vrh-
niko, kot smo obljubili lani. Kajti pri nas na 
besedo nekaj damo, sicer je raje nikoli ne 
izrečemo.

Z Jazonom nama to pot ni bilo težko skupaj 
priti, saj sva z vašo pomočjo spet vzpostavila 
prijateljske vezi. Čez novi most na Ljubljanici 
me je v stari maniri ponesel do vrhniške agore 
in zdaj sva tu, v spremstvu vrlih Argonavtov, 
ki so obenem tudi najina garda.

Kaj pa Vi, ste se ravnali po dogovoru? Lan-
ska letina je bila obilna, trte so obrodile kot 
malokdaj. In kje je sedaj tisto sladko vince, 
ki oživlja srca in duha? Pri nas ga natočimo 

zvrhane čaše vsakomur, 
ki ga pot mimo zanese. In 
kruh s soljo? Običaj, o ka-
terem smo dobili glas celo 
na skrajni konec našega 
polotoka. Ste pozabili na 
gostoljubnost v teh težkih 
časih? Prijateljstvo ne živi 
le od dobička, ampak tudi 
od dobrote.

Do tu sva priplula s pol-
nimi jadri južnega vetra, 
odšla pa bova po vaše. Na 
vozu s konjsko vprego, ki 
jo bo vodil eden od potom-
cev znamenitih vrhniških 
furmanov, ki so sloveli vse 
tja do srednjeitalijanske 
Mantove. Upava, da bova 
prihodnje leto s sprem-
stvom lahko prenočila že 
v obnovljeni Mantovi, saj 
kaže, da se tudi vam jasnijo 
vremena.

Tokrat sva s seboj pripe-
ljala najinega zvestega pri-
jatelja – odpravnika poslov 
na grškem veleposlaništvu 
v Ljubljani, g. Georga Pa-
pacostasa, ki vas želi poz-

draviti v imenu vseh Helenov. Prijateljstvo, 
ki že nekaj tisoč let traja med nami, naj se 
še bolj razcveti in obrodi obilen sad. To je 
najina želja«.

Več kot 25 let si z vsem žarom in predano-
stjo predstavljala velikega rojaka Cankarja 
tudi množicam obiskovalcev v njegovi spo-
minski hiši. Dolga leta si prepevala v Invalid-
skem pevskem zboru, se z borci kot zavedna 
Slovenka poklanjala spominu na svojo par-
tizansko družino in bila od samega začetka 
članica Muzejskega društva. 

Naša življenja so bila prepletena, da kdaj 
skoraj nismo več vedele, kdo je komu mama, 
sestra in prijateljica. Tvoji prijatelji in sošolci 
so bili tudi naši in naši so bili tudi tvoji. Za-
ljubljena si bila v svojo Notranjsko, v bloške 
in rakovške ljudi. Po prihodu v Verd si se ta-
koj povezala s podgorskimi sosedi in se, kot 
si se večkrat pošalila, kot mlado dekle znašla 
v vasi Metuzalemov. Po selitvi v novo hišo si 
vzljubila in se skoraj sestrsko navezala tudi 
na sosede v tem delu naše vasi. Kako si se 
razveselila šele svojih vnukinj in vnukov ter 
kako lepo si sprejela za svoje naše tri izbrance 
z njihovimi družinami!

V vseh ljudeh si našla in tudi znala vzbuditi 
dobro. Radostilo te je vse, od čričkov, siničk 
in bloških voličkov, spominčic, ciklam do »pi-
hanih poškverjetno pišk«, grenadirmarša in 
tisočerih drugih enostavnih pojavov in do-
brot. Bila si hkrati nenavadno spontana in 
znala spretno reševati nenadejane probleme, 
hkrati pa si bila vestna in natančna načrto-
valka – še pesmi za dan slovesa si si izbrala 
mnogo let nazaj! 

Spomladi, ko je odšla tvoja ljuba sestra, je 
tvoje srce sklenilo – slediti ji. Da bi ti bila 
zadnja pot čim lažja, smo v dneh, ko je žar 
tvojih zelenih, vedno nasmejanih oči že uga-
šal, še vedno skupaj s tabo prepevale tebi ljube 
pesmi, od popevk, partizanskih, pa koroških, 
do židovskih in ruskih balad. Komaj še, a 
vendarle od prve do zadnje besede so tvoje 
ustnice še zadnjikrat oživele tudi tebi tako 
ljube Gradnikove verze:

Pil sem te in ne izpil, Ljubezen.
Ko duhteče vino sladkih trt
užil sem te, da nisem bil več trezen
in da nisem vedel, da si Smrt.
Zrl sem v strašne teme tvojih brezen:
in ker bil pogled je moj zastrt
od bridkosti, nisem vedel, Smrt,
da si najskrivnostnejša Ljubezen.
Mamica, tvoja ljubeča milina in vedno ve-

der pogled na svet – to je največja dota, ki si 
nam jo lahko dala. Ostajaš z nami, zdaj za 
vedno pod Javorčem, zraven Ljubljanice! 
                                          Hčerke

V spomin

Katja 
Oblak 
(1946–2023)

Vabilo k vključitvi v 
skupino starejših
za samopomoč Rožmarinka

Četr tek,   30.  11.  ob 10.00

VZORNIK 

FILMSKO DOPOLDNE 
V KINU VRHNIKA

Vsak zadnji četrtek v mesecu. Po filmu druženje ob kavi in čaju.

Maja in Jan, mati in sin, se po ločitvi preselita v mirno vasico 
na jugu Slovenije. Jan je v zadnjem razredu osnovne šole, 
kjer Maja deluje kot šolska psihologinja. Zgodba se odvija 
po koncu epidemije, ko se svet še ni povsem vrnil v običajne 
tirnice. Jan postane tarča vrstniškega nadlegovanja, medtem 
ko Maja vzpostavi zapleten odnos z mlado psihologinjo. Jan 
spozna skrivnostnega moškega, ki mu nudi podporo, vendar 
po visoki ceni. ‘Vzornik’ postavlja vprašanje, kako se soočiti 
s popolnoma spremenjenimi razmerami in novimi pravili v 
življenju. Režija: Nejc Gazvoda.

Za več informacij obiščite www.kino-vrhnika.si ali pišite na info@kino-vrhnika.si 
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Lahko v nekaj besedah predstavite, kaj je »hospic«?
Hiša Ljubhospic je kraj, kjer lahko bolniki z neoz-
dravljivo napredujočo boleznijo zaključijo svoje 
življenje. Avgusta 2015 je Lekarna Ljubljana usta-
novila zavod Hospic Ljubljana, na valentinovo 
2016 pa je odprla vrata nova stavba, ki je zgrajena 
po zgledu in izkušnjah podobnih hiš v tujini. V 
njej je dvanajst sob, v katerih celostno spremljajo 
bolnike. Upoštevajo njihove fizične, čustvene, 
duhovne in socialne potrebe. Podpora je zagotov-
ljena tudi svojcem – tako pred smrtjo bolnika kot 
po njej. Oskrba je brezplačna oziroma jo poravna 
Lekarna Ljubljana skupaj še z nekaterimi dona-
torji. Trenutno se dela na tem, da bi dejavnost 
umestili v sistem javnega zdrastva. Kot marsikje 
je tudi tu covid-19 zmanjšal dostopnost svojcev 
do bolnika, saj je velika nevarnost prenosa okužbe 
na oslabljene bolnike. Skrajšala se je dolžina obis-
kov na od 11. do 18. ure, ostajanje pri svojcih pa 
je zaenkrat prepovedano, kar je bilo pred covi-
dom-19 dovoljeno. Pri bolnikih se izvaja podpor-
na – paliativna oskrba, katere začetki segajo v 60. 
leta prejšnjega stoletja v Združeno kraljestvo. Pri 
nas segajo začeki paliativne – podporne oskrbe v 
sredino 90. let, najprej z gibanjem Hospic, sedaj 
pa si počasi utira pot tudi v zdravstveni sistem. 
Od leta 2010 imamo v Sloveniji državni program 
paliativne oskrbe, s katerim so bili postavljeni 
temelji paliativne stroke. V podporo tej stroki so 
tudi organizirani slovenski kongresi paliativne 
oskrbe, ki je letos potekal od 13. do 14. oktobra.  
Kandidati za sprejem v hišo Ljubhospic so bol-
niki z napredujočo neozdravljivo boleznijo, ki 
so zaključili specifično zdravljenje, potrebu-
jejo pa simptomatsko – podporno – zdravljenje 
najpogostejših težav, kot so bolečina, težko di-
hanje, slabost, bruhanje, nemir ter podporo v 
procesih zaključevanja življenja. To zagotavlja in-
terdisciplinarna ekipa, ki jo sestavljajo vodja hiše, 
zdravnika, farmacevt, medicinske sestre, zdravst-
veni tehnik, socialne delavke, negovalke, gospo-
dinja in prostovoljci. Vključen je tudi dušebrižnik 
za duhovno podporo. V hišo prihaja pater Silvo 
Šinkovec, po potrebi pa tudi predstavnik druge 
vere. 
Največ bolnikov sprejmejo z onkološkega 
inštituta, ki ima sicer tudi svoj akutni paliativni 
oddelek, kjer oskrbijo najhujše težave bolnikov. 
Po stabilizaciji je lahko bolnik nekaj časa doma. 
Če pa tam ni mogoča zadostna oskrba, je sprejet 
v hišo Ljubhospic.
Velik preboj v kakovosti so mobilni paliativni 
timi, ki ob poslabšanju bolezni oskrbe bolnika 
na domu, v nadaljevanju pa bodisi ostane doma 
bodisi ga sprejmejo na oddelek ali v Ljubhospic 
enako kot prej. 
Paliativne ležalne možnosti naj bi vzpostavili tudi 
po drugih bolnišnicah. Prve korake v tej smeri so 
storili v Murski Soboti, Novem mestu, Mariboru 
in na Jesenicah. Ker je Ljubhospic edina bivalna 
enota te vrste v Sloveniji, spremejo bolnike iz ce-
lotne Slovenije. 

Kako ste se vi znašli v vlogi zdravnice v Ljubhospicu? 
Pred tem ste dolgo delali v vrhniškem zdravstvenem 
domu, še vedno ste zdravnica v domu upokojencev na 
Vrhniki. 
Delo zdravnice v Ljubhospicu sem začela 1. sep-
tembra 2016, ko me je zaprosil dr. Marjan Sedej, 
direktor Lekarne Ljubljana. Poznala sva se, ker 
je nekoč živel v Verdu, kjer živim. Ob njegovem 
prvem nagovoru sem bila še zelo vpeta v delo am-
bulante družinske medicine na Vrhniki. A klic po 
pomoči je bil dovolj velik, da sem začela z delom 
v Ljubhospicu. Drugi mejnik je moja upokojitev 
leta 2019, ko sem se lahko v celoti posvetila Ljub-

hospicu. Dandanes v hiši delava dve zdravnici, ob 
meni še dr. Alenka Horvat Ledinek z nevrološke 
klinike. Gre za kombinacijo mojih izkušenj iz 
ambulante in terena ter njenih iz hospitalne deja-
vnosti. Jaz prihajam v Ljubhospic trikrat na teden, 
dr. Ledinek pa dvakrat. 

Kakšne so vaše zadolžitve oziroma kako poteka vaš 
dan v Ljubhospicu?
V Ljubhospic pridem sredi dopoldneva, ko je na 
vrsti združevanje, kot imenujemo srečanje oseb, 
zadolženih za bolnike. Izvemo, kakšna sta bila 
noč in dopoldne pri bolnikih, nato pa naredimo 
enkrat na teden načrt oskrbe za vsakega bolni-
ka posebej. Vsak bolnik ima list terapije, kamor 
vpisujemo zdravila, s katerim so bolnika odpustili 
iz bolnice ali če pride od doma. Dnevno potem 
preverjamo, kaj bolnik potrebuje od terapij. Na 
poseben list beležimo tudi druga opažanja pri 
bolniku. Vedno pa je že vpisana terapija za po 
potrebi, ki jo lahko osebje nudi, če redna terapija 
ne zadošča. Če je kaj spornega, se tekom čez dan 
slišimo po telefonu, prav tako smo na telefon-
ski zvezi ob sobotih in nedeljah ter praznikih. S 
sestro, ki je strokovna vodja paliative, opraviva 
obisk bolnikov po sobah in pogovor o morebit-
nih spremembah terapije in drugih ukrepih. V 
delovni sobi nato napišem recepte za manjkajoča 
zdravila. Na koncu združevanja nas sestra, ki 
skrbi za sprejeme, seznani s prispelimi vlogami 
za sprejem v hišo. Odločimo se glede na nujnost 
in razpoložljiv prostor. Kadar se težko odločimo, 
diplomirana medicinska sestra in diplomirani 
zdravstvenik, oba z dodatnimi znanji iz paliative, 
opravita obisk bolnika na domu. Včasih moramo 
organizirati tudi družinsko konferenco s svojci, 
kjer želimo razščistiti družinsko delovanje.

V zloženkih vidim, da je Ljubhospic zelo dosegljiv.
Da, imamo svetovalni telefon, ki je odprt vse dni 
v tednu 24 ur. 

Bolniki prihajajo k vam v bolečinah …
Bom raje rekla tako: zelo pogost simptom pri 
bolnikih je nemir. Če so v takem stanju, da ne 
zmorejo povedati razloga zanj, najpogosteje skle-
pamo na bolečino. Glede ukrepa ob bolečini smo 
zelo uspešni. Prilagajamo lahko tudi pot vnosa 
zdravila. Če je na primer oteženo požiranje, 
je mogoč vnos prek kapljic na podjezično in 
bukalno sluznico, prek injekcij ali s pomočjo 
protibolečinskih obližev. Lahko pa bolnik dobi 
tudi podkožno elastomerno črpalko, ki jo ses-
tavijo v protibolečinski ambulanti onkološkega 
inštituta, v njej pa so razne učinkovine, ki 
omilijo bolečino. Menjajo jo na pet do sedem 
dni, ob tem pa se po potrebi spreminja tudi ses-
tava tekočine. V tem primeru večkrat prosim 
za pomoč kliničnega farmacevta magistra Mi-
lana iz Lekarne Ljubljana. Črpalko sestavijo v 
protibolečinski ambulanti onkološkega inštituta. 
Mogoča pa je tudi aplikacija zdravila po katetru 
neposredno v hrbtenični kanal – ko je treba lo-
kalno blažiti hudo bolečino. Kateter vstavijo anes-
teziologi pred prihodom bolnika v Ljubhospic.  

Ni pa rečeno, da ima nemir v ozdaju fizično bolečino? 
Vedno nam ne uspe umiriti bolnika, še posebno 

ne tistega, ki slabo komunicira. Pogosto se izkaže, 
da so razlog za nemir tudi ‘stvari’ iz njegovega 
življenja, ki jih ni uspel razrešiti. Zato poskušamo 
prek svojcev to izvedeti. Včasih se ob takih 
priložnostih zberejo na kupu svojci, ki se niso vi-
deli že več let. Potrgane družinske vezi se tedaj 
ponovno povežejo. 

Laično si predstavljam, da vsi bolniki, ki pridejo  v 
hospic, umrejo. 
Vsi bolniki v hospicu ne umrejo. Pri nekaterih se 
bolezen ustavi ali pa se simptomi ublažijo. Strah, 
ki pogosto spremlja zelo bolne, se ob skrbni negi 
in razbremenitvah poleže, takega bolnika nato 
lahko začasno napotimo domov. Ko se bolezen 
poslabša, pa ga prednostno sprejmemo. Imeli 
smo tudi nekaj primerov, ko smo bolnika premes-
tili v dom upokojencev, ker ni imel svojcev, ki bi 
ga lahko sprejeli na dom.

Kolikšna je povprečna doba oskrbe pri vas? 
Lani je bila trinajst dni. Pri tem morate vedeti, 
da so nekateri lahko sprejeti samo za nekaj ur, 
nekateri pa tudi za en mesec ali več. Pogosto 
dobimo bolnike pozno ali celo prepozno, ker 
svojci zahtevajo, da bolnik ostane v bolnišnici. 
Upajo namreč, da bo zdravnik tam še nekako 
‘čudežno’ rešil situacijo, zato vztrajajo, da ostane 
v bolnišnici. Tako se lahko zgodi, da dobimo bol-
nika, ki mu zmanjka časa, da bi se svojci dostojno 
poslovili od njega. 

Kolikšna je starost bolnikov? Nehote si predstavljam 
zelo staro populacijo.
Glavnina bolnikov je starih od 50 do 65 let. Gre 
za generacijo, ki se je ravno upokojila ali pa je 
tik pred tem. Najmlajši bolnik lani je imel 34 
let, trenutno pa imamo 36 let staro bolnico.  

Ali prevladuje kakšna struktura bolnikov?
Na leto v hospicu umre od 270 do 300 bolnikov. 
Največ je tistih, ki so zboleli za rakom pljuč, 
črevesja, trebušne slinavke, možganskimi tumor-
ji, rakom v ustih, žrelu in grlu. Prisotne so tudi 
druge oblike rakavih bolezni, o katerih si komaj 

kdaj slišal. Bolniki imajo pogosto maligne rane, 
ki spreminjajo njihov videz in so zelo zahtevne 
za nego. 

Večkrat berem, da iščete prostovoljce. 
Prijave se zbirajo vse leto prek spleta, nato enkrat 
na leto, jeseni, sledi izbor. Zahtevana je starost 
21 let ali več, izobrazba pa ni pogoj. Ponavadi se 
jih prijavi od 25 do 30, ki se nato udeležijo pre-
davanj. Na koncu jih ostane okoli deset, ki jih 
prevzame vodja prostovoljcev in jim razporedi 
urnik. Na mesec opravijo približno osem ur, v 
dopoldnaskih ali popoldnaskih terminih, tudi 
čez vikend. Trenutno je v hospicu štirinajst pro-
stovoljcev. Mogoče še to: pri prostovoljcih je 
zaželeno, da mine eno leto od izgube bližnjega. 

Kako vi prenašate dnevno srečevanje s smrtjo? Zago-
tovo je to za vas psihološka obremenitev.  
Že med mojo ambulantno dejavnostjo in med 
delom v vrhniškem domu upokojencev sem se 
srečevala z zelo bolnimi. Kot družinski zdravnik 
sem jih obiskovala in spremljala do smrti, če so 
umirali doma. Zadnja leta veliko takih  primerov 
prevzame urgentna služba vrhniškega zdravst-
venega doma. Težke bolezni in težke simptome 
ter umiranje moraš sprejeti kot del svojega pokli-
ca. Ne moreš pa se na to navaditi. Jaz sem imela 
kar pogumen pristop do tega. Odkar pa mi je le-
tos umrl mož in njegova celoletna bolezen pred 
tem, pa mi je pobralo veliko naravne energije 
in zato čutim večjo težo bolezni naših bolnikov. 
Zelo prav pridejo tudi dopoldanska srečevanja z 
našim osebjem v hospicu, da si lajšamo morebitne 
duševne stiske. 

Kako pa vi gledate na svojo minljivost?
Lahko rečem, da imam izpoljneno svoje življenje. 
Izbrala sem si poklic že zelo zgodaj, v moji 
mladosti, ga potem dosegla in prakticirala več 
kot 50 let. Imam dobro družino, ki je bila verjetno 
kdaj tudi za kaj prikrajšana zaradi mojih odsost-
nosti. Želim si, da mi življenje teče in se odvija ter 
konča naravno, kot se je začelo. 

Gašper Tominc

Helena Rožmanc Drašler, dr. med. spec., zdravnica v Ljubhospicu

»Umiranje moraš sprejeti 
kot del svojega poklica«

Pogovarjali smo se z nekdanjo zdravnico specialistko družinske in šolske 
medicine vrhniškega zdravstvenega doma Heleno Rožmanc Drašler, ki od 
leta 2016 deluje v ljubljanskem Ljubhospicu, kjer nudijo paliativno oskrbo 

neozdravljivo bolnim. 

Hiša Ljubhospica je hiša s toplino doma, kjer zagotavljajo neprekinjeno celostno strokovno in sočutno oskrbo zelo 
bolnim ob koncu življenja, podporo pa nudijo tudi svojcem. Srce hiše je njen interdisciplinarni tim, ki bolnika 

obravnava celostno in prisluhne njegovim fizičnim pa tudi čustvenim, socialnim in duhovnim potrebam. 

Za sprejem v hišo je potrebno zdravniško mnenje, ki 
ga izpolni zdravnik, ki trenutno skrbi za bolnega, ter 
vloga za sprejem, ki jo napiše bolnik ali svojci. Oba ob-
razca dobite v hospicu ali na spletu www.ljubhospic.si/
sprejem (oskrba@ljubhospic.si) Informacije za sprejem 
in 24-urni svetovalni telefon: 051 322 979. 

Helena Rožmanc Drašler, dr. med. spec., zdravnica v Ljubhospicu
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Letos je na Vrhniki glede 
prometa zelo pestro. 

Vse leto so na vrhniških ce-
stah potekala, na lokalnih in 
državnih, obnovitvena dela in 
novogradnje. Tako so bila kon-
čana dela na težko pričakovani 
obvoznici in povezavi na avto-
cesto,  v zaključni fazi so tudi 
dela na novem mostu čez Lju-
bljanico v Verdu. Trenutno pa 
še potekajo dela na Tankovski 
cesti in kolesarski poti iz smeri 
Ligojne mimo OŠ AMS. 

Tudi na drugih lokalnih odse-
kih potekajo obnovitvena dela v 
Občini Vrhnika. Vsa dela pote-
kajo v dobrobit vseh nas, za var-
nost vseh udeležencev v prome-
tu, zato je treba občasno umiriti 
strasti ob delnih zaporah v času 
sanacij. Na tem mestu vas opo-
zarjam, da ste previdni na 
vseh cestnih deloviščih!

V času delnih zapor in ob pro-
metnih konicah najbolj trpijo 
obvozne in lokalne ceste ter ob 
njih stanujoči krajani. Nego-
dovanje je seveda upravičeno. 
Ob vseh izrednih dogodkih na 
avtocesti in drugih glavnih ce-

stah se nestrpnost ob poveča-
nju prometa še stopnjuje. Smo v 
začaranem krogu in verjamem, 
da bo Vrhnika z okolico po vseh 
končanih prometnih projektih 
postala prijaznejša občanom. 
V Svetu za preventivo in  vzgo-
jo v cestnem prometu Občine 
Vrhnika krepko občutimo pri-
tiske občanov ob prometnih 
problematikah. Svoje pobude 
pošiljajte, ob sodelovanju z 
vodstvom krajevnih sku-
pnosti, na elektronski naslov 
spvc.obcina@gmail.com. Za-
radi številnih pobud se bomo 
tudi v prihodnje trudili, da jih 
bomo reševali čim hitreje in v 
prid vseh nas. Prednost imajo 
seveda prometno interventni 
primeri. 

Na Vrhniki je zelo velika 
ogroženost med kolesarji in pe-
šci, zato velja previdnost med 
vsemi udeleženci v prometu. 
»Nesreča nikoli ne počiva.«  
Nesreče se dogajajo na tedenski 
ravni, bodimo previdni, da se ne 
zgodi najhujše! Nespametna vo-
žnja s kolesi, skiroji po pločniku, 
v nočnem času brez luči, v ne-
pravi smeri vožnje in neuporabi 

zaščitne čelade pri otrocih je le 
del, ko sami iščemo nezgodo. 
Zgražanje nad skupino mlajših 
voznikov skuterjev je upraviče-
no in zelo nevarno za vse pre-
ostale udeležence v prometu. 
Kdo jih bo ustavil?? Sta to zima 
in sneg? 

Preventivne akcije, ki jih iz-

vajamo v ZŠAM Vrhnika, so 
namenjene opozarjanju in spo-
padanju s problematiko v pro-
metu. Akcije v okviru Agencije 
za varnost prometa so smernice 
za celotno Slovenijo, ki nam da-
jejo napotek, kako naj delujemo 
in se obnašamo kot družba v 
prometu. V lokalnem prometu 

moramo za to poskrbeti sami 
in se tega zelo zavedati, seveda 
prioritetno tudi kaj postoriti.

Od 13. 10. 2023 do konca 
oktobra smo v ZŠAM Vrhnika 
izpeljali še eno od naših preven-
tivnih dejavnosti, akcijo PEŠEC, 
ki je namenjena tistim najbolj 
ranljivim skupinam v prometu, 

to so pešci vseh starostnih sku-
pin. Ni vedno le krivda vozni-
kov za vzrok nesreče s pešcem 
in kolesarjem, tudi sami pešci 
moramo poskrbeti, da smo 
varni v prometu.

Tokrat smo pozornost name-
nili organiziranim skupinam in 
njihovemu premiku v prometu. 
Večdnevna akcija je bila name-
njena prepoznavanju skupin 
v prometu, varnemu vedenju 
pešcev v prometu, prečkanju 
ceste in vodenju skupin. Opo-
zarjali smo tudi, da se v času 
slabega vremena, snega, dežja, 
ob ledu in slabši vidljivosti var-
nost pešcev še poslabša. Bodi-
mo torej odgovorni in ne izzi-
vajmo usode v prometu.

Najmlajše udeležence v pro-
metu učimo varnega vedenja 
prek sprehodov po šolskih po-
teh. V času naših akcij so obi-
skali tudi PP Vrhnika.

Z izboljšavami v cestni in-
frastrukturi svoj del dodajata 
tudi občina in država. Svojega 
dodajmo tudi sami!

V petek, 17. 11. 2023, ob 18. 
uri vas vabimo na srečanje pri 
spomeniku Ivana Cankarja. 
Skupaj  bomo obeležili svetov-
ni dan spomina na žrtve pro-
metnih nesreč. S prireditvijo 
bomo izkazali spoštovanje do 
žrtev prometnih nesreč in do 
njihovih svojcev.

Tudi v prihodnje si bomo 
prizadevali, da bomo delovali 
v skladu z geslom: »S skupnimi 
močmi se prometna preventiva 
gradi.«

Srečno in varno na cesti!
Predsednik ZŠAM Vrhnika,

Franjo Čretnik

Previdno
na cesti v 
jesenskem času

Ker bi bilo življenje 
sicer zelo težko, nas naš 
naravni mehanizem ščiti 
pred tragičnimi dogodki 
tako, da jih pozabljamo. 

To je mnenje več strokov-
njakov in komentatorjev iz 
različnih strokovnih področij, 
ki ga poslušamo ali beremo po 
letošnji katastrofi. Pri tistih, ki 
se nas ti dogodki tokrat niso do-
taknili neposredno, bo spomin 
nanje zbledel hitro, pri tistih, ki 
so bili poplavljeni ali jim je od-
neslo domove z vsemi spomini 
iz njihovega in življenja njiho-
vih prednikov pa bo spomin 
prisoten precej dolgo. S časom 
pa bo vseeno zbledel.Po vseh 
neurjih, ki smo jih doživljali tik 
pred tem, so se največje popla-
ve v zgodovini Slovenije pričele 
3. avgusta proti večeru, se sto-
pnjevale ponoči in vrh dosegle 
4. avgusta 2023. Naslednji dan 
so se začeli množično prožiti ze-
meljski plazovi, 6. avgusta pa se 
je začela narava počasi umirjati. 
Ko so intervencije ponehale in 
so se začele sanacije, so se na 
nekaterih istih in tudi drugih 
koncih Slovenije, 28. avgusta 
nalivi in plazovi ponovili ter se 
končno umirili 31. avgusta 2023.

Tokrat smo imeli Vrhničani 
srečo. Ujma, ki je zajela ogromno 
območje Slovenije in v nekaterih 
primerih nepopravljivo uničila 

celotna urbana naselja, nas je v 
glavnem obšla. S poplavami in 
plazovi smo imeli nekaj težav 
na območju Drenovega Griča, 
Lesnega Brda, Blatne Brezovi-
ce, Ligojne in Bevk, vendar pa 
je glavnina Vrhnike ostala ne-
dotaknjena. Srečo smo imeli 
zato, ker je bila intenzivnost 
dežnih padavin nad povodjem 
reke Ljubljanice, po naključju, 
na katero nimamo nobenega 
vpliva, manjša od intenzivnosti 
padavin, ki so se razvile nad po-
vodjem Gradaščice, Selške in 
Poljanske Sore, Račeve, Save, 
Kamniške Bistrice, Pšate, Sa-
vinje, Drave, Dravinje, Mure 
ter vseh ostalih rek, potokov in 
grabnov širom Slovenije. Neka-
teri kraji in naselja, kjer so bile 
hiše popolnoma poplavljene ali 
zasute z zemljino in kamenjem, 
so od Vrhnike oddaljeni le 10 
do 30 km zračne razdalje. Naj 
jih naštejem le nekaj: Polhov 
Gradec, Žiri, Škofja Loka, Tacen, 
Sneberje, Kamnik, Mengeš in 
Moste pri Komendi ter v drugi 
ujmi tudi celotna Ljubljana.

Na Vrhniki smo imeli velike 
poplave septembra 2010, ko je 
bil na Ljubljanici izmerjen naj-
večji pretok, odkar so leta 1924 
začeli dokumentirati meritve za 
to reko. Takrat je bilo rečeno, da 
je bil na njej presežen pretok s 
stoletno povratno dobo.

Še posebno tisti prebivalci 
mesta Vrhnika, ki živimo ob 

reki Ljubljanici ter ob Hribskem 
potoku in potoku Bela, ki se iz-
livata v Malo Ljubljanico, smo 
imeli s takratnimi poplavami 
precej nevšečnosti. Po njih smo 
upali, da je z njimi nastopil čas 
streznitve za občinske in še po-
sebno pristojne državne službe. Z 
namenom, da bodo naša opozori-
la prenesli na državno raven, smo 
občinske organe že precej časa 
pred tem dogodkom opozarjali, 
da so vodotoki zaraščeni, da so 
se globine strug znižale zaradi 
naplavin, da se vanje podirajo 
drevesa, ki jih nihče ne odstra-
njuje. Ne nazadnje smo od leta 
2007 dalje intenzivno opozarjali 
tudi na to, da je bilo z namenom 
pozidave ob Mali Ljubljanici 
zasuto ogromno razlivno ob-
močje.

Jasno nam je bilo, da je za ure-
janje vodotokov pristojna Direk-
cija Republike Slovenije za vode 
(v nadaljevanju: DRSV), vendar 
smo od občine venomer priča-
kovali, da bo v dobrobit svojih 
občanov nasproti pristojnim 
državnim organom nastopila 
dovolj argumentirano, da bo 
država zadevo premaknila iz 
mrtve točke in jo pričela urejati.

Aprila 2023 smo občani do-
živeli tri javne predstavitve 
novih kart poplavne nevarno-
sti za  območje Vrhnike. Sam 
sem se udeležil predstavitve za 
OBMOČJE 1, ki zajema center 
Vrhnike, 

Kačjo vas, Kurjo vas, Hrib. 
Mirke, Janezovo vas in Verd. To 
je torej območje, ki ga ogrožajo:

potok Bela, Hribski potok, 
Mala in Velika Ljubljanica, sku-
pna Ljubljanica, Ljubija ter ostali 
mali potočki, hudourniki in 
izviri, ki nastanejo ob velikih 
padavinah.

Prvo presenečenje je bila 
majhna udeležba prebivalcev iz 
območja mesta Vrhnika. Iz ob-
močja Lošce smo bili udeleženci 
le trije. Po diskusiji sodeč, je bilo 
nekaj več prisotnih prebivalcev 
iz območij, ki jih neposredno 
ogrožata Hribski potok in po-
tok Bela.

Očitno je, da zelo majhno 
število ljudi zanima, če bodo 
v prihodnje svojo nepremič-
nino sploh še lahko zavarovali 
za primer poplav. Ne zanima 
jih, če bodo lahko na svoje ne-
premičnine vezali hipotekarna 
zavarovanja v primeru potrebe 
po kreditiranju. Ne zanima jih, 
kakšno tržno ceno bodo imele 
njihove nepremičnine v priho-
dnje (pozor, tržna cena ni cena, 
ki jim jo bo Geodetska uprava 
Republike Slovenije določi-
la za morebitno plačevanje 
davka na nepremičnine). In ne 
nazadnje jih ne zanima, če bodo 
za svoje nepremičnine sploh lah-
ko dobili kupca.

Na predstavitvi je doc. dr. 
Primož Banovec napovedal 
drugo presenečenje: »Groze-

ča poplavna nevarnost, ki je bila 
izračunana po novem in je pri-
kazana v novih kartah poplavne 
nevarnosti, je slabša od tiste, ki 
je bila izračunana v preteklosti«. 
Dr. Primož Banovec je docent na 
Fakulteti za gradbeništvo in ge-
odezijo ter direktor in solastnik 
podjetja Inštitut za vodarstvo 
d.o.o.

Karte poplavne nevarnosti, ki 
so nam bile predočene, si lah-
ko pogledate na javno dostopni 
spletni aplikaciji Atlas voda. Ker 
DRSV, ki to spletno stran upra-
vlja, ne podaja navodil, ki bi bila 
dovolj pregledna, se za ogled 
lahko ravnate po korakih, ki 
sem jih napisal v nadaljevanju:
1. V brskalniku odtipkajte: 

Atlas voda.
2. Izberite: Atlas voda – gi-

sportal.gov.si.
3. Sedaj, po poplavah, ki so se 

zgodile v začetku avgusta 
2023, vas aplikacija na začetku 
obvesti, da so v njej objavljeni 
ortofoto posnetki teh poplav 
in navodilo, kako do njih pri-
ti. Te posnetke nam je POP 
TV prikazal na »24 UR«.

4. Ker nas ti ortofoto posnetki 
sedaj ne zanimajo, po kliku 
na gumb V redu s kolešč-
kom na miški ali z gum-
bom ±, ki je na ekranu levo 
zgoraj, povečajte območje na 
karti, ki si ga želite ogledati.

5. V orodni vrstici desno zgoraj 
kliknite na sedmo sličico od 
leve proti desni, ki se imenuje 
Seznam slojev.

6. Prikaže se seznam vseh slo-
jev. Vsi so odkljukani, zato 
kliknite na ikono treh črtic (v 
seznamu desno zgoraj poleg 
lupe) in nato na Izklopi vse 
sloje.

7. Odkljukajte le sloj: Integral-
na karta poplavne nevar-
nosti – IKPN Si (VK) sta-
nje 12. 6. 2023 (ostali sloji 
naj ne bodo odkljukani).

8. Pred okvirčkom s kljukico 
kliknite na puščico, ki kaže v 
desno smer in pod slojem se 
prikažejo štirje pod-sloji:

a. Območje veljavnosti 
rezultatov (VK) – če od-
kljukate ta pod-sloj, se vam z 
zeleno črto označi območje za 
katerega veljajo naslednji pod-
-sloji, ki jih boste odkljukali.

b. Območje poplavne ne-
varnosti pri pretoku Q10 
(VK) – če odkljukate ta pod-
-sloj, se vam na zemljevidu 
izrišejo poplavljena območja 
pri pretoku Q10 (pretok Q10 
pomeni pretok z 10 letno po-
vratno dobo).

c. Območje poplavne nevar-
nosti pri pretoku Q100 
(VK) – če odkljukate ta pod-
-sloj, se vam na zemljevidu 
izrišejo poplavljena obmo-

Tokrat smo imeli Vrhničani srečo
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čja pri pretoku Q100 (pretok 
Q100 pomeni pretok s 100 
letno povratno dobo).

d. Območje poplavne nevar-
nosti pri pretoku Q500 
(VK) – če odkljukate ta pod-
-sloj, se vam na zemljevidu 
izrišejo poplavljena obmo-
čja pri pretoku Q500 (pretok 
Q500 pomeni pretok s 500 
letno povratno dobo).

Lahko si prikažete le en ali pa 
vse pod-sloje hkrati.

Izračunani obrisi posameznih 
območij poplavne nevarnosti 
so narisani z ostrimi mejami. V 
naravi te meje verjetno ne bodo 
tako ostre. Iz izkušenj, ki jih ima-
mo od poplav leta 2010 lahko za-
trdim, da se na Lošci poplavna 
voda ne obnaša točno tako kot 
je to narisano v kartah in vča-
sih nas lahko rešijo ali potunka-
jo tudi centimetri.Po ogledu te 
spletne strani, si lahko vsakdo 
predstavlja, kje bodo zavaroval-
nice, banke, potencialni kupci 
nepremičnin in vsi ostali za-
interesirani deležniki črpali 
podatke o izpostavljenosti ne-
premičnin do poplav.

Poleg doc. dr. Primoža Ba-
novca, so predstavitvi priso-
stvovali tudi odgovorni pred-
stavniki občine Vrhnika. Čas 
po predstavitvi je bil namenjen 
vprašanjem, dodatnim pojasni-
lom in predstavitvi možnih al-
ternativnih rešitev. Dr. Banovec 
je pojasnjeval:

- Prva alternativa bi bil zadr-
ževalnik. Ta naj ne bi bil možen, 
ker gre za kraško območje in bi 
se lahko voda, ki bi bila zadržana, 
začela pojavljati kjerkoli kot nov 
izvir. Ni pojasnil ali je imel v mi-
slih suh ali moker zadrževalnik. 
-Druga alternativa bi bili nasipi. 
Tudi ti naj ne bi bili možni. Pri 
tej trditvi nismo slišali nobene 

dodatne razlage zakaj je temu 
tako, čeprav se je pri tem pora-
jalo zanimivo vprašanje pred-
stavnika neke projektantske 
organizacije. Trdil je, da se vsi 
dosedanji projekti za objekte, ki 
se nahajajo na potencialno po-
plavnih območjih zanašajo na 
to, da bodo v prihodnje zgrajeni 
nasipi. Ker je sedaj razumeti, da 
nasipi niso možni, je želel izve-
deti kako projektirati naprej. 
Enoznačnega odgovora nika-
kor ni dobil, zato je večkrat po-
novil vprašanje in na koncu do-
bil odgovor, naj tudi v prihodnje 
projektirajo skladno z veljavni-
mi predpisi – torej kot da bodo 
nasipi v prihodnje zgrajeni?! 
- Tretja alternativa je razbre-
menilna cev. Ta cev višek pri-
spele vode iz Hribskega poto-
ka in potoka Bela odvede pred 
pozidanimi površinami ter ga 
skoraj na istem mestu vrne v 
Ljubljanico. Na moje vpraša-
nje, kako je v tem primeru z 
naraščanjem Ljubljanice, ki 
ogroža nižje ležeče območje 
na Lošci, odgovora nisem dobil. 
V Našem časopisu z dne 28. av-
gusta 2023 se ta alternativa bere 
tako, kot, da je edina možna re-
šitev. Še vedno pa smo bili po-
slušalci vseskozi opominjani na 
to, da je za urejanje vodotokov 
odgovorna DRSV.

Za tem v javno objavljenih 
aktih beremo tudi to, da občine 
Vrhnika ni na seznamu Načrta za 
okrevanje in odpornost (v na-
daljevanju: NOO). To pomeni, 
da ne bo udeležena pri črpanju 
evropskih sredstev za zmanj-
ševanje poplavne ogroženosti z 
dvigom protipoplavne varnosti 
in preprečevanjem posledic po-
plav, katerih prejemnik je DRSV. 
Zakaj? Zato, ker DRSV z občino 
Vrhnika ni sklenila sporazuma 

o izvedbi investicije. In zakaj 
DRSV ni sklenila sporazuma? 
Zato, ker naj bi sporazume skle-
nila le s tistimi občinami, ki so 
imele izdelane tehnične in inve-
sticijske dokumentacije za pri-
dobitev gradbenega dovoljenja, 
na osnovi potrjene projektne 
naloge s strani DRSV.

Zanimivo je, da se v seznamu 
NOO sedaj nahajajo nekatere ob-
čine, ki poplavno niso ogrožene.  
In prej, kot bi si to kdorkoli že-
lel, so se v Sloveniji, v brutalnih 
razsežnostih, na začetku in na 
koncu meseca avgusta zgodile 
poplave ter se sprožili števil-
ni zemeljski plazovi. Zaradi te 
ujme je evidentiranih sedem 
mrtvih oseb, grozljive prizore 
pa smo lahko vsak dan gledali 
po televiziji. Nekateri smo jih 
videli v živo. Pred našimi očmi 
so se vrstili obupani ljudje, pre-
strašeni otroci, apatični staro-
stniki, kupi neuporabne opreme, 
podrte hiše, razbitine mostov in 
cest, poplavljeni avtomobili, ki 
nimajo nobene vrednosti itd.  
In sprašujem se, ali nam bo na 
Vrhniki sreča služila tudi v pri-
hodnje? Skoraj gotovo ne, ven-
dar pa ni mogoče napovedati, 
kdaj točno nas bo zapustila.  
Ostane nam le, da vsi občani 
občine Vrhnika skupaj z občin-
skimi organi takoj in zelo resno 
pristopimo k urejanju osnovnih 
protipoplavnih ukrepov. Tako 
bomo lahko vsaj omilili morebi-
tne bodoče poplave. Neizpod-
bitno dejstvo je, da DRSV več 
desetletij ni delovala v dobro 
državljanov Slovenije, zato 
moramo ukrepati sami, vzpo-
redno pa stremeti tudi k temu, 
da pridobimo podporo drža-
ve. Takoj moramo pristopiti k:  
- pregledu in čiščenju kanali-
zacijskega omrežja in cestnih 
odtokov,

- čiščenju brežin in odstranje-
vanju prekomerne in previsoke 

zarasti ob reki Ljubljanici in 
vseh potokih, ki se vanjo izlivajo, 
- poglobitvi strug vseh vodo-
tokov in odstranitvi vseh pa-
dlih dreves v struge, - vzpo-
stavitvi razlivnih površin in 
- preprečitvi urbanizacije razliv-
nih površin oziroma ponovni 
vzpostavitvi teh tam, kjer se po-
zidava še ni začela.

Vsa dejanja morajo biti uskla-
jena in strokovno podprta tako, 
da s temi posegi ne bo prizadet 
nihče. V preteklosti so se na-
mreč pojavili poskusi reševanja 
določenih naseljenih območij 
tako, da bi bila druga naseljena 
območja še bolj ogrožena. Me-
nim, da imamo na območju 
občine Vrhnika dovolj lastnih 
resursov za izvedbo osnovnih 
ukrepov, ki jih predlagam v 
prejšnjem odstavku. Ne naza-
dnje, če je prostovoljstvo možno 
in dovoljeno pri sanaciji poplav 
2023, zakaj ne bi bilo možno 
tudi za urejanje protipoplavnih 
ukrepov znotraj lastne občine, 
pa čeprav ta ni bila material-
no oškodovana ob poplavah 
2023. Kot smo lahko slišali, bo 
na račun javnih del možno an-
gažirati tudi brezposelne osebe 
za sodelovanje pri odpravlja-
nju posledic poplav 2023 – za-
kaj jih ne bi tudi na Vrhniki. 
V nadaljevanju pa je potrebno 
strokovno utemeljiti ali ovreči 
vse dolgoročne rešitve kot so: 
izgradnja nasipov, ureditev 
sistemov zadrževanja visokih 
voda s suhimi in mokrimi za-
drževalniki, vgradnja razbreme-
nilnih cevi in vseh drugih proti-
poplavnih posegov, ki jih stroka 
pozna in nam lahko koristijo. 
Poskrbeti je potrebno tudi za 
erozijsko odpornost strug. Z 
ustreznim planiranjem na dr-
žavni ravni, pri čemer mora biti 
občina Vrhnika enakopraven 
deležnik, se potem izvede do-
govorjene dolgoročne ukrepe. 

Po sedanjih propozicijah, ki 
še niso dokončno podprte z 
vsemi popisi škod, bo treba za  
sanacijo poplav 2023 zbrati pre-
ko 4,7 milijarde evrov. Potreb-
nih bo več desetletij za njeno  
dokončanje. Ker je imela obči-
na Vrhnika tokrat srečo in ni 
utrpela škode, si sploh ne znam

predstavljati, kdaj bo pod po-
kroviteljstvom države, če sploh 
kdaj, prišla na vrsto za izvedbo 
protipoplavnih ukrepov. Če si 
ne bomo pomagali sami, nam 
ne bo nihče.

V Sinji Gorici so po aprilski 
predstavitvi novih kart poplav-
ne nevarnosti za OBMOČJE 2, 
prebivalci pristopili k podpiso-
vanju peticije za ureditev strug 
potokov Podlipščica in Lahov-
ka, ki sta jih poplavila septem-
bra 2022 in jim povzročila ogro-
mno materialno škodo. Peticijo 
so naslovili na DRSV. Čeprav 
ne stanujem na njihovem kon-
cu, sem peticijo podpisal tudi 
jaz. To sem storil zato, ker me-
nim, da so poplave problem 
vseh Vrhničanov. Ne smemo se 
deliti na tiste, ki so neposredno 
ogroženi in tiste, ki to niso. Če 
bo odneslo mostove, nihče od 
nas ne bo mogel preko njih. Če 
bo odneslo ceste, jih nihče od 
nas ne bo mogel uporabljati. Če 
bo razdejalo Cankarjev dom 
na Vrhniki, ga nihče od nas ne 
bo mogel obiskovati. Če bosta 
poplavljena vrtec ali šola ... In 
ne nazadnje škodo bodo tistim, 
ki jo bodo utrpeli, plačevali tudi 
tisti, ki je ne bodo. Vsi moramo 
razmišljati tudi o skupni infra-
strukturi, ki je ob poplavah zelo 
ranljiva in skoraj vedno odpo-
ve. To so: pitna voda, elektrika, 
kanalizacija, elektronske ko-
munikacije, zbirni center komu-
nalnih in nevarnih odpadkov 
itd. Navedeno se tiče vseh nas.

Mimogrede, bojim se, da je 
postalo podpisovanje peticije v 

Sinji Gorici, po poplavah 2023, 
Sizifovo delo. Jaz nisem hidro-
log. Problematiko spremljam in 
v zvezi s tem tudi kaj napišem 
zato, ker od leta 1971 živim v 
strnjenem naselju ob Ljubljani-
ci. Ves ta čas Ljubljanico spre-
mljam, ker mi je prirasla k srcu 
in mi je v življenju nudila veliko 
lepega. Zavedam pa se tudi ne-
varnosti njene bližine. Že nekaj 
časa se zavedam, da so tudi naši 
predniki v šestdesetih in sedem-
desetih letih tej reki »ukradli« 
razlivna območja in jih urba-
nizirali. Kljub temu pa je bilo 
takrat z odlokom poskrbljeno, 
da jih je ostalo še vedno dovolj 
in nikdar do leta 2010 ni bilo te-
žav. V tistih časih tudi nikomur 
ni prišlo na pamet, da bi zasul 
vrtačo z namenom, da na dokaj 
majhni površini, ki jo pridobi, 
zgradi hišo. Tudi zaradi tega se 
posledice takšnega ravnanja na 
severozahodnem območju me-
sta Vrhnika že kažejo in gotovo 
se te prenašajo tudi nižje proti 
centru mesta Vrhnika.

K temu zapisu so me znova 
spodbudile hude poplave, ki 
smo jih Slovenci doživeli av-
gusta 2023. Naslanjajoč se na 
ta dogodek sem želel, da ostane 
pisni dokument, ki se nanaša na 
območje naše občine in bo vsaj 
nekoliko preprečeval, da bi spet 
pozabili.

S tem zapisom pa ne želim 
nastopati proti odgovornim 
občinskim organom. Zelo bi 
bil počaščen in obenem pomir-
jen, če bi osnovano demantirali 
moja opažanja, ki sem jih opisal 
in nas sproti seznanjali z aktiv-
nostmi, ki jih tozadevno izva-
jajo. Zadovoljen bi bil tudi, če 
bi to temo razširil še kakšen od 
bralcev Našega časopisa in še 
posebno kdo, ki je strokovno 
podkovan na področju hidro-
logije.

Damir Istenič 

U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

Spoštovane upokojenke 
in cenjeni upokojenci

Jesenski dnevi s hladnimi jutri in še vedno to-
plimi dnevi nas že silijo, da počasi lahko poletno 
garderobo zamenjamo s toplejšo. Neverjetno 
hitro minevajo dnevi in tople jesenske barve, ki 
žarijo v soncu, že počasi bledijo.

V tem obdobju smo v okviru dejavnosti dru-
štva organizirali tridnevni izlet v Srbijo in jesen-
ski izlet v Slovenske gorice. In seveda, tudi naši 
člani bodo v novembru vabljeni na organizirano 
martinovanje.

Naš pevski zbor  je 27. septembra sodeloval 
na 22. Festivalu za tretje življenjsko obdobje, ki 
je potekal v Cankarjevem domu v Ljubljani ter 6. 
oktobra v Logatcu na reviji pevskih zborov dru-
štev upokojencev. 

Naši člani so se družili na pohodih, izletih, ali 
pri izvajanju drugih aktivnostih Društva upoko-
jencev Vrhnika: na sestankih posameznih ko-
misij, pri redni vadbi pevskega zbora, na splošni 
telovadbi, pri  klekljanju, treningih igralcev in 
igralk pikada, treningih šahistov in balinarjev ... 
V novembru vas vabim, da se nam pridružite pri 
izdelavi in pisanju voščilnic.

Pod okriljem Cankarjeve knjižnice Vrhnika je 
vsem članom društva v društvenih prostorih na 
voljo KNJIGOBEŽNICA, kjer lahko naši člani 
vzamejo ali odložijo knjigo, zaživel pa je tudi Bral-

ni klub z Društvom upokojencev Vrhnika, kate-
rega članice se srečujemo vsak prvi torek v mese-
cu ob 17. uri (še vedno se nam lahko pridružite, 
četudi še niste upokojeni oz. niste člani društva).

Naše prostovoljke v okviru projekta Starejši za 
starejše izvajajo prve in ponovne obiske pri sta-
rejših od 69 let (tudi če niso člani DU Vrhnika). 
Septembra so v okviru projekta Starejši za starej-
še organizirale srečanje prostovoljcev Notranjske 
(zapis o tem in drugih dogodkih lahko preberete 
na naši spletni strani). Skupaj s socialno komisijo 
so v tem obdobju pripravile in razdelile tudi 50 
humanitarnih paketov. 

V oktobru je bilo predavanje o nudenju prve po-
moči, ki so ga izvedli predstavniki Zdravstvenega 
doma Vrhnika (Center zdravja). Za november pa 
pripravljamo usposabljanje (individualno pomoč) 
za uporabo pametnih telefonov.

Dragi upokojenci, vabim vas, da se nam pri-
družite (če še niste naši člani) ter izberete katero 
od naših aktivnosti. Lahko nam tudi pišete prek 
elektronske pošte duvrhnika@gmail.com ter 
tako sodelujete pri oblikovanju naših prihodnjih 
aktivnosti ali  nas obiščete v času uradnih ur v 
društveni pisarni, ki so ob sredah in petkih od 
9.00 do 12.00. Več informacij o delovanju društva 
in o aktivnostih v tem obdobju dobite v Našem 
časopisu ter na spletnih straneh (na naši spletni 
strani www.upokojenci-vrhnika.si ali na spletni 
strani MojaObcina.si).

Lep jesenski pozdrav, 
predsednica DU Vrhnika Fani Al-Mansour

Srečanje prostovoljk 
in prostovoljcev 
Notranjske

V četrtek, 21. 9. 2023, smo nekateri učenci pe-
tih razredov in šolska folklorna skupina s svojim 
programom sodelovali na prireditvi Starejši za 
starejše, ki je potekala v Gostilni pri Kranjcu na 
Vrhniki in je bila posvečena prostovoljstvu in pro-
stovoljcem med starejšimi. 

Zbrali so se prostovoljci iz notranjske regije. 
Prireditev je organiziralo Društvo upokojencev 
Vrhnika, s katerim sodelujemo že vrsto let. Sku-
paj smo zabeležili že kar lepo število prireditev in 
dogodkov ter ustvarili zajeten kupček čudovitih 
in dragocenih spominov.

Tudi tokrat je bilo tako. Na začetku nas je vse 
zbrane pozdravila gospa Frančiška Al-Mansour, 
predsednica Društva upokojencev Vrhnika. Ta-
koj za tem smo bili na vrsti mi.  Najprej se je s 
petjem in plesom predstavila naša folklorna sku-
pina, ki jo je s harmoniko spremljal Šimen. Nato 
sta nas Matevž in Karin preko iskrivega pogovora 
spomnila na pomembnost prostovoljstva. 

Vita pa nam je o prostovoljcu povedala takole:

PROSTOVOLJEC – Zaradi tebe ...
bo nekdo imel nocoj dovolj za jesti.
Nekdo bo imel spodobna oblačila.

Nekdo bo imel zatočišče.
Nekdo bo deležen zdravstvene oskrbe.

Nekdo se bo naučil veščin, 
ki jih potrebuje za preživetje in uspeh.
Nekdo ve, da je na tem svetu vsaj ena oseba, 
ki ji je mar.
Ta svet je boljši, 
ker prostovoljci so prav posebna pasma,
ne bojijo se pristopiti, 
ko vidijo potrebo.

Svoj prispevek na prireditvi smo zaključili s 
pevskim nastopom, pri katerem so nas spremljali 
še Taja in Vita s flavto in šestošolec Jaka s kitaro. 
Nagradili so nas z velikim aplavzom in pozorno-
stjo za prav vsakega izmed nas. Po našem nastopu 
je spregovoril še gospod Mirko Antolovič, podž-
upan Občine

Vrhnika. Poudaril je pomen prostovoljstva, so-
delovanja in medsebojne pomoči. Zahvalil se je 
vsem prostovoljcem, ki so se pripravljeni nesebič-
no razdajati za druge in tako ustvarjati boljši svet, 
tudi nam in nas povabil k nadaljnjemu sodelova-
nju. Mi se že veselimo naših naslednjih srečanj 
v okviru društva in Doma upokojencev Vrhnika. 
Prav gotovo se bomo spet povezali v prazničnem 
decembru! 

Učenci in učiteljice 4. in 5. razreda Osnovne 
šole Antona Martina Slomška Vrhnika

Martina Fajdiga
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Srečanje prostovoljk in 
prostovoljcev
Notranjske

Letošnje srečanje prostovoljk in prostovoljcev 
Notranjske projekta Starejši za starejše so pripra-
vile prostovoljke Društva upokojencev Vrhnika. 
Projekt deluje v okviru Zveze društev upokojen-
cev Slovenije. Srečanje je potekalo v četrtek, 21. 
9. 2023. Udeležili so se ga predstavniki Loške do-
line, Blok, Cerknice, Rakeka, Pivke, Dragomer-
ja, Logatca in Vrhnike, ki so tokrat svoj vsakda-

njik zamenjali za prijetno druženje. Prisotne so 
pozdravili koordinatorica projekta Vesna Stare, 
predsednica DU  Vrhnika Frančiška Al-Manso-
ur, podžupan Občine Vrhnika Mirko Antolović, 
predsednik prostovoljcev Notranjske Boris Kra-
šovec, podpredsednik ZDUS Stanko Kranvogel 
ter vodja projekta pri ZDUS Rožica Šonc. Vem, da 
je projekt namenjen starejšim, ki ga tudi izvajajo, 
vendar je poudarek tudi na medgeneracijskem 
sodelovanju. Tako so se na naše povabilo odzvali 
mentorji OŠ AMS Vrhnika, ki so z učenci pri-
pravili in izvedli zelo lep kulturni program. Naj 
končam z mislijo Sheryy Anderson: »Prostovolj-
ci ne rabijo plače! Ne zato, ker so brez vrednosti, 
ampak zato, ker so neprecenljivi!«

Vesna Stare, foto: Željko J.

Upokojenci z Vrhnike 
na izletu čez Bosno v 
zahodno Srbijo

Po nočni vožnji s postanki in mejnimi prehodi 
smo bili dopoldan že mimo Sarajeva in nadalje-
vali vožnjo proti Srbski krajini do Višegrada. To 
je bil naš prvi postanek za ogled. Sprehodili smo 
se čez 500 let star kamnit most čez Drino, ki ga v 
svojem romanu opisuje Nobelov nagrajenec

Ivo Andrić. Od leta 2007 je postal del Unescove 
kulturne dediščine.

Še eno mejo smo prečkali. Tam se nam je pri-
družil lokalni vodnik, ki je bil z nami na poti še 
drugi dan. Prispeli smo do Mokre gore na Šar-
gansko osmico. To je vožnja po ozkotirni železni-
ci, ki velja za eno najbolj atraktivnih železniških 
prog v Evropi. Vlak v 14 km vožnje premaga 300 
m višinske razlike na poti skozi predore in čez 
mostove. Postanek smo naredili tudi v Drvengra-
du, etno vasici, ki so jo postavili na hribu Mečav-
nik po zamisli filmskega režiserja Emirja Kustu-
rice za snemanje filma Življenje je čudež. Že ime 
kraja Drvengrad pomeni, da so vse zgradbe od 

Jožefa Burjak, Kotnikova (1931)
Terezija Matjašič, Dom upokojencev Vrhnika (1933)

Terezija Grom, Turnovše (1933)
Marija Mahovlić, Lošca (1933)

Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, ki praznujejo 80, 85, 90 
in več kot 90 let. 

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. Čestitke pa tudi vsem, ki so 
oktobra praznovali rojstni dan.

Okrogli
jubileji v
oktobru

U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K
najmanjših do večjih lesene in krite z skodlami. 
Od tam naprej je bilo še nekaj vožnje do težko 
pričakovanega hotela Zlatiborska noč idiličnega 
hotela sredi borovega gozda. 

Jutro smo začeli prav tam – najdaljša gondol-
ska vlečnica nas je pripeljala vse do vrha Zlati-
bora. Opazovali smo prostrane pašnike in imeli 
lep pogled na urbani del, kjer je v zadnjih desetih 
letih zraslo veliko mesto s samimi stolpnicami, 
hoteli in vsemi možnostmi za rekreacijo. Seveda 
so bila tuja vlaganja. Prešli smo na planoto Tara, 
ki je povsem drugačna od Zlatibora, vsa porašče-
na z gozdom na višini okoli 1000 m in je v celoti 
zavarovan narodni park. Z višine smo se spustili 
po ozki cesti do jezera Peručac. Jezero je zajeze-
na reka Drina z veliko hidroelektrarno. Tam smo 
se vkrcali na ladjo in pluli po ozkem kanjonu, po 
obrobju jezera pa niz plavajočih vikend hišic. Še 
kosilo je bilo na ladji in že nas je pot vodila proti 
Bajni Bašti do srednjeveškega samostana v Raši. 

Preden smo se dvignili čez prelaz na Kadinjači, 
kjer je veliko obeležje padlim v drugi svetovni voj-
ni, smo si ogledali še pridelavo žganja iz vseh vrst 
sadja. Dobro so pripravili degustacijo osemnaj-
stih različnih vrst žganja z prigrizkom. Po ozkih 
cestah smo se še kar nekaj časa prebijali mimo 
Užic do našega hotela na srbski večer. 

Zadnji dan nas je čakalo spet več vožnje, najprej 
do reke Drine, nato po srbski desni strani reke, 
po prečkanju meje po levem bregu in proti mestu 
Bijelinji. Nedaleč stran je etno vas Stanišiči, ki ni 
samo etno selo za prikaz življenja in obrti nekoč, 
ampak so selu dodali tudi mestni pridih s hoteli,

kavarnami, cerkvijo, jezeri itn., skratka vse, 
kar mesto potrebuje za turizem. Po ogledu smo 
v enem od hotelov imeli še kosilo. Sledila je pot 
do avtoceste proti domu. Bilo je čudovito, ne-
pozabno. Srbija s svojo gostoljubnostjo nikoli ne 
razočara.

Ivanka Sluga

Barjani od Čušperka do 
Ostrega vrha in Starega 
gradu

Tokrat si je 37 Barjanov pod okriljem vodnice 
Sonje Zalar Bizjak ogledalo Čušperk in se pov-
zpelo na 675 m visok Ostri vrh ter si ogledalo še 
razvaline mogočnega gradu Čušperka na 668 m 
visokem Starem gradu. Čušperk je manjša ob-
cestna vas v Občini Grosuplje. V okolici vasi so 
številna arheološka najdišča, eden najstarejših 
gradov v širši okolici, znana je po nekdanjem  žga-
nju apna in po najlepši freski na gasilskem domu 

v okolici Grosuplja. Apneničarstvo je zelo stara 
dejavnost. s katero pridobivajo apno za zidavo in 
beljenje, znano  že iz pradavnine. Dejstvo, da je 
bil stari grad Čušperk zgrajen v 12. stoletju, do-
kazuje, da so v tej okolici obstajale apnenice že 
v tistem času. V vasi stoji lepo obnovljena Mar-
tinčeva apnenica, ki je delovala od leta 1934 do 
1970. Je sodaste oblike, prostostoječa, visoka 4,5 
m in od zunaj povezana z dvema železnima obro-
čema. Obod apnenice je sestavljen iz treh plasti: 
notranje iz opeke, srednje iz drobno presejane in 
steptane ilovice ter zunanje iz domačega kamna, 
ki služi za oporo. V najboljših časih je apnenica 
zaposlovala do sedem ljudi, priložnostno pa še 
dodatne tri za delo v kamnolomu.

Vanda

Svizci na Starem gradu 
Čušperk

Poletni meseci so mimo in Svizci smo bili 21. 
9. na prvem jesenskem pohodu. Zapeljali smo se 
skozi Grosuplje in po zahodnem robu Radenske-
ga polja do vasice Čušperk, kjer je avtobus parki-
ral ob vaški znamenitosti – veliki Martinovčevi 
apnenici. 

Proti glavnemu cilju, 669 m visokemu hribu 
Stari grad, smo se odpravili po gozdni cesti. Ste-
za je bila za nekatere udeležence, 80 plus, preveč 
strma za prvi pohod po poletni vročini. Cesti 

je sledil gozdni kolovoz, pa steza in prišli smo 
na greben, nad katerim se dvigujejo na pečine 
postavljene ruševine starega gradu Zobelsberg, 
zdaj mu rečemo Čušperk. Okoli leta 1190  ga je 
dal sezidati oglejski patriarh, kot fevd je menjal 
lastnike,  dokler ga niso v kmečkem uporu leta 
1573 porušili in nikoli več obnovili. Med ruševine 
se je povzpela bolj »športna« skupina Svizcev in 
ko smo ponovno stopili iz gozda, so se na nebu 
nakopičili oblaki, ki so kazali na dež. Želje, da bi 
osvojili še sosednji Ostri vrh, ni bilo več in med 
vračanjem k avtobusu je na polovici poti že začelo 
deževati. Dež nas je potem spremljal vso vožnjo 
do Vrhnike. 

Besedilo in slika: Sonja Zalar Bizjak
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Zimzeleni na Bevkovem 
vrhu

Jutranje meglice so še prekrivale Barje, ko smo 
se zbirali za jesenski pohod na Bevkov vrh. Vsa-

kokrat si imamo veliko povedati o vsakdanjih 
opravilih, počutju in drobnih radostih, ki smo jih 
doživeli v prejšnjih dneh.

Bevkov vrh (1015 m) se dviga nekje med Škofje-
loškim, Cerkljanskim in Idrijskim

hribovjem. V tamkajšnjih predelih je priimek 
Bevk zelo pogost in vrh je dobil ime po bližnji 

U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

Sončki na Bevkovem 
vrhu

Lepo, skoraj poletno vreme je zvabilo Sončke 
3. oktobra na Bevkov vrh. Jutranja megla nas je 
spremljala med vožnjo vse do Kladja, šele malo 
višje smo dosegli sonce. V slabi uri smo bili pri 
kmetiji Na Ravan, kjer smo si privoščili dobrote 
slavljenke Danice in sir iz mlekarne na kmetiji. 
Seveda smo tudi v nahrbtniku odnesli nekaj ku-
pljenih mlečnih izdelkov. 

Čakal nas je glavni del vzpona na Bevkov vrh, 
ki smo ga prehodili čez pašnike in številne žice 
električnih pastirjev, ki pa niso bile pod napeto-
stjo. Krave so že zapustile pašnike, ne pa ovce. 
Čeprav je tisti del poti zelo razgleden, nam ni bilo 
naklonjeno opazovati Julijcev, le najbližje grebe-
ne Cerkljanskega hribovja. Na Bevkovem vrhu pa 
sploh ni razgleda, ker je porasel z gozdom. Nav-
zdol v Sovodenj je šlo hitro, ker se pot neprestano 
spušča. Za konec se je v Žireh prileglo pivo, dan 
je bil za oktober nenavadno topel, ponekod se je 
segrelo do 29 stopinj.

Besedilo: Sonja Zalar Bizjak, 
fotografija: Tatjana Rodošek

Tudi Barjani na pohodu 
nad dolino Kokre

Barjani so se 12. 9. odpravili na prvi pohod po 
poletnem času. Ker tudi oni niso veliko plani-

narili čez poletje, so sprejeli odločitev, da pod 
vodstvom planinske vodnice Sonje Zalar Bizjak 
ponovijo isto pot, kot so jo pred enim tednom 
prehodili Sončki. Zato na tem mestu ni treba 
ponavljati opisa poti, ker je v rubriki Sončki. Le 
fotografije naj dodajo vtise s pohoda Barjanov. 

Foto: Andrej Verbič

Pohod Zimzelenov na 
Talež

Zadnji torek v septembru smo se Zimzeleni od-
pravili na planoto Talež pod Jelovico. Postanek za 
jutranjo kavico smo imeli v Spodnji Lipnici. Po 
dobrih 2 km smo izstopili in se odpravili proti 
cilju.

Naša vodnica Ivanka je izbrala lažjo lepo maka-
damsko cesto skozi gozd. Po dobri uri in pol smo 
prispeli na Talež. Na 752 m visoki planoti nas je 
pričakala nova lovska koča, ki stoji na razglednem 
robu Jelovice. Strmo se dviga nad Savo Bohinjko, 
ki se kasneje združi z Savo Dolinko. Čudovit je 
razgled na vso Zgornjesavsko dolino, v ozadju 
pa na Karavanke. Lepo je viden naš biser, Blejsko 

jezero, pa tudi Lesce, Radovljica, Ribno, Selo pri 
Bledu ... Jelovica je sestavljena iz več planot: ena 
večjih je Vodiška planota ali planina s partizan-
skim domom na višini 1100 m, druga večja je 
Goška Ravan (1090 m), tretja pa Talež z 885 m. 
Nekdaj je bila Jelovica poraščena z listavci, a so jih 
zaradi potrebe pri predelavi železove rude izseka-
li. Zdaj pa je prekrita z iglavci. Pri koči smo imeli 
tudi prijetno opravilo: naš pohodnik Vencelj nas 
je pogostil s toplo malico, ki je vsem teknila. Kot 
se spodobi, smo slavljencu zapeli in mu izročili 
darilo, prav tako tudi Cvetki. Odpravili smo se 
proti izhodišču, kjer nas je čakal avtobus. Tam 
smo si nazdravili in se posladkali s pecivom. 
Hvala Venclju za pogostitev, Ivanki za dobro in 
izčrpno vodenje in seveda Mihu za varno vožnjo. 
Prijetno utrujeni, a dobre volje smo krenili proti 
domu. 

Zapisala Joži Jesenko, foto: Željko J.

Vandrovke na Ferjanki
»Kdor čaka, dočaka,« pravi pregovor in tudi 

Vandrovke so končno dočakale pohod izven Vrh-
nike. 10. 10. 2023 smo se v meglenem jutru zbrale 
na običajnem mestu pri društvu in se z avtobu-
som odpeljale na Log. Tokratni pohod je vodila 
Ana, ki nas je najprej popeljala po krajšem asfal-
tnem vzponu do gozda. Po poti smo najprej prišle 
do lepo urejene okolice in domačije Ferjanka,

kjer je bila med 2. svetovno vojno partizanska 
postojanka. Kaj hitro smo se ponovno znašle v 
gozdu in ob več vzpenjajočih gozdnih poteh opa-
zile, da se je začela jesen. Narava se spreminja v

čudovite barve, le pod že napol golimi krošnja-
mi dreves je na eni strani zelena preproga borov-
ničevja, na drugi pa že gole vejice. Tudi kostanj 
je dozorel, gobe sramežljivo kukajo izpod listja, 

samo tiste z rdečo oblekico, ki jih lahko samo 
gledamo, se ponosno razkazujejo. Mah v svetlih 
in temnih odtenkih prekriva kamnine in dreve-
sne korenine, vresa v velikih šopkih cveti in pra-
prot počasi postaja rjave  barve. Vse to pohodnika 
napolni in mu sproži neko posebno energijo. Ob 
tako lepi naravi smo se vzpele do žabe, ki ji druž-
bo delajo trije jurčki in tabla, na kateri je zapisana 
žabja pesem. Od tam smo hodile po bolj položni 
poti in kaj hitro prišle na 541 m visoki Debeli hrib, 
kjer so postavljene lesene klopi in mize za počitek, 
okrog njih pa izrezljani gozdni prebivalci: veve-
rica, zajec, polž, žaba in na veji v krošnji drevesa 
sova. V zadovoljnem in veselem regljanju smo se 
spustile do Dragomerja, kjer smo naročile težko 
pričakovano kavo in nato še počakale na avtobus 
ter se vrnile na Vrhniko

Zapisala: Vesna Stare

kmetiji. To je svet samotnih kmetij, gozdnatih 
pobočij, številnih zavitih kolovozov in prostranih 
travnatih območij, s katerih se odpirajo čudoviti 
razgledi po bližnjih in daljnih hribih. Običajna 
pot nanj vodi iz kraja Sovodenj, od koder je kar 
sedemnajst poti na bližnje hribe. Mi smo tokrat 
izbrali pot s Kladja proti kmetiji Na Ravan in nav-
kreber na Bevkov vrh.

Kar ob poti so se nam nastavljali jurčki, ki smo 
jih z veseljem pobirali. Že ko smo prišli do kmeti-
je, se nam je zdelo, da ni nikogar doma.

Za kmetijo smo zapustili asfalt in krenili med 
pašniki po slabšem kolovozu proti vrhu. Prijetno 
toplo jesensko sonce je pripomoglo k še boljšemu 
vzdušju, saj so bili pogledi po hribčkih naokoli 
prav pomirjujoči. Kmalu nas je potka usmerila 

strmo navzgor proti kapelici, od koder smo uži-
vali v razgledih na nasprotni strani grape proti 
Blegošu, Poreznu, Kojci in Ratitovcu. Nekaterim 
je bila že to dovolj velika nagrada, zato so pri ka-
pelici ostali, drugi so se pognali po travnati strmi-
ni na vrh, prek katerega je med obema vojnama 
potekala Rapalska meja, o čemer še vedno pričajo 
mejni kamni.

V pričakovanju, da bomo na kmetiji poskusili 
priznani sir, smo se odpravili nazaj, a na žalost so 
tisti dan za nas ostala vrata zaprta.

Vodnik Jože nas je nato popeljal proti Stari Ose-
lici do kraja Sovodenj, kjer nas je čakal naš zvesti 
Miha. Pot se je kar vlekla, pa še vroče je bilo, zato 
se je hladna osvežitev v Sovodnju prav prilegla.

Elica Brelih, foto: Janez Cerk
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Na podlagi 32. in 110. člena Zakona o lokalnih 
volitvah (Uradni list RS, št. 94/2007 – UPB 3, 45/2008, 
83/2012, 68/2017 in 93/20-odl. US) Občinska volilna 

komisija Občine Vrhnika na 1. seji dne 4. 10. 2023 
sprejela

SKLEP
o razpisu nadomestnih volitev v svet 

krajevne skupnosti Verd

1. Občinska volilna komisija Občine Vrh-
nika razpisuje nadomestne volitve za pet 
(5) članov sveta Krajevne skupnosti Verd, 
ki bodo v nedeljo, 17. decembra 2023.
2. Za dan razpisa volitev, s katerimi začnejo 
teči roki za volilna opravila, se šteje pone-
deljek, 9. 10. 2023.
3. Rok za oddajo kandidatur je četrtek, 16. 
11. 2023, do 19.00 ure.
4. Volitve v svete krajevnih skupnosti vodi 
in izvaja Občinska volilna komisija Občine 
Vrhnika.

Številka: 041-2/2023(2-02)
Vrhnika, 4. 10. 2023 

PREDSEDNIK OBČINSKE VOLILNE 
KOMISIJE

 Andrej Jurjevčič, l.r.

Na podlagi 41. člena Zakona o lokalnih volitvah 
(Uradni list RS, št. 94/07 -uradno prečiščeno besedilo, 

45/08, 83/12, 68/17 in 93/20-odl. US) je Občinska 
volilna komisija Občine Vrhnika na 1. seji dne 4. 10. 

2023 sprejela

ROKOVNIK
za izvedbo volilnih opravil

nadomestnih volitev članov sveta kra-
jevne skupnosti Verd, ki bodo v nede-
ljo,17. 12. 2023
Datum: 9. 10. 2023
ZLV: 28. člen ter Razpis
OPRAVILO : Dan, ki je določen kot dan 
razpisa volitev in s katerim začnejo teči 
roki za izvedbo     volilnih opravil.  
 
Datum: 9. 10. do 16. 11. 2023 do 19. ure
ZLV: 74. člen
OPRAVILO: Politične stranke določajo 
kandidature za člane sveta KS skladno z 
njihovimi pravili. Skupine volivcev dolo-
čajo kandidature za člane sveta KS z daja-
njem podpore na predpisanih obrazcih. 
 
Datum: 16. 10. 2023
ZEVP-2: 22. člen
OPRAVILO : Občinske volilne ko-
misije določijo volišča za izvedbo glasova-
nja in obvesti Geodetsko upravo republike 
Slovenije.
 
Datum: 19. 10. 2023
ZLV: tretji odstavek 37. člena
OPRAVILO:  Politične stranke, druge or-
ganizacije občanov v občini ter občani lah-
ko dajo občinski volilni komisiji svoje pre-
dloge za imenovanje predsednika in članov 
volilnih odborov ter njihovih namestnikov.
Predsednik in člani volilnega odbora ter 
njihovi namestniki se imenujejo izmed ob-
čanov, ki imajo stalno prebivališče v občini.
Ob vložitvi predlogov morajo predlagatelji 
predložiti izjave kandidatov, da soglašajo 
z imenovanjem v volilni odbor in izjavo, 
da bodo najpozneje v treh dneh po javni 
objavi kandidatur oz. list kandidatov obve-
stili pristojno občinsko volilno komisijo o 
morebitnem sorodstvenem razmerju s ka-
terim od kandidatov, o katerem se glasuje 
na volišču, za katerega bodo imenovani v 
volilni odbor.

Datum: 23. 10. 2023
ZEVP-2: drugi odstavek 22. člena             
OPRAVILO : Geodetska uprava Republi-
ke Slovenije uskladi območja volišč v regi-
stru prostorskih enot. 

Datum:  28. 10. 2023
ZEVP-2: tretji odstavek 22. člena
OPRAVILO:  Ministrstvo za notranje za-
deve sestavi za posamezno volišče splošni 
volilni imenik in ga pošlje upravni enoti na 
območju volišča v pregled v elektronski 
obliki.

Datum: 16. 11. 2023 do 19. ure!
ZLV: 74. člen
ZVDZ: 46. člen
OPRAVILO : Neposredno pri občinski 
volilni komisiji je potrebno vložiti kandi-
dature oziroma za člane sveta krajevne 
skupnosti, ne glede na način kandidiranja 
(politične stranke, volivci).

Predlagatelj kandidata oziroma liste ob 
predložitvi kandidature oziroma liste 
kandidatov občinski volilni komisiji do-

loči predstavnika kandidata oziroma liste 
kandidatov.

Datum: 16. 11. 2023 do 26. 11. 2023
ZLV: drugi odstavek 74. člena
ZVDZ:  54. do 59. člen                              
OPRAVILO 1: Postopek preizkusa 
zakonitosti kandidatur in list kandidatov 
ter izdaja odločb o potrditvi oziroma zavr-
nitvi kandidature oziroma liste kandidatov, 
pri čemer je treba najpozneje v roku treh 
dni odpraviti morebitne formalne pomanj-
kljivosti liste kandidatov oziroma kandida-
ture.

Datum: 26. 11. 2023 do 30. 11. 2023
ZLV: drugi odstavek 74. člena
ZVDZ: 60. člen
OPRAVILO: Občinske volilne komisije 
sestavijo seznam potrjenih list kandida-
tov v občini oziroma v posamezni volilni 
enoti in seznam potrjenih kandidatur po 
vrstnem redu, ki se določi z žrebom, in se-
zname kandidatov, o katerih se glasuje.

Datum: 1. 12. 2023
ZLV: drugi odstavek 74. člena
ZVDZ: 61. člen  
OPRAVILO 1: Občinska volilna komisija 
javno objavi seznam potrjenih kandidatur 
in list kandidatov.

ZEVP-2: 17. člen
OPRAVILO 2: Vsak volivec lahko na 
katerikoli upravni enoti vpogleda v podat-
ke v evidenci volilne pravice, ki se o njem 
vodijo. Volivec lahko zahteva vpis, če ni 
vpisan v evidenco volilne pravice, ali po-
pravek, če je vpisan z napačnimi podatki. 
Vpogled je mogoč tudi prek državnega por-
tala e-uprava.  

ZEVP-2: 23. in 26. člen
OPRAVILO 3: Ministrstvo za notra-
nje zadeve sestavi za posamezno volišče 
splošni volilni imenik in posebne volilne 
imenike za izvedbo glasovanja s podatki o 
volivcih v evidenci volilne pravice.
 
Datum: 4. 12. 2023
ZLV: peti odstavek 37. člena 
OPRAVILO: Zadnji dan, ko lahko član 
volilnega odbora obvesti pristojno volilno 
komisijo o sorodstvenem ali drugem raz-
merju s kandidatom, o katerem se glasuje 
na volišču, za katerega je imenovan v vo-
lilni odbor.
Datum: 6. 12. 2023
ZLV: 75. člen v zvezi z določbo
ZVDZ: drugi odstavek 81. člena
OPRAVILO 1: Volivci, ki so v priporu, 
zavodu za prestajanje kazni, v bolnišnici ali 
v socialnovarstvenem zavodu za institucio-
nalno varstvo in želijo glasovati po pošti na 
območju Republike Slovenije, to sporočijo 
občinski volilni komisiji. Na enak način 
lahko glasujejo tudi invalidi, če predložijo 
odločbo pristojnega organa o priznanju 
statusa invalida.
                                 
ZVDZ: četrti odstavek 81. člena
OPRAVILO 2: Invalidi lahko glasu-
jejo po pošti tudi stalno, če to sporočijo 
Državni volilni komisiji in predložijo od-
ločbo pristojnega organa o priznanju sta-
tusa invalida. Obvestilo invalida o stalnem 
glasovanju po pošti velja do preklica.

Datum: 8. 12. 2023
ZEVP-2: 23. in 26. člen
OPRAVILO: Upravne enote volilne 
imenike potrdijo s podpisom in žigom ter 
jih predajo občinskim volilnim komisijam.
 
Datum: 14. 12. 2023
ZLV: 78. člen
OPRAVILO: Predčasno glasovanje.
 
Datum: 14. 12. 2023
ZLV: 81. člen
OPRAVILO: Volivci, ki se zaradi bolezni 
ne morejo osebno zglasiti na volišču, v ka-
terem so vpisani v volilni imenik, sporočijo 
občinski volilni komisiji, da želijo glasovati 
pred volilnim odborom na svojem domu.

Datum: 17. 12. 2023
Razpis: Odlok o razpisu
OPRAVILO: Splošno glasovanje.

Datum: 18. 12. 2023
ZLV: 89. člen
OPRAVILO 1: Volilni odbori morajo 
predati volilno gradivo občinski volilni ko-
misiji (najpozneje do 12. ure)

ZLV: 88. člen
OPRAVILO 2: Občinska volilna komisija 
ugotavlja izid glasovanja po pošti.

Datum:  23. 12. 2023
ZLV: 90. člen

OPRAVILO : Občinska volilna komisija 
pripravi poročilo o izidu glasovanja.
               
številka: 041-2/2023(2-02)    
Datum:  4.10.2023

PREDSEDNIK OBČINSKE 
VOLILNE KOMISIJE

Andrej Jurjevčič, l.r.

OBČINA VRHNIKA
OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA  
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika 

  
Številka:  041-2/2023(2-02) 
Datum: 4. 10. 2023
 

Na podlagi 41. člena Zakona o lokalnih volitvah (Ura-
dni list RS, št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 
45/08, 83/12, 68/17 in 93/20 – odl. US) Občinska 
volilna komisija Občine Vrhnika izdaja naslednji  

S  K  L  E  P
O DOLOČITVI VOLIŠČ

Za izvedbo nadomestnih volitev v Svet kra-
jevne skupnosti Verd, ki bodo v nedeljo, 17. 
12. 2023, se določijo naslednja volišča:
A. Občina Vrhnika
KS VERD

Volišče: Gasilski dom Verd, Verd 100, 
Vrhnika
šifra: 14002009
obsega: 
Brigadirska cesta: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 
12, 13, 14, 15, 16, 17, 19
Cankarjevo nabrežje: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 
10, 11, 12, 13, 14, 15
Cesta Krimskega odreda: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7a, 
7b, 8, 9, 10, 11, 12, 14, 15, 15a, 16, 17, 18, 19, 
20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 28, 30, 32, 34, 36, 
38, 40, 42, 44, 46, 48, 50, 52, 54, 56, 58, 62, 
64, 66, 68, 70, 72, 74, 76, 78, 80, 82, 84, 86, 
88, 90, 92, 94, 96, 100, 102, 104, 106, 108, 
110, 112, 114, 116, 118, 120, 122, 124, 126, 
128, 130, 132, 134, 136, 138, 140, 142
Cesta na barju: 1, 2, 3, 4, 4a, 4b, 5, 7, 9, 10, 11, 
13, 15, 17, 19, 21
Cesta na polju: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 
12, 13, 14, 15, 16, 17, 18, 19
Čolnarska cesta: 1, 3, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 
14, 15, 15a, 16, 17, 19, 21, 23, 25
Jagrova cesta: 1, 1a, 1b, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9
Janezova cesta: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 8, 10, 10a
Kačurjeva cesta: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7,  8, 9, 10, 11
Kotnikova cesta: 1, 2, 3, 4, 5, 7a, 8, 9, 10, 11, 
14, 15, 17, 18, 19, 20, 21, 22, 24, 26, 28, 30
Ledina: 1, 2, 4, 6, 8, 10, 12, 14
Pionirska cesta: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 12, 
14, 16, 18, 20, 22, 24, 26, 28, 30, 32, 34, 36, 
38, 40, 42, 44, 46, 48, 50, 52
Sternenova cesta: 1, 3, 5, 7, 9, 9a, 11, 13, 15, 
17, 19, 21, 23, 25, 27, 29, 31, 33
Stranska cesta: 2, 3, 4, 6, 8
P.O.: 0032, 0031, 0030, 0079, 0089

Volišče: Gasilski dom Verd, Verd 100, 
Vrhnika
šifra: 14002010
obsega naselja: 
Bistra: 1, 2, 3, 4, 5, 6, 9, 10, 12, 13, 13a, 14, 
14 a, 15
Mirke: 1, 2, 3, 4, 4b, 5, 7, 7a, 8, 9, 10, 11, 11a, 
12, 12a, 12b, 13, 14, 15, 15a, 15b, 16, 16a, 17, 
17a, 17b, 18, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25, 27, 28
Verd: 1, 2, 2a, 3, 3a, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 9a, 10, 11, 
12, 12a, 13, 14, 15, 16, 17, 18, 19, 19a, 20, 21, 
22, 23, 24, 25, 26, 28, 30, 31, 32, 33, 34, 35, 
36, 36a, 37, 38, 39, 40, 41, 42, 42a, 42b, 42c, 
43, 44b, 44c, 44d, 44e, 45, 46, 47, 49, 50, 51, 
51a, 52, 52a, 53, 54, 54a, 55, 58, 59, 60, 61, 
62, 64, 65, 66, 69, 70, 71, 72 73, 74, 74a, 75, 
76, 77, 78, 79, 80, 81, 82, 83, 83a, 83b, 84, 85, 
86, 87, 87a, 88, 89, 90, 91, 92, 93, 93a, 94, 95, 
96, 97,98, 99, 100, 100a, 100b, 101, 102, 103, 
105, 106, 106a, 107, 109, 110, 111, 112, 113, 
114, 118, 118a, 120, 121, 122, 130, 130a, 131, 
132, 132a, 133, 134a, 134b, 135a, 135b, 136a, 
136b, 137, 138, 139, 140, 142, 143, 144, 145, 
146, 148, 149, 151, 153, 155, 157, 158, 159, 
161, 163, 164, 165, 166, 167, 167a, 169, 169a, 
170, 171, 171a, 172, 173, 174, 175, 176, 176a, 
177, 178, 178a, 180, 183, 184, 185, 186, 187, 
188, 190, 190a, 192, 193, 195, 196, 197, 197a, 
200, 202, 204, 206, 208, 210, 212, 213, 214, 
214a, 215, 216, 217 218, 219, 220, 221, 222, 
223, 225, 227, 229, 231, 233, 235, 235a, 235c, 
237, 237a, 237b, 239, 240, 240a, 241, 241a, 
241b, 241c, 242, 243, 244, 245, 246, 248a, 
249, 250, 251, 252, 254, 256, 257, 258, 259, 
260
P.O.: 0027, 0029, 0070, 0028, 0034, 
0033,0090

VOLIŠČE ZA PREDČASNO GLASOVA-
NJE
Volišče: Gasilski dom Verd, Verd 100, Vrh-
nika
šifra: 901

VOLIŠČE ZA GLASOVANJE PO POŠTI
Volišče: Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 

Vrhnika
šifra: 997
PREDSEDNIK OBČINSKE VOLILNE 

KOMISIJE
 Andrej Jurjevčič, l.r.

Na podlagi 129. in 119. člena Zakona o urejanju 
prostora – ZUreP-3 (Ur. l. RS, št. 199/21) ter 35. člena 

Statuta Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15) 
sprejme župan Občine Vrhnika

S K L E P
o pripravi Občinskega podrobnega 

prostorskega načrta 
za cesto Dolge njive na Vrhniki

1. člen
(območje in predmet načrtovanja)

(1) Območje OPPN zajema območje 
načrtovane ceste Dolge njive v dolžini cca 
1050 m. Načrtovana cesta se nahaja na za-
hodnem delu mesta Vrhnika in povezuje 
Idrijsko cesto s »tankovsko cesto« oz. novo 
severno obvozno cesto. Cesta bo napajala 
tudi nova stanovanjska območja Betajnova 
in Koševe doline. V cesti bo potekala nova 
gospodarska javna infrastruktura (komu-
nalno omrežje, elektro omrežje, telekomu-
nikacije ipd.).

(2) Območje OPPN je v Občinskem pro-
storskem načrtu Občine Vrhnika določeno 
z enotami urejanja prostora (v nadaljevan-
ju: EUP): VR_1678, VR_1673 (obe s po-
drobnejšo namensko rabo: PC – površine 
za ceste) in VR_1677 (podrobnejša namen-
ska raba: VC – celinske vode). 

(3) V območju OPPN se nahajajo 
zemljišča s parc. št.: 1631/1 - del, 1632/1 - 
del, 1632/6 - del, 1633/1 - del, 1637/1 - del, 
1638 - del, 1641 - del, 1642 - del, 1645 - del, 
1646 - del, 1648 - del, 1650 - del, 1652/2 - del, 
1652/3 - del, 1656 - del, 1657/1 - del, 1659 
- del, 1660/1 - del, 1660/2 - del, 1681 - del, 
1690 - del, 1691/1 - del, 1691/2 - del, 1692/1 
- del, 1692/3 - del, 1695/2 - del, 1695/6 - del, 
1695/9 - del, 1695/13 - del, 1695/16 - del,  
1695/19 - del, 1696 - del, 1697 - del,  1700 
- del, 1704/1 - del, 1704/2 - del, 1704/3 - 
del, 1707/1 - del, 1707/2 - del, 1713/1 - del,  
1716 - del, 1718 - del,  1795/1 - del, 2862/17 
- del, 2864/7, 2864/8 - del, 2890/3 - del, vse 
k.o. Vrhnika, ter zemljišča s parc. št.: 174 
- del, 175/9 - del, 175/10, 176/10, 340 - del, 
341 - del, 342 - del, 337/3 - del, 2440/3 - del, 
2440/6 - del, vse k.o. Stara Vrhnika.

(4) Po potrebi se območje urejanja lahko 
razširi na sosednje EUP oziroma zemljišča.

(5) Na območju OPPN ni območij ali 
objektov kulturne dediščine ali ohranjanja 
narave. Na območju se nahajajo vrtače in 
območje poplavne nevarnosti.

(6) Na delu območja OPPN potekajo 
lokalne poti, kanalizacija, vodovod, elek-
trovod, javna razsvetljava in telekomuni-
kacijsko omrežje.

(7) Z novim OPPN se načrtuje novo 
lokalno cesto z navezavami na nove 
stanovanjske soseske Betajnova in Koševe 
doline, dovozi do obstoječih objektov ter 
vso potrebno GJI.

2. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

Strokovne rešitve se pripravijo na pod-
lagi:
-  splošnih prostorskih izvedbenih  

pogojev (PIP) in PIP za namensko rabo 
PC in VC ter usmeritev za pripravo 
OPPN Cesta Dolge njive, ki jih določa 
Odlok o Občinskem prostorskem načr-
tu Občine Vrhnika (Ur. l. RS, št. 27/14, 
50/14 - teh.popr., 71/14 - teh. popr., 
92/14 - teh. popr., 53/15, 75/15 - teh. 
popr., 9/17 - teh. popr., 9/17, 79/17 - teh. 
popr., 12/18 - teh. popr., 60/19, 81/19 
- teh. popr., Naš časopis, št. 488/2020 - 
sklep LP, Ur. l. RS, 82/21 - obv. razl.) (v 
nadaljevanju: OPN),

-  smernic in mnenj nosilcev urejanja pro-
stora,

-  strokovne podlage »Novelacija študije 
vrtač«, izdelal SRC SAZU, Inštitut za 
proučevanje krasa, maj 2022,

-  strokovnih podlag za cesto in GJI,
- strokovne podlage hidrološko-

hidravlična študija,
-  drugih potrebnih strokovnih podlag, ki 

se bodo pripravile v postopku priprave 
OPPN.

3. člen
(vrsta postopka)

Na podlagi 129. člena Zakona o urejanju 
prostora – ZUreP-3 (Ur. l. RS, št. 199/21) 
se za pripravo OPPN smiselno uporabljajo 
določbe, ki veljajo za postopek priprave in 
sprejetja občinskega prostorskega načrta 

(119. – 124. člen ZUreP-3). 

4. člen
(roki za pripravo OPPN in posameznih 

faz postopka)

(1) Postopek priprave OPPN:
-  izdelava strokovnih podlag za cesto in 

ostalo gospodarsko javno infrastruktu-
ro, poplavna študija (90 dni);

-  izdelava osnutka OPPN s sodelovanjem 
javnosti (90 dni);

-  izdelava okoljskega poročila (60 dni);
-  prva mnenja NUP (30 dni);
-  dopolnjeni osnutek OPPN (60 dni);
-  javna razgrnitev in javna obravnava (naj-

manj 30 dni);
-  priprava stališča do pripomb (30 dni);
-  predlog OPPN (30 dni);
-  mnenja NUP ( 30 dni);
-  priprava usklajenega predloga OPPN za 

sprejem na občinskem svetu na podlagi 
mnenj NUP k predlogu OPPN (30 dni);

- obravnava usklajenega predloga OPPN 
in sprejem na občinskem svetu.
(2) Predvideni roki so okvirni.

5. člen
(državni in lokalni nosilci urejanja 

prostora)

(1) Državni nosilci urejanja prostora, ki 
podajo smernice in mnenja za načrtovanje 
prostorske ureditve iz njihove pristojnosti 
so:
1. Ministrstvo za naravne vire in pros-

tor, Direktorat za prostor, graditev in 
stanovanja, Dunajska cesta 48, 1000 
Ljubljana 

2. Ministrstvo za okolje, podnebje in ener-
gijo, Direkcija RS za vode, Hajdrihova 
28c, 1000 Ljubljana

3. Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano, Dunajska cesta 22, 1000 
Ljubljana

4. Zavod za gozdove Slovenije, OE Ljublja-
na, Tržaška cesta 2, 1000 Ljubljana

5. Ministrstvo za obrambo, Direktorat za 
logistiko, Vojkova cesta 61, 1000 Lju-
bljana

6. Ministrstvo za obrambo, Uprava RS za 
zaščito in reševanje, Vojkova cesta 61, 
1000 Ljubljana

7. Ministrstvo za infrastrukturo, Direk-
torat za energijo, Langusova 4, 1000 
Ljubljana

8. Elektro Ljubljana d.d., Distribucijska 
enota Ljubljana okolica, Slovenska cesta 
58, 1516 Ljubljana

9. Telekom Slovenije d.d., Regionalna eno-
ta TK Omrežje Zahod, Stegne 19, 1547 
Ljubljana

(2) Lokalni nosilci urejanja prostora, ki 
podajo smernice in mnenja za načr-
tovanje prostorske ureditve iz njihove 
pristojnosti so:

1. JP Komunalno podjetje Vrhnika d.o.o., 
Pot na Tojnice 40, 1360 Vrhnika

2. Občina Vrhnika, Oddelek za okolje in 
komunalo, Tržaška cesta 1, 1360 Vrh-
nika

3. Občina Vrhnika, Civilna zaščita, Tržaška 
cesta 1, 1360 Vrhnika

(3) Nosilci urejanja prostora, ki podajo 
mnenje o pomembnejših vplivih na 
okolje v postopku celovite presoje vpli-
vov na okolje so:

1. Ministrstvo za okolje, podnebje in ener-
gijo, Direkcija RS za vode, Hajdrihova 
28c, 1000 Ljubljana

2. Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano, Dunajska cesta 22, 1000 
Ljubljana

3. Zavod za gozdove Slovenije, OE Ljublja-
na, Tržaška cesta 2, 1000 Ljubljana

4. Ministrstvo za zdravje, Štefanova ulica 5, 
1000 Ljubljana

6. člen
(način vključevanja javnosti)

(1) Javnost je v postopek priprave OPPN 
prvič vključena pri pripravi osnutka 
OPPN, in sicer na javnem posvetu s 
predstavitvijo osnutka OPPN ter zbi-
ranja pripomb in predlogov. Občina o 
pripravi osnutka OPPN in posvetu ob-
vesti širšo javnost z javnim naznanilom 
v Našem časopisu in na spletni strani 
Občine Vrhnika, pisno z dopisi pa tudi 
vse lastnike zemljišč v območju OPPN 
ter Krajevno skupnost Vrhnika – Vas.

(2) Javnost je v postopek priprave OPPN 
drugič vključena z javno razgrnitvijo in 
javno obravnavo. Javna razgrnitev bo 
trajala najmanj 30 dni. V tem času ima 
javnost možnost ogleda dopolnjenega 
osnutka OPPN ter podaje pripomb in 
predlogov nanj. 

(3) V času javne razgrnitve se izvede tudi 
javna obravnava, na kateri je dopolnjen 
osnutek OPPN javno predstavljen.
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(4) Javnost bo o kraju in času javne razgr-
nitve in obravnave obveščena z javnim 
naznanilom v Našem časopisu in na 
spletni strani Občine Vrhnika.

7. člen
(seznam podatkov in strokovnih podlag 

ter obveznosti udeležencev pri urejanju 
prostora glede njihovega zagotavljanja)

(1) Potrebni podatki za izdelavo OPPN 
so zbrani v GIS Sistemu Občine Vrhnika, 
iObcina oz. jih zagotovijo nosilci urejanja 
prostora.

(2) Pripravljene strokovne podlage za 
pripravo OPPN so:
-  Novelacija študije vrtač (izdelal SRC 

SAZU, Inštitut za proučevanje krasa, 
maj 2022).
(3) V postopku priprave OPPN Občina 

Vrhnika zagotovi naslednje strokovne pod-
lage:
-  idejno rešitev za cesto Dolge njive in gos-

podarsko javno infrastrukturo;
-  poplavno študijo.

(4) V postopku priprave OPPN izdelova-
lec OPPN zagotovi elaborat ekonomike.

(5) Če se v postopku priprave OPPN 
izkaže potreba za dodatne strokovne pod-
lage, jih zagotovi Občina Vrhnika.

8. člen
(CPVO oziroma presoja sprejemljivosti 

na varovana območja)

(1) Ministrstvo za okolje, podnebje in 
energijo je dne 22. 8. 2023 izdajo mnenje št. 
35409-49/2023-7, da je za OPPN potrebna 
izvedba postopka celovite presoje vplivov 
na okolje, ker bi izvedba OPPN Dolge njive 
skupaj z izvedbo OPPN Koševe doline lah-
ko pomembno vplivala na okolje. Presoje 
sprejemljivosti na varovana območja nara-
ve ni potrebno izvesti.

(2) Zavod RS za varstvo narave je dne 10. 
2. 2023 izdal mnenje št. 3563-0053/2023-2, 
da presoje sprejemljivosti vplivov izvedbe 
plana na varovana območja ni treba izvesti.

9. člen
(objava)

Ta sklep se objavi v Našem časopisu in 
začne veljati naslednji dan po objavi. Obja-
vi se tudi na spletni strani Občine Vrhnika 
in v državnem prostorskem informacij-
skem sistemu.

Številka: 3503-11/2022 (5-08) 
Vrhnika, dne 12. 9. 2023 

Župan
Občine Vrhnika

Daniel Cukjati, l.r.

Na podlagi 129. člena v povezavi s 119. členom 
Zakona o urejanju prostora (ZUreP-3) (Uradni list RS, 
št. 199/21) ter na podlagi 35. člena Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15) je župan Občine 

Vrhnika sprejel

SKLEP 
o spremembi Sklepa o 

pripravi Občinskega podrobnega 
prostorskega načrta 

Koševe doline, Vrhnika

1. člen
V 10. členu Sklepa o pripravi Občinske-

ga podrobnega prostorskega načrta Koševe 
doline, Vrhnika, se drugi odstavek spreme-
ni tako, da se glasi:

»(2) Občina je pridobila mnenje ministr-
stva pristojnega za celovito presojo vplivov 
na okolje, št. 35409-22/2023-5, z dne 21. 6. 
2023, v katerem je ugotovljeno, da bi iz-
vedba OPPN Koševe doline Vrhnika lahko 
pomembno vplivala na okolje, zato je za-
njo treba izvesti celovito  presojo vplivov 
na okolje.«

2. člen
Sprememba sklepa se objavi v Našem 

časopisu in začne veljati naslednji dan po 
objavi. Objavi se tudi na spletni strani Ob-
čine Vrhnika in v državnem prostorskem 
informacijskem sistemu.

ID prost. akta: 3246

Št. spisa: 3503-10/2022  
Vrhnika, dne 27. 7. 2023 

Župan
Občine Vrhnika

Daniel Cukjati l.r.

Na podlagi 9. člena Zakona o uresničevanju javnega 
interesa za kulturo (Uradni list RS, št. 77/07 – uradno 

prečiščeno besedilo, 56/08, 4/10, 20/11, 111/13, 

68/16, 61/17, 21/18 – ZNOrg, 3/22 – ZDeb in 105/22 
– ZZNŠPP) in 5. člena Pravilnika o sofinanciranju 

ljubiteljske kulture v občini Vrhnika (Uradne objave 
občine Vrhnika, Naš časopis št. 340/07 – UPB1) je 

Občinski svet Občine Vrhnika na 6. redni seji dne 28. 
9. 2023 sprejel

LETNI PROGRAM KULTURE 
OBČINE VRHNIKA ZA LETO 2024

1. člen
Letni program kulture Občine Vrhnika 

za leto 2024 opredeljuje dejavnosti, ki se so-
financirajo s sredstvi občinskega proraču-
na ter predvideno višino in namen sredstev 
v občinskem proračunu.

2. člen
V letu 2024 se iz proračuna Občine Vrh-

nika predvideva sofinanciranje naslednjih 
področij: nepremične kulturne dediščine, 
knjižničarstva in založništva, umetniških 
programov, ljubiteljske kulture, medijev in 
avdiovizualne kulture, drugih programov 
v kulturi.

3. člen
V proračunu Občine Vrhnika za leto 

2024 so na področju ljubiteljske kulture 
predvidena naslednja sredstva: 

Postavka 18012 Ljubiteljska kultura v 
predvideni višini 105.500,00 EUR:

sredstva se namenijo predvidoma za:

 41200010 Delovanje ljubiteljskih kul-
turnih društev in skupin (73.000,00 
EUR), 

 41200011 Sofinanciranje programov 
območne izpostave JSKD (9.500,00 
EUR),

 41200012 Tekoči transferi - Pihalni or-
kester Vrhnika (9.500,00 EUR),

 41200015 Tekoči transferi - Društvo 
Orkester Simfonika Vrhnika (7.500,00 
EUR),

 41200016 Tekoči transferi - Društvo 
Big Band (6.000,00 EUR).

4. člen
S sredstvi za delovanje ljubiteljskih kul-

turnih društev in skupin se bo sofinanci-
rala naslednja redna dejavnost in projekti:

1. Redna dejavnost (delovanje) ljubi-
teljskih kulturnih društev in skupin

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
redne dejavnosti (delovanje) ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin, znašajo 40 % 
zneska za delovanje ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin.

2. Projekti ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
projektov ljubiteljskih kulturnih društev in 
skupin, znašajo 60 % zneska za delovanje 
ljubiteljskih kulturnih društev in skupin. 
Sofinanciranje projektov poteka na nasle-
dnjih področjih ljubiteljske kulture:
 Glasbena dejavnost
 Gledališka dejavnost
 Plesna dejavnost
 Arheološka, muzejska dejavnost
 Ostalo

Sofinanciranje projektov bo potekalo z 
naslednjimi razmerji med področji ljubi-
teljske kulture:

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
glasbene dejavnosti ljubiteljskih kultur-
nih društev in skupin, znašajo 31 % zneska 
za delovanje ljubiteljskih kulturnih društev 
in skupin.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
gledališke dejavnosti ljubiteljskih kul-
turnih društev in skupin, znašajo 7 % 
zneska za delovanje ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
plesne dejavnosti ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin, znašajo 5 % zneska za 
delovanje ljubiteljskih kulturnih društev 
in skupin.

Sredstva, namenjena sofinanciranju ar-
heološke, muzejske dejavnosti ljubitelj-
skih kulturnih društev in skupin, znašajo 
11 % zneska za delovanje ljubiteljskih kul-
turnih društev in skupin.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
ostale dejavnosti ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin, znašajo 6 % zneska za 
delovanje ljubiteljskih kulturnih društev 
in skupin.

5. člen
Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport 

in turizem Vrhnika mora najpozneje v 40 
dneh po sprejemu Letnega programa kul-
ture objaviti Javni razpis za zbiranje pre-
dlogov za sofinanciranje redne dejavnosti 
in projektov, naštetih v prvi in drugi točki 

tretjega člena Letnega programa kulture 
Občine Vrhnika za leto 2024. Zavod izra-
čuna vrednost točke glede na višino sred-
stev v proračunu v skladu s 15. členom Pra-
vilnika o sofinanciranju ljubiteljske kulture 
v občini Vrhnika v roku dveh mesecev in 
pol od izteka razpisnega roka.

Delitev sredstev, predvidenih za sofi-
nanciranje redne dejavnosti in projektov 
ljubiteljskih kulturnih društev in skupin 
med kandidate, ki se bodo prijavili na Jav-
ni razpis, se bo opravila v skladu z Merili 
za vrednotenje kulturnih programov in 
projektov za Občino Vrhnika, ki so prilo-
ga Pravilnika o sofinanciranju ljubiteljske 
kulture v občini Vrhnika.

V primeru, da se za izvajanje določene 
vsebine, ki so naštete v drugi točki tretjega 
člena Letnega programa kulture Občine 
Vrhnika za leto 2024 na Javni razpis ne 
prijavi noben kandidat, se sredstva, name-
njena sofinanciranju te vsebine, razdelijo 
v enakovrednih deležih na druge vsebine, 
naštete v drugi točki tretjega člena.

Številka: 610-1/2023 (3-01)
Datum: 28. 9. 2023

                                                                                                                 
Župan

  Daniel CUKJATI, prof. šp. vzg.

Na podlagi 7. člena Odloka o ustanovitvi javnega 
zavoda »Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika« Naš časopis, št. 340/07 – UPB in 
343/07, 345/08, 354/08, 365/09 in 398/12- UPB), 5. 

člena Pravilnika o sofinanciranju ljubiteljske kulture 
v Občini Vrhnika (Naš časopis, št. 340/07 – UPB1), 
Letnega programa kulture Občine Vrhnika za leto 

2024 (Naš časopis, št. 519/23) ter sklepa direktorja o 
objavi javnega razpisa (št. 104-2-01-23, z dne 30. 10. 

2023), objavlja Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport 
in turizem Vrhnika, Tržaška cesta 9,1360Vrhnika. 

JAVNI RAZPIS 

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE LJUBITELJSKE 
KULTURNE DEJAVNOSTI V LETU 

2024

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 
Vrhnika

2. PROGRAMI IN PROJEKTI, KI SO 
PREDMET SOFINANCIRANJA:
Sofinancira se redna dejavnost in projekti 
z naslednjih področij ljubiteljske kulture:
• glasbena dejavnost (pevske, instrumen-

talne skupine),
• gledališka dejavnost (gledališče, lutkov-

ne skupine),
• plesna dejavnost (folklora, ples),
• arheološka, muzejska dejavnost, obuja-

nje starodavnih običajev,
• recitatorske, literarne, likovne, fotograf-

ske skupine, filmska dejavnost, perfor-
mansi.

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
RAZPISU:
Izvajalci redne dejavnosti in projektov 
morajo biti ljubiteljska kulturna društva in 
izpolnjevati naslednje pogoje:
• da imajo sedež v občini Vrhnika,
• da so registrirani za izvajanje dejavnosti 

na področju ljubiteljske kulture najmanj 
eno leto, 

• da imajo zagotovljene materialne, pro-
storske, kadrovske in organizacijske 
možnosti za uresničitev načrtovanih 
aktivnosti na področju kulture,

• da svojo dejavnost izvajajo kontinuirano,
• da imajo urejeno evidenco o članstvu, 

plačani članarini in ostalo dokumenta-
cijo, kot to določa zakon o društvih,

• da vsako leto javnemu Zavodu Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika redno dostavljajo poročila o 
realizaciji redne dejavnosti in projektov, 
načrte aktivnosti za prihodnje leto, ak-
tivnosti za prihodnje leto in poročila o 
doseženih uspehih na občinskih, regi-
onalnih in državnih tekmovanjih, če se 
jih udeležijo. Dostavijo pa se tudi kritike 
in recenzije o delu društev, ki izkazujejo 
kvaliteto izvedenih posameznih projek-
tov.

4. VIŠINA SREDSTEV JAVNEGA 
RAZPISA:
Predvidena vrednost vseh razpoložljivih 
sredstev, namenjenih za predmet projek-
tnega razpisa za leto 2024 je 73.000,00 €. 
Sredstva bodo na podlagi Letnega progra-
ma kulture Občine Vrhnika za leto 2024 
namenjena za:    
• redno dejavnost (delovanje) ljubiteljskih 

kulturnih društev in skupin 40 % zneska 
• projekte ljubiteljskih kulturnih društev 

in skupin 60 % zneska, (z naslednjimi 
razmerji med   področji ljubiteljske kul-
ture: glasbene dejavnosti 31 %, gledali-
ške dejavnosti, 7 %, plesne  dejavnosti 5 
%, arheološke, muzejske dejavnosti 11 %, 
ostale dejavnosti 6 %). 

5. POGOJI IN MERILA ZA IZ-
BOR PROGRAMOV IZVAJALCEV: 
Pogoji in kriteriji sofinanciranja, določeni 
s tem razpisom, upoštevajo proračunske 
možnosti in načelo, da so proračunska 
sredstva dostopna vsem v 3. točki tega 
razpisa navedenim izvajalcem programov 
in projektov.

6. ROK ZA PORABO SREDSTEV:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izve-
dli v letu 2024. Rok za porabo sredstev je 31. 
12. 2024. Sredstva niso prenosljiva.

7. RAZPISNI ROK IN NAČIN DO-
STAVE PREDLOGOV:
Z zbiranjem vlog na Javni razpis pričnemo 
v ponedeljek, 30. 10. 2023. Predlagatelji mo-
rajo vloge oddati kot priporočeno pošiljko 
po pošti na naslov Zavod Ivana Cankarja 
Vrhnika, p. p. 54, 1360 Vrhnika, najkasneje 
z datumom 1. 12. 2023 ali osebno dostaviti 
na upravo Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška cesta 9, Vrhnika, najkasneje do 12. 
ure tega dne. 
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacije ter 
vsebovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne bodo upo-
števane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti označena z 
imenom in naslovom predlagatelja, v spo-
dnjem levem kotu pa opremljena s pripi-
som »RAZPIS - LJUBITELJSKA KULTU-
RA 2024«.

8. DODATNE INFORMACIJE:
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom 
so vam na voljo na Zavodu Ivana Cankarja 
Vrhnika, po telefonu 051-661-064, kontak-
tna oseba mag. Tatjana Oblak Milčinski, 
oziroma po elektronski pošti kultura@
zavod-cankar.si. 

9. ODPIRANJE PONUDB:
Odpiranje ponudb bo po preteku razpisne-
ga roka. Odpiranje ne bo javno. V primeru 
nepopolno izpolnjenih prijav s pomanj-
kljivo dokumentacijo bodo ponudniki 
pozvani, da v roku 8 dni prijavo dopolnijo. 
V primeru, da ponudnik prijave v danem 
roku ne bo dopolnil, bo ponudba izločena 
kot nepopolna. 

10. RAZPISNA DOKUMENTACIJA:
Razpisno dokumentacijo lahko zaintere-
sirani dvignejo na sedežu Zavoda Ivana 
Cankarja Vrhnika, Tržaška cesta 9, Vrhni-
ka, in sicer v ponedeljek, sredo in petek od 
9. do 12. ure ter v sredo od 13. do 17. ure od 
dneva pričetka veljave javnega razpisa do 
dneva, ko se izteče rok za oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacija je objavljena na 
spletni strani www.visitvrhnika.si
https://www.visitvrhnika.si/si/zavod-iva-
na-cankarja/razpisi/kultura, možno pa jo 
je dobiti tudi po elektronski pošti. 

11. IZID JAVNEGA RAZPISA: Predla-
gatelji programov bodo o izidu javnega raz-
pisa obveščeni v roku 60 dni po odpiranju 
ponudb, pod pogojem, da je proračun že 
sprejet. 

12. ZAČETEK VELJAVNOSTI RAZ-
PISA:
Razpis prične veljati z dnem 30. 10. 2023.

Številka: 104-2-01-22
Datum:  30. 10. 2023

ZAVOD IVANA CANKARJA ZA 
KULTURO, ŠPORT IN TURIZEM 

VRHNIKA

Na podlagi Zakona o športu (Uradni list RS, št. 29/17, 
21/18 – ZNOrg, 82/20 in 3/22 – ZDeb), Odloka o sofi-
nanciranju letnega programa športa v občini Vrhnika 

(Naš časopis, št. 463/18), v skladu z Resolucijo o 
nacionalnem programu športa v Republiki Sloveniji 

za obdobje 2014-2023 (Uradni list RS, št. 26/14) 
in Izvedbenim načrtom Resolucije o Nacionalnem 
programu športa v Republiki Sloveniji za obdobje 

2014-2023 (Sklep vlade št. 00727-13/2014/7 z dne 26. 
08. 2014) je Občinski svet Občine Vrhnika na 6. redni 

seji dne 28. 9. 2023 sprejel

LETNI PROGRAM ŠPORTA 
OBČINE VRHNIKA ZA LETO 2024

1. člen
Letni program športa Občine Vrhnika 
za leto 2024 opredeljuje programe športa, 

ki se sofinancirajo s sredstvi občinskega 
proračuna, njihovo vsebino ter predvide-
no višino in namen sredstev v občinskem 
proračunu.

2. člen
V proračunu Občine Vrhnika za leto 2024 
bodo sredstva za Razpis - šport na prora-
čunski postavki 4003 18059001 18019 v 
višini 300.000,00 €, namenjena za sofinan-
ciranje:

 Športni programi (85,00 % - 3. člen, toč-
ka A)
 Ostale dejavnosti v športu (15,00 % - 3. 
člen, točke B do D)

3. člen
S sredstvi za Razpis – šport se bodo so-
financirali naslednji programi športa ter 
ostale dejavnosti v športu v občini Vrhnika 
glede na vsebino:

A. Športni programi

1. Prostočasna športna vzgoja otrok in mla-
dine

1.1  Prostočasna športna vzgoja predšol-
skih otrok:
 Programi celoletne vadbe
 »Ciciban planinec«

V okviru teh programov se v programih iz-
vajalcev vrednoti strokovni kader in objekt 
za izvedbo 60-urnih programov celoletne 
vadbe, v  programu »Ciciban planinec« pa 
strokovni kader in propagandno gradivo.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
1,40 % celotnega zneska proračunske 
postavke 4003 18059001 18019. 

1.2  Prostočasna športna vzgoja šoloobve-
znih otrok:
 Programi celoletne vadbe
 »Ciciban planinec« in »Mladi planinec«
 Pohodi in planinski izleti
 Šolska športna tekmovanja

V okviru navedenih programov se v pro-
gramih izvajalcev vrednoti strokovni ka-
der in objekt v programih celoletne vadbe 
(najmanj 60 ur in največ 80 ur); strokovni 
kader in propagandno gradivo v programu 
»Ciciban planinec«; v programu »Mladi 
planinec« strokovni kader, objekt in pro-
pagandno gradivo; v programu »Pohodi in 
planinski izleti« strokovni kader in objekt; 
v programu šolskih športnih tekmovanj pa 
udeležbo na regijskih tekmovanjih v špor-
tnih panogah, v katerih se v šoli v okviru 
razširjenega programa izvaja interesna 
dejavnost.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
14,15 % celotnega zneska proračunske 
postavke 4003 18059001 18019.

1.3  Prostočasna športna vzgoja mladine:  
Programi celoletne vadbe
Pohodi in planinski izleti

V okviru navedenih programov se v pro-
gramih izvajalcev vrednoti strokovni ka-
der in objekt v programih celoletne vadbe 
(najmanj 60 ur in največ 80 ur); v programu 
pohodi in planinski izleti strokovni kader 
in objekt.

Sredstva, namenjena sofinanciranju nave-
denih vsebin športa, znašajo 1,25 % celo-
tnega zneska proračunske postavke 4003 
18059001 18019.

1.4 Športna vzgoja otrok v pripravljalnih 
programih:
Programi športne vzgoje otrok v pripra-
vljalnih programih v različnih športnih 
panogah so razvrščeni v dve starostni ka-
tegoriji:
 cicibani in cicibanke
pripravljalni dečki in deklice

V okviru navedenih programov se vrednoti 
programe, v katere so vključeni športniki, 
stari največ 12. let, registrirani v Nacional-
ni panožni športni zvezi (NPŠZ) in tek-
mujejo v neuradnih tekmovanjih v okviru 
NPŠZ. V programih vadbe cicibani in cici-
banke se vrednoti strokovni kader in objekt 
v obsegu do 180 ur programa, v programih 
pripravljalni dečki in deklice pa se vrednoti 
strokovni kader in objekt v obsegu do 240 
ur programa. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
18,00 % celotnega zneska proračunske 
postavke 4003 18059001 18019.
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3. Športna vzgoja otrok in mladine, usmer-
jenih v kakovostni in vrhunski šport

3.1 Športna vzgoja otrok, usmerjenih v ka-
kovostni in vrhunski šport
Programi športne vzgoje otrok, usmerje-
nih v kakovostni in vrhunski šport v raz-
ličnih športnih panogah so razvrščeni v 
dve starostni kategoriji:
 mlajši dečki in deklice
 starejši dečki in deklice

V okviru navedenih programov se vrednoti 
programe, v katere so vključeni športniki, 
registrirani v Nacionalni panožni športni 
zvezi in tekmujejo v uradnem tekmoval-
nem sistemu Nacionalne panožne športne 
zveze. V programih vadbe mlajši dečki 
in deklice se vrednoti strokovni kader in 
objekt v obsegu do 240 ur programa, v 
programih starejši dečki in deklice pa se 
vrednoti strokovni kader in objekt v obse-
gu do 330 ur programa. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
14,00 % celotnega zneska proračunske 
postavke 4003 18059001 18019.

3.2  Športna vzgoja mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport 
Programi športne vzgoje mladine, usmer-
jene v kakovostni in vrhunski šport v raz-
ličnih športnih panogah so razvrščeni v 
dve starostni kategoriji:
 kadeti in kadetinje
 mladinci in mladinke
V okviru navedenih programov se vrednoti 
programe, v katere so vključeni registrira-
ni športniki v Nacionalni panožni športni 
zvezi in tekmujejo v uradnem tekmoval-
nem sistemu Nacionalne panožne špor-
tne zveze. V programih vadbe se vrednoti 
strokovni kader in objekt v obsegu do 440 
ur programa v vsaki od starostnih kate-
gorij. Dodatno se vrednoti kategorizirane 
športnike z nazivom športnik mladinskega 
razreda (MLR) ali perspektivnega razreda 
(PR).

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
19,20 % celotnega zneska proračunske 
postavke 4003 18059001 18019.

4. Kakovostni šport
Program kakovostnega športa v različnih 
športnih panogah vključuje programe v 
kategoriji:
 člani, članice
 
V okviru navedenega programa se vredno-
ti programe vadbe izvajalcev, v katere so 
vključeni registrirani športniki v Nacio-
nalni panožni športni zvezi in tekmujejo 
v uradnem tekmovalnem sistemu Nacio-
nalne panožne športne zveze. V program 
so vključeni tudi kategorizirani športniki 
z nazivom športnik državnega razreda. V 
programih vadbe se vrednoti objekt v ob-
segu do 320 ur programa. Dodatno se vre-
dnoti kategorizirane športnike.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 9,15 
% celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

5. Vrhunski šport
Program vrhunskega športa v različnih 
športnih panogah vključuje programe, v 
katere so vključeni aktivni športniki s sta-
tusom športnika svetovnega razreda, špor-
tnika mednarodnega razreda in športnika 
olimpijskega razreda. 

V programih vadbe se vrednoti strokovni 
kader in objekt v obsegu do 800 ur progra-
ma. Dodatno pa se vrednoti kategorizirane 
športnike glede na naziv.

Sredstva, namenjena sofinanciranju nave-
denih vsebin športa, znašajo 3,15 % celo-
tnega zneska proračunske postavke 4003 
18059001 18019.

6. Šport invalidov

Športna rekreacija invalidov se vrednoti 
kot športna rekreacija in šport starejših, le 
da se velikost vadbene skupine v vsakem 
programu zmanjša za 50%. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
0,40 % celotnega zneska proračunske 
postavke 4003 18059001 18019.

7. Športna rekreacija
Program športne rekreacije v različnih 
športnih panogah vključuje programe 
izvajalcev, v katerih so vključene osebe v 

starosti nad 19 let, ki niso vključene v ura-
dne tekmovalne sisteme Nacionalnih pa-
nožnih športnih zvez. 
 Programi celoletne vadbe
 Planinski izleti, pohodništvo

V programih izvajalcev celoletne vadbe se v 
programih, ki imajo visok zdravstveni uči-
nek, in se izvajajo v obsegu najmanj 60 ur 
in največ 80 ur, vrednoti strokovni kader in 
objekt. V programu planinski izleti in po-
hodništvo se vrednoti strokovni kader in 
objekt.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
teh programov, znašajo 4,00 % celo-
tnega zneska proračunske postavke 
4003 18059001 18019.

8. Šport starejših
V programe športa starejših so vključene 
osebe, starejše od 65 let in razširjene dru-
žine. 
 Programi celoletne vadbe
 Planinski izleti, pohodništvo

V programih izvajalcev celoletne vadbe se v 
programih, ki se izvajajo v obsegu najmanj 
60 ur in največ 80 ur, vrednoti strokovni 
kader in objekt. V programu planinski iz-
leti in pohodništvo se vrednoti strokovni 
kader in objekt.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
teh programov, znašajo 0,30 % celo-
tnega zneska proračunske postavke 
4003 18059001 18019.

B. Razvojne dejavnosti v športu

1. Usposabljanje in izpopolnjevanje stro-
kovnih kadrov v športu

Usposabljanje za pridobitev 1. ali 2. sto-
pnje usposobljenosti, ki se izvaja v skladu 
z veljavnim programom usposabljanja, 
sprejetim v skladu z Zakonom o športu, se 
sofinancira izvajalcu športnih programov 
za največ dva strokovna delavca, ki pri iz-
vajalcu v športnih programih opravljata 
vzgojno-izobraževalno delo in izpolnjujeta 
pogoj za vključitev v program usposablja-
nja. Strokovni delavec, katerega usposa-
bljanje se sofinancira iz sredstev proraču-
na se s pogodbo obveže, da bo pri izvajalcu 
letnega programa športa v občini opravljal 
vzgojno-izobraževalno delo še najmanj eno 
leto po pridobljenem nazivu.

Izpopolnjevanje strokovnih delavcev – li-
cenciranje, ki se ga izvaja v skladu s pravili 
mednarodne športne zveze, nacionalne 
panožne športne zveze oz. izdajatelja licen-
ce se sofinancira vsem strokovnim delav-
cem, ki pri izvajalcu opravljajo strokovno 
delo. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
teh programov, znašajo 3,00 % celo-
tnega zneska proračunske postavke 
4003 18059001 18019.

C. Organiziranost v športu

Delovanje športnih organizacij

Športnim društvom, ki izvajajo najmanj en 
športni program in športnim zvezam se 
krijejo osnovni materialni stroški in plačilo 
storitev, povezanih z njihovo dejavnostjo. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
teh programov, znašajo 9,00 % celo-
tnega zneska proračunske postavke 
4003 18059001 18019.

D. Športne prireditve in promocija 
športa

Sofinancira se materialne stroške športnih 
prireditev, ki niso sofinancirane iz drugih 
občinskih javnih sredstev. Sofinancira 
se prireditve, namenjene tekmovalnemu 
športu, športno rekreativne prireditve in 
promocijske prireditve. Vsakemu izvajalcu 
se sofinancira največ dve športni prireditvi, 
ki nista sofinancirani iz drugih občinskih 
javnih sredstev. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju teh 
vsebin, znašajo 3,00 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 18059001 
18019.

4. člen
Občina Vrhnika mora najpozneje v roku 
45 dni po sprejetju letnega programa špor-
ta za leto 2024 oziroma v prvi številki Na-
šega časopisa po sprejetju letnega progra-
ma športa objaviti Javni razpis za zbiranje 
predlogov za sofinanciranje vsebin in pro-
gramov, naštetih v tretjem členu Letnega 

programa športa. Zavod Ivana Cankarja 
za kulturo, šport in turizem Vrhnika opra-
vlja strokovna in administrativna dela za 
potrebe razpisa. Delo zavoda in komisije 
mora biti zaključeno najmanj 5 dni pred 90 
dnevnim rokom, z ustreznimi odločbami.

Številka: 610-1/2023 (3-01)
Datum: 28. 9. 2023
     

Župan 
    Občine Vrhnika

Daniel Cukjati

Na podlagi Zakona o športu (Uradni list RS, št. 29/17, 
21/18 – ZNOrg, 82/20 in 3/22 – ZDeb), 7. člena 

Odloka o ustanovitvi javnega zavoda »Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika (Naš 
časopis, št. 340/07 – UPB, 343/07, 345/08, 354/08, 

365/09, 390/12, 488/20 in 494/21), 7. in 8. člena Odlo-
ka o sofinanciranju letnega programa športa v Občini 
Vrhnika (Naš časopis, št. 463/18), v nadaljevanju: od-
lok, Letnega programa športa Občine Vrhnika za leto 

2024 (Naš časopis, št. 519/22) ter sklepa župana o 
objavi javnega razpisa št. 671-1/2023 (3-01) objavlja 

Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS
ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 

SOFINANCIRANJE PROGRAMOV 
ŠPORTA V OBČINI VRHNIKA V 

LETU 2024

I. IZVAJALEC JAVNEGA RAZPISA:
Izvajalec razpisa je Občina Vrhnika, Tr-
žaška cesta 1, 1360 Vrhnika, strokovna in 
administrativna dela za potrebe razpisa pa 
opravlja Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika.

II. PREDMET JAVNEGA RAZPISA 
IN VIŠINA RAZPISANIH 
SREDSTEV 
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje 
športnih programov in ostalih dejavnosti 
v športu, ki so v javnem interesu v Občini 
Vrhnika. Višina predvidenih razpisanih 
sredstev je 300.000,00 €.

A. Športni programi

1. Prostočasna športna vzgoja otrok in 
mladine, ki se prostovoljno ukvarjajo s 
športom zunaj obveznega izobraževalne-
ga programa: 

1.1 Prostočasna športna vzgoja predšolskih 
otrok – predvidoma 4.200,00 €:
• Programi celoletne vadbe (60 ur)
• Program »Ciciban planinec«

1.2 Prostočasna športna vzgoja šoloobve-
znih otrok – predvidoma 42.450,00 €:
• Programi celoletne vadbe (najmanj 60 ur 
in največ 80 ur)
• »Ciciban planinec« in »Mladi planinec« 
• Pohodi in planinski izleti
• Šolska športna tekmovanja (nadgradnja 
interesne šolske športne dejavnosti)

1.3 Prostočasna športna vzgoja mladine – 
predvidoma 3.750,00 €:
• Programi celoletne vadbe (najmanj 60 ur 
in največ 80 ur)
• Pohodi in planinski izleti 

  1.4 Športna vzgoja otrok v pripravljalnih 
programih – predvidoma 54.000,00 €:
• Cicibani in cicibanke (do 180 ur)
• Pripravljalni dečki in deklice (do 240 ur)

3. Športna vzgoja otrok in mladine, usmer-
jenih v kakovostni in vrhunski šport – 
programi starostnih kategorij, v katere so 
vključeni registrirani športniki, ki tekmu-
jejo v uradnih tekmovalnih sistemih naci-
onalnih panožnih športnih zvez:

3.1 Športna vzgoja otrok, usmerjenih v ka-
kovostni in vrhunski šport – predvidoma 
42.000,00 €:
• Mlajši dečki in mlajše deklice (športnik 
mlajši od 12 let, vendar ne mlajši od 10 let, 
ki je registriran v olimpijski športni disci-
plini individualni športni panogi, pri kate-
ri lahko na svetovnih prvenstvih v članski 
kategoriji nastopi mlajši od 18 let - do 240 
ur vadbe)
• Starejši dečki in starejše deklice (do 330 
ur vadbe)   

3.2 Športna vzgoja mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport – predvido-
ma 57.600,00 €:
• Kadeti in kadetinje (do 440 ur vadbe)
• Mladinci in mladinke (do 440 ur vadbe)

4. Kakovostni šport – predvidoma 
27.450,00 €:
• Člani in članice (do 320 ur vadbe)

5. Vrhunski šport – predvidoma 9.450,00 €:
• Športniki z nazivom športnik olimpijske-
ga razreda, športnik mednarodnega razre-
da in športnik svetovnega razreda (do 800 
ur vadbe)

6. Šport invalidov 
6.4 Športna rekreacija invalidov (celoletna 
vadba v obsegu najmanj 60 ur in največ 80 
ur) – predvidoma 1.200,00 €

7. Športna rekreacija – programi v različnih 
športnih panogah, v katere so vključene 
osebe, starejše od 19 let, ki niso vključene 
v uradne tekmovalne sisteme nacionalnih 
panožnih zvez – predvidoma 12.000,00 €:
• Programi celoletne vadbe (najmanj 60 ur 
in največ 80 ur)
• Planinski izleti, pohodništvo 

8. Šport starejših – programi v različnih 
športnih panogah, v katere so vključene 
osebe, starejše od 65 let – predvidoma 
900,00 €:
• Programi celoletne vadbe (najmanj 60 ur 
in največ 80 ur) 
• Planinski izleti, pohodništvo

B. Razvojne dejavnosti v športu 
1. Usposabljanje in izpopolnjevanje stro-
kovnih delavcev v športu – predvidoma 
9.000,00 €:
• Usposabljanje za pridobitev 1. ali 2. sto-
pnje usposobljenosti po veljavnem pro-
gramu usposabljanja (največ 2 strokovna 
delavca, ki pri izvajalcu opravljata vzgojno-
-izobraževalno delo in izpolnjujeta pogoje 
za vključitev v program usposabljanja)
• Izpopolnjevanje strokovnih delavcev – li-
cenciranje, ki pri izvajalcu opravljajo vzgoj-
no-izobraževalno delo

C. Organiziranost v športu 
1. Delovanje športnih organizacij – predvi-
doma 27.000,00 €:
• Delovanje športnih društev, ki izvajajo 
najmanj en športni program in športne 
zveze

D. Športne prireditve in promocija 
športa – predvidoma 9.000,00 €:
• Športne prireditve namenjene tekmoval-
nemu športu
• Športno rekreativne prireditve
• Promocijske športne prireditve

III. SUBJEKTI, KI SE LAHKO 
PRIJAVIJO NA JAVNI RAZPIS:
V razpisu lahko sodelujejo naslednji izva-
jalci športnih programov:
- športna društva,
- zveze športnih društev, ki jih ustanovijo 

društva s sedežem v občini,
- zavodi, pravne osebe in druge orga-

nizacije, ki so na podlagi zakonskih 
predpisov registrirane za opravljanje 
dejavnosti na področju športa,

- zavodi s področja vzgoje in izobraževanja, 
ki izvajajo javnoveljavne programe,

- ustanove, ki so ustanovljene za splošno 
koristen namen na področju športa, v 
skladu z zakonom, ki ureja ustanove,

- lokalne skupnosti,
- samostojni podjetniki posamezniki, 

registrirani za opravljanje dejavnosti v 
športu v Republiki Sloveniji,

- zasebni športni delavci. 

IV. POGOJI, KI JIH MORAJO 
IZPOLNJEVATI IZVAJALCI 
ŠPORTNIH VSEBIN:
Na razpisu lahko sodelujejo izvajalci, ki iz-
polnjujejo naslednje pogoje:
• so najmanj dvanajst mesecev registrira-

ni v skladu z veljavno zakonodajo s sede-
žem v občini Vrhnika in izvajajo progra-
me, namenjene občanom Vrhnike;

• imajo zagotovljene materialne, prostor-
ske, kadrovske in organizacijske pogoje 
za uresničitev načrtovanih športnih ak-
tivnosti;

• izpolnjujejo ostale pogoje za sofinanci-
ranje, določene v odloku.

V. MERILA ZA VREDNOTENJE 
RAZPISANIH PROGRAMOV:
Merila za vrednotenje športnih programov 
so določena v Odloku o sofinanciranju le-
tnega programa športa v Občini Vrhnika. 

VI. DOLOČITEV OBDOBJA, 
V KATEREM MORAJO BITI 
PORABLJENA SREDSTVA:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izve-
dli v letu 2024. Rok za porabo sredstev je  
31. 12.  2024. Sredstva morajo biti porablje-
na za namen, za katerega so bila dodeljena 
in niso prenosljiva. 

VII. ROK IN NAČIN ZA 
PREDLOŽITEV VLOG:

Z zbiranjem vlog na Javni razpis pričnemo 
v ponedeljek, 30. 10. 2023. Predlagatelji mo-
rajo vloge oddati kot priporočeno pošiljko 
po pošti na naslov Zavod Ivana Cankarja 
Vrhnika, p. p. 54, 1360 Vrhnika, najkasneje 
z datumom 1. 12. 2023 ali osebno dosta-
viti na upravo Zavoda Ivana Cankarja Vrh-
nika, Tržaška cesta 9, Vrhnika, najkasneje 
do 12. ure tega dne. 

Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacije ter 
vsebovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge bodo zavrže-
ne. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti označena 
z imenom in naslovom predlagatelja ter 
opremljena s pripisom »NE ODPIRAJ - 
VLOGA RAZPIS ŠPORT 2024«.

VIII. DATUM ODPIRANJA VLOG:
Odpiranje vlog bo komisija, ki jo imenuje 
župan, predvidoma opravila 7. 12. 2023. V 
primeru velikega števila vlog se bo odpira-
nje nadaljevalo naslednji dan. Odpiranje 
vlog ne bo javno. Odpirale se bodo samo 
pravočasno oddane ter pravilno označene 
ovojnice. 
IX. DODATNE INFORMACIJE:
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom 
so vam na voljo na Zavodu Ivana Cankarja 
Vrhnika, po telefonu 051 661 061 (Gašper 
Stržinar), oziroma po elektronski pošti 
sport@zavod-cankar.si.

X. RAZPISNA DOKUMENTACIJA:
Razpisna dokumentacija je objavljena na 
spletni strani https://visitvrhnika.si/raz-
pisi/.

Razpisno dokumentacijo lahko zainteresi-
rani dvignejo tudi na sedežu Zavoda Ivana 
Cankarja Vrhnika, Tržaška cesta 9, Vrhni-
ka, in sicer v ponedeljek, sredo in petek od 
9. do 12. ure ter v sredo od 13. do 17. ure od 
dneva objave javnega razpisa do dneva, ko 
se izteče rok za oddajo vlog.

XI. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o izidu jav-
nega razpisa obveščeni z odločbo, ki jo bo 
izdala občinska uprava v roku 90 dni od 
datuma odpiranja vlog na podlagi ocene 
komisije, ki jo imenuje župan. O ugovoru 
na izdano odločbo bo odločal župan. 
Zavržene bodo vloge prijaviteljev:
- ki ne bodo predložene v roku in na način, 

ki je določen v točki VII. besedila javne-
ga razpisa, 

- ki ne bodo vsebovale vseh prilog in se-
stavin, ki jih zahteva besedilo javnega 
razpisa in razpisne dokumentacije ter 
ne bodo dopolnjene v roku, navedenem 
v pozivu za dopolnitev vloge.

Zavrnjene bodo vloge prijaviteljev:
- ki ne bodo izpolnjevale pogojev iz javne-

ga razpisa (točka IV.) ali drugih pogojev, 
navedenih v razpisni dokumentaciji in 
odloku,

- ki ne bodo predložene na predpisanih 
obrazcih za posamezne programe,

- ki jih bo komisija pri vsebinskem pre-
gledu prijav na podlagi določil odloka 
ocenila kot neustrezne.

XII. ZAČETEK VELJAVNOSTI 
JAVNEGA RAZPISA:
Javni razpis prične veljati z dnem objave v 
Našem časopisu.

Številka: 671-1/2023 (3-01)
Datum:  16. 10. 2023
 OBČINA VRHNIKA

Na podlagi 29. člena Zakona o lokalni samoupravi 
(Uradni list RS, št. 94/07 – uradno prečiščeno besedi-
lo, 76/08, 79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – ZUUJFO, 

11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 61/20 – ZIUZEOP-A in 
80/20 – ZIUOOPE)  in 22. člena Statuta Občine Vrh-

nika (Naš časopis, št. 430/15) je Občinski svet Občine 
Vrhnika na 6. redni seji 28. 9. 2032 sprejel naslednji

SKLEP 
O IZBRISU STATUSA GRAJENEGA 

JAVNEGA DOBRA 
I.

Pri nepremičnini parc., št. 1043/30, k. o. 
Verd, status grajenega javnega dobra, pre-
neha.

II.
Ta sklep začne veljati naslednji dan po obja-
vi v občinskem glasilu Naš časopis.

Številka: 478-103/2023 (6-03)
Datum:   28. 9. 2023

Župan
Občine Vrhnika
Daniel Cukjati
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Na podlagi 54. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 430/15), 32. člena Zakona o lokalni samo-
upravi (Uradni list RS, št. 94/07 – uradno prečiščeno 
besedilo in 76/08, 79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 

– ZUUJFO, 76/16 - odl. US, 30/18, 61/20 – ZIUZEOP-A 
in 80/20 – ZIUOOPE) in Pravilnika o obveznih sesta-

vinah poročila nadzornega odbora občine (Uradni list 
RS, št. 23/09) je Nadzorni odbor Občine Vrhnika na 5. 

redni seji dne 26. 09. 2023  sprejel

P O S L O V N I K
NADZORNEGA ODBORA OBČINE 

VRHNIKA

I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen
Ta poslovnik ureja organizacijo in način 
dela Nadzornega odbora Občine Vrhnika 
(v nadaljnjem besedilu: NO), uresničevanje 
pravic in dolžnosti članic in članov NO (v 
nadaljnjem besedilu: član) in druga vpraša-
nja, pomembna za delo NO.

2. člen
Sedež NO je na sedežu občine.

3. člen
NO uporablja pri svojem delu žig Občine 
Vrhnika (v nadaljnjem besedilu: občina). 
Žig je okrogle oblike. V zunanjem krogu 
ima napis: »OBČINA VRHNIKA«, v no-
tranjem krogu pa naziv organa – »NAD-
ZORNI ODBOR«. V sredini žiga je grb 
občine.

4. člen
(1) NO je najvišji organ nadzora javne po-
rabe v občini.
(2) NO je pri svojem delu neodvisen, svoje 
naloge pa opravlja strokovno, pošteno, ve-
stno in nepristransko.
(3) NO mora pri svojem delu varovati ura-
dne in poslovne tajnosti nadzorovanih 
pravnih oseb in osebne podatke fizičnih 
oseb, ki so opredeljene z zakonom. NO 
mora upoštevati dostojanstvo, dobro ime 
in integriteto posameznikov.

5. člen
(1) Delo NO je javno.
(2) NO zagotavlja javnost dela z obvešča-
njem občinskega sveta, župana in nadzo-
rovanega organa o svojem delu in sprejetih 
odločitvah.
(3) Za obveščanje javnosti je pooblaščen 
predsednik NO ali druga oseba, ki jo pred-
sednik pooblasti. NO sme javnost obvestiti 
o svojih ugotovitvah takrat, ko je poročilo 
NO o izvedenem nadzoru dokončno.
(4) Javnost dela NO se lahko omeji ali iz-
ključi v primerih, ko to določa zakon, drugi 
podzakonski akti, statut ali ko tako odloči 
NO.

II. ORGANIZACIJA DELA

6. člen
Delo NO organizira in vodi predsednik, v 
njegovi odsotnosti pa namestnik predse-
dnika.

7. člen
(1) Predsednik NO:
– predstavlja NO,
– vodi in organizira delo NO,
– sklicuje in vodi seje NO,
– predlaga dnevni red za seje NO,
– podpisuje sklepe, zapisnike, pooblastila 

in druge akte NO,
– skrbi za izvajanje sklepov NO,
– pripravlja program dela in predlog po-

trebnih sredstev za delo NO.
(2) Predsednik NO redno sodeluje z žu-
panom občine, člani občinskega sveta in 
občinsko upravo z namenom seznanitve 
NO o zadevah iz pristojnosti NO, ki so po-
membne za njegovo delo.

8. člen
Namestnik predsednika NO:
– nadomešča predsednika v času njegove 

odsotnosti,
– izvaja druge naloge, za katere ga poobla-

sti predsednik.

9. člen
Član NO:
– se udeležuje sej NO,
– sodeluje pri delu NO,
– izvaja naloge nadzora v skladu s sklepi 

NO.

10. člen
Vsak član NO ima dolžnost paziti na kon-
flikt interesov in se mora v primeru suma 
konflikta interesov izločiti iz odločanja ali 
nadziranja.

11. člen
(1) Strokovna in administrativna opravila 
za potrebe NO opravlja občinska uprava.
(2) Strokovno pomoč NO nudijo javni 
uslužbenci zaposleni  v občinski upravi kot 
tudi zunanji strokovnjaki, notranji revizor-
ji in drugi. Za posebne  strokovne naloge 
lahko NO zaprosi  za mnenje ustreznega  
izvedenca, ki ga na predlog NO imenuje 
občinski svet 

III. SEJE NO

12. člen
NO dela na rednih, izrednih in dopisnih 
sejah.

13. člen
Na sejah NO načrtuje in usklajuje svoje 
delo, določa naloge nadzora in njihove no-
silce ter časovne in stroškovne okvire načr-
tovanih nalog, spremlja aktualna dogajanja 
v občini in se seznanja z drugimi vprašanji 
iz pristojnosti NO.

14.člen

(1) Redne seje sklicuje predsednik NO. 
(2) Sklic redne seje sestavlja predlog dnev-
nega reda s pripadajočim gradivom. Sklic 
redne seje se pošlje članom NO praviloma 
deset dni pred dnem, določenim za sejo. 
Posamezno gradivo se lahko posreduje 
tudi kasneje, če predlagatelj ugotovi, da je 
obravnava kasneje posredovanega gradiva 
potrebna za odločanje NO.

15. člen
Izredno sejo skliče predsednik NO na svo-
jo pobudo ali na pobudo kateregakoli od 
članov NO. Zahtevi za sklic izredne seje 
mora biti priloženo gradivo, o katerem naj 
odbor odloča. Zahteva za sklic izredne seje 
se poda predsedniku v pisni obliki. Sklic 
izredne seje se pošlje članom NO pravilo-
ma tri dne pred sejo.

16. člen
(1) Dopisna seja se lahko opravi, kadar ni 
pogojev za sklic izredne seje. Na dopisni 
seji praviloma ni mogoče odločati o zade-
vah, ki se nanašajo na nadzor proračunske-
ga uporabnika.
(2) Dopisna seja se skliče s pošiljanjem va-
bil  s priloženim gradivom  ter predlogom 
sklepa  ki se predlaga v elektronski obliki. 
Glasuje se v elektronski obliki. Glede na 
način izvedbe dopisne seje mora sklic seje 
vsebovati rok trajanja dopisne seje (točen 
datum in čas trajanja seje).
(3) Dopisna seja je sklepčna, če je vabilo 
poslano vsem članom.

17. člen
(1) NO veljavno odloča, če je na seji navzo-
čih večina članov odbora. Navzočnost se 
ugotavlja na začetku seje in pred vsakim 
glasovanjem.
(2) Predlagana odločitev je sprejeta z veči-
no glasov navzočih članov.

18. člen
(1) NO odloča z javnim ali tajnim glasova-
njem.
(2) NO odloča praviloma z javnim glaso-
vanjem. S tajnim glasovanjem lahko NO 
odloča, če tako določa zakon, statut ali ta 
poslovnik ali če tako sklene NO pred od-
ločanjem o posamezni zadevi. Predlog za 
tajno glasovanje lahko da vsak član. O pre-
dlogu za tajno glasovanje se glasuje.

19. člen
(1) O vsaki seji NO se piše zapisnik.
(2) Zapisnik obsega glavne podatke o delu 
na seji, zlasti pa o navzočnosti članov NO 
na seji, udeležbi vabljenih in predstavnikov 
javnosti, predlogu dnevnega reda, umiku 
točk, razširitvi dnevnega reda ter spreje-
tem dnevnem redu, imenih razpravljavcev, 
izidih glasovanja o posameznih sklepih ter 
drugih postopkovnih odločitvah.
(3) Zapisniku je treba predložiti original 
vabila in gradivo, ki je bilo predloženo ozi-
roma obravnavano na seji. Vsak član NO 
ima pravico podati pripombe na zapisnik. 
O utemeljenosti pripomb odloča NO. Če 
so pripombe sprejete, se zapišejo v zapisnik 
ustrezne spremembe.
(4) Zapisnik podpiše predsedujoči na seji.
(5) Zapisnik nejavne seje oziroma tisti del 
zapisnika, ki je bil voden na nejavnem delu 
seje se ne prilaga v gradivo za redno sejo 
in ne objavlja. Predsedujoči seznani z njim 
člane NO pred potrjevanjem zapisnika.
(6) Skrbnik arhiva in tekoče dokumentacije 
je javni uslužbenec.

IV. NAČIN DELA NA SEJI

20. člen
(1) Seje NO vodi predsednik, v njegovi 
odsotnosti pa namestnik predsednika ali 
pooblaščen član.
(2) Predlog dnevnega reda seje določi 
predsednik, predloge za uvrstitev zadeve 
na dnevni red pa lahko poda vsak član NO. 
Predsednik je dolžan uvrstiti na dnevni red 
zadevo, ki jo je s sklepom predlagal občin-
ski svet.

21. člen
(1) Ko predsedujoči začne sejo, obvesti čla-
ne, kdo izmed članov NO je opravičil svojo 
odsotnost.
(2) Navzočnost članov NO ugotovi pred-
sedujoči na podlagi poročila o prisotnosti 
med sejo. 
(3) Ko predsedujoči ugotovi, da je na seji 
prisotna večina članov, je NO sklepčen.
(4) Predsedujoči obvesti člane, kdo je po-
vabljen na sejo.

22. člen
(1) NO na začetku seje določi dnevni red.
(2) Pri določanju dnevnega reda NO raz-
pravlja in odloča po vrsti o predlogih, da se 
posamezne zadeve umaknejo z dnevnega 
reda, nato pa o predlogih, da se dnevni red 
razširi.
(3) NO lahko odloča o razširitvi dnevnega 
reda le, če so razlogi zanjo nastali po sklicu 
seje in če je zadeva take narave, da je nuj-
na takojšnja obravnava na seji NO ter če je 
bilo članom izročeno gradivo, ki je podlaga 
za uvrstitev zadeve na dnevni red. 
(4) Po sprejetih odločitvah da predsedujo-
či na glasovanje predlog dnevnega reda v 
celoti.

23. člen
(1) Posamezne točke dnevnega reda se 
obravnavajo po sprejetem vrstnem redu.
(2) NO kot prvo točko dnevnega reda 
praviloma obravnava potrditev zapisnika 
prejšnje seje.

24. člen
Po opravljeni razpravi o posamezni točki 
dnevnega reda predsednik oblikuje sklep 
in ga da na glasovanje. Predsednik zaklju-
či sejo, ko so bile obravnavane vse točke 
dnevnega reda. Predsednik sme prekiniti 
sejo, če o tem soglaša večina prisotnih čla-
nov, vendar se mora seja nadaljevati najpo-
zneje v 15–ih dneh.

V. VZDRŽEVANJE REDA NA SEJI

25. člen
(1) Za red na seji skrbi predsednik NO.
(2) Za kršitev reda na seji lahko predsednik 
NO izreče naslednje ukrepe:
- opomin: v primeru, ko član neupravi-

čeno sega govorniku v besedo ali kako 
drugače krši red na seji,

- odvzem besede: v primeru, ko član ne 
upošteva izrečenega opomina in nada-
ljuje s kršenjem reda na seji,

- odstranitev s seje: v primeru, ko član 
kljub odvzemu besede huje krši red na 
seji in onemogoča delo NO.

(3) Član NO, ki mu je bil izrečen ukrep 
odstranitve s seje, mora takoj zapustiti 
sejno dvorano.

(4) Član, ki mu je bil izrečen ukrep odstra-
nitve s seje, ima pravico v treh dneh vložiti 
ugovor zoper odločitev predsednika na seji 
NO. O ugovoru odloči NO na prvi nasle-
dnji seji.

26. člen
Predsednik NO lahko odredi, da se iz sejne 
dvorane odstrani vsak udeleženec ali po-
slušalec, ki krši red na seji.

27. člen
V primeru, da predsednik NO z ukrepi iz 
26. člena tega poslovnika ne more ohraniti 
red, prekine sejo NO.

VI. UVEDBA NADZORA, OSNUTEK 
POROČILA IN DOKONČNO PORO-
ČILO

28. člen
NO lahko začne postopek nadzora le, če 
je tak nadzor določen v nadzornem pro-
gramu. Če NO želi poleg rednega nadzora 
istočasno izvesti nadzor, ki ni vključen v 
nadzorni program (izredni nadzor), mora 
najprej dopolniti nadzorni program. Do-
polnitev oziroma spremembo programa 
posreduje NO županu in občinskemu sve-
tu. Dopolnitev in sprememba nadzornega 
programa mora biti obrazložena.

29. člen
(1) NO opravi nadzor na podlagi sklepa o 

uvedbi nadzora.
(2) Sklep o uvedbi nadzora mora vsebovati 
ime, sedež ter delovno področje uporab-
nika javnih sredstev (nadzorovani organ), 
vsebino nadzora, čas nadzora ter ime člana 
NO, ki bo nadzor neposredno opravil. Če 
izvaja nadzor več članov hkrati, se s skle-
pom določi vodja nadzora (poročevalec).
(3) Predsednik NO lahko pred izdajo skle-
pa o izvedbi nadzora zaradi spremenjenih 
okoliščin za nosilca nadzora določi druge-
ga člana NO. V izjemnih primerih lahko 
predsednik NO med izvajanjem nadzora 
določi novega nosilca nadzora, razloge za 
tako odločitev pa se obrazloži v poročilu 
o nadzoru.
(4) S sklepom o uvedbi nadzora je NO dol-
žan seznaniti župana in odgovorno osebo 
uporabnika proračuna.
(5) V postopku nadzora je nadzorovani or-
gan dolžan članu NO, ki opravlja nadzor, 
predložiti vso potrebno dokumentacijo, 
sodelovati v postopku nadzora, odgovoriti 
na ugotovitve in dajati pojasnila. Član NO, 
ki opravlja nadzor, ima pravico zahtevati 
vse podatke v okviru svoje zadolžitve, ki 
so mu potrebni za izvedbo naloge, ki mu 
je zaupana.

30. člen
(1) Poročilo o nadzoru mora vsebovati 
obvezne sestavine v skladu z zakonom in 
pravilnikom o obveznih sestavinah poro-
čila NO občine.
(2) O izvajanju posameznih nalog nadzora 
ter o svojih ugotovitvah, ocenah in mne-
njih v postopku nadzora pripravi poroče-
valec osnutek poročila, ki ga obravnava in 
sprejme NO.
(3) Osnutek poročila ni informacija javnega 
značaja.

31. člen
(1) Osnutek poročila pošlje NO v pregled 
nadzorovanemu organu, ki v 15 dneh od-
govori na posamezne navedbe (odzivno 
poročilo).
(2) Odzivno poročilo vsebuje mnenja, pri-
pombe in pojasnila nadzorovanega organa 
za vsako posamezno ugotovitev iz osnutka 
poročila. Če nadzorovani organ razpolaga 
z listinskimi dokazi, jih priloži odzivnemu 
poročilu.

32. člen
(1) Na podlagi osnutka poročila in odziv-
nega poročila nadzorovanega organa pri-
pravi NO poročilo s priporočili in predlogi. 
Poročilo je dokončni akt NO in mora biti v 
naslovu poročila kot tak naveden.
(2) Poročilo mora vsebovati enake sestavi-
ne kot osnutek poročila ter priporočila in 
predloge. 
(3) NO povzame odgovore iz odzivnega 
poročila nadzorovanega organa v dokonč-
nem poročilu.
(4) V poročilu mora biti razvidno, katera 
pojasnila iz odzivnega poročila nadzoro-
vanega organa je NO upošteval v posame-
znem ugotovitvenem delu.
(5) Dokončno poročilo se pošlje nadzoro-
vanemu organu, županu in občinskemu 
svetu.

33. člen
(1) V ugotovitvah v dokončnem poročilu se 
navede popolno in verodostojno dejansko 
stanje, ki je bilo ugotovljeno v nadzoru in 
na katerem temeljijo ocene, mnenje, pripo-
ročila oziroma predlogi.
(2) Z ocenami NO presodi, kateri predpisi 
so bili kršeni (pravilnost poslovanja) in/
ali je bilo poslovanje nadzorovanega orga-
na smotrno glede na uporabljena sodila v 
nadzoru.
(3) V mnenju se izrazi, ali je bilo poslovanje 
nadzorovanega organa pravilno in smotr-
no.
(4) Nepravilno poslovanje je takrat, če je 
nadzorovani organ posloval v nasprotju 
s predpisi, proračunom in drugimi akti 
(pogodbo, kolektivno pogodbo in drugimi 
splošnimi ter posamičnimi akti), ki bi jih 
moral upoštevati pri svojem poslovanju.
(5) Nesmotrno poslovanje je negospodar-
no in/ali neučinkovito in /ali neuspešno.
(6) Negospodarno poslovanje je tisto po-
slovanje, ko bi nadzorovani organ enake 
učinke lahko dosegel pri manjših stroških.
(7) Neučinkovito poslovanje je tisto, ko bi 
pri enakih stroških lahko nadzorovani or-
gan dosegel večje učinke.
(8) Neuspešno poslovanje je tisto, ko se 
niso uresničili cilji poslovanja nadzorova-
nega organa.

34. člen
(1) Priporočila in predlogi v dokončnem 
poročilu so namenjeni kakovostnejšemu 
poslovanju nadzorovanega organa. Pripo-
ročila in predlogi morajo biti jasno izraženi, 
izvedljivi in preverljivi. 

(2) V priporočilih in predlogih je lahko na-
veden rok, v katerem mora odgovorna ose-
ba nadzorovanega organa poročati NO o 
njihovem izvajanju oziroma o razlogih, če 
priporočil in predlogov ne upošteva.

35. člen
(1) Če je NO ugotovil hujšo kršitev pred-
pisov ali nepravilnosti pri poslovanju nad-
zorovanega organa, mora o kršitvah v 15 
dneh od dokončnosti poročila obvestiti 
pristojno ministrstvo in Računsko sodišče 
Republike Slovenije.
(2) V primeru, da NO ugotovi, da obsta-
ja utemeljen sum, da je odgovorna oseba 
nadzorovanega organa storila prekršek ali 
kaznivo dejanje, je dolžan svoje ugotovitve 
posredovati organu pregona.

36. člen
Nadzorovani organ je dolžan spoštovati 
mnenja, priporočila in predloge NO. Žu-
pan in organi porabnikov občinskih pro-
računskih sredstev so dolžni obravnavati 
dokončna poročila NO in v skladu s svoji-
mi pristojnostmi upoštevati priporočila in 
predloge NO.

VII. NAGRADA ČLANOM NO ZA 
OPRAVLJEN NADZOR

37. člen
Za opravljeno delo pri izvedbi posame-
znega nadzora, v skladu s programom 
dela, prejme nadzorni odbor po sprejemu 
končnega poročila nagrado v višini, kot 
jo določa »Pravilnik o plačah in plačilih 
za opravljanje funkcije občinskega funk-
cionarja ter o sejninah zunanjih članov 
delovnih teles občinskega sveta in članov 
drugih občinskih organov ter o povračilih 
stroškov«.
38.člen

Znesek nagrade iz 37. člena se med posa-
mezne člane nadzornega odbora razdeli na 
sledeči način:
- 50% celotnega zneska se razdeli enako-

vredno med vse člane NO, ki so sodelo-
vali v nadzoru,

- 35% celotnega zneska dobi poročevalec,
- 15% celotnega zneska se razdeli med po-

oblaščence.
V primeru, da posamezni član NO v času 
nadzora ni v celoti opravljal svoje vloge ali 
jo je opravljal v večjem obsegu, kot je pred-
videno za njegovo vlogo znotraj nadzora, o 
njegovem prejemku odloči NO s posebnim 
sklepom

VIII. PREHODNE IN KONČNE DO-
LOČBE

39. člen
Ta poslovnik se sprejme z večino glasov 
vseh članov NO.

40. člen
Za vprašanja in zadeve delovanja NO, ki 
niso opredeljena s tem poslovnikom, se 
uporabljajo določila Statuta občine in po-
slovnika občinskega sveta.

41. člen
Z uveljavitvijo tega poslovnika preneha ve-
ljati Poslovnik Nadzornega odbora Občine 
Vrhnika (Naš časopis št. 462/18).

42. člen
Ta poslovnik prične veljati petnajsti dan po 
objavi v Našem časopisu.

Št.: 007-3/2023   (4-01)
Datum: 26. 9. 2023

Predsednica Nadzornega odbora
Maja Barišić
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Trenutno poteka montaža 
knjižnih polic, pisarniškega 
pohištva in druge notranje 
opreme. Knjižnica dr. Marje 
Boršnik bo predvidoma zaprta 
od sredine novembra pa vse do 
preselitve knjižnega gradiva. V 
zvezi s tem vas bomo bolj po-
drobno obvestili, ko bodo naše 
knjižničarke pripravile načrt 
selitve. Verjetno bo potrebna 
tudi pomoč prostovoljcev zato 
se vsem, ki se boste odzvali va-
bilu za sodelovanje pri selitvi 
knjižnega gradiva, že vnaprej 
najlepše zahvaljujemo. 

Vsekakor vas vljudno vabi-
mo k branju knjig. Predvsem 
apeliram na starše, vspodbu-
jajte svoje otroke, naj berejo ti-
skane medije, saj le-ti spodbu-
jajo ustvarjalno razmišljanje. 
Vse bolj kaže, da se tiskani me-
diji počasi vračajo, saj tiskana 
beseda veliko bolj prijazna 
bralcem kot kratke slikovne 
novice spletnih medijev. 

Ambulanta družinske me-
dicine, ki jo izvajamo v okviru 
ZD Vrhnika, bo v novembru 
začela obratovati še peti dan 
v tednu, in sicer v dopoldan-
skem času. 

Dodatna novost v zdra-
vstvenem domu je, da bomo 
odprli referenčno ambulanto, 
ki bo delovala v tudi okviru 
ZD Vrhnika. Trenutno ure-
jamo prostor namenjen tem 
storitvam. Oprema je že na-
ročena. Načrtujemo, da bodo 
prostori urejeni v začetku no-
vembra. Kaj pomeni referenč-
na ambulanta? To je razširjena 
oblika že obstoječe ambulante 
družinske medicine, kjer poleg 
zdravnika in medicinske se-
stre paciente spremlja tudi di-
plomirana medicinska sestra. 
Storitev referenčne ambulan-
te je namenjena spremljanju 
opredeljenih kroničnih bolni-
kov in izvajanju preventivnih 

pregledov opredeljenih paci-
entov, starejših od 30 let. 

Veseli nas, da lahko v zdra-
vstveni dom dodajamo nove 
termine ter vsebine in s tem 
še dodatno izboljšujemo zdra-
vstveno oskrbo naših občanov.

V soboto 22. 10. je potekala 
gasilska vaja v skladišču v Pod-
strmcu. Sodelovala so lokalna 
gasilska društva ter sosednja, 
ki delujejo v okviru Gasilke 
zveze Vrhnika. Še enkrat več 
smo bili deležni spoznanja, da 
je tovrstno sodelovanje nujno 
in koristno, ker se lahko vsi 
deležniki na terenu seznanijo, 
kako lahko varno in učinkovi-
to pripomorejo pri reševanju 
kritičnih situacij. 

Na redni seji občinskega 
sveta je bil predstavljen pre-
dlog proračuna za leto 2024. 
Največji projekt bo gradnja 
vodovoda v Kotih, ki bo po-
tekala v letih 2024 in 2025. Za 
gradnjo bo treba zagotoviti 
financiranje tudi z zunanjimi 
viri, kajti občinski proračun ne 
omogoča gradnje projekta ta-
kšne vrednosti brez dodatnega 
zadolževanja.

Naj zaključim s cestami. 
Kolesarska steza ob Borov-
niščici je asfaltirana, v nasle-
dnjih dneh bodo izvedena še 
zaključna dela, kot je barva-
nje talnih oznak, postavljanje 
znakov in urejanje bankin. 
Tudi dela na »Brežanki« se 
približujejo težko pričakova-
nemu koncu. Če res ne bi bilo 
kakšnih neprijetnih vremen-
skih ali drugih presenečenj, 
trenutno kaže, da bo zaključni 
asfaltni sloj položen v drugem 
tednu novembra. 

Želim vam lepo in toplo 
jesen ter lepo preživite krom-
pirjeve počitnice. Lepo vas 
pozdravljam do nove številke 
Našega časopisa. 

Peter Črnilogar, župan

Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani

 
Oktober je bil 
tradicionalno aktiven, 
saj je več občinskih 
projektov v zaključni fazi. 
V knjižnici so bile meritve 
vlage v tlaku ustrezne, 
zato smo lahko pristopili 
k polaganju talnih oblog.

Zgodba o knjižnici v 
Borovnici ima dolgo 
brado, ta pa bo še za 

odtenek daljša, kot 
smo pričakovali po 

začetku reševanja 
ureditve knjižničnih 

prostorov. 

Napis na objektu “Trgovina 
Jurček” je sicer že zamenjal nov 
in celo osvetljen “Knjižnica dr. 
Marje Boršnik Borovnica”, a 
bo treba prebrati še nekaj knjig, 
preden bo nova knjižnica odpr-
la nova vrata. Se pa vsaj obdobje 
branja pravljic počasi končuje.

 
Izvajalec je zamujal z deli 

Kot lahko preberemo na sple-
tni strani občine v delu investi-
cij, je predvideni rok za izvedbo 
projekta “september 2023”. Kje 
se je zataknilo, smo vprašali 
župana Petra Črnilogarja. Po-
jasnil je, da se je upočasnilo 
zaradi izvajalca, ki je zamujal 
z deli tudi zato, ker je bil objekt 
horizontalno nestabilen. Trenu-
tno pa tlaki niso še dovolj suhi 
(članek je nastal 16. oktobra), da 
bi nadaljevali. Meritve konec 
septembra so namreč pokazale, 
da je prisotne še nekaj vlage. Ko 
bodo izvajalci položili vinilno 
podlogo, sledi montaža opreme, 
kar je predvideno konec okto-
bra. Tudi tu se je skoraj malce 
zataknilo, saj je bilo podjetje 
Gonzaga pohištvo iz Čepovan 
prizadeto v julijskem neurju s 
točo, ko jim je močno poškodo-
valo proizvodni obrat. A zdaj že 
delajo s polno paro in oprema 
bo. Morajo pa biti dela končana 
do 31. oktobra, saj je projekt ve-
zan tudi na črpanje sredstev, je 
še povedal župan Črnilogar.

knjiznica.borovnica@guest.
arnes.si. Prostovoljcev bodo 
veseli, saj bo selitev tako hitrej-
ša. »Selili bomo del opreme in 
gradivo, v novih prostorih pa 
ga bo treba zložiti na police, 
razvrstiti po UDK skupinah, 
znotraj vsake pa še po strogi 

abecedi priimkov avtorjev oz. 
naslovov. Če gradiva ob seli-
tvi ne bomo zmešali, bo tudi 
z urejanjem na novih policah 
manj dela.« Če bo treba, bodo 
za pomoč zaprosili Slovensko 
vojsko. Cankarjeva knjižnica na 
Vrhniki je gradivo selila z njeno 
pomočjo in s sodelovanjem so 

bili zelo zadovoljni. Obnovljen 
objekt nekdanje trgovine Jurček

Spremljajte družbena omrežja 
in spletno stran

Ker zdaj točni termini zaprtja 
še niso znani in bo naslednja 
številka Našega časopisa iz-
šla verjetno že po njem, bodo 

bralce obveščali prek Facebo-
oka, internetne strani občine, 
po elektronski pošti pa tiste, ki 
so prijavljeni na naša obvestila. 
»Prav gotovo pa se bomo v ob-
dobju selitve tudi srečevali in 
se osebno obveščali,« še zaklju-
či knjižničarka Simona. 

Rok Mihevc

Bo selitev knjižnice prinesel že 
Miklavž ali bolj Dedek mraz?

Obdobje branja pravljic o novi knjižnici se počasi končuje.

Obnovljen objekt nekdanje trgovine Jurček

Izvajalec je zamujal z deli tudi zato, ker se je izkazalo, da je bil objekt horizontalno nestabilen.

Obvestilo 

Zbor občanov
Zbor občanov za vaški odbor DOL – LAZE bo  v sredo 
8. novembra 2023, ob 18.00 uri v Domu krajanov Dol.
 
Zbori občanov so pomembna oblika lokalne samouprave, 
veljavno pa lahko sklepajo le  ob najmanj 5 % udeležbi vo-
livcev v posamezni skupnosti, zato pozivamo občane, da 
se ga udeležijo.

Vabljeni!
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Evropski tedni 
mobilnosti se 

tradicionalno zaključijo 
22. septembra 

z Dnevom brez 
avtomobila. 

Ta je namenjen temu, da se 
zavemo svoje prevelike odvi-
snosti od uporabe osebnega 
avtomobila, ulice namesto 
avtomobilskemu prometu 
namenimo dogodkom in 
druženju ter (ponovno) odkri-
vamo čare in prednosti drugih 
načinov mobilnosti oz. prevoza.  
Na ta dan Občina Borovni-
ca v sodelovanju z OŠ dr. Iva-
na Korošca Borovnica, JP KPV 
d. o. o. (Projekt DEPO) in dru-
gimi partnerji organizira uspo-
sabljanja osnovnošolskih 
otrok za varno  uporabo ko-
les v prometu, omogoča pre-
izkus električnih in nekate-
rih manj poznanih »vrst« 
koles, brezplačni osnovni 
servis koles itd. 

 Tudi letos je bilo na ta dan, 
na za v dopoldanskem času na 
za promet zaprti Paplerjevi ulici 
in parkirišču pred vrtcem, zelo 
živahno predvsem po zaslugi 
vrtčevskih otrok ter učencev 6. 
razredov OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica.

Za otroke, ki obiskujejo 
vrtec,  so vzgojiteljice pripra-
vile različne prometne igre 
ter vožnje s poganjavčki in 
njihovi starosti primerni-
mi kolesi. Še posebej pa jih je 
razveselil nastop vrhunske-
ga klovna Ravila Sultano-
va iz  Mini cirkusa Bufeto, ki 
je s svojo »kolesarsko točko« 

požel obilo navdušenja in salve 
smeha in na najboljši način do-
kazal , da kolo ni le prevozno 
sredstvo, temveč tudi odličen 
pripomoček za zabavo in 
pridobivanje raznovrstnih 
spretnosti. 

Šestošolci pa so naprej v 
razredih izdelali plakate na  
različne prometno-mobil-
nostne teme: varna vožnja s 
kolesi, ovire s katerimi se prvi 
vožnji s kolesi srečujejo v ob-
činskem središču, zgodovina 
razvoja kolesa ter posebnosti 
mestnih koles. Potem so me-
stna (mladinska) kolesa - le-
gendarne znamke Puch - lahko 

tudi preizkusili, tako v obi-
čajni kot v verziji z elek-
tričnim podpornim pogo-
nom ter na ta način spoznavali 
zakaj so za vožnjo v šolo in po 
opravkih takšna kolesa bolj pri-
merna od sicer med mladimi 
pri nas bolj popularnih gorskih 
koles. Preizkus koles je omogo-
čilo kolesarska trgovina NEW 
BIKE, ki je specializirana prav 
za mestna običajna in e-kolesa 
ter pripomočke, potrebne za 
udobno urbano kolesarjenje 
(torbe, koši, košare ipd.). 

Pred šolo je bilo ponov-
no najbolj živahno in veselo 
na poligonu spretnostne 

vožnje ter poznavanja pro-
metnih predpisov ZŠAM 
Vrhika, kjer je Franjo Čre-
tnik s sodelavcema Leonom 
Novakom in Dušanom Ro-
doškom poskrbel za pravo 
vzdušje za združevanje 
zabavnega s koristnim. Po-
licist Jani Kavčič s PP Vrhni-
ka pa je mladim predstavil 
sodobno policijsko vozi-
lo s hibridnim pogonom 
ter različne pripomočke, 
ki jih  uporabljajo polici-
sti  pri zagotavljanju javnega 
miru in prometne varnosti. 
Na prireditvi seveda ni smel 
manjkati mojster Boštjan, ki v 
okviru projekta DEPO skrbi 
tudi za popravilo in reciklažo 
odsluženih koles. Ponovno je 
opravil brezplačni osnovni 
servis nekaj koles ter mla-
dim pokazal, kako se na-
stavijo zavore in prestave 
ter zategnejo razrahljani 
vijaki. Velika zahvala vsem 
omenjenim! 

 Posebna zahvala pa gre 
učitelju tehnike na OŠ dr. Ivana 
Korošca Borovnica Klemnu 
Jevnikarju, ki je ne le pripravil 
konceptualno dodelan in zani-
miv program dejavnosti osnov-

nošolcev, temveč s svojo ener-
gijo pri izvedbi poskrbel, da se 
veselje in navdušenje mladih ni 
sprevrglo v golo zabavo, temveč 
vključilo v pridobivanje znanj 
in spretnosti. Zahvala gre tudi 
vsem njegovim kolegicam, ki 
so mu pri tem uspešno poma-
gale in poskrbele tudi za to, da 
so lahko kolesa preizkusili ne le 
tisti najbolj zagreti, pač pa tudi 
tisti, ki se ne silijo v ospredje. 

 Letos smo pri pripravi pro-
grama posebno pozornost 
namenili starejšim, saj tudi v 
širšo javnost vse bolj prodirajo 
najnovejša strokovna spozna-
nja da kolesarjenje v tretjem 
življenjskem obdobju ni po-
membno le za ohranjanje kon-
dicije ter občutka za ravnotežje, 
temveč ima zelo velik vpliv 
na preprečevanje demen-
ce, saj stimulira nastajanje no-
vih možganskih celic in nevron-
skih povezav. Kljub temu, da so 
bili člani Društva upokojencev  
Borovnica s strani predsedni-
ka Andreja Ocepka in župana 
Petra Črnilogarja pisno pova-
bljeni na predavanje Centra 
za krepitev zdravja ZD Vrh-
nika o pomenu gibanja v 
starosti ter na predstavitev 

za upokojence primernih 
električnih koles, ki so vse 
bolj popularna tudi med sta-
rejšimi in usposabljanje za 
varno vožnjo z običajnimi 
in e-kolesi, poleg tega pa je 
bilo eno in drugo objavljeno na 
spletni in FB strani občine, pa 
žal zadostnega odziva ni bilo. 

Dan brez avtomobila 
2023 v občini Borovni-
ca smo zaključili zvečer v pr-
izdku OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica z ogledom nizo-
zemskega dokumentarnega 
filma Why we cycle (Zakaj 
kolesarimo), opremljenega s 
slovenskimi podnapisi. Občin-
stvo ni bilo številno, so pa bili 
med publiko občinska svetni-
ca Tina Mazi ter svetnika Pe-
ter Svete in Matjaž Ocepek. 
Ogledu filma, ki poudari po-
men kolesarjenja kot egali-
tarnega načina prevoza, ki 
spodbuja razvoj sposobno-
sti za neverbalno hitro spo-
razumevanje udeležencev v 
prometu, v katerem ne domi-
nirajo osebna motorna vozila, 
ter krepitev samostojnosti, 
pozitivne samopodobe in 
medvrstniških stikov med 
mladimi, je sledila živahna 
razprava, v kateri so sodelovali 
skoraj vsi navzoči. 

Žal je s prenovo odseka žele-
zniške proge med Preserjami in 
Borovnico povzročena zamuda 
pri gradnji kolesarske povezave 
Borovnica - Breg onemogočila, 
da bi letošnji Dan brez avto-
mobila v naši občini izkoristili 
tudi za dogodke, ki bi promovi-
rali njeno uporabo ter pravilno 
vožnjo s kolesi po prvi sodobni 
kolesarski povezavi v naši ob-
čini. V kolikor bo to dopuščalo 
vreme pa bomo vsaj v manjšem 
obsegu tovrstne dogodke or-
ganizirali takoj, ko bo gradnja 
zaključena. 

Občina Borovnica, 
foto: Jože Pristavec – Joc

Dan brez avtomobila

Obvestilo 

Obvestilo o pričetku ocenjevanja škode na 
kmetijskih pridelkih – neurja in poplave 2023
Uprava RS za zaščito in reševanje je izdala sklep o pričetku ocenjevanja škode na kmetijskih 
pridelkih zaradi:
- posledic neurij s točo v obdobju od 10. maja do 1. avgusta 2023 
- posledic poplav za obdobje od 3. do 6. avgusta in od 28. do 31. avgusta 2023
Prijavo je potrebno oddati na Obrazcu 2 – Ocena škode v tekoči kmetijski proizvodnji na 
pridelkih, povzročene po naravni nesreči. Obrazcu je potrebno priložiti dokumentacijo, ki 
izkazuje nastalo škod na kmetijskih pridelkih (fotografije).
Izpolnjen in podpisan obrazec (2x) z dokumentacijo oddajte najpozneje do 10. novembra 
2023 v sprejemno pisarno Občine Borovnica ali pošljete po pošti na naslov Občine Borov-
nica, Paplerjeva ulica 22, 1353 Borovnica. 

Občina Borovnica 
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V tednu od 16. do 
22. septembra smo v 
našem vrtcu obeležili 
Evropski teden 
mobilnosti, z naslovom 
Varčne poti. 

Namen tega tedna je spod-
bujati družine, da bi se v vrtce 
ali šole odpravili peš ali s kolesi 
ter tako prispevali k varčno-
sti in bolj zdravemu načinu 
življenja.  Glede na starost 
otrok v skupini so vzgojiteljice 
v vrtcu Borovnica pripravile 
različne dejavnosti. Z otroki 
so se pogovarjale o tem, kaj 
pomeni varčnost v prometu, 
kako pomembno je skrbeti za 
svoje zdravje in kako velik po-
men ima gibanje za ohranjanje 
zdravja. 

Povečano število vozil na 
naših cestah povzroča vse več 
hrupa in onesnaženja. Prav o 
tem govori Zgodba o belem 

zajčku, ki smo jo prebirali v 
vseh skupinah. Zajčja družina 
zaradi izgradnje nove ceste iz-
gubi dom, zajčki se razbežijo, 
zaradi umazanega zraka posta-
nejo njihovi kožuščki sivi, cesta 
preseka njihovo pot do hrane 
in prijateljev. 

Skupna naloga vseh skupin 
je bila očistiti zajčku kožušček. 
Od avtomobilskih izpuhov osi-
veli kožušček so otroci očistili 
tako, da so se v vrtec prihajali 
s kolesi ali prišli peš. Njihovo 
dejanje je bilo torej konkretno: 
če grem peš ali se peljem s ko-
lesom, ne onesnažujem zraka, 
zato ima zajček bel kožušček. 

Vzgojiteljice smo otrokom 
glede na starost pripravile še 
druge dejavnosti na to temo. 
V skupinah otrok, starih od 3 
do 4 leta, smo se pogovarjali o 
prometu, o varnosti v prometu, 
o prevoznih sredstvih in brali 
veliko slikanic ter slikopisov o 
vozilih, naučili smo se tudi ne-

kaj novih pesmi (ob spremlja-
vi kitare) ter veliko ustvarjali.
Otroci so se igrali igre na temo 
vozil (spomin, sestavljali se-
stavljanke), uporabljali igrače 
za železniški in cestni promet 
ter tudi (odpadne) škatle, iz ka-
terih so si izdelali svoja vozila. 
Skupaj smo hodili na sprehode 
po varnih peš poteh po Borov-
nici, sprehodili smo se do že-
lezniške in avtobusne postaje. 
V skupini Miške so razvrščali 
predmete in vozila v tabelo 
ter ustvarili 3D semaforje in 
avtomobile (lepljenka). Pri 
Klobučkih so si med drugim 
uredili prometni kotiček, v ka-
terega so vključili odsevne jo-
piče, kresničke, policijsko kapo 
in policijske loparčke, naredili 
so si tudi prehod za pešce in 
se igrali igro vlog. Spoznali so 
pomen luči na semaforju in se 
igrali gibalno igro ‘Semafor’. 

V skupinah s starejšimi otro-
ki so se pogovarjali o varnosti 

v prometu, o vplivu izpušnih 
plinov na naše zdravje in nara-
vo. Bistveni poudarek v Evrop-
skem tednu mobilnosti je bil 
torej na gibanju in skrbi za oko-
lje, zato so v mnogih skupinah 
vrtca opravili tudi svojo nalogo 
v knjižici ‘Mali sonček’. 

V petek nas je, za zaključek, 
obiskal klovn iz cirkusa Fuska-
bo. Vzporedno z »Evropskim 
tednom mobilnosti« je vrtec 
sodeloval še v projektu »Bere-
mo skupaj«. Vse oddelke vrtca 
so obiskali petošolci in nam 
brali pravljice, v predšolskih 
skupinah pa so na obisk pova-
bili kar starše otrok, da so jim 
brali. Nekateri so prišli v živo, 
drugi pa so se znašli in poslali 
posnetek prebrane pravljice.

Skupine Kapljice, Pedenjpedi 
in Papagajčki so ob Mednaro-
dnem dnevu starejših na obisk 
povabili tudi gospoda Matjaža 
Ocepka, ki jim je prebral za-
nimivo pravljico o petelinčku, 
ki se je postaral in jim preko 
zgodbice predstavil, kaj to po-
meni. Pedenjpedi so narisali 
risbice z mislimi o starejših, ki 
so jih nato po Borovnici razde-
lili starejšim ter jim tako polep-
šali dan. 

»Evropski teden mobilnosti« 
in »Beremo skupaj« si bodo 
otroci našega vrtca zapomnili 
po tem, kako zelo pomemb-
na je skupna skrb za okolje in 
naše lastno zdravje ter da je 
sodelovanje z ljudmi različnih 
starosti zelo zanimivo in nas 
nauči medsebojnega sožitja in 
spoštovanja. 

Napisala Živa Košir

Poletne počitnice 
so bile za mladino 
PGD Brezovica pri 

Borovnici precej 
aktivne. 

Mentorji so namreč za otroke 
med 12. in 18. letom starosti or-
ganizirali že kar 6. tradicionalni 
gasilski tabor, medtem pa so se 
pionirji konec avgusta odpravili 
na letovanje v že dobro pozna-
no Savudrijo.

 Po štiriletnem premoru so 
mentorji skupaj sklenili glave 
ter organizirali 5-dnevni tabor, 
ki je potekal od 31. julija do 4. 
avgusta 2023. Na njem so otro-
ci spoznavali in utrjevali gasil-
ska znanja, hkrati pa pridobivali 
dragocene izkušnje ter sklepali 
nova prijateljstva. Prvi dan ta-
bora je minil v znamenju med-
sebojnega druženja ter spozna-
vanja novega gasilskega vozila 
GVC 1, že naslednji dan je otro-
ke obiskal policist iz PP Vrhnika 
ter gasilci PGD Vrhnika. 

Tudi sami smo se odpravili na 
obisk, in sicer k gasilcem Pro-
stovoljnega gasilskega društva 
Bled, ki so nas prijetno sprejeli v 
svoj dom ter nam razkazali svoj 
vozni park.V gasilskem društvu 
čez teden ni manjkalo zabave, 
smeha in dobre volje, kar se je 
pokazalo tudi na končni refle-
ksiji, ko so otroci zapisali, da bi 
radi tabor podaljšali vsaj za dva 
dni.

Podobno kot mladinci so se 
zabavali tudi pionirji, ki so se 
v soboto, 19. avgusta 2023, od-

pravili na 7-dnevno letovanje v 
Savudrijo. Tja so se odpravili z 
moštvenim in osebnim vozilom, 
upravnica pa se jih je razveseli-
la, saj smo kot društvo pri njih 
vselej dobro zapisani. 12 dečkov 
in 2 mentorja so skozi dopol-
dneve in popoldneve aktivno 
preživljali svoj čas. Običajno 
so poleg kopanja, potapljanja, 
raziskovanja v morju ter aktiv-
nega preživljanja prostega časa 
dopoldneve in popoldneve iz-
koristili tudi za t. i. gasilsko šolo. 

Tam so ponavljali snov za 
orientacijo in gasilski kviz, urili 
tehnike prve pomoči, gasilske 
preventive, spoznavali topo-
grafske znake ... Fantje so pre-
senečali predvsem v disciplinah 
vaje z vedrovko in prenosu vode, 
saj so imeli kljub poletni obutvi 
izjemne rezultate. Morda je 
temu botrovala tudi trema, ki je 
bila prisotna ob izvedbi vaj, saj 
so jih izvajali na prostem, kjer 
so nas lahko obiskovalci na tri-
bunah opazovali in spodbujali. 
Večere so preživljali v družbi 
žoge in drugih aktivnih iger, se-
veda pa ni prave Savudrije brez 
obiska »štantov« v Umagu. Sre-
di tedna smo se udeležili tudi 
izleta z Aquavision ladjico Sveti 
Pelegrin. 

Po sedemdnevnem letovanju 
pa se je v soboto, 26. 8. 2023, že 
jasno čutilo, da otroci pogreša-
jo dom. Zato smo se proti domu 
odpravili v dopoldanskih urah, 
hvaležni za vsa pridobljena zna-
nja in spretnosti ter doživetja.

Mentorji PGD Brezovica 
pri Borovnici

Aktivno poletje 
gasilske mladine

Zavod za varstvo kulturne dediščine Slovenije 
je letos pripravil že 33. Dneve evropske kulturne 
dediščine in 11. Teden kulturne dediščine.

 Ti so se, kot vsako leto, odvijali zadnji teden 
septembra in prvi teden oktobra. Na OŠ dr. Ivana 
Korošca Borovnica smo dediščino obeležili v pr-
vih razredih v obliki tehniškega dne. V goste smo 
povabili zunanje izvajalce; po večini iz domače 
občine. Janez Janželj s Pakega je izvedel pletar-
sko delavnico, klekljarici Tilka Belovič in Ivanka 
Vodeb iz sekcije Punkeljc iz Borovnice sta imeli 
klekljarsko delavnico, ljudske pesmi so učenci 
spoznavali skupaj s Pevsko skupino Šola zdravja 

Domžale, oblačilno podobo in ljudski ples pa pod 
mentorstvom članov Folklorne skupine Bistra; 
plesalcev Lidije in Tineta Marinča ter muzikanta 
Gala Suhadolnika. Vsi so izvedli predstavitev na 
zanimiv način; z razlago, vprašanji in nalogami. 
Učenci so bili vedoželjni in so z navdušenjem 
spremljali program; povabila k sodelovanju pa so 
bili veseli tudi zunanji izvajalci. Sicer pa smo raz-
lične vsebine na letošnjo temo Redka in dragoce-
na znanja, spretnosti in poklici obravnavali tudi 
v razredih podaljšanega bivanja in ob zaključku 
pripravili razstavo. 

Vesna Sever Borovnik, učiteljica 

Redka in dragocena znanja, spretnosti in poklici

Janez Janželj s Pakega je izvedel pletarsko delavnico

Kekljarici Tilka Belovič in Ivanka Vodeb iz sekcije Punkeljc iz Borovnice sta imeli klekljarsko delavnico.

Ljudske pesmi so učenci spoznavali skupaj s Pevsko skupino Šola zdravja Domžale.

»Evropski teden mobilnosti« in projekt 
»Beremo skupaj«
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T E M A  M E S E C A

Se tudi vi raje kot v 
»mega« nakupovalni 

center po hrano 
zapeljete h kmetu 

in lokalnemu 
pridelovalcu hrane? 

Potem ste eden od tistih, ki se 
zavedajo šestih prednosti lokal-
no pridelane hrane. Da je ta bolj 
zdrava, boljšega okusa, je bolj 
prijazna do okolja, s takšnim 
nakupom podpirate domačega 
kmeta in lokalno gospodarstvo 
ter omogočate samozadostnost, 
navsezadnje pa se izognete 
gneči v trgovini. Teh pomemb-
nosti se vse bolj zavedajo tudi v 
javnih zavodih, med drugim v 
Osnovni šoli dr. Ivana Korošca, 
o čemer pišemo v tokratni Temi 
meseca. 

 
Čim višji delež ekoloških živil

Kot je pojasnila organizator-
ka šolske prehrane Maruša Až-
man, v šolskem zavodu lokalno 
hrano zagotavljajo po uredbi 
o zelenem javnem naročanju, 
kjer je tudi zakonsko določeno, 
v kolikšnem deležu morajo do-
ločena živila zagotavljati na se-
stavljenem mesečnem jedilniku. 
Delež ekoloških živil znaša gle-
de na celotno predvideno koli-
čino živil, izraženo v kilogra-
mih, najmanj 15 %, delež živil iz 
shem kakovosti pa najmanj 20 
%. Po njenih besedah se trudijo, 
da je ta delež čim višji. 

Od kislega zelja do borovnic
Kdo vse pa so njihovi lokalni 

dobavitelji? Ekološka kmetija pri 
Šuštarju, s katere dobijo por, ku-
mare, bučke, solato, kislo zelje, 
korenje, krompir, pirin zdrob, 
zeliščno sol, ajdove kosmiče in 
ajdovo kašo. Jele Kitt dobavlja 
borovnice in med, Marjetka 

Ferlan jogurte in maslo, Loa 
jabolka, jagode, mandarine, so-
kove, zelenjavo, največ bio peko-
vskih izdelkov pa naročajo pri 
Pekarni Martinčič in Remi d. o. 
o. Količine so zelo različne, od-
visno, ali živilo uporabljajo kot 
samostojno jed ali kot sestavino 
v sestavljeni jedi. Za občutek – 
septembra so naročili približno 
pol tone jabolk. 

Pomemben je tudi projekt 
Tradicionalni slovenski zajtrk

Eden pomembnejših projek-
tov je tudi Tradicionalni slo-
venski zajtrk, s katerim želijo 
otrokom in mladostnikom pri-
bližati pomen zajtrka v okviru 
prehranjevalnih navad in s tem 
tudi osveščati o pomembnosti 
in prednostih lokalno pridela-
nih živil slovenskega izvora ter 
pomenu kmetijske dejavnosti in 
čebelarstva za pridelavo, okolje, 
gospodarske dejavnosti in za 

širše okolje. V okviru projekta 
pripravijo različne dejavno-
sti za vse učence, seveda, tudi 
ustrezen jedilnik. Letošnji tra-
dicionalni slovenski zajtrk bo 
17. novembra, slogan pa se glasi 
»Kruh za zajtrk – super dan!«. 
Osrednja tema je kruh, ki ga 
bodo povezali z žiti in izdelki 
iz žit.

Mlajši otroci manj izbirčni 
Kakšen odnos pa imajo učen-

ci do hrane in ali so kaj veliko 
izbirčni? »Tako kot smo si vsi 
različni, so različni tudi od-
nosi otrok do hrane. Nekateri 
pojejo vse, nekateri z zani-
manjem poskusijo na novo 
vključene jedi, nekateri pa so 
na spremembe zelo občutljivi 
in niti ne poskušajo novih jedi 
oz. že ob drugačni barvi živila 
zavrnejo hrano. (Npr. kruh ni 
bel ampak črn, polnozrnat). 
Zato imamo veliko vlogo tudi 

mi kot starši in kot zaposleni v 
zavodu, saj smo otrokom zgled. 
Je pa res, da so mlajši v vrtcu 

veliko manj zbirčni kot starejši 
otroci in mladostniki,« je poja-
snila Maruša Ažman. 

Enkrat tedensko brezmesni 
obrok

Pri oblikovanju jedilnika kot 
organizatorka šolske prehrane 
gleda tako na energijsko sestavo, 
kot na hranilno sestavo obrokov, 
ki pa se s starostjo otrok spre-
minja. V jedilniku imajo 4 obro-
ke, zajtrk, dopoldansko malico, 
kosilo in popoldansko malico, 
v katere vključujejo čim več 
svežega sadja in zelenjave, pol-
novredna žita in žitne izdelke. 
»Pri otrocih je treba dnevno 
v jedilnik vključiti tudi meso, 
jajca, ribe, mleko in mlečne 
izdelke, stročnice in seveda 
mora biti vedno na razpolago 
tudi tekočina, kjer je najbo-
lje, da vključimo ali vodo ali 
nesladkan čaj. Seveda sem 
in tja dodamo tudi kakšen 
sok, ki pa ga redčimo z vodo. 
Vsaj enkrat na teden moramo 
vključiti brezmesni obrok. Po-
zorni moramo biti, da v jedil-
nik ni vključenih preveč hitro 
pripravljenih jedi, ocvrtih jedi 
in sladkih pekovskih izdelkov. 
Za vsa makro hranila in živila 
imamo priporočila, ki se jih je 
treba držati.«

Ponudba in posebnosti 
Ekološke kmetije pr Šuštarju

Nekaj izkušenj je delila tudi 
Sabina Kržič z Ekološke kmeti-
je pr Šuštarju. Njihova kmetija 
spada med manjše, leta 2000 pa 
so prešli na ekološko pridelova-
nje zelenjave, žit in vzrejo živa-
li. Pridelujejo žita in zelenjavo, 
vzrejajo pa krškopoljske prašiče, 
govedo, kokoši in občasno pi-
ščance. Med letom se pri njih 
dobi različne vrste mok (ajdovo, 
pirino in pšenično), piro, ajdo 
v zrnju, ajdove kosmiče, pirin 
zdrob, marmelade, rdečo peso 
in jajca. V zimskem času ponu-
jajo kislo zelje, repo, sveže gove-
je ter svinjsko meso in prede-
lane izdelke iz svinjskega mesa 
(krvavice, pečenice, čisto in 
ocvirkovo mast), suhomesnate 
izdelke (salame, pancete, slani-
no) pa imajo v ponudbi čez celo 
leto. Posebnost njihove kmetije 
je zeliščna sol iz svežih zelišč in 
ocvirki, cvrti v krušni peči.

Rok Mihevc

Vabilo 

Delavnice klekljanja
Kulturno društvo Borovnica, sekcija Punkeljc, vabi na delavnice klekljanja. 

Potekale bodo ob četrtkih v prostorih OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica; ob 17. uri vablje-
ni starejši, ob 18. pa učenci.
Kontakt: 031 753 572                                                                 Vabljeni!

V jedilnik učenec ne sme biti vključenih preveč hitro pripravljenih jedi, 
ocvrtih jedi in sladkih pekovskih izdelkov.

V zimskem času ponujajo predelane izdelke iz svinjskega mesa (krvavice, pečenice, čisto in ocvirkovo mast), 
suhomesnate izdelke (salame, pancete, slanino) pa imajo v ponudbi čez celo leto.

Hrano lokalnih pridelovalcev 
cenijo tudi naši javni zavodi

Sabina pri peki v krušni peči Sabina pri peki v krušni peči
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»Izmenjevalnica«, 
je napis na kartonu 
prvič v Borovnici 
vabil s stopnišča TVD 
Partizana. 

Telovadnica je bila v soboto, 
14. oktobra, tako polna razno-
raznih uporabnih stvari, od 
oblek, čevljev in modnih do-
datkov do igrač, knjig, kartuš 
ter gospodinjskih pripomočk-
ov, ki so si jih lahko izmenjali 
občani. Pa tudi daril, ki mo-
goče pri komu niso našla me-
sta, je šaljivo pripomnila Špela 
Grohar, ena od pobudnic do-
godka.

 
Dolgoletna želja se izpolni

Ideja in želja po Izmenjeval-
nici v Borovnici je po njenih 
besedah tlela že dolgo. »Sama 
jih obiskujem že dolgo, imeli 
smo jo tudi že pri meni doma 
in lani smo začeli z Izme-
njevalnicami v Vrhniški hiši 
otrok.« Po zeleni luči župana in 
akciji še nekaj mamic so tako 
pod okriljem Zavoda TRI-NI-
TI Izmenjevalnico pripravile 
tudi pri nas. Motor projekta so 
tri mamice iz Borovnice – Ajda, 
Klavdija in Špela, na pomoč sta 
prišli tudi Barbara in Polona z 
Vrhnike. »Jasno je, da ženska 
energija lahko premika gore, 
vsekakor pa bomo zelo vesele, 
če se nam pri organizaciji pri-
družijo tudi moški.«

Seme je vzklilo, v pričakovanju 
spomladanske Izmenjevalnice

Projekt si želijo nadgraditi s 
praktičnimi delavnicami

Odziv na prvi tak dogodek pri 
nas je bil odličen. Že takoj po 
odprtju je bilo jasno, da je tudi v 

naši dolini dovolj zanimanja za 
prakse ponovne uporabe. In to 
je bil tudi njihov glavni namen, 
»da posadimo seme rednih 
trajnostnih praks. In kot kaže, 
je seme vzklilo. Predvsem 
si želimo medgeneracijske-
ga sodelovanja naše lokalne 

skupnosti in zelo lepo je bilo 
videti, kako so na Izmenjeval-
nico prišli tako mladostni-
ki, družine kot tudi starejše 
dame.« Obiskovalci so pohva-
lili njihovo aktivnost in izrazili 
hvaležnost, da je nekaj takega 
tudi v Borovnici. Si pa želijo 

projekt nadgraditi še s kakšni-
mi praktičnimi delavnicami, s 
katerimi bi poskrbeli za prenos 
znanj in veščin. Kar ni šlo v 
roke novih lastnikov, so poda-
rili Župnijski karitas Borovnica, 
nekaj »zaloge« pa bo počakalo 
na naslednjo Izmenjevalnico, 
saj glede na odziv vsekakor na-
črtujejo spomladansko verzijo, 

morda pa že kakšno vmes.. Na 
koncu se Špela v imenu organi-
zatork zahvaljuje podpori obči-
ne in občanov, TVD Partizan, 
Župnijski karitas Borovnica in 
Komunalnemu podjetju Vrh-
nika za podporo in pomoč pri 
organizaciji.

Rok Mihevc

Župan Peter Črnilogar 
je v sredo, 20. 

septembra, v novih 
prostorih gasilskega 

doma PGD Brezovica 
pri Borovnici sklical 

zbor občanov za 
naselja Brezovica, 
Dražica, Niževec, 

Zabočevo, Ohonica, 
Pristava in Lašče. 

 
Izvolili nove stare člane 
odborov

Uvodoma so prisotni izvolili 
nove-stare člane vaških odbo-
rov. Za naselja Brezovica, Niže-
vec in Dražica so to Slavko Tur-
šič, Andrej Pristavec in Matjaž 
Hren, za Zabočevo Jan Černetič, 
Bojan Kajnc in Matej Turšič ter 
za naselja Ohonica, Pristava in 
Lašče Karli Nikolavčič, Jožko 
Košir in Frenk Debevec. 

Izgradnja vodovoda »KOTI«

Sledila je osrednja točka, ko 
sta župan Peter Črnilogar in 
direktorica občinske uprave 
Dolores Dolenc Bajc predsta-
vila enega najpomembnejših 
projektov zadnjih let – izgra-
dnjo vodovoda »KOTI«. V letu 
2021 je namreč občina pristo-
pila k projektni nalogi z vzpo-
stavitvijo novega vodnega vira, 
izgradnjo novega vodovodnega 
omrežja na območju »Kotov« in 
zagotovitev dodatnega vodnega 
vira za obstoječe vodovodno 
omrežje v Borovnici. Izgradnja 
omrežja bo imela štiri faze. 
Najprej bodo izgradili primer-
ni vodovod in črpalni jašek v 
dolžini 1,3 kilometra. Vodovod 
bo potekal od vrtine Prušnice 
do odcepa za vas Brezovica pri 
Borovnici, na desni strani ma-
kadamske ceste, nato pa naprej 
preko kmetijskih zemljišč in ce-
stišča. V črpalni vrtini Prušnica 
bo zgrajen črpalni jašek. Sledila 
bo izgradnja novega vodohrana 
nad Brezovico in novega vodo-

voda Brezovica–novi vodohran 
nad vasjo. V tretji fazi pred-
videvajo izgradnjo vodovoda 
skozi del Brezovice ter Niževca, 
Zabočeva, Dražice ter priklop 
za Ohonico. V četrti fazi bo sle-
dila izgradnja preostalega dela 
primarnega voda od odcepa za 
Brezovico do obstoječega glav-
nega vodohrana Borovnica, ki 
se nahaja nad Bregom. 

Pričetek gradnje predvidoma 
prihodnje leto

In kako daleč smo s projek-
tom? Na občini so pridobili 
gradbena dovoljenja za 1–3 fazo 
projekta in 40 služnosti, decem-
bra lani so opravili poizkus iz-
datnosti vrtine in kvalitete vode. 
Pri nekaterih lastnikih zemljišč, 
ki so v tujini, poteka posto-

pek razlastitve. V letu 2023 je 
projekt prijavljen za pridobitev 
sredstev iz Načrta za okreva-
nje in odpornost, kjer je občina 
uspela pridobila milijon evrov 
nepovratnih sredstev. Pričetek 
gradnje je načrtovan prihodnje 
leto, dokončan naj bi bil do sre-
dine 2025, pridobitev uporab-
nega dovoljenja pa načrtujejo 
do sredine 2026.

Skrbi zasedenost gradbenih 
podjetij

Kot je še povedal župan Črni-
logar, jih ni strah, da projekt ne 
bi bil izveden, skrbi pa jih cena, 
saj bodo gradbena podjetja za-
sedena tudi zaradi sanacij po 
letošnjih poplavah. Prisotne je 
tako seznanil, da brez kredita 
ne bo šlo. Je pa vaščana Zabo-

čeva zanimalo, zakaj nov vodo-
vod v tej vasi, če je voda pri njih 
dobra. »Če je to zdaj samou-
mevno, mogoče čez leta ne bo 
več,« je pomislek zavrnil župan 
in projekt upravičil tudi z večjo 
požarno varnostjo in zagotovi-
tvijo večjega pritiska vode. »Je 
pa to tudi lepa priložnost, da 
se uresniči zapis v ustavi, da 
ima vsak človek pravico do či-
ste pitne vode.«

Za vodovod bo skrbelo 
Komunalno podjetje Vrhnika

Slišali smo še, da so traso 
zaradi nepridobitve služnosti 
enega od lastnikov projektirali 
tako, da se temu zemljišču izo-
gnejo, obstoječi vod pa bo ostal 
za tehnično vodo. Nekaj pomi-
slekov s strani nekaterih obča-

nov, katerih udeležba je bila bolj 
skromna, je bilo pri informaci-
ji, da bo upravljanje vodovoda 
prevzelo Komunalno podjetje 
Vrhnika, saj da gre že zdaj za 
»najdražjo vaško komunalo«. 
Kloriranja vode ne bo, bodo 
pa zaradi predpisov vgradili 
klorno napravo. Na vprašanje 
vaščana Brezovice, kako bo s 
kmetovanjem in ali bo šlo za vo-
dovarstveno območje, je Črni-
logar odgovoril, da zaenkrat ni 
predpisanih nobenih režimov. 
Pristava in Lašče sicer novega 
vodovoda ne bosta deležna, je 
bilo pa vseeno slišati opozorilo, 
da vasi v nobenih projektih ni-
sta predvideni in omenjeni, si pa 
vseeno želijo urediti cesto, kjer 
pa je težava lastništvo. 

Rok Mihevc

Udeležba občanov je bila skromna.

»Koti« so se 
seznanili z 
najpomembnejšim 
projektom 
naslednjih let

Motor projekta je lokalna skupina mladih mamic.

Od oblek, čevljev in modnih dodatkov do igrač, knjig, kartuš ter 
gospodinjskih pripomočkov

Seme rednih trajnostnih praks vzklilo s prvo Izmenjevalnico
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»Z bratom moramo 
biti eno, ne v mislih, 

temveč v dejanju, ne 
v prihodnosti, temveč 

v sedanjosti,« je 
delček misli Chiare 

Lubich, s katero 
je napovedovalka 
Slavi Košir pričela 

dobrodelni koncert 
Župnijske karitas 

Borovnica. 

Prostovoljne prispevke so 
tokrat namenili za pomoč pri-
zadetim v poplavah, zbrane pa 
so razveseljevali številni nasto-
pajoči.

 
Zahvala za »veliko čaš hladne 
vode«

Njim, predvsem pa sodelav-
kam Župnijske karitas Borov-
nica in tajnici ter glavni organi-
zatorki dogodka Damjani Košir, 
se je zahvalil župnik in pred-
sednik ŽK Janez Šilar. Besede 
zahvale je namenil tudi vsem, 
ki so oddali svoj dar in »veliko 
čaš hladne vode«, pri tem pa 
spomnil na velike stiske, o ka-
terih lahko beremo in na katere 
skuša na vse načine odgovarjati 
Slovenska karitas. »En kamen-
ček v tem mozaiku je tudi vaš 
dar. Jezus je na nekem mestu 
rekel, da vsakdo, ki ponudi 
čašo hladne vode, ne bo izgu-
bil svojega plačila. Je pa s tem 
plačilom problem, kajti mor-
da nam kdo kdaj očita, da de-
lamo to zato, da bomo prišli v 
nebesa, da bomo poplačani. A 
to ni tako. Dobrota, tista pra-
va, stori, da pridemo v nebesa. 
Pravijo, da je to Božje plačilo 
posledica, ne cilj. Vsaka do-

brota, dobro delo, požrtvo-
valnost ali žrtev stori, da se 
v srce naseli lep mir, gotovost, 
spoznanje, da ne živiš samo 
zase, ampak tudi za drugega. 
In tukaj je že plačilo, ki ga Je-
zus obljublja.«

Upanje je tisto, ko smo 
sposobni videti naprej

Poseben gost koncerta je bil 
generalni tajnik Slovenske kari-
tas Peter Tomažič, ki je v svojem 

nagovoru največ besed namenil 
besedi »upanje« oz. geslu Tedna 
karitas in tudi novembrskega 
Klica dobrote in borovniškega 
dobrodelnega koncerta – »Upa-
nje za vse.«

»To je en manjši Klic do-
brote, pa zelo iz srca. Lahko 
si predstavljamo mamo ob 
bolnem otroku, družino, ki ne 
zvozi čez mesec, človeka, ki je 
zabredel v odvisnost, osamlje-
nega starejšega, ki je v zadnjih 

tednih življenja … Upanje je 
tisto, ko smo sposobni videti 
naprej, videti nekaj lepega.« 
Pri tem je spomnil na poplave, 
ki so marsikomu sicer vzele 
upanje. »Ampak ko so prišli 
ljudje s tako solidarnostjo in 
pomagali na vse možne na-
čine, je to upanje pri mnogih 
ljudeh zraslo. Je pa res, da po 
dveh mesecih ljudje odidejo, 
stene odmevajo v prazno, pro-
blemi ostajajo.« Pojasnil je še, 
kako s finančno, materialno in 
psihosocialno pomočjo poma-
ga Slovenska karitas. »In kaj 
je tisto največje upanje, ki ga 
mi lahko prinesemo? To, da 

smo skupaj, da smo z njimi. In 
tako, kot je vaša Damjana tu-
kaj, je v vsakem kraju tudi ena 
Damjana in ena Župnijska 
karitas. In upamo, da ljudje 
čutijo, da je Karitas z njimi 
in da je cela Slovenija z njimi. 
Ne smemo pozabiti na te ljudi, 
marsikateri bodo stisko doži-
vljali ne samo eno leto, ampak 
tudi več let.«

Župan Peter Črnilogar se je 
zahvalil Župnijski karitas, da 
povezuje niti v našem kraju.

Od ljudske pesmi do plesne 
predstave

Raznolik program pa je obe-

tala pisana druščina nastopajo-
čih. Za ljudsko pesem, narodno 
zabavno glasbo in plesni pro-
gram so poskrbeli Moški pev-
ski zbor Štinglc, Žlahtne babe, 
Horjulski kvintet, Plesna sku-
pina Žurerke, Lukavi Luka in 
Šmentane muhe, Vokalna sku-
pina Virilis, Mladinski pevski 
zbor Osnovne šole Borovnica 
ter Ansambel Škof. Slednji so z 
legendarno pesmijo »Ostanimo 
prijatelji« še povzeli tokratno 
sporočilo koncerta in solidar-
nost, s katero smo se Slovenci 
po poplavah zopet izkazali. 

Rok Mihevc

Manjši 
»Klic 

dobrote«, 
pa zelo iz 

srca

Žlahtne babe

Upanje je, ko smo sposobni 
pogledati naprej, je naglasil 

generalni tajnik Slovenske karitas 
Peter Tomažič.

Besede zahvale je predsednik ŽK 
Borovnica Janez Šilar namenil 

tudi vsem, ki so oddali svoj dar in 
»veliko čaš hladne vode«.
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Štopanje je bila včasih zelo 
pogosta oblika prevoza, ki 

so ga uporabljali predvsem 
mladi, da so prihranili nekaj 

denarja. 

Danes palec pokonci vidimo še redkokdaj in 
morda bi bilo zanimivo vprašati mlajšo populaci-
jo, ali bi prepoznali ta mednarodni znak. No, prav 
dobro pa ga poznata Katarina in Urban Švigelj, ki 
sta skoraj do doma prištopala vse od Lizbone in 
sta za Naš časopis delila svoje izkušnje in nasvete. 

 
30 šoferjev in 2800 prevoženih kilometrov

Kako se je vse skupaj začelo? Urban je imel ku-
pljeno enosmerno karto do Lizbone za načrte, ki 
so kasneje padli v vodo. Odločil se je, da jo želi 
še vedno izkoristiti in dobil je idejo, da bi na poti 
domov preizkusil, kako je štopati. K izvedbi ide-
je je povabil še sestro Katarino in tako je še ona 
kupila letalsko karto in odpravila sta se na pot. 
Tam sta nekaj časa uživala v turističnih destina-
cijah, nato sta se odpravila nazaj proti domu. Z 
nahrbtnikom, dvignjenim palcem in kartonom v 
roki. Statistika pa je zgovorna. 12 dni, 30 šoferjev, 
4 države, 2800 prevoženih kilometrov in 150 km 
hoje, saj včasih ugodna lokacija za štop ni bila bli-
zu. Največ prevoženih kilometrov v enem dnevu 
je bilo 550, najmanj pa 50.

Najdlje sta čakala tri ure
Po pripovedovanju Katarine in Urbana je bil 

čas čakanja nepredvidljiv. Najdlje sta čakala tri 
ure, najhitreje pa je bilo, ko so jima ustavili prav 
v trenutku, ko sta pokazala iztegnjene palce. »Ko 
se je to zgodilo, je bilo kar težko verjeti, da je 
ustavil za naju. V povprečju pa sva čakala 
približno pol ure.« Sta kdaj obupala in so se po-
rajale misli, da bi šla naprej z javnim prevozom? 
»Po dolgem čakanju je bil padec morale vedno 
znova opazen, sploh če se je začelo mračiti. Če 
ne bi bila prisotna Urbanova vztrajnost in go-
tovost, da nama bo uspelo, bi gotovo obupala. 
Jaz sem razmišljala o nadaljevanju z javnim 
prevozom, ko sva bila v Barceloni, vendar sem 
uspela zbrati dovolj motivacije in volje za na-
daljevanje poti,« pripoveduje Katarina, ki še 
omeni, da sta javni prevoz koristila dvakrat, in 
sicer v Madridu in Valencii, saj je štopanje skozi 
tako velika mesta skoraj nemogoče. 

Določene poti nista imela 
Kako je vse skupaj pravzaprav šlo? Ko sta se 

zgodaj zjutraj zbudila, sta na aplikaciji Google 
Zemljevidi poiskala krožišče ali glavno cesto, ki 
je vodila proti avtocesti oz. naslednjemu večjemu 
mestu in se tja odpravila peš. 

Nato sta na karton napisala ime mesta, v ka-
terega sta želela priti. Potem sta morala samo še 
dvigniti palec. 

Nista imela določene poti, po kateri bi si želela 
potovati, zato sta sprejela tudi prevoze, ki niso bili 
namenjeni točno tja, kamor sta si zamislila. »Ve-
čino časa v dnevu sva tako namenila štopanju 
ali vožnji. Kadar nama je zmanjkalo hrane ali 
pijače, sva se mimogrede ustavila še v trgovini 
ali pa v kakšni restavraciji s hitro prehrano. Ko 
pa se je začelo temniti, sva si poiskala prenoči-
šče in se odpravila spat.«

– od kod sva, kaj študirava, kako uspešna sva 
s štopom … Kadar pa se nismo razumeli, sva si 
pomagala z Google Prevajalnikom. 

Večina ljudi je bilo zelo odprtih za pogovor in 
presenečenih, da so naleteli na štoparja. Med se-
boj so si bili šoferji tudi zelo raznoliki – mladi in 
starejši, pogosto takšni, ki so prav tako štopali v 
času svoje mladosti, moški in ženske, večina jih je 
bila turistov ali priseljencev, ki so nama zaupali, 
da Španci niso naklonjeni štoparjem, predvsem 
ker jim je to bolj nepoznano. 

Tako sva se peljala z ljudmi, ki so prišli iz drugih 
držav – s Portugalske, iz Španije, Francije, Itali-
je, Brazilije, Romunije, z Nizozemske, Kolumbije, 
Ukrajine in Dominikanske republike.«

Starševsko skrben tovornjakar, ki je postregel 
tudi s hrano in prenočiščem

Enkrat jima je ustavil tudi tovornjakar, čeprav 
ju po pravilih ne bi smel peljati, saj sta bila v ka-
bini samo dva sedeža. »Vendar naju je kljub 
temu sprejel. Izvedela sva veliko o njegovem 
delu, družini in zanimivo se nama je zdelo, ko 
je primerjal življenje v Španiji z življenjem v

njegovi domovini Romuniji. Ko smo prispeli 
na cilj, nama je postregel s hrano, ki jo je imel 
s seboj in nama ponudil, da prenočiva v njego-
vem tovornjaku, kar sva z veseljem sprejela.« 
Prav vožnja in spanje v tovornjaku je bilo za njiju 
eden najljubših spominov te dogodivščine. »To-
vornjakar je bil tudi izjemno prijazen in star-
ševsko skrben, saj se mu je zdel najin način 
potovanja precej nevaren.«

Pik sršena in še en prijazen gospod
Veliko so jima pomenile tudi naključne prija-

znosti. »Enkrat, ko sva štopala na bencinski 
črpalki, je do naju prišel gospod, ki mu je bilo 
hudo, ker se je sicer peljal v najino smer, vendar 
ni imel  prostora v avtu. Zatem je prišel še tri-
krat in nama kar ni nehal nosit hrane. Enkrat 
sva se tudi postavila na neugodno mesto in 
nama je mimoidoči svetoval, kam naj se pre-
makneva,«  pripovedujeta o svojih najlepših spo-
minih, kot najslabšo izkušnjo pa omenita Urba-
nov pik sršena, ki se je zgodil med postavljanjem 
visečih mrež v gozdu. Je kdo od voznikov priča-
koval plačilo za prevoz? »Do takšne situacije je 
prišlo zgolj enkrat. Glavni razlog pa je bil, da 
smo se narobe razumeli in naju je šofer peljal 
dlje, kot je najprej mislil. Sama sva mu ponu-
dila manjšo vsoto denarja zaradi neugodnosti, 
vendar je bil vidno užaljen, da mu nisva želela 
dati več.«

Štop do Trsta, nato peš do Kopra in z vlakom v 
Borovnico

Prvih nekaj dni jima je bilo vreme precej nena-
klonjeno, zato sta poiskala najcenejše prenočišče. 
Kasneje sta nekajkrat spala v visečih mrežah v 
gozdu ali v grmovju ob sprehajalni poti in zadnjo 
noč na klopci na železniški postaji. »Kadar sva 
iskala lokacijo za spanje zunaj, sva bila pozor-
na, da sva odmaknjena od ljudi in da sva za 
sabo pospravila. Zjutraj pa sva se vedno zgodaj 
odpravila, ker nisva imela dovolj toplih obla-
čil in naju je mraz spodbudil, da greva naprej. 
Preganjal naju ni nihče.« Prištopala sta do Trsta, 
kamor sta prišla zvečer in ker nista našla ugodne-
ga prostora, da bi prespala zunaj, sta se odločila, 
da se ponoči kar peš odpravita do Kopra. Nekaj 
ur sta še posedala na železniški postaji in se nato 
s prvim vlakom odpravila do Borovnice.

Napisi veliki in poudarjeni 
Ker sta se prvič odpravila na takšno pot, sta se 

naučila marsičesa, zato nekaj nasvetov Katarine 
in Urbana, če se bo še kdo kdaj odločil za kaj po-
dobnega. »Glavno vodilo naj ostaja “manj je 
več”. Vse, kar vzameš na pot, prenaša hrbet in 
stopala. Glede prtljage bi svetovala, da ne po-
zabite sončne kreme zaradi veliko čakanja in 
stanja na soncu, dobre obutve, oblačil iz hitro 
sušečih materialov, razkužila, vrvi, vrečk in 
elastik. Nekaj noči sva prespala tudi v visečih 
mrežah, ki so se izkazale za dobro idejo, čeprav 
so jutra kar mrzla. Predvsem pa naj ne manj-
ka nekaj flomastrov za pisanje znakov. Napisi 
naj bodo veliki in poudarjeni, da jih je možno 
prebrati iz avta. Karton pa se je vedno kje na-
šel – v smeteh, ob poti, v trgovinah … Ker je dež 
ena najbolj neugodnih razmer za štop, je dobro 
preveriti vreme vsaj en dan vnaprej. Midva sva 
imela to nesrečo, da sva v Madridu naletela 
na takšne nalive, da sva na telefon prejela dr-
žavno opozorilo o aktivaciji poplavnega plana. 
Dobro je imeti v mislih, da se v večjih državah 
požvižgajo na angleščino. Idealno je, če vsaj 
nekdo od štoparjev pozna jezik.«

»Štop ni tako strašljiv, kot se marsikomu zdi.«
Pa ju je bilo kdaj strah, sta se kdaj počutila ogro-

ženo? Urbana ne, na trenutke si je celo želel, da 
bi bila pot bolj adrenalinska. Katarina pa je bila 
pred začetkom precej negotova, vendar je hitro 
spoznala, da ni razloga za skrb. »Čar takšnega 
potovanja je, da ne veš, kaj te čaka. Zame je 
bila to gotovo lekcija, da sem se naučila zau-
pati in prepustiti, da se bo vse uredilo. Štop res 
ni tako strašljiv, kot se marsikomu zdi. Sploh 
pa – zgolj to, da ti nekdo ustavi, ne pomeni, da 
si dolžan prisesti v avto.«

 Rok Mihevc

Katarina, Urban in njun 
dvignjen palec vse od 
Lizbone
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Županova beseda 

Delovna jesen
 Aktivni smo bili na več 
področjih. Jeseni, natančneje ok-
tobra, je čas, ko lahko ob dobrih 
vremenskih pogojih gradbena 
dela zelo hitro napredujejo, zato 
z njimi hitimo na vseh področjih. 
Jesen pa je tudi čas, ko s polj in 
sadovnjakov poberemo še zad-
nje pridelke. Žal pa se je izkazalo, 
da je bilo letošnje leto precej 
skromno, ko govorimo o tem, 
kar smo v naših krajih uspeli 
pridelati.

Veseli me, da smo v tem me-
secu pred običajno precej obil-
nimi jesenskimi nalivi zelo 
dobro očistili vse vodotoke in 
smo s temi ukrepi poskrbeli za 
protipoplavno varnost. Nare-
dili smo vse, kar je v naši moči, 
uredili smo tudi bankine ob 
cestah, uredili poljske poti ter 
položili asfalt na določenih 
manjših cestnih odsekih, kjer 
je bilo to predvideno v Podol-
nici in Žažarju. Skratka, z de-
lom na gradbenem področju 
smo lahko zadovoljni. 

Uredili smo tudi pokopali-
šče na Vrzdencu in tlakovali 
poti na pokopališču v Žažarju. 
Poskrbeli smo tudi za ureditev 
odseka vodovoda v Žažarju v 
zaselku proti Berenčinu. Za-
hvaljujoč uspešnemu dogovo-
ru z lastnikom zemljišča smo 
začeli smo tudi z obnovo vo-
dohrana v Žažarju. Pogodba 
je podpisana in je dogovorje-
no, da se dela končajo do de-

cembra. Gre za star vodohran, 
zgrajen v šestdesetih letih 
prejšnjega stoletja in je bil že 
precej načet, zaradi česar je 
tudi puščal. Poleg tega smo se 
lotili še sanacije strehe na vrt-
cu v Horjulu, kar je bilo precej 
zahtevno zaradi demontaže 
sončne elektrarne. 

Ko ste se vozili po glavni 
cesti skozi Horjul ali okoli 
Metrela, ste lahko opazili, da 
smo zgradili nove brvi čez 
vodotoke in stare lesene brvi 
zamenjali z betonskimi. Mo-
ram pa pohvaliti tudi dela na 
kolesarki, ki lepo napredujejo 
in se bližajo zadnji fazi. V roku 
enega meseca naj bi bila dela v 
naši občini zaključena. 

S tem bo zaključen velik in 
pomemben projekt, s katerim 
bomo pridobili vsi, predvsem 
pa bo bistveno bolje poskrblje-
no za varnost kolesarjev. 

Župan Janko Prebil

Občina Horjul je 
februarja razpisala 
nagradni fotografski 
natečaj za koledar 
2024, ki je potekal do 
vključno 22. 9. 2023 in je 
bil objavljen na spletni 
strani www.horjul.si in v 
Našem časopisu. 

Oktobra so na občini zbrali 
poslane fotografije in se odloči-
li, katere bodo uvrstili v izbor za 
občinski koledar, ki ga bo preje-
lo vsako gospodinjstvo v občini.

Ocenjevalna komisija je ugo-
tovila, da je prejela 73 fotogra-
fij, izmed katerih je komisija 
izbrala 36 najboljših, od tega 
eno naslovno in 35 fotografij, 
ki bodo objavljene v občinskem 
koledarju. Komisija je fotogra-
fije zbirala glede na letne čase, 
pri tem je upoštevala tematsko 
ustreznost, izvirnost in kako-
vost. Na posameznem mesecu 
so po tri fotografije, osrednja, 
ki predstavlja naravo, in dve 
manjši, ki predstavljata dogo-
dek. Določene fotografije so pri-
spele tudi po zaključku natečaja. 

Komisija se je odločila, da neka-
tere izmed njih vseeno vključi v 
koledar, saj bo koledar le tako 
smiselno oblikovan in še boljši.

Avtorji nagrajenih fotogra-
fij so:
Nejc Velkavrh
Davorin Sečnik
Urša Nagode
Urška Marolt Bovha
Tina Malavašič
Jure Bovha
Urška Zdešar
Urša Remškar
Robert Kranjec
Kinda A. Kranjec
Tatjana Bogdan Sečnik
Timotej Fink
Monika Maček Majetič
Marcel Rajgl
Matevž Seliger
Peter Kavčič
Petra Ličen
Bojan Kočevar

Vsem avtorjem se iskreno 
zahvaljujemo za sodelovanje in 
jim želimo še veliko prijetnih 
trenutkov ob fotografiranju.

Peter Kavčič, 
foto: občinski arhiv

Ob cesti, ki pelje 
iz Horjula v smeri 
na Koreno in proti 
Samotorici, že lep 
čas stoji lepo urejen 
vodohran, ki je seveda 
zelo pomemben za 
oskrbo s pitno vodo. 

Kdor se redno vozi tam 
mimo ali sprehaja peš, pa je 
lahko opazil, da je sedaj opre-
mljen tudi z ograjo. 

 V oktobru so mojstri pod-
jetja Kočevar ograje izdelali 
in namestili varovalno ograjo 
okoli vodohrana Horjul. Z na-
mestitvijo ograje je poskrblje-

no, da nepooblaščene osebe 
nimajo neposrednega dostopa 
do samega objekta vodohra-
na. S tem se tudi zmanjšuje 
možnost povzročitve morebi-
tnega onesnaževanja okolice 
vodohrana. 

Železna ograja ima tudi var-
nostno funkcijo za osebe, ki 
vzdržujejo okolico vodohrana, 
kot so košnja trave ali vzdr-
ževanje oziroma opravljane 
meritev. 

Vodohran sicer oskrbuje z 
vodo velik del prebivalstva in 
je prav zaradi tega na njem tre-
ba redno izvajati nadzor.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Ograja na vodohranu Horjul 
za večjo varnost

Zaradi dotrajanosti 
in bližajočega se 

jesenskega deževja 
je bilo treba ukrepati 

in sanirati streho na 
vrtcu Horjul, saj so 

ob pregledu objekta 
ugotovili, da prihaja do 
‘’zamakanja’’ strehe nad 

učilnico Čmrljev. 
 
Tovrstne sanacije so precej 

kompleksne in predvsem zah-
tevajo strokovno opravljeno 

delo, saj je na delu strehe name-
ščena sončna elektrarna, ki ima 
seveda svoje zakonitosti, ko go-
vorimo o posegih v zmontirane 

panele. Marko Keršmanec z ob-
čine Horjul pojasnjuje: ‘’Menja-
va strehe je bil precej obsežen 
projekt, saj smo morali pred-

hodno demontirati del sončne 
elektrarne. Ker seveda želimo, 
da bo streha dobro opravljala 
svojo nalogo, smo se sanacije lo-
tili z vso resnostjo. Uredili smo 
prezračevalni kanal in popravi-
li ter delno zamenjali toplotno 
izolacijo.’’ 

Na novo so se uredile tudi 
pločevinaste obrobe, ki prepre-
čujejo zamakanje na izposta-
vljenih mestih. 

Peter Kavčič, 
foto: občinski arhiv

Sanacija strehe na vrtcu

V Horjulu smo imeli 
doslej lesene brvi, 

od letos naprej 
pa so močnejše in 

varnejše narejene iz 
železobetona. 

Gre za projekt, ki je potre-
boval kar nekaj papirologije in 
časa, sama gradnja pa se je za-
čela sredi oktobra. 

 Da se je vse skupaj lahko iz-
peljalo skladno s predpisi, saj so 
bile dosedanje brvi še ostanek 
iz časov, ko zahteve niso bile 
tako kompleksne, je bilo treba 
brvi najprej legalizirali. Stare 
brvi so bile lesene in dotrajane 
ter stare približno dvajset let. 
Izvajalci del so najprej stare 
brvi demontirali in pripravili 
vse skupaj za gradnjo, ki ustreza 
današnjim standardom. Nove 
brvi so opremljene z močno in 

visoko nosilno betonsko plo-
ščo. Beton, ki so ga ulili sredi 
oktobra, je metličen in kot tak 
najbolj primeren za zunanje po-
hodne površine, saj se uporablja 
pri izdelavi pločnikov, dovozov, 
dvorišč, stopnic in sprehajalnih 
poti. Tudi v zimskem času zato 

ni nevarnosti, da bi obstajala 
nevarnost zdrsa na poledene-
lem ali zasneženem betonu, saj 
je njegova površina hrapava in 
ima dober oprijem. Brvi bodo 
tudi zaščitene z ograjo v ko-
vinski izvedbi (vroče cinkano) 
na vrhu pa bo nameščen lesen 

hrastov ročaj za ustrezen izgled 
brvi in njihovo lokacijo v strem 
delu Horjula. 

Na občini poudarjajo, da 
bodo s tem nove brvi dosti bolj 
varne za uporabo.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Zaključek
fotografskega natečaja

Izdelava novih brvi za večjo varnost
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Si predstavljate, da 
živite 110 let? 

Kaj vse človek doživi v vsem 
tem času, kaj vse se je spreme-
nilo od daljnega leta 1913! Pa ne 
mislimo samo na slabe stvari, 
kot so prva in druga svetovna 
vojna in vse, kar je prišlo še ka-
sneje, ampak tudi na vse, kar je 
razvoj prinesel dobrega. Tilko 
Bračun so ob praznovanju roj-
stnega dne v Horjulu obiskali 
aktualna predsednica, nekdanji 
predsednik države in ministrica 
za digitalno preobrazbo. 

Na njen rojstni dan 24. sep-
tembra je bilo zato v domu 
starejših Deos v Horjulu zelo 
živahno. Že tako dobro in spro-
ščeno vzdušje, ki ga zna priča-
rati ekipa sodelavcev v Deosu, 
so popestrili vsi ugledni gostje, 
ki so z velikim veseljem prišli 
pozdravit našo slavljenko. Slav-

je je potekalo v lepo okrašenem 
prostoru z veličastnim napisom 
110 let, narejenim z zlatimi ba-
loni. Na mizi so se šibile do-
brote vključno z veliko rojstno-
dnevno torto, za dobro voljo pa 
so poskrbele tudi melodije iz 
harmonike. 

Slavljenki je osebno prišla vo-
ščit vse najboljše predsednica 
republike Slovenije Nataša Pirc 
Musar, ki je na svojem facebo-
ok profilu takole opisala to sre-
čanje: ‘’Gospa Matilda Bračun, 
prijatelji v DEOS centru starej-
ših Horjul in svojci jo kličejo 
Tilka, danes praznuje častitljivi 
110. rojstni dan. Ko sva si segli 
v roke, sem v njenih toplih dla-
neh začutila preprosto modrost 
življenja: medsebojno spošto-
vanje in ljubezen. Spoštovana 
in draga gospa Tilka, iskrene 
čestitke in vse najboljše. Hvale-
žna sem, da sem vas spoznala.’’

Obiskal jo je tudi nekdanji 
predsednik Borut Pahor, s ka-
terim sta že stara znanca in ob 
tej priložnosti pokramljala o 
običajnih rečeh, malo o zdravju 
in kakšno je kaj splošno počutje. 

In kdo pravzaprav je Tilka, ki 
je doživela že 110 let in kaj pravi 
o receptu za tako dolgo življe-

nje?
Osnovno šolo je končala v 

Ljubljani kjer se je priučila za 
pletiljo. Zaposlila se je v Plete-
nini, kasneje pa je delala v Sa-
turnusu. Ko se je upokojila, se 
je veliko ukvarjala s pletenjem 
in šivanjem gobelinov. Vedno 
je bila rada v družbi prijateljic, s 
katerimi je pila kavico in obča-
sno posladkala s kosom potice, 
ki jo je imela vedno zelo rada, 
še raje kot torto! V Center Deos 
Horjul je prišla spomladi leta 
2017. Ko smo jo povprašali za 
recept za dolgo življenje, je od-
govorila: “Skromnost pri hrani 
in pijači, pa tudi povsod dru-
god.” No, sedaj veste!

Zaupamo vam še to, naša 
slavljenka Tilka je kljub svojim 
letom aktivna uporabnica so-
dobnih tehnologij in najstarejša 
udeleženka tečajev digitalnega 
opismenjevanja v Sloveniji. Po-
mislite na to, ko se boste nasle-
dnjič pomislili, ali ste že pre-
stari, da bi uporabljali sodobne 
pripomočke in aplikacije na pa-
metnih telefonih in računalnik. 

Povprašali smo tudi direkto-
rico centra Deos Silvo Janežič, 
ki je takole opisala ta svečani 
dogodek: ‘’Gospa Tilka Bračun 
(Tilka jo kličemo, uradno je 
Matilda), je naša zelo priljublje-
na stanovalka Centra starejših 
DEOS Horjul. Ko je praznovala 

častitljivi 110. rojstni, dan smo 
ji z velikim veseljem zaposleni 
in svojci smo pripravili pra-
znovanje. Izredno pa smo bili 
počaščeni visokih obiskov s 
strani voditeljev države. Lepe 
želje so ji izrekli gospa pred-
sednica Republike Slovenije 
gospa Nataša Pirc Musar, nek-
danji predsednik, gospod Borut 
Pahor, ministrica za digitalno 
preobrazbo gospa Emilija Stoj-
menova Duh ter župan Občine 
Horjul gospod Janko Prebil. Ta-
kšni visoki protokolarni obiski 
pomenijo, da s celotno ekipo 
zaposlenih in lokalno skupno-
stjo dobro delamo. Pohvalili 
so umestitev centra starejših v 
lepo zeleno lokalno okolje, bar-
vito notranjo opremo in profe-
sionalnost zaposlenih.’’ Ob tem 
je direktorica dejala še to, da 
kljub kadrovskim izzivom sku-
šajo starejšim omogočiti dosto-
janstveno starost. Da nikoli ni 
prepozno in da se marsikaj da 
doseči, je dokaz Tilkina udelež-
ba na delavnici Digitalno uče-
nje za starejše, kjer ji zaposleni 
seveda pomagajo pri učenju in 
uporabi tabličnega računalnika. 

Tilka nam je lahko vsak dan 
za zgled. “Vztrajnosti, poguma 
in potrpežljivosti ni nikoli pre-
več,” trdi naša druga najstarejša 
Slovenka.

Peter Kavčič
Foto: arhiv Deos, STA, 

občinski arhiv

Otrokovo naravno vedenje je igra. 
Preko igre razvijamo gibalne izkušnje, 

vzdržljivost, borbenost. 

Pomaga nam pri uravnavanju odnosov v skupi-
ni in nas razvedri. 

V osnovni šoli Horjul smo prvošolci teden otro-
ka sklenili s športnim dnem. Po jutranji pravljici 
nas je sedmošolka Nike naučila ples parov v sku-
pini. Knjižnica se je spremenila v plesno dvora-
no polno nasmejanih plesalcev. Po tem smo se 
razdelili v tri skupine. Vsaka učiteljica je z nami 
delila nekaj iger. Premagovali smo različne ovire v 

štafetnih igrah, miški smo pomagali pred mačko, 
preizkusili smo, ali je most trden, tekali smo od 
slaščice do slaščice, spoznali smo Johna Mariona 
iz Londona in medvedka na kolesu. Igrali smo 
se na šolskih igralih. Ob osončenem igrišču in 
veselih igrah nam je čas prehitro minil. Načrto-
vali smo ogled risanke Žabji kralj, a nas je znana 
zgodba počakala za po kosilu.

Šport in igra sta nas neopazno povezala in 
obogatila z novimi izkušnjami. Veselimo se na-
slednjih športnih izzivov.

Fotografirala učiteljica Tanja.
Zapisali učiteljici Mojca in Irena s 

prvošolci. 

Odkar je potujoča knjižnica bogatejša za nov 
avtobus  Bibliobus, je obiskal naše kraje že 
dvakrat. Najprej 28. septembra in nato še 26. 
oktobra. 

 
Naslednji obiski so predvi-

deni vsak konec meseca: ob 
četrtkih, 23. novembra in 21. 
decembra ter 25. januarja pri-

hodnje leto. Naj spomnimo, da 
je rok izposoje gradiva 75 dni, 
članstvo je brezplačno za vse 
uporabnike. Zato v jesenskem 

in zimskem času lepo vabljeni 
v Potujočo knjižnico, kjer za-
gotovo lahko najdete zanimive 
knjige, ki jih boste sami ali v 
družbi prebirali in bogatili svoj 
domišljijski svet, krerativnost 
in seveda besedni zaklad.
Peter Kavčič, foto: občinski 

arhiv

Novi Bibliobus že dvakrat na obisku

Tilka Bračun s prijatelji, sostanovalci, sorodniki, zaposlenimi in uglednimi gosti med praznovanjem 110. rojstnega dneva.

Visoki obiski v
Horjulu ob praznovanju 
110. obletnice

Ob tednu otroka
nas povezujeta šport in igra
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 Tekmovanja se je kljub slabi 
vremenski napovedi udeležilo 
13. članov in s tem pokazalo 

svojo zavzetost ter odločnost. 
Vreme kolesarjem tokrat res ni 
šlo na roko, saj je tekmovalni 

del potekal v dežju. Kronome-
ter oziroma skupinska vožnja se 
je odvila na relaciji Mala voda 
(od razcepa Horjul-Butajnova-
-Polhov Gradec) do Polhovega 
Gradca v skupni dolžini 8,3 
kilometrov. Zmagovalec Miha 
Trtnik je potrdil svojo odlično 
pripravljenost in na dirki vozil 
s povprečno hitrostjo 45 km/h 
kar je za deževne pogoje zelo 

lep dosežek. Podvige društva 
KK Zapravljivček, ki je v naši 
občini znan predvsem po or-
ganizaciji kolesarske dirke na 
Koreno in seveda tudi zimskih 
pohodov na Koreno, s katerim 
spodbujajo vse nas, da več časa 
aktivno preživimo v naravi, pa 
lahko spremljate tudi na njihovi 
facebook strani Zapravljivček 
Horjul. Že sedaj pa vas vabijo, 

da se čim večkrat peš odpra-
vite na Koreno tradicionalna 
akcija VZPONI NA KORENO 
2023/24 se je namreč že začela!

Kot vsako so tudi letos s 1. 10. 
2023 ponovno začeli vzpone na 
Koreno. Vzponi se zbirajo na 
razcepu, malo pod vrhom Ko-
rene, kjer se, kot je bilo to obi-
čaj doslej, vpišete v knjigo, ki se 
nahaja v omarici z napisom “Za-

pravljivček”. Vpišete lahko le en 
vzpon na dan! Akcija bo trajala 
do 28. 2. 2024. Najboljši na kon-
cu prejmejo priznanja, zato se 
izplača potruditi, predvsem pa 
bo največja nagrada vaše dobro 
počutje, s katerim boste krepili 
telo in duha.

Peter Kavčič
Foto: Arhiv KK 
Zapravljivček

Kolesarska ekipa KK Zapravljivček.

S kronometrom v dežju zaključili uspešno sezono

Prijeten obisk 
nekdanjega 

predsednika države 
Boruta Pahorja v Deosu 

se je na pobudo župana 
občine Horjul Janka 

Prebila podaljšal v 
neuradni obisk občinske 

uprave. 

Župan ga je po koncu uradne-
ga dela rojstnodnevnega pra-
znovanja častitljive jubilantke 
Tilke Bračun povabil na ogled 
lipe, ki sta jo skupaj zasadila 13. 

maja 2016. Nekdanji predsednik 
se je spomnil takratnega sre-
čanja, ki je potekalo v športni 
dvorani v Osnovni šoli Horjul v 
odličnem vzdušju in z bogatim 
programom, ki so ga pripravili 
v osnovni šoli. Župan ga je po 
ogledu lipe povabil tudi v pro-
store občine, kjer je predstavil 
vse svoje sodelavce. Srečanje je 
potekalo v sproščenem vzduš-
ju. Nekdanji predsednik je bil 
odlično razpoložen in je poka-
zal veliko mero zanimanja za 
to, kako poteka delo na občini. 
Ob slovesu mu je župan Janko 

Prebil, ki je tudi čebelar, podaril 
doma pridelan med, ki so ga če-
bele nabrale na poljih in gozdo-
vih horjulske doline - z željo, da 
mu bo služil za krepitev zdravja 

v hladnejših dneh, ki so pred 
nami. 

Peter Kavčič, 
foto: občinski arhiv

Vabilo 

Vabljeni v knjižnico v Horjulu
Uri pravljic, ki sta namenjeni mlajšim otrokom bosta 7. 
in 21. novembra ob 18. uri.
Za vse, ki radi spoznavate tuje dežele in uživate v potova-
njih, pa bo kot nalašč Potopisno predavanje Camino, 
ki ga je pripravila Eva Remškar in bo na sporedu 9. no-
vembra ob 18h.
Za vse, ki radi ustvarjate, so v knjižnici Horjul pripravili 
ustvarjalno delavnico, ki bo 30. novembra ob 17. uri. 

Lepo vabljeni!

 Občina Horjul 
obvešča, da se bo 
tudi letošnje leto 
na Občinskem trgu 
odvijala Zimska 
pravljica, ki je bila 
lansko leto odlično 
sprejeta. 

Letos bo program še boljši, 
zanimivejši, vse skupaj pa se 
bo začelo dogajati že v sobo-
to, 2. decembra, s slavnostnim 
prižigom lučk. Horjulska Zim-
ska pravljica bo potekala med 
vikendi in prazniki, trajala 
pa bo mesec dni, in sicer do 
vključno 2. januarja. Poskr-
bljeno bo za hrano, da pa vas 
ne bo zeblo, se boste lahko na 
stojnicah pogreli s kuhanim 
vinom, čajem in vročo čoko-
lado. 

Zimska pravljica na občin-
skem trgu 2023:

• Prižig lučk ter zabava z an-
samblom, 

• miklavževanje 2023, 
• smučarski sejem, 
• delavnice za otroke, 
• predstava za otroke, 
• glasbeni nastop, 
• kino večer, 
• silvestrovanje, 
• zaključek z ansamblom. 

 Natančni datumi dogodkov 
bodo znani konec novembra. 
Z gotovostjo pa lahko rečemo, 
da bo na občinskem trgu do-
bra družba in še več zabave za 
mlado in staro, kot jo je bilo 
lani. 

Peter Kavčič, foto: Peter 
Kavčič, občinski arhiv

Tudi letos Zimska 
pravljica na 
občinskem trgu

Nekdanji predsednik Borut Pahor in župan Janko Prebil ob lipi, ki sta jo 
skupaj zasadila leta 2016 ob občinskem praznovanju.

Borut Pahor na 
obisku v občinskih 
prostorih

Pri KK Zapravljivček iz Horjula so kolesarsko 
sezono tradicionalno zaključili z jesenskim 

kronometrom in piknikom, kjer so v 
prijetnem in sproščenem druženju skupaj 

podoživeli vse športne dosežke poslavljajoče 
kolesarske sezone. 
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September je tradicionalno 
namenjen gasilcem, ki se po celotni 
občini pripravljajo za občinsko 
gasilsko tekmovanje. 

Tudi Vrzdenčani se vedno udeležujemo teh 
tekmovanj, kar velja zagotovo za mladino. Tudi 
letos smo se večkrat tedensko prek celotnega 
meseca pripravljali in se družili pri gasilskem 
domu. Trenirali smo različne predpisane vaje, 
tako s pionirji kot mladinci. Vse v želji, da dose-
žemo dobro uvrstitev. Zadnja sobota v mesecu 
pa je bil tisti trenutek, ko so se ekipe dejansko 
pomerile med seboj. Tako smo odšli na občin-
sko tekmovanje, ki je potekalo v Kamniku pod 
Krimom, seveda z željo po uspehu. In ja, uspešni 
smo bili. Pionirji so med svojimi konkurenti po-
kazali največ znanja, volje, spretnosti in domov 
odšli kot zmagovalci. Tudi mladinci niso bili od 

muh. Res, da niso zmagali, ampak drugo mesto 
prve ekipe mladincev je seveda odličen rezultat. 
Drugi ekipi mladincev pa je tokrat zmanjkalo 
nekaj sreče in so žal za las zgrešili mesta za me-
dalje. Glede na vse je seveda med mlajšimi ga-
silci vladalo prešerno vzdušje, ki smo ga vzdrže-
vali naprej še preko popoldneva pred gasilskim 
domom. Naslednji dan so v boj krenili še člani 
B in starejši gasilci veterani. Oboji z upanjem in 
željo, da bodo uspešni kot mladina pred njimi. 
Očitno je bila želja velika, znanja in volje dovolj, 
da sta obe ekipi slavili v svojih kategorijah in da 
sta zmagovalna pokala z njimi romala v našo 
vas. Torej skoraj popoln vikend za naše društvo. 

Izkoristiti velja priložnost, da v našo sredino 
povabim vsakega otroka, ki ima dovolj volje, da 
bi najprej treniral in tekmoval z nami, nekoč pa 
postal pravi gasilec.

Uroš Mrzlikar, PGD Vrzdene

V posebnem članku lahko preberete, 
da je naša mladina tekmovala na 
državni gasilski orientaciji in dosegla 
vrhunske rezultate. 16. septembra pa 

smo se z ekipo pionirk udeležili 
pokalnega tekmovanja na Drenovem 
Griču, ki ga je organiziralo PGD 
Drenov Grič - Lesno Brdo. 

Mladina na občinskem tekmovanju v GŠTD v Kamniku pod Krimom, 30. 9. 2023

V Novi Gorici je drugo 
soboto v septembru, 
potekalo državno 
tekmovanje v gasilski 
orientaciji, kjer je 
horjulska mladina 
dosegla zgodovinski 
uspeh. 

Mladinke so postale držav-
ne prvakinje, mladinci državni 
podprvaki, ves ta uspeh pa je 
dopolnila druga ekipa mladin-
cev z 8. mestom.

 Uspešna zgodba z zlatim in 
srebrnim koncem, se je začela 
pisati v Šentjoštu, kjer so vse 
horjulske ekipe mladih gasilcev 
odlično opravile s tekmova-
njem. Mentorica Tinkara Bur-
jek takole opisuje kako je vse 

skupaj potekalo: ‘’Na regijsko 
tekmovanje smo se uvrstili s 
kar 5 ekipami. Tekmovanje je 
potekalo na Vrzdencu, kjer smo 
se v deževnem 3. juniju prebija-
li skozi drseče gozdne potke, ter 
bolj kot suhe, opravljali mokre 
vaje gasilskih spretnosti. Kislo 
vreme nam ni prišlo do živega 
in smo se pogumno borili z na-
logami. A kaj kmalu se je prav 
v času podelitve priznanj pri-
kazalo tudi sonce, ko so naše 3 
ekipe ponosno prišle po meda-
lje, ki so bile hkrati tudi vstopni-
ce za državno tekmovanje. Po 
veselju nad uspehom, je sledil 
kratek premor.’’

Ob zavedanju, kakšna pri-
ložnost se jim odpira so mladi 
tekmovalci skupaj z mentorji 
zelo zavzeto pristopili h pri-

pravam. Že takoj na začetku 
počitnic, so ekipe začele s kon-
dicijskimi treningi z vzponi 
na Koreno. Mladinkam Terezi 
Burjek, Eriki Rožmanec in Lari 
Končan ter mladincem Joštu 
Rožmanec, Aljažu Rožmanec 
ter Klemnu Čepon, je bilo to 
že poznano, saj so se državnega 
tekmovanja mladinke uvrstile 
drugič, mladinci pa že tretjič. 
Popolnoma na novo pa so se 
tokrat s pripravami na državno 
tekmovanje, spoprijeli mladinci 
Jan Šubic, Urh Čepon in Am-
brož Prebil, z občasno pomočjo 
Ažbeta Čepona, pod vodstvom 
Špele Zdešar. 

Po pripravljalnem delu med 
počitnicami je prišel tudi dan 
tekmovanja in sicer v soboto 
9. septembra. Horjulski mladi 

gasilci so se v zgodnjih jutranjih 
urah na pot podali skupaj s so-
sednjim društvom PGD Žažar, 
ki je na tekmovanju sodeloval 
z ekipo pionirjev. V prijetnem, 
sončnem vremenu smo se polni 
vznemirjenja prispeli v Šempe-
ter pri Novi Gorici. 

Tinkara Burjek je priznala, da 
je bilo je bilo ves čas tekmova-
nja zelo napeto: ‘’Ko so se vsi 
podali na pot, sva somentorico 
Špelo Zdešar, ves čas preverjali 
odzive na cilju in računali, kdaj 
bi morali »naši« priti v cilj. Ko 
sva jih zagledali, je sledila evfo-
rija navijanja. Med čakanjem na 
razglasitev, rezultatov tradicio-

nalno nismo gledali, smo se pa 
zapeljali do Solkanskega mostu, 
ter se spustili do obrežja reke 
Soče. Ob povratku smo že ko-
maj čakali na razglasitev. 

Ko se je začelo brati rezulta-
te smo vsi nestrpno čakali kdaj 
bodo poklicali PGD Horjul. Na 
naše veliko veselje so bile mla-
dinke poklicane zadnje, kar 
pomeni, da so postale državne 
prvakinje! Takoj v naslednji ka-
tegoriji pa smo se veselili držav-
nih podprvakov mladincev in 
8.mesta druge ekipe.’’

Ta neverjeten uspeh in veselje 
se je po prihodu domov nadalje-
valo pri gasilskem domu v Hor-

julu, kjer je ekipe sprejel špa-
lir gasilcev in gasilk mladine 
PGD Horjul. Tinkara se je ob 
tem zgodovinskem dosežku 
zahvalila vsem, ki so na ka-
kršenkoli način pripomogli h 
temu uspehu. ‘’Zahvaljujem se 
somentorici Špeli Zdešar, ki 
vedno poskrbi, da je vse nared 
za tekmovanje. Hvala vsem, ki 
ste bili delček te zgodovinske 
zlato-srebrne zgodbe s katero je 
poplačan ves trud in čas, ki smo 
ga vsi skupaj vložili v priprave in 
ure treningov’’ še dodaja men-
torica Tinkara Burjek.

Peter Kavčič, 
foto: PGD Horjul

Zgodovinski uspeh - 
mladi ekipi PGD Horjul do 
državnega zlata in srebra!

Zasluženo zlato in srebro za naše mlade gasilce.

Veselje pred gasilskim domom Horjul

Vrzdenški gasilci uspešni na tekmovanju

Novo šolsko leto se je začelo tekmovalno
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Ob letošnjem 140. 
jubileju ustanovitve 
PGD Horjul se je 25. 
junija sredi vasi odvila 
slavnostna parada. 

Tej je sledila veselica, kjer je 
za izvrstno glasbo in plesno 
vzdušje poskrbel Ansambel 
Saša Avsenika. Imeli smo pra-
znovanje, kot se za tak častitljiv 
jubilej spodobi in nam bo vsem 
še dolgo časa ostalo v lepem 
spominu.

 Seveda so se priprave začele 
že več mesecev prej, za kar smo 
zaslužni prav vsi člani prosto-
voljnega gasilskega društva 
Horjul ter naši prijatelji, soro-
dniki in vaščani, ki so prav tako 
pomagali pri ustvarjanju te slo-
vesnosti.

Pogled, ko so se po glavni cesti 
pripeljali gasilci, pa je bil resnič-
no veličasten. Povorko je začela 
skupina konjenikov z zastavami, 

sledili so jim v narodne noše 
oblečeni vaščani, med katerimi 
ni manjkalo niti najmlajših. Za 
njimi so z elegantnimi plesnimi 
koraki stopale mlade mažoret-
ke Prosvetnega društva Horjul, 
ki jim je v ritmu glasbe strumno 
sledil Pihalni orkester Vrhnika. 
Osrednji del parade so v veli-
kih številkah sestavljali gasilci 
in gasilke, ki so ponosno nosili 
tudi društvene prapore. Za nji-
mi so sledili gasilci s konjskimi 
vpregami in starimi ročnimi 
brizgalnami, nato pa so se en 
za drugim peljala še sodobnejša 
motorna vozila, tako da je bilo 
moč opaziti napredek in vse 
posodobitve društva vse do da-
našnjih dni. Razvrstitvi gasilcev 
in vaščanov pred gasilskim do-
mom so sledili nagovori slavno-
stnih gostov, med drugim župa-
na občine Horjul, Janka Prebila 
ter predsednika Gasilske zveze 
Slovenije Janka Cerkvenika, ki 
sta izrazila hvaležnost vsem ga-

silcem za njihov oz. naš nesebič-
ni prispevek k varnosti in zaščiti 
celotne skupnosti. Za glasbeno 
in hudomušno popestritev je 
poskrbel sekstet Odoica. Kljub 
žgočemu poletnemu soncu so 
v gasilskih vrstah vztrajno stali 
tudi naši najmlajši in tako poka-
zali to trdoživost, ki je značilna 
za prave gasilce.

V nagovoru je bila povzeta 
tudi zgodba samih začetkov 
PGD Horjul, ki segajo v dav-
no leto 1883. Takrat je bilo na 
pobudo Andreja Šušteršiča in 
drugih vaščanov ustanovljeno 
gasilsko društvo, ki je prvič na 
organiziran način skrbelo za za-
ščito pred požari in drugimi na-
ravnimi nesrečami. Začetki so 
bili času primerni in skromni, 
prvo ročno brizgalno so konec 
19. stoletja nadgradili s takšno, 
ki jo je vlekla konjska vprega. 
V sledečih letih pa je bil zgra-
jen tudi prvi gasilski dom. Leta 
1895 je Horjul prizadel katastro-

falen požar, ki velja za prvo re-
snejšo akcijo društva, ob kateri 
so na pomoč prišli tudi gasilci 
iz okoliških krajev. Leta 1913 so 
pridobili svojo prvo motorno 
brizgalno, kar je predstavljalo 
pomemben korak v njihovem 
delovanju, v naslednjih dese-
tletjih so nenehno nadgrajevali 
svojo opremo, prilagajali dom 
in garažo ter sledili novim teh-
ničnim zahtevam za obravnavo 
vse bolj tehnično zahtevnih ne-
sreč. Ob 110-letnici je bila iz-
vedena obnova doma in posta-
vljen kip svetega Florjana. Vselej 
so bili usmerjeni k zagotavljanju 
sodobnejše opreme, da bi tako 
lažje učinkovito odgovarjali na 
nove izzive in nudili pomoč 
v skupnosti. Zadnja prenova 
doma je bila končana leta 2013, 
s tem so se zagotovili boljši po-
goji za delo in usposabljanje ter 
tako še naprej ostali ključni ste-
ber varnosti v Horjulu in okolici.

Velik del slovesnosti pa je bil 
seveda posvečen prevzemu 
novega gasilskega prapora, ki 
je bil slovesno predan predse-

dniku domačega društva. Ta 
se je zahvalil za predajo in nato 
prapor predal društvenemu 
praporščaku, ki je zaprisegel, 
da bo prapor skrbno hranil in 
uporabljal z vso odgovornostjo. 
Sledilo je slovo od starega pra-
pora, ki je društvo predstavljalo 
vse od leta 1966, in sicer tako, da 
je praporščak v spremstvu dveh 
spremljevalcev opravil pozdrav 
prapora z vsemi prisotnimi pra-
pori tako, da se je s plamenico 
na kopjišču prapora dotaknil 
plamenice na kopjišču vsakega 
prisotnega prapora. Blagoslov 
novega gasilskega prapora je 
opravil domači župnik Janez 
Smrekar. Na praporu je vezen 
napis ‘’Bogu v častu, bližnjemu 
v pomoč’’, na njem pa je lepo vi-
den tudi obnovljen gasilski dom, 
društvena stara ročna brizgalna 
Samasa ter kip sv. Florjana. Sle-
dila je še namestitev trakov s 
strani donatorjev, ki se jim ob 
tej priliki še enkrat iskreno za-
hvaljujemo. Prav tako tudi vsem, 
ki so donirali za žebljičke. 

Prireditev se je zaključila z 

nastopom folklorne skupine, 
nato pa so se vsi prisotni odpra-
vili pod šotor, ki je stal na par-
kirišču podjetja Metrel in tam 
na odru pričakali mlado zased-
bo Ansambla Škof. Za vrhunec 
prireditve je poskrbel priznan 
Ansambel Saša Avsenika, ki je 
vsem pričaral nepozabno glas-
beno doživetje in praznovanje 
visokega jubileja.

Zgodbo PGD Horjul že 140 
let pišejo pogumni in srčni 
posamezniki, ki svojo dolžnost 
izpolnjujejo z nesebično skrbjo 
za ljudi v stiski. Gasilsko para-
do in slavnostno prireditev v 
Horjulu so torej zaznamovali 
ponos, pripadnost, povezanost 
ter spoštovanje do gasilskih 
tradicij in njihovega pomemb-
nega dela v skupnosti. Tisti, ki 
so pozorno poslušali nagovore, 
so lahko ujeli Slomškov citat, ki 
vse to lepo povzame: »Če hočeš 
druge vneti, moraš sam goreti.«

Z gasilskim pozdravom ‘’Na 
pomoč!’’

PGD Horjul

Z ekipo smo odkrili manjše pomanjkljivosti, 
ki so nam tokrat prinesle 7. mesto. Vse do dr-
žavnega tekmovanja, ki je potekalo 23. 9. v Gor-
nji Radgoni, smo se nadejali upanja, da bomo z 
vajami v tednu pred državnim tekmovanjem 
pomanjkljivosti lahko odpravile in rezultat iz-
boljšale. Vedno pa je veliko seveda odvisnega 
tudi od sreče. In tako smo se v zgodnjih jutra-
njih urah z avtobusom skupaj s PGD Butajnova 
- Planina in PGD Dvor odpeljali proti Štajerski. 
Vzdušje med potjo je bilo veselo, vmes smo pun-
cam spletli tudi kitke in jim podali še zadnje na-
potke. Čas je hitro mineval in že so bile na vrsti 
naše pionirke. A glej ga zlomka, kot da ni bilo 
dovolj prisotne že same treme, je z neba ravno 
takrat še močneje začel padati dež. Žal sreča in 
tudi vreme nista bila na naši strani, pa vendar 
smo zelo ponosni na naše najmlajše, saj so do-
segle odlično 18. mesto od skupno kar 46. ekip. 
Kot mentorjem nam je pomembno, da se otroci 
zabavajo, z veseljem družijo in tkejo prijateljske 
vezi, kar je trenutno več kot očitno in naj bo tako 
tudi še naprej. Važno je sodelovati in ne zmaga-
ti! Ampak to še ni vse. Pionirke so imele tudi 
čast, da so se peljale s pravim vojaškim tankom, 
oživljale skoraj pravega vojaka, nekatere so bile 
tako pogumne, da so poskusile tudi streljati ... 

Skratka, kjer je volja, tudi dež ne uniči zabave. S 
tem pa tekmovanj še ni bilo konec. 

Zadnji septembrski oz. prvi oktobrski vikend 
je bil povsem tekmovalno obarvan. V Kamni-
ku pod Krimom je namreč potekalo občinsko 
tekmovanje v gasilsko-športnih tekmovalnih 
disciplinah. V soboto se je med seboj pomerila 
mladina. Nastopili smo kar s petimi ekipami, od 
tega so pionirke, mladinke in mladinci osvoji-
li 1. mesto. Priložnost za tekmovanje so dobili 
tudi čisto novi člani, ki so se nam pridružili v 
poletnih mesecih, tako da se jim bodo začetki 
gasilstva še toliko bolj vtisnili v spomin. 

V nedeljo pa je preizkušnja čakala še malo 
starejše gasilce. Članice B so zasedle odlično 1. 
mesto, člani B 2. mesto, člani A pa 3. mesto.

Za polno mero veselja pa so poskrbeli naši ve-
terani, ki so se udeležili že 12. tradicionalnega 
srečanja starih ročnih brizgaln na Škofljici in 
izmed 7. ekip osvojili 1. mesto. Po opravljeni vaji 
so veterani svoje želodčke zasluženo potešili z 
okusnim pohorskim loncem. 

Iskrene čestitke vsem tekmovalcem in men-
torjem!

Več podrobnosti in fotografij pa si lahko kot 
vedno ogledate na Facebook strani PGD Horjul.

PGD Horjul

Pionirke na državnem tekmovanju v Gornji Radgoni, 23. 9. 2023

140 let PGD Horjul
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Rdeči križ Slovenije 
skupaj z zavodom 
Republike Slovenije 
za transfuzijsko 
medicino spodbuja 
ljudi, da darujejo 
kri, pri čemer so tudi 
zelo uspešni. 

V Horjulu imamo kar lep 
delež aktivnih krvodajalcev in 
prav je, da ohranimo ta trend. 
V zadnjem pozivu javnosti pa 
so opozorili tudi na darovanje 
organov, ki je žal še vedno tabu 
tema, pa sploh ni razloga, da je 
to tako!

 Ravno zato smo se pozani-
mali, na kakšne načine lahko 
pomagamo. Pri Rdečem križu 
Slovenije, kjer delujejo preko 
svojih 56 enot, kamor seveda 
spada tudi horjulska občina, so 
poudarili pomen krvodajalstva 
in spomnili, da je to v resnici 
najbolj razširjena človekoljubna 
akcija pri nas. Od tega je odvi-
sno nemoteno delovanje zdra-
vstva in zdravljenje bolnikov. 
Številke so precej osupljive: V 
Sloveniji dnevno potrebujemo 
v povprečju okoli 300 do 350 
krvodajalcev. Z razvojem slo-
venskega krvodajalstva se je v 
70-letih izoblikovalo nekaj, kar 
lahko označimo kot slovensko 
krvodajalsko izročilo, ki je tesno 
povezano z dejavnostjo Rdeče-
ga križa Slovenije in Zavoda RS 
za transfuzijsko medicino. V ce-
lotni Sloveniji več kot 62.000 kr-
vodajalcev darujejo kri več kot 
100.000-krat letno, s čimer sebi, 
svojim najbližjim in sodržavlja-
nom zagotovijo več kot 45.000 
litrov krvi. 

Pri Rdečem Križu so podali 
tudi podatke za našo občino. V 
Občini Horjul, ki šteje dobrih 

3.000 prebivalcev, je v bazo vpi-
sanih 796 oseb, vendar niso vsi 
aktivni. V letošnjem letu je kri 
darovalo 89 oseb in to kar 114-
krat, kar je seveda zelo pohval-
no in priča o tem, da se ti ljudje 
zavedajo svojega plemenitega 
darovanja. Vseh ostalih 682 kr-
vodajalcev pa lahko spomnimo, 
da postanejo ponovno aktivni 
in s svojim zgledom pritegnejo 
še druge. 

Vsem, ki še nikoli niste daro-
vali krvi, lahko zaupamo, da ni 
v resnici čisto nič hudega in da 
vse skupaj poteka strokovno ter 
hitro. Predvsem pa misel, da si 
s tem, ko si daroval kri, dejan-
sko nekomu lahko rešil življenje, 
prinaša tako dober občutek, da 
ga je težko opisati. Kdor ima 
krvno skupino, ki je redka, je 
seveda še toliko bolj dobrodošel 
in dragocen. 

Ob tem samo spomnimo, kaj 
so osnovni pogoji: Biti morate 
zdravi in stari od 18 do 65 let 
ter tehtati najmanj 50 kilogra-
mov ob primerni telesni višini. 
Darovanje krvi se odsvetuje v 
primeru, da je njegov volumen 
krvi pod 3500 ml, izračunan na 
podlagi telesne višine in telesne 
mase ter z upoštevanjem spola. 
Ženske lahko darujejo kri vsake 
4 mesece, moški vsake 3 mese-
ce. Odstopanja od navedenih 
pogojev lahko izjemoma odo-
bri zdravnik (predhodno daro-
vanje je možno do 14 dni pred 
navedenim pogojem). 

Darovanje organov – potrebe 
so velike, a po krivici je to še 
vedno tabu tema!

Še ena človekoljubna odloči-
tev pa je odločitev za darovanje 
organov in tkiv, ki v Sloveniji 
poteka pod okriljem Zavoda 
RS za presaditve organov in 

tkiv Slovenija-transplant. Ker je 
v soboto, 14. oktobra, potekal 
evropski dan darovanja orga-
nov in tkiv po smrti, je prav, da 
spregovorimo tudi o tej temi. 
Gre za odločitev, o kateri mora-
mo razmišljati že za čas življe-
nja in v krogu najbližjih in se s 
tem izognemo zapletom. Vsak 
Slovenec se po dopolnjenem 
15. letu starosti lahko oprede-
li in svojo odločitev zabeleži v 
nacionalnem registru oprede-
ljenih oseb glede darovanja de-
lov človeškega telesa za namen 
zdravljenja. S svojo odločitvijo 
seznani tudi svojce in bližnje. 

Darovanje organov je popol-
noma anonimno, zato preje-
mnik v nobenem primeru ne 
more dobiti osebnih podatkov 
o svojem darovalcu, prav tako 
tudi darovalčeva družina ne 
more izvedeti osebnih podat-
kov prejemnika oziroma preje-
mnikov. Izvedo lahko le to, ali 
je bil organ odvzet, presajen in 
v kateri državi.

Darovalec je lahko vsak, ki 
nima rakavih obolenj ali neoz-
dravljive sepse in nima nale-
zljive bolezni. Starost ne pred-
stavlja omejitve za darovanje. 
Darujemo lahko organe, kot 
so srce, pljuča, jetra, trebušno 
slinavko, ledvici in tanko črevo 
in tkiva, kot so roženica, kosti, 
hrustanec, mehko kostna tki-
va (sklepi in vezi), koža, srčne 
zaklopke, žile ter matične in re-
produktivne celice.

Vsakdo, ki se želi opredeliti 
ZA oziroma PROTI darova-
nju po svoji smrti, lahko svojo 
odločitev izrazi osebno pri po-
oblaščeni osebi na sedežu Za-
voda Slovenija-transplant ali na 
enem od pooblaščenih mest: v 
nekaterih lekarnah, bolnišnicah, 
na Zavodu RS za transfuzijsko 

medicino, ter na večini območ-
nih združenj RKS (seznam po-
oblaščenih mest je objavljen na 
spletni strani Zavoda Sloveni-
ja-transplant). Opredeliti se je 
mogoče tudi po elektronski poti 
na spletnem portalu eUprava. 

Za področje Ljubljane, kamor 
sodi tudi Občina Horjul, lahko 
pristopno izjavo izpolnite na 
RKS – OZ Ljubljana, Tržaška 

cesta 132, Ljubljana ali po pred-
hodnem dogovoru v prostorih 
Krajevne organizacije Rdečega 
križa Horjul, Slovenska cesta 7, 
1354 Horjul. Za prijavo ali za vse 
dodatne informacije lahko tudi 
pišite na vedrana.pokleka@rde-
cikirzljubljana.si ali pokličite na 
mobilno telefonsko številko 040 
858 052. Trenutno je v Sloveniji 
zgolj 0.7 % prebivalstva, oprede-

ljenega za darovanje organov in 
tkiv. Žal je povpraševanja več 
kot ponudbe. Zato na Rdečem 
križu Slovenije vabijo, da name-
nimo nekaj časa za premislek o 
tem, kaj lahko že danes storimo 
za soljudi tudi po tem, ko nas ne 
bo več tu.

Peter Kavčič
Foto: Rdeči križ Slovenije

Zadnji avgustovski 
vikend se je 

horjulska gasilska 
mladina odpravila 

na 6. tradicionalno 
gasilsko kampiranje, 

ki je potekalo v 
bližini Cerkniškega 

jezera. 

Ob prihodu na lokacijo smo si 
najprej razdelili naloge. Nekate-
ri so pričeli z nabiranjem vej in 
pripravo tabornega ognja, drugi 
so pomagali pri postavitvi šoto-
ra, naši odlični kuharji pa so 
pričeli s kuhanjem večerje. Nato 
smo določili skupine in že imeli 
prve gasilske igre, ki pa so nas 
utrudile, vendar le za kratek čas. 
Po večerji je sledilo druženje ob 
ognju, nato je sledil zaslužen 

spanec. Naslednje jutro smo že 
zgodaj s ponosom dvignili našo 
zastavo ter nadaljevali z jutra-
njo telovadbo. Sledil je zajtrk, 
nato pa smo se peš odpravili do 
Cerkniškega jezera. Tam nas je 
pričakal lokalni vodič in nam 
povedal veliko novih, zanimi-
vih in poučnih stvari. Razkazal 
nam je bližnjo okolico, potem 
pa je sledilo presenečenje, in 
sicer vožnja z lojtrnikom ob 
Cerkniškem jezeru. Potem smo 
se ustavili še na sladoledu in se 
odpravili nazaj proti kampu. 

Po kosilu so sledile vodne igre, 
kjer smo se pošteno zabavali, 
ohladili pa smo se tudi v reki v 
neposredni bližini kampiranja. 

Sledil je čas za pripravo ske-
čov po skupinah, ki smo jih 
po večerji in ob dobri družbi 
ob ognju tudi predstavili. Ob 

gledanju skečev smo se zelo 
nasmejali. Večer se je zaključil 
zelo prijetno, nekateri so vztra-
jali celo pozno v noč. Naslednje 
jutro smo po zajtrku imeli še 
zadnje igre, med drugim tudi 
vlečenje vrvi, ki je rezultate 

med skupinami obrnilo na gla-
vo. Najboljše ekipe so se uvrsti-
le naprej v igranje med dvema 
ognjema, kar je odločalo o zma-
govalcu letošnjega kampiranja. 
To je postala zelena skupina. 
Po kosilu smo začeli s pospra-

vljanjem šotora in okolice, še 
zadnjič smo se ohladili v reki 
in imeli nekaj prostega časa za 
družabne igre.

 Sledila je še podelitev medalj 
vsem skupinam in seveda sku-
pinska fotografija, nato pa smo 

se utrujeni, ampak polni lepih 
spominov in dobre volje odpe-
ljali nazaj proti domačemu dru-
štvu. Celotno dogajanje in niz 
fotografij si lahko ogledate na 
spletni strani FB PGD Horjul. 

Iza Gabrovšek

Tradicionalno 
kampiranje gasilske 
mladine iz Horjula

Rdeči križ vabi, darujmo kri
in pomagajmo drug drugemu
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Društvo upokojencev 
Vrzdenec je 9. oktobra 

začelo z novim tečajem 
klekljanja, ki poteka 
v zgornjih prostorih 

gasilskega doma 
Vrzdenec in medse 

vabijo vse, ki bi se radi 
izpopolnili ali naučili 

nekaj novega. 

V Sloveniji ima izdelava čipk 
seveda večstoletno tradicijo. A 
to še ni vse, preberite čisto do 
konca in boste ugotovili, zakaj 
se splača priti na aktivnosti, ki 
jih organizirajo v društvu upo-
kojencev na Vrzdencu. 

A najprej čipke. Te so tokrat 
tisti glavni razlog za druže-
nje. Dediščine čipk pri nas ima 
osnove v klekljarski tehnika in 
velja, da je sama zgodovina kle-
kljarstva nastala kot dopolnilna 
preživetvena dejavnosti v rev-
nejših rudarskih in hribovskih 
kmečkih krajih. Tudi v Horjul-
ski dolini in okoliških hribih je 
bila izdelava čipk nekaj običaj-
nega, saj so bile zime dolge. 

Dandanes seveda čipka kot 
taka nima več takšne vloge 
oziroma poslanstva kot nekoč. 
Ohranja pa dvoje: druženje ob 
večernih urah in razvoj ročnih 
spretnosti ob tem, da lahko iz-
pod spretnih rok nastane uni-
katen izdelek, s katerim lahko 
osrečujemo druge. 

Če vas mika izdelava čipk, ste 
lepo vabljeni na tradicionalne 
klekljarske urice, na začetni 

tečaj. Ta potekala v gasilskem 
domu Vrzdenec vsak ponede-
ljek, od 18. do 20. ure.

Zaradi omejenega števila mest 
so zaželene prijave na tel. 041 
845 317 pri Elizabeti Petrovčič, 
predsednici društva upokojen-
cev Vrzdenec. ‘’Medse vabimo 
tako začetnice kot tiste, ki že 
poznajo tehnike izdelave čipk. 
Predvsem pa nas veseli to, da 
se na naših klekljarskih uricah 
sodelujejo tudi dve osnovno-
šolki in udeleženke, ki še vedno 
hodijo v službo. Te urice niso 
namenjene samo upokojen-
cem, čeprav skrbimo za samo 
organizacijo. To je tudi odlična 
priložnost za medgeneracijsko 
druženje, ki poteka v prijetnem 
in sproščenem vzdušju. Na mizi 
pa se vedno najdejo tudi piškoti 
in topel čaj, tako da lahko rečem, 
da je res prijetno,’’ še dodaja Eli-
zabeta Petrovčič, ki nam je tudi 
zaupala, kaj vse so v minulem 
letu počeli v društvu. 

Poleg rednega obiskovanja 
svojih članov po domovih ali 
v domu starejših organizirajo 
izlete in razna druženja. Tako 
so julija organizirali ribji piknik 
v Podlipi v gostilni Jurca ali po 
domače pri Vrtnarju. V začetku 
oktobra so se odpravili na izlet v 
Zagorje, kjer so obiskali Krapi-
no in tamkajšnji muzej, posve-
čen krapinskim neandertalcem. 
Ustavili so se še v Gornji Stupici 
pri Gubčevi lipi ter obiskali Kla-
njec ter Krško, kjer so imeli po-
zno kosilo. Domov so se vrnili v 
poznih večernih urah. 

Nedolgo nazaj, natančneje 

10. oktobra so organizirali pre-
davanje o vrtoglavci, kjer jim 
je predaval dr. Anton Grad in 
zbrane poučil o razliki med 
tem, kaj je vrtoglavica, ki jo mo-

ramo nemudoma zdraviti in kaj 
je omotica, ki jo ljudje (še pose-
bej starejši) dostikrat zamenjajo 
prav z vrtoglavico in ni nevarna 
samo po sebi.

V drugi polovici oktobra 
bodo začeli tudi s tečajem izde-
lave rož iz krep papirja, ki jo bo 
vodila nova mentorica, njihova 
članica Tončka Trček. 

Novembra, torej že zelo kma-
lu, bo na vrsti izobraževanje za 
dvig računalniške pismenosti. 
Kjer boste lahko spoznali raz-
lične portale, kot so e-uprava in 
e-napotnica in seveda njihovo 
uporabo ter pomoč, ki jo nudijo 
uporabnikom. 

December bo obarvan bolj 
praznično in dobrodelno. Že 
sedaj vabijo na prednovoletno 
srečanje v gasilskem domu, kjer 
bo zagotovo veselo. Letos so se 
v društvu odločili, da bodo tudi 
dobrodelni in se mlajši člani od 
80 leta starosti odpovedujejo 
obdarovanju. Sredstva, ki bi si-
cer bila namenjena temu, bodo 
zbrali in darovali prizadetim 
v poplavah, ki so sredi poletja 
opustošile Slovenijo. 

Vabljeni, da se jim pridružite 
in nalezete pozitivne energije.

Besedilo in foto: Peter 
Kavčič

V prvem tednu septembra 
je poljski Gdansk postal 

prestolnica mladih, ki so 
se udeležili evropskega 
tekmovanja v poklicnih 

spretnostih EuroSkills. 

Pomerili so se v 42 različnih pano-
gah. Irena Čepon z Ljubgojne je v pa-
nogi slikopleskarstva dosegla visoko 5. 
mesto.

 Evropsko tekmovanje v poklicnih 
spretnostih ali na kratko EuroSkills 
je prestižno tekmovanje, namenjeno 
mladim od 18 do 25 let. Udeležba je 
enkratna, v Sloveniji si jo tekmovalec 
zagotovi z zmago na državnem tekmo-
vanju v poklicnih spretnostih SloSkills, 
ki ga organizira Center za poklicno iz-
obraževanje (CPI). Državno tekmova-
nje je potekalo septembra lani, tako da 
so imeli tekmovalci približno eno leto 
časa za priprave na evropsko tekmo-
vanje, ki pa se ponovi na vsaki dve leti, 
vsakič v drugem mestu. 

Slovenija se je na Poljskem predsta-
vila v desetih panogah, in sicer: cve-
tličarstvo, frizerstvo, informacijsko-
-komunikacijske tehnologije (IKT), 
kamnoseštvo, kuharstvo, mehatronika, 
slikopleskarstvo, stavbno mizarstvo, 
strežba in pohištveno mizarstvo. Kot 

reprezentanca je bila zelo uspešna, saj 
je v hudi konkurenci 600 tekmovalcev 
iz 32 držav prejela bron za tretje mesto 
v panogi cvetličarstvo ter štiri medalje 
za odličnost, ki jih prejmejo tekmovalci 
z več kot 700 doseženimi točkami. Te 
so prejeli tekmovalci v panogah ka-
mnoseštvo, IKT, strežba ter slikople-

skarstvo, katerega predstavnica je bila 
letos Irena Čepon.

Medalja ni bila samoumevna, saj 
navsezadnje Irena ni poklicno usmer-
jena v slikopleskarstvo. Vse potrebne 
spretnosti je pridobila s pripravami na 
tekmovanje, ki so potekale pod men-
torstvom Aljaža Žvoklja iz podolniške-

ga podjetja Domplesk. Prvi dan tekmo-
vanja, na katerem se je Irena pomerila s 
14 sotekmovalci iz drugih držav, je bil 
namenjen predpripravam, torej kitanju 
in brušenju vrat. Ta so nato morali pre-
pleskati z dvema različnima barvama, 
eno za vrata in drugo za letvico na vra-
tih. V prvem dnevu je Irena, kot pripo-

veduje, tudi položila tapeto, pobarvala 
obrobje delovne stene in zmešala štiri 
odtenke barv. Drugi dan je tekmoval-
ce čakala najpomembnejša naloga: iz-
ris velikega znaka, ki predstavlja mesto 
Gdansk. Znak so morali tekmovalci 
tudi prostoročno pobarvati, kar je izziv 
tudi za najbolj spretne pleskarje. Za-
dnji, tretji dan pa je bil namenjen prosti 
nalogi, torej taki, ki so si je tekmovalec 
zamislil sam, dobra izvedba pa je Ireni 
prinesla zlata vredne točke.

Euroskills je odlična popotnica za 
poslovno življenje, meni Irena. “Ne 
samo, da dobiš novo izkušnjo, znanje 
in spretnosti, spoznaš sposobne ljudi iz 
cele Evrope, s katerimi lahko kasneje 
sodeluješ. Že sama udeležba na tovr-
stnem nivoju tekmovanja pa ti lahko 
pomaga pri zaposlitvi,” pravi. 

Trenutno Slovenija tekmuje v že 
omenjenih desetih panogah, številka 
pa se z vsakim tekmovanjem povečuje. 
V tem naboru lahko marsikdo najde 
izziv zase, meni Irena in mladim, ki 
imajo veselje do neke ročne spretnosti, 
toplo priporoča, da se opogumijo ter se 
preizkusijo na tem tekmovanju. “Prija-
vi se lahko vsak, ki je vsaj malo spreten. 
Jaz sem kljub temu, da nisem izobraže-
na slikopleskarka, prejela že kar nekaj 
povpraševanja,” sklene. 

Andreja Lončar

Irena Čepon se je zavihtela med pet najboljših v Evropi

Udeleženke tečaja medse vabijo nove članice ne glede na starost.

Izdelava čipke je proces, ki krepi ročne spretnosti in misli.

Klekljarske urice 
na Vrzdencu 
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Zato so se na Vrzdencu, na-
tančneje v športnem društvu 
odločili, da organizirajo prav 
poseben dogodek z zelo moč-
nim – pozitivnim sporočilom. 
Andreja Mrzlikar pojasnjuje: 
‘’Dogodek je namenjen pred-
vsem deljenju navdihujočih in 
pozitivnih zgodb, ki bi spodbu-
dile mlade k pozitivnemu raz-
mišljanju in njihovi vrednosti 
in sposobnostih.’’

V športnem društvu Vrzde-
nec se zavedajo, da otroci in od-
raščajoča mladina potrebujejo 
pozitivne zgodbe, svoje junake. 

Zagotovo lahko v težkih situ-
acijah najdejo moč, saj se lahko 
poistovetijo, ali pa jim je pač 
lažje razumeti, se odločiti, boriti 
in gledati naprej prej pozitivno 
v življenju, pa karkoli le to že 
prinese.

Prvi gost bo Aleš Sečnik, ki je 
sicer domačin, saj izhaja iz Vrz-
denca, danes pa živi v Podlipi in 
ima za seboj zanimivo zgodbo. 
Večina mlajših recimo osnov-
nošolcev ga pozna po imenu ali 
pa delno pozna njegovo zgodbo. 

Sedaj bodo imeli možnost 
iz prve roke slišati, kaj se mu 
je zgodilo in zakaj. Toda tisto 
kar je najpomembnejše je, kar 
bodo vsi skupaj odnesli domov, 
močno sporočilo, kako v preiz-
kušnjah iti naprej, vztrajati in 
predvsem najti vse pozitivne 
stvari v življenju, ki na koncu 
dajo voljo in moč. Dogodek je 
sicer namenjen vsem staro-
stnim skupinam. Po končanem 
uradnem delu torej nastopu go-
sta pa sledi druženje ob kosta-
nju, kjer ne bo manjkalo dobre 

volje in zabave, zato vsi skupaj 
vabljeni na Vrzdenec v gasilski 
dom v nedeljo, 19. 11. ob 18. uri.

To je tudi kratki pogovor o 
tem, zakaj so se v športnem 
društvu Vrzdenec odločili za 
organizacijo dogodka in kako 
bo vse skupaj potekalo. 

Pogovarjali smo se z idejno 
vodjo Andrejo Mrzlikar.

Od kje ideja za dogodek in 
zakaj ste se odločili za tak 
koncept?

Glede na različne tematike, 
dogodke, situacije, ki se doga-
jajo v našem okolju, širši okoli-
ci in svetu, se mi zdi, da otroci 
in mladi rabijo neke junake z 
zgodbami, morda za začetek 
lokalne, ljudi, ki so jim blizu 
generacijsko ali da prihajajo iz 
njihovega okolja. 

Z deljenjem pozitivnih zgodb 
in izkušenj se mi zdi, da se lju-
dje na splošno lažje razumemo 
oziroma se poistovetimo in 
sprejmemo neke stvari, kot pa 
če mladim vse to delijo starši ali 
učitelji. 

Gre za to, da vidiš, da se tudi 
drugi srečujejo s podobnimi 
izzivi, lažje se poistovetiš, ra-
zumeš in predvsem zelo veliko 
naučiš. In glede na to, da imamo 
v naši okolici kar nekaj posame-
znikov z zelo zanimivi, pred-
vsem pa poučnimi zgodbami, 
v katerih dobiš neko pozitivno 
izkušnjo, kaj vse se da, kaj je 
pomembno v življenju, kaj vse 
je vsak posamezen sposoben ... 
sem se odločila, da bi lahko ta 
koncept deljenja izkušenj pre-
nesla v domače okolje. Sploh če 

ga združim še z druženjem ob 
kostanju po dogodku. Vprašala 
sem tudi nekaj mladih (8. in 9. 
razred) in predstavila koncept 
dogodka in vprašala, ali bi se 
dogodka udeležili, pa je bil od-
ziv pozitiven. 

S tem dogodkom bi rada pri-
vabila čim več mladih, da bi se 
vsak našel v neki zgodbi, nekih 
situacijah in dobil nek epilog, 
odgovore na svoja vprašanja 
oziroma neko potrditev. Pred-
vsem pa želim, do bo vsak ude-
leženec odšel iz dogodka poziti-
ven, da je v življenju vse mogoče, 
če je le volja, vztrajnost in želja.

Kaj lahko po vašem mne-
nju lokalni junaki povedo 
skupnosti, kakšno sporoči-
lo lahko podajao, čeprav jih 
ljudje bolj ali manj poznajo 
in srečujejo? 

Mislim da sem delno na to 
odgovorila že v prvem vpraša-
nju. Res je, da vse goste, ki jih 
imam trenutno v mislih za te 
dogodke, večina pozna, če ne 
drugače na videz ali po imenu 
ali pa delno poznajo njihovo 
zgodbo. Kar se mi zdi najpo-
membnejše, je to, da imajo tukaj 
možnost spoznati in poslušati 
to osebo v neposrednem stiku, 
in na koncu tudi postaviti neko 
vprašanje. Tu gre res za posebno 
priložnost osebnega stika, saj na 
tak način zgodbo iz prve roke 
lahko res doživiš konkretno, re-
alno, brez vseh dodatkov, ki jih 
ljudje radi dodajajo pri takšnih 
zgodbah. To se mi zdi najbolj 
pomembno. Brutalno iskreno, 
če se lahko tako izrazim.

Kje in kdaj bo dogodek, 
zakaj ta lokacija?

Dogodek je predviden v ne-
deljo, 19. novembra, ob 18. uri v 
prostorih PGD Vrzdenec. Zakaj 
nedelja? Mladi so rekli da petek 
ni ok, ker se vsak rad po svoje 
sproti po pestrem tednu, ob so-
botah je tudi veliko dogodkov, 
nedelja popoldan pa se mi zdi 
čas, ko je večina že doma in za-
ključuje vikend. Z obiskom ta-
kega dogodka lahko združimo 
prijetno s koristnim. Ena super 
zgodba in druženje ob kostanju, 
za super zaključek vikenda.

Ali lahko kdo prispeva 
svojo zgodbo, ali koga pre-
dlaga, kaj pričakujete od 
publike?

Seveda. Za enkrat imam v 
mislih kar nekaj posameznikov 
in njihovih zgodb, vendar vse-
kakor na tem mestu pozivam 
vse, ki poznajo posameznike 
z navdihujočimi zgodbami, s 
katerimi mislite, da bi lahko 
mladino spodbudilo v pozitiv-
no mišljenje, razmišljanje in 
početje, potem mi seveda pi-
šite. Od publike iskreno v tem 
trenutku pričakujem samo, da 
bodo poslušali z našpičenimi 
ušesi, vesela bom, če se bodo na 
koncu opogumili in delili svoja 
vprašanja z gostom, predvsem 

pa domov odšli bogatejši za 
eno pozitivno zgodbo oziroma 
izkušnjo, ki jim morda na nek 
način spremeni pogled na svet 
in situacije, ki se jim ali se jim 
še bodo dogajale.

Kaj je glavni namen in 
zakaj se splača priti na do-
godek?

Torej poleg vsega omenjenega 
so to prav navdihujoče zgodbe, 
sledi druženje ob kostanju, kjer 
verjamem da bo veliko za pre-
debatirat po takšnem dogodku.

Kdor se zanima, kje lahko 
izvemo kaj več?

Lahko spremljate našo Face-
book stran – Športno društvo 
Vrzdenec, kjer bo objavljen do-
godek in kjer bomo delili mor-
da še kakšno drobtinico pred 
dogodkom. Drugače pa, če že-
lite izvedeti kaj več, pridite na 
dogodek. Dogodek je namenjen 
prav vsem, tako odraslim, otro-
kom recimo od 5. razreda dalje. 
Predvsem apeliram starše, da 
pripeljete otroke, ker verjemite, 
da jim bo zanimivo.

Morda omenimo še prve-
ga gosta:

Naš prvi gost bo Aleš Sečnik. 
Veliko vas ga pozna osebno, ve-
liko vas je slišalo zanj. Nekateri 
poznate njegovo zgodbo, neka-

teri ga poznate kot plavalca, ki je 
na paraolimpijskem tekmova-
nju v Berlinu leta 2010 postavil 
svetovni rekord na 50 m delfin, 
nekateri ga poznate kot stand-
-up komika. Študiral je psiholo-
gijo, v dijaškem domu vodil pri-
reditve, imel celo nočno oddajo 
na Radiu 1. Čemu pa trenutno 
posveča svoj čas, pa izveste na 
dogodku. Ob tej priložnosti bi 
se Alešu rada zahvalila, saj je bil 
takoj za, ko sem mu predstavila 
koncept dogodka in ga povabila 
kot gosta. Mislim da je on tisti 
pravi za začetek oziroma otvo-
ritev tovrstnega dogodka, ki ga 

bo naše društvo organiziralo 
vsako leto.

Napoved športnega dogodka
Vabilo za vse ljubitelje špor-

ta in namiznega tenisa! Konec 
novembra bo potekal tradici-
onalni VRZDENŠKI PING-
-PONG, in sicer v soboto 
dopoldan, 25. 11. 2023, prija-
ve in vse informacije dobite pri 
Urošu Mrzlikarju na telefonski 
številki 051 346 888. 

O programu tekmovanja bo 
obveščen vsak ob prijavi.

Kostanj in zgodbe – vabilo
na druženje na Vrzdencu

Andreja Mrzlikar poudarja, da je prav deljenje dobrih zgodb lahko 
zelo dober vir navdiha za mlade.

Kdo je junak? 
Če dobro pomislimo, je to oseba, ki 

se ne ustraši izziva, se spopade s 
preizkušnjo in se je sposobna boriti 

tako zase kot (ali predvsem) za druge.  
V našem vsakdanu imamo cel kup 

junakov, ki jih gledamo na televiziji 
ali na ekranih naših računalnikov in 

telefonov. Prepogosto pa pozabimo, 
da so junaki pravzaprav tu, čisto blizu 
nas in so v resnici dosti bolj pristni in 

resnični kot tisti na ekranih. 
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8. 10. 2023 – Vzhodni 
del Slovenije še nismo 

obdelali in je bil torej 
primerna izbira za izlet v 

neznano. 

Skoraj poln avtobus udele-
žencev se nas je na izredno to-
plo oktobrsko nedeljo odpeljalo 
proti Brežicam. Začeli smo ob 
vznožju Svetih gor, ki so 527 m 
visok hrib na skrajnem vzho-
du Posavskega hribovja. Svete 
gore sestavlja kar pet sakralnih 
objektov (cerkev posvečena Roj-
stvu Device Marije ter 4 kapele 
posvečene: Lurški Materi Božji, 
sv. Sebastijanu in Fabijanu, Sv. 
Juriju in sv. Martinu), kar je naj-
več v Sloveniji. Hrib se odpira 
razgledu na Kozjansko v smer 
severa in zahoda; sicer pa je za-
raščen. Svete gore so eno od na-
ših Marijinih romarskih svetišč. 

Nadaljevali smo po praznih 
asfaltnih poteh večinoma skozi 
gozd proti jugu do podružnične 
cerkve sv. Vida sredi vinogradov 
na Janeževi Gorci. Po kratkem 
postanku smo nadaljevali pro-
ti vasi Brezovica na Bizeljskem, 
ki je znana po repnicah. To so 
jame skopane v kremenčevem 
pesku, ki so jih nekdaj kmetje 
uporabljali za shrambo pridel-
kov, predvsem repe, po kateri je 
tudi dobila ime. 

Bizeljsko gričevje velja tudi 
za eno najbolj neokrnjenih na-
ravnih predelov Slovenije. Vi-
nogradi, gozdovi, v dolini njive 
in travniki, reka Sotla, neznan-
ski mir…v nedeljo sredi dnevi 
smo bili najbrž mi najglasnejši. 
V repnici so nam ponudili tudi 
degustacijo njihovih vin ter 
manjši prigrizek, da smo lahko 
nadaljevali pot še do vasi Stara 

vas pri Bizeljskem. Ob poti smo 
se lahko na vzhod obračali pro-
ti Obsotelju in Sljemenu, na za-
hod pa proti cerkvama sv. Duh 
in sv. Urh. Pripešačili smo do 
avtobusa, da nas je lahko Izidor 
zapeljal še do Brežic na ogled 
vodovodnega stolpa, simbola 
Brežic. Stolp iz leta 1914 ne slu-
ži več namenu, t.j. oskrbi s pitno 
vode, ampak je obnovljen in na-
menjen za oglede. Visok je 46 m, 
ima 8 nadstropij. 

Na razgledni ploščadi ponu-
ja izjemen pogled na Brežice 
in okolico. Vmes smo se lahko 
sprehodili še po starem delu 
Brežic ter avstroogrskem žele-
znem mostu, ki preči tako reko 
Savo kot reko Krko. Ja, še eno 
prijetno druženje, hvala vsem 
za popolno udeležbo!

Simona Smrtnik

V četrtek, 14. 
septembra 2023, 
smo se horjulski 

upokojenci odpeljali 
z avtobusom 
do Prekmurja 
in Porabja na 
Madžarskem. 

Jutranji dež nam je ponujal 
slabo vremensko popotnico, ki 
pa se na srečo ni zgodila. Pred-
sednik Matko Zdešar nas je 
že od samega začetka sezna-
njal z vsemi zgodovinskimi in 
geografskimi dejstvi, vse do 
prihoda na Madžarsko, kjer se 
nam je v Gornjem Seniku pri-
družila vodička Nikoleta. Pot 
nas je vodila najprej v Porabje, 

zaznamovano z »železno zave-
so«. Ime je dobila zaradi močno 
varovane meje med Madžarsko 
in takratno Jugoslavijo, ki so jo 
pred mnogimi leti varovali tudi 
naši predniki. Gornji Senik je 
v Porabju največji kraj izmed 
sedmih slovenskih vasi na Ma-
džarskem. Zaznamuje ga cerkev 
sv. Janeza Krstnika, ki smo si 
jo tudi ogledali. Z zanimanjem 
smo poslušali opis življenja v se-
danjosti in preteklosti. Sledil je 
ogled spominske hiše Janoša 
Kuharja. 

Nekoliko severneje leži kraj 
Monošter. Tu smo si ogledali 
tretjo največjo baročno cer-
kev na Madžarskem. Temeljni 
kamen je bil položen leta 1748, 
končno baročno podobo pa je 
dobila leta 1779, torej so jo gra-

dili tri desetletja. Cerkev ima 
največji zvon v zahodni Ma-
džarski, ki tehta 4 tone. V njej 
občasno mašujejo tudi sloven-
ski duhovniki. 

Monošter je poznan tudi po 
samostanu, v katerega so se leta 
1183 vselili menihi cistercijan-
ci. Menihi naj bi nudili pomoč 
lokalnim kmetom in naselili 
redko poseljeno območje z no-
vimi ljudmi, vendar zgodovina 
piše, da je prihajalo tudi do zlo-
rab in nepravilnosti. Menihe so 
leta 1550 zaradi vdora Turkov 
preselili v utrjen grad, vendar 
so se želeli čez čas izseliti, kar 
pa jim niso dovolili. Menihi so 
se leta 1748 vselili v napol do-
končano stavbo, ki pa jo zaradi 
pomanjkanja denarja niso do-
končali in je zato ostala zgrajena 

samo polovica samostana. 
Bili smo v muzeju Avgusta 

Pavla v Monoštru, ki med 
seboj povezuje Slovence in Ma-
džare in vsak četrtek objavi sku-
pni list »Porabje«. 

Sledilo je odlično kosilo v lo-
kalnem gostišču. Obrnili smo 
se nazaj proti Sloveniji in v kra-
ju Števanovci obiskali že zgo-
raj omenjeni muzej »Železne 
zavese«. Na Goričkem smo se 
ustavili na eko-socialni Kmeti-
ji Korenika in v bližnji oljarni. 

Kmetija zaposluje okoli 50 težje 
zaposljivih oseb. Prireja razna 
predavanja in praktične delav-
nice za vse starostne skupine 
ter prodaja svoje izdelke, ki smo 
jih lahko tudi kupili. Postregli 
so nam z odličnimi domačimi 
sladicami in s pijačo. V bližnji 
oljarni pa smo lahko okusili nji-
hovo pristno domače bučno in 
sončnično olje, domač kruh in 
dobro vino. Seveda smo kupili 

tudi nekaj njihovega olja. 
Prevzeti od vseh doživetij in 

vtisov smo se zadovoljni odpe-
ljali proti domu. Zahvalili smo 
se predsedniku Matku in nje-
govi ekipi za več kot odlično 
organiziran in voden izlet in si 
obljubili, da bomo, če nam bo 
le zdravje dopuščalo, s takim 
prijetnim druženjem še dolgo 
nadaljevali. 

Olga Gabrovšek

V soboto 7. 10. 2023 smo se člani 
Planinskega krožka OŠ Horjul iz 
meglenega Horjula odpravili na 
sončno Pokljuko. 

Od konca ceste na Pokljuki smo krenili pro-
ti 2243 m visokemu Velikemu Draškemu vrhu. 
Začeli smo v hladnem gozdu in po pol ure smo 
prišli do koče na planini Konjščica, kjer smo že 
imeli prvo malico. Nadaljevali smo po skalnati 
poti v hrib. Po nekaj truda smo prišli do planine 
Jezerca. Tam pa je bil tudi vodni izvir, kjer smo 
se napili sveže gorenjske vode. Od tu smo se 
odpravili proti Studorskemu prevalu, kjer se pot 
razcepi; levo na goro Ablanco, naravnost do Vo-
dnikove koče, mi pa smo se odpravili na desno 

proti Velikemu Draškemu vrhu. Na tej poti smo 
naleteli tudi na malo težji predel, kjer si se mo-
ral prijeti tudi z rokami. Po treh urah hoje smo 
končno prišli na vrh. Od tam je segal čudovit 
pogled na naš prelep Triglav, kočo Planiko in še 
Kredarico. Po dolgem odmoru smo se po drugi 
poti spustili nazaj do planine Jezerca ter nato 
proti Rudnemu polju, kjer je biatlonski center. 
Tam nas je pobral avtobus. Na poti domov smo 
se ustavili še v gostilni na pici. Od tam smo celo 
pot do, zdaj že sončnega, Horjula poslušali in 
peli domačo glasbo. Bilo nas je devet: Ažbe, Vid, 
Nik, Peter, Neja, Tine, Adam, Anton in Erazem. 
Trije so bili iz srednje šole, ostali pa smo bili tre-
tja triada osnovne šole. Izlet je bil všeč vsem in 
že komaj čakamo naslednjega.

Erazem Grdadolnik

Pohod na Veliki Draški vrh

Ekskurzija horjulskih
upokojencev na Madžarsko

Planinsko društvo Horjul 

Izlet v neznano
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V soboto, 23. septembra, 
so HK Dinamiti 
Horjul organizirali in 
gostili tradicionalni 
mednarodni turnir 
Horjul hockey Cup. 

Na turnirju je sodelovalo 8 
ekip iz Slovenije, Hrvaške in Ita-
lije. Zmaga sicer ni šla v domače 
roke, ampak vseeno naši hoke-
jisti celoten dogodek ocenjujejo 
kot zelo dober.

 Mednarodni turnir so začeli 
že zgodaj ob 9. uri zjutraj, ko so 
pričeli s prvo tekmo. Nato so se 

tekme vrstile ena za drugo in 
poskrbele, da smo lahko skozi 
cel dan spremljali zelo napete 
in zanimive tekme. Po koncu 
rednega dela tekmovanja so za 
popestritev dneva poskrbeli 
tudi mladi inline hokejisti, saj 
so se v starostni kategoriji U14 
pomerili domači HK Dinamiti 
Horjul gostje iz HK Dolenjske 
Toplice. 

Slednji so v prvem polčasu 
pokazali več borbenosti in so 
tako prvi polčas dobili z 0:1. 
Tako so mladi Horjulci pritisni-
li v začetku drugega polčasa in 
hitro dosegli dva zadetka. Do 

konca so se vrstile priložnosti 
na obeh straneh, vzdušje v dvo-
rani pred več kot 120 gledalci pa 
je bilo noro in predvsem bučno, 

kar je zagotovo pripomoglo h 
končnemu rezultatu. Tekma 
se je končala z rezultatom 4:2 v 
prid domačih Dinamitov, ki so 
iztisnili vse iz sebe so pomočjo 
navijačev na tribunah, ki so jim 
dali dodatne energije.

Poseben pečat celotnemu 
dogajanju je dodal tudi častni 
obisk župana občine Horjul, ki 
se je odzval vabilu domačega 
hokejskega kluba. Pred tekmo 
selekcij U14 je župan Janko 
Prebil v polni dvorani igralcev, 
navijačev in ljubiteljev športa 
podal kratek in navdihujoč go-
vor vsem prisotnim v dvora-
ni. Po vseh nujnih investicijah 
v občinsko infrastrukturo je 
namreč končno prišel na vr-
sto tudi šport in dokaz, da na 
občini držijo besedo, saj so z 
izdatno investicijo, ki jo je pod-
prl tudi občinski svet dodobra 
prenovili priljubljeno dvorano 
v športnem parku. Na ta način 
so sedaj pogoji za šport bistveno 
boljši in se lahko nadejamo do-
brih športnih dosežkov hokeji-
stov tudi v prihodnje. Z bučnim 

aplavzom so se po končanem 
nagovoru zbrani lepo zahvalili 
županu in nadaljevali športni 
praznik v horjulski dvorani. 

Ob tem velja dodati še poziv 
občine lokalnim podjetjem, da 
se odločijo za oglaševanje na 
ograji hokejskega igrišča in s 
tem podprejo šport ter lokalno 
skupnost. 

Turnir se je seveda nadaljeval 
in ob 18:30 je bil čas za zadnje 
tekme na turnirju. Spremljali 
smo tekmo za 7. mesto, 5. me-
sto, za 3. mesto, ki ga je osvojila 
ekipa IHK Luftarji. NA koncu 
so vsi zbrani z nestrpnostjo do-
čakali veliki finale, torej najbolj 
zanimivo in napeto tekmo za 
1. mesto. V finalu turnirja sta 
se pomerili ekipi HK Dinamiti 
Horjul in ekipa HK Dolenjske 
Toplice. Slednji so zadeli prvi, 
a kmalu tudi prejeli zadetek s 
horjulske strani. Nato je sle-
dilo nekaj napak iz domače 
obrambe in tako so Topličani 
v polčasu vodili z 1:3. Do konca 
finala so se Horjulci sicer bori-
li, kolikor so jim še dale noge, a 

vendar to ni bilo dovolj za do-
mače slavje. Končni rezultat je 
bil 1:4 v prid Dolenjcev. Zma-
govalni ekipi so drugo uvrščeni 
Horjulci športno čestitali, vsem 
sodelujočem pa zahvaliti, da so 
bili del tega izjemnega medna-
rodnega turnirja.

Zahvala HK Dinamiti Hor-
jul za podporo pri obnovi 
dvorane
Ob tej priložnosti bi se pri HK 
Dinamiti Horjul radi iskreno 
zahvalili celotni Občini Horjul 
in gospodu županu, Janku Pre-
bilu, saj so v letošnjih poletnih 
mesecih vložili veliko truda 
v prenovo športne dvorane v 
Horjulu. Sedaj imamo z novim 
balonom, najsodobnejšo podla-
go in novimi led lučmi najboljše 
pogoje daleč naokoli. Tako ste 
poskrbeli, da imamo pogoje za 
nemoteno nadaljevanje dela in 
razvoja športa v Horjulu. 

Vodstvo HK Dinamiti 
Horjul

Peter Kavčič, 
foto: Arhiv HK Dinamiti

Skladno s 67. členom 
Zakona o stvarnem 

premoženju države in 
samoupravnih lokalnih 

skupnosti (Uradni list 
RS, št. 11/18 in 79/18), 

je župan Občine 
Horjul sprejel sklep o 

možnosti oglaševanja 
na oglasnih površinah 

v obeh horjulskih 
športnih dvoranah. 

To je odlična priložnost tako 
za lokalna podjetja kot tudi 
ostala podjetja za promocijo 
na najbolj vidnih površinah v 
omenjenih dvoranah. 

Tu si lahko ogledate cenik in 
dimenzije oglasnega prostora. 

Dvorana ŠPH
V dvorani športnega parka 

Horjul se lahko oglašuje z re-
klamno nalepko na “bandah” v 
naslednjih dimenzijah: 
(glej preglednico 1)

    
Športna dvorana pri OŠ Horjul
V Športni dvorani pri OŠ Hor-
jul lahko oglašujete z rekla-
mnim panojem na ogrodju za 

namestitev reklamnih panojev 
v naslednjih dimenzijah:
(glej preglednico 2)

Splošni pogoji sodelovanja
-  Pogodbeni partner sklene 

pogodbo z Občino Horjul 
za obdobje enega leta, kjer je 
točno določeno medsebojno 
sodelovanje, materialne in 
druge obveznosti.

-  Pogodba se sklene za tekoče 
koledarsko leto.

-  Reklamne nalepke oz. pa-
noje v dogovorjenih merah 
in ves potrebni material za 
reklamiranje dostavi pogod-
beni partner na svoje stroške 
oziroma plača stroške izde-
lave in jih namesti ob priso-

tnosti predstavnika lastnika 
dvorane po predhodnem 
dogovoru.

-  Lastnik ne odgovarja za mo-
rebitne poškodbe reklamnih 
nalepk oz. panojev, ki bi na-
stale pri izvajanju športa: 
treningih, vadbah, rekreaci-
jah, tekmah in drugih prire-
ditvah.

-  Lastnik dvorane in pogod-
beni partner se sporazumno 
dogovorita glede lokacije na-
mestitve reklamne nalepke 
oz. panoja na podlagi načrta 
zapolnitve mest.

-  Lastnik dvorane ima v pri-
meru neporavnanih pogod-
benih obveznosti pravico do 
prekinitve pogodbe in od-
stranitve reklamne nalepke.

-  Cenik storitev velja od 1. 10. 
2023 dalje, do preklica oz. 
sprejetja novega cenika.

-  Cene storitev so v 
evrih in brez obračunanega 
DDV, po davčni stopnji 22 %.

-  S tem cenikom pre-
neha veljati sklep št. 0392-
0007/2007, ki je bil uvelja-
vljen 18. 12. 2007.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Cenik oglaševanja v dvorani Športnega 
parka Horjul in Športne dvorane pri 
OŠ Horjul – odlična priložnost za 
lokalna podjetja

Teniški klub 
Horjul je v soboto 
in nedeljo, 30. 
9. 2023 in 1. 10. 
2023, organiziral 
teniški turnir 
posameznikov. 

Vreme je bilo naklonjeno za 
prijetno igranje tenisa. Turnirja 
se je udeležilo 12 tekmovalcev 
iz horjulske občine ter tudi od 
drugod. Tekmovalci so bili raz-
porejeni v 4 skupine po 3 tek-
movalci. Redni del tekmovanja 
se je odvijal v soboto. Najboljši 
posamezniki iz vsake skupine 
so se uvrstili v zaključni del 
turnirja, ki se je nadaljeval v 
nedeljo. V nedeljo dopoldan so 
odigrali obe polfinalni tekmi, 
tekmo za 3. mesto in na kon-

cu finale. Turnir se je zaklju-
čil v nedeljo, 1. 10. 2023, okoli 
14:00 ure s podelitvijo pokalov 
najboljšim trem tekmovalcem. 
Zmagovalec turnirja je postal 
Dejan Mesec z Vrhnike, ki je v 
finalu premagal Tadeja Muho 

iz Horjula. Na tretje mesto pa 
se je uvrstil Zoran Gligorevič iz 
Smrečja.

Končna razvrstitev: Dejan 
Mesec (1. mesto), Tadej Muha 
(2. mesto), Zoran Gligorevič (3. 
mesto)

Teniški 
turnir 
posameznikov

Dan
slovenskega športa

v prenovljeni dvorani 
športnega parka

Dimenzija »bande« m2 št. »band« Cena brez DDV

95 x 195 1,85 62 200

95 x 97 0,92 6 100

preglednica 1

preglednica 2

V cenah ni vključen 22 % DDV.

V cenah ni vključen 22 % DDV.

Dimenzije ogrodja m2 Št. Ogrodij Cena brez DDV

1 x 2 2 3 200

2 x 4 8 1 800
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Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani!
 Letošnja jesen v 
septembru in oktobru 
nam je prinesla lepo 
vreme in vrsto lepih 
dogodkov v naši občini. 

Konec septembra smo ime-
li otvoritev Polhkovega raz-
gledišča in nove avtobusne 
postaje v Polhovem Gradcu, 
v mesecu oktobru pa je PGD 
Podsmreka imela ob 100-le-
tnici delovanja otvoritev pre-
novljenega gasilskega doma v 
Podsmreki z novim najemni-
kom iz Masterchefa, Lukom 
Novakom. Vse pohvale za iz-
peljavo zelo zahtevne prenove 
objekta predsedniku g. Janezu 
Rotarju in vsem prostovoljnim 
gasilcem in donatorjem, da ste 
polepšali in posodobili objekt 
v Podsmreki.

V oktobru je bil izveden 
tudi poslovilni koncert Jurčk-
ov ob 20-letnici našega naro-
dnozabavnega ansambla, ki 
je z ostalimi nastopajočimi 
ansambli priredil lepo in ve-
selo zabavo ob zaključku nji-
hove kariere. S strani Občine 
Dobrova - Polhov Gradec so 
prejeli priznanje ob jubileju 
in hkrati zahvalo, da so tudi 
svojim delovanjem doprinesli 
k promociji naše občine. Člani 
Karitasa pa so v Šentjoštu or-
ganizirali koncert z vrhunski-
mi talenti za namen zbiranja 
sredstev za družine, prizadete 
v poplavah. Sporočilo dogod-
ka prinaša upanje, da človek v 
stiski ne ostane sam. 

V veliko veselje mi je, da je 
Prostofer v naši občini v ok-
tobru zaživel v polni meri in 
da smo pridobili nove prosto-
voljne voznike, ki jih je trenu-
tno že 12. Med njimi je tudi 
g. Anže Logar, ki pomagajo 
starejšim s prevozi v lekarno, 
k zdravniku, v trgovino, itd. 
Pri nakupu električnega vozila 
smo prejeli tudi nepovratna 
sredstva v višini 19.364,90 
evrov iz sklada za podnebne 
spremembe. 

V lep jesenski čas smo prešli 
tudi z otvoritvijo lokalne tr-
žnice na Dobrovi v okviru in v 
tesnem sodelovanju s Kmetij-
sko zadrugo. Tržnica je odprta 
vsako soboto med 8. in 12. uro 
in bo ponujala možnost, da 
lokalni kmetje ali obrtniki po-

nudijo krajanom svoje izdelke, 
pri tem pa bomo zagotovili 
tudi pester spremljevalni pro-
gram. Namen lokalne tržnice 
je, da vsi skupaj spodbudimo 
lokalni razvoj, lokalno zdravo 
in kvalitetno hrano in blago 
ter nenazadnje tudi druženje 
in srečevanje. Vabim vas, da 
podpremo našo lokalno tr-
žnico vsako soboto in s tem 
zagotovimo še več kvalitetnih 
dobaviteljev in družabnega 
programa. 

Omeniti in pohvaliti mo-
ram tudi občinsko upravo 
in obe podžupanji, saj smo 
uspešno koordinirali in pri-
pravili dokumentacijo za pri-
dobivanje finančnih sredstev 
po neurjih v juliji in poplavah 
v avgustu 2023. S strani dr-
žave bomo dobili povrnjene 
vse intervencijske stroške, in 
sicer za neurje v juliju 2023 v 
višini 31.487,46 evrov in za po-
plave v avgustu 2023 v višini 
664.358,72 evrov. 

Občina je na osnovi pri-
javljene škode, ki je nastala 
v času avgustovskih poplav 
tako na občinskih in zasebnih 
zemljiščih in znaša več kot 49 
milijonov evrov, prejela v pod-
pis pogodbo s strani države za 
izvedbo sanacijskih del prve 
faze po poplavah v višini 12,8 
milijonov evrov, od skupno 37 
milijonov evrov.

V letošnjem letu nas tako 
čaka veliko dela z zaključe-
vanjem obstoječih projektov, 
predvsem pa s pripravo sana-
cijskih projektov po poplavah 
ter načrtovanjem in izvedbo 
ostalih projektov. 

Šolarjem in staršem želim 
lepe jesenske počitnice. Prvi 
november pa naj bo priložnost 
za srečanja z družino in soro-
dniki, v spomin na vse, ki jih 
ni več med nami. 

V želji, da bomo pri tem čim 
bolj uspešni in kljub napove-
dani intenzivni in delovni je-
seni, želim, da se čim večkrat 
srečamo na različnih dogod-
kih v naši občini. 

Vaš župan

Izgradnja Polhkovega 
razgledišča in ureditev 
prometnega vozlišča v 
Polhovem Gradcu sta 
bila zaključena letos 
poleti, v soboto, 30. 
septembra 2023, pa je 
potekala še otvoritev 
obeh projektov, ki sta 
skupaj poskrbela za 
prenovljeno središče 
Polhovega Gradca. 

Pester spremljevalni program 
je vse obiskovalce otvoritve 
najprej pričakal na Polhkovem 
razgledišču, tako da so si novo 
pridobitev, ki občanom in dru-
gim nudi prostor za druženje in 
preživljanje prostega časa, lah-
ko skupaj ogledali tudi od bliž-
je – novo urejeno pobočje nad 
parkiriščem, sprehajalno pot, ki 
povezuje območje avtobusne 
postaje s starim vaškim jedrom, 
panoje za tematske razstave, 
klopi, igrala in seveda zeliščni 
vrt, ki nudi številne priložnosti 
za učenje in usvajanje novih ve-
ščin in znanja. Polhkovo razgle-
dišče pa bodo kmalu dopolniti 
še elementi nove Blagajeve učne 
poti. Prva tematska razstava na 
Polhkovem razgledišču je že 
postavljena – posvečena je fol-
klorni dejavnosti, za ohranjanje 
katere na polhograjskem skrbi 
Folklorna skupina Grof Blagaj, 
ki je na otvoritvi tudi zaplesala 
na ploščadi. Vrednost gradbe-
nih del za izvedbo projekta, ki je 
bil izveden v sodelovanju med 
Občino Dobrova - Polhov Gra-
dec, JZ Polhograjska graščina in 
Deželo zelišč, znaša 258,6 tisoč 
evrov; znesek v višini 145,4 tisoč 
evrov pa je kril Evropski kme-
tijski sklad za razvoj podeželja. 

S Polhkovega razgledišča se 
je dogajanje v spremstvu glasbe 
Godbe Dobrova - Polhov Gra-
dec preselilo na prireditveni 
prostor pred novim objektom 
avtobusne postaje, kjer se je 
otvoritev nadaljevala. Prisotni 
so lahko prisluhnili še Svetli-
cam, diakon Samo Športa pa je 
poskrbel še za božji blagoslov. 
Župan Jure Dolinar in predse-
dnik Krajevne skupnosti Polhov 
Gradec Gregor Čuden sta nato 
skupaj prerezala trak, ter tako 
prenovljeno prometno vozli-
šče in novo avtobusno postajo 
slavnostno otvorila. Otvoritev 
nosi še tolikšno večjo težo, kajti 
gre za resnično obsežen projekt. 
Prenova celotnega območja 
avtobusne postaje je namreč 
vključevala prenovo celotnega 
križišča državne in lokalne ce-
ste, prenovo dela lokalne ceste 
proti Črnem Vrhu, ureditev 
površin za pešce in kolesarje, 
ureditev kanalizacije in javne 
razsvetljave, prenovo vodovo-
da in seveda gradnjo novega 
objekta avtobusnega postajali-
šča s pripadajočimi površinami, 
v katerem je svoje prostore do-
bil gostinski lokal z info točko 

in izbrano lokalno turistično 
ponudbo, sanitarije in banko-
mat. Skupna vrednost projekta, 
ki ga je Občina izpeljala v sode-
lovanju z državo in državnim 
sofinanciranjem, znaša 1,15 

milijona evrov, od tega vrednost 
opravljenih del za izgradnjo 
nove avtobusne postaje znaša 
503 tisoč evrov. Država pa je 
sofinancirala rekonstrukcijo 
odseka državne ceste, s sred-

stvi v višini 172 tisoč evrov.Kot 
je bilo izpostavljeno na otvori-
tvi, so za vsak uspešno izveden 
projekt potrebni znanje, izku-
šnje, predvsem pa medsebojno 
sodelovanje, kajti tovrstni pro-
jekti s seboj prinesejo številne 
ure dela, izzive, vprašanja in 
dileme. Slavnostna otvoritev pa 
je dogodek, s katerim je projekt 
tudi simbolično predan kraja-
nom, da ga vzamejo za svojega. 
V prijetnem in hvaležnosti pol-
nem vzdušju je minilo tudi to 
sobotno popoldne, ko je Polhov 
Gradec še uradno sprejel obe 
novi pridobitvi. 

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec,
 foto: Erik Bebar Seliškar

Velika pridobitev 

Otvoritev Polhkovega razgledišča in 
območja avtobusne postaje

Občina 
odslej tudi s 
Facebook 
profilom
Občina Dobrova - Polhov Gradec ima odslej tudi svoj Facebook profil, kjer 
bodo občanom na voljo novice, obvestila, dogodki in druge objave o življenju 
v naši občini. Tako boste občani preko socialnih  omrežij še lažje spremljali 
dogajanje in pridobili druge pomembne informacije iz naše občine. Vabljeni, 
da spremljate, delite in komentirate naše objave! Vsem občanom in upora-
bnikom pa že sedaj vabilo, da ohranimo spoštljivo in konstruktivno komu-
nikacijo. 
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V sredo, 4. oktobra 2023, 
je potekala 6. redna seja 
občinskega sveta, na kateri so 
člani sveta obravnavali štirinajst 
točk dnevnega reda:

Potrditev zapisnika 5. redne in 1. izredne 
seje občinskega sveta

Seznanitev z letnim poročilom Našega ča-
sopisa za leto 2022
Urednik Našega časopisa Peter Perše je predsta-
vil vsebinsko in finančno poročilo časopisa za 
preteklo leto. Številka je v povprečju imela 83,6 
strani, vsebine pa je dopolnila nova redna rubri-
ka Tema meseca. Predstavil je tudi najbolj bra-
ne vsebine na portalu Moja občina; v naši občini 
je to bila novica o izvolitvi novega župana.

Seznanitev z letnim poročilom SU MIRED 
za leto 2022
V letu 2022 je MIRED na področju inšpekcij-
skega nadzora prejel 20 prijav za območje naše 
občine, ki so se nanašale na poseg v varovalni 
pas občinske ceste, kurjenje odpadkov v naravi, 
nedovoljeno odlaganje odpadkov, gradnjo brez 
soglasja in zaporo ceste. Vodena sta bila tudi 
2 prekrškovna postopka. Medobčinsko redar-
stvo je v naši občini med drugim izdalo tudi 
22 plačilnih nalogov zoper lastnike nepravilno 
parkiranih vozil in 380 plačilnih nalogov zaradi 
prekoračitve hitrosti.

Poročilo o izvrševanju proračuna Občine 
za obdobje 1. 1.–30. 6. 2023
Realiziranih je bilo 33,6 % načrtovanih prihod-
kov in 35,3 % načrtovanih odhodkov. Občina 
je v tem obdobju poslovala v okviru zmožnosti, 
racionalno in skladno z začrtanimi smernicami 
in cilji.

Rebalans proračuna za leto 2023
Potrjen je bil rebalans proračuna, ki je bil potre-
ben predvsem zaradi zagotavljanja sredstev za 
sanacijo posledic avgustovskih poplav. Župan je 
poudaril, da so sredstva za projekte v teku za-
gotovljena v proračunu in se bodo ti izvedli do 
konca; možen je zamik, vendar projekti bodo iz-
vedeni. Za leto 2023 je z rebalansom proračuna 
sedaj načrtovanih 13.180.477 evrov skupnih pri-
hodkov in 13.573.987 evrov skupnih odhodkov; 
skupni prihodki so se zvišali za 446.654 evrov in 
odhodki znižali za 98.704 evrov glede na spreje-
ti proračun. Župan Jure Dolinar je podrobneje 
predstavil spremembe zneskov po postavkah in 
poudaril, da je Občina krila približno 664.000 
evrov intervencijskih stroškov, za nujna dela 
zaradi naravne nesreče, ki so bila opravljena 
med 4. in 30. avgustom 2023, kot so zagotovitev 
prevoznosti cest, sanacija vodotokov, popravilo 
vodovoda, sanacija mostov in dveh večjih plazov. 
Občina v kratkem pričakuje povračilo teh sred-
stev s strani države.

Dopolnitev Načrta ravnanja s stvarnim 
premoženjem Občine Dobrova - Polhov 

Gradec za leto 2023
Na seji je bil potrjen dopolnjen načrt, ki je bil 
spremenjen glede na sedanje prostorske potrebe 
občinskih projektov.

Elaborat o oblikovanju cen storitev oskrbe 
s pitno vodo
Na seji so bile prav tako potrjene nove cene 
storitev oskrbe s pitno vodo na območju obči-
ne Dobrova - Polhov Gradec. Župan je ob tem 
poudaril, da je Občina zaradi prenizke cene 
vodarine in omrežnine doslej vsako leto ustva-
rila velike izgube, saj so stroški vzdrževanja 
vodovodnega sistema in investicije za njegovo 
posodobitev veliko višji od zneska, zbranega z 
vodarinami in omrežninami. Glavni cilj Občine 
je zagotavljati čisto in zdravo pitno vodo za vse 
občane.

Investicijski projekt »Center zdravja in 
knjižnica Polhov Gradec«
Župan je predstavil projekt za postavitev novega 
Centra zdravja in knjižnice Polhov Gradec, ki 
ga je predhodno že obravnaval Odbor za stra-
teške projekte in urbanizem. Z njim bo Občina 
zagotovila primerne prostore za izvajanje dejav-
nosti na območju Polhovega Gradca. Na seji sta 
bila potrjena predlagana lokacija Hoja in podpis 
pogodbe o odkupu zemljišča šele po pridobitvi 
gradbenega dovoljenja.

Imenovanje predstavnika Občine za člana 
nadzornega sveta Javnega holdinga Lju-
bljana
Kot članica nadzornega sveta družbe Javni hol-
ding Ljubljana d.o.o. je bila v novem manda-
tnem obdobju imenovana direktorica občinske 
uprave Natalija Pavlin. 

Sklep o lokacijski preveritvi za določitev 
obsega stavbnega zemljišča pri posamični 
poselitvi v podEUP KE1/41
Člani sveta so sprejeli sklep o lokacijski pre-
veritvi na območju k.o. Črni Vrh, s katerim je 
bilo potrjeno preoblikovanje in širitev območja 
stavbnih površin na zemljišču v lasti občana.

Seznanitev s strateškimi projekti
Župan je člane sveta seznanil z občinski stra-
teškim projekti. Povedal je, da je v pripravi po-
stopek za spremembo občinskega prostorskega 
načrta, ki bo najprej zagotovil površine za nujne 
storitve, kot so zdravstvo, šolstvo, kulturne de-
javnosti, trgovina, itd. Izpostavil je gradnjo cen-
tra na Dobrovi, ko bo nudil prostore različnim 
dejavnostim in h kateremu je Občina pristopila 
skupaj s KZ Dolomiti - Dobrova, prisotne se-
znanil, da se pripravlja predlog za reorganizacijo 
zdravstva na območju naše občine, podal sta-
nje projektov, ki se trenutno izvajajo, in navedel 
projekte, ki so bili nedavno izvedeni, ter druge 
projekte, ki so v pripravi. Ob tem je izpostavil, 
da je pridobivanje nepovratnih sredstev ključ-
no za uspešno izvedbo projektov. Poudaril pa je, 
da je največji projekt, ki se nahaja pred Občino 
Dobrova - Polhov Gradec, sanacija po poplavah. 

Poročilo župana o delu in izvrševanju 
sklepov občinskega sveta
Župan je prisotne seznanil s poročilom.

Vprašanja in pobude članov občinskega 
sveta
Člani občinskega sveta so se med drugim za-
nimali glede poteka del v Stranski vasi, gradnje 
BKO, oddaje v najem prostorov na območju 
ŠRC Gabrje, trenutnega avtobusnega režima v 
središču Dobrove, sklicevanja odborov Občine 
Dobrova - Polhov Gradec, problematike odva-
žanja smeti in umirjanja prometa v Gabrju, dela 
JZ Polhograjska graščina in nove avtobusne po-
staje ter odločb, ki so jih kmetje prejeli na pod-
lagi lanskega popisovanja škode na zemljiščih 
zaradi suše.
Gradivo in zapisniki sej občinskega sveta so 
dostopni na spletni strani www.dobrova-pol-
hovgradec.si.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Občinski svet Občine 
Dobrova - Polhov 
Gradec je na svoji 6. 
redni seji na osnovi 
izdelanega Elaborata 
o oblikovanju cene 
storitev gospodarske 
javne službe v letu 
2022 in 2023 določil 
in potrdil cene 
storitev gospodarske 
javne službe oskrbe 
s pitno vodo na 
območju Občine 
Dobrova - Polhov 
Gradec, in sicer kot 
sledi:

-  potrjena cena omrežnine jav-
ne infrastrukture za faktor 1 
(velikost vodomera DN 20) 
znaša 4,7884 eurov/mesec; 

-  Občina bo subvencionirala 
50 % omrežnine za gospo-
dinjske uporabnike in upo-
rabnike, ki izvajajo neprido-
bitno dejavnost, kar znaša 
2,3942 eurov/mesec za faktor 
1 (velikost vodomera DN 20); 

-  cena za opravljanje javne služ-
be (vodarina) znaša 0,9340 
eurov/m3 . 

Dvig cene vodarine in omrežni-
ne bo veljal s 1. 1. 2024.

Primer izračuna dviga cene za 
štiričlansko družinsko hišo
Zgoraj omenjeno povišanje 
cene bo za štiričlansko družino 
z mesečno porabo vode med 10 
in 13 m3/mesec pomenilo po-
višanje cene vodarine in omre-
žnine skupaj za od 6 do 8 evrov 
mesečno.
Danes plačuje štiričlanska 
družinska hiša za vodarino in 
omrežnino 6,70 evrov na mesec 
oz. 20,22 evrov na 3 mesece, za 
odpadno vodo od VOKE SNA-
GA pa 16,50 evrov na mesec oz. 
49,00 evrov za 3 mesece.

Enkrat letno zakonsko 
preverjanje cene vodarine in 
omrežnine
Uredba o metodologiji za obli-
kovanje cen storitev obveznih 
občinskih gospodarskih javnih 
služb varstva okolja (Uradni 

list RS, št. 87/12, 109/12, 76/17, 
78/19 in 44/22 – ZVO-2) je pri-
čela veljati 1. januarja 2013. V 
skladu s 6. členom uredbe, izva-
jalec javne službe enkrat letno 
izdela obračunske cene opra-
vljenih storitev in jih primerja 
s potrjeno ceno za preteklo ob-
računsko obdobje. Enkrat letno 
pripravi poračun opravljenih 
storitev za preteklo obračunsko 
obdobje, ki pa se upošteva pri 
izračunu predračunske cene 
za naslednje obdobje. Če ugo-
tovljena razlika med potrjeno 
ceno in obračunsko ceno glede 
na dejansko količino opravlje-
nih storitev v preteklem obra-
čunskem obdobju presega 10 
% od potrjene cene, je izvajalec 
dolžan predlagati ceno in jo 
poslati pristojnemu občinske-
mu organu, ki prične postopek 
potrjevanja cen. Pri oblikova-
nju cen storitve oskrba s pitno 
vodo v letu 2023 so upoštevani 
načrtovani stroški in načrtova-
ne količine opravljenih storitev, 
ki temeljijo na stroških in ko-
ličinah iz leta 2022 (zaključni 
račun 2022).

Analiza in razlogi za povišanje 
cene vodarine in omrežnine
Občinski svet je bil na redni seji 
seznanjen, da je bila cena za vo-
darino in omrežnino v občini 
Dobrova - Polhov Gradec ne-
spremenjena vse od leta 2011, 
oz. od takrat, ko so jih potrdile 
posamezne krajevne skupnosti 
oz. takratni vodovodni odbori. 
V letu 2015 je občina izdelala 
Elaborat, ki je že izkazoval bi-
stveno povišanje cene vodarine 
in omrežnine, vendar občina 
ni sledila navodilom elaborata 
in navodilom zakonodajalca. 
Tako je z namenom ohranjanja 
(pre)nizkih cen pokrivala izgu-
bo iz proračunskih sredstev, ki 
bi jih lahko namenila za razvoj 
občine. 
Občina je tako vsako leto za-
radi prenizke cene vodarine in 
omrežnine za vzdrževanje sis-
tema in investicije v posodobi-
tev vodovodnega sistem ustva-
rila velike izgube. V zadnjem 
letu na primer za 264.440 evrov 
(Preglednica 1). Tudi zaradi več 
let akumulirane izgube na vo-
dovodih je občina v letu 2022 
morala za osnovno delovanje 
vzeti 3,2 milijona evrov kredita 
za dobo 10 let, saj vodovodni 
sistemi finančno niso bil vzdr-
žni.

Preglednica 1: 
Prihodki in odhodki vodarine 
in omrežnine v letu 2022

Da je letnim elaboratom za 
izračun cene vode potrebno 
slediti, se zavedajo vse občine 
v Sloveniji. Z redno analizo in 
sledenjem stroškom in prihod-
kom lahko kot dobri gospodarji 
lokalne skupnosti vzdržujejo in 
gradijo potrebno osnovno in-
frastrukturo in skrbijo za pre-
skrbo z vodo na neprofitni na-
čin, kot jih zavezuje zakonodaja. 
Če primerjamo cene nekaterih 
drugih občin (Preglednica 2), 
lahko vidimo, da jim letni ela-
borati nalagajo višje cene, kot 
jih predlaga elaborat naši obči-
ni za leto 2023, kar pomeni, da 
imajo stroške z vzdrževanjem 
vodovodov že sedaj višje. Mi pa 
si bomo prizadevali, da bomo 
primerljivo nizke stroške vzdr-
ževanja imeli še naprej.

Preglednica 2: 
Primerjava cen brez DDV po 
občinah – oskrba s pitno vodo 
na dan 1. 9. 2023

Razlike med omrežninami so 
posledica razlike v infrastruk-
turi in gostote poselitve, razli-
ke med storitvami pa posledi-
ca potrebnih tekočih vlaganj, 
predvsem pa tehnološke opre-
mljenosti gospodarske javne 
službe. 
Ne glede na to, da je nova iz-
računana cena še vedno nizko 
v primerjavi z ostalimi občina-
mi, bo občina Dobrova - Pol-
hov Gradec sofinancirala 50 % 
omrežnine.

Občanom bomo tudi v 
prihodnje zagotavljali čisto in 
zdravo pitno vodo 
V kolikor želimo v občini Do-
brova - Polhov Gradec vzdrže-
vati in posodabljati v povprečju 
več kot 30 let stare vodovodne 
sisteme, zagotavljati ustrezno 
redno in kvalitetno pitno vodo 
ter imeti uravnotežen finančno 
vzdržen sistem, je naša občina 
po 12 letih primorana povišati 
cene vodarine in omrežnine 
in zagotavljati občanom tudi v 
prihodnje čisto in zdravo pitno 
vodo. 
Voda je naše bogastvo in poskr-
bimo, da ga ohranimo.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Na seji 
potrjena 
rebalans 
proračuna in 
posodobljene 
cene oskrbe s 
pitno vodo

Določitev in potrditev cen 
storitev oskrbe s pitno vodo
v Občini Dobrova - Polhov Gradec 
za leto 2024

Preglednica 2

Preglednica 1
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Na Dobrovi se je 
uresničil eden izmed 

težko pričakovanih 
projektov – v 

soboto, 7. 10. 2023, 
je na dvorišču pred 
kmetijsko zadrugo 

zaživela nova lokalna 
tržnica. 

Za to je zaslužno tesno sode-
lovanje med Občino Dobrova - 
Polhov Gradec in Kmetijsko za-
drugo Dolomiti - Dobrova, ter 
domačini – tako tisti, ki svoje 
izdelke in pridelke prodajajo na 
tržnici, kot tisti, ki želijo kupo-
vati lokalno. Glede na odličen 
obisk tržnice ob njeni otvoritvi 
je jasno, da teh ni malo. 

Že spomladi je občane raz-
veselila novica, da namerava 
Občina Dobrova - Polhov Gra-
dec obuditi tržnico na Dobrovi, 

saj želi domačim ponudnikom 
omogočiti prodajo svojih pri-
delkov in izdelkov v njihovi do-
mači občini, poleg Tržnice Vič, 
ki obratuje že več let. Še bolj pa 
je lokalna tržnica dragocena za 
vse občane, saj bodo z njo prido-
bili dostop do lokalne pridelane 
hrane in izdelkov. Nakup lokal-
nega izdelka pa pomeni tudi 
neposredno pomoč in podpo-
ro lokalnemu gospodarstvu. 
Občina je k projektu pristopila 
premišljeno in polna zagona. 
Številni dogovori, sestanki in 
druge organizacijske obvezno-
sti so idejo o dobrovski tržnici 
počasi uspešno uresničevale. 

Otvoritev tržnice je pospre-
mil razgiban program, ki so ga 
s svojimi nastopi čudovito po-
pestrili Godba Dobrova - Pol-
hov Gradec, Amy Japelj in Zala 
Podkrajšek iz plesnega kluba 
Forma, pevka Linda Stanovnik 
in harmonikar Miha Prapro-

tnik. Prisotni so lahko spoznali 
tudi vse lokalne ponudnike, ki 
so se do zdaj odločili prodajati 
na tržnici. Zbrane pa sta nago-
vorila tudi župan Jure Dolinar 
in direktorica Kmetijske zadru-
ge Dolomiti - Dobrova Breda 
Gerjolj.

Čigave izdelke ponuja tržni-
ca? Zaenkrat izdelke Dežele 
zelišč, Sirarstva Sečnik, Pivo-
varne Kralj, Noj Tomija, Poezije 
lesa, kmetije Levičnik in kmeti-
je pr’Gošavc. Na tržnici bo svoje 
unikatne izdelke prodajala tudi 
Alenka Zalaznik, pod imenom 
Twinkle. »Pri meni boste našli 
veliko različnih stvari. V prvi 
vrsti se ukvarjam s šivanjem 
unikatnih oblačil in dodatkov 
za otroke in odrasle. Izdelujem 
tudi zadnje čase vedno bolj 
zanimive preslikače za tekstil. 
Poleg tega imam tudi potisk 
tekstila, skodelic, stekleničk, ko 
imam čas, pa izdelujem tudi 

voščilnice.« Njeno bogato po-
nudbo si resnično velja ogledati. 
»Svoje malo podjetje imam že 5 
let in v teh letih sem se naučila, 
da je izbira kakovostnih materi-
alov zelo pomembna. Vsi izdel-
ki pa so narejeni natančno in z 
veliko ljubezni,« je še dodala. Na 
tržnici pa se občanom predsta-
vlja tudi Katja Oblak, ki ponuja 
sezonsko zelenjavo in sadje, vlo-
ženo zelenjavo in sadje, sokove, 
kis, jajca in različne pekovske 
izdelke. Odprtje nove tržnice 
pa je označila za izjemno pozi-
tivno. »To se je pokazalo že na 
otvoritvi, saj je bil odziv obča-
nov in drugih obiskovalcev zelo 
velik. Mislim, da je to res velik 
korak za našo občino – da ima-
mo svojo tržnico, na kateri lah-

ko lokalni ponudniki ponudi-
mo pridelke in izdelke ostalim. 
Vedno več je povpraševanja po 
lokalni hrani, zato smo se za 
prodajo odločili tudi mi.« Nji-
hove izdelke pa lahko najdete 
tudi na Tržnici Vič. 

Nova tržnica je jasno sporo-
čilo: podpiramo lokalno, do-
mače, pristno in blizu. Deluje 
pod okriljem že uveljavljene in 
dobro poznane blagovne znam-
ke Dobrote Blagajeve dežele, ki 
združuje lokalne ponudnike z 
območja naše občine. 

Nova tržnica bo odprta vsa-
ko soboto med 8. in 12. uro. Vsi, 
ki bi želeli soustvarjati ponud-
bo na tržnici in prodajati svoje 
izdelke in pridelke, se tržnici 
še vedno lahko pridružite. Va-

bljeni, da se obrnete na Občino 
ali kmetijsko zadrugo. Vljudno 
vabljeni, da projekt podpremo s 
prispevkom k ponudbi, z naku-
pom ali z obiskom! Tržnica bo 
postala tudi mesto za izvedbo 
različnih dogodkov, predstavi-
tev društev, obrtnikov in dru-
gih ponudnikov in raznolikega 
spremljevalnega programa, ki 
bo zagotovil, da bo tržnica po-
stala tudi mesto, kjer se bomo 
srečali, se pogovorili in izme-
njali ideje. Od zdaj naprej se 
vsako sobotno dopoldne sreča-
mo na novi tržnici na Dobrovi!

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Foto: Nika Oblak

T E M A  M E S E C A

Na Dobrovi odprtje 
lokalne tržnice, 

ki deluje 
vsako soboto
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Občanom je med 1. oktobrom 
2023 in 30. novembrom 2023 na 
voljo jesenski odvoz kosovnih 
odpadkov.

Odvoz kosovnih odpadkov je enkrat na leto 
brezplačen do količine 2 m3. Občani ga lahko 
naročite, če ga potrebujete. To storite tako, da 
izpolnite e-naročilnico na www.mojiodpadki.
si, izberete datum znotraj razpisanega termina 
ter počakate na klic, da se z JP VOKA SNAGA 
dogovorite o podrobnostih odvoza kosovnih od-
padkov.

Kako pripraviti kosovne odpadke?
Kosovne odpadke zložite poleg zabojnikov in 

jih razvrstite glede na vrsto (kovine, les, itd.). Ko-
sovne odpadke pripravite na prevzemna mesta 
za komunalne odpadke po 20. uri pred dnevom 
odvoza oziroma do 6. ure na dan odvoza. Če je 
določena natančnejša ura, pa do dogovorjene ure. 
Ko JP VOKA SNAGA prevzame kosovne odpad-
ke, mora biti njihov lastnik obvezno dosegljiv po 
telefonu, če želi, pa je lahko tudi fizično navzoč.

Kaj spada med kosovne odpadke in kaj NE?
Med kosovne odpadke spadajo kopalniška 

oprema, leseno pohištvo, oblazinjeno pohištvo, 
športni rekviziti (smuči, jadralne deske, kolesa 
ipd.), orodje, druga oprema, igrače, sodi, samo-
kolnice, otroški vozički, vrtna oprema iz plastike 
in lesa (mize, stoli, senčniki ipd.), vzmetnice in 
preproge, svetila in senčila, veliki gospodinjski 
aparati (gospodinjska bela tehnika – hladilniki, 
pralni in pomivalni stroj, štedilniki ipd.).

Med kosovne odpadke se ne sme odlagati pre-
ostanka (gospodinjskih) odpadkov, stavbnega 
pohištva (okna, vrata itd.), gradbenih odpadkov, 
zemlje, listja in vej, nevarnih odpadkov, avtomo-
bilskih gum in stekla. Odpadkov, ki niso kosovni 
odpadki, JP VOKA-SNAGA ne bo odpeljala in bo 
o njih obvestila pristojne inšpekcijske službe.

Dodatne informacije
Če potrebujete pomoč, vam je na razpolago 

tudi Center za podporo in pomoč uporabnikom, 
dosegljiv na tel.: 01/580-81-00 ali na vokasnaga@
vokasnaga.si. Njihov delovni čas je vsak delavnik 
od 8:00 do 14:30 oz. ob torkih od 8:00 do 16:00.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Obvestilo

Pričel se je popis 
obračunskih 
vodomerov 

Občina Dobrova - Polhov Gradec obvešča 
uporabnike pitne vode, ki se oskrbujejo iz 
javnega vodovodnega omrežja, da se je pričel 
redni popis obračunskih vodomerov. Prosi-
mo vas, da popisovalcem omogočite nemo-
ten dostop do vodomerov. Identificirali se 
bodo z uradno izkaznico Občine Dobrova 
- Polhov Gradec. 
Hvala za razumevanje.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Zapore 
cest
Občina Dobrova - Polhov Gradec 
obvešča vse občane in druge 
uporabnike cest o spodnjih 
aktualnih zaporah cest. 

Vabljeni k spremljanju občinske spletne stra-
ni www.dobrova-polhovgradec.si za najak-
tualnejše informacije. 

ZAPORE REGIONALNE CESTE LJUBLJANICA–
LJUBLJANA ZARADI GRADNJE BARJANSKE 
KOLESARSKE POVEZAVE (GABRJE–RAZORI)
• v naselju Šujica: POLOVIČNE ZAPORE 

cestnih odsekov do 31. 12. 2023; dolžine 
zapor ne bodo presegale 150 m 

• v naselju Dobrova: POLOVIČNE ZAPO-
RE cestnih odsekov do predvidoma 31. 11. 
2023 

ZAPORE CEST NA OBMOČJU DOBROVE 
ZARADI IZGRADNJE VODOVODNEGA IN 

KANALIZACIJSKEGA OMREŽJA
Obveščamo vas, da bodo do 21. 12. 2023 
na območju Dobrove vzpostavljene spodnje 
zapore cest zaradi gradnje vodovodnega in 
kanalizacijskega omrežja:
• JP567191 Vrti (od križišča z LZ067211 Uli-

ca Emila Adamiča do hišne številke Hor-
julska cesta 34): POPOLNA ZAPORA v 
fazi 1 

• LZ067211 Ulica Emila Adamiča (med hi-
šno številko Ulica Emila Adamiča 22 in 
17): POLOVIČNA ZAPORA v fazi 1 

• nekategorizirana javna cesta med hišno 
številko Horjulska cesta 34 in 24: POPOL-
NA ZAPORA v fazi 2  

• LC067021 Dobrova–Horjul (med hišno 
številko Horjulska cesta 24 in 14): POLO-
VIČNA ZAPORA v fazi 3 

KRATKOTRAJNE POPOLNE ZAPORE CEST NA 
OBMOČJU SETNIKA IN PRAPROČ ZARADI 
OBNOVE CEST
 • Javna cesta JP567611 Majer–Praproče, na 

odseku od križišča na Prapročah do hišne 
številke Setnik 34 (Mali vrh): do 31. 12. 
2023, med 7. in 17. uro 

• Javna pot JP567621 Škandrov graben–Ve-
liki vrh, na odseku od križišča z javno 
cesto JP567611 Majer–Praproče do hišne 
številke Setnik 24 (Veliki vrh): do 31. 12. 
2023, med 7. in 17. uro

Na Dobrovi poteka sanacija 
kanalizacijskega in vodovodnega omrežja

Septembra so se na 
Dobrovi, natančneje 
na območju med 
Ulico Emila Adamiča 
in Horjulsko cesto, 
pričela dela za sanacijo 
kanalizacijskega in 
vodovodnega omrežja. 

Dela bodo izvajali fazno.
Obstoječa kanala za odvod 

komunalnih in padavinskih 
odpadnih voda, ki sta doslej 
potekala preko zasebnih ze-
mljišč, bosta prestavljena v ob-

činsko cesto. Hkrati bo izvede-
na tudi sanacija vodovodnega 
omrežja v skupni dolžini 55 
metrov, ki je na tem odseku 
v slabem stanju. Vodovod, ki 
trenutno poteka preko zaseb-
nih zemljišč, bo prestavljen v 
območje občinske ceste. 

V času del, ki bodo zaključe-
na najkasneje do 21. 12. 2023, 
bodo na tem območju vzpo-
stavljene zapore cest:
• JP567191 Vrti (od križišča z 

LZ067211 Ulica Emila Ada-
miča do hišne številke Hor-
julska cesta 34): POPOLNA 
ZAPORA v fazi 1

• LZ067211 Ulica Emila Ada-
miča (med hišno številko 
Ulica Emila Adamiča 22 in 
17): POLOVIČNA ZAPO-
RA v fazi 1

• nekategorizirana javna cesta 
med hišno številko Horjul-
ska cesta 34 in 24: POPOL-
NA ZAPORA v fazi 2

• LC067021 Dobrova–Horjul 
(med hišno številko Horjul-
ska cesta 24 in 14): POLO-
VIČNA ZAPORA v fazi 3

Občina Dobrova - Polhov 
Grade

Obveščamo vas, da doda-
tna polovična ambulanta dru-
žinske medicine v Polhovem 
Gradcu, ki deluje od marca 
2023, še sprejema nove paciente. 

Delovni čas ambulante je ob 
ponedeljkih dopoldan in ob sre-
dah ter petkih popoldan.

V njej dela zdravnica Tanja 
Špiclin, v pomoč pa sta ji medi-
cinski sestri Marina Kovačič in 
Simona Strle.

Zdravnica Tanja Špiclin je di-
plomirala na medicinski fakul-
teti decembra 2010, specialistič-
ni izpit iz družinske medicine je 
opravila marca 2016 pod men-

torstvom mag. prim. Gojimirja 
Žorža. V specialistični nalogi 
se je ukvarjala z učinkovitostjo 
zdravljenja odvisnosti od kaje-
nja s kratkimi motivacijskimi 
intervencijami oziroma inter-
vjuji. Po specializaciji je delala 
v Zdravstvenem domu Šentvid, 
kjer še vedno opravlja enkrat 
tedensko delo diabetologinje, 
iz česar je opravila trimesečno 
dodatno usposabljenje na Dia-
betološki kliniki v Ljubljani. 

Zdravnica se redno izobražu-
je iz aktualnih tem družinske 
medicine, tako doma kot v tuji-
ni. Prednost ambulante je kva-
litetna, varna in kontinuirana 

obravnava s strani enega zdrav-
nika, dobra dosegljivost v ordi-
nacijskem času (neodgovorjene 
telefonske klice vračamo), mo-
žnost posvetov na daljavo in 
poudarek na preventivi ter re-
dnem tako laboratorijskem kot 
kliničnem spremljanju kronič-
nih bolezni. 

Zainteresirane vabimo k 
vpisu.

Tanja Špiclin, 
ambulanta družinske 

medicine
Polhov Gradec 13, 1355 

Polhov Gradec
tel: 01 555 01 70

Ambulanta družinske medicine 
Tanje Špiclin v Polhovem Gradcu obvešča: 

še vedno sprejemamo nove paciente!

Občina Dobrova - Polhov Gradec se je z okto-
brom kot 99. občina pridružila PROSTOFERJU, 
projektu Zlate mreže, ki starejšim občanom nudi 
možnost brezplačnega prevoza za opravljanje 
dnevnih obveznosti.

Zahvaljujemo se vsem voznikom prostovoljcem 
in donatorjem, ki so projekt pomagali uresničiti 
in s pomočjo katerih je Občina lahko opravila 
nakup novega električnega vozila; to so podjetje 
Bogema d. o. o., Javna razsvetljava d. d., Inštitut za 
javno zasebno partnerstvo Zavod Turjak, Roman 
Kralj s. p., GP Domgrad d. o. o. in LPP. Nakup ele-
ktričnega vozila je sofinanciralo tudi Ministrstvo 
za okolje, podnebje in energijo.

Kako uporabljati prostofer? Pokličite 080 10 10
Občanom je vsak delovni dan med 8. in 18. uro 

na voljo brezplačna telefonska številka 080 10 10, 
na kateri naročite prevoz. Željeni prevoz je treba 
naročiti vsaj tri dni prej. Prevozi se izvajajo vsak 
delovni dan med 7. in 18. uro, izjemoma tudi po 
dogovoru. 

Starejši občani, ki potrebujete prevoz do 
zdravnika, lekarne, upravne enote, pošte in 
drugih opravkov – vabljeni k uporabi brez-
plačnih PROSTOFERJEVIH storitev.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Prostofer je zaživel!

Odvoz kosovnih odpadkov
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Slovo od letošnjega poletja ni bilo težko, saj je 
to postreglo predvsem z izrednimi vremenskimi 
razmerami in številnimi gasilskimi intervencijami. 

Za Gasilsko zvezo Dolomiti 
in prostovoljnimi gasilskimi 
društvi iz naše občine je izje-
mno pestro obdobje. Vodstvo 
zveze je zato opravilo analizo 
nedavnih intervencij, ki so jih 
sprožila julijska neurja in avgu-
stovske poplave. Predstavitev 
analize je potekala v sredo, 20. 
9. 2023, v prostorih PGD Dvor. 
Predstavitve so se udeležili žu-
pan Jure Dolinar in podžupanja 
Ana Oblak, poveljniki gasilskih 
društev, njihovi namestniki in 
drugi predstavniki gasilskih 
društev, sektorski poveljniki, 
vodstvo občinske civilne zaščite 
in predstavniki Občine Dobro-
va - Polhov Gradec. V nadalje-
vanju sledijo podatki, ki so bili 
predstavljeni na dogodku.

 
Med 18. in 25. julijem je 
preglavice povzročal vetrolom 

Vse od leta 2017 dalje, ko je za-
gorelo na pobočju Lovrenca, pa 
do letošnjega julijskega vetrolo-
ma, na območju naše občine ni 
potekala nobena večja interven-
cija. 18. julija 2023 so bila zaradi 
vetroloma aktivirana prosto-
voljna gasilska društva Butajno-
va - Planina, Šentjošt, Dobrova, 
Zalog in Polhov Gradec. Tega 
dne je 59 gasilcev posredovalo 
na 10 lokacijah zaradi odkritih 
streh in podrtih dreves ter elek-
tričnih drogov ter skupaj opra-
vilo 108 ur. Vreme se je ponov-
no razbesnelo že naslednji dan, 
ko so zaradi odkritega objekta 
in podrtih dreves gasilci ponov-

no morali posredovati na dveh 
lokacijah, kjer so opravili 32 ur. 
Na intervencijah je sodelovalo 
10 gasilcev iz PGD Šentjošt in 
PGD Dvor.

25. julija 2023 pa je vetrolom 
zajel še širše območje – najprej 
so gasilci bili proženi zaradi 
podrtega šotora v Polhovem 
Gradcu, v nadaljevanju pa so 
priskočili na pomoč s črpanjem 
vode, z začasno sanacijo odkri-
tih ostrešij in z odstranjeva-
njem podrtih dreves, ki so med 
drugim ovirala tudi promet. 52 
gasilcev iz PGD Polhov Gradec, 
PGD Dobrova, PGD Dvor, PGD 
Zalog in PGD Črni Vrh je ta dan 
opravilo 321 ur, posredovali pa 
so na skupno kar 22 lokacijah. 

Številna posredovanja zaradi 
poplav med 4. in 6. avgustom

V noči na petek, 4. avgust 
2023, so se padavine močno 
okrepile in povzročile katastro-
falne poplave, ki so prizadele 
velik del Slovenije, močno pa so 
zaznamovale tudi našo občino. 
Kako obilne so bile te padavi-
ne, potrjuje tudi podatek, da je 
med 3. in 6. avgustom 2023 na 
Pasji ravni padlo kar 317 mm 
dežja! Kakšno je bilo dogajanje 
v prvih, še nočnih urah? Delo 
gasilcev se je torej pričelo že v 
noči na petek, ko so se ob 00.36 
prvič oglasili pozivniki gasilcev 
iz PGD Butajnova - Planina in 
PGD Šentjošt, ki so nato posre-
dovali na 5 lokacijah na obmo-
čju Butajnove. Ob 00.50 so bili 

aktivirani tudi člani PGD Črni 
Vrh, ki so posredovali na 7 loka-
cijah, in PGD Polhov Gradec, ki 
so posredovali na 16 lokacijah, 
ter PGD Zalog. Ob 02.03 je bilo 
zaradi poplavljanja Gradaščice, 
ki je v pol ure narasla za skoraj 
2 metra in dosegla rekordno 
višino, aktivirano še dvorsko 
gasilsko društvo. Za pomoč 
PGD Dvor je bilo nato ob 04.17 
aktivirano PGD Hruševo, a za-
radi poplavljene ceste njihova 
pomoč ni bila mogoča. Zgodaj 
zjutraj je bil aktiviran tudi štab 
civilne zaščite Občine Dobrova 
- Polhov Gradec. V Polhovem 
Gradcu je bil nato vzpostavljen 
štab za vodenje intervencije, kar 
so zaradi obsežnosti in razprše-
nosti po nedostopnem terenu 
prevzeli sektorski poveljniki, 
poveljnik Gasilske zveze Do-
lomiti Andrej Slovša pa je skr-
bel za koordinacijo. Ena izmed 
največjih težav, s katerimi so 

se spopadali, je bila preobre-
menjenost Regijskega centra za 
obveščanje, kar je povzročilo 
nedelovanje sistema in posle-
dično močno otežilo aktivira-
nje društev. 

Gasilci so bili v petek do 
12.00 pozvani na 32 zabeleže-
nih lokacij – a njihovo število 
je nedvomno veliko višje, saj so 
čez dan pomagali povsod, kjer 
je bilo treba. V soboto jim je na 
pomoč priskočilo tudi 80 gasil-
cev z 11 vozili in dvema priko-
licama iz Gasilske zveze Horjul, 
ki so opravili 640 ur dela. Delo 
gasilcev se je nadaljevalo tudi v 
nedeljo. Za posredovanje zaradi 
poplav so bila med 4. in 6. av-
gustom 2023 aktivirana vsa ga-
silska društva iz Gasilske zveze 
Dolomiti; 368 gasilcev je v tem 
času opravilo 4856 ur dela.

Na dnevu solidarnosti 
sodelovalo preko 100 gasilcev 
in 400 prostovoljcev

Tudi v naši občini je bila 14. 
avgusta 2023, na dan solidar-
nosti, organizirana akcija, ki je 

potekala pod vodstvom Obči-
ne Dobrova - Polhov Gradec. 
V njej je sodelovalo približno 
100 gasilcev iz PGD Dvor, PGD 
Črni Vrh, PGD Dobrova, PGD 
Hruševo, PGD Polhov Gradec, 
PGD Zalog in PGD Butajnova 
- Planina, ter 400 prostovoljcev. 
Skupaj so opravili dobrih 4000 
ur, z mehanizacijo (traktorji, ba-
gri …) pa je bilo ta dan opravlje-
nih kar 530 ur.

Na pomoč tudi v Savinjsko 
dolino

V naših krajih se je dogajanje 
počasi umirjalo, drugod v dr-
žavi, kjer so poplave povzročile 
še veliko večjo škodo, pa se je 
intenzivna sanacija nadaljevala. 
Gasilci iz Gasilske zveze Dolo-
miti so se odzvali na medregij-
ski poziv na pomoč in se večkrat 
odpravili v Savinjsko dolino. V 
četrtek, 10. avgusta 2023, se je 
na pomoč odpravilo 38 gasilcev 
s 7 vozili, v četrtek, 17. avgusta 
2023, pa 23 gasilcev s 6 vozili. V 
obeh dneh so skupno opravili 
915 ur.

Dokupiti bo treba dodatno 
opremo, pred nami pa 
predvsem finančni izzivi

Andrej Slovša in Franc Zi-
belnik, poveljnik in predsednik 
Gasilske zveze Dolomiti, sta po-
udarila, da je analiza potrebna 
predvsem zato, da vidimo, kaj 
je bilo narejeno dobro in kaj je 
treba še izboljšati, da bo posre-
dovanje gasilcev v prihodnje še 
učinkovitejše. Poveljnik zveze 
je poudaril, da morajo gasil-
ska društva načrtno kupovati 
opremo za posredovanje na to-
vrstnih intervencijah, kot so na 
primer muljne črpalke, vodni 
sesalci itd. ter navedel nekaj po-
dročij, kjer so možne izboljšave 

– javno alarmiranje s sireno in 
proženje gasilskih društev. »To 
niso ne prve, ne zadnje popla-
ve,« je še dodal, zato je pripra-
vljenost na morebitne ponovne 
naravne nesreče bistvenega 
pomena. Zahvalil se je vsem ga-
silskim društvom, sektorskim 
poveljnikom, civilni zaščiti in 
Občini Dobrova - Polhov Gra-
dec, ki je pomembno pomagala 
zvezi in društvom pri odzivu na 
poplave. 

Zahvalo je vsem društvom 
predal tudi poveljnik Civilne za-
ščite Občine Dobrova - Polhov 
Gradec Filip Božnar. Zbrane je 
nagovoril še župan Jure Dolinar, 
ki je povedal, da se občina na-
haja pred velikim izzivom, kako 
zagotoviti vsa potrebna sred-
stva za sanacijo škode, pri tem 
pa vsekakor računa na pomoč 
države. V nadaljevanju pa so 
svoje predloge in mnenja glede 
poteka zgoraj navedenih inter-
vencij podali tudi predstavniki 
nekaterih gasilskih društev ter 
poskrbeli za sklepno besedo k 
eni največjih naravnih nesreč, ki 
je kadarkoli prizadela naše kraje.                      

l.o.

Zahvala
 

Neurje, ki je Slovenijo pretreslo v začetku avgusta, ni prizaneslo niti nam. Že ponoči nas je 
prebudil zvok deroče vode. Vse do jutra smo se borili z vodo in reševali imetje, zjutraj pa so 
začeli zvoniti telefoni. Dvorišče je bilo kmalu polno sosedov, sorodnikov, prijateljev in gasilcev, 
s katerimi smo skupaj sanirali škodo in pripravljali teren za napovedane nadaljnje padavine. 
Prav tako nismo ostali sami niti na dan solidarnosti. Vsem zgoraj naštetim so se takrat pri-
družili še prostovoljci, od blizu in daleč. Hvala vsem, ki ste nam priskočili na pomoč. Hvala 
vsem, ki ste pripomogli z ročnimi in strojnimi deli. Hvala vsem, ki ste napekli in prinesli 
dobrote, s katerimi smo se med delom okrepčali. Ker nam je celoten vrt odneslo v dolino, 
smo zelo hvaležni tudi za prinešene pridelke – od rož, s katerimi smo okrasili grob, do sadja 
in zelenjave, s katero smo si napolnili želodčke.
Hvala!

Logarjevi

Obvestilo

Krajevna skupnost 
Dobrova organizira 
prihod Miklavža
Miklavž nas bo obiskal v torek, 5. 12. 2023 ob 17. uri v kulturni dvorani na Dobrovi.

Miklavž zbira naročila za darila pridnim otrokom do ponedeljka, 27. 11. 2023 na naslednjih 
mestih: 

- Krajevna Skupnost Dobrova
- Občina Dobrova – Polhov Gradec
- trgovina Mercator na Dobrovi

Vabljeni!

Obveščamo vas, da se z oktobrom 
odpirajo krajevni uradi na območju 
Upravne enote Ljubljana. 

Krajevni urad Dobrova se za stranke ponovno 
odpira v torek, 3. 10. 2023. Odprt bo vsak torek 
od 8. ure do 12. ure in od 13. ure do 15. ure.

Ostali krajevni uradi bodo odprti po nasle-
dnjem razporedu:
- Krajevni urad Velike Lašče bo odprt vsak po-
nedeljek od 8. ure do 12. ure in od 13. ure do 
15. ure.
- Krajevni urad Ig bo odprt vsak torek od 8. ure 
do 12. ure in od 13. ure do 15. ure.

- Krajevni urad Notranje Gorice bo odprt vsako 
sredo od 8. ure do 12. ure in od 13. ure do 17. ure.
- Krajevni urad Škofljica bo odprt vsak četrtek 
od 8. ure do 12. ure in od 13. ure do 15. ure.
- Krajevni urad Dol pri Ljubljani bo odprt vsak 
četrtek od 8. ure do 12. ure in od 13. ure do 15. 
ure.
- Krajevni urad Medvode ostaja do nadaljnjega 
zaprt, saj trenutno na lokaciji poteka popolna 
prenova zaradi posledic poplav.
Na vseh odprtih krajevnih uradih ostaja izključ-
no brezgotovinsko poslovanje. Za rezervacijo 
termina se lahko naročite na številko za naro-
čanje 01 828 16 94 ali preko spletne aplikacije 
UeNaročanje (https://uen.ortus-inc.si).

l.o.

Krajevni urad Dobrova je ponovno 
odprt vsak torek

Pod črto letošnjih neurij in poplav
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Slovesno ob gasilskem 
domu Podsmreka – to je 
kraj na obrobju občine, 
kjer se dogajajo velike 
stvari in to pozdravljajo 
poleg gasilcev tudi 
krajani.

 
Lepo, sončno in toplo jesen-

sko soboto, 7. oktobra 2023, 
ko so mnogi želeli delovno ali 
rekreativno izkoristiti krasen 
dan, da bi kar največ postorili 
pred obetajočimi temperatur-
nimi spremembami, se je ob 
17. uri pri gasilskem domu 
Podsmreka zbralo mno-
go ljudi iz požarnega okoliša 
PGD Podsmreka. Na prijazno 
povabilo domačega gasilskega 
društva so se v lepem številu 
odzvali krajani iz Podsmreke, 
Komanije, Draževnika, Razor, 
Žej in Poti čez gmajno, nekaj jih 
je prišlo s Tržaške ceste in tudi 
od drugod, ker so bili nekoč po-
vezani z življenjem v teh krajih.

PGD Podsmreka, ki je 
letos obhajalo 100 letni-
co društva, je organiziralo 
slovesno otvoritev preno-
vljenih poslovnih prostorov 
gasilskega doma.

Po nič kaj prijetnem zaključ-
ku z najemnikom pekarne so 
gasilci društva v dobri veri, da 
bodo prostore malo osvežili 
in jih oddajali naprej, kar je 
za društvo nujno, saj s tako 
dobljenimi sredstvi vsaj 
minimalno krijejo stroške 
obratovanja, se je izkaza-
lo, da bo potrebna obsežna 
investicija. V nadaljevanju je 
bilo treba veliko premišljenih 
korakov in hitrih dejanj. Ko-
nec januarja 2022 je po pogo-
voru z odvetnikom, ki je vodil 
postopek o končanju najema s 
predhodnim najemnikom pa-
dla odločitev, da gasilci prostor 
sami izpraznijo in ga uredijo. V 
začetku februarja so ob izdatni 

pomoči svojega člana operative 
Robija Čudna, ki je sodeloval z 
bagrom in tovornjakom, pričeli 
podirati, odvažati ruševine in 
pospravljati prostore. Izkazalo 
se je, da ne bo samo olepšava 
prostorov, ampak konkreten 
poseg. Predsednik društva Ja-
nez Rotar je zaprosil prijatelja 
arhitekta Ernesta Skočirja, ki je 
brez oklevanja takoj velikodu-
šno priskočil na pomoč. Sku-
paj sta si ogledala poslopje in 
arhitekt je opravil prve izmere 
prostorov. Zaradi statike so naj-
prej naredili premostitev AB 
plošče z lesnimi lepljenci, ki jih 
je vgradil tesar s pomočjo avto 
dvigala Suhadolc. V mesecu 
aprilu so se gasilci dobili z ne-
premičninskim posrednikom 
za oddajo prostora, čiščenje in 
rušenje poslovnega dela pa so v 
večini opravili sami. V nadalje-
vanju so iskali najemnika, ki bi 
bil zainteresiran za dolgoročni 
najem. V začetku maja so gasil-
ci po navodilih arhitekta sami 
izvedli ojačitve v prostorih z 
železnimi profili, da ne bi prišlo 
do zrušitve plošče. 

V vmesnem času so potekali 
pogovori z bodočimi najemni-
ki, arhitekt pa jim je zrisal več 
različnih izvedb ureditve pro-
storov. Zidar Goran Kalaman-
da, ki je z delom pričel takoj po 
ojačitvi AB plošče in je bil sprva 
naprošen za samo manjšo po-
sredovanje, je ostal na objektu 
kljub že predhodno prevzetimi 
deli vse do konca in s tem gasil-
cem olajšal skrbi, da investicijo 
čim hitreje zaključijo. Sočasno z 
zidarjem so se dogovorili tudi z 
ES Rotar Vid s. p., da prevzame 
vsa elektro dela, vodovodno-in-
stalacijska in plinska dela. Po-
leg vseh operativnih nalog 
in dela na objektu so v me-
secu juliju uspešno izvedli 
tudi veliko veselico.

V mesecu avgustu je gasilce 
poleg vsega dela, ki so ga na 
objektu pridno opravili vetera-

ni, operativni in podporni člani, 
doletel še požar na Krasu in 
hud veter v domačem kra-
ju, kjer so morali večkrat 
posredovati. V mesecu sep-
tembru so kupili les za streho 
in določili kritino. V oktobru 
so naročili okna in vrata pri 
Nagode Postojna, domači član 
Robi Čuden pa je naredil izkop 
za meteorno vodo. Gasilci so 
pričeli z odkrivanjem strehe, ki 
jo je nato tesar Damir Čermul 
iz podjetja PASION uredil in na 
novo prekril. Pričela se je tudi 
izdelava nove plinske instalacije. 
Ves čas so potekala dela na vo-
dovodni in elektro instalaciji, z 
deli je pričel tudi pleskar. Matej 
Novak, operativni član domače-
ga društva, je prevzel izvedbo 
»knauf« oblog, kar mu z ekipo 
operativnih članov odlično 
uspelo. Za izdelavo zahtevnega 
stropa so porabili veliko svojega 
prostega časa. Na pobudo vete-
ranov so krajane prosili za po-
daritev dreves, ki so jih nato ve-
terani, gasilci in podporni člani 
pod vodstvom Vinka Kušarja in 
Janeza Kristana posekali in pri-
pravili za prodajo. Zbrani denar 
so porabili za investicijo. V me-
secu marcu so izvedli general-
no čistilno akcijo. Keramičar je 
zaključil z deli, končno so začeli 
z montažo sanitarne keramike. 
Sočasno z vsemi deli se je priče-
la izdelava fasade in predpripra-
ve za zunanjo razsvetljavo.

Pri izdelavi fasade so 
morali gasilci urediti tudi 
podaljšek dvorane in preu-
rediti nišo za kip njihovega 
zavetnika sv. Florjana. Soča-
sno so urejali tudi cokel fasade 
in klančino pri vhodu v dvora-
no. Takoj po končanju fasade so 

zmontirali svetlobni napis PGD 
PODSMREKA, ki je zdaj viden 
tudi ponoči. Bližala se je sto-
ta obletnica PGD. V dvora-
ni, ki so jo povečali, je bilo 
treba pohiteti z zaključeva-
njem del zaradi slavnostne 
seje, ki so jo imeli v začetku 
junija 2023. Vložen napor se 
je obrestoval, saj je operativni 
član Matej Novak s pomočjo 
ostalih operativnih članov tik 
pred slavnostno sejo položil 
vinil. V juliju je Elektro priklo-
pilo elektriko v glavni omarici. 
Novi najemnik, MasterChef 
2022Slovenije Luka Novak, 
je v avgustu 2023 poskusno 
zagnal z deli v kuhinji, zače-
tek obratovanja pa se je zaradi 
obsežnih del zamaknil. V sep-
tembru so bila zmontirana še 
notranja vrata, tako da je zdaj 
prostor pripravljen za obrato-
vanje.

S to investicijo so pod-
smreški gasilci pridobili 
prenovljen prostor za od-
dajo, povečali so servisni 
prostor v dvorani, pridobi-
li klančino za invalide za 
vstop v dvorano, novo stre-
ho, fasado in delno začeli z 
ureditvijo okolice gasilske-
ga doma na severni strani. 

Predsednik PGD Pod-
smreka Janez Rotar je oce-
nil, da so gasilcem in kra-
janom nove pridobitve lepo 
uspele ter so lahko vsi pono-
sni na ta velik dosežek. Ga-
silci so ustanovnim članom in 
članicam pokazali, da se ti niso 
trudili zaman, da se poslan-
stvo društva nadgrajuje tako z 
operativnem delom kot tudi z 
vzdrževanjem gasilskega doma 
in da bodo tudi v bodoče ponos 

kraju in krajanom, čeprav bodo 
finančno breme čutili še kar ne-
kaj časa.

Ob sklepu nagovora se je 
predsednik PGD Podsmre-
ka Janez Rotar vsem iz srca 
zahvalil, ki so darovali in 
sodelovali pri izvedbi. Za-
hvalil se je tudi Luku Novaku 
za potrpljenje in sodelovanje, 
zahvalo je namenil tudi članom, 
ki jih žal ni mogel omeniti, a 
so srčno in brez oklevanja pri-
skočili na pomoč, da so lahko 
obnovo uspešno dokončali. Za-
hvalil se je tudi obrtnikom, ki so 
delo opravili korektno in sledili 
predlaganemu terminskemu 
planu. Kljub poslanstvu, ki ga 
gasilci opravljajo v dobrobit 
vseh krajanov in cele občine, se 
je s pomočjo do zdaj odzvala le 
Krajevna skupnost Dobrova. Za 
darovan znesek, ki sicer pri taki 
ogromni investiciji pomeni le 
majhen delež, se je predsednik 
domačih gasilcev lepo zahvalil 
predsedniku Krajevne skupno-
sti Dobrova Marjanu Pograjcu. 
Iskreno zahvalo je namenil tudi 
članicam, članom, podpornim 
članom, donatorjem in vsem, 
ki so kakorkoli pripomogli pri 
zahtevni investiciji. Zahvalil se 
je tudi arhitektu Ernestu Sko-
čirju za strokovno svetovanje in 
vodenje investicije ter za ogro-
mno vloženih ur in kilometrov. 
Zahvalil se je tudi vsem gospo-
dinjam, ki se vedno izkažejo kot 
dobrosrčne ter velikodušne in 
so spekle pecivo, da so se gostje 
na otvoritvi posladkali z doma-
čimi dobrotami.

Na koncu nagovora sta 
predsednik PGD Podsmre-
ka Janez Rotar in novi naje-
mnik prostorov Luka Novak 

skupaj prerezala slavnostni 
trak in tako otvorila delova-
nje krasnih novih prostorov. 
Mojster kuharskih speciali-
tet Luka Novak je pozdravil 
navzoče in povedal, da se 
bodo potrudili s pripravo 
okusne hrane in omogočili 
čudovito kulinarično doži-
vetje s »catering« pogosti-
tvijo. Sledil je nagovor župa-
na občine Dobrova - Polhov 
Gradec Jureta Dolinarja, ki 
je pozdravil vse navzoče in 
pohvalil veliko pridobitev 
ter obljubil sodelovanje in 
sredstva. Vse zbrane je nato 
pozdravil še predsednik 
Krajevne skupnosti Dobro-
va Marjan Pograjc ter za-
želel prijetno druženje in 
veselje v srcih ob novih pri-
dobitvah. 

V prijetnem vzdušju so se 
ljudje ob druženju s pokuša-
njem kulinaričnih mojstro-
vin ekipe Luke Novaka in ob 
pijači, ki so jo postregli do-
mači gasilci, izmenjali izku-
šnje in se pogovarjali tudi o 
predvidenih planih dela za pri-
hodnje. Ob slastnih dobro-
tah, topli in okusni hrani, 
pecivu ter prijetnih zvokih 
harmonike in kitare je bil 
to res prijeten prazničen je-
senski dan v povezanosti, ki 
se je zavlekel pozno v večer.

Gasilci se zavedajo, da so 
odvisni od prispevkov kra-
janov, Krajevne skupnosti in 
Občine. Vsi so povabljeni, 
da pomagajo po svojih mo-
čeh, da prispevajo z nakazilom 
prispevka ali dela dohodnine 
ter na takšen ali drugačen 
način sodelujejo in živijo s 
krajem, saj gasilski dom služi 
tudi njim, ne samo gasilcem. 
Gasilci so odprti, skrbni in 
delovni ter o opravljenih 
velikih delih raje manj go-
vorijo in več pričujejo, kar 
zagotovo ni za spregledati. Zato 
smo lahko tudi radodarni čez 
vse leto, posebej pa ob obisku 
gasilcev ob koncu leta, ko nas 
obiščejo s koledarji. Imeti v 
neposredni bližini na voljo 
usposobljeno, izkušeno in 
zagnano ekipo za pomoč, je 
velik privilegij. 

Robi Kržič

Slovesno ob 
gasilskem
domu Podsmreka
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Stari vrh v Škofjeloškem pogorju poznajo 
predvsem smučarji, posebno priljubljen je pri 
mladih smučarjih, saj tu potekajo njihova domača 
in mednarodna tekmovanja. 

Prijazen pa je tudi do poho-
dnikov, saj nudi prelepe razgle-
de tako na okoliško hribovje kot 
tudi na Kamniško-Savinjske 
Alpe. V zadnjem času zgrajeni 
adrenalinski park privablja vse 
več izletnikov. Tako se je petin-
pedeset pohodnikov Društva 
upokojencev Dobrova odločilo, 
da Stari vrh obišče v načrtova-
nem oktobrskem pohodu. 

Iz meglene Dobrove so se 
odpeljali proti Škofji Loki, kjer 
jih je že pozdravilo sončno je-
sensko jutro. Še malo vožnje 
in prispeli so do parkirišča pri 
spodnji postaji žičnice. Tu se 
je začel njihov pohod. Odločili 
so se, da gredo na vrh Starega 
vrha (1217 m) po Valentinovi 
poti. 

Lepo označena pot jih je 
vodila mimo stare domačije 
Žgajner, lepo obnovljene in s 
cvetočimi rožami okrašene. 
Nastalo je kar nekaj posnetkov 
za spomin, preden so pot na-
daljevali mimo adrenalinskega 
parka in Gostišča Stari vrh, kjer 
se je pričel še zadnji del poti. Še 
malo napora in večina je prišla 

na vrh. Kar nekaj pohodnikom 
– strastnim gobarjem – pa so 
zadišali jurčki, zato so namesto 
hoje na vrh začeli nabirati gobe. 
Užitkov, takšnih in drugačnih, 

ni manjkalo, lep razgled, toplo 
sonce, prijetna družba, pa še 
gobe so bili vzrok, da je čas hi-
tro minil. 

Zato se je bilo treba vrniti do 
Gostišča Stari vrh, kjer so bili 
dogovorjeni za kosilo. Kot vsi 
pohodi, je bil tudi ta kar na-
poren, zato se je enolončnica z 
domačimi štruklji na terasi go-
stišča zelo prilegla. Tudi poči-
tek je prišel prav, saj je bil pred 
njimi še spust v dolino. 

Vse lepo hitro mine, vendar 
so imeli pohodniki pred odho-

dom nazaj v dolino na svojem 
že 290 pohodu še eno prijetno 
dolžnost. Kot že vrsto let, je 
bila tudi tokrat z njimi Ma-
rija Ambrožič. In prav ona je 
opravila na ta dan 200. pohod. 
Pohodniki so ji pripravili in 
podelili priznanje z željo, da bi 
kljub njenim letom tudi v bo-
doče z veseljem hodila z njimi 
na pohode.

Zapisal: Vinko Kuder, 
fotografija: Ana Seliškar

Dolgi jesenski 
večeri so kot 
nalašč za ogled 
filma, včasih pa 
v naših koncih 
pogrešamo kino. 

V soboto, 4. novembra, ob 20. 
uri bo kulturni dom v Šentjoštu 
vsaj za en večer postal prava ki-
nodvorana. 

Čez filmsko platno bo ste-
kla reka Sava in njena zgodba. 
Zgodba, ki jo piše Sava, svoj 

glas pa so ji v filmu Ena za reko: 
Zgodba Save posodili štirje po-
javni kajakaši.  V 11 dneh so 
preveslali celotno dolžino Save 
v Sloveniji, vmes pa šteli ptice 
in spoznavali njeno divjo prete-
klost, jemali vzorce njene vode, 
raziskovali njeno temno zgodo-
vino in negotovo prihodnost.

Film je nastal po idejni zasno-
vi Roka Rozmana, tudi enega 
izmed kajakašev, ki se nam bo 
po koncu projekcije pridružil na 
odru in poklepetal z nami. 

Do začetka junija letos je bil 

film Zgodba za Savo izbran v 
program 27 filmskih festivalov 
iz 26 držav in osvojil 11 nagrad.

Celovečerni dokumentarni 
film je oda Savi. Oda vsem re-
kam, naravi, živim bitjem. 

Pa tudi opomin človeku. 
Ker brez narave ni nas, ona pa 

je tudi brez nas. 
Vstop je prost. 
Veseli bomo prostovoljnega 

prispevka.

Kulturno prosvetno društvo 
Ivan Cankar Šentjošt

Filmski večer v Šentjoštu in pogovor z ustvarjalcem: 
Zgodba Save

KD Jakoba Trobca

Polhov Gradec

19:00 Spominski večer

16:30 Vprašanja ob koncu življenja 

dr. Jože Trontelj 
(1939 - 2013)

sobota, 25. november

okrogla miza z gosti:

dr. Borut Ošlaj, dr. Urh Grošelj,

dr. Jadranka Buturović Ponikvar

KULTURNI DOM DOBROVAKULTURNI DOM DOBROVA
NEDELJA, 26. NOVEMBER, OB 9:00NEDELJA, 26. NOVEMBER, OB 9:00

VSTOP
PROST

00386 40 480 115

IŠČETE NOVA OBLAČILA, APARATE, KNJIGE, HRANO, ŠPORTNE
PRIPOMOČKE ALI KAJ DRUGEGA? NA ŠUSNICI LAHKO IZMENJATE

IN NAJDETE PRAKTIČNO VSE, KAR SI LAHKO ZAMISLITE!

ŠUSNICAŠUSNICA
BOLŠJI SEJEM 

& 
IZMENJEVALNICA

ZIMSKA 
EDICIJA

sus.kud.dobrova@gmail.com

NA ŠUSNICI LAHKO KUPUJEŠ, IZMENJAŠ IN PRODAJAŠ.

PREDHODNA PRIJAVA NI POTREBNA.  

PRIDI IN POSTAVI SVOJE PREDMETE NA SEJEM.

Stari vrh
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Tema letošnjega 
Tedna otroka je bila 

radovednost oz. Zakaji 
in zatoji radovednosti.

Zveza prijateljev 
mladine Slovenije je 

na nacionalni ravni 
pripravila natečaj in 

ga ponudila vsem 
slovenskim šolarjem.  

Učenci so bili povabljeni, da 
najdejo čim bolj radovedno 
vprašanje in nanj poiščejo 
odgovor na čimbolj »razisko-
valen« in inovativen način, 
se pravi brez pomoči strica 
Googla. Kot vsako let pa smo 
tudi letos na naši šoli pripravili 
»polhograjski program«. 

S sodelavko sva oblikovali 
načrt za ponedeljkovo razre-
dno uro. Za uvod sva predla-
gali ogled ene od nam vseh 
poznanih in simpatičnih ri-
sank Pipi in Melkijad. Saj se še 

spomnite večnih vprašanj Pi-
pija: »Melkijad, kaj je to ...?« in 
odgovor starejšega brata: »Nič 
lažjega, pojdi z mano.« Zveda-
vost malega Pipija in potrpe-
žljivost Melkijada ter čas, ki si 
ga je vzel, da je bratu odgovo-
ril na vsako, na videz še tako 
nepomembno, nemogoče ali 
celo trapasto vprašanje, sta 
zgovorna sama po sebi.

Učitelj je nato s skritim 
predmetom v škatlici v otrocih 
poskusil zbuditi radovednost, 
nato pa je sledil krajši pogovor 
na temo radovednosti. 

Učenci so skupaj z učiteljem 
iskali odgovore na vprašanja 
kot so: Kaj je radovednost? 
Je pomembna? Zakaj je po-
membna? Kaj se zgodi, da (v 
najstništvu) radovednost po-
gosto zamre? Kaj radovednost 
prebuja, kaj pa jo zatira? Se 
strinjate s izrekom: »Kdor ne 
tvega največ tvega«? Znamo 
presojati, kdaj je tveganje pre-
veliko? Je vse napake možno 
popraviti? in tako naprej. Da 
radovednost vsaj malo spod-
budimo, smo v šolski avli in na 
hodniku razredne stopnje pri-
pravili kotiček radovednosti. 
Tam jih je čakalo cel kup za-
nimivih vprašanj Zakaj ...? in 
odgovorov Zato ... Med njimi 
pa je bilo tudi posebno nagra-
dno vprašanje Zakaj?. Naloga 
otrok je bila, da na dano vpra-
šanje poiščejo čimbolj izviren 
odgovor. 

Avtor najbolj domiselnega 
odgovora pa je bil tudi nagra-
jen. 

Moram priznati, da me je 
odziv otrok oz. število od-
govorov v skrinjici prijetno 
presenetilo, saj se mi večkrat 
zdi, da je naše otroke radove-
dnost z vso ustvarjalnostjo 
in domišljijo, ki ju prinese 
sabo, zapustila ter da otroke 
digitalne dobe nobena stvar, 
razen računalniških igric in 
aplikacij na mobilnem telefo-
nu, ne pritegne več. Ne vem. 
Razmišljam. Mogoče pa jim 
ne ponudimo pravega vpraša-
nja ali pa so enostavno nehali 
spraševati, ker so na vprašanja 
s strani odraslih prevečkrat 
dobili odgovor: »Daj mi mir, 
zdaj nimam časa.«

Kaj menite?
No, če sem s tem vpraša-

njem tudi v vas bralcih prebu-
dila kanček radovednosti, po-
tem je namen članka dosežen. 

Bodimo radovedni!
Darja Malovrh

Naša šola sodeluje v projektu 
Nacionalni mesec skupnega branja, 
ki poteka od 8. 9. do 8. 10. 2023. 

V tem mesecu smo izpeljali 
več bralnih projektov, nekatere 
pa smo ta mesec pričeli izvajati 
in bodo trajali celo šolsko leto. 

Seznam dogodkov z opisom 
dejavnosti je dostopen tudi na 
uradni spletni strani projekta: 
https://nmsb.pismen.si/sode-

lujoci/izvajalci/. Sezono branja 
smo že tradicionalno začeli z 
dogodkom Bralni maraton, 
letos smo ga izpeljali v pone-
deljek, 18. 9. Ves teden pred 
maratonom smo učitelji razre-
dniki, učiteljice slovenščine in 
knjižničarka motivirali učence 
za opravljanje Bralne znač-

ke. S predstavitvami gibanja 
Bralna značka smo v vseh 
razredih opomnili učence na 
pomen in koristnost branja, 
jim predstavili zgodovino 
gibanja in pokazali, kako je 
Bralna značka izgledala ob 
samih začetkih, saj letos teče 
že 63. leto tovrstnega branja. 
Učencem je bilo še posebej 
zanimivo slišati, kaj smo uči-
telji in drugi strokovni delavci 
šole brali v svojih osnovno-
šolskih letih. 

Na dan izvedbe Bralnega 
maratona so vsi učenci na 
matični šoli in na podružni-
cah od doma prinesli svojo 
knjigo. To je bila lahko nji-
hova najljubša knjiga ali pa 
tista, ki so jo imeli ravno »v 
branju«. 

Poleg Bralnega maratona 
pa se je v tem mesecu zvrstilo 
še nekaj pomembnih dogod-
kov za mlade/bodoče bralce. 
Prvošolci z matične šole so 13. 
9. prvič vstopili v šolsko knji-

žnico, se spoznali s knjižničar-
ko, prisluhnili pravljici Miška 
Lila s knjižne police (Natalie 
Quintart) in prejeli svoje knji-
žnične izkaznice. Podružnično 
šolo v Črnem Vrhu je knjižni-
čarka letos prvič obiskala 5. 9. 
in se tudi tam spoznala s prvo-

šolci, na POŠ Šentjošt pa 12. 9. 
Društvo Bralna značka Slove-
nije (ZPMS) je tudi letos ob-
darilo prvošolce z novo slika-
nico, vsi so prejeli Hišo selivko 
avtorja Marka Kravosa. Knjigi 
so z zanimanjem prisluhnili v 
knjižnici in se preizkusili v raz-
vrščanju ilustracij po zaporedju 
v zgodbi.

S Pravljičnimi uricami pa 
smo že pričeli v sodelovanju z 
Vrtcem pri OŠ Polhov Gradec. 
Prvi pravljični urici so se pri-
družili Metuljčki in Pikapolo-
nice, v kratkem nas obiščejo še 
drugi. Vsi otroci z vrtca bodo 
tudi letos vzgajali bodoče bral-
ce s Knjižnim nahrbtnikom, 
v katerem bodo med otroki 
krožile njim primerne knjige 
z dodano strokovno knjigo za 
starše.

Mesec skupnega branja 
bomo v šolski knjižnici za-
ključili z ustvarjalnim nateča-
jem izdelave knjižnih kazalk. 
V njem sodelujejo vsi učenci v 
oddelkih podaljšanega bivanja 
na matični šoli. Poslikali bodo 
knjižne kazalke in med najlep-
šimi jih bo 10 razstavljenih v 
knjižnici, najboljši trije avtorji 
bodo tudi nagrajeni.

Nika Rožnik, knjižničarka 
na OŠ Polhov Gradec

Mini olimpijada je v 
četrtek, 5. 10. 2023, 

obiskala Polhov Gradec. 

Dogodka Olimpijskega ko-
miteja Slovenije so se udeležili 
otroci prve triade OŠ Polhov 
Gradec in OŠ Dobrova ter sta-
rejše vrtčevske skupine. Mini 
olimpijada je namenjena spod-
bujanju otrok k aktivnemu pre-
življanju prostega časa, ponuja 
pa tudi priložnost za predsta-
vitev različnih lokalnih društev. 

Mini olimpijado so tradici-
onalno otvorili učenci z noše-
njem olimpijske bakle in za-
stave ob spremljavi olimpijske 
himne. Sledila je svečana za-
prisega, pogovor z olimpijsko 
prvakinjo Uršo Bogataj in za-
bavno dogajanje, ki ga je vodila 
maskota Olimpijskega komiteja 
Slovenije, lisjak Foksi. Pridruži-

la pa se mu je tudi naša domača 
maskota, Polh Rogovilež.

Vse prisotne sta nagovori-
la tudi ravnateljica OŠ Polhov 
Gradec Ilinka Kucler in župan 
Občine Dobrova - Polhov Gra-
dec Jure Dolinar, ki je otroke 
spodbudil k tekmovanju v duhu 
slogana važno je sodelovati, ne 

vedno zmagati – kajti zmago-
valci smo vsi, ki se potrudimo 
po svojih najboljših močeh. To 
pa je tudi vodilo Mini olimpi-
jade, ki tako kot vsi olimpijski 
dogodki sledi načelom solidar-
nosti, prijateljstva in odličnosti. 

V nadaljevanju dogodka so se 
otroci preizkusili v več športnih 

izzivih, ki so jih pripravila do-
mača športna, gasilska in druga 
društva. Njihov trud pa je bil 
na koncu nagrajen s podelitvijo 
priznanj za udeležbo in uspešen 
nastop.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Mini olimpijada na OŠ Polhov Gradec Teden otroka 2023
na OŠ Polhov Gradec

Nacionalni mesec skupnega branja
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September je hitro 
minil in že je tu mesec 

oktober. 

V letošnjem šolskem letu smo 
v naš vrtec sprejeli skoraj 170 
otrok in lahko rečemo, da je 
uvajalno obdobje minilo hitro 
in brez večjih težav. Otroci so se 
vrtca že lepo navadili in že smo 
začeli z uresničevanjem ciljev, 
ki smo si jih v tem šolskem letu 

zastavili. Ker se zavedamo, da 
je gibanje eno od bolj pomemb-
nih področij, smo letošnje na-
črtovanje usmerili v to smer. 
Veseli nas, da vreme še ni nič 
kaj jesensko in lahko otroci res 
veliko časa preživijo na svežem 
zraku ob žarkih toplega jesen-
skega sonca. Veseli nas tudi, da 
se je v teh dneh končala prenova 
igrišča na Dobrovi. Vse to pri-
pomore k uresničevanju naših 
zastavljenih ciljev. V začetku 

oktobra smo se udeležili Mini 
olimpijade v Polhovem Gradcu, 
mlajši otroci pa so imeli svojo 
Mini olimpijado kar v vrtcu oz. 
v športni dvorani na Dobrovi. 
Izvedli smo tudi jesenski kros, 
za tiste najmlajše, ki pa še ne 
hodijo, so vzgojiteljice pripra-
vile »puzi kros« in tako so se 
lahko na progi preizkusili prav 
vsi otroci.

Zapisala: Mateja Dolinar

Vabilo 

ŠD Setnik vabi na 
PINK PONK turnir 

 

ŠD Setnik vabi na 11. tradicionalni PINK 
PONK turnir, ki bo potekal v nedeljo, 26. 

novembra 2023, v dvorani PGD Zalog.
Prijavnina na igralca znaša 5 €, trije najboljši 
igralci pa prejmejo pokal in finančno nagra-
do (nagradni sklad znaša 100 % prijavnin).

Več informacij in prijave, ki so možne do 24. 
11. 2023: 
Krištof (030 620 595) in Andraž (030 326 
509).

Spremljajte nas na FB in IG profilu, kjer lah-
ko dobite še ostale informacije o dogodku. Se 
vidimo, zabavno bo!

ŠD Setnik

Člani ŠD Setnik smo tudi letošnji 
september organizirali 15. 
tradicionalni turnir v malem 
nogometu, ki si ga bomo zapomnili 
predvsem po odličnem vremenu, 
velikem številu obiskovalcev in 
dobrem nogometu.

Turnir je potekal v soboto, 16. 9. 2023, ko se je 
na igrišču pri OŠ Polhov Gradec zbralo 11 tek-
movalnih ekip, med njimi dve domači – ŠD Se-
tnik senior in ŠD Setnik junior. Letos je v sklopu 
turnirja prvič potekala tudi športna animacija 
za vse otroke, ki je poskrbela za dodatno pope-

stritev sobotnega popoldneva. Najboljši vratar 
turnirja je postal Martin Umek iz ŠD Šentjošt, 
najboljši strelec Jan Oblak iz ŠD Šentjošt, naj-
boljši igralec turnirja pa Luka Turk iz ekipe 
Ključavničarstvo Kunc. 3. mesto na turnirju so 
osvojili člani ekipe ŠD Prvak 1, 2. mesto Klju-
čavničarstvo Kunc, 1. mesto pa ŠD Šentjošt, ki 
je osvojil tudi simbolični pokal šanka in pokazal, 
da so na tradicionalnem setniškem turnirju le-
tos resnično pometli z vso konkurenco. Vsem 
prejemnikom pokalov iskreno čestitamo! Za-
hvaljujemo se vsem tekmovalcem, obiskoval-
cem turnirja in pa našim sponzorjem! 

ŠD Setnik

Ključavničarstvo Kunc

Za prvošolci je že mesec dni pouka. 

Prvi negotovi koraki se spreminjajo v stabilne, 
odločne in varne. So pa tudi pogumni in samo-
stojni; velika večina prvošolcev že pogumno in 
samostojno prihaja v razred sama, brez sprem-

stva staršev. Od staršev se poslovijo v garderobi 
in sami zakorakajo do razreda. Nekateri med nji-
mi so zaradi tega zelo ponosni. Ravno tako smo 
ponosne učiteljice prvih razredov, ki pozdravlja-
mo njihov pogum in samostojnost.

Učiteljice prvih razredov

Na OŠ Dobrova hodijo pogumni prvošolci

Zmagovalec setniškega turnirja 
v malem nogometu je ŠD Šentjošt

Novo šolsko leto v vrtcu pri OŠ Dobrova
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V letošnji sezoni ste se udeležili vseh sedmih dirk, ki 
so štele za državno prvenstvo. Trikrat ste stali na 
najvišji stopnički, in sicer na prvi dirki v avstrijskem 
Rechbergu, predzadnji dirki v hrvaškem Buzetu in na 
zadnji dirki v Italiji, v Čedadu. Tam ste dosegli tudi 
odlično 2. mesto v konkurenci skupine 5b. Zmaga se 
vam je izmuznila za zgolj 0,3 s. Druga ste bili na vseh 
slovenskih dirkah: na Gorjancih, v Podnanosu ter v 
Ilirski Bistrici. Edino tretje mesto je osvojila v Skradinu 
pri Šibeniku na Hrvaškem. Impresivni rezultati komaj 
druge sezone, a vrniva se na začetek. Kako ste sploh 
začeli s tekmovalno vožnjo in kaj vas je pritegnilo h 
gorsko-hitrostnim dirkam z avtomobili?

Oče Matjaž in stric Jurij sta bila v preteklosti 
uspešna voznika rallyja, tako da sem bila z avto-
mobilizmom v stiku od malih nog. Sama hitrost 
mi je bila vedno blizu tudi zato, ker sem kot otrok 
trenirala in tekmovala v alpskem smučanju. Na 
začetku svoje poti sem želela opravljati vlogo 
sovoznice v rallyju in z očetom sva kot predtek-
movalca odpeljala dva rallyja, kjer sem mu brala 
zapiske. Kmalu sem spoznala, da mi ta vloga ne 
ustreza. Potem sem se nekaj časa spogledovala z 
idejo, da bi sama sedla za volan, vendar sem imela 
ob tem pomisleke, tako o sebi kot o tem, kako se 
bodo na to odzvali domači. Ko smo nekako začeli 
resno razmišljati o tem, da se ponovno (po očetu 
in stricu) podamo v svet bencinskih hlapov, nam 
je načrte preprečila pandemija in nam vzela dobri 
dve leti, torej dve sezoni. Nato sem se nekajkrat z 
dirkalnikom, ki ga uporabljamo za trening, v vlo-
gi predtekmovalke udeležila nekaterih gorskih 
dirk. Prvič pa sem v uradni konkurenci nastopila 
lansko leto, v sezoni 2022, na gorsko hitrostni dir-
ki (GHD) v Lučinah, v Poljanski dolini. GHD je 
drugačna oblika tekmovanja kot rally, je sprint in 
ne maraton. Po načinu tekmovanja je izredno po-
dobna superveleslalomu ali smuku in ker izhajam 
iz smučanja, mi je zato ta panoga pisana na kožo.

Kako lovite ravnotežje med hitrostjo in varnostjo v tej 
vrsti dirk?
Kot sem omenila, so gorsko hitrostne dirke izre-
dno podobne superveleslalomskih ali smukaškim 
preizkušnjam. Ni prostora za napake, vsak detajl, 
malenkost šteje. Gre za vožnjo, kjer voznik išče 
svoj limit in limit dirkalnika. Urnik tekmovanja 
predvideva 2 do 3 uradne treninge, na katerih se 
tekmovalci spoznamo s tekmovalno progo, nje-
nimi značilnostmi ter iščemo optimalno linijo 
vožnje, ki jo prilagajamo značilnostim svojega 
dirkalnika. Treningi običajno potekajo ob sobo-
tah, v nedeljo pa sledijo 2 do 3 tekmovalne vožnje. 
Vožnja traja med 3 in 5 minut, proge pa so dolge 
od malo manj kot 3 km pa tudi do 7 km, v tujini še 
več. Progo se moramo naučiti na pamet, saj smo 
v dirkalniku, za razliko od rallyja, sami. Večina 
tekmovalcev, med njimi sem tudi sama, nikoli ne 

vozi na 100 %, temveč nenehno išče razmerje med 
tem, da so čim hitrejši in tem, da bodo dirkalnik 
varno pripeljali do cilja. Predvsem v drugem delu 
sezone si namreč dirke sledijo v razmaku 14 dni, v 
tem času pa je, če pride do nesreče, izredno težko, 
predvsem pa naporno popraviti dirkalnik. Tisti 
tekmovalci, ki si zadajo, da bodo odpeljali celo-
tno sezono in ciljajo na naslove državnih in po-
kalnih prvakov, morajo še toliko bolj preudarno 
načrtovati svoj nastop, marsikdaj tudi na račun 
hitrejše vožnje in boljše uvrstitve na posamezni 
dirki. Med njimi sem bila letos tudi sama. Včasih 
je bilo res težko, še posebej, ker sem želela iti še 
hitreje in odpeljal res vrhunsko vožnjo, vendar je 
bilo treba vklopiti razum in pomisliti na to, kaj 
lahko za sabo prinese nesreča in odstop. 

Lahko opišete, kakšna je običajna izkušnja med samo 
dirko? Kakšni so občutki, ko vozite po gorski cesti s 
tako visoko hitrostjo?

Ko pridem na štart in gledam štartni semafor, ki 
odšteva do mojega nastopa, se počasi pomikam 
v svet, kjer je vse ostalo nepomembno, ostanemo 
samo jaz, dirkalnik in proga. Vse ostalo okoli 
mene je nekako zadušeno, zamegljeno in drugo-
tnega pomena. Tistih nekaj minut, kolikor traja 
tekmovalna vožnja, slišim samo zvok motorja, 
pred menoj pa se najprej v mislih in nato v re-
alnosti izrisuje tekmovalna proga. Glavni cilj je 
vedno priti čim hitreje in brez napak preko ciljne 
črte. Ko jo prečkam, se nazaj vklopijo ostali čuti 
in občutki, ponovno začnem spet dojemati svet 
okoli sebe.

Spoznali ste že veliko prog. Je kakšna med njimi, ki 
vam še posebej leži? Na kateri se počutite, kako bi rekel, 
domače?

Res je, letos smo tekmovali na 7 različnih progah. 
Od tega sem se po 4 letos zapeljala prvič. To sta 
dve progi na Hrvaškem, ena v Avstriji in ena v 
Italiji. Večkrat pa sem že tekmovala na progi na 
Gorjancih, v Podnanosu in v Ilirski Bistrici. Lah-
ko bi rekla, da se najbolj domače počutim prav v 
Ilirski Bistrici, ki šteje tudi za evropsko prvenstvo. 
Letos sem se tam uvrstila na 5. mesto v skupini PF 
5b, v kateri nastopam, ter osvojila 2. mesto med 
voznicami. Lani sem imela na tej progi nesrečo, ki 
mi je preprečila nadaljevanje sezone, tako da sem 
se letos res posvetila pripravi na nastop, preučila 
progo in linijo, po kateri moram peljati, da pridem 
uspešno do cilja. Moram priznati, da mi je stvar 
precej dobro uspela in bila sem res nadpovpreč-
no zadovoljna s svojim nastopom. Veliko pa je od 
tega, kako ti proga oz. dirka ostane v spominu, 
odvisno od navijačev ob progi. Najlepše je bilo le-
tos na Gorjancih, v Ilirski Bistrici in v hrvaškem 
Buzetu. Ljudje so ob povratku dirkalnikov v ser-
visno cono na štartu pripravili pravi spektakel z 

baklami, zastavami. Res je lep občutek, ko te ob 
progi pozdravljajo množice in skandirajo tvoje 
ime. 

Kako sodeluje ekipa pri vašem uspehu in kakšno vlogo 
ima vsak član ekipe?

Brez ekipe ni dirkalnika, ni mene in ni uspešnega 
nastopa. Ekipa je gonilo, močna pa je toliko, ko-
likor je močan njen najšibkejši člen. Vsako dirko 
sem odvisna od nje. Ponavadi ekipo sestavljajo 
oče Matjaž, stric Jurij in fant Gašper, ki so odgo-
vorni za dirkalnik, njegovo delovanje in pripra-
vo za nastop. Na dirki skrbijo za to, da je v njem 
vedno dovolj goriva, da so nameščene ustrezne 
gume, v katerih mora biti tudi ustrezen tlak. Če 
kaj ne deluje ali ne deluje pravilno, to poskušajo 
odpraviti. Gašper je z mano tudi v predštartnem 
prostoru, kjer se mi pomaga obleči oz. namestiti 
varnostno opremo, zapeti s pasovi, z njim tudi 
predebatirava ključne točke nastopa. Po nastopu 
s pomočjo kamere, ki je nameščena v notranjosti 
dirkalnika, opraviva analizo in oblikujeva stra-
tegijo za naslednji nastop. Mama Nevenka skrbi, 
da ko smo z doma, na dirki nismo lačni. Skrbi za 
kuhinjo in nam pripravlja obroke, saj v servisni 
coni preživimo večinski del vikenda. Možnost 
za drugačno obliko prehranjevanja ni, tako da si 
moramo vedno urediti začasno kuhinjo v našem 
boksu. V pomoč nam je tudi moj mlajši bratranec 
Jurij (ja, kar dva Jurija imamo, očeta in sina), ki se 
že uči osnovnih opravil, ki jih je treba postoriti, 
preden lahko dirkalnik zapelje na progo. 

Kaj bi svetovali mladim, ki jih zanima vstop v svet 
gorskih hitrostnih dirk?

Mladim, ki bi želeli vstopiti v svet gorsko-hitro-
stnega avtomobilizma, svetujem, da začnejo po-
stopoma. V kolikor nimajo dirkalnika in/ali ekipe, 
ki bi zanj znala ustrezno skrbeti, je smiseln najem 
pri kateri od ekip, ki nudi izposojo dirkalnih vo-
zil. V Sloveniji jih imamo kar nekaj. Svetujem še, 
da najprej pričnejo s šibkejšim dirkalnikom, saj je 
ta lažje obvladljiv in manj nevaren, poleg tega pa 
tudi cenovno najugodnejši. Veliko navdušencev, 
tako mladih kot starih, je v teh letih v dirkanje 
vstopilo prek pokala Twingo, ki je del gorsko-hi-
trostnih dirk na slovenskih tleh.

Dirkate s Peugeotom 306 S 16. Bo dirkalnik ostal tudi v 
prihodnji sezoni? Kaj so cilji prihajajoče sezone?

Tako je, dirkalnik bo ostal tudi v prihodnji sezoni 
Peugeot 306 S 16. Cilj je narediti še nekaj izboljšav, 
da bo deloval optimalno in bo njegov izkoristek 
še boljši kot letošnjo sezono. V splošnem pa z eki-
po ciljamo na tehnično še bolje izpeljane vožnje, 
ki bodo posledično prinesle še hitrejše čase in še 
boljši rezultat, predvsem tukaj ciljamo na skupino 
PF 5b. Sama si želim tudi poseči po najvišjih me-
stih v skupini, vendar bo treba veliko natančnosti 
in truda tako z moje strani kot tudi s strani ekipe, 
da nam to uspe.

Gašper Tominc, foto: osebni arhiv

Pred štartnim 
semaforjem ostanemo 

samo jaz, dirkalnik in 
proga, ostalo

postane nepomembno
Maša Eržen (stanujoča na Šujici – Dobrova), članica društva AMD Sloveni-

ja avto, se udeležuje dirk gorsko-hitrostnega avtomobilizma na nivoju 
državnega prvenstva Republike Slovenije. Letos ji je v drugi sezoni ak-

tivnega tekmovanja (lani se je udeležila le 2 tekmovanj, saj ji je nesreča na 
drugem preprečila nadaljevanje sezone), uspelo osvojiti naslov slovenske 

pokalne prvakinje v gorsko-hitrostnem avtomobilizmu. Zmagala je z ogrom-
no prednostjo pred drugouvrščeno Lino Vidmar in tretjeuvrščeno Sanjo 

Smrdelj. Poleg tega je v svoji skupini 5b, kamor sodi njen dirkalnik, v mešani 
konkurenci voznikov in voznic med 56-imi uvrščenimi zasedla odlično 6. 
mesto, do skupnega 4. mesta pa sta jo ločili zgolj dve točki. V generalni 

razvrstitvi vseh dirkalnikov je med 104-imi uvrščenimi zasedla 29. mesto, 
svojemu društvu, ki je v sezoni 2023 zmagalo v razvrstitvi društev in klubov, 

pa je privozila 24 točk.
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Uršo Kračman poznam 
in spremljam od mladih 
nog. 

Sankanje in planinarjenje, 
praznovanja rojstnih dni in 
dobri medsosedski odnosi so 
nas povezali tudi zato, ker smo 
oboji v Polhov Gradec priseljeni 
iz Ljubljane. Torej tu priseljenci, 
v mestu odseljenci, ampak drži-
mo skupaj. In Urša je znala že 
od malega v vsaki družbi poka-
zati svoj plesni in gibčni talent, 
danes pa z njim žanje medalje 
kot za stavo!

 Gimnastična zveza Slovenije 
je januarja v Portorožu podelila 
priznanja svojim najuspešnej-
šim športnikom v lanskem letu. 
Svečana podelitev ni minila 
brez naše občanke Urše Kra-
čman, ki je prejela priznanje za 
drugo mesto v mladinski kate-
goriji v Sloveniji in ga ponosno 
dvignila v zrak! V letošnjem letu 
je Urša postala državna prvaki-
nja v mnogoboju, v vaji z obro-
čem, kiji in trakom, z žogo pa je 
osvojila 3. mesto. Urša ima tudi 
kopico medalj in pokalov iz raz-
ličnih mednarodnih tekmovanj. 

V Slovenji ločimo dva tekmo-
valna programa; A program je 
vrhunski program, kjer dekle-
ta vadijo do 6-krat na teden in 
tekmujejo na mednarodnih tek-
movanjih pod okriljem Medna-
rodne gimnastične zveze in B 
program, kjer dekleta trenirajo 
3-krat tedensko in tekmujejo 
na nacionalnih tekmovanjih in 
mednarodnih turnirjih.

Ritmična gimnastika
Zelo prijeten pogovor s tremi 

zelo motiviranimi dvanajstle-
tnimi dekleti; Milana, Paula Lo-
boda in Urša Kračman, ki že 8 
let trenirajo v istem klubu KRG 
Narodni dom Ljubljana v gim-
nastičnem centru na Viču, pod 
vodstvom trenerk Alene Yaku-
bouskaye in Alene Salauyove.

Urša in Paula obiskujeta iste 
treninge, a Urša najraje trenira 
s kiji, Paula z obročem, Milana 
pa ima najraje vaje z žogo, ven-
dar vsa dekleta obvladajo vaje z 
vsemi rekviziti. Kljub šolskim 
počitnicam, naj bodo poletne 
ali jesenske, so treningi vedno 
in to šestkrat tedensko po 4 ure! 
Prvo uro so na treningih na vr-
sti vaje za ogrevanje, potem pa 
tehnične vaje in trening ritmike. 
Dvakrat tedensko se učijo tudi 
prvin baleta, za katere poskrbi 
Capraroiu Georgeta.

Kakšne so želje mladih 
gimnastičark v prihodnosti?

Predvsem si želijo biti bolj 
gibčne in vztrajne in da bi bili 
trenerki malo bolj prijazni, saj 
sta zelo strogi in dosledni. Se-
veda si želijo tudi dobrih in 
uspešnih nastopov in vaj na 
tekmovanjih s konkurenco de-
klet iz drugih držav in da bodo 
uspešno zastopale svoj klub 
KRG Narodni dom Ljubljana in 
kot reprezentantke Slovenijo.

Urša na svetovnem prvenstvu
7. julija se je v Romuniji odvi-

jalo mladinsko svetovno prven-
stvo v ritmični gimnastiki, kjer 

se je predstavilo 60 držav. Slo-
venijo so zastopale dve tekmo-
valki v posameznem programu 
in šest tekmovalk v programu 
skupinske sestave. Alja Poni-
kvar je zastopala Slovenijo že 
na lanskem mladinskem evrop-
skem prvenstvu in je v sestavi z 
obročem zasedla 26. mesto. V 
soboto se je predstavila v sestavi 
s kiji še Urša Kračman, ki sicer 
tekmuje v kadetski kategoriji, 
vendar je strokovni odbor za 
ritmično gimnastiko izbor kan-
didatk razširil med mladinke in 
kadetinje. »Moj prvi cilj je bil, da 
na tekmovanju izvedem uspe-
šno vajo, torej brez večjih napak. 
Prav tako sem se trudila prika-
zati čim bolj artistično vajo, da 
so me sodnice opazile in si me 
zapomnile, saj je to je bila moja 
prva tekma na svetovnem pr-
venstvu«, je dejala Urša, njena 
dolgoletna trenerka Alena Sala-
uyova pa: »Na tekmovanje smo 
šli z mislimi, da nam uspejo čim 
boljše vaje s čim manj napaka-
mi. Če je vaja dobra, bo posle-
dično prišel tudi rezultat. Alja je 
tekmovala s tremi vajami, Urša 
je imela samo vajo s kiji, saj to 
je njen najljubši rekvizit. Glede 
ocen ne govorim, saj vemo, da 
je sojenje na največjih tekmah 
drugačno.« Urša je bila najmlaj-
ša med vsemi tekmovalkami na 
tem svetovnem prvenstvu a je 
zasedla zelo dobro 34.mesto.

Uršina dolgoletna trenerka in 
predsednica strokovnega od-
bora za ritmično gimnastiko 
pri Gimnastični zvezi Slovenije 
Alena Yakubouskaya je na tek-

movanje potovala kot slovenska 
sodnica z mednarodnim breve 

II izpitom. Ne smem pa pozabiti 
Uršine prve trenerke - Neža Ce-

larec ji je pokazala prve korake 
in dala veselje do gimnastike. 

Podpora domačih je bistvena
Prevozi na treninge, vadnina, 

prijavnina na tekme, dresi, pre-
vozi na tekme z avtom, kom-
bijem ali letalom, ko so tekme 
dlje, pa prenočišče in hrana 
za tekmovalke, trenerko in so-
dnico … Vse skupaj je kar velik 
finančni zalogaj, vendar vse to 
odtehta, ko Urša ali Jaka konča-
ta uspešen nastop. Ja, res je, tudi 
Uršin starejši brat Jaka je uspe-
šen športnik in član slovenske 
mladinske reprezentance v bi-
atlonu.

Brez požrtvovanja staršev, 
Romana in Andrejke ter njunih 
staršev, treningov in toliko te-
kem ne bi mogli tako intenzivno 
obiskovati. Zahvala gre Maticu 
Tihomirju iz gostilne Pograjski 
dom, ki je financiral udeležbo 
na tekmovanju v Brnu, pa tudi 
Janez Janši, Jožetu Grbcu, Bori-
su Jurjeviču in POStim d. o. o., 
ki so finančno podprli Uršo in 
Jaka na njuni športni poti.

Sebastjan Vehar

Še ena Polhograjka
v športnem vrhu!

Urša, Paula in Milana so povedale svojo zgodbo, psička Bella pa nič.

Urša je pozirala tudi za občinski promocijski film.

Zagotavljanje poplavne varnosti
 
Poplave 4. 8. 2023 so pokazale, kako 

nespametno je graditi na področjih, kjer 
se ob velikih poplavah razlivajo reke. 

Nizozemska je ugotovila, da gradnja 
nasipov za takšne ekstremne dogodke 
ni smiselna, da se ti velikokrat podrejo 
in ne odigrajo svoje funkcije, smisel je 
ohraniti razlivna območja nezazidana 
(vir: RTV SLO 1 Tarča 31. 8. 2023). Švi-
ca ugotavlja, da je treba vodo najprej 
urejati na območju hudourniškega za-
ledja in upoštevati predloge prebival-
stva (https://www.climatechangepost.
com). 

Postopeknačrtovanja zadrževalnika 
Razori na Dobrovi od leta 2004 naprej 
do danes je bil voden netransparentno, 
z neupoštevanjem predlogov rešitev s 
strani prebivalcev in z vmesnim večkra-
tnih spreminjanju variant. Utemeljeno 
sumimo, da je osnoven cilj zadrževal-
nika Razori na Dobrovi povečati zazi-
dljive površine v JZ delu Mestne občine 
Ljubljana in na Dobrovi na račun po-
večane poplavne nevarnosti prebivalcev 
Občine Dobrova Polhov Gradec, zlasti 
na področju ob morebitnem zadrževal-
niku in gorvodno, vključno s hudourni-
škim zaledjem. Uničenje/degradacija 
kmetijskih zemljišč in kmetijskih go-
spodarstev na Dobrovi bi bila tako »le 
kolateralna škoda, prehranska varnost 
pa nepomembna«. Vodenje postopkov 

načrtovanega posega je zato v nesklad-
ju z določili Arhuške konvencije, ki jo je 
leta 2004 ratificirala tudi Republika 
Slovenija.

Zaključek: Trenutno še ni vse izgu-
bljeno, v Občini Dobrova - Polhov Gra-
dec je še možno preprečiti nespametne 
gradnje na področju razlivanja voda 
ob velikih poplavah. EU je financiranje 
gradnje zadrževalnika iz Kohezijskega 
sklada EU opredelila kot neupraviče-
no. Pozivamo pristojne inštitucije, naj 
prenehajo z vsemi aktivnostmi, pove-
zanimi z izgradnjo zadrževalnika na 
Dobrovi ter začnejo urejati poplavno 
varnost v hudourniškem zaledju Gra-
daščice in Horjulke, s čimer bodo reši-
li tudi poplavno varnost dolvodno, na 
Dobrovi in še dodatno v JZ delu Ljublja-
ne, v kolikor v JZ delu Ljubljane že ni re-
šena s dosedanjimi in bodočimi posegi v 
Ljubljani (kot se je izkazalo ob nedavnih 
poplavah). S predlaganimi trajnostnimi 
ukrepi bi ohranili kmetijske površine, ki 
bodo v prihodnosti dragocene za zago-
tavljanje prehranske varnosti, zagotovi-
li poplavno varnost tudi v naši Občini, 
ohranili izgled krajine ter se izognili 
stroškom vzdrževanja nasipov zadr-
ževalnika in plačevanja odškodnin la-
stnikom kmetijskih površin zaradi one-
snaževanjaoziroma uničevanja njihove 
zemlje. Dejstvo je, da država nameni 
za vzdrževanje vodnih objektov letno 
13 mio €, potrebovali pa bi jih 30 mio 

€, kar pomeni, da bi bilo vzdrževanje 
vseh novih vodnih objektov v bodočnosti 
zaradi vse večje verjetnosti večje krize 
obsojeno na nevzdrževanje, kar lahko 
povzroči še večjo škodo, kot bi bila, če 
novih vodnih objektov ne bi bilo.

Civilna iniciativa Dobrova

Odgovor DRSV

Civilna iniciativa (CI) v svojem pri-
spevku za Naš časopis omenja prime-
re dobre prakse iz tujine in navaja, da 
je smiselno prepustiti vodam prosta 
razlivna območja ter da je potrebno 
urejanje hudournikov ter vključenost 
prebivalstva v protipoplavne rešitve. Z 
navedenim se strinjamo ter upošteva-
mo pri načrtovanju in izvedbi protipo-
plavnih ukrepov.

Konvencija o dostopu do informacij, 
udeležbi javnosti pri odločanju in do-
stopu do pravnega varstva v okoljskih 
zadevah, t.i. Aarhuška konvencija je v 
Republiki Sloveniji stopila v veljavo leta 
2004. Od takrat dalje je imela CI v zve-
zi z načrtovanjem protipoplavnih ukre-
pov v porečju Gradaščice tudi pravno 
formalno možnost prostega dostopa 
do vseh informacij o okolju, možnost 
sodelovanja pri odločanju, ki vpliva na 
okolje ter prost dostop do pravnih sred-
stev za varstvo pravic do obveščenosti in 

sodelovanja pri odločanju o okolju ter 
uveljavljanju okoljske zakonodaje. CI 
je torej imela možnost, da bi uveljavila 
svoje pravice do seznanitve in sodelova-
nja pri odločanju o okoljskih zadevah, 
če je menila, da so ji bile kršene, vendar 
te možnosti ni uporabila.

Umestitev zadrževalnika visokih 
voda Razori je del celovitih protipoplav-
nih rešitev, ki so del Državnega prostor-
skega načrta (DPN). V postopku spreje-
manja DPN je potekala javna razprava 
študije variant. Javnost je imela v tem 
času možnost podajanja pripomb na 
predlagane rešitve. Vse pripombe so 
bile obravnavane in argumentirano 
bodisi sprejete ali zavrnjene. Pri tem so 
se državni organi v tehtanju med jav-
nim in zasebnim interesom odločili za 
prvega na način, da se je v čim manjši 
moži meri posegalo v pravice drugih. 
Prav tako je bila pred sprejetjem Ured-
be DPN opravljena celovita okoljska 
presoja. Na podlagi več deset letnega 
iskanja možnih tehničnih rešitev in sko-
raj deset letnega procesa priprave je bila 
leta 2013 sprejeta Uredba o državnem 
prostorskem načrtu za zagotavljanje 
poplavne varnosti jugozahodnega dela 
Ljubljane in naselij v občini Dobrova - 
Polhov Gradec. 

Razlivne površine porečja Gradaščice 
na področju jugozahodnega dela Lju-

bljane, Razorov in Dobrove so bile v pre-
teklosti pozidane. Ohranjanje razlivnih 
površin za poplavne vode v navedenem 
primeru zaradi tega žal ni možno. Pro-
jekt zadrževalnika Razori je umeščen 
v ravninsko območje, kjer že danes ob 
večjih nalivih vodotoki pogosto prese-
gajo bregove in poplavljajo območje 
Dobrove in Razorov. Poplave bodo na 
tem območju enako pogoste, kakor do-
slej, vendar je pomembna razlika ta, 
da se bo po končanih protipoplavnih 
ureditvah voda ob poplavah razlivala 
nadzorovano znotraj zadrževalnika in 
ne bo več ogrožala stanovanjskih ter 
gospodarskih objektov in infrastrukture. 
Poplavna voda se bo torej razlivala na 
kmetijskih zemljiščih, kjer se razliva že 
sedaj, le da se bo v zadrževalniku zadr-
žala nekoliko dlje, saj bo zadrževalnik 
reguliral iztok vode dolvodno, s čimer 
bo zmanjšana poplavna ogroženost 
poseljenih delov. Posledično bodo za-
radi zmanjšanja poplavne ogroženosti 
širše skupnosti posamezna kmetijska 
zemljišča odkupljena ali odvzeta, za ta 
zemljišča pa izplačane kupnine oziro-
ma odškodnine. Res je, da bo na račun 
zmanjšanja poplavne ogroženosti širše 
skupnosti nekaterim kmetovalcem od-
vzeto nekaj kmetijske zemlje, vendar 
bodo za to zemljo prejeli odškodnino. 
Večina kmetijskih površin na tem ob-

P R E J E L I  S M O

>>
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močju bo tudi po izvedbi zadrževalnika Razori 
ohranila svojo funkcijo. 

Kakor pri načrtovanju vseh protipoplavnih 
ukrepov smo tudi pri načrtovanju zadrževalnika 
Razori upoštevali temeljno strokovno načelo, da 
se z izvedbo protipoplavnih ukrepov nikomur ne 
sme povečati poplavna ogroženost. Območjem 
gorvodno in dolvodno od zadrževalnika Razori 
se torej poplavna ogroženost ne bo povečala.

Prav tako so v hudourniškem zaledju načrto-
vani ukrepi, namenjeni stabilizaciji brežin, za-
drževanju proda in naplavkov ter zmanjšanju 
energije vodnega toka. Postopek izdelave izved-
bene dokumentacije je že v teku. Ne glede na to 
pa zaradi značilnosti terena poplavnih voda ni 
mogoče na sprejemljiv način zadrževati v zaledju, 
kar so izkazale študije, opravljene v sklopu spre-
jemanja DPN.

Zavajujoča je trditev, da je Evropska unija 
financiranje gradnje zadrževalnika iz Kohezij-
skega sklada EU opredelila kot neupravičeno. 
Stroški za izvedbo 2. etape, ki vključuje tudi 
zadrževalnik Razori, so bili ob izdaji Odločitve 

o dodelitvi sredstev Kohezijskega sklada v letu 
2018 priznani kot upravičen strošek. Zaradi za-
stoja v času epidemije covida-19 ter ukrajinske 
vojne se izgradnja objekta suhega zadrževalnika 
ne bi mogla izvesti do konca leta 2023. Vsi stro-
ški, ki nastanejo po letu 2023, se ne morejo več 
plačati iz finančne perspektive 2014-2020, zato 
so tako imenovano neupravičeni. To seveda ne 
pomeni, da je izgradnja zadrževalnika neupra-
vičena, ampak pomeni zgolj, da se bo gradnja 
financirala iz drugega vira. 

Ne glede na to verjamemo v konstruktivno so-
delovanje pri iskanju najbolj učinkovitih rešitev, 
saj si želimo rešitev, ki bodo sprejemljiva za čim 
širši krog deležnikov. Vse predloge in pobude re-
dno sprejemamo na kontaktni točki info@grada-
scica.si. Prav tako je v prostorih Občine Dobrova 

– Polhov Gradec odprta projektna pisarna, kjer 
zainteresirani lahko dobijo odgovore na njihova 
vprašanja v zvezi z izvedbo projekta.

DRSV

>>
 Andrej, od tebe smo se mo-
rali posloviti tako prezgo-
daj! Bolezen ti ni prizane-
sla, čeprav smo upali, da se 
naš skupen čas še ne izteka. 
Cenili smo vsak trenutek, 
ki smo ga še lahko preživeli 
s teboj. A na žalost je bilo 
breme pretežko in zapustil 
si ta svet. 

Za seboj si pustil prazni-
no – med sodelavci, med 
prijatelji, v celem domačem 

kraju. Tvoja dobra volja in 
delovne roke so poskrbeli, 
da si v času svojega polnega 
življenja povsod pustil svoj 
pečat. Andrej, vedno se te 
bomo spominjali kot dobrega 
človeka, pridnega sodelavca 
in srčnega prijatelja. Ohra-
nili te bomo v najlepšem 
spominu, dokler se spet ne 
srečamo ...

Tesarstvo in krovstvo 
Marko Rus

 Na zadnji počitniški dan 
smo v mnogo prerani grob 
še zadnjič pospremili An-
dreja Plestenjaka. Bolezen 
mu ni prizanesla, za vedno 
se je poslovil iz zemeljske-
ga sveta in odšel k Bogu v 
večnost. Ob tem bi se radi 
zahvalili najprej njegovim 
najožjim družinskim čla-
nom, ki so se potrebe obnove 
naše cerkve sv. Lenarta tu 
na Črnem Vrhu odrekli sve-
čam in cvetju.
Velika zahvala vsem soro-
dnikom, prijateljem, znan-
cem, krajanom, prav vsem, ki ste se prišli po-
sloviti od njega ter darovali svoj dar, ki ni bil 
skromen. Zahvala tudi vsem gasilcem za izre-
čene poslovilne besede in zadnji glas gasilske 
sirene ter vsem zbranim motoristom za zadnji 
glas motorjev Andreju v slovo. Zadoneli pa so 

tudi domači cerkveni zvo-
novi, ki jih je poslušal prav 
vsak dan. 
Andrej, vemo, da bi se ti-
sočkrat zahvalil za vse da-
rove tudi ti, zato še enkrat 
iskrena hvala prav vsem za 
vse darove in vsako besedo 
tolažbe in izrečeno sožalje 
tvojim domačim. Med nami 
bo ostala hvaležnost, da si 
bil – za vse, kar si dobrega 
naredil za našo župnijo in 
za vse skupno prehojene in 
prevožene poti.
V nebesih naj bosta mir in 

Bog s teboj, ti pa uživaj blaženi pokoj.
Iskrena hvala tudi župniku Bogdanu za tako 
ganljive besede na pogrebni sveti maši in žu-
pniku Blažu za darovanje sv. maše za 7. dan, 
ko smo se v molitvi zopet srečali z Andrejem.

Župnija Črni Vrh

Nad nami so se zgrnili črni 
oblaki. Nebo se je razbesne-
lo. Doživeli smo veliko neur-
je, ki mnogim ni prizaneslo. 
Le nekaj dni za tem pa nas 
je pretresla slaba vest, da so 
tebe, Andrej, odpeljali v bol-
niško oskrbo. Zastal je dih. 
Bolezen ti ni prizanesla. 
Stanje se ni izboljšalo, bo-
lezen je bila močnejša in za 
vedno si zaprl svoje oči.
Andrej! Rodil si se tu v Čr-
nem Vrhu, kjer si preživljal 
svoje otroštvo, obiskoval OŠ 
in se družil s prijatelji. Takoj 
po osnovni šoli si se zaposlil. 
Rad si delal z lesom, tako si 
se v različnih delavnicah iz-
kazal kot dober in natančen 
mizar. Pa tudi dela na stre-
hah ti niso bila tuja.
Prišla je prva ljubezen – 
Darja, vendar ti si moral na 
služenje vojaškega roka. Zvesto te je čakala in 
z njo si se potem tudi poročil. Ustvarila sta si 
družino. Rodili so se vama trije otroci Miha-
ela, Gabrijela in Rafko, ki danes s ponosom 
povedo, kako dober oče si bil in koliko stvari 
si jih naučil za življenje. Dano ti je bilo tudi 
uživati s tremi vnuki Matevžem, Filipom in 
Marjetko. Zelo radi so prihajali k tebi, saj ata 
je le najboljši.
Starša sta te vzgojila v pridnega, delavne-
ga človeka, zato si tudi z veseljem obdeloval 
zemljo in opravljal vsa kmečka opravila. Pri 
tem si vedno povabil k sebi svoje otroke, ki so 
srkali vase vse tvoje izrečene besede in znanje, 
ki si jim ga predajal.
Bil si tudi član gasilskega društva. Kot usta-
novni član, z ogromno pridobljenega znanja 
in prizadevnosti za delovanje društva, si z 
veseljem predajal vse to naprej. Tudi z gasil-
stvom si navdušil svoje otroke, saj so vsi trije 
danes aktivni v društvu.
Vedno si bil pripravljen pomagati sočloveku, 

pa tudi če je bilo sredi noči 
ali v najtežjih trenutkih, nisi 
znal reči NE. Bil si dober in 
pošten, vedno dobre volje in 
nasmejan in tak ostani tudi 
v večnosti pri Bogu. Tudi 
tam se enkrat srečamo. Naj 
ti Bog povrne vse, kar si do-
brega storil za nas.
Sodeloval si na vseh priredi-
tvah in raznih dogajanjih v 
kraju, od veselic, na dnevih 
odprtih vrat na Pasji Ravni, 
raznih koncertih in bil tudi 
pobudnik za vsakoletno sre-
čanje motoristov ob zaključ-
ku sezone. Zadnjih 9 let pa 
si bil aktiven tudi v Bifeju 
Dom, ki nas bo še naprej 
spominjal nate. Najbolj pa 
te je v življenju zaznamoval 
motor. To je bila tvoja naj-
večja strast, ki ti je bila sko-
rajda položena v zibelko. Že 

v mladosti si se rad prevažal na dveh kolesih. 
Potem si motor malo opustil, saj so bili v hiši 
trije mali otroci in ni bilo časa še za motor. 
Ko so otroci odrasli, si za motor navdušil tudi 
ženo Darjo. Skupaj sta prevozila kar veliko 
kilometrov, ki nikoli ne bodo pozabljeni. Nav-
duševale so te pokrajine na Balkanu, gorske 
ceste in prelazi, Dolomiti, pa tudi naše sose-
dnje države. Večkrat sta s seboj povabila tudi 
prijatelje motoriste, da so bila potovanja še 
prijetnejša. Še zadnjič danes zapel bo zvon, 
gasilska sirena in glas motorjev, a s tvojim od-
hodom bo ostala praznina, tišina in samota. 
Naj te ljubi Bog sprejme v svoj objem, nas pa 
tolaži vera, upanje in ljubezen, da se nekoč 
spet srečamo. Radi te imamo, zato te bomo še 
naprej ohranjali v naših srcih.
Hvaležni smo, da si bil del našega življenja, 
da nam je bilo dano preživeti skupaj mnogo 
lepih trenutkov, ki so pustili neizbrisen pečat. 
Zbogom

Vsi njegovi

Andreju 

v spomin …

Zahvala 
za zbrane darove

Andrej 
Plestenjak

 17. 9.1968 – 
24. 8. 2023

V nedeljo, 15. oktobra, je Župnijska 
karitas Šentjošt priredila že 11. 
dobrodelni koncert. 

Letos je dvorana kulturnega doma gostila tudi 
umetnike svetovnega slovesa. 

Zbrana sredstva pa so namenili družinam, ki 
so jih prizadela neurja in poplave. 

Zelo sporočilen uvod, ko so v rokah otrok go-
rele štiri sveče – mir, vera, ljubezen in upanje, 
ugasnile pa so vse, razen upanje, je nakazal geslo 
letošnjega dobrodelnega koncerta – Upanje za 
vse. »Dokler gori sveča upanja, lahko ta prižge 
ljubezen, vero in mir. Upanja nam nihče ne sme 
vzeti. V vsakem od nas je droben plamen upa-
nja. Danes smo se zbrali, da bi ta plamen upanja 
postal večji, da bi si to svetlobo izmenjali drug z 
drugim. Da bi prinesli upanje vsem, posebej pa 
vsem tistim, ki so v letošnjih poplavah utrpeli 
večjo škodo,« je naglasil napovedovalec Matej 
Kavčič. 

Da tudi polna dvorana Kulturnega doma daje 
upanje in navdih, da nam ni vseeno drug za dru-
gega, je spodbudno ugotovila tudi podžupanja 
občine Dobrova - Polhov Gradec Ana Oblak. 
»Vzeli smo si čas drug za drugega, zlasti pa čas 
za nekaj več, za dobrodelnost in dober namen. 
Današnji čas prinaša izzive, drvi in hiti, nara-
va nam ne prizanaša in s svojo močjo podira 
tudi naše domove in ceste ter spreminja naše 
utečene poti. V stiski pa najdemo tudi upanje 
in znamo stopiti skupaj. Pokazati solidarnost in 
predvsem biti človek človeku.« V imenu občine 
se je zahvalila Župnijski karitas in vsem, ki so 
snovali koncert, saj dajejo upanje, da človek v 
stiski ne ostane sam. 

Vsem, ki so darovali za prizadete v poplavah, 
za katere je bil namenjen letošnji izkupiček do-
brodelnega koncerta, pa se je zahvalil tajnik 
Škofijske karitas Ljubljana Jože Kern. V nago-
voru je predstavil, kako poteka pomoč pri re-
ševanju stisk po obsežnih poplavah. Pojasnil je, 
da je Slovenska karitas v prvih tednih pomaga-
la večini s finančnimi sredstvi in trgovinskimi 
boni, skupaj z Rdečim križem so pomagali več 
kot 30.000 prizadetim. To pomoč so morali po 
navodilih vlade deliti vsakemu enako, brez ozi-
ra na socialno stanje družin. V teh dnevih pa 
zaključujejo zbiranje vlog za njihovo glavno po-
moč, za sanacijo po poplavah. »In te vloge smo 
oblikovali izrazito po socialnem stanju prizade-
tih družin. Se pravi, tam, kjer so prejemniki so-
cialne pomoči, tam bomo razdelili več pomoči, 
kjer je socialno stanje boljše, pa manj.« 

Med nagovori pa smo lahko spremljali čudo-
vit, precej klasičen program odličnih izvajal-
cev. Irina Milivojević je na klavirju spremljala 
svetovno priznana pevca mezzosopranistko 
Bernardo Fink in basbaritonista Marcosa Fin-
ka. Njun oče, pravnik Božidar Fink se je v času 
druge svetovne vojne za nekaj časa pridružil 
vaškim stražam v Šentjoštu in Rovtah. Na oder 
so stopili tudi člani Vokalnega ansambla Virilis, 
ki skupaj prepevajo že nekaj časa, člani zased-
be pa so: Nino Koritnik, Tomaž Švigelj, Peter 
Grdadolnik, Jan Jerman, Blaž Stajnko in Janez 
Suhadolnik.

Program sta zaključila Urban Klančar na pi-
ščali in Mojca Kavčič na čembalu.

Rok Mihevc
(Opomba uredništva: daljši prispevek 

lahko preberete na mojaobcina.si/dobro-
polhov-gradec)

Župnijske karitas Šentjošt

Na dobrodelnem koncertu
tudi umetniki svetovnega slovesa
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Županova beseda

Spoštovane 
občanke in 
spoštovani občani
Pred nekaj dnevi sem se 
osebno srečal z ekipo 
organiziranih prostovoljk v 
naši občini. 

Log–Dragomer, 16. 
oktober 2023: Občina 
Log–Dragomer bo 44 
objektom, ki za priklop 
na javno kanalizacijsko 
omrežje potrebujejo 
hišno črpališče, 
sofinancirala nabavo 
in montažo v vrednosti 
do 2500 evrov. 

Na javnem razpisu je bil kot 
najugodnejši ponudnik izbran 
Ekoling iz Kranja.

 Občina Log–Dragomer je 15. 
oktobra na Portalu javnih naro-
čil objavila naročilo male vre-
dnosti za javno naročilo »Na-
bava in vgradnja hišnih črpališč 
v Občini Log–Dragomer«. Do 
roka sta prispeli dve ponudbi, ki 
sta bili cenovno na dveh različ-
nih bregovih. Vrednost cenejše-
ga Ekolinga je znašalala 104.096 
Evrov brez DDV, Ponudba Vr-
tinca iz Grosupljega pa je bila 
skoraj enkrat višja. Montažo 
in dobavo hišnih črpališč za 
objekte bi izvedli za skoraj 195 
tisočakov. Občina Log–Drago-
mer je izbrala ponudbo kranj-
skega Ekolinga, ki bo za nabavo 
in vgradnjo hišnih črpališč do-
bil okoli 105 tisočakov.

Hišna črpališča bo Občina 
dobavila vsem, ki živijo v hišah 
pod nivojem kanalizacije in za 
priklop na javno omrežje po-
trebujejo hišno črpališče. Takih 

objektov je v Občini Log–Dra-
gomer 44. Ko bodo lastniki 
objektov pridobili soglasje JP 
KPV in pripravili vsa dela za 
vgradnjo bo izbrani ponudnik 
dostavil hišno črpališče in ga 

postavil na predvideno lokacijo.
Kot sporočajo iz Občiene 

Log–Dragomer bo izbrani izva-
jalec hišna črpališča dostavljal 
postopoma v dogovoru z lastni-
ki objektov. Lastniki objektov, 

ki potrebujejo hišna črpališča, 
pa bodo o nadaljnem postopku 
obveščeni z dopisom.

V. L. 

Log–Dragomer, 15. 
oktober 2023: Po 

dobrem desetletju 
zapletov pred začetkom 

gradnje novega 
nadvoza čez avtocesto 
na Lukovici po začetku 

del na gradbišču vse 
teče kot po maslu. 

Izbrani izvajalec - 
konzorcij litijskega 

gradbinca Trgograd 
in hrvaške gradbene 

družbe GP Krk dela 
izvajajo v dogovorjenih 

rokih. 

Gradnja naj bi potekala do 
konca prihodnjega leta, v vme-
snem času bodo glede na posa-
mezne faze izvajanja del vzpo-
stavljeni različni tipi zapor.

 Na delovišču avtocestnega 
priključka Dragomer brnijo 
stroji. Pogodbeni izvajalec - 
konzorcij podjetij Trgograd in 
GP Krk dela izvaja na več lo-
kacijah. Del projekta je namreč 
tudi ureditev nove povezovalne 
ceste med Vnanjimi Gorica-
mi in prihodnjim avtocestnim 
priključkom, s katero bo pro-
met za južni del Barja speljan 
mimo Brezovice. Na tem delu 
bodo stroji ropotali že v zače-
tnem obdobju, prav tako je že 

na začetku predviden začetek 
izgradnje priključnih krakov 
na južni strani avtoceste ter 
ureditev križišča z vsemi nave-
zovalnimi cestami na obstoječi 
regionalni cesti pri Ponvici. Kot 
so nam pojasnili na Občini Log–
Dragomer, izvajalec skladno s 
potrjenim terminskim planom 
dela izvaja na obeh priključnih 
krakih A in B v skupni dolžini 
490 metrov. V prvi fazi projek-
ta so se začela zemeljska dela 
z vgradnjo kamnitega nasipa v 
povezovalni plato iz smeri Pot 
na Plešivico proti Podpeški ce-
sti, hkrati bodo zemeljska dela 
potekala tudi od železniškega 
prehoda do ceste Pot na Plešivi-
co. »V septembru in oktobru je 
izvajalec izvajal strojno izvedbo 
vertikalnih drenaž na lokaci-
ji od avtoceste v smeri Poti na 
Plešivico proti Podpeški cesti, 
vključno z lokacijo krožišča K5 
ob železniški progi Ljubljana– 
Koper. Vzporedno z izvedbo 
vertikalnih drenaž izvajalec 
izvaja tudi dela na gruščnatih 
slopih na lokaciji krožišča K3, 
ki je ob avtocesti na trasi proti 
krožišču K5 v smeri železniške 
proge. Gruščnati slopi se po pla-
nu predvidevajo tudi v mesecu 
novembru 2023. V oktobru 
2023 so se izvedli ukrepi na AC 
za vodenje in zavarovanje pasu 
za odcep na lokacijo gradbišča 

iz smeri Ljubljane proti Vrhni-
ki, kjer je stekel v oktobru tudi 
promet iz AC na lokacijo grad-
bišča,« pravijo naši sogovorniki. 
Pestro je bilo tudi ob regionalni 
cesti, kjer so asfaltirali dva grad-
biščna priključka. 

Oktobra se bodo na območju 
med občinama Log–Dragomer 
in Brezovica nadaljevala dela za 
izvedbo deviacije ob regionalni 
cesti v dolžini pol kilometra. 
»Med avtocesto in regionalno 
cesto R2 medtem pospešeno 
izvajajo zemeljska dela (vgraje-
vanje kamnitega nasipa v pove-
zovalni plato) ter na lokaciji tra-
se od krožišča K3 do krožišča 
K5. Izvajalec je izvedel utrditev 
makadamskih cest, ki se upora-
bljajo za gradbiščne transporte, 
so nam še pojasnili. 

Promet bo oviran tudi na 
avtocesti 

Konzorcij je posel podpisal za 
skoraj 35 milijonov evrov, dela 
pa bodo potekala 18 mesecev. 
Med gradnjo priključka bodo, 
glede na posamezne faze izva-
janja del, vzpostavljeni različ-
ni tipi zapor. Večinoma pa naj 
bi zapore omogočale ureditev 
prometa po dveh začasnih, zo-
ženih prometnih pasovih v eno 
smer vožnje. Ker je predmet 
pogodbenih del tudi izgradnja 
križišča na regionalni cesti Bre-

zovica–Vrhnika, so predvidene 
različne vrste zapor tudi na tej 
cesti. »Obvestila o različnih fa-
zah zapor in ureditvi prometa 
bodo objavljena v medijih (ra-
dio), na spletnih straneh upra-
vljavcev cest oz. sofinancerjev 
(DARS, DRSI, Občina Brezo-
vica, Občina Log-Dragomer), 
spletni strani www.promet.si,« 
so za Naš časopis pojasnili na 
DARS. 

Z ureditvijo priključka in 
spremljajoče infrastrukture 
bodo promet preusmerili z 
regionalnih cest Brezovica-
-Vrhnika in Brezovica-Podpeč 
na avtocesto. Namen tega je 
porazdeliti prometne tokove 
v prometnih konicah ter raz-
bremeniti cestno omrežje, ki je 
vzporedno primorski avtocesti. 
Nov priključek naj bi močno 
razbremenil tudi okoli 3 kilo-
metre oddaljen obstoječi izvoz 
Brezovica, kjer že desetletja na-
stajajo zastoji, ki pogosto segajo 
vse do Kozarij, obenem pa pove-
čal prometno varnost. Za finan-
ciranje gradnje je sklenjen spo-
razum. Dars bo pokril skoraj 68 
odstotkov naložbe v priključek, 
Direkcija za infrastrukturo 28,4 
odstotka naložbe, občini Brezo-
vica in Log- Dragomer pa bosta 
soudeleženi z 2,75 odstotka in 
enim odstotkom.

V. L., foto: OU OLD

Obvestilo o hišnih črpališčih
 
Občina Log-Dragomer obvešča občane, ki potrebujete hišno črpališče za priklop na kanali-

zacijsko omrežje (dopis v mesecu maju), da so hišna črpališča sedaj na voljo. Lastniki objektov 
bodo o nadaljnjem postopku obveščeni z dopisom.

Občinska uprava Občine Log-Dragomer 

Izbrali izvajalca hišnih črpališč

Gradbena dela za priključek Dragomer
po terminskem planu

Občina Log – Dragomer
Na Grivi 5, 1351 Brezovica; Upravni center: Loška cesta 12 
1358 Log pri Brezovici 
01 75 07 700 
obcina@log-dragomer.si

Še danes čutim njihovo 
energijo in neizmerno voljo po 
tem, da na organiziran način 
pomagajo tistim, ki so njihove 
naklonjenosti potrebni. 

Mogoče so gospe preveč 
skromne in se jih ne sliši po 
vasi in mogoče na bežen prvi 
pogled ne vidimo rezulta-
tov njihovega prizadevanja v 
brezpogojnem razdajanju za 
sočloveka. Vsekakor pa se čuti 
njihova dobra volja, ki izha-
ja tudi iz tega, da v prvi vrsti 
poskrbijo za svoje telesno in 
duševno zdravje, saj lahko le 
tako oborožene sejejo dobro 
voljo in optimizem. Veseli me 
to, da spoštovane in cenjene 
gospe prihajajo iz zelo različ-
nih okolij in predznanj. Prav 
vse pa se dobro zavedajo, da 
je tesno sodelovanje s stro-
kovnjaki iz Inštituta Antona 
Trstenjaka potrebna stopni-
ca na vzponu do njihovega 
še učinkovitejšega delovanja.  
Spoštovane gospe prostovoljke 
dovolite mi, da se vam v ime-
nu vseh, ki jim lepšate urice, in 
v lastnem imenu za brezpogoj-
no izvajanje vašega poslanstva 
iskreno zahvalim. Verjamem, 
da se vam v prihodnosti pri-
druži tudi kakšen član moč-

nejšega spola, da bo vaše 
delo v skupnosti tudi s te per-
spektive še bolj prepoznavno.  
Vse, ki čutite potrebo in željo 
po pomoči, ali pa ste pomoči 
potrebni, zelo lepo vabim, da 
obiščete našo pisarno za sta-
rejše in ranljivejše v naši ob-
činski stavbi na Logu in s tem 
dokažete, da cenite prostovolj-
stvo, saj s tem skupno ustvar-
jamo še kvalitetnejšo lokalno 
skupnost in življenje v njej.  
Pred nami so dnevi, ko se še 
posebej spominjamo dragih, 
ki so odšli. Verjamem, da bo-
ste ob  tem zmogli prepoznati 
tudi potrebo po tem, da ohra-
nimo naravo za naše nasledni-
ke in boste razumsko ome-
jili uporabo nagrobnih sveč.  
V teh dneh praznujemo tudi 
Dan reformacije in prav to je 
mogoče tudi ena od priložno-
sti, da v roke namesto računal-
nika vzamemo katero od knjig 
in se s tem spomnimo, da so 
nas slovenske knjige in s tem 
lastni jezik ohranili in smo kot 
majhen narod ponosno osta-
li na svetovnem zemljevidu. 
Želim vam vse dobro.

Miran Stanovnik, 
vaš župan

Uradne ure 
Poslovni čas 
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 in od 
13.00 do 15.00 
Torek: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 
do 15.00 
Sreda: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 
do 17.00 
Četrtek: od 8.00 do 12.00 in od 

13.00 do 15.00 
Petek: od 8.00 do 12.00 in od 12.30 
do 13.00
Uradne ure 
Ponedeljek: od 9.00 do 12.00 in od 
13.00 do 15.00 
Sreda: od 9.00 do 12.00 in od 14.00 
do 17.00 
Petek: od 9.00 do 12.00
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Znanje temeljnih postopkov 
oživljanja je v takem primeru 
neprecenljivo, saj lahko s tem 
znanjem srce, ki je v zastoju, 
vnovič poženemo in ga z upo-
rabo avtomatskega zunanjega 
defibrilatorja tudi povrnemo v 
normalni ritem. 

V Občini Log–Dragomer so 
na javnih mestih dostopni tri-
je defibrilatorji. Eden se nahaja 
na garažnih vratih gasilskega 
doma v Dragomerju, drugi je 
na steni loške pošte, tretji pa na 
stavbi, v kateri se nahaja zaseb-
na zobozdravstvena ambulanta 
s koncesijo - Legat dent. Enega 
imajo še v prostorih zdravstve-
ne ambulante in še dva v gasil-
skih vozilih prostovoljnih gasil-
skih društev.

 Avtomatske defibrilatorje, ki 
rešujejo življenja, boste v obči-
ni Log–Dragomer našli na treh 
javno dostopnih mestih, še tri 
pa imajo prvi posredovalci ozi-

roma zdravnik. En javni defibri-
lator lahko najdete v središču 
Dragomerja na pročelju, poleg 
garažnih vrat, gasilskega doma 
Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Dragomer–Lukovica. Dru-
gi je nameščen na steni Poštne 
enote na Logu pri Brezovici, 
tretji pa na steni objekta Zo-
bozdravstvene ordinacije s kon-
cesijo - Legat dent, v katerem je 
ambulanta. Lokacije so skrbno 
izbrane, defibrilatorje so na-
mestili na mesta, kjer se giblje 
veliko ljudi. Prva dva AED sta 
postavljena v središče naselja, 
v bližini športnih parkov, vrt-
ca, občinske stavbe, gasilskega 
doma, pošte, trgovine in drugih 
točk množičnega zbiranja. 

Tretjega je občina nabavila 
skupaj z zobozdravstveno am-
bulanto Legat dent. Kot so nam 
takrat pojasnili, vsako leto na-
redijo nekaj v družbeno korist. 
»Ker zobozdravniki ne smemo 
delati pro bono, kot npr. odve-
tniki, in na tak način pomagati 
ljudem v stiski, smo se odločili, 
da kupimo defibrilator, ki bo 
dostopen širši javnosti in s tem 
nekaj naredimo za skupnost,« 
nam je takrat povedala Mela-

nija Legat in dodala, da je idejo 
podprla tudi občina, ki je pri-
spevala polovico sredstev.

Kako postopati?
Pri človeku, ki se zgrudi ali 

leži na tleh, najprej preverimo, 
ali se odziva. Nežno ga strese-
mo za ramena in glasno vpra-
šamo: »Kako se počutite?« Če 
se ne odzove, zakličemo Na 
pomoč, obrnemo bolnika na 
hrbet in sprostimo dihalno pot. 
To storimo tako, da roko položi-
mo na čelo in pritisnemo nazaj, 
obenem pa z dvema prstoma 
dvignemo brado. Prislonimo 
uho k ustom ter poslušamo, ali 
slišimo dihanje, in gledamo, če 
se premika prsni koš. 

Če oseba ne diha normalno, 
pokličemo 112 in povemo, da 
je prišlo do zastoja srca. Nekoga 
medtem pošljemo po defibrila-
tor, sami pa pričnemo z masažo 
srca. 

Položimo roko čez roko, ju 
postavimo na sredino med bra-
davici ter pritiskamo na prsnico, 
ki se ugreza pet do šest centi-
metrov. Tridesetim pritiskom 
sledita dva vpiha. Ta postopek 
ponavljamo do prihoda reše-
valcev oziroma dokler ni pri-
klopljen avtomatski defibrilator. 
Ko dobimo defibrilator, ga pri-
žgemo in sledimo navodilom. 
Ko človek začne odpirati oči in 
se boriti za zrak, ga obrnemo na 
bok v položaj za nezavestnega 
ter ga mirimo.

V. L.

Log–Dragomer, 16. 
oktober 2023:  Občina 
Log–Dragomer je 
zaključila sanacijo 
dotrajane asfaltne 
podlage na 
košarkarskem  igrišču 
v Športnem parku na 
Logu. 

Za prenovo bodo odšteli 
okoli 80 tisočakov, slabih 23 
so jih pridobili iz Fundacije za 
šport. 

  Občina Log–Dragomer 
je lani na razpis Fundacije za 
šport prijavila projekt pre-
nove košarkarskega igrišča v 
Športnem parku na Logu ter 
uspela pridobiti sredstva v vi-
šini 22.947 Evrov. Na razpis 
za področje gradnje športnih 
objektov in površin za šport 
v naravi je takrat prispelo kar 
228 vlog, katerih vrednost je 
močno presegla razpoložljiva 
sredstva. Na razpisu so tako 
razdelili 2,44 milijona Evrov, 
višina zaprošenih sredstev pa 
je bila kar 8.136.280 Evrov. Ob-

čina Log–Dragomer se je na 
razpisu potegovala za sredstva 
v višini dobrih 38 tisočakov, 
komisija pa ji je odobrila okoli 
23 tisoč evrov.

Vrednost projekta je bila spr-
va ocenjena na skoraj 63 tiso-
čakov brez DDV, a so se na Ob-
čini odločili, da okoli igrišča 
položijo še dodaten, poldrugi 
meter širok pas asfalta, s kate-
rim bi preprečili vnos peska na 
igralno površino. Dela so obse-
gala: odstranitev poškodova-
nega asfalta, ureditev drenaž 
ter priklop na meteorni kanal. 
Zabetonirali so nove temelje za 
koše, uredili ustrezne naklone 
igrišč ter asfaltirali dobrih 500 
m2 površine za igrišče ter na-
njo položili še sedemslojno 
športno podlago. Na igrišču so 
postavili dva nova košarkarska 
koša ter dva rokometna oziro-
ma nogometna gola, zamenjali 
so tudi obstoječo razsvetljavo 
in postavili nove klopi.

Izbrani izvajalec je z deli 
začel že v lanskem letu, a kot 
so nam pojasnili na Občinski 
upravi, ob koncu leta zaradi 

prehladnega vremena ni bilo 
možno položiti že zaključnih 
slojev na asfalta. 

Naj spomnimo, da Občina 
na razpis Fundacije za šport 
vsako leto prijavi en projekt, s 
katerim želijo izboljšati pogo-
je za športno vadbo v občini. 
Tako so denimo s sredstvi Fun-
dacije pred leti na Logu uredili 
nogometno igrišče z umetno 
travo, niso pa bili uspešni tudi 
s prijavo za preplastitev atlet-
ske proge pri osnovni šoli. 

Občina je zdaj bogatejša še 
za eno obnovljeno športno 
površino, na kateri se bodo 
lahko razgibali tako ljubitelji 
košarke kot tudi malega nogo-
meta oziroma rokometa. Naši 
sogovorniki upajo, da bodo po-
sodobljene športne površine z 
novimi vsebinami v športni 
park privabile še več obiskoval-
cev, tako otrok kot tudi starej-
ših obiskovalcev, ki bodo lah-
ko bolj kakovostno in športno 
preživeli svoj prosti čas. 

V. L., foto: Občina Log–
Dragomer in V. L. Defibrilator na steni objekta Zobozdravstvene ordinacije s koncesijo - Legat dent

Mreža AED v Občini Log - Dragomer 

Trije javno dostopni 
defibrilatorji

Loško
košarkarsko igrišče 

z novo podobo

Log-Dragomer, 11. oktober 2023: 
Občinski svetniki so na svoji peti redni 
seji obravnavali predlog rebalansa 
proračuna, se seznanili z izvrševanjem 
proračuna v prvi polovici leta ter med 
drugim razpravljali še o predlogu 
proračuna za prihodnje leto. 

Na mize so dobili tudi pobudo za pripravo 
OPPN-ja za stanovanjsko sosesko nad gostilno 
Ponvica na Lukovici.

 Tokratna redna seja Občinskega sveta Občine 
Log-Dragomer se je v večjem delu vrtela okrog 
proračunov za letošnje in prihodnje leto. Svetniki 
so se na seji najprej seznanili s poročilom o izvr-

ševanju proračuna v prvi polovici letošnjega leta 
in ga tudi soglasno podprli. Kot smo lahko izve-
deli, so bili prihodki realizirani 41-odstotno, od-
hodkov pa je bilo realiziranih 52 odstotkov. Nato 
so sejo nadaljevali s potrjevanjem rebalansa. Gre 
sicer za drugo letošnjo spremembo proračuna, 
s katero želijo, podobno kot v drugih primerih, 
proračun uskladiti z dejanskimi potrebami in 
zagotoviti dodatna sredstva za postavke, kjer je 
to potrebno. Kot smo lahko izvedeli na seji, se bo 
Občina z rebalansom ponovno zadolžila za doda-
tnih 900 tisočakov, s katerimi bodo pokrivali dela 
na kanalizaciji, vodovodu in prizidku vrtca. Tre-
nutno Občina Log–Dragomer sicer odplačuje več 
kreditov v skupni višini okoli 2,5 milijona Evrov, 
svoje obveznosti pa mesečno redno pokriva. 

Proračun za leto 2024 gre v javno obravnavo.
Svetniki so sprejeli predlog Odloka o proraču-

nu Občine Log–Dragomer za leto 2024, predlog 
Letnega načrta pridobivanja in razpolaganja s 
stvarnim premoženjem občine za leto 2024, pre-
dlog Sklepa, da v letu 2024 ni predvidena prodaja 
finančnega premoženja, in predlog izhodišča ka-
drovskega načrta za leto 2024 ter tega posredovali 
v javno razpravo do vključno 29. novembra 2023. 
Do tega datuma lahko zainteresirana javnost 
poda svoje predloge in pripombe. Predlog prora-
čuna si lahko ogledate na spletni strani občine 
Log-Dragomer. V primerjavi s preteklim prora-
čunom je tokratni precej lažji, saj bo po zaključku 
evropsko financiranega projekta izgradnje čistil-
ne naprave in kanalizacij, gradnje vodovoda in 
prizidka vrtca investicijskih odhodkov občutno 
manj.

Na Lukovici bi radi gradili novo sosesko
V razpravi so svetniki opozorili, da mora biti 

gradnja skrbno načrtovana ter kvalitetno izve-
dena tako za bodoče kot obstoječe stanovalce. 
Izvedeni morajo biti vsi ukrepi, ki bi preprečili 
morebitne bodoče težave na tem območju. Raz-
prava je potekala v luči aktualne teme plazenja, 

zalednih voda; razmišljali so tudi o tem, na čiga-
va pleča bi padli stroški v primeru, če bi prišlo 
do plazenja tal. Po dolgi in izčrpni razpravi so se 
seznanili s pobudo o pripravi na pobudo OPPN 
za stanovanjsko sosesko nad Ponvico na Lukovici 
ter sklenili, da mora pobudnik že v fazi pred javno 
razgrnitvijo izdelati podrobne geomehanske ana-
lize, s katerimi bo bolj jasno stanje in morebitna 
plazljivost terena. 

Svet je na seji brez razprave soglasno sprejel 
predlog tehnične posodobitve Občinskega pro-
storskega načrta ter letni načrt Starosti prijazne 
občine Log– Dragomer. Enotni so bili tudi pri po-
trjevanju Odloka o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o preoblikovanju javnega vzgojno-izobra-
ževalnega zavoda Osnovna šola Log–Dragomer 
in v Predlogu o ukinitvi ulice na Lukovici, ki ob-
staja le v katastru, v naravi pa je ni.

Na koncu so za predstavnico Občine Log–Dra-
gomer v Svetu zavoda Zdravstveni dom Vrhnika 
soglasno imenovali Ernestino Kos Grabnar, za 
predstavnici Občine Log–Dragomer v Komisiji 
za izdajanje glasila Naš časopis pa sta bili imeno-
vani Anica Vengust in Katarina Rojc. 

V. L. 

Občina se bo 
zadolžila

V primeru nenadnega 
zastoja srca o življenju in 
smrti odloča takojšnje 
nudenje prve pomoči 
prizadetim.  
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Obrtno-podjetniška zbornica 
Slovenije in Ministrstvo za digitalno 

preobrazbo sta oktobra po državi 
odprla prvih dvainšestdeset Digi 

info točk. 

V prihodnjih dveh mesecih naj bi jih skupaj 
odprli 222, ena izmed teh se bo nahajala tudi v 
Domu krajanov v Dragomerju, kjer bodo digi-
talno manj pismenim prebivalcem pomagali pri 
uporabi digitalnih javnih storitev ter si prizadeva-
li za povečanje digitalne vključenosti.

 V oktobru, ko obeležujemo mednarodni dan 
starejših in teden otroka, Ministrstvo za Digital-
no preobrazbo uvaja 62 digitalnih informacijskih 
točk, ki so jih poimenovali Digi točke. Kot pravijo 
na ministrstvu, je v okviru pospešene digitalne 
preobrazbe slovenskega javnega sektorja uporab-
nik postavljen v središče digitalnih javnih storitev. 
»Z ukrepi, ki jih na ministrstvu izvajamo, med 
drugim zasledimo, da bo leta 2030 vsaj osemdeset 
odstotkov ključnih javnih storitev, ki so dostopne 
digitalno, tudi opravljenih digitalno in bo prav to-
liko uporabnikov javnih storitev uporabljalo digi-
talno identiteto. Da bi ta cilj dosegli, bomo vsem 
prebivalkam in prebivalcem omogočili nasvet ali 
pomoč pri uporabi digitalnih javnih storitev, in 
sicer tako, da bodo svetovalci na digi info točkah 
vsakemu na razumljiv način nudili svetovanje in 
uporabniško podporo s področja digitalnih jav-
nih storitev,« pojasnjujejo na Ministrstvu za digi-
talno preobrazbo. 

Digitalne točke bodo ljudem na voljo v vseh 
slovenskih občinah. V občini Log–Dragomer bo 
Digi točka delovala v prostorih Doma krajanov v 
Dragomerju. Digi info točke bodo delovale vsaj 
pet dni v tednu ob različnem času, vsaj 18 ur na 
teden (najmanj 3 dni v dopoldanskem in 2 dni 
v popoldanskem času) vse do konca prihodnjega 
leta - 30. novembra 2024. Ljudem bodo svetovali 
kvalificirani svetovalci z opravljenim začetnim 
usposabljanjem in osvojeno ravnjo naprednih 

digitalnih kompetenc po Europassovem samoo-
cenjevanju. 

Svetovalci na Digi info točkah bodo vsakemu 
posamezniku na razumljiv način nudili svetova-
nje in uporabniško podporo s področja uporabe 
digitalnih javnih storitev:
•  uporabo elektronske osebne izkaznice in s 

tem povezane mobilne aplikacije;
•  prijavo v elektronske storitve in elektronsko 

podpisovanje;
•  dostop do informacij o delu državne uprave na 

portalu gov.si,
• dostop do elektronskih storitev na portalu eU-

prava,
•  registracijo in prijavo v portal SPOT,
•  uporabo storitev eZdravje na portalu zVEM,
•  dostop do e-storitev ZPIZ,
• uporabo državnega davčnega portala eDavki,
• dostop do elektronske zemljiške knjige,
• uporabo elektronskih vinjet na portalu 

DARS,

• storitve z zvezi s študijem in štipendijami,
• storitve MKGP in UVHVVR, portal Volos.

K zgornjemu spisku digitalnih javnih storitev 
se lahko dodajo tudi nove digitalne javne storitve, 
za katere se bo izvajalo svetovanje in uporabni-
ška podpora. Prav tako bo za svetovalce izvedeno 
ustrezno usposabljanje in testiranje njihove uspo-
sobljenosti, opremljeni bodo tudi z e-gradivom.

Urnik Digi info točke Log-Dragomer (od 13. 
11. dalje:
• pon, sre, pet: 8:00-12:00  
• tor, čet: 13:00-16:00. 
Lokacija: Dom krajanov, Na Grivi 5, Brezovi-
ca pri Ljubljani.

V. L. 

V drugi polovici septembra 
je Društvo DVIG, univerza za 
tretje življensko obdobje, izdalo 
posebno izdajo omenjene revije s 
podnaslovom »Pogovori z občani«, 
v katerem so predstavljene njihove 
življenske zgodbe. 

»Samo občudujemo lahko njihovo življensko 
energijo. Kljub težkemu življenju so znali ži-
veti, se veseliti ob različnih priložnostih,« je v 
uvodniku revije zapisala predsednica društva 
DVIG Nika Gams. V reviji boste spoznali ži-
vljensko pot sedaj že pokojnega Staneta Kova-
čiča iz Dragomerja, Antona Marinčiča z Loga 
in Danila Praznika, ki je še do nedavnega del 
leta preživel v Dragomerju, del pa v Nemčiji, kjer 
je zaradi poklicnih izzivov pognal drugi del ko-
renin. Rdeča nit pogovorov je starost sogovorni-
kov - 90 let ali več. »Z objavljanjem pogovorov z 
90-letniki smo začeli leta 2019 in tako do danes 
iztrgali pozabi 21 zgodb,« je povedala glavna re-
dnica revije Olga Drofenik. »Starejši nas uči-
jo, kako najdemo notranjo moč za preživetje v 
težkih okoliščinah; o pomenu vztrajnosti in dela 

za doseganje ciljev ter o pomembnosti družine 
in prijateljev, ki nas resnično naredijo bogate in 
srečne. Sporočajo, da je življenje dragoceno.« 
Revijo vam DVIG pošlje, če sporočite naslov na 
dvig@iold.si ali po telefonu 031 254 125 (Joži). 
Preberete pa jo lahko še na spletni strani iold.
si. (gt)

Izšla je posebna izdaja 
“Kolo življenja”

Kot vsak petek, smo se 
na vajah zbrali ob 18:00, 

le da tokrat nismo šli 
domov - prespali smo v 

gasilskem domu. 

Vikend dogodivščino smo 
začeli z vajami z vedrovko za 
pionirje in trodelni napad za 
mladince. Ko se je že temnilo, 
smo se prestavili v gasilski dom 
in obnovili znanje prve pomoči 
- kaj storiti ko pride do zaduši-
tve, zastoja srca, hudih krvavi-
tev ali kako ukrepati ob odtrga-
nih udih, kaj je pomembno ob 
prihodu na intervencijo in kaj 
storiti če se situacije ustrašimo?

Po vajah smo si zakurili ta-
borni ogenj in pekli penice. 
Igrali smo družabne igre in 
prepevali ob zvokih ukulele. 
Komaj smo dobro zaspali, nas 
je zbudila sirena. Poziv za enoto 
prve pomoči - v kuhinji je prišlo 
do nesreče ob pomivanju poso-
de: ena oseba ranjena, 2 osebi v 
šoku, nezavesti. Ker smo gasilci 
vedno pripravljeni, smo skočili 
iz spalnih vreč, pograbili na-
hrbtnik z opremo in odhiteli na 

pomoč. Na kraju smo oskrbeli 
kuharico in poskrbeli za od-
rezan prst. Pomirili smo ostali 
dve kuharici, jima nudli pogo-
vor in poskrbeli, da smo se vsi 
varno vrnili v spalne vreče.

Nov dan smo začeli z razgi-
bavanjem in našo himno. Po 
odličnem zajtrku smo se dobro 
obuli in oblekli ter vzeli topo-
grafske karte in kompase, odšli 
smo namreč na orientacijski 
pohod. Razdeljeni v dve skupini 
smo se se našli na istem cilju, na 
Ferjanki, kjer smo nabrali vreče 
kostanja za večerni piknik.

Ko smo se vrnili, nas je že ča-
kalo kosilo in sladica. Po kosilu 
smo začeli s pripravami za Dan 
odprtih vrat. Pripravili smo di-
mni poligon, pripravili gasilske 
avtomobile za ogled, pripravili 
smo vse za prikaz gašenja za-
četnih požarov in začeli s peko 
palačink, ki so pričakale naše 
obiskovalce. Razvajali smo jih 
tudi s pečenim kostanjem.

Za presenečenje nas je obi-
skala vrhniška gasilska avto-
lestev. Z dvižno košaro so nas 
dvignili in pokazali, kako deluje.

Zvečer smo si zakurili ogenj, 

da smo lahko pekli taborniške 
kruhke in hrenovke. Ker je bil 
dan res naporen in ima noč 
svojo moč, smo se ta večer prej 
odpravili spat.

In že je bilo tu nedeljsko jutro. 
Po naporni noči smo se poča-
si zbudili ob jutranji telovadbi 
in obilnem zajtrku, pospravili 
postelje in gasilski dom ter se 
odpravili domov. Vzporedno 
smo delno opravili tudi veščino 
Vodič.

Imeli smo se super, veliko 
smo se naučili, se družili in spo-
znavali gasilstvo. Hvala vsem, ki 
ste nam pomagali pri izvedbi 
celotnega vikenda. 

Mentorji PGD Log

Noč v gasilskem 
domu in dan 
odprtih vrat

Digi točka z novembrom tudi v Dragomerju
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»Prinesi mi rože, ki divje 
cvetijo, odpelji me v goro, kjer 
škrati živijo …«

Takole sta nam pesem Ferija Lainšč-
ka Ne bodi kot drugi ob koncu dogod-
ka Polepšajmo dan starejšim! čudovito 
zapeli učenki Manca in Lija. Bili smo 
navdušeni, ganili sta nas do solz. Ka-
kšen talent!

Vsi nastopajoči: učenke in učenci so 
nam pričarali prelepo glasbeno pred-
stavo: Poj z menoj, Mi smo strašni gu-
sarji in druge, prav za ta dan skrbno 
izbrane, pesmi, ki so nam odprle srca 
in smo preprosto uživali. Poslušali smo 
njihove misli in spomine na babice in 
dedke. Otroci so največkrat pohvalili 

svoje babice kot odlične kuharice, de-
diji pa se z njimi igrajo in pogovarjajo. 
Hvala vam, spoštovane učenke, učenci; 
ponosni smo na vas.

Mednarodni dan starejših obeležu-
jemo vsako leto 1. oktobra. Naš dogo-
dek, že tretji po vrsti se odvil v torek, 3. 
oktobra v Osnovni šoli Log-Dragomer. 
Prišlo nas je lepo število, pomagali smo 
tudi s prevozi. Le občanov iz Doma 
upokojencev Vrhnika letos žal ni bilo, 
ker so imeli kombi v okvari. Prišel je 
le gospod Jože Jesenovec, v lastni režiji.

Spodbujanje spoštovanja starejših, 
medgeneracijskega sodelovanja, oza-
veščanje glede njihovih pravic, spod-
bujanje aktivnega, zdravega staranja 
ter skrb za vključevanje starejših ljudi 
v družbena dogajanja – vse to so cilji, 

ki jih zasleduje praznovanje Mednaro-
dnega dneva starejših.

Z nami sta bila ves čas prireditve go-
spod župan, ki nas je prisrčno nagovo-
ril in gospa direktorica občine. Sprego-
vorile smo tudi koordinatorica mreže 
v naši občini in prostovoljke. Izposta-
vile smo pomembnost lepih odnosov v 
družini. Odnose gradimo vsi in starejši 
smo lahko s svojo prijaznostjo, z empa-
tijo, z razumevanjem mlajše generacije, 
z nudenjem vsakovrstne pomoči, zelo 
trden gradnik dobrega počutja v širši 
družbi. Ob tem moramo tudi starejši 
postaviti jasne meje, saj ima tudi babi-
ca lahko svojo uro telovadbe ali učenja 
tujega jezika ter tudi dedi ima svoj šah, 
svoje prijatelje. S tem vzpostavljamo 
vzajemno spoštovanje in smo zgled 

svojim vnukom. Koristno je, da osta-
nemo tudi v poznejših letih aktivni, 
družabni, da ne pozabimo na prijatelje. 
Pisarna za starejše je odprta dvakrat na 
teden za najrazličnejše informacije ali 
pa zgolj za prijeten pogovor ob čaju. V 
Dragomerju deluje že šesto leto pogo-
vorna skupina za kakovostno staranje, 
ki se sestaja ob ponedeljkih v prosto-
ru Društva upokojencev Dragomer-
-Lukovica. Ustanavlja se še ena, konec 
oktobra, ki bo imela sedež v Pisarni 
za starejše. Prijazno vabljeni: drage 
občanke, občani, pridite, imamo se 
dobro, z vami bo še boljše, še lepše, še 
bolj zanimivo. 

Prireditev je z nagovorom zaključi-
la gospa ravnateljica šole. Povedala je, 
da se zaveda, da starajoča družba, kar 

postajamo, potrebuje za kakovostno 
življenje sodelovanje, povezovanje 
mlajših in starejših. Delovna doba se 
podaljšuje in potem naj bi otroci, že 
sami kot starejša generacija, poskrbeli 
tudi za svoje ostarele starše. Ponosna 
je, da je šola postala zelo viden kamen-
ček v mozaiku prostovoljstva v naši 
skupnosti. 

Gospe ravnateljici, vsem strokov-
nim sodelavkam, vsem nastopajočim 
in osebju kuhinje, ki nam je pripravilo 
najokusnejšo hrano, se toplo zahvalju-
jemo. Hvala občinski upravi in gospo-
du županu.

Zapisali: Mateja Skočir in Erna 
Kos Grabnar

Vemo, da se 
naša življenja vse 
bolj povezujejo 
s tehnološkimi 
napravicami, kot sta 
pametni telefon in 
računalnik. 

Marsikateri starejši človek se 
njuni uporabi še vedno raje iz-
ogiba, ker ga to ne zanima, ne 
pozna njune uporabe ali pa ima 
negativen odnos do njiju. S pa-
metno uporabo nam te naprave 
lahko predvsem dobro služijo in 
olajšujejo življenje. 

Naša družba se hitro spremi-
nja in počasi vključuje vse več 
tehnoloških rešitev v naš vsak-
dan. Vse več je spletnega plače-
vanja računov, za zdravnika se 
je potrebno naročiti preko sple-
ta, na različne storitve se je po-
trebno prijaviti preko spletnega 
obrazca in podobno. Čeprav je 

pogosto prva uporaba pame-
tnega telefona ali računalnika 
trd oreh, z redno vajo in upo-
rabo hitro ugotovimo, da nam 
številne možnosti, ki jih ponu-
jata, zares olajšujejo in lepšajo 
življenje. Predvsem nam poma-
gata, da ostajamo samostojni 
in povezani. 

Delavnice in tečaji za učenje 
uporabe pametnega telefona 
in računalnika

V Sloveniji je precejšen po-
rast delavnic za učenje uporabe 
pametnega telefona ali raču-
nalnika za starejše, in to je zelo 
dragoceno. V občini Log - Dra-
gomer se jih je izvedla že pestra 
paleta in za marsikoga je to tudi 
bila prva spodbuda in skok v 
tehnologijo.Številni ste se že 
udeležili skupinskih delavnic 
učenja pametnega telefona ali 
računalnika in prejeli željeno 

znanje ali pa se vključili v na-
daljna izobraževanja in študij-
ske krožke. 

O prihajajočih delavnicah si 
lahko preberete v spodnji raz-
predelnici.

Individualna pomoč pri učenju 
uporabe pametnega telefona 
ali računalnika

Nekateri ste nam povedali, da 
naučeno sčasoma pozabite, se 
niste naučili tistega, kar ste že-
leli, ali pa je bilo učenje prehitro 
in enkratno, kar ni bilo dovolj, 
da se vtisne v vaš spomin ... V 
občini Log Dragomer je zato na 
voljo tudi individualno učenje 
pametnega telefona ali raču-
nalnika, torej 1:1. To možnost 
vam ponujamo v pisarni za 
starejše Podaj roko v občin-
ski stavbi Log-Dragomer, na vo-
ljo pa bo tudi v okviru društva 
upokojencev Dragomer-Luko-

vica. Pri individualnem učenju 
se vedno najprej pogovorimo 
o tem, kaj že znate in kaj bi se 
še želeli naučiti in se dogovori-
mo za termin, ki vam ustreza. 
Dobimo se glede na vašo željo 
enkrat ali večkrat – tolikokrat, 
da lahko nova znanja suvereno 
uporabljate. V pisarni Podaj 
roko pa se lahko oglasite tudi, 
ko potrebujete pomoč samo pri 
kakšni manjši zadevi. 

V preteklem šolskem letu smo 
v pisarni za starejše izvedli več 
kot 30 individualnih srečanj. 
Ena izmed udeleženk je poveda-
la: “V pisarno za starejše sem 
prihajala na učenje uporabe 
računalnika in to starejši ob 
hitrem tehnološkem napred-
ku res potrebujemo. Všeč mi 

je bilo delo v paru, saj sva se 
posvetili konkretnim stvarem, 
ki mi povzročajo težave in jih 
reševali direktno na računal-
niku, ki ga sama uporabljam.“

Je kaj, kar vam povzroča te-
žave pri uporabi pametnega 
telefona ali računalnika? Bi se 
radi učili čisto na novo ali pa 
le izboljšali svoje znanje? Pri-
družite se nam na prihajajočih 
delavnicah, pridite po informa-
cije v pisarno Podaj roko ali pa 
povprašajte v vaših društvih o 
različnih možnostih, ki so na 

voljo v občini. Teh je kar nekaj!
Pisarna za starejše na Loški 

cesti 12, v Upravnem centru 
Občine Log – Dragomer je 
odprta v času uradnih ur: v po-
nedeljek dopoldne med 10. in 
12. uro ali ob sredah popoldne 
med 15. in 17. uro. Lahko nas 
tudi pokličite na številko 041) 
349 812 in dogovorili se bomo 
za individualno delo z vami. 
Pomoč je brezplačna. 

Katja Bhatnagar, 
organizator mreže

V starosti mi pride prav 
uporaba pametnega telefona 
in znanje o računalnikih!

Polepšajmo dan starejšim!

Kdo Lokacija in termin Način učenja Nivo znanja Kontakt

Podaj roko
Pisarna Podaj roko, vsak ponedeljek, med 10. in 12. uro ter po 
dogovoru

Individualno Začetni in nadaljevalni tečaj Podaj roko, 041 349 812

DU Dragomer – Lukovica Dom krajanov, vsak torek od 10-12h po predhodni najavi Individualno Začetni in nadaljevalni nivo
Inka Zdravković (041 221 556) in 
Marija Draksler (040 855 105)

SIMBIOZA mobilna potujoča učilnica Občinska stavba, 6.11. 2023, od 9.00 do 13.00 Skupinsko, nujna prijava Začetna in nadaljevana delavnica Podaj roko, 041 349 812

Referenčna ambulanta  Log – Dragomer Občinska stavba v času uradnih ur Pomoč pri zdravstvenih napotnicah za paciente dr. Tašića / Darija Jozeljić dip.m.s., 08 205 41 19

KUD Kosec in Inštitut CŠ Termin bo znan naknadno V manjših skupinah 10 srečanj Anica Vangust (031 357 612)

PRILOŽNOSTI ZA UČENJE UPORABE RAČUNALNIKA ALI PAMETNEGA TELEFONA V OBČINI LOG DRAGOMER
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Z vrtičkarstvom in gojenjem rastlin se v občini 
Log-Dragomer ukvarja precejšen del prebivalcev, 
zato ni čudno, da so skoraj pred desetimi leti v 
KUD Kosec v okviru Zeliščarske sekcije organi-
zirali prvo Zelemenjavo. 

Projekt, ki spodbuja izmenjavo doma pridela-
ne hrane, sadik in semen ter tudi vrtičkarskih 
izkušenj, se je dobro prijel. Zelenoprsti dogodki 
so postali pomembno središče za spodbujanje 
lokalne pridelave hrane in ustvarjanje močne 
vrtičkarske skupnosti. Po eni strani ti dogodki 
s spodbujanjem lokalne pridelave in izmenjave 
hrane prispevajo k bolj zdravemu in trajnostne-
mu načinu prehranjevanja, hkrati pa spodbujajo 
izmenjavo znanja in izkušenj, kar vodi k uspešnej-
šemu vrtnarjenju in boljši samooskrbi s svežo ter 
kakovostno hrano.

V KUD Kosec leto začnejo z organizacijo Seme-
njave, na kateri ljubitelji vrtnarjenja tradicionalno 
menjajo semena, posušena zelišča, vrtnarske na-
svete ter drobtinice modrosti z vrta. Sledi Flan-
carija z menjavo sadik, semen, cvetličnih lončkov, 
knjig in vsega drugega, povezanega z vrtom in 
vrtnarjenjem, dogodki pa se zaključijo z jesensko 
Zelemenjavo, kjer si med seboj izmenjajo presežek 
pridelkov. Pogoji izmenjave so preprosti, določijo 
jih kar izmenjevalci sami. Šteje tako zelenjava, kot 
tudi semena, sadike, sokovi, marmelade, knjige o 
vrtnarjenju, recepti in podobno, izogibajo se le 
menjavam za denar.

Ljubiteljski vrtičkarji na tovrstne dogodke pri-
hajajo že skoraj deset let. Ob zeleno odetih stojni-
cah si v prijetnem vzdušju poleg zelenjavnih sadik 
izmenjajo tudi mnenja in izkušnje ter pletejo pri-
jateljstva. Ena izmed ključnih prednosti Zeleme-
njave je, da tudi povezuje vse družbene skupine, 
ne glede na starost, spol, izobrazbo ali status, saj 
se na vrtu vrtičkarji spopadajo z podobnimi te-
žavami in neuspehi. Zelemenjavo je leta 2014 v 
občino Log-Dragomer pripeljala Mojca Premuš, s 
katero smo se pogovarjali o zelemenjalnicah.

Del Zelemenjave ste že od njenega začetka - leta 2014. 
Kako se je začelo? Kako se je projekt razvil ter prijel v 
občini Log–Dragomer?

Kot priseljenka v občino Log-Dragomer ni-
sem poznala prav dosti ljudi, od katerih bi dobila 
domača semena, ki uspevajo v tej klimi in na tej 
zemlji. V tistem času je v Ljubljano priseljena nek-
danja sošolka Darja Fišer prvič organizirala do-
godek imenovan Semenjava, na katerem so ljudje 
počeli prav to in še več.

Že naslednje leto sem se povezala z društvom 
KUD Kosec, kjer sem ob pomoči in podpori 
predsednice Anice Vengust organizirala prvi tak 
dogodek. Dogodek je bil obiskan nad pričakova-
nji. Od tistega dogodka dalje je stvar stekla skoraj 
sama od sebe. K februarski Semenjavi smo dodali 
majsko Flancarijo, kjer smo menjali sadike ali po 
domače »flance«. Ta je prva leta potekala uskla-
jeno z vseslovensko Zelemenjavo. Zdaj se sicer ne 
usklajujemo

več po naši celotni zeleni državi, vendar ideja 
živi v takih in drugačnih dogodkih naprej. Že ne-
kaj let organiziramo tudi jesensko Zelemenjavo, 
na kateri menjamo jesenske pridelke in vložnine.

O zelemenjalnih dogodkih obveščamo ljudi s 
pomočjo Našega časopisa, naše Zelemenjalne e-
-poštne liste, spletne strani mojaobčina.si ter Fa-
cebook strani KUD Kosec. 

Glede na to, da se bliža že deseta Semenjava, 
mislim, da se je dogodek že dodobra zakoreninil 
v naši občini.

Kakšno je poslanstvo teh dogodkov in katere cilje 
zasleduje Zelemenjava?

Naši dogodki nimajo nekega specifično defi-
niranega poslanstva, druži nas zgolj želja po pri-
delavi lastne hrane in rož. Na dogodkih poudar-
jamo odgovornost posameznikov, da predajajo 
semena, ki so dobra in kvalitetna. Predvsem pa je 
prepovedano plačevati za karkoli. Gre za izmenja-
vo. Koliko in kako, je stvar dogovora dveh ali več 
posameznikov. Je pa res, da vedno znova in znova 
opažamo, da požanjejo največji interes semena, ki 
so pri kaki hiši že leta in leta. Torej ne kupljena, 
ampak predana iz generacije v generacijo, iz ene-
ga obdobja v drugo obdobje.

Kaj so vam osebno prinesli ti dogodki?
Kot priseljenki iz drugega konca Slovenije so 

mi ti dogodki prinesli predvsem občutek pove-
zanosti s krajem. V skupini rednih obiskovalcev 
sem prepoznala enako misleče ljudi, ki praktici-
rajo naravno, ekološko vrtnarjenje, k čemur težim 
tudi sama. Pridobila sem seveda tudi neverjetno 
banko nasvetov in modrosti, saj se lahko tehni-
ke dobrega vrtnarjenja zelo razlikujejo glede na 
to, kje se nahajamo, kakšna sta zemlja in klima 
v tistih krajih. Tega se ne da naučiti iz knjig, za 
to znanje se je treba pogovarjati z ljudmi, ki tam 
živijo.

Dogodkov se redno udeležujete in jih organizirate že 
skoraj deset let, kaj vas žene, kaj vam daje zagon, da 
vztrajate?

Predvsem dejstvo, da so ti dogodki izredno pri-
jetni. Ljudje, ki se ukvarjajo z vrtnarjenjem, me 
vedno znova pozitivno presenečajo in po teh do-
godkih sem vedno polna energije ter optimizma. 
Mislim, da vsi prisotni ogromno pridobimo.

Kakšni so pogoji izmenjave?
Menja lahko kdorkoli. Semena so lahko pri-

delana doma ali kupljena, pomembno je, da so v 
dobrem stanju in zdrava. Menjalo naj bi se ena 
na ena, ampak se pri nas včasih vse skupaj prelevi 
v rahlo kaotičen sistem, kjer damo vse, kar smo 
prinesli, na eno mizo, potem pa vsak vzame, kar 
hoče. Do sedaj zaradi tega še ni bilo hude krvi.

Katere so prednosti lokalno pridelane hrane?
Mislim, da je dovolj odpreti časopis in prebrati 

kako obvestilo o odpoklicu tega ali onega izdel-
ka, ker vsebuje to ali ono, kar je zdravju škodljivo. 
To bi postavila na prvo mesto. Doma pridelana 
hrana ne bo vsebovala pesticidov, če jih ne boste 
vi uporabili. Takoj na drugo mesto pa moramo 
postaviti okus. Doma pridelana sadje in zelenjava 
sta praviloma neprimerljivo boljšega okusa kot 
kupljena. Hkrati je pridelava nekaterih rastlin 
smešno lahka in zabavna.

Imate občutek, da na območju občine veliko občanov 
samih prideluje hrano?

Ja, mislim, da večinoma vsi avtohtoni prebivalci 
še vedno vrtnarijo v manjšem ali večjem obsegu. 
Tudi priseljenci nismo kar tako in pridelujemo 
vsak na svojem kotičku, gredici ali v posodah. 
O odstotkih je težko govoriti, ampak mislim, da 
je to neka slovenska navada, da mora vsaka hiša 
imeti vsaj svojo solato.

Zakaj ste se vi odločili za vrtičkanje?
V vrtnarjenje me je zanesel moj lastni želodec 

in ljubezen do zelenjave in možnosti, da stopiš do 

vrta in odtrgaš, kar ti trenutno paše pojesti. Ni ga 
boljšega občutka pri hrani, kot je ta. Vrtnarili sta 
obe babici in moja mami, prav tako pa vsaka dru-
ga gospodinja v ruralnem okolju, kjer sem odra-
ščala. Zdi se mi, da imam vrtnarjenje in ljubezen 
do vrtnarjenja v krvi. Tudi v sezonah, ko kar »nič 
ne uspe«, imam vseeno kar nekaj zelenjave, katere 
okus se ne da primerjati z ničimer.

Kako lahko k pridelavi hrane spodbudimo še preo-
stale?

Predvsem z informiranjem, da ljudje, ki ne 
pridelujejo svoje hrane, spoznajo, da pridelava 
ni tako težka, da so problemi pridelave rešljivi in 
da obstajajo ljudje, ki jim pri tem lahko prijazno 
pomagajo. Ljudje, ki obiskujejo zelemenjalne do-
godke seveda spadajo v to skupino ljudi. Lahko jih 
na tem mestu spodbudim tudi sama in povabim 
vse, ki bi jih vrtnarjenje zanimalo, pa ne vejo, kje 
in kako začeti, da se pridružijo našim dogodkom, 
kjer vam bomo pomagali s semeni, sadikami in 
zelenimi nasveti. Lokalne oblasti bi k pridelavi 
hrane lahko spodbudile s skupnostnimi vrtovi, 
kjer bi Občina pripravila zemljišče, ki bi ga lahko 

prebivalci najeli. Prav fino bo bilo, če bi bila taka 
zaplata zemlje opremljena z ograjo in vodo.

Kakšni so vaši načrti oziroma kako bo s temi dogodki v 
prihodnje?

Pravijo, da se ne popravlja stvari, ki niso po-
kvarjene. Naši dogodki delujejo. Vedno znova se 
srečujemo znani obrazi, vedno znova se nam pri-
družijo novi. Dogodke popestrimo z različnimi 
poučnimi predavanji. Tako bomo tudi nadaljeva-
li. Predavanja, ki jih organiziramo v sklopu Zele-
menjalnih dogodkov, so organizirana sproščeno 
in neformalno. Ponavadi kar zunaj, kjer smo vsi 
skupaj zbrani okrog miz, na katerih menjamo. 
Teme, ki smo jih obravnavali v preteklosti, obse-
gajo vse od zelišč in njihove uporabe v vrtnarstvu 
in zdravju, vrtnarjenje po principu biodinamike, 
obrezovanje ameriških borovnic (s praktičnim 
prikazom), obrezovanje sadnega drevja (prav 
tako s praktičnim prikazom) … Vsako izmed pre-
davanj je bilo nadvse zanimivo in zagotovo zelo 
uporabno za večino udeležencev.

Besedilo in foto: V. L

T E M A  M E S E C A

Zelenoprsti dogodki 
podpirajo pridelavo

lokalno hrane  
V zadnjih letih se povečuje zanimanje za lokalno pridelano hrano. Ljudem se 

zdi vedno bolj pomembno, kaj jedo, od kod hrana prihaja in kako ta vpliva 
na njihovo zdravje in okolje.  Zato marsikdo poseže po semenih in sadikah 

ter se loti vrtnarjenja.

V občini Log - Dragomer se zelena prijateljstva pletejo že skoraj 10 let

V sklopu Zelemenjave vsako leto organizirajo tri dogodke.
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Dragi ljubitelji kulture in 
Mah teatra
 
Pred nami je nova sezona, za katero v Mah teatru 
pripravljamo bogat kulturni program.
Gledališka predstava »Moj ata, socialistični 
kulak«, ki smo jo na oder postavili letos januarja, 
bo z novim »Malekom« in prišepetovalko Mar-
jetko v tej sezoni gostovala po mnogih krajih v 
Sloveniji: 7. oktobra v Medvodah, 20. oktobra v 
Selnici pri Dravi, 17. novembra v Trbovljah, 13. ja-
nuarja 2024 na Dobrovi pri Ljubljani, 20. januarja 
v Dekanih, 3. februarja v Mekinjah pri Kamni-
ku, 14. aprila v Pesnici pri Mariboru. Videli pa se 
bomo še enkrat tudi na Vrhniki, in sicer v okviru 
projekta »Povsod je luč« - v četrtek 7. decembra 
v CD Vrhnika. Prijavljeni smo tudi na Čufarjeve 
dneve na Jesenicah v novembru ter na Festival 
komedije v Pekrah marca naslednjega leta.

V decembru naj bi potekala predvidoma premiera 
še druge komedije, ki jo igrajo člani Mah teatra z 
naslovom »Nepričakovani obisk«. Premiera naj 
bi se odvijala v PGD Log.

Ravno tako za december načrtujemo premiero 
lutkovne predstave za naše najmlajše »Zajček 
domišljavček«.

Na gostovanjih bo v tej sezoni tudi naša mladin-
ska lutkovna sekcija z lutkovno predstavo »Štor-
klja izgubi svoje gnezdo«.

Poleg tega že tretje leto zapored v sodelovanju 
z Zavodom Ivana Cankarja in Cankarjevo Knji-
žnico ter ob podpori vseh sodelujočih občin in 
Javnega sklada kulturnih dejavnosti organizi-
ramo literarni natečaj Najbarjanska zgodba. 
Letos se je projektu poleg Borovnice, Brezovice, 
Dobrove–Polhovega gradca, Horjula, Log-Dra-
gomerja in Vrhnike pridružila še Občina Ig ter 
Mestna občina Ljubljana (osnovne šole z obrobja 
ljubljanskega Barja).

Ustanovljena je bila tudi nova Sekcija avdio in 
video programov. Na FB »Skodelica branja za 
dobro jutro« in YouTube kanalu Cankarjeve knji-
žnice Vrhnika si lahko ogledate tudi prispevke 
članov Mah teatra. Brali smo nagrajene zgodbe 
literarnega razpisa za leto 2022 in leto 2023.

Novembra začenjamo z branjem nove predstave 
Bobri Janeza Jalna, ki bo nekaj posebnega. Pre-
miero načrtujemo v decembru 2024. 

Kot lahko vidite na Vabilu za vpis abonmaja, 
ki je ravno tako v Našem časopisu, Mah teater v 
sodelovanju z Zavodom Creatus iz Vnanjih goric 
organizira gledališki abonma gledaliških pred-
stav. Žal v naši občini ne premoremo dvorane, 
ki bi ustrezala minimalnim pogojem za izvedbo 
ljubiteljske gledališke predstave, zato bo abonma 
izveden v dvorani Doma Krajanov v Vnanjih Go-
ricah. Vljudno vabljeni k vpisu! Ogledali si boste 
lahko štiri zanimive predstave gledaliških skupin 
iz Trbovelj (predstava je bila v samem vrhu na le-
tošnjem državnem izboru Linhartovega tekmo-
vanja), dve izvrstni komediji Gledališke skupine 

iz Selnice ob Dravi ter druge iz Pesnice pri Ma-
riboru in za konec še razmisleka vredna igra iz 
sosednje občine – Dobrove pri Ljubljani.

Ne pozabite – z vpisom v abonmaja boste izkazali 
tudi finančno podporo našemu društvu. S sred-
stvi, ki jih bomo dobili s prodajo vstopnic, bomo 
z gostovanjem naših predstav lahko še naprej 
predstavljali naše kraje na kulturnem zemljevidu 
Slovenije.

Ob koncu zapisa vam vsem želim, da bi v času, ko 
divjajo brezumne vojne v Evropi in Aziji in ko nas 
klestijo razne naravne nesreče, našli v prihajajoči 
zimi tudi čas za kak topel kulturni večer – pa naj 
bo to z Mah teatrom ali pa kako drugače. 

Vabim vas tudi, da na skupnih kulturnih straneh 
Našega časopisa preberete intervju s podpredse-
dnico društva in predsednico novoustanovljene 
podružnice Mah teatra na Vrhniki. Na teh stra-
neh bomo vsak mesec predstavili enega od članov 
našega društva. Prepričan sem, da bo vsak članek 
zanimiv in vreden branja.

Miran Setnikar, Mah teater

Na posvetu o Mreži 
slovenske univerze za 
tretje življenjsko obdobje
Kot vsako jesen smo se člani Društva DVIG ude-
ležili posveta Mreže slovenske univerze za tretje 
življenjsko obdobje. Letošnji posvet je bil medna-
roden, z naslovom Družbene potrebe in izobra-
ževanje starejših. Namenjen je bil razmisleku o 
vlogi izobraževanja starejših v sodobni družbi.
Uvodne misli je podala dr. Ana Krajnc. Poudarila 
je, da moramo imeti ljudje dobre socialne odno-
se. Z upokojitvijo teh nenadoma ni več in če ne 
poskrbimo za nove, umiramo na obroke, včasih 
celo 30 do 40 let. Zato je treba skrbeti za ta del 
populacije, ki predstavlja tretjino prebivalstva. 
Upokojenci se moramo še nadalje izobraževati, se 
učiti, da lahko samostojno živimo. Znati moramo 
uporabljati telefon in računalnik. Ne moremo se 
zanašati, da bodo to namesto nas opravili naši 
otroci ali vnuki.
O tem je spregovorila tudi Teja Dolgan, vodja 
Sektorja za izobraževanje odraslih na Ministr-
stvu za vzgojo in izobraževanje RS. Poudarila je 

pomembnost ohranjanja kognitivnih funkcij, ki 
so pomembne za preprečevanje demence, zmanj-
šanje osamljenosti, boljše vključevanje v družbo 
in s tem boljše življenje. Starejši lahko posredu-
jemo delovne izkušnje, nudimo mentorstvo, pre-
našamo znanje, se vključujemo v prostovoljstvo, 
se udeležujemo skupnostnih projektov, nudimo 
socialno podporo družini in prijateljem, ohranja-
mo kulturo in tradicije. Medgeneracijsko sodelo-
vanje je pomembno. Še posebej pomembno pa je 
pridobivanje spretnosti za uporabo tehnologije. 
Vse to se razvija tudi pod okrilji univerz za tretje 
življenjsko obdobje.
Sledilo je predavanje prof. dr. Marie Slowey z 
Univerze Dublin City na Irskem. V svojem pre-
davanju je opozorila predvsem na problem sta-
ranja prebivalstva in demografskih trendov. Za-
radi upadanja rodnosti se veča število starejših 
prebivalcev, kar se odraža tudi v spremembah 
na trgu dela. V Evropi si 60 % (predepidemijski 
podatki) ljudi želi delati tudi po dopolnjenem 64. 
letu, nekateri iz finančnih, nekateri zaradi drugih 

razlogov. Mnogi bi želeli delati tudi za krajši de-
lovni čas. Nasprotno pa delodajalci delavce nad 
52 let obravnavajo kot starejše. Menijo, da ti že 
razmišljajo o upokojitvi, da so že dosegli vrh svo-
je kariere, da ne dosegajo industrijskih norm, da 
nimajo več možnosti napredovanja ipd. Bolezni 
pri mladih in starejših so enako pogoste, vendar 
so pri starejših resnejše. Starejši lahko v delovni 
proces prinesejo izkušnje, spretnosti, ki jih po-
sredujejo mlajšim, mentorstvo. Multigeneracijski 
kolektivi se izkazujejo kot uspešnejši.

Predavanju so sledile še predstavitve univerz za 
tretje življenjsko obdobje iz Hrvaške, Italije, Av-
strije in Nemčije.
Udeleženci posveta smo se ponovno poučili o 
pomembnosti vseživljenjskega izobraževanja in 
aktivnega življenja. V naši občini deluje Društvo 
DVIG, univerza za tretje življenjsko obdobje, ki 
nudi različne tečaje in predavanja ter izvaja štu-
dijske krožke. Vabimo vas, da se nam pridružite.

Nika Gams, Društvo DVIG

I N

DRUŠT VO DVIG IN MAH TEATER -  UČENJE IN IGR ANJE

Vabilo na predavanje Ženske in moški ter kako 
ravnati drug z drugim 

 
Predavanje bo 20. novembra 2023 ob 18. uri v Domu kra-
janov v Dragomerju.
S predavanjem in razpravo na temo ženska–moški se 
v DVIG-u vključujemo v praznovanje Mednarodnega 
dne moških. O odnosih med žensko in moškim nam bo 
pripovedoval Andrej Pešec ter odgovarjal na naša vpra-
šanja. Je tudi avtor knjige Ženske in moški.
»Bi se rad(a) naučil(a) dotakniti srca in ne ega partnerja, 
moškega, ženske, dekleta, fanta, sina, hčere? Kaj pa raz-
viti pravo harmonijo v odnosu ... in harmoničen odnos 
s partnerjem, družino, taščo, sorodniki? Bi želel(a) znati 
zaznati prave potrebe ženskih in moških okrog tebe? Kaj 
v odnosu med žensko in moškim potrebuje ženska in kaj 
moški? V čem je ključ zvestobe med žensko in moškim 
ter kaj pomeni prava zvestoba? Ljubosumje, posesivnost 

in kako biti dober, a ne naiven? Skrivnosti narave ženskega in moškega uma ter ega. Kaj storiti, 
če sem neopazen/neopazna za ženske/moške? Kako privlačiti pravega partnerja? Prijateljstvo 
med žensko in moškim? Kako partnerju, staršem, prijateljem in otrokom pomagati postati 
daleč najboljša verzija samega sebe? Prosimo, povabite prijatelje! Se vidimo kmalu, dobrodošli 
in vse dobro dotlej!« 
Prosim, da se na predavanje prijavite na dvig@iold.si ali po telefonu 031 254 125 (Joži). 
Predavanje bomo izpeljali, če bo vsaj 10 prijav. 

Nika Gams, Društvo DVIG 

 

TRI SESTRE (Moderndorfer)
KD PAVZA, Selnica ob Dravi, 13. 1. 2024.

ČAJ ZA DVE (Partljič)
KUD Marice Kerenčič Pesnica,  3. 2. 2024.

EMIGRANTA (Mrožek)
KD Dobrova pri Ljubljani,  6. 4. 2024.

PLEŠASTA PEVKA (Ionesco)
Mladinsko gledališče Svoboda Trbovlje, 25. 11. 2023.

 
Vabljeni

na sprostitev
pred

odrske deske.

V sezoni 2023/2024 smo za vas pripravili
4 predstave slovenskih ljubiteljskih gledaliških društev.

PROGRAM:

info: Silvester Pontelli, GSM 031 243 979, e-mail: silvo.pont@gmail.com.

Nakup abonmaja je možen
od 25. 10. 2023

preko spletne strani www.mah-teater.si
ali po predračunu.

CENA ABONMAJA:
27€ upokojenci, študenti in dijaki,

30€ odrasli.

A B O N M A
V DOMU KRAJANOV VNANJE GORICE

g l e d a l i š k i
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Za starejše kopanje v tem času res ni 
najbolj mikavno, sprehod ob obali in 
nastavljanje jesenskemu soncu pa se 

vselej prileže. 

Rdeče kartice za prevoze, ki jih mnogi upoko-
jenci s pridom uporabljaj(m)o, pridejo še kako 
prav. Iz Dragomerja v Ljubljano se pogosto stoji 
v avtobusu, od Viča dalje se celo nekako prebije-
mo do sedeža, zapletati se začne v Ljubljani. Na 
avtobusni postaji gruča ljudi čaka, da pripelje av-
tobus za Portorož. Potem pa žal sledi prerivanje 
brez konca. Vozniku popusti potrpežljivost in se 
glasno, brez izbranih besed loti potnikov. Skupina 
osmih francoskih turistov, ki so kupili vozovnice 
vnaprej, ni mogla razumeti, kaj se dogaja. Po nekaj 
napetih minutah smo se potniki le vkrcali, konč-
no je bilo prostora dovolj za vse. Potem avtobus 
odbrzi po avtocesti, a že malo naprej od Logatca 
naletimo na zastoj. Počasi se premikamo, čas teče 

in po dobrih dveh urah se le pripeljemo do Stru-
njana. Nič nam ni pokvarilo razpoloženja. Lep, 
topel sončen dan, brez vetra in peš sprehod skozi 
predor Valeta do Portoroža, tu naredimo krajši 
postanek za malico in počitek ter napredujemo 
do Pirana. Povzpnemo se do cerkve, se spreho-
dimo do Punte in ob obali spet malo postanemo. 
Potem se vrnemo na avtobusno postajo. Zdaj vla-
da še večja zmeda kot zjutraj. Avtobus pobere po-
tnike za Postojno in tiste, ki se vozijo iz Ljubljane 
naprej proti Celju, drugi ostanemo na postaji. In-
formacije o voznem redu so res slabe, avtobusno 
osebje neprijazno in brez ustreznih informacij, 
kot na kakem divjem zahodu. Potem se od ne-
kod le pripelje avtobus za Ljubljano, ki pelje po 
avtocesti in spet porabimo za vožnjo novi dve uri, 
tokrat brez zastojev. Stemnilo se je že, ko smo se 
vrnili v Dragomer. V dvanajstih urah izleta smo 
imeli le dobri dve uri hoda ob obali. Kljub vsemu 
je bil lep dan in bili smo dobra družba. 

Dragica Krašovec

Od 15. do 17. 
septembra 2023 se 
je v Črnomlju odvijal 
11. slovenski Festival 
kamišibaj gledališča. 

Tričlanska strokovna ko-
misija je izbrala najboljšo 
predstavo, ki je prejela nagra-
do Zlati kamišibaj 2023.

Na festivalu so se predsta-
vili najboljši slovenski izva-
jalci kamišibaja v letu 2023, 
ki jih je izbrala državna se-
lektorica za Kamišibaj gleda-
lišče - Silva Karim. Obisko-
valci so si tako lahko ogledali 
35 novih zgodb med besedo 
in sliko s cele Slovenije. Festi-
valsko dogajanje sta v nede-
ljo sklenili okrogla miza, ki 
jo je vodil predsednik društva 
Kamišibaj Slovenije Boštjan 
Oder in zaključek festivala s 
podelitvijo posebnih priznanj 
ter Zlatega kamišibaja 2023. 
Tega sta prejela Vanja Iva Kre-
tič in Boštjan Oder za predsta-
vo »Tja med ljudi bova, deklica, 
šla … ljubezenska pisma med 
Kajuhom in Silvo.« Na festiva-

lu se je predstavilo tudi naše 
društvo KUD Kosec s Tomi-
slavo Zaletelj, ki je na festivalu 
nastopila s predstavo „Lesička 
se nauči pisati“ pisateljice Tine 
Arnuš Pupis ( zbirka zgodb “Za 
devetimi drevesi” založbe Miš) 
in zanjo prejela zlato priznanje. 
V Sloveniji je okrog 600 izva-
jalcev papirnega gledališča 

kamišibaja in dejstvo, da je bila 
izbrana v krog 35 letošnjih naj-
boljših izvajalcev, je za izvajal-
ko velik uspeh ter spodbuda za 
naprej. Tudi v društvu Kosec 
smo ponosni, da lahko sodelu-
jemo s Tomi. Tudi z naše strani 
ji gredo vse čestitke in zahvala 
za sodelovanje.

Anica Vengust

KUD Kosec na Festivalu kamišibaja v Črnomlju

Mentorica nam je za nalogo med 
poletjem predlagala, da preberemo 

vsaj eno knjigo v angleščini. 

Odšla sem v knjižnico in poiskala nekaj knjig 3. 
stopnje, ki so prirejene za študente. Na začetku 
sem mislila, da mi ne bo šlo, ker kar nekaj besed 
nisem razumela. Vendar sem ob branju ugotovila, 
da zgodbo razumem. Postala sem bolj samozave-
stna in nadaljevala z branjem ter pri tem uživala. 
Po nekaj prebranih knjigah 3. stopnje sem po-
skusila še s 4. stopnjo. Brez težav. Naučila sem se 

nekaj novih besed, brez slovarja, pomen sem ugo-
tovila iz sobesedila. Spoznala sem tudi besedne 
zveze, ki mi bodo prišle prav pri izražanju. Na 
koncu sem prebrala že mladinsko knjigo Matilda 
zelo popularnega pisatelje Roalda Dahla v origi-
nalu, brez priredbe. Menim, da je branje v angle-
ščini zelo koristno. Poleti sem imela tudi možnost 
pogovora z angleško govorečimi prijatelji in ugo-
tovila, da se je moje izražanje zelo izboljšalo.

Mentorici Olgi se zahvaljujem za spodbudo.

Študentka Joži

DVIG-ovi študenti
nadaljevalnega tečaja angleščine že 
beremo knjige v angleškem jeziku.

Lahko bi rekli, da smo 
se Notranjci odpravili 

raziskovat skrivnosti 
Notranjske. 

Člani DU Log pri Brezovici 
smo se na najlepši septembrski 
dan, v petek 29. septembra, z av-
tobusom odpeljali do Unca, kjer 
smo pobrali še vodičko Alenko 
Veber. Najprej smo se zapeljali 
do slikovite kraške doline Rakov 
Škocjan in se prehodili do raz-
valin cerkvice sv. Kancijana, po 
katerem je dolina dobila ime, se 
spustili pod Veliki naravni most 
in nato do Malega naravnega 
mosta. Sledil je obisk Cerkni-
škega jezera, nato pa se zapeljali 
do vznožja snežniških gozdov, 
kjer smo si ogledali romantični 

grad Snežnik. Pot nas je vodila 
še do najvišje ležečega kraškega 
polja v Notranjskem podolju 
– do Babnega polja, kjer smo si 
ogledali 200 let staro Rihtarjevo 
domačijo. Že pošteno lačnim so 
v Žerovnici postregli s poznim 
kosilom in vsi smo se strinjali, 
da je bilo zelo okusno. Po kosilu 
smo se odpeljali v vas Martinjak 
s čudovito cerkvico sv. Vida. 
Največja znamenitost cerkve je 
obnovljen kasetni strop, ki so 
ga postavili daljnega leta 1621 
in Plečnikov zvonik, zgrajen tik 
pred drugo svetovno vojno. Če 
bi sama raziskovala te kraje, se 
verjetno nikoli ne bi ustavila v 
Martinjaku, kaj šele v njihovi 
cerkvi. Tokrat se nismo podali 
na kako dolgo pot, zato je bil 
povratek hiter in brez zapletov. 

Na Log smo se vrnili še pred 
nočjo, seveda kar utrujeni od 
vseh ogledov, vendar polni le-
pih vtisov.

Irena L.

Po Notranjski

Društvo upokojencev Dragomer-
Lukovica vsako leto organizira 

kostanjev piknik, kjer udeleženci 
lahko poleg teh sladkih plodov 

okusijo sladek mošt, se poveselijo, 
kramljajo drug z drugim, preizkušajo 

dobrote pridnih gospodinj in 
preživijo skupaj lepo popoldne. 

Letos je sonce grelo kot že dolgo ne, krasen 
dan pa je privabil na srečanje preko 80 članov 
društva. V La Palli so skuhali za vse izvrsten bo-
grač, peciva je bilo zares veliko na izbiro, mošta 
dovolj za vse ljubitelje sladkega in kostanj, ki 
ga je Lili priskrbela z Janč, je bil izvrsten, tudi 
zaradi dobre peke. Toplo vreme, dobra družba 

in glasba, ki je prihajala iz zvočnikov, so poskr-
beli, da so se udeleženci imeli lepo; dobrote, ki 
so jih preizkušali, pa so pogasile lakoto še tako 
zahtevnega jedca. Priložnostna razstava dobrot 
iz gozda, polj in domače brajde pa je bila prava 
paša za oči ljubiteljev narave.

Takih priložnosti bo letos še veliko, že v no-
vembru vas vabimo na martinovanje, na de-
lavnico za izdelavo novoletnih voščilnic z Ani 
Vrenk in decembra seveda na novoletno sreča-
nje. Spremljajte naše delo na oglasnih deskah 
in se nam pridružite. O vseh aktivnostih boste 
pravočasno obveščeni.

Hvala vsem, ki ste pripomogli k izvedbi pikni-
ka, hvala PGD Dragomer za prostore, La Palli za 
dober bograč; nazadnje pa še vsem, ki ste prišli 
in pripomogli k temu, da nam je bilo lepo.

Dragica Krašovec

Ko zadiši po pečenem kostanju

Z  avtobusom na morje
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Pravljično-doživljajskatransverzala 
po Sloveniji združuje deset družinskih do-
živetij v desetih krajih po Sloveniji, ki so edin-
stvene dogodivščine v naravi in jih je zasno-
val zavod Škrateljc: Pot pastirskih škratov 
na Krvavcu (Krvavec), Polhov doživljajski 
park (Polhov Gradec), Pot močvirskih škra-
tov na Mali plac (Bevke), Pravljični Šum-
berk (Domžale), Smaragdna dogodivščina 
ob Ajdovskem zidu (Zaplana), Škratji Kras 
(Štanjel), Krškočara (Krško), Vilinski Ho-
mec (Homec), Zven zaklete grofice (Dobro-
va) in Tempelj zmaja Lintverna (Vrhnika).  
Snujejo že nove, kmalu bo nova »velikanska do-
godivščina« zaživela v Slovenski Istri. 

Pravljično-doživljajska transverzala po Sloveni-
ji je namenjena družinam pa tudi šolam in vrt-
cem, obiskovalce pa skozi zgodbe in doživetja po-
pelje v čudovite kraje naše dežele; tudi takšne, ki 
bi jih sicer morda le težko obiskali. Je inovativen 
način spoznavanja naravne in kulturne de-
diščine lokalnega okolja, saj obiskovalci zgod-
be doživijo, se prek doživetij v naravi povežejo s 

krajem in do njega spletejo poseben čustven od-
nos. Je neke vrste širjenje bralne kulture v na-
ravi, hkrati pa družinam olajša vstop v svet po-
hodništva in jih uči zdravega odnosa do narave.  
Na vsako od poti se otroci odpravijo z BELEŽ-
KO, ki vključuje misijo, le-ta pa otrokom na kon-
cu prinese zasluženo nagrado. Zgodba vsake 
poti je zapisana v izvirni slikanici. 

Na pot se lahko odpravite samostojno ali pa se 
udeležite katerega izmed vodenj, ki so vsaj enkrat 
na mesec na vseh poteh. 

Leto 2023 je prineslo še posebno novost za 
obiskovalce: s ŠKRATOLOVSKO IZKAZNI-
CO bodo vsi, ki bodo zbrali žige devetih poti 
Pravljično-doživljajske transverzale po Sloveniji, 
deležni posebne škratolovske nagrade. 

To pa še ni vse, saj bo decembra Veliko žreba-
nje za ŠKRATOLOVSKO NAGRADO 2023! 
SPAN.CENTER MOBILNOSTI bo za srečne-
ga nagrajenca ali nagrajenko, ki bo do decembra 
zbral žige devetih poti Pravljično-doživljajske 
transverzale po Sloveniji, prispeval čudovito 
mladinsko kolo. 

Jesen je čas, da ŠKRATOLOVSKO IZKAZNI-
CO napolnite z žigi pravljičnih poti, jesen je čas 
za družinska doživetja, zato le pogumno na škra-
tolovščine širom Slovenije! 

Ne spreglejte tudi Škrateljčevih vodenih spre-
hodov in dogodkov! 

Več na www.skrateljc.org
Škrateljc

Portal Komunala.info
Obveščamo vas, da smo z mesecem oktobrom posodobili portal 
Komunala.info, kateri je namenjen vsem našim uporabnikom. 

Portal Komunala.info uporabnikom omogoča:
•  pregled prejetih računov za komunalne storitve in zemeljski 

plin,
•  pregled finančne kartice uporabnika (sklop odprti/zaprti ra-

čuni),
• možnost direktne prijave na e-račune,
• oddajo števčnih stanj za vodo in zemeljski plin,
• pregled zgodovine oddanih števčnih stanj.

Novosti na portalu:
•  uporabnik bo obveščen o vseh aktualnih zadevah,
•  uporabnik lahko preko portala odda naročilo za kosovni odvoz,
•  uporabnik lahko preko portala odda reklamacijo računa,
• pregled urnika odvozov smeti,
•   podatki o porabi pitne vode (grafično, tabelarično),
•  možnost pregleda več odjemnih mest (več dostopov)  z enim 

uporabniškim imenom,
• pregled nad obračunanimi storitvami,
• vizualizacija računa (v pdf obliki).

Uredba o ravnanju z odpadnimi 
nagrobnimi svečami (Ur. l. RS, št. 

78/08) določa pravila za ravnanje 
z odpadnimi nagrobnimi svečami 
in skrbi, da jih zbiramo ločeno od 

drugih komunalnih odpadkov.

Določbe te uredbe se uporabljajo za odpadne 
nagrobne sveče, ki jih obiskovalci pokopališč pu-
ščajo v zabojnikih na pokopališču kot odpadke, ki 
niso primerni za kompostiranje. Izvajalec obve-
zne občinske gospodarske javne službe zbiranja 
in prevoza komunalnih odpadkov sveče izloči s 
sortiranjem. Določbe te uredbe veljajo tudi za 
odpadne nagrobne sveče, ki spadajo med odpa-
dno električno in elektronsko opremo (sveče z 
baterijami).

Odpadne nagrobne sveče niso nevarni 
odpadki, kljub temu pa lahko škodujejo okolju. 
Odpadne nagrobne sveče niso primerne za odla-
ganje na odlagališčih komunalnih odpadkov, saj 
se zaradi razkrajanja plastike iz polivinilklorida 
(PVC) z izcednimi vodami sprošča v okolje tudi 
klor.

Sestavni deli nagrobnih sveč iz plastike, stekla 
in kovine spadajo med embalažo. Zato je treba 
odpadne nagrobne sveče oddajati ločeno, v pose-
bej zanje postavljene zabojnike na pokopališčih, 
na katerih je vidna oznaka z napisom Samo za 
odpadne nagrobne sveče.
 
Zabojniki za zbiranje odpadnih nagrobnih sveč 
na pokopališčih v občinah
Borovnica, Log - Dragomer in Vrhnika

Na dvanajsth pokopališčih v občinah Borovni-
ca, Log - Dragomer in Vrhnika (Borovnica, Log, 
Dragomer, Vrhnika, Verd, Stara Vrhnika, Podlipa, 
Zaplana, Sinja Gorica, Blatna Brezovica, Bevke, 
Ligojna) so nameščeni 240-litrski črni zabojniki. 

Na pokopališču na Vrhniki so nameščeni 1100-li-
trski zabojniki. Pokrovi zabojnikov so zaklenjeni 
s tipsko ključavnico, na pokrovu je okrogla od-
prtina za odlaganje odpadnih nagrobnih sveč, 
zaščitena z gumo. Zabojniki so opremljeni z na-
lepko Samo za odpadne nagrobne sveče.

Odpadne nagrobne sveče so večinoma primer-
ne za recikliranje materialov, iz katerih so nareje-
ne, saj je mogoče v sekundarne surovine predelati 
vse tri glavne sestavine nagrobnih sveč: plastično 
ohišje, ostanek parafina in kovinski pokrov.

Pomembno!
Prosimo, da organske odpadke (zeleni odpad, 

cvetje, zemljo …) s pokopališč odlagate v zelene 
zabojnike z napisom Cvetje, venci, zemlja. Po-
skrbite, da bodo odpadki s pokopališč pravilno 
razvrščeni v zabojnike z ustreznimi napisi.

Odločite se za nakup okolju prijaznih sveč 
(sveče, izdelane iz polipropilena (PP), iz stekla in 
solarne nagrobne lučke).

JP KPV, d. o. o.

Zbiranje odpadnih nagrobnih sveč na pokopališčih

Količina zbranih sveč po letih. Graf za leto 2023 prikazuje predvideno zbrano količino. 

Patronažna zdravstvena nega je 
specialno področje zdravstvene 
nege, ki se ukvarja s posamezniki, z 
družino in lokalno skupnostjo v vseh 
obdobjih zdravja in bolezni.

Svetujemo o zdravem načinu življenja in ob-
našanja ter opozarjamo na dejavnike tveganja, 
ki lahko ogrozijo zdravje posameznika ali čla-
nov družinske skupnosti.

Izvajamo preventivno zdravstveno obravnavo 
nosečnic, otročnic, novorojenčkov, dojenčkov 
in otrok do tretjega leta starosti ter preventivno 
zdravstveno obravnavo starejših oseb, invalidov, 
kroničnih bolnikov ter oseb z motnjami v ra-
zvoju.

Patronažne medicinske sestre ugotavljamo 
potrebe po zdravstveni pomoči in zdravstveni 
negi bolnika  na  njegovem domu, načrtujemo 
posege zdravstvene nege, jih izvajamo po naro-
čilu zdravnika glede na izdani delovni nalog in 
vrednotimo dosežene cilje. 

Poletja je konec in v jesenskem času vas zo-
pet vabimo, da se nam pridružite pri skrbi za 
svoje zdravje. Začele so se Posvetovalnice v 
lokalni skupnosti, na katerih se lahko udele-
žite brezplačnih merjenj krvnega tlaka in krv-
nega sladkorja ter nasvetov o zdravem načinu 

življenja. Udeležite se jih lahko vsi s kroničnimi 
boleznimi, starejši … Namenjene pa so vsem 
prebivalcem terenskega območja in potekajo 
enkrat na mesec. Vabljeni tudi, če nimate ure-
jenega osnovnega zdravstvenega zavarovanja.

V okviru posvetovalnic diplomirana patrona-
žna medicinska sestra individualno svetuje (iz-
bira osebnega zdravnika, pediatra, ginekologa, 
zobozdravnika, pomoč žrtvam nasilja idr.), po-
magamo pri ureditvi obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, opravljamo meritve, krajša preda-
vanja ter krajše delavnice v sodelovanju s CKZ. 

Ob tej priložnosti vabimo vse, ki vas zanima 
vrednost krvnega tlaka, krvnega sladkorja ali 
potrebujete le nasvet, da se oglasite in poklepe-
tate z nami.

Dosegljive smo po telefonu 01/8106652 
in 01/8106653, kamor nas lahko pokliče-
te od ponedeljka do petka od 7.00 do 8.30 
ter od 13.00 do 14.30 (vmes smo na tere-
nu),  na elektronskem naslovu patronaza@
zd-vrhnika.si  oz. prek spletne strani ZD 
Vrhnika https://zd-vrhnika.si/ preostale 
dejavnosti / patronaža in nega na domu.

Na terenskem območju ZD Vrhnika – del Bo-
rovnice z okolico deluje tudi patronažna sestra 
Marija Žakelj, ki je dosegljiva na telefonski šte-
vilki 031/880-745.

ZD Vrhnika

Vrhnika, Log - Dragomer, Borovnica

Patronažna služba 

Jesenska družinska doživetja v naravi in škratolovska nagrada!
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Okrasnim 
čebulnicam 
namenimo v vrtu 
in okolici hiše 
mesto, ki ga bomo 
srečevali vsak 
dan, saj so prve 
pomladne cvetlice 
znanilke novega 
začetka sezone.

Pomladne čebulnice sadimo 
vso jesen, tulipane pa celo glo-
boko v november. Če zem-
lja ni zmrznjena, lahko sajenje 
podaljšamo vse do konca de-
cembra. Vedno lahko sadimo 
čebulice tudi v posode.

Gostota sajenja se bo 
čudovito izrazila, če bomo 
čebulnice sadili v skupinah. 
Pazimo le, da jih ne sadimo 
pretesno; hijacinte in tulip-
ane 30 do 50 čebulic na m2, 
žafranov in podobnih čebulic 
več, debelejših čebulic, kot je 
cesarski tulipan, pa manj.

Globina sajenja je odvisna 
od velikosti čebulice in naj bo 
za dvakratno debelino čebulice.

Sadimo tako, da se dno 
čebulice dotikata zemlje, ki 
jo prej zrahljamo. Med dnom 
in čebulico ne sme biti zraka, 
sicer se tam nabira voda, kar 
slabo vpliva na čebulico. Za 
preprostejše sajenje in da ob 
cvetenju dobimo vtis cvetočih 
šopkov, čebulice posadimo tudi 
v sadilne posode, ki so plitke in 
perforirane, da odteka odvečna 
voda. Po cvetenju listje pustimo, 
ga ne porežemo, da se posuši 
in da se čebulica nahrani za 
naslednjo sezono.

Kombinacije
Pri sajenju jih kombinira-

mo z drugimi trajnicami. 
Upoštevamo tudi rastne 
potrebe izbrane čebulnice. 
Zvonček si želi, da njegova 
čebulica preživi vroče poletje 
v senci in ga bomo posadili ob 
rastlino, ki čez poletje nudi ve-
liko listja. 

Take so navadna ali okrasna 
hosta ali hojhera ali iskrivka ter 
vsa trajna drevesa in grmovnice. 
Zvonček ne želi kislih tal in 
mu ugaja pomladansko sonce,  
zato ga sadimo pod listopadna 

drevesa in ne pod iglavce ali 
druge zimzelene rastline.

Med nizke iglavce posad-
imo čebulice, ki jih spom-
ladi čudovito dopolnijo, ali na 
mešano gredo ob trajnice. 

Na sezonski gredici lahko 
kolobarimo, saj pomladi tja  
posadimo cvetoče enoletnice 
in balkonske rastline, v jeseni pa 
kombinacije čebulic. Pomaga-
mo si lahko tudi s košarami 
za čebulice, ki jih preprosto 
umaknemo.

Trend je sajenje okrasnih 
čebulnic v trato. 

Taka možnost je primerna 

tam, kjer se ne ukvarjamo s 
pogosto košnjo. Travo prvič 
pokosimo šele, ko listje čebulic 
naravno odmre. 

Odločimo se predvsem za 
nizke in zgodaj cvetoče cvetlice, 
kot so botanični tulipani, nizke 
narcise, žafrani in hrušice. V 
trato sadimo vsako čebulico 
posebej s sadilnim klinom ali 
izkopljemo sadilno jamo za sku-
pino cvetlic. 

V obeh primerih odstra-
nimo travno rušo in jo po sa-
jenju ponovno položimo na 
prvotno mesto. Cvetlice sad-
imo nesimetrično, da je videz 

cvetoče trate bolj naraven.    
Pri sajenju v posode izbiramo 

čebulice, ki cvetijo hkrati, še 
lepše pa je, da cvetijo posto-
poma. Tulipani in hijacinte se 
lepo ujamejo v isti posodi. V 
loncih so lepe tudi narcise v 
kombinaciji z žafrani, hrušico 
ter nizkimi tulipani in s prvimi 
primulami, mačehami, resami 
in ciklamami. 

Paziti moramo na pravilni 
vrstni red sajenja. Najprej so na 
vrsti najdebelejše čebulice, ki 
jih posadimo najgloblje, nato 
nadaljujemo z drobnejšimi. 
Čebulice nalagamo, kot bi pri-

pravljali lazanjo, med plasti 
dodajamo zemljo.

Ne pozabimo: zemlja za 
čebulice naj bo odcedna, la-
hko dodamo tudi dolgotrajno 
delujoče gnojilo, ampak ne pre-
tiravajmo. Praksa je tudi, da 
čebulic ne izkopavamo vsako 
leto.

Spomladi cvetoče grede priv-
abljajo prve opraševalce in nas z 
mislimi, načrtovanjem in  tudi 
že s prvimi deli popeljejo v novo 
vrtnarsko sezono.

Barbara Lončar, inž. agr.

V letošnji bujni gobji 
sezoni smo se potopili 
v čarobne okuse jeseni 

z jedmi, ki so nas 
popeljale od gobove 

juhe do lazanje z 
gobami. 

In ko se gozdovi obarvajo v 
tople jesenske barve, se razkriva 
ne samo vizualna, temveč tudi 
kulinarična paleta priložnosti. 
Slovenija se ponaša z izjemno 
raznolikostjo samoniklih uži-
tnih gob, ki obogatijo naše je-
dilnike in nudijo čudovit razlog 
za preživljanje časa v naravi. 

Tokrat z vami delimo recept 
za klasično, slastno in kremasto 
gobovo rižoto! V samo 30 mi-
nutah bo na vaši mizi jesenska 
simfonija okusov, ki ponese v 
svet gozdnega razkošja. In ne 
skrbite, gobja avantura se nada-
ljuje – še več čudovitih receptov 
je na poti!

Za štiri porcije: 
Sestavine
• 300 g riža vrste Carnaroli 

(lahko tudi Arborio)
• 500 g priljubljenih mešanih 

divjih gob (npr. gobani, si-
rovke, lisičke) ali gojenih gob 
(npr. šitake, bukov ostrigar, 

šampinjoni)
• 1 srednje velika bela čebula
• ½ pora
• 3 do 4 stroki česna
• 4 jž oljčnega olja
• 100 g masla
• 80 g sira vrste Parmigiano-

-Reggiano
• 1250 ml vode ali zelenjavne 

jušne osnove
• 100 ml belega vina
• sol in sveže mleti poper

Začimbe in zelišča
• 1 jž šetraja (ali timijana)
• 2 lovorova lista
• ščepec naribanega muškatne-

ga oreščka

Okrasitev in serviranje
• en manjši kos priljubljenega 

sira (npr. Parmigiano-Reggi-
ano)

• sveže tolčen beli poper za lju-
bitelje bolj pekočega in inten-
zivnejšega okusa

Priprava: 
1. Čebulo, por in česen očisti-

mo in nasekljamo. Gob ne 
peremo; z ostrim nožem in 
ščetko jih dobro očistimo ter 
narežemo na večje kose.

2. V vnaprej segreto posodo 
kanemo oljčno olje in polo-
vico masla, pridamo čebulo 

in jo pražimo tri minute. Ko 
rahlo postekleni, dodamo 
por in gobe, vse skupaj malo 
opražimo, dušimo le 3 do 5 
min., dodamo česen in duši-
mo do eno minuto, da zadiši.

3. Riž oplaknemo in dobro od-
cedimo. Dodamo ga h gobo-
vi osnovi, dobro premešamo, 

da so vsa zrna enakomerno 
prevlečena z maščobo. Nato 
postopoma zalijemo z vodo 
ali jušno osnovo, prilijemo 
še vino.

4. Dodamo sol in vse začim-
be: sveže mleti poper, šetraj 
ali timijan, lovor in nariban 
muškatni orešček. Dobro 

premešamo in pazimo, da so 
vse sestavine prekrite. Zniža-
mo temperaturo, pokrijemo 
posodo in rižoto kuhamo še 
približno 15 min. na majh-
nem ognju. Vmes občasno 
pomešamo, po potrebi do-
damo še malo tekočine.

5. Sir naribamo. Ko je jed kuha-

na, k rižoti primešamo maslo 
in nariban sir, po okusu do-
solimo in popramo. Nežno 
umešamo in pokrijemo.

6. Ko odstavimo z ognja, pu-
stimo še nekaj minut, da se 
okusi in arome lepo poveže-
jo. Ponudimo vroče.

7. Za ljubitelje zelo aroma-
tičnih jedi lahko na koncu 
dodamo še nekaj sveže tol-
čenega belega popra in nekaj 
kapljic oljčnega olja. Po želji 
lahko po vrhu narežemo 
ali naribamo priljubljeni sir, 
priporočamo vrsto Parmigi-
ano-Reggiano.

 
Izbira pravega riža

Pri pripravi te rižote vedno 
izberite riž vrste Carnaroli ali 
Arborio. Oba ostajata zmago-
valca v pripravi sočnih rižot, saj 
obdržita svojo strukturo, hkra-
ti pa sproščata škrob, ki jedi da 
pravo kremasto teksturo.

Recept in besedilo: Nina 
Glažar / IZIBIZI

Fotografija: 
Matjaž Škerjanec

IZIBIZI – udomačena kuhinja za vse, ki 
iščete ideje, kaj skuhati med tednom, ko 
vam zmanjkuje časa, a vseeno radi dobro in 
zdravo jeste. Za več receptov obiščite www.
izibizi.si in se naročite na brezplačne teden-
ske recepte.

Vrt novembra

Okrasni in 
cvetlični vrt bosta 
napovednika 
prihajajoče
pomladi

Slastna gobova rižota – simfonija jesenskih okusov

ZA KLAPCO

MUZEJSKI ABONMA

Notranjski muzej
Postojna
Kolodvorska cesta 3
6230 Postojna
Kontakt: +386 5 721 10 90 
info@notranjski-muzej.si
Odpiralni čas: torek - nedelja 10.00 - 17.00

ČESAR VAM PRI POUKU
NISO POVEDALI!

NOVEMBER 23 - MAREC 24

TISTO, 
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Društvo paraplegikov lju-
bljanske pokrajine je tradicio-
nalno jesensko srečanje članov 
in svojcev tokrat pripravilo 16. 
septembra 2023 v občinah Hor-
jul in Dobrova - Polhov Gradec. 
Žal nihče od občinskih veljakov 
ni imel časa, da bi se odzval na-
šemu vabilu na druženje. 

Zadnja leta naša tradicional-
na srečanja poskušamo organi-
zirati kar v dveh sosednih obči-
nah. Minilo je nekaj let, odkar 
smo pripravili srečanje v Ob-
čini Dobrova - Polhov Gradec, 
zato smo se odločili za ponovni 
obisk krajev v Polhograjskem 
hribovju, v občinah Horjul in 
Dobrova - Polhov Gradec. Z 
organizacijo srečanj v različnih 
občinah želimo članom po-

nuditi oglede različnih krajev 
in njihovih značilnosti, hkrati 
pa želimo na tak način lokalni 
oblasti in skupnosti približati 
društvo in naše aktivnosti, pri 
čemer se navadno vzpostavijo 
nova znanstva in poti sodelova-
nja. Prav slednje je bilo vodilo 
vodstva društva pri izbiri občin 
za jesensko srečanje, da mogoče 
na tak način začnemo sodelova-
nje z občinama, ki vsa leta nika-
kor ne steče. To ne zadeva samo 
finančne (ne)podpore! Res ni 
veliko članov s tega območja, 
a po našem mnenju to ne bi 
smelo vplivati. Smo namreč 
društvo, ki si želi čim manj čla-
nov! To skušamo doseči tudi z 
raznimi preventivnimi aktivno-
sti, s katerimi ozaveščamo širšo 

družbo o naši težki invalidno-
sti in vzrokih zanjo, po šolah pa 
tudi s takimi srečanji in sodelo-
vanjem z različnimi deležniki. 
A vse to občinskih veljakov ni 
prepričalo, da bi nas spoznali.  
Sobotno dopoldne se je začelo 
v Dvoru, malo pred Polhovim 
Gradcem, kjer smo si ogledali 
poznogotsko cerkev sv. Petra. 
Zgodovino tega lepega sakral-
nega objekta je predstavil Mar-
jan Malovrh.

Veličastna cerkev je ume-
tnostnozgodovinski spomenik 
državnega pomena. Po ogledu 
lepe in zanimive cerkve smo 
se zapeljali do prostorov Pro-
stovoljnega gasilskega društva 
Polhov Gradec, kjer je bilo naše 
osrednje srečanje z razvedril-
nim programom. Dobrodošlico 
in prijetno druženje v Polhovem 
Gradcu je zaželela predsedni-
ca društva Mirjam Kanalec, 

nato pa nam je dan obogatilo 
Prosvetno društvo Horjul, ki 
ohranjanja slovensko kulturno 
dediščino in običaje. Pod vod-
stvom Kinde Kranjec sta se 
predstavili Folklorna skupina 
Klas in mažoretke, nato pa smo 
ponovno prisluhnili Marjanu 
Malovrhu in njegovi zanimivi 

predstavitvi Polhograjske gra-
ščine in kraja. Marjan je imel za 
nas še vrsto zanimivosti, a je bil 
že čas za prigrizek in dobrote na 
žaru, ki smo jih sami pripravili, 
in kozarček rujnega ali drugih 
napitkov, ki pritičejo ob takih 
priložnostih. Lepo prijetno 
popoldne, ki se je nagibalo k 

večeru, smo popestrili z balinč-
kanjem ali pa samo s klepetom 
in izmenjavo izkušenj. Ob tem 
smo uživali tudi v glasbi, ki jo 
je za vsak okus vrtel DJ Slavko.  
Hvala organizatorkam srečanja 
Mojci, Evi in Mirjam ter vozni-
kom kombijev Andreju, Milan-
ku ter Mihu iz DP jugozahodne 
Štajerske ter Zvonetu iz Društva 
multiple skleroze. 

Malo grenkega priokusa je 
zaradi ignorance občin osta-
lo, a nič zato, ker smo preživeli 
odličen dan! Zahvala velja pred-
vsem prijaznim in ustrežljivim 
posameznikom iz raznih dru-
štev. Žal v Občini Horjul nismo 
našli primernega dostopnega 
prostora za piknik niti ogleda 
kakšne znamenitosti. Zato pa 
so nas obiskale mažorete in fol-
klorna skupina iz Prosvetnega 
društva Horjul, za kar se jim 
najlepše zahvaljujemo, še po-
sebno njegovemu predsedniku 
Klemenu Černigoju. Bor Bevc 
iz JZ Polhograjske graščine se 
je kljub nedostopnosti same 
graščine resnično potrudil, da 
so nam približali znamenitosti 
tamkajšnjega območja. Za ko-
nec velika zahvala gasilcem iz 
Polhovega Grada, ki so prijazno 
odstopili svoje domovanje za en 
dan, in gasilcem iz Dvora, ki so 
poskrbeli za klančine, da je bila 
dvorska cerkev dostopna tudi za 
»vozičkarje«. 

Mirjam Kanalec

Ko se zlato obarvani listi vr-
tijo v vetru in se dnevi hladijo, 
mnoge živali, predvsem ptice, 
začnejo svojo osupljivo selitve-
no pustolovščino proti toplej-
šim krajem. 

Letna selitev je več kot le vi-
dni spektakel, saj razkriva tudi 
globoko vpetost ptic v ritme 
Zemlje. Medtem ko je glavna 
spodbuda za takšno selitev 
iskanje hrane in toplejšega za-
vetja – kar pojasnjuje, zakaj 

mnoge evropske ptice selivke 
izberejo Afriko kot zimsko do-
movanje –, se druge ptice seli-
jo, da bi našle mirnejše kraje za 
razmnoževanje ali se izognile 
plenilcem. Kljub vsem znan-
stvenim dosežkom še vedno 
ostajajo skrivnosti, kako ptice 
navigirajo na dolgih potova-
njih. Vemo, da se zanašajo na 
mešanico zemeljskega magne-
tizma, položaja sonca in zvezd 
ter značilnih orientirjev na te-

renu, kot so gore in reke. 

Pernati prebivalci, ki 
kljubujejo zimi 

V naših krajih pozimi lahko 
opazimo številne vrste ptic, ki 
so se odločile kljubovati mrazu 
in ostati doma. Med najpogo-
stejšimi in prepoznavnimi so 
vrabci, sinice, ščinkavci, detli 
in kosi. Lesne sove bdijo v noč-
nih urah, medtem ko poljski 
škjanci in strnadi iščejo hrano 
na zmrznjenih poljih. Bergle-
zi in plavčki s svojim pisanim 
perjem prinesejo kanček barve 
v sivino zime. Če ste dovolj po-
zorni, lahko opazite skrivno-
stne sovaste skovike, ki v tišini 
zimske noči iščejo svoj plen. 
Vsaka izmed teh ptic prispeva 
k dinamiki in živahnosti naših 
krajev tudi v najhladnejših me-
secih. 

Nasveti za uspešno hranjenje 
ptic 

Izbor hrane: Prednostno 
ponujajte visokoenergetska ži-
vila, kot so sončnična semena, 
arašidi in maščobne kroglice. 
Tkaa hrana nudi nujno potreb-
ne maščobe, ki pticam poma-
gajo ohranjati telesno toploto 
v mrazu. 

Dodatek sadja in jagodi-
čevja: Nekatere ptice, kot so 
kos, rade jedo suho sadje in 
jagode, ki jih lahko dodate v 
krmilnico. 

Ohranjajte zaloge: Pticam 
redno ponujajte hrano, saj se 
hitro navadijo na določena 

mesta in se zanašajo na stalno 
založene krmilnice. 

Higiena na prvem mestu: 
Krmilnice ohranjajte čiste, da 
preprečite razširjanje bolezni 
med pticami. Čiščenje krmil-
nic enkrat na teden s toplo 
vodo in blagim detergentom je 
idealno. 

Voda je ključna: V hladnih 
dneh se voda hitro spremeni 
v led, zato redno zagotavljajte 
svežo vodo v bližini krmilnic. 

Naravna zavetja: Grmov-
je, drevesa in druge naravne 
strukture lahko pticam slu-
žijo kot zavetje pred mrazom 
in morebitnimi nevarnostmi. 
Dodatno lahko postavite tudi 
ptičje hišice, ki nudijo zavetje. 

Skrb za ptice pozimi nam 
omogoča neposredno poveza-
vo z naravo. Ko jim pomagamo 
preživeti mrzle dni, ne samo da 
podpiramo biotsko raznovr-
stnost, temveč tudi bogatimo 
svoje življenje s čarobnostjo 
narave, ki nas obdaja vsak dan. 

Doget

Dobri poznavalci Barja vedo, da smo 
zaradi zagotavljanja boljših razmer za 
ogrožene vrste, navezane na vodna 
okolja, v Krajinskem parku Ljubljan-
sko barje od leta 2020 v sklopu različ-
nih naravovarstvenih projektov (npr. 
Obnovitev in ohranjanje mokrotnih 
habitatov na območju Ljubljanske-
ga barja – PoLJUBA ter Ohranjanje 
dvoživk in obnova njihovih habitatov 

– LIFE AMPHICON) vzpostavili več 
kot 130 novih mlak. 

Raznovrstni pupki, urhi, rjave žabe 
in zelene rege, domorodna želva mo-
čvirska sklednica in številne druge 
živali, ki del ali vse življenje preživijo 
v vodi, so na Ljubljanskem barju ogro-
ženi zaradi izginjanja njihovih življenj-
skih prostorov ter razširjanja invaziv-
nih tujerodnih vrst, ki z domorodnimi 
tekmujejo za življenjsko okolje in pre-
hranske vire. Mlake različnih velikosti 
in globin so nov življenjski prostor za 
številne ogrožene vrste: pupki imajo 
radi globlje mlake, obraščene z vodnim 
rastlinjem, v katerega zavijajo svoja jaj-
ca, urhi plitve in toplejše luže, ki omo-
gočajo hiter razvoj njihovih paglavcev, 
želve pa bodo hvaležne, če bodo ob 
mlaki našle primerna mesta za son-

čenje.Strokovni sodelavci Krajinskega 
parka Ljubljansko barje mlake redno 
pregledujejo, da preverijo prisotnost 
ogroženih vrst, in skrbijo, da so mlake 
v dobrem stanju. Po nedavnih popla-
vah je bil opravljen pregled 21 mlak, ki 
pa je prinesel nekaj zanimivih ugotovi-
tev rezultatov.

Sum, da so poplavne vode v mlake 
zanesle nezaželene in predvsem inva-
zivne tujerodne vrste rib, se je izkazal 
za utemeljenega! V mlakah so se poleg 
različnih ogroženih vrst dvoživk in 
plazilcev (veliki pupek, navadni pupek, 
hribski urh, močvirska sklednica) zna-
šle tudi tri domorodne vrste rib: klen, 

rdečeoka in zavarovana riba činklja, 
predvsem pa veliko osebkov invaziv-
ne tujerodne vrste sončnega ostriža 
in srebrnega koreslja – tega poznamo 
zlasti pod imenom zlata ribica. 

Invazivne tujerodne vrste rib je iz 
vode najlažje odstraniti s selektivno 
metodo elektroizlova. V vodo z ele-
ktričnimi palicami spustimo rahel 
električni tok, ki ribe v bližini privabi 
in začasno omrtviči. Z mrežo osebke 
zajamemo in natančno določimo vrsto, 
razvojno stopnjo in spol. Invazivne vr-
ste rib odstranimo, domorodne pa pre-
selimo v bližnje jarke, da ne ostanejo 
ujete v mlaki. 

Med najpogosteje prisotnimi inva-

zivnimi tujerodnimi ribami na Lju-
bljanskem barju je zagotovo sončni 
ostriž, ki so ga  v Evropo prinesli kot 
okrasno ribo ali hrano za ribje mladice 
v ribogojnicah. Ob prebegu v naravno 
okolje se je odlično prilagodil in ne-
nadzorovano širil. Na Ljubljanskem 
barju je prisoten v številnih manjših 
vodotokih, od letos pa poskušamo nje-
govo število omejiti z elektroizlovom. 
Sončni ostriži so bili pri pregledu pri-
sotni v petih od 22 pregledanih mlak, v 
treh mlakah je bilo več kot deset oseb-
kov sončnih ostrižev.

Srebrni koreslji so bili v dveh mlakah, 
ki sta najbližje Ljubljani. Čeprav je nji-
hov vnos v naravno okolje prepovedan, 

se lastniki, naveličani teh okrasnih rib, 
prevečkrat zatečejo k neodgovorne-
mu izpustu v najbližjo mlako. Pri tem 
lahko prisotnost srebrnega koreslja 
izrazito negativno vpliva na domo-
rodno živalstvo – v eni od mlak smo 
tako našli tudi ličinko velikega pupka, 
ki je bila zelo pogrizena; v mlaki, polni 
zlatih ribic, je očitno skoraj končala kot 
kosilo. Iz obeh mlak smo z elektroizlo-
vom odstranili več kot dvesto osebkov 
zlatih ribic. 

Poleg tujerodnih invazivnih vrst ži-
vali smo ob pregledu v mlakah na novo 
opazili in tudi odstranili invazivno tu-
jerodno vrsto vodne leče in račje zeli, 
ki nosi pomenljivo ime vodna kuga. 
Obe vrsti ob neukrepanju hitro prera-
steta celotno vodno telo in zatreta rast 
vseh drugih rastlinskih vrst.  

V Krajinskem parku Ljubljansko bar-
je bomo preglede izvajali še naprej, se 
zavzemali za varovanje ogroženih vrst 
in za vzpostavljanje njihovih izginja-
jočih habitatov. Skupaj s prebivalci in 
obiskovalci pa moramo poskrbeti, da 
z odgovornim ravnanjem pripomo-
remo k ohranjanju naravnega okolja 
brez invazivnih tujerodnih vrst. Če na 
Ljubljanskem barju opazite invazivno 
tujerodno vrsto, rastlinsko ali živalsko, 
vas prosimo, da nam to sporočite na 
invazivke@ljubljanskobarje.si.

Krajinski park Ljubljansko barje

Več sto primerkov srebrnega koreslja iz ene 
mlake

Potek elektroizlova v mlakah

Glej, kakšna riba!

Preživeli smo odličen dan

Skrb za ptice pozimi
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Anksioznost je 
težava, s katero se 

sooča vedno več 
oseb. Nekatere 

spremlja vsak dan, 
drugi pa se z njo 

soočajo ob težkih 
situacijah. 

Mogoče ste se že kdaj sre-
čali z občutkom tesnobe ali 
anksioznosti, pa pravzaprav 
niste vedeli, kaj ta občutek je. 
Občutki zaskrbljenosti, po-
spešen srčni utrip, drhtenje 
telesa, teža na prsih … Vsi se 
kdaj nečesa bojimo. Strah je 
pomemben, saj nas varuje 
in pripomore, da se lahko 
na določeno situacijo dobro 
pripravimo, se zaščitimo in 
poskrbimo zase. Anksio-
znosti pa nastane iz različ-
nih razlogov, predvsem iz 
intenzivnejšega strahu, ki ga 
težje uravnavamo.

Kako se lahko razvije 
anksioznost?

Na splošno lahko rečemo, 
da se anksioznost razvija 
skozi leta. Torej, če se ču-
stvom vse bolj izmikamo, 
jih potlačimo, se z njimi ne 
ukvarjamo ali pa smo pri 
uravnavanju negativnih 
občutij manj uspešni, več 
imamo možnosti, da se na 
nove stresne situacije ali 
čustva odzivamo pretirano 
in intenzivneje. Ker nega-
tivna čustva in stres manj 
uspešno rešujemo, neprije-
tna občutja ostajajo v nas 
nepomirjena in se z vsako 
novo stresno situacijo kre-
pijo in večajo. Mi pa imamo 
vse manj občutka moči in 

kontrole pri soočenju. Ob-
čutek napetosti, strahu in 
nemira se posledično veča, 
kar vpliva na naše misli. Zdi 
se, da se je vse težje umiriti, 
zato postanejo občutja vse 
intenzivnejša in razvije se 
anksioznost. Na razvoj lah-
ko vplivajo tudi genetika, tip 
osebnosti in morda izkušnja 
travme v preteklosti, per-
fekcionizem, pretirana kri-
tičnost in deloholizem, tudi 
določena zdravila, zloraba 
alkohola in prepovedanih 
substanc.

Kdaj se anksioznost 
potencira do občutkov 
panike?

Panični občutek ali celo 
panični napad je rezultat 
zelo visoke in pretirane 
stopnje anksioznosti. To-
rej je panični občutek ali 
napad epizoda izjemno 
intenzivnega strahu, tele-
sne napetosti in nemira, ki 
jih ne zmoremo umiriti ali 
uravnati. Posameznik ni več 
sposoben obvladovati svojih 
občutkov, zato postajajo si-
lovitejši in intenzivnejši. Po-
javi se tesnoba, torej pretiran 
strah, občutek nevarnosti in 
nepredvidljivosti. Za telo in 
psiho je to prenaporno, kar 
vodi do paničnega odziva 
ali paničnega napada. Zato 
je pomembno, da zmore-
mo prepoznati dejavnike, ki 
vodijo do anksioznosti, saj 
bomo le tako lahko primer-
no opremljeni z orodji, ki 
so nam lahko v pomoč in s 
katerimi uravnavamo ter se 
pomirimo. Tako si vračamo 
občutek moči in nadzora, 
s čimer preprečimo, da bi 

anksioznost naraščala in se 
krepila. Negativna občutja 
razrešujemo sproti in jih 
uspemo funkcionalno urav-
navati.

Kako si lahko pomagamo 
sami?

Pomembno in ključno je, 
če prepoznamo dejavnike, 
ki vodijo do anksioznosti, in 
dovoljenje, da smemo razi-
skovati čustva. Šele ko raz-
iskujemo čustvene odzive 
in prepoznamo dejavnike, 
lahko začnemo iskati reši-
tve, začnemo skrbeti zase 
in postavljati meje na način, 
da poskrbimo za zadovolje-
vanje svojih potreb. Tako 
smo lahko vse bolj uspešni 
pri premagovanju stresa in 
zmoremo poskrbeti zase, 
kar nam vrača občutek za-
upanja vase, saj vemo, da 
imamo moč in vpliv na to, 
kar doživljamo, in na stresne 
situacije.

Kdaj je dobro, da se 
obrnemo po pomoč 
strokovnjaka?

Ko sami nikakor ne zmo-
remo uravnati stresa, nam 
orodja za premagovanja an-
ksioznosti niso v pomoč, ko 
anksioznost začne vplivati 
na vsakdanjo kakovost ži-
vljenja in odnosov, povzro-
ča težave doma in v službi 
ter opažamo, da si vse težje 
zaupamo, je čas, da se obr-
nemo na strokovnjaka za 
duševno zdravje. Ni treba, 
da bi trpeli in čakali, da bo 
minilo. Obisk strokovnjaka 
je pomemben in ključen, saj 
bomo začeli aktivno iskati 

rešitve in usmeritve, ki so 
lahko prvi koraki k vse bolj-
šemu počutju in povrnitvi 
zadovoljstva. Psihologi, psi-
hoterapevti in psihiatri so 
strokovni delavci, ki lahko 
nudijo ustrezno pomoč. Z  
začetkom diagnostičnega 
postopka je najprej treba iz-
ključiti možnosti, da bi bili 
simptomi anksioznosti po-
vezani s katero od organskih 
boleznih. Znano je namreč, 
da lahko podobne simp-
tome kot pri anksioznosti 
povzročijo motnje ščitnice. 
Velja pa tudi nekaj splošnih 
usmeritev, ki lahko pomaga-
jo premagovati anksioznost. 
Vsekakor je priporočljivo, 
da vsak dan izvajate vaje, in 
sicer tako za duševno kot fi-
zično zdravje. Razgibavanje 
telesa namreč neverjetno 
pozitivno učinkuje na splo-
šno počutje. Mnogim prijajo 
tudi sprehodi v naravi ali tek.

Anksioznost je mogo-
če razrešiti z veliko volje, 
notranje motivacije in po-
zitivne naravnanosti.  Po-
membno je, da si poiščete 
osebo ali skupino oseb, ki 
vam bodo stale ob strani in 
ki jim lahko popolnoma za-
upate. Kakovosten pogovor 
in postopno razreševanje 
težav je namreč pravi na-
čin, kako lahko preprečite 
anksioznost. Prav tako si re-
dno vzemite čas zase in po-
skrbite, da vaše življenje ne 
bo vsako minutno izredno 
stresno.

Urška Jesenovec, mag. 
zakonskih in družinskih 

študijev,
zakonska in družinska 

terapija

Urška svetuje

Kaj pomaga pri 
anksioznosti in 
paničnih napadih?

Zagotovo je starševstvo, 
bolj kot mnogi drugi izzivi 

v življenju, preizkusilo vašo 
potrpežljivost, zrelost in 

čustveno stabilnost. 

Takšni izzivi se najbolj izrazijo v 
najstniških letih, kar pa pomembno 
vpliva intenziven razvoj možganov, 
saj se v celoti preobrazijo, zato so ta-
krat podvrženi nenehnemu preobli-
kovanju. Možganske celice se aktivno 
razvijajo, še posebej tisti del možga-
nov, ki je odgovoren za procese od-
ločanja. Na prvi pogled lahko vidimo 
najstnika, ki se zdi zrel in odrasel, vi-
deti je, da zna razmišljati in sprejema-
ti prave odločitve. Vendar znotraj, v 
neredu nastajanja novih struktur, pa 
je vse popolnoma drugače. Te spre-
membe povzročajo čustveno nesta-
bilnost, zaradi katere najstnik spre-
meni pogled na določene stvari in na 
njegovo razumevanje, poleg tega pa 
ima oslabljen čut za odgovornost in 
posledice. Zaradi neskladja med no-
tiranim in zunanjim dogajanjem so 
pričakovanja staršev pogosto večja 
od tega, kar najstnik zmore narediti. 
 
Biti dober zgled

Starši moramo vedeti, da ima-
mo velik vpliv in da smo prvi zgled 
svojim otrokom. Saj naše vrednote 
in vedenje se nezavedno oblikuje-
jo vse do najstniških let, kasneje pa 
vplivajo tudi drugi. Pomembno je, 
da se zavedamo, da imamo vpliv na 
razvoj najstnikovih možganov. Zato 
je smiselno, da skušamo tudi mi ti-
sto, kar govorimo, uskladiti s tem, 
kar delamo. Torej, če govorimo eno 
in delamo drugo, se bodo naši otroci 
naučili tisto, kar delamo. Poleg tega, 
pa se bodo naučili biti pristranski in 
ustvarili si bodo različne standar-
de, ene zase, druge pa za druge ljudi. 
Preprosto razmišljajmo in govorimo 
tako, kot bi si želeli, da razmišlja, rav-
na in govori naš otrok. Sliši se zelo 
preprosto, kajne?

V razmislek pa si lahko odgovorite 
na naslednja vprašanja:
Ste vi kot starš toliko razumni, koli-
kor pričakujete od svojega najstni-
ka?
Ste tako umirjeni in se sporazume-
vate na način, kot pričakujete od 
svojega najstnika?
Kdaj preklinjate in se razburite?
Ste tako zanesljivi in dosledni, kot 
pričakujete od svojega najstnika?
Vedno prevzamete odgovornost za 
svoje vedenje in za svoje napake, kot 

to pričakujete od svojega najstnika?
Se trudite spremeniti svoje slaba 
navade in hkrati želite, da jih spre-
meni vaš najstnik?

Torej, najprej moramo popraviti 
svoje neprimerno vedenje in seveda 
prisluhniti najstniku ter ga skušati 
razumeti. Najstniki potrebujejo naj-
več ljubezni takrat, ko je videti, da jo 
najmanj zaslužijo.

Spoštovanje
Spoštovanje je zagotovo temeljena 

sestavina vsakega dobrega odnosa in 
zagotovo tudi temeljna sestavina do-
brega odnosa med starši in najstniki. 
To pomeni, da imajo tudi otroci pra-
vico do lastnega dostojanstva in mi-
šljenja, kot tudi pravico lastnih napak. 
Tako kot imamo mi. Spoštovanje je 
vedno obojestransko in če bomo mi 
spoštovali svoje otroke, bodo tudi 
oni spoštovali nas. Če želimo otroke 
naučiti spoštovanja, jim torej sami iz-
kažimo spoštovanje.

Vprašanja na katera si lahko odgo-
vorite:
Ali dovolj spoštujete svoje otroke in 
ne rešujete težav namesto njih?
Na kakšne načine izkazujete spošto-
vanje do svojih otrok?
Jih spoštljivo poslušate?
Jih slišite in upoštevate takrat, ka-
dar se ne z njim ne strinjate?

Kako se pogovarjamo?
Najstniki mi pogosto pripoveduje-

jo, da jim starši postavljajo vprašanja 
brez prave vsebine oz. želje po pri-
stnem sporazumevanju. Npr: Kako je 
bilo v šoli? Si naredil domačo nalogo? 
Si kaj lačen? 

Pomembno je, da starši poleg vseh 
teh vprašanj, odpremo teme, ki so 
prav tako pomembne in ki opisujejo 
otrokov notranji svet. Lahko sprego-
vorimo o čustvih, o njihovih sanjah, 
odnosih, željah in potrebah.

Če se bodo znali pogovarjati o svo-
jih prepričanjih in načinu razmišlja-
nja, bodo veliko bolj lažje predstavili 
sebe drugim, s katerimi se bodo sre-
čevali. Zato pa se je potrebno veliko 
uriti in sporazumevati, da lahko naj-
prej razumemo sebe in tako bo tudi 
njim veliko lažje stopiti v svet. 

Kako pomagam obvladati zahtevno 
obdobje mladostništva?

Na terapijah z mladimi se najpo-
gosteje ukvarjam s tesnobo, slabo 
samopodobo, težavami z navezova-
njem stikov, razpoloženju ali uspehu 
v šoli, težavami s spanjem ali motnja-
mi hranjenja. Vstop v terapijo pa je 
primeren tudi za vse mlade, ki želijo 
krmariti svoje življenje, bolje obvla-
dovati svoja čustva, zaceliti pretekle 
rane, razumeti sebe in druge ter iz-
boljšati svoje odnose.

Menim, da s pravim pristopom, 
podporo in sodelovanjem lahko mla-
di lažje premagujejo težave, dosežejo 
boljše duševno stanje ter kakovost 
življenja.

Ana Podlipnik, mag. 
psihosocialnega svetovanja

ana@motivacijainsvetovanje.si, 
www.motivacijainsvetovanje.si

Tel: 040 126 826

Ana svetuje

Zahtevna 
najstniška leta

Obveščamo vas, da sta Glas 
upokojencev in Inštitut 1. 
oktober na lep ponedeljek, 
25. 9. 2023, ustanovila 
Regijski odbor Vrhnika.

Regijski odbor Vrhnika zajema na-
slednje občine:

–  Občina Vrhnika (25 naselij)
–  Občina Borovnica (12 naselij)
–  Občina Log  - Dragomer (tri nase-

lja)
–  Občina Horjul (devet naselij)
–  Občina Dobrova - Polhov Gradec 

(33 naselij)
 
Aktivnosti v letu 2023:
Doslej sta Glas upokojencev in In-

štitut 1. oktober organizirala: 
1. shod:  1. 2.2023
2. shod:  1. 3.2023
3. shod: 31. 3.2023

4. shod:  3. 5.2023
5. shod: 31. 5.2023
6. shod v Bruselj – 26. 6.–28. 6. 2023
7. shod: 6. 9. 2023
8. shod: 18. 10. 2023 

12. 6. 2023 sta Iniciativa Glas upo-
kojencev in Inštitut 1. oktober zbrala 
10.278 podpisov. V zakonodajni po-
stopek smo vložili predlog Zakona za 
zvišanje pokojnin. 

26. 9. 2023 sta Iniciativa Glas upo-
kojencev in Inštitut 1. oktober s po-
močjo Državnega sveta Republike 
Slovenija vložila v zakonodajni po-
stopek interventni zakon o izplačilu 
solidarnostnega dodatka upoko-
jencem, ki prejemajo pokojnino od 
1.500 evrov navzdol. Vsi, ki prejemajo 
pokojnino do 500 evrov, bi prejeli 500 
evrov. Upokojenci, ki prejemajo od 
501 do 700 evrov, bi prejeli solidarno-
sti dodatek 400 evrov. Upokojenci, ki 
prejemajo od 701 do 800 evrov, bi pre-

jeli solidarnostni dodatek 330 evrov. 
Tisti s pokojninami od 801 do 1.000 
evrov, bi prejeli dodatek 230 evrov, v 
zadnjem razredu, od 1.001 do 1.500, 
pa bi prejeli 100 evrov. Prejemniki do-
datkov bi bili upravičeni vseh davčnih 
obveznosti – šlo bi za čisti solidarno-
stni dodatek.

V pripravi imamo še tri zakone. 
Vsi so naravnani socialno in v korist 
upokojencev. Ustanovljenih je že več 
regijskih in občinskih odborov. Vsak 
dan nas je več!

Na žalost nas osrednji mediji po 
navodilih vodstva ignorirajo. S po-
stavljanjem ovir nas delajo samo še 
močnejše!  Ustanovili bomo stranko 
Glas upokojencev.

 Vljudno vabljeni tudi na našo stran 
na Facebooku Regijski odbor Vrhnika, 
Borovnica, Log - Dragomer, Horjul, 
Dobrova - Polhov Gradec.

Besedilo: Maja Zorc, Lukovica

Glas upokojencev
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Gledališka skupina 
MAH Teater, ki od leta 

2020 deluje v Občini 
Log - Dragomer, na 

Vrhniki odpira svojo 
podružnico. 

V naslednji sezoni želijo na veliki oder 
vrhniškega Cankarjevega doma postaviti 
novo predstavo, v kateri bodo svoj igralski 
talent predstavili ljubiteljski igralci in igral-
ke, ki so tako kot tonski mojstri, mojstri za 
osvetljavo in drugo tehnično osebje vabljeni, 
da se pridružijo novoustanovljeni gledališki 
skupini. Ta bo tako kot že za predstavo Moj 
ata, socialistični kulak, s katero v tej sezoni 
gostujejo širom po Sloveniji, veščine brusila 
v prostorih Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika. 
Za podpredsednico društva je bila na majski 
skupščini izvoljena Vrhničanka Majda Mi-
klavčič, ki bo vodila podružnico.

Majda Miklavčič se je po desetih letih 
bivanja v Ljubljani preselila nazaj v svojo 
rojstno Vrhniko, kjer sedaj živi s svojo 
družino. Kot je dejala naša sogovornica, je 
po končani gimnaziji po naključju pristala na 
štiriletnem študiju sociologije na Fakulteti 
za družbene vede v Ljubljani. Diplomirana 
sociologinja kadrovskega menedžmenta je 
poklic kadrovika opravljala več kot deset let, 
lani pa je spremenila poklicno pot in začela 
delati za javni zavod na področju evropskih 

programov mobilnosti, izobraževanja in 
usposabljanja. Gledališče je vzljubila v 
zgodnjih osnovnošolskih letih, ljubezen 
do nastopanja pa je nato negovala še 
na gimnaziji. Po dolgem premoru se je 
lani pridružila skupini Mah Teater in na 
povabilo predsednika Mirana Setnikarja 
prevzela vodenje podružnice. Kot nam je 
zaupala, želi svojo željo po igranju povezati 
z organizacijskimi zahtevami postavitve igre 
na oder. Z Majdo Miklavčič smo v uvodu 
spregovorili o njenem okusu za glasbo, film 
in knjige, nato pa smo se lotili še gledališča.

Descartes je nekoč rekel, da je branje dobrih 
knjig kot pogovor z najboljšimi ljudmi preteklih 
stoletij. Katero knjigo ste vi nazadnje prebrali?
Mislim, da je bil to roman Yann Martel - 
Pijevo življenje, po katerem je posnet tudi 
film. Kot običajno, je roman veliko boljši in 
daje boljši vpogled v občutje glavne literarne 
osebe.

Kateri film vam je najbolj ostal v spominu?
Videla sem že kar precej filmov in težko bi 
izpostavila samo enega, veliko mi jih je ostalo 
v spominu. Rada imam velike epske zgodbe, 
ki nosijo določeno sporočilo, izogibam pa 
se grozljivk.

Glasba, ki je narejena po vaši meri?
Težko bi rekla, da imam rada samo eno zvrst 
glasbe. Odvisno od počutja in od tega, kaj 
počnem. Sočasno je glasba tudi način, kako 
lahko dosežem neko želeno občutje. Zadnje 
čase me bolj vleče k instrumentalni glasbi, 
predvsem kadar glasbo poslušam sama in 
samo zase.

Predstavljajte si, da imate neomejene finančne 
vire  in dovolj časa. Kakšen oddih bi si privoščili?
Ko potujem, me bolj vleče v naravo kot v ve-
lika natrpana mesta. Ko bodo otroci nekoliko 
večji, si želim obiskati Yellowstone in nacio-
nalni park Grand Canyon, občudovati veli-
častnost sekvoj in videti moč vztrajne reke. 

Kako najraje preživljate čas zase? V sproščenem 
lenarjenju ali aktivno?
Verjetno sem bolj nagnjena k temu, da sem 
v gibanju. Rada hodim na Planino ali po 
mnogih vrhniških sprehajalnih poteh. Ve-
liko energije dobim iz občudovanja narave v 
vseh letnih časih. Tudi na dopustu po dnevu 
ali dveh postanem nemirna, če preveč ležim 
(smeh). Zato sem vedno jaz tista, ki se zjutraj 
prva zbudim, vstanem in poskrbim, da že 
zjutraj naredim en krog, preden se preostali 
zbudijo. Seveda tudi meni kdaj pa kdaj ustre-
za, da samo pijem kavico in berem časopis, 

Namenjena je bila za pomoč 
prizadetim v avgustovskih po-
plavah, in to za mlado štiričlan-
sko družino, ki jim je deroča 
voda odnesla vse.

Prav Lions klub Vrhnika na 
svojih vsakoletnih dobrodel-
nih prireditvah že vsa leta išče 
smoter in bistvo humanitarno-
sti. Tako z vso odgovornostjo 
aktivno uresničujejo načelo in 
svoje poslanstvo. Njihov slogan 
je POMAGAJMO.

Polno dvorano dobrotnikov je 
prva pozdravila guvernerka Zve-
ze Lions klubov Slovenije, Breda 
Pečovnik: »V veliko čast mi je, 
da vas nagovorim in hvala vam 
za prijazno povabilo na vaš no-
cojšnji dogodek, ki ima izjemno 
humanitarno noto in je eden iz-
med tistih, ki pomagajo pomoči 
potrebnim. Danes ste skupaj s 
pokrovitelji zbrali 13.000 evrov 
za mlado štiričlansko družino iz 
Šmartnega ob Paki, ki so ji av-
gustovske poplave odnesle dom. 
Zares humano dejanje, ki ne bo 
ostalo neopaženo. 

Vsak Lions klub je v obdobju 
delovanja zapustil sled v svojem 

lokalnem okolju in s tem tudi na 
globalni ravni. V vašem okolju je 
ta sled dobrodelnosti zelo vidna, 
saj sta oba kluba LK Vrhnika in 
vaš podmladek Leo Vrhnika že 
velikokrat pokazala, da ste do-
bri ljudje, ki pomagate in je vaše 
delovanje v humanitarnosti kon-
tinuirano. 

V treh desetletjih smo v Lions 
klubu premaknili veliko kamenč-
kov v mozaiku slovenske družbe 
in del teh kamenčkov ste tudi vi, 
vsak od vas, za ta dejanja se vam 
iskreno zahvaljujem in posebej 
vsakemu članu v klubu izrekam 
čestitke in hvaležnost tudi v ime-
nu tistih, ki jim pomagate. 

Kot velikokrat rečem v Lionsu 
smo sočutni in skrbni ljudje, ki 
bogatimo življenje po vsem svetu 
in takšni tudi ostanimo ter no-
simo lions značko s ponosom 
in naj naš moto delovanja – 
POMAGAMO ostaja osrednja 
točka našega življenja.«

Nato so oder zasedli avtorji 
humoristično-glasbenega scen-
skega dogodka Moj živòt je RO-
KentROL.

V uprizoritvi se Gojmir Le-

šnjak prelevi v rokovskega pev-
ca Gojca in se sprehodi skozi 
trinajst avtorskih songov. Vtis 
rokovskega koncerta vedno 
znova zmotijo različni vsiljivci: 
hišnik, novinar, akviziter, po-
slovnež … (odrsko jih upodobi 
Jaša Jamnik), ki se zapletejo v 
najrazličnejše nesporazume in 
konflikte z vsemi nastopajočimi. 
Vse skladbe, ki izvirajo iz pestre 
palete rokovske glasbe in iz zvr-
sti, kot so blues, country, pop, 
reggae, swing, rap, funk, v živo 
izvaja glasbena skupina prever-
jenih glasbenikov VIS d'Dohtars, 
ki jo sestavljajo: kitarski virtuoz 
Robert Pikl, izjemni Jože Hauko 
na basu, udarni Peter Ogrinc na 
bobnih ter briljantni klaviaturist 
in glasbeni vodja Miran Juvan.

Ob koncu so izredni ustvarjal-
ci prejeli velik aplavz in resnično 
pripomogli k dobrodelnosti v 

organizaciji Lions kluba Vrh-
nika. Predsednica Lions kluba 
Vrhnika je ob tem povedala: 

»Člani kluba se zahvaljujemo 
vsem sponzorjem, donatorjem 
in obiskovalcem predstave, ki 

so z nakupom vstopnic podprli 
našo dobrodelno akcijo.«

Simon Seljak

>>

Dobrodelna glasbena prireditev

Polna dvorana v mislih na dobrodelnost

Ustvarjalci Moj živòt je ROKentROL

Guvernerka Zveze Lions klubov 
Slovenije Breda Pečovnik

Mah Teater tudi na Vrhniki

Lions klub Vrhnika je v petek, 6. oktobra, 
organiziral dobrodelno glasbeno prireditev Moj 

živòt je ROKentROL avtorjev Gojmirja Lešnjaka 
Gojca in Jaše Jamnika. Predstava je bila v 

prepolni veliki dvorani Cankarjevega doma. 
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dobro knjigo. Kakšen deževen dan je idealen za 
lenarjenje.

Kako pa se najraje sproščate po napornem dnevu?
Dolg objem svojih najdražjih in še daljši sprehod 
vedno pomaga, da se počutim bolje.

Vaša asociacija ob besedi gledališče?
Prav gotovo Mah Teater, kjer ustvarjamo zgodbe 
gledališča. Potem pa moja učiteljica iz tretjega ra-
zreda osnovne šole, Lidija Rajer, ki je v času, ko sem 
obiskovala osnovno šolo, vodila dramski krožek. 
Ona je tista, ki me je prva navdušila s svojo energijo 
in ljubeznijo do gledališča  ter nastopanja.

Kaj vam pomeni igranje na gledališkem odru?
V gledališču me navdušijo igralci, ki v svoje vloge in 
v igro dajo del sebe, ki je prej neviden. Sposobnost, 
da se človek prelevi v nekaj ali nekoga drugega. V 
igranju najdem tudi občutek povezanosti. Všeč 
mi je občutek, da sem del nečesa večjega od sebe; 
del društva, ki sodeluje, ustvarja. Da igra postane 
tisto, kar gledalec vidi na odru kot končni izde-
lek, je potrebno res veliko sodelovanja režiserja in 
igralcev vse do tistih, manj vidnih članov ekipe: 
scenarista, tehnika, lučkarja ter prišepetovalca. Za 
dobro igro je potrebna velika mera usklajenosti in 
tega ni brez dobrih odnosov  ter zaupanja. 

Nedavno ste prevzeli mesto podpredsednice in vodje 
vrhniške podružnice Mah Teatra. Kako vidite svoje 
vlogo?
Želim biti povezovalni člen med različnimi deli, 
ki skupaj sestavijo gledališko igro. Pomembno bo 
poslušanje posameznih članov društva in njiho-

vih želja, usklajevanje le-teh z zmožnostmi celotne 
skupine ter okoliščinami, v katerih društvo deluje.
Kakšni so vaši načrti, kaj želite doseči?
Postaviti na oder kakovostne igre, pri tem pa se 
razvijati in zabavati.

Kaj bi bilo treba spremeniti oziroma izboljšati v amat-
erskih gledališčih, da bi bila za gledalce prijaznejša in 
zanimivejša?
Amaterska gledališka društva naj bi bila namenje-
na zabavi in druženju ter skupnemu ustvarjanju. 
Včasih na to kar malo pozabimo.  Lani je na Vrh-
niki potekal res zanimiv tečaj igranja in vsekakor 
upam, da bo takih priložnosti še več, saj igralcem 
dajo možnost pridobivanja novih znanj, posledično 
pa to izboljša igro. Mah Teater ima srečo, da lahko 
deluje v Cankarjevem domu na Vrhniki. Veliko 
amaterskih gledališč mora delovati v neprimer-
nih prostorih, kar verjetno vpliva tudi na izkušnjo 
gledalca.

Nam lahko zaupate kakšno izkušnjo z odra, ki vam je 
ostala v spominu?
Težko bi izpostavila samo eno izkušnjo. Veliko 
je dobrega in včasih tudi kaj malo manj dobrega. 
Večina situacij se razreši s smehom in dobro vo-
ljo. Ne glede na to, ali je to pozabljeno besedilo, 
igralec, ki zboli tik pred nastopom in ga potem 
nadomesti njegov kolega, ali pa slaba volja nekoga 
na vajah, ko se že petdesetkrat odigra eden in isti 
prizor. Lahko je samo navdušenje nad dobro igro, 
nad zadovoljnimi gledalci in občutek ponosa ob 
bučnem aplavzu in čestitkah publike. Vse to je del 
tega, da si član amaterskega gledališkega društva.

Kaj bi želeli sporočiti gledalcem vaših predstav?
Udobno se namestite, pozabite na težave in uži-
vajte!

Vesna Lovrenčič

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

SREDA, 8. november 2023, ob 20. uri
POPUP TEATER

FEJMIČI; SAMA STA NAJBOLJŠA
Stand-up komedija

Nastopata: Gašper Bergant in Žan Papič 

Gašper Bergant in Žan Papič sta neumoren duo, ki že več kot tri leta ustvarja enega najbolj 
priljubljenih podkastov, Fejmiči. V njem sta gostila večino slovenske estrade od Magnifica, 
Lada Bizovičarja, Mihe Šaleharja, Tomija Megliča, Damjana Murka, Saše Lendero, Mojce 
Fatur do celotne ekipa jutranjega programa Radija 1 z Denisom Avdićem na čelu. Po več 
kot 170 epizodah podkasta Fejmiči z več kot 4.000.000 ogledi in sto ponovitvah razprodane 
komedije Fantovščina, v kateri sta s Sašem Staretom nasmejala več kot 27.000 Slovencev, je 
napočil čas, da dokažeta, da sta res najboljša sama – v živo na odru!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Gledališki abonma 2023/24 in za IZVEN 
PETEK, 10. november 2023, ob 19.30 
LOŠKI ODER ŠKOFJA LOKA

Ivo Brešan PREDSTAVA HAMLETA V VASI SPODNJA MRDUŠA
Predstava Hamleta u selu Mrduša Donja
Komedija
Režija: Dejan Spasić
Prevod in priredba: Dejan Spasić in Ludvik Kaluža
Igrajo:
Tone Bukovec, upravnik Zadruge in sekretar krajevnega aktiva Partije, v vlogi kralja 
Klavdija: Matej Čujovič

Brešan z veliko mero humorja, a tudi tragičnosti, ki se na silovit način razpre v koncu igre, 
prepleta tri plasti dogajanja. Prva je ideja partijskega sekretarja Bukovca, da bi preprosti 
kmetje in delavci zaigrali Tragedijo o Hamletu, danskem kraljeviču, ki jo mora proti svoji 
volji prirediti učitelj Škufca, edini izobraženec v od boga zapuščeni vasi iz dalmatinske Za-
gore, kjer prebivalci v boju za golo preživetje nimajo veliko posluha za kulturo. Druga plast 
je zgodba, kako vaška partijska funkcionarja v zapor z lažno obtožbo spravita očeta Jožka 
Skoka. Tretja plast pa temelji na ljubezenski zgodbi Jožka in Anice, hčerke tretjega vaškega 
oblastnika, Purgerja. Vse tri plasti so od prizora do prizora vedno bolj prepletene in pred 
gledalčevimi očmi se odpre nešteto, tudi za naš čas relevantnih vprašanj, kdo rabi »kulturno 
prosvetljevanje« in kaj v resnici za preproste Mrdušane pomeni kultura ali »kultura«, ki naj 
bi jo udejanjila po(ne)srečena predelava tragedije o Hamletu … Tako je zapisal dramaturg 
Denis Poniž.

Mesta v gledališki skupini Mah Teatra, ki bo 
delovala tudi na Vrhniki, še niso zapolnje-
na. V svoje vrste vabijo ljubiteljske igralce in 
igralke, tonske mojstre, mojstre za osvetlitev 
in ostalo tehnično osebje. Prijave in več in-
formacij na telefonski številki: 041/ 703 327.
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Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Otroški abonma 11. šola 2023/24 in za IZVEN 
SOBOTA, 11. november 2023, ob 11. uri
KULTURNI ZAVOD GODOT

Oton Župančič MEHURČKI
Glasbena pravljica
Priredba in igra: Tadej Pišek
Glasba: Marjan Peternel

Le kdo se ne spomni prigod malega Cicibana, 
ki je v legendarni pesniški zbirki Mehurčki 
Otona Župančiča navduševal že naše starše 

in babice ter dedke? Otroški kabaret z na-
slovom Mehurčki je gledališka predstava, ki 
je namenjena Cicibanom vseh starosti, tako 
tistim najmlajšim, kot tudi malo starejšim. 
Stkana je iz poezije Otona Župančiča, ki se 
prepleta z verzi Tadeja Piška in gledalce pope-
lje v Cicibanov svet, v katerem čas teče stra-
šno počasi. Le kdo bi lahko Cicibanu skrajšal 
ure? Mu vrnil nasmeh na obraz in odpihnil 
dolgčas? Kdo bi lahko naredil dovolj velik 
milni mehurček, da bi Ciciban vanj spravil 
vso žalost, bolečino in samoto, ter ga odpihnil 
daleč daleč stran?
Predstava traja 40 minut, 2+.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

PONEDELJEK, 27. november 2023, ob 19.30
HVALA LEPA, DOMEN VALIČ, s. p.

Matej Mijatović ŽIGOLO, S. P.
Monokomedija
Igra: Domen Valič

Monokomedija Žigolo, s. p. (pomeni Žigolo 
se plača), je zabavna zgodba o zapeljevanju. 
Hudomušni, samovšečni in na trenutke ma-
lenkost arogantni žigolo na humoren način 
pove, kaj vse se pri ženski sme, kaj gre in kaj 
nikakor ne. Je pravi leksikon zapeljevanja, ki 
moškim po moško razloži, kar jim ves čas go-

vorijo tudi ženske, pa jih seveda ne razumejo. 
In ženskam točno tisto, kar bi rade slišale od 
moških. Pravi, da je osvojiti žensko lažje, kot 
osvojiti Rožnik, da pa jo je dosti težje obdržati. 
Toda – zakaj bi si moški pri zdravi pameti 
tega sploh želel?! 

Iuna Ornik – Gledališče Lalamut
Ministrstvo za kulturo RS
Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika

Cankarjev dom Vrhnika
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK, 30. november 2023, ob 17. uri

Rada Kikelj

KAJ JE BILO NA ZAČETKU?
Premiera predstave za otroke, 5+

Režija: Iuna Ornik
Glasba: Andraž Polič
Scenografija, lutke: Maja Peterlin
Igrata: Iuna Ornik, Andraž Polič

V predstavi se avtorji na zelo svojstven na-
čin lotevajo vprašanj o življenju, vesolju in 
nastanku bitij na planetu Zemlja.
Poskušajo odgovoriti na večna vprašanja o 
smislu sveta in človeka na otrokom prijazen 
in razumljiv način.

Vstop je prost, vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

SOBOTA, 18. november 2023, ob 19. uri
KULTURNO DRUŠTVO ŠPAS TEATER

ILUZIJA

Čarovnija še nikoli ni bila 
tako blizu!
Režija: Žiga Flajnik
Nastopa: Aleksander Magic 

Aleksander Magic je čarodej nove generacije 
in svetovnega formata. 28-letni Celjan, ki ima 
za sabo več kot tisoč nastopov v petnajstih 
državah in tri mednarodne nagrade, je kot 
čarodej dokazal, da imamo lahko tudi pri nas 

čarovniški šov, ki ga Slovenija še ni doživela. V 
predstavi Iluzija, kjer prestopa meje, izvaja 
senzacije, šokira, obrne svet na glavo in vas 
pusti široko odprtih oči. Za čarovniški šov, 
primeren za vse generacije, je bil Aleksander 
Magic nagrajen s špaskom popularnosti 2023.

Vrhnika, 27. september 
– V cerkvi sv. Trojice nad 

Vrhniko je svoja vrata 
odprla slikarska razstava 

Jožeta Bartolja, ki se 
je predstavljal s prizori 

Škofjeloškega pasijona. 

Slike so bile na ogled do 
vključno ponedeljka, 2. oktobra. 

Dela so nastala ob 300. oblet-
nici besedila Škofjeloškega pa-
sijona. »Moja razstava je pok-
lon p. Romualdu Marušiču, 
ki je napisal prvo slovensko 
dramsko besedilo, je poklon 
ljudskemu gledališču, tisočem 
prostovoljcev, ki svoj čas in talent 
delijo z ljudmi na ulicah Škofje 
Loke. Tako sem večinoma po 
fotografijah upodobil dvanajst 
podob prizorov, ki ponekod čisto 
portretno odslikavajo dogajan-
je na pasijonski procesiji,« je v 
predstavitvenemu intervjuju, ki 
ga je na odprtju razstave vodil 
Jože Kurinčič, povedal Bar-
tolj. Barve so živahne, poteza 
sproščena. Podobe so velike 
okoli meter in pol glede na ve-
likost nosilca. Ravno slednje je 
zanimivo pri omenjeni razstavi, 
kajti dela so naslikana na les, ki 
je skoraj gotovo ratsel v času 
življenja patra Romualda. »Pred 
leti me je poklical prijatelj Radia 
Ognjišče iz Župnije Preserje pod 
Krimom, ki je vedel za moje ust-
varjanje na stare deske. Povedal 
mi je, da so menjali okrog sto let 
stare orgle in da so deske stare 
orgelske omare shranili. Vprašal 

me je, ali me zanima, ali bi la-
hko na njih nastala kakšna slika. 
Ko sem pozneje razmišljal, sem 
prišel do spoznanja, da so dreve-
sa, ki so jih kot deske uporabili 
za ta inštrument, verjetno že 
rasla v času, ko so v Škofji Loki 
še uprizarjali pasijonske proce-
sije …« 

Likovna kritičarka Bernarda 
Stenovec, ki na odprtju razstave 
ni bila prisotna, njene besede pa 
je prebrala Ivanka Kurinčič, je 
zapisala, da predstavljena dela 
gledalca večplastno nagovarjajo 
in vabijo ne le k premišljevanju 
Kristusovega križevega pota, 

ampak tudi k osebnemu razmis-
leku o temeljnih bivanjskih 
razpetostih slehernega med 
nami, vprašanjih življenja in 
smrti, greha in milosti, krivde 
in odrešenja.

Razstava, ki jo je na odprtju 
s petjem popestrila Simona 
Černetič, organiziralo pa 
društvo Nauportus Viva, je 
imela tudi dobrodelno noto. 
Predsednica društva Polona 
Kovačič je dejala, da bodo zbrane 
prostovoljne prispevke namenili 
za pomoč prizadetim v avgus-
tovskih poplavah. 

Gašper Tominc

Društvo Nauportus viva se zahvaljuje Župniji Vrhnika in gospodu župniku Mohorju Rihtaršiču 
za že tradicionalno izkazano gostoljubje v cerkvi sv. Trojice, umetniku Jožetu Bartolju za deljenje 
njegove umetnosti, mag. Bernardi Stenovec za strokovno predstavitev razstavljenih del in av-
torja, gospe Simoni Černetič za čudovito glasbeno popestritev, ključarju gospodu Jožetu Turku 
in njegovi soprogi za pomoč pri urejanju in okraševanju cerkve sv. Trojice, Gostilni Kranjc za 
odlično pogostitev ob odprtju in članicam za sladke dobrote ter vsem obiskovalcem za podporo 
lokalni kulturi in za prostovoljne darove. Iskrena hvala vsem!
Nastopajoči in vsi, ki so navedeni v tej zahvali, so se odpovedali plačilu za svoje storitve. Zbrane 
prostovoljne prispevke smo namenili za pomoč prizadetim v avgustovskih poplavah, in sicer 
smo 600 evrov darovali družini Zager. 

Društvo Nauportus viva

Razstava Jožeta Bartolja

Škofjeloški pasijon
na deskah stare orgelske 

omare

Jože Bartolj (1969) se je po Srednji šoli za oblikovanje in 
fotografijo vpisal na likovni oddelek Pedagoške fakultete v 
Ljubljani. Tam je leta 1997 diplomiral iz slikarstva pri prof. 
Zdenku Huzjanu. Že od začetkov se posveča predvsem sakral-
ni umetnosti, pri čemer so prvine njegovega sloga zraščene s 
tradicijo najstarejših vplivov krščanskega umetniškega izročila. 
Ves čas tudi redno razstavlja in je imel doslej že več kot 40 sa-
mostojnih razstav, sodeloval pa je tudi na številnih skupinskih 
razstavah in likovnih kolonijah. 
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18
sob

19.00 Čarovniški šov
ILUZIJA
Cankarjev dom Vrhnika / Kulturno društvo Špas teater / Vstopnina

19
ned

17.00

19.00

Kino
TROLI 3
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
VARUHI FORMULE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

20
pon

7.00 Rdeči križ Slovenije
KRVODAJALSKA AKCIJA
Cankarjev dom Vrhnika

21
tor

7.00 Rdeči križ Slovenije
KRVODAJALSKA AKCIJA
Cankarjev dom Vrhnika

22
sre

19.00 Art kino
TELO
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

23
čet

17.00

19.30

Predstavitev knjige
FERI LAINŠČEK - PREDSTAVITEV KNJIGE PETELINJE JAJCE
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV, Založba Beletrina / Vstop prost

Literarno glasbeni večer
BESEDNA SNOVANJA
Cankarjev dom Vrhnika / JSKD; OI VRHNIKA, ZIC / Vstop prost

24
pet

17.00

17.00

19.00

20.00

Art kino risanka
MAVKA: ZAŠČITNICA GOZDA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Veseli december 2023
OTVORITEV DRSALIŠČA IN LEDENI SEJEM KULINARIKE, UMETNOSTI IN 
OBRTI
Športni park Vrhnika / ZIC, Občina Vrhnika / Vstop prost

Kino
NAPOLEON
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Veseli december 2023
INFINITY BAND CROATIA
Športni park Vrhnika / ZIC, Občina Vrhnika / Vstop prost

25
sob

8.00

9.00

18.00

20.00

Veseli december 2023
MALA ŠOLA DRSANJA
Športni park Vrhnika / ZIC, Občina Vrhnika / Vstop prost

Veseli december 2023
MALA ŠOLA DRSANJA
Športni park Vrhnika / ZIC, Občina Vrhnika / Vstop prost

Dobrodelna prireditev
DVA NOVČIČA
Cankarjev dom Vrhnika / Župnijska Karitas Vrhnika / Vstopnina

Veseli december 2023
ZIMSKI STAND-UP
Športni park Vrhnika / ZIC, Občina Vrhnika / Vstop prost

26
ned

17.00

19.00

Kino
ŽELJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
SREČNO NAKLJUČJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

27
pon

19.30 Monokomedija
ŽIGOLO S.P.
Cankarjev dom Vrhnika / Hvala lepa, Domen Valič s.p. / Vstopnina

29
sre

19.00 Art kino
POJ MI PESEM
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

30
čet

10.00

17.00

17.00

Art kino
FILMSKO DOPOLDNE: VZORNIK
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Otroška predstava
KAJ JE BILO NA ZAČETKU?
Cankarjev dom Vrhnika / Gledališče Lalamut / Vstop prost

Predstavitev knjige
VABE
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV / Vstop prost

2023  |  www.visitvrhnika.si

D o g o d k i 
 november

DAN URA DOGODEK

Dogodki na Vrhniškem

ORGANIZATORJI DOGODKOV

ZIC – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
CKV – Cankarjeva knjižnica Vrhnika
JSKD; OI VRHNIKA  – Javni sklad za kulturne 
dejavnosti, Območna izpostava Vrhnika

ZIC – Nedelje in prazniki

30
pon

17.00 Art kino
RIS
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

31
tor

17.00 Art kino
ŽIVAL
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

2
čet

17.00

19.00

Art kino risanka
P'ESTANIAN IN TRIJE SMRČKETIRJI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
PERO
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

3
pet

19.00 Art kino
ŠEPET METULJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

4
sob

17.00

19.00

Kino
TROLI 3
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
MORILCI CVETNE LUNE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

5
ned

17.00

19.00

Kino
TAČKE NA PATRULJI: SILNI FILM
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
POSLEDNJI HEROJ
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

7
tor

18.00 Odprtje razstave
FOTOGRAFSKA RAZSTAVA BARJE SKOZI OBJEKTIV
Cankarjev dom Vrhnika / Fotoklub Okular Vrhnika, ZIC / Vstop prost

8
sre

20.00 Stand-up komedija
FEJMIČI: SAMA STA NAJBOLJŠA
Cankarjev dom Vrhnika / POPUP TEATER / Vstopnina

9
čet

18.00 Predavanje
RASTLINSTVO PLANINE IN OKOLICE, 2. DEL
Cankarjev dom Vrhnika / Planinsko društvo Vrhnika / Vstop prost

10
pet

19.30 Gledališki abonma in izven
HAMLET
Cankarjev dom Vrhnika / Loški oder Škofja Loka / Vstopnina

11
sob

11.00

17.00

19.00

Otroški abonma in izven
MEHURČKI
Cankarjev dom Vrhnika / Kulturni zavod Godot / Vstopnina

Art kino risanka
MAVKA: ZAŠČITNICA GOZDA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
MARVELI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

12
ned

17.00

19.00

Evropski art kino dan
ŠEPET METULJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Evropski art kino dan
OČE IN VOJAK
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

16
čet

19.00 Art kino
POSLEDNJI HEROJ
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

17
pet

19.00 Kino
IGRE LAKOTE: BALADA O PTICAH PEVKAH IN KAČAH
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina
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Konec septembra 
je bil v mali dvorani 
Cankarjevega doma 

na Vrhniki Občni zbor 
članov Muzejskega 

društva Vrhnika, ki se ga 
je udeležilo kar veliko 

članov. 

Glavna točka dnevnega reda 
je bil sprejem programskih ak-
tivnosti do konca leta 2023 in 
za vse leto 2024.

Kot vemo, Muzejsko društvo 
Vrhnika skrbi za predstavitev 
domoznanskih, kulturno in na-
ravnih dediščinskih elementov 
Občine Vrhnika. Prav tako vsa-
ko leto pripravi pester in bogat 
program, ki se po navadi zaklju-
či z izdajo Vrhniških razgledov. 
Slednji so izredno pomemben 
zbornik znanstvenoraziskoval-
nih vsebin, h kateremu lahko 
prispeva vsak občan. Letos je 
izšla že 23. številka Vrhniških 
razgledov. 

Zbranim je program pred-
stavil predsednik Muzejskega 
društva Lovro Sukič, ki je pred-
sedstvo prevzel v maju:

»Za preostanek leta 2023 in 
začetek leta 2024 je predviden 
naslednji program:
– razstava: Mantova na Vrhni-

ki, uradno odprtje 26. 9. 2023 
v mali dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki,

– raziskava: Arheološka podo-
ba Vrhnike med prazgodovi-
no in antiko, ki bo poskušala 
dopolniti dosedanje arheolo-
ške, zgodovinske in epigraf-
ske raziskave,

– zbornik: Vrhniški razgledi 24,
– zbornik: Vrhniški razgledi 25, 

ki je predviden v letu 2024.
K navedenim projektom v 

letu 2023 in 2024 dodajamo še:
– sodelovanje pri projektu 

Sprehod za dober namen v 
krovni izvedbi organizacije 
Poniji s Klanca in Leo kluba 
Vrhnika, konec septembra 
2023,

– strokovni izlet z vodnikom v 
neznano, oktober 2023,

– pregled in osvežitev društve-
nih aktov, do konca leta 2023,

– ureditev digitalnega in fizič-
nega arhiva ter pridobitev 
društvenih spletov domene 
za vzpostavitev spletne strani 
in druga socialna omrežja, do 

konca leta 2023,
– razstava in spominski do-

godek ob 100-letnici rojstva 
Florisa Oblaka, marec 2024,

– sodelovanje pri Dnevnih 
evropske kulturne dediščine 
2024,

– poklon padlim v prvi svetov-
ni vojni,

– sodelovanje pri projektu 
Manj svečk za manj grobov.
Načrtujemo tudi aktivnejše 

sodelovanje na vrhniških do-
godkih in skupnih projektih, 
ko so Festival kave (ZIC), fe-
stival Cankarjada (Klub vrhni-
ških študentov), sodelovanje s 
Cankarjevo knjižnico Vrhnika 
(CKV) itn.« 

Predstavljeni program so so-
glasno sprejeli z dodatkom, da 
ga bo predsedstvo spremljalo in 
še dodalo morebitne zanimive 
aktivnosti.

Simon Seljak

Odprtje razstave je bilo v avli 
Cankarjevega doma na Vrhni-
ki v torek, 26. septembra 2023. 
Celotno prireditev je povezovala 
Tatjana Oblak Milčinski.

Prva je zbrane nagovorila vod-
ja Domoznanstvenega oddelka 
v Cankarjevi knjižnici Nataša 
Oblak Japelj. Predstavila je Dne-

ve evropske kulturne dediščine 
na Vrhniki:

»Dnevi evropske kulturne de-
diščine (DEKD) so skupna, letos 
že 33. akcija številnih evropskih 
držav pod okriljem Sveta Evro-
pe in Evropske komisije. V času 
izrazitih podnebnih, zdravstve-
nih in družbenopolitičnih stisk, 

ki močno ogrožajo tudi kultur-
no dediščino, nas ti organizirani 
dogodki opominjajo na pomen 
varovanja in nas kot skupnost 
pozivajo k še posebni skrbi zanjo. 

Z letošnjo temo Redka in 
dragocena znanja, spretnosti in 
poklici se želimo posvetiti spo-
znavanju spretnosti in veščin, ki 
so našim prednikom zagotavljali 
preživetje v sozvočju z okoljem, 
v katerem so živeli in delovali. 
Kako zagotoviti in omogočiti 
prenos tega znanja še redkih 
nosilcev na mlajše generacije, 
predstavlja velik izziv.

Na Vrhniki se že vrsto jeseni, 
na prehodu iz septembra v ok-
tober, združimo posamezniki, 
strokovnjaki, različni zavodi, 
pedagogi, šolska mladina, dru-
štva in zainteresirana javnost ter 
na različnih kulturnih dogod-

kih predstavljamo navdihujoče 
zgodbe s ciljem širjenja pozitiv-
nega odnosa do dediščine.

Današnji večer posvečamo le-
gendarni vrhniški Mantovi. Na-
slednji dogodek v sklopu DEKD 
bo ta četrtek, 28. septembra, ob 

17. uri v Cankarjevi knjižnici.
3. oktobra pa se bomo spet 

zbrali tu, v Cankarjevem domu, 
da pobliže spoznamo dragoceno 
delo in znanje zeliščarice Tere-
zije in njenega sina, umetnika in 
raziskovalca Nika Nikolčiča.«

Nato je besedo prevzela ma-
gistrica Simona Krmavnar, av-
torica dokumentarne razstave, 
ki je spregovorila o zgodovini 
stare furmanske gostilne, ki je s 
svojo pojavnostjo in delovanjem 
zaznamovala prostor središča 
nekdanjega trga in življenje šte-
vilnih krajanov Vrhnike, popo-
tnikov, trgovcev in prevoznikov, 
ki so v njej našli zatočišče, pa do 
podrtja stare Mantove pred 60 
leti in o zgradnji nove, sedanje 
Mantove. (Zgodovina je bila 
objavljena v prejšnji številki Na-
šega časopisa.) Dokumentarno 
razstavo si je mogoče ogledati do 
5. novembra v avli Cankarjevega 
doma. Dodati moram, da je za 
glasbeno spremljavo ob odprtju 
prireditve poskrbel Tone Sta-
novnik, ki je s svojimi glasbenimi 
fanti dolga leta krajšal in lepšal 
večere v Mantovi.

Simon Seljak

Zahvaljujem se Muzejske-
mu društvu Vrhnika, gospe 
Tatjani Oblak Milčinski in 
njenim sodelavcem za odlično 
izvedbo razstave Mantova na 
Vrhniki. Posebno se zahvalju-
jem magistri zgodovine  gospe 
Simoni Krmavnar, ki je pripra-
vila in zbrala vse fotografije in 
napisala zgodovino naše hiše 
za tokratno razstavo.  Ko sva se 
z ga. Simono Krmavnar pred 
enim letom prvič srečali in 
mi je povedala, da je prevzela 
projekt Mantova na Vrhniki, 
me je zelo razveselila in hkra-
ti vzpodbudila, da smo začeli 
brskati po starih dokumentih, 
fotografijah in spominih, ki jih 
še hranimo. Fotografirali smo 
še predmete in nekaj opreme, 
kar hranimo doma in je bilo 
nekoč v gostilni ali pa v prvem 
nadstropju, kjer so moji stari 
starši in starši tudi živeli.

Letošnjo pomlad v mesecu 
maju je Muzejsko društvo 
Vrhnika izdalo zbornik Vrh-

niški razgledi 23. V tem zbor-
niku je gospa Simona Krmav-
nar zelo lepo opisala delo in 
življenje v gostilni Mantova od 
začetka, ko je moj praded pri-
šel na Vrhniko, pa vse do leta 
1963,  ko so gostilno porušili, 
kljub pritožbam. Na mestu 
nekdanje gostilne je zdaj parki-

rišče. Na dvorišču pa so istega 
leta odprli nov hotel Mantova, 
ki stoji še danes.

To, kar ste naredili za obu-
ditev naše hiše in družine Do-
lenc, je nekaj najlepšega in ver-
jamem, da bi bili moji predniki 
zelo ponosni, tako kot smo mi 
danes na tej razstavi.

Lepo je tudi, da smo se da-
nes po 50 letih srečali sorodni-
ki, tisti, ki smo se kot otroci 
srečevali vsako leto pri stari  
mami Francki za njen god v 
mesecu marcu.  Znano je bilo, 
da je bila zelo dobra kuharica 
in nam je s pomočjo tete Mal-
či in strica Jožeta vedno dobro 
postregla.

Hvala, da smo z vašo pomo-
čjo obudili te lepe spomine in 
so v zborniku shranjeni tudi 
za naše zanamce. 

Hvala lepa tudi Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika, Občini Vrh-
nika, ZIC Vrhnika. 

Družina Dolenc,
prebrala Jana Kete

Sprejet program muzejskega društva

Delovno predsedstvo je vodilo občni zbor Muzejskega društva.

Zbrani na otvoritvi dokumentarne razstave

Avtorica dokumentarne razstave mag. Simona Krmavner in mantovski 
harmonikar Tone Stanovnik

Razstava
Mantova na Vrhniki

Zahvala 
ob razstavi Mantova na Vrhniki

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, Cankarjeva 
knjižnica Vrhnika in Muzejsko društvo Vrhnika 
so med Dnevi evropske kulturne dediščine 2023 
(DEKD) pripravili odprtje dokumentarne razstave 
Mantova na Vrhniki.
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Do 5. novembra 2023 

vas skupaj z Muzejskim društvom Vrhnika in Cankarjevo knjižnico Vrhnika vabimo na ogled 
fotografske razstave Nika Nikolčiča, ki smo jo odprli ob Dnevih evropske kulturne dediščine 

2023 ob predstavitvi projekta: 

USTVARJALNOST IZ RODA V ROD; TEREZIJA IN NIKO NIKOLČIČ.
Do 5. novembra 2023 

Vas skupaj z Muzejskim društvom Vrhnika in Cankarjevo knjižnico Vrhnika
vabimo na ogled dokumentarne razstave, ki smo jo tudi pripravili med Dnevi evropske kultur-

ne dediščine 2023: mag. Simona Kermavnar: 

MANTOVA NA VRHNIKI.
V torek, 7. novembra 2023, ob 18. uri 

Vas vabimo na odprtje razstave, ki jo pripravljamo skupaj s Fotoklubom Okular Vrhnika. Foto-
grafska razstava 

BARJE  
v avli in galeriji Cankarjevega doma na Vrhniki bo na ogled do 3. decembra 2023.

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki, Tržaška cesta 25, so na ogled od ponedeljka do 
petka od 10. do 13. ure (ob delovnih dneh) ter ob drugih prireditvah.

Stalna razstava akad. slikarja Florisa Oblaka trenutno ni odprta, 
ker poteka prenova Rokodelskega doma na Tržaški cesti 23. 

Vabljeni!

R A Z S T A V E

v Cankarjevem domu

• Demenca, 
prepoznavanje prvih 
znakov in pristop do oseb 
z njo

V okviru Univerze za tretje življenjsko 
obdobje organiziramo delavnico, s katero 
želimo nagovoriti širši krog občanov. 

Znano je, da je demenca vedno bolj raz-
širjena bolezen, ki lahko prizadene vsakogar, 
saj ni del normalnega staranja. V starosti nad 
65 let ima demenco že vsak peti človek, v 
starosti nad 80 let pa vsak tretji. Vzrok za 
nastanek demence še ni odkrit. Med najve-
čjimi dejavniki tveganja je starost, manjša 
miselna aktivnost, socialna izključenost in 
osamljenost. 

Bolezen traja v povprečju od 10 do 15 let. 
Zaradi napredovanja bolezni postanejo 

osebe z demenco vedno bolj odvisne od 
drugih in potrebujejo 24-urno pomoč, saj 
same zase ne morejo več skrbeti. Svojci lahko 
postanejo izpostavljeni hudim fizičnim in 
psihičnim obremenitvam in s tem izgore-
vanju. 

O prepoznavanju prvih znakov in pri-
stopa do oseb z demenco bo spregovo-
rila predsednica združenja za pomoč 
pri demenci Spominčica - Alzhaimer 
Slovenija, gospa Štefanija Lukič Zlobec. 

Udeleženci delavnice bodo imeli možnost 
izmenjati izkušnje ter se seznaniti o  dejav-
nostih društva  in podpori svojcem. 

Delavnica bo v četrtek, 9. 11. 2023, ob 
17.00 v Grabeljškovi dvorani, ki je v pro-
storih Cankarjeve knjižnice Vrhnika. 

Predhodna prijava ni potrebna. 
Dr. Katica Pevec Semec, 

članica 
Upravnega odbora 

U3ŽO Vrhnika

• Brezplačni študijski 
program začetnega 
računalništva in uporabe 
novih tehnnologij

Univerza za tretje življenjsko obdobje 
Vrhnika prijazno vabi k udeležbi v študijski 
program Računalništvo  in nove tehnologije 
– začetni program. 

Program bo potekal v prostorih Cankar-
jeve knjižnice Vrhnika. Program Računalni-
štvo  in nove tehnologije – začetni program 
bo potekal vsak ponedeljek ob 15.00 (za-
četek 27. 11. 2023), vodil ga bo mentor 
Janko Kavčič. 

Opis  programa: računalniško znanje sta-
rejšim omogoča višjo kakovost vsakdanjega 
življenja. Od doma lahko plačujejo račune, 
kupujejo vstopnice za prireditve, nakupujejo, 
naročajo dokumente itn. 

Poleg tega računalniška pismenost starej-
šim omogoča vzdrževanje stikov s prijatelji 
in družino, iskanje informacij, lahko poglobi-
jo svoje znanje in zadovoljujejo vedoželjnost. 
V izobraževalnem programu Računalništvo 
in nove tehnologije bomo izhajali iz želja in 
potreb slušateljev ter jim nudili pomoč pri 
reševanju njihovih težav, povezanih z upo-
rabo računalnika. 

Sprehodili se bomo skozi osnove računal-
nika, osnovno uporabo Worda, pošiljanje 
elektronskih sporočil, obdelavo fotografij 
in objavo vsebin na socialnih omrežjih. 

Seznanili se bomo tudi s pametnimi tele-
foni in tablicami. 

Za vpis prej pokličite: ob torkih in četrtkih 
od 12.00 do 14.00 na št. 041 265 126. 

Vpis bo potekal do 20. 11. 2023.
Vesna Petkovšek, UO U3ŽO Vrhnika

   •  Skodelica 
  novega 
  znanja

C K V

Svetovalno središče Ljubljana
Ljubljanske urbane regije

Brezplačno in zaupno informiranje in svetovanje za izobraževanje
odraslih:

–  INFORMIRANJE o:  možnostih učenja in izobraževanja (za poklic, strokovno izpo-
polnjevanje ali za prosti čas), vpisnih pogojih, trajanju izobraževanja, učni pomoči 
…

–  SVETOVANJE pri: odločanju za primerno izobraževanje (neformalno, formalno, 
NPK), premagovanju učnih in drugih težav, povezanih z izobraževanjem (motivacija, 
učni stili,

 tipi, vaje za spomin, koncentracijo, načrtovanje učenja, kam in kako …), načrtovanju 
in spremljanju izobraževanja, izvajanju postopkov ugotavljanja in vrednotenja že 
pridobljenega znanja, spretnosti in kompetenc (Učenje učenja, Načrtovanje kariere, 
digitalna kompetenca, državljanska k., socialna k. v osebnem in delovnem okolju) …

Dejavnost poteka:
– v Cankarjevi knjižnica na Vrhniki/prek spleta enkrat na mesec – prva sreda v mesecu: 

od 9.00 do 11.00: individualna svetovanja in informiranje.
Prijave zbiramo na Mojca.Sikosek@cdi-univerzum.si. 

V novembru bo svetovanje v sredo, 8. 11. 2023.
Vabljeni!

Prireditev je bila namenjena učencem, dijakom 
in vsem zainteresiranim posameznikom, ki so 
želeli dobiti vpogled v svet inženirskega ustvar-
janja. Možnosti in priložnosti za udejstvovanje 
pri ustvarjalnem in inovativnem premagovanju 
izzivov prihodnosti so vsem zainteresiranim pred-
stavili sodelavci UL, Fakultete za strojništvo, ki 
je ena ena izmed najbolj gospodarsko usmerjenih 
raziskovalnih visokošolskih ustanov v Sloveniji. 
Fakulteta izobražuje inženirje, ki so kos najzahtev-
nejših izzivom prihodnosti in oblikujejo koncepte 
za izdelavo kreativnih rešitev. 

Obiskovalci so si lahko ogledali več demonstra-
cij, od graviranja obeska na stroju CNC, infrarde-
če termografije, hranilnikov toplote in solarnih 
panelov, študentskega dvosedežnika, tribologije, 
nanotehnologije, tiskanj 3D … Dnevi strojništva 
so se končali v petek, 29. septembra, ko je muzej 
organiziral tudi Noč raziskovalcev. Vstop je bil od 
poznega popoldneva do 22. ure brezplačen. Tisti 

dan sta se strojni fakulteti pridružila še biotehniška 
fakulteta (oddelki za agronomijo, biologijo in lesar-
stvo) in Krajinski park Ljubljansko barje. Dodali so 
tudi kanček umetnosti s predstavitvijo dela Borisa 
Beje in študentov magistrskega študija Grafične in 
interaktivne komunikacije naravoslovnotehniške 
fakultete. (gt)

Dnevi strojništva v TMS
Tudi letos so v Tehniškem 

muzeju Slovenije v Bistri 
od 26. do 29. septembra 

potekali dnevi strojništva, 
ki so obiskovalcem 

ponudili vpogled v svet 
strojništva. 
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Potopisno predavanje – 
9666 km po nacionalnih 
parkih ZDA 
(najlepši deli ameriškega »divjega 
zahoda«)
Vabimo vas na potovanje po najlepših 
nacionalnih parkih ZDA – Arches, 
Yellowstone, Yosemite, Grand Canyon 
… Vabi Zoran Furman v četrtek, 2. 
11. 2023, ob 18.00 v Grabeljškovo 
dvorano. 

Zdravilna meditacija za 
izboljšanje odnosov – 
Marjan Rijavec
Prijazno vabljeni na brezplačno zdra-
vilno meditacijo, kjer bomo sprostili 
napetost med odnosi na energijskem 
nivoju. Sprostili bomo en sloj jeze, za-
mer, napolnili sebe in svoje ljubljene s 
toplino svojega srca. Obvezne prijave: 
041 766 559 ali info@marjanrijavec.
com. Ponedeljek, 6. 11. 2023, ob 
17.00, Grabeljškova  dvorana.

Predavanje o demenci
Prijazno vabljeni v četrtek, 9. 11. 
2023, ob 17.00 v Grabeljškovo dvora-
no. Predavala bo Štefanija Lukič Zlo-
bec,  predsednica združenja za pomoč 
pri demenci Spominčica – Alzhaimer 
Slovenija. V okviru Univerze za tretje 
življenjsko obdobje Vrhnika.

Odkriti pogovori –  O 
najpomembnejšem 
odnosu: mama in njen 
vpliv na hčerko
Dr. Lucija Čevnik je hčerka svoji mami 
in mama svoji hčerki. Izkusila je biti eno 
in drugo in ki je v času covida-19 dožive-
la OGLEDALO. Doktorica socioloških 
znanosti, profesorica, specializantka le-
anovske psihoanalize, publicistka, men-
torica in svetovalka dr. Lucija Čevnik si 
je upala pogledati v enega najbolj ne-
prijetnih odnosov – lasten odnos med 
Lucijo, njeno mamo in projekcijo na 

lastno hčer. Lucija bo na Odprtih po-
govorih spregovorila o nezdravih odno-
sih v družinskem okolju in nam zaupala 
svojo zgodbo. Odkrito. Ob tem spozna-
nju je izdala knjižici Mama hčerki (kar 
bi hčerka morala slišati, pa jih mama 
takrat ni znala ali ni zmogla povedati) 
ter Hčerka mami (Kar bi mama morala 
slišati, pa ji hčerka še ni znala ali zmogla 
povedati), ki sta doživeli ponatise v 9000 
izvodih, kar je za slovensko tržišče zelo 
veliko in nakazuje, da smo pripravljene 
spregovoriti. Vabljeni v petek, 10. 11. 
2023, ob 17.00 v Grabeljškovo dvora-
no na srečanje Odkriti pogovori, ki jih 
vodi in pripravlja Marjeta Herksel iz 
pogrebne službe  Monumentum.  

Tačke pomagačke
Predstavili vam bomo Slovensko dru-
štvo za terapijo s pomočjo psov Tačke 
pomagačke in njegovo poslanstvo, ki 
je nesebična pomoč prostovoljcev ozi-
roma izšolanih vodnikov z njihovimi 
izšolanimi psi za pomoč otrokom, sta-
rejšim, invalidom, otrokom s posebni-
mi potrebami … »Če že imate psa, vam 
bomo razložili vse o vključitvi v naše 
društvo, še posebno, če ste pripravljeni 
darovati vaš čas nekomu, ki ga sploh še 
ne poznate. Z veseljem vas sprejmemo, 
zato postanite biser v ogrlici naših te-
rapevtskih vodnikov in njihovih psov,« 
je zapisala Ljubica Jelovšek. Vabljeni v 
četrtek, 16. 11. 2023, ob 17.00 v Gra-
beljškovo dvorano. 

Brezplačna mesečna 
srečanja za nosečnice in 
mamice na porodniški – 
Anita Jakša
»Se kdaj razjočeš? Premalokrat/preveč-
krat/ravno prav? Solze, jeza, žalost, ve-
selje, sreča, zadovoljstvo in brezpogojna 
ljubezen. Vse to in še veliko več je starše-
vstvo.  Za ženske ustvarjamo brezplač-
na mesečna srečanja, ki polnijo dušo in 
telo. Brezplačna srečanja so ženski krogi 
za nosečnice  in mame na porodniški 
v katerih lahko pustiš vse česar ne po-

trebuješ in se vrneš domov mirna. Ni ti 
treba biti sama za vse,« Anita Jakša in 
Veva.si. Tema v novembru: Midva – ne 
samo starša. Vabljene v petek, 17. 11. 
2023, ob 9.15 v Grabeljškovo dvorano.

TEDEN SPLOŠNIH 
KNJIŽNIC 20.–-24. 11. 
2023
Brezplačen vpis v Cankarjevo knji-
žnico Vrhnika za nove člane: od 20. 
do 24. 11. 2023.
V sodelovanju z Domom upokojencev 
Vrhnika:  predstavitev projekta Skode-
lica literature za lepši dan 

Feri Lainšček: 
predstavitev knjige 
Petelinje jajce
V sodelovanju z Založbo Beletrina 
vas vabimo na predstavitev druge av-
tobiografske knjige Ferija Lainščka 
Petelinje jajce. Ferija Lainščka ne mo-
remo označiti le kot pisatelja, temveč 
tudi kot pesnika, dramatika, scenarista, 
soustvarjalca literarnih revij in avtorja 
številnih besedil slovenskih pevcev ter 
skupin. Lainšček je avtor, ki piše tako za 
odrasle kot za mladino in otroke. Prija-
zno vabljeni v četrtek, 23. 11. 2023, ob 
17.00 v Grabeljškovo dvorano Cankar-
jeve knjižnice Vrhnika. V sodelovanju z 
Založbo Beletrina v okviru Beletrininih 
trubadurjev.

Predstavitev knjige 
Tatjane Plevnik – Vabe
Zbirka kratkih zgodb z naslovom VABE 
(Litera 2023) je prva knjižna izdaja Ta-
tjane Plevnik. Avtorica je s pisanjem 
kratkih zgodb začela po upokojitvi in 
kmalu dosegla vidne uspehe. Zbir-
ka prinaša trideset tematsko in žanrsko 
precej raznolikih zgodb, ki nihajo med 
stvarnostjo in domišljijo, realnostjo, fik-
cijo, fantastiko. Zgodbe so tako vsebin-
sko kot formalno različne, povezujejo 
pa jih kratka meta besedila, v katerih 
avtorica vabi bralke in bralce, naj zač-
nejo pisati tudi sami. Literarni pogovor 
z njo bo vodila Gabriela Babnik Ou-
attara, urednica pri založbi Litera, ki 
je knjigo tudi izdala. Prijazno vabljeni 
v Grabeljškovo dvorano v četrtek, 30. 
11. 2023, ob 17.00. V sodelovanju z 
dr. Sonjo Kump.

UGANKE  - Nagradno 
žrebanje 
V septembru smo prejeli 89 rešitev 
ugank, 28 reševalcev je napisalo ne-
pravilen odgovor. Žreb smo opravili 
2. 10. 2023. Nagrajenci so: UGANKA 
ZA NAŠE NAJMLAJŠE – rešitev: Lo-
vec, nagrajenka: LEA KOŠELE, Vrh-
nika, nagrada: Knjižničarka, Mojca 
Plaznik Plavec. UGANKA ZA BRIH-
TNE GLAVCE – rešitev: John Green, 
nagrajenka: NEJA IGNJIĆ, Vrhnika, 
nagrada: To sem jaz, Špela Bašar in 
Mateja Pivk. UGANKA ZA VELIKE 
BRIHTE –  rešitev: Omerta, nagrajenec 
ŽIGA IVAČIČ, Vrhnika, nagrada: Ivan 

Cankar: podobe iz življenja, Blaž Vur-
nik, Zoran Smiljanić.  Prevzem nagrad 
v knjižnici. Vabljeni k reševanju novih 
ugank! 

Dva nova Bralna potna 
lista
Lansko jesen ste bralci zelo lepo sprejeli 
projekt Bralni potni list. Odrasli ste v 
nekaj mesecih prepotovali vse celine 
sveta, mlajši bralci ste se v enem letu 
dotaknili različnih tematik. Vsi, ki še 
niste končali z branjem, vabljeni k do-
končanju, tudi če je vaš Bralni potni list 
že potekel. Potovanja ne gredo vedno 
po načrtu, zato kar pogumno do cilja. 
Za vse tiste, ki ste bili navdušeni nad 
idejo potovanja po celinah sveta, smo v 
knjižnici pripravili nov projekt:  Bral-
ni potni list – Potujemo po Evropi. 
Vabimo vas, da se pridružite potovanju 
in odkrivanju neznanega po nekaterih 
evropskih državah. Letošnja novost je 
tudi Pravljični bralni potni list za 
naše najmlajše. Lani vas je bilo kar ne-
kaj, ki ste si ga zaželeli, zato vas in vaše 
male nadobudneže vabimo k skupnemu 
branju. Na potovanju se boste srečali z 
ekologijo,  medvedi, čebelami, športni-
mi prigodami … Mali bralci bodo na 
vsakem potovanju pot zaključili dru-
gače: z reševanjem uganke, barvanjem, 
risanjem, povezovanjem … Še vedno se 
lahko odločite za sodelovanje pri branju 
lanskih Bralnih potnih listov. Na bral-
nem potovanju vam želimo obilo zabave 
in nenavadnih dogodivščin. Vabljeni in 
srečno pot vam želimo! 

Darja Arsič, CKV

Preberi in izberi 3D
Bralni projekt Preberi in izberi 3D je 
namenjen osnovnošolcem  in poteka 
vse leto. Prebrati morate določeno šte-
vilo starosti primernih knjig, izpolniti 
in nam oddati vprašalnik, za nagrado pa 
si nato lahko izberete eno 3D natisnjeno 
figurico. Več informacij dobite na naši 
spletni strani in v knjižnici. 
Vabljeni k sodelovanju.

Bralni vlak
V naši knjižnici smo se pridružili pro-
jektu Bralni vlak. Gre za zabavno li-
terarno družinsko aktivnost, v kateri 
berete knjige v tandemu odrasle osebe 

(starš, stari starš, starejši sorojenec …) 
in otroka. Z branjem priključujete vlaku 
vagone in tekmujete s preostalimi pari. 
Sodelujete lahko v zanimivih izzivih, v 
bralnem klubu, delite mnenja, rešujete 
uganke in podobne igrice ter spoznavate 
avtorje. 
Najdaljši vlaki ob koncu leta tekmujejo 
v literarnem kvizu. 
Bralni vlak bogato nagrajuje z novimi 
obzorji, prinaša pa tudi lepe nagrade. 
Več si lahko preberete na povezavi: 
https://www.sodobnost.com/literar-
ni-kolodvor/bralni-vlak/

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana vas vsako sredo 
ob 16.00 vabimo v Močilnik k branju 
Cankarjevih besedil. 
Dogodek bo v vsakem vremenu. 
Prijava za branje na daljavo oziroma 
informacije o točnem kraju in ter-
minu: mirjam.suhadolnik@gmail.com.

Zaključna prireditev 
Poletavci in NajPoletavci

Letos se je poletne bralne akcije v naši 
knjižnici udeležilo 135 mladih bralcev 
in bralk, od tega 112 Poletavcev ter 23 
NajPoletavcev, pri projektu pa smo so-
delovali že dvanajstič. Nosilka projekta 
Poletavci/NajPoletavci – poletni bralci 
je Mestna knjižnica Ljubljana, pri pro-
jektu pa poleg naše knjižnice sodeluje še 
sedemnajst drugih splošnih knjižnic po 
Sloveniji ter Slovenska študijska knjižni-
ca iz Celovca. Projekt Poletavci – poletni 
bralci je namenjen otrokom od 7. do 12. 
leta in spodbuja polurno branje na dan 
med poletnimi šolskimi počitnicami. 
Pomembno je, da ob tem pridobivajo 
bralne navade, da tudi neljubitelji knjig 
spoznajo, da je branje lahko zabavna in 
prijetna izkušnja. Projekt NajPoletavci 
pa je namenjen najstnikom od 13. do 16. 
leta, za sodelovanje v projektu pa so v 
poletnem času morali prebrati vsaj tri 
knjige.

Zaključna prireditev – Dan za Pole-
tavce in NajPoletavce – je bila v petek, 
22. 9. 2023. Zaradi neugodne vremenske 
napovedi smo imeli prireditev v pritličju 
Kulturnega centra. V avli so vsi sode-
lujoči mladi bralci prevzeli majice in 

Vabljeni na naše prireditve 
v novembru 2023

>>
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Vrhnika, 3. oktober – V 
Cankarjevem domu je 
bila predstavitev nove 
knjige Terezije Nikolčič 

Zgodbe s tržnice in 
fotografij njenega sina 

Nika Nikolčiča. Razstavo 
je z multivizijo in glasbo 

obogatil Lado Jakša. 

Terezija Nikolčič je v novi knjigi pred-
stavila 60 zelišč s pripadajočimi zgod-
bicami. Knjigo je opremila z zgodbami 
in fotografijami tridesetletnega sejmár-
jenja v krajih Notranjske, Primorske in 
na osrednji tržnici v Ljubljani. Dodala 
je osnove fitoterapije, vprašanja in od-
govore ter bonton nabiranja zelišč. Naj 
spomnimo, da je to njena druga knji-
ga. Prva je izšla pred osmimi leti pod 
naslovom Čaji dobre misli Terezije 
Nikolčič – 101 zelišče za ljudi in živa-
li. Kot je na predstavitvi povedala, so 
doma vedno živeli z naravo, ki jim je 
hkrati nudila tudi zdravilne zeli. Spo-
minja se, kako ji je mama dejala, naj si 
na rane položi tropotčeve liste. Kasneje 
je znanje o zdravilnih rastlinah srka-
la iz knjig, po upokojitvi pa jo je zeli-
ščarstvo popolnoma prevzelo. Dolga 
leta je prodajala na različnih tržnicah, 
tudi na ljubljanski. Zdaj je prva sloven-
ska uradno certificirana zeliščarka.  
Niko Nikolčič je aktivno sodeloval pri 
nastanku obeh maminih knjig. Večina 
fotografij zelišč je njegovih. Pri drugi 
knjigi je bil tudi urednik. Del fotografij je 
razstavljenih v mali dvorani Cankarje-
vega doma, del razstave pa dopolnjujejo 
fotografije kozolcev. Niko se je namreč, 
kot sam pravi, zaljubil v kozolce v Blatni 
Brezovici, rojstnem kraju njegove mate-
re. Dolga leta raziskuje njihove zgodbe, 
arhitekturo in vpetost v življenje na vasi. 

Nekateri od njih so že klonili pod težo 
časa, drugi mu še kljubujejo. Dejal je, 
da bo na temo blatnobrezoviških kozol-

cev prihodnje leto izdal knjigo, tokrat 
pa je postregel z nekaj fotografijami in 
kratkimi dokumentarnimi opisi. Sodeč 

po videnem se obeta zanimiva knjiga. 
Če težko kljubujete radovednosti, naj 
omenimo, da se je Niko o blatnobrezo-
viških kozolcih razpisal v 19. Vrhniških 
razgledih. 

Dogodek, ki so ga organizirali Can-
karjeva knjižnica Vrhnika, Muzejsko 
društvo Vrhnika in ZIC Vrhnika, je 
potekal v okviru 33. Dnevov evropske 
kulturne dediščine in tedna kulturne 
dediščine. Kot je dejala Tatjana Oblak 
Milčinski, vodja Cankarjevega doma, 
je to tretji in hkrati zadnji dogodek na 
Vrhniki v okviru omenjenih Dnevov 
evropske kulturne dediščine. Lani so 
pod enakim »geslom« Ustvarjalnost 
iz roda v rod predstavili Anko in Leo 
Grom. 

Razstava v Cankarjevem domu bo na 
ogled do 5. novembra. 

Gašper Tominc, 
foto: GT

Že mnogo let Cankarjeva 
knjižnica Vrhnika v sodelovanju 

z ZB NOB Vrhnika organizira 
Grabeljškove večere, ki se 

dogajajo v Grabeljškovi 
dvorani. 

Na teh večerih se spomini vračajo v partizanske 
dni, saj je bil Karel Grabeljšek - Gaber znan kot 
eden prvih partizanov v našem okolju. Po vojni 
pa je postal priznan pesnik in pisatelj z zgodbami 
iz partizanskega življenja in povojnih dni. Letošnji 
Grabeljškov večer  je bil v ponedeljek, na katerem 
je slovenska prevajalka in pisateljica Veronika Si-
moniti predstavila svoj roman Ivana pred morjem.

Na ljubljanski filozofski fakulteti je diplomirala 
iz italijanskega in francoskega jezika. Kot pisateljica 
se je začela uveljavljati s pravljicami, ki jih je poši-
ljala na Radio Slovenija. Njena prva objava kratke 

proze je bila zgodba Metuljev zaliv, za katero je 
prejela prvo nagrado na natečaju revije Literatura. 
Leta 2014 je izšel njen prvi roman, Kameno seme, 
s katerim se je uvrstila v peterico nominirancev 
za kresnika leta 2015. Za roman Ivana pred mor-
jem, ki je izšel pri Cankarjevi založbi, je leta 2020 
prejela kresnika.

Zbrane sta prva nagovorila direktorica Cankar-
jeve knjižnice Vrhnika Sonja Žakelj in predsednik 
ZB NOB Vrhnika Miran Štupica. Nato je besedo 
prevzela gostja večera Veronika Simoniti in v pre-
lepih besedah predstavila svoj roman Ivana pred 
morjem. Tako smo spoznali življenje Ivane pred 
drugo svetovno vojno, med njo in po njej, njeno 
svobodno in ljubezensko življenje. Pisateljica nas je 
takoj opozorila, da najzanimivejših trenutkov ne bo 
izdala, saj je treba knjigo vzeti v roke in jo prebrati.

Simon Seljak
Gostja večera, Veronika Simoniti

Grabeljškov večer

Ustvarjalnost iz roda v rod

Zeliščarka 
Terezija in 

navdušenec 
nad kozolci 

Niko Nikolčič

pohvale, letos pa jih je čakalo še po-
sebno presenečenje, saj je vsak dobil 
tudi slastno sveže pečeno palačinko.

Malo po 17. uri smo začeli s pro-
gramom. Po uvodnem nagovoru in 
kratki predstavitvi poletnega bralne-
ga projekta so si vsi zbrani ogledali 
cirkuško-lutkovno predstavo Potujo-
či cirkus nerodne Avguštine v izved-
bi Gledališča BIČIKLETA. Sledilo je 
žrebanje nagrad. Poleg dveh glavnih 
nagrad, ki jih je prispevalo podjetje 
Hervis, smo pridobili še darilne bone 
lokalnih sponzorjev (boni za pice, 
sladoled, burgerje, tortice, vredno-
stni boni za nakup knjig), ki so jih 
prispevali: Pizza s Hriba, Gostil-
na Jurca, Gostilnica Stara Kašča, 
Slaščičarna Berzo, Gostilna in 
pizzerija Boter, Kavarna Park in 
Mladinska knjiga – enota Vrh-
nika. Podarili smo tudi lepo število 
knjig, beležk, priponk in trajnostnih 
vrečk za knjige, ki jih je prispevala 
Cankarjeva knjižnica Vrhnika. 
Skupaj smo razdelili kar 43 nagrad! 
Za namen zaključne prireditve smo 
dobili tudi donacijo podjetja Sili-
ko, d. o. o., s katero smo poravnali 
stroške peke palačink, ki sta jih pekla 
Janja in Matej Jurca. Vsem donator-
jem se najlepše zahvaljujemo, saj ste 
nas na tak način podprli pri našem 
trudu za večjo pismenost otrok in 
razvijanju bralnih navad. 
Barbara Kuzmič, CKV 

RAZSTAVE V  
CANKARJEVI KNJIŽNICI  
VRHNIKA
Razstava V objemu zvoka in slike
V sodelovanju z JSKD, Območna 
izpostava Vrhnika, vas vabimo 
na ogled razstave V objemu zvoka 
in slike 2023. 
Do konca novembra na mladinskem 
oddelku naše knjižnice.

Razstava Maksim Gaspari – Iz 
naroda za narod
Prijazno vabljeni na ogled razstave 
Maksim Gaspari: Iz naroda za narod, 
ki jo pripravlja Robert Kužnik.  Na 
ogled  razstave vas vabimo do konca 
decembra v Cankarjev salon in vitri-
ne v sprejemnici. 
V četrtek, 14. 12. 2023, ob 17.00 bo 
predstavljena izjemna monografija z 
enakim naslovom, ki je izšla leta 2022 
pri Studiu Zibka.

>>
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V oktobru smo v 
NK Vrhnika prvič v 

zgodovini kluba presegli 
število 300 otrok, 

vpisanih v nogometno 
šolo. Od leta 2017, ko 

sta se združili dve 
nogometni šoli, se je 

število vpisanih igralcev 
povečalo za 50 %. 

Številka nas po množičnosti 
uvršča v vrh slovenskega nogo-
meta.

Zaupanje  staršev in otrok, da 
bodo večino svojega prostega 
čas preživeli z nogometno žogo,  
je za nas, ki delujemo v klubu, 
velik dosežek in kompliment. 
Se pa hkrati zavedamo velike 
odgovornosti, da ostajata vad-

beni in tekmovalni proces na 
visokem nivoju.

Naše delo je in bo usmerjeno 
v novo infrastrukturo, kako-
vostno vzdrževanje obstoječe, 
strokoven vadbeni proces oz. 
vse, kar sodi v urejen nogome-
tni klub.

Naši najmlajši
Nogometna šola NK Vrhnika 

je septembra priredila  tri igral-
ne dneve. Mladi nadobudni 
nogometaši so lahko pokazali 
svoje znanje in se naučili mar-
sikaterega nogometnega trika, 
sedaj pa so se že razvrstili po 
selekcijah in pridno vadijo pod 
vodstvom svojih trenerjev. No-
gometaši selekcije U-7  so začeli 
s spoznavanjem osnov, da pa 
bo učenje lažje, so jim v pomoč 

nove žoge. 
Selekcija U-8 je že obiskala 

prve nogometne turnirje.

Malo starejši
V polnem pogonu so tudi 

mlajši dečki (U-13), ki so v svoji 
ligi zelo konkurenčni.

 Starejši dečki (U-15) in kadeti 
so že krepko čez polovico jesen-
skega dela tekmovanja.

Po začetni rezultatski krizi je 
selekcija U-15 dokazala, da se s 
trdim delom doseže napredek. 
V zadnjih nekaj krogih so prišle 
na vrsto tudi zmage.

Naši najstarejši
Člansko ekipo bi težko opisali 

s pridevnikom »najstarejši«. Od 
22. igralcev je 16 igralcev letnik 
2002 ali so mlajši, od preostalih 
pa sta samo dva rojena pred le-
tom 2000. V novembru se obeta 

zanimiv nogometni dogodek: v 
soboto, 11. 11. 2023,  bodo člani 
odigrali tekmo z ekipo NK Dob. 
Ekipa Doba je po dolgih letih 
igranja v drugi slovenski ligi, 

letos nazadovala ligo nižje, ven-
dar je kljub temu eden glavnih 
kandidatov za prvaka. Vabljeni 
v športni park na Vrhniki! Fan-
tje potrebujejo vašo podporo. 

Za aktualne informacije obi-
ščite našo spletno stran in naš 
profil na strani Facebook.

NK Vrhnika

Čeprav s tekmovanjem 
še niso začeli naši 

najmlajši, pa je v 
slovenskih ligah in 
reprezentančnem 

futsalu pestro dogajanje. 

Ravno za naše najmlajše 
smo pripravili interesno dejav-
nost futsal, ki jo bomo izvajali 
v OŠ A. M. Slomška. Vabi-
mo fante od četrtega razreda 

naprej vsak četrtek ob 14.35 
v dvorano OŠ A. Slomška.  
Tokrat začenjamo s slovenskim 
reprezentančnim futsalom. Slo-
venska futsalska reprezentanca 
je v Jaenu igrala četrto tekmo 
kvalifikacij za svetovno prven-
stvo 2024. Izbranci Tomislava 
Horvata so se merili s Španijo, 
s katero so se doma v Tivoliju 
razšli z 1 : 1. Na povratni tekmi 
so Španci zmagali s 4 : 0 (0 : 0). 
Slovenijo so na tekmi proti Špa-

niji zastopali Tilen Rajter (Me-
teorplast Šic bar), Marko Moho-
rič (Oplast), Teo Turk (Dosson), 
Jeremy Bukovec (Omiš), Matej 
Fideršek (Minerva), Marko 
Peček (Dobovec), Žiga Čeh 
(Dobovec), Denis Totošković 
(The Nutrition Extrem), Luka 
Čop (The Nutrition Extrem), 
Nejc Berzelak (Siliko), Žan Ja-
než (Siliko), Max Vesel (Sili-
ko) in Igor Osredkar (Cazin). 
Slovenija bo po Španiji 15. de-

cembra v Kopru gostila Italijo, 
za konec pa bo 20. decembra 
gostovala v Plznu pri Češki. 
Zmagovalci skupin se bodo ne-
posredno uvrstili na svetovno 
prvenstvo. Štiri najboljše drugo-
uvrščene reprezentance bodo 
igrale dodatne kvalifikacije, ki 
bodo od 8. do 17. aprila 2024. 
Zmagovalca dveh parov bosta 
potovala na svetovno prvenstvo.

Futsal reprezentanca do 21 let, 
izbrana vrsta nove generacije, se 
je zbrala na Hrvaškem, kjer se je 
v Novigradu pomerila s Francijo 
in Češko. V uvodu je pomlajena 
in oslabljena vrsta, ki jo vodi se-
lektor Mile Simeunovič, s 4 : 1 
klonila proti Franciji, potem pa 
premagala Češko (2 : 1).

V 1. SFL je za nami drugi krog. 
Najvišjo zmago kroga je vknjižil 
KMN Meteorplast Šic bar (z 9 : 
1 proti Dobrepolju), Siliko je na 
Škofijah zmagal brez prejetega 
gola (0 : 5), Dobovec je po pre-
obratu slavil zmago v Kobaridu 
(1 : 4), tekma v Sevnici se je kon-
čala z delitvijo točk. 

S tekmovanjem so začele tudi 
naša mladinska, kadetska in eki-
pa U-15. Več o dogajanju v mla-
dinskih tekmovanjih pa tudi o 
najbolj svežih informacijah o 
slovenskem klubskem in repre-
zentančnem futsalu pa na naših 
družabnih omrežjih. (BE)

Začetek letošnje 
sezone je bil za 

Atletsko sekcijo 
Vrhnika zelo obetaven. 

Jesensko, netekmovalno 
obdobje smo izkoristili za 
pridobivanje novih članov in 
ohranjanje forme starih. Lepo 
vreme v jesenskih mesecih 
nam je letos precej naklon-
jeno. Dopušča nam trenirati 
zunaj na atletski stezi, kjer 
imamo možnosti za boljšo iz-
vedbo samega treninga. Tako 
bodo atleti na zimsko sezono 
prenesli kolikor mogoče ve-
liko vzdržljivosti in tekaške 
kondicije.

V začetku septembra smo 
za vse člane kluba organizirali 
interni miting, s katerim smo 
želeli novim članom prikazati 
načela atletskega tekmovan-
ja in v njih vzbuditi kanček 
tekmovalnosti. Mitinga se je 
udeležilo veliko otrok, zato s 
ponosom zapišem, da je miting 

uspel. Na tej točki bi rada po-
hvalila predanost vseh atletov, 
ki so fizično in tudi psihočno 
prisotni na vseh treningih. Le 
tako naprej. Hkrati pa so vzor 
mnogim mlajšim atletom, 
katerih vpis je letos presegel 
naše želje pri razvoju atletike 
na Vrhniki. Velika pohvala 
velja tudi staršem, ki vsak dan 
spodbujate svojega otroka in 
navijate zanj na tekmovanjih. 

Trenerji smo hvaležni za 
vsak vpis novega člana, za 
vsak kakovostno opravljen 
trening in za vsak nasmeh po 
uspešni tekmi. Stremimo, da 
je cikel treningov pripravljen 
premišljeno, da z vsakim pose-
bej stopnjujemo pripravljen-
ost do tekem in da se otroci s 
treninga domov vračajo zado-
voljni. 

Za klub sledi pripravljalni 
del na zimsko sezono, kjer ver-
jamemo, da se bomo pokazali 
v najbolši luči. 

Tjaša Železnik

Novice iz atletske sekcije

NK Vrhnika

Številke za 
zgodovino

Futsal v polnem teku
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Mini olimpijada za 1., 2. in 3. 
razrede Osnovne šole Antona 

Martina Slomška je potekala 
12. septembra v športnem 

parku osnovne šole in v 
dvorani OŠ AMS. 

Otroci so se seznanili z različnimi 
olimpijskimi in neolimpijskimi športi. 

V organizaciji Športne zveze Vrhnika 
in soorganizaciji Olimpijskega komite-
ja Slovenije, Združenja športnih zvez 
se je športnega dogodka udeležilo okoli 
220 otrok.

Vsi otroci so se zbrali v športnem 
parku pod častno tribuno, kjer so naj-
prej prejeli olimpijske majice. Nato je 
sledil olimpijski protokol z olimpijsko 
himno in prihodom olimpijske zasta-

ve ter bakle. Vse navzoče sta nagovorila 
predstavnik OKS Slovenije Bojan Juro-
vič in župan Vrhnike Daniel Cukjati. 
Mladi športniki so morali opraviti tudi 
olimpijsko zaprisego. Nato so se pred 
začetkom tekmovanj ogreli s Foksijem 
navijaških plesov skupaj z maskoto Fo-
ksijem.

Svoje tekmovalno znanje so nato 
predstavljali na trinajstih postajah, ki 
so jih postavili športni klubi in društva 

s svojimi športniki. Postaje so bile:
1. ŠD Vučko – smučanje
2. DLL-Potens – lokostrelstvo
3. Taekwondo klub Pantar – taekwon-

do
4. ŠKD Super Potencial – kolesa, BMX
5. TK Vrhnika – tenis
6. ŠDRŠ Vrhnika – rokomet
7. NK Vrhnika – nogomet
8. KK Vrhnika – košarka
9. Judo klub Vrhnika – judo
10. Gimnastično društvo Vrhnika – 

gimnastika
11. FBC Borovnica – floorball
12. Smučarsko društvo Vrhnika – 

smučanje
13. čarodej Jan

Vadba na postajah je trajala štiri ure, 
tako da navdušenje in zanimanje nista 
minilo brez veselja. Na koncu so učenci 
prejeli še medalje, diplome, napolitan-
ke in mleko.

Simon Seljak

Po zelo vročem poletju in 
še vedno topli jeseni počasi 
prihajata zima in nova 
smučarska sezona. 

To je čas, ki ga vsi smučarji nestr-
pno pričakujemo vse leto. Takrat 
Smučarsko društvo Vrhnika s svoji-
mi aktivnostmi zopet zaživi tudi na 
belih strminah. Od konca prejšnje 
sezone pa do danes nismo počivali. 
Poleg izvedenega tečaja rolanja so bili 
naši člani aktivni tudi na Mini olim-
pijadi. Tokrat sta sodelovala naša čla-
na Bart in Maša. Otroci so na Mini 
olimpijadi bolje spoznali društva in 
se preizkusili v različnih aktivnostih. 
Dokler strmine ne bodo bele, vabimo 
vse športne navdušence, da se nam 
pridružijo ob četrtkih od 17.30 do 
18.30 v športni dvorani Partizan, kjer 
z našimi najmlajšimi člani nabiramo 
kondicijo za zimsko smuko.

V Smučarskem društvu Vrhnika 
imamo veliko načrtov tudi za pri-
hajajoči december. Najprej bomo 
organizirali tradicionalni Smučarski 
sejem, ki bo, kot po navadi, potekal 
prvi vikend v decembru. Tako  kot  
lani  bo  tudi  letos  v  športnem par-

ku na Vrhniki, kjer je dovolj prostora, 
da našim obiskovalcem ponudimo 
pestro izbiro smučarske opreme. Več 
informacij o točnem terminu in po-
teku sejma bomo objavili v naslednji 
številki Našega časopisa. Kmalu po 
sejmu se bomo prvič podali tudi na 
smučarski izlet v Avstrijo. Za prvi iz-
let se bomo predvidoma v soboto, 16. 
12. 2023, že kar tradicionalno odpe-
ljali proti Nassfeldu. V nadaljevanju 
smučarske sezone, od januarja pa vse 
do konca marca, se bodo zvrstili še 
preostali izleti, prav tako v Avstri-
jo. Za osnovnošolske otroke bomo 
konec decembra, med novoletnimi 
počitnicami, od torka, 26. 12., do če-
trtka, 28. 12. 2023, organizirali smu-
čarski tečaj na smučišču Krvavec. K 
prijavi vabimo vse otroke: od zače-
tnikov do tistih z več znanja. Takoj 
ko bodo snežne razmere dopuščale, 
bomo za učitelje  smučanja v de-
cembru organizirali seminar za pri-
dobitev oziroma podaljšanje licence 
za tekočo sezono. Prav tako bo med 
sezono kadrovski tečaj za pridobitev 
naziva učitelj smučanja. Vabljeni vsi, 
ki bi želeli postati učitelji smučanja. 
Se vidimo kmalu na belih strminah.

Anja Kužnik

Nova sezona v namiznem 
tenisu je že v polnem 

razmahu. 

Članska tekmovanja so se začela s 
pokalom, kjer smo nastopali z moško 
in žensko ekipo. Tekmovanje je pote-
kalo 24. 9. v Ljubljani. Medtem ko so 
moški naleteli na neugoden žreb (pr-
voligaš iz Mengša) in pričakovano iz-
gubili, je ženska ekipa osvojila odlično 
4. mesto, kar je bila super popotnica za 
začetek sezone. Odigrane so bile tudi 
prve tekme v ligaškem delu (7. 10.). Mo-
ški so premagali oba svoja nasprotnika 
(B2 iz Kranja s 6 : 3 in ekipo Škofje Loke 
s 6 : 1) in zasedajo prvo mesto na lestvi-
ci ter so tako napovedali boj za sam vrh 
v 3. SNTL. Ženska ekipa je svojo prvo 
tekmo v 2. SNTL remizirala z naspro-
tnicami z Jesenic (5 : 5), proti ekipi B2 
iz Kranja pa niso nasprotnicam prepu-
stile niti enega seta v šestih odigranih 
dvobojih (6 : 0). Tako so po prvem kolu 
na drugem mestu.

Vsi ljubitelji namiznega tenisa 
vabljeni, da se seznanite z najhi-
trejšo igro z žogico na svetu in 
trenirate z nami. Naj vaš športni 
duh zaživi tudi v praksi! Vpis po-
teka vsakič v času treningov (pone-
deljek, torek, sreda, četrtek in petek 
od 17.00 do 20.00 (dvorana Antona 
Martina Slomška, zgoraj na galeriji). K 
udejstvovanju vabimo tudi rekreativne 

igralce (in tiste, ki bi to radi postali), da 
se oglasite vsak ponedeljek in četrtek 
(od 20.00 do 21.30).
FB: NTS Vrhnika
www.ntenis.si
Drago,     051 331 386     
Matic,     040 869 189
Boris (rekreativci), 041 732 112

MK 

ZAZA

PRIJAVE

otroke
TELOVADBATELOVADBA

Odlična priložnost, kjer se bodo otroci razgibal
in stkali nove prijateljske vezi

STAROST

5-12AKTIVNOSTI:
POLIGON
GIBALNE
IGRE

... in še veliko več !

VSAK ČETRTEK
OD 17.30 DO 18.30

masa.erzen@sd-vrhnika.si | 031 667 167TRŽAŠKA CESTA 9, VRHNIKA

15 €

TELOVADNICA PARTIZAN

SD VRHNIKA

@sdvrhnika

Smučarsko društvo Vrhnika

ŠTAFETE
KROŽNI
TRENING

Zbrani učenci 1., 2. in 3. razreda s Foksijem

Namizni tenis

V novi sezoni tudi z žensko ekipo

Ženska ekipa je osvojila četrto mesto na Pokalu Slovenije (skrajno desno na fotografiji: 
Tanja Nišavič, Lucija Grad, Alenka Zidar Zupan).

– Žogica leti tudi več kot 100 km/h.
– Je najpopularnejši dvoranski šport na 

svetu.
– V mednarodno zvezo (ITTF) je včlanjenih 

kar 223 nacionalnih panožnih zvez iz 
vsega sveta (registriranih igralcev je več 
kot 40 milijonov).

– Namizni tenis je olimpijski šport od leta 
1988, ko so bile igre v Seulu.

– Kitajska je najuspešnejša država v 
namiznem tenisu.

– Naš reprezentant Darko Jorgić trenutno 

zaseda deseto mesto na svetovni lestvici 
(in je s tem drugi najboljši evropski 
igralec).

– V naši sekciji je svoje prve 
namiznoteniške korake naredil 
Miha Podobnik, ki je že del članske 
reprezentance.

– Najdaljša zabeležena točka je trajala 8 
ur, 40 minut in 5 sekund. Odigrala sta jo 
Daniel in Peter Ives iz Velike Britanije in 
tako postavila Guinessov rekord.

Program mini olimpijade 2023 
na Vrhniki

Nova smučarska 
sezona je za vogalom
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S prenovo balinišča 
v športnem parku v 
Blatni Brezovici je v vasi 
ponovno zaživelo tudi 
balinanje. 

Kar nekaj Blatničanov je v 
času, ko je bilo naše igrišče v 
bolj slabem stanju, utrjeva-
lo in krepilo svoje balinarsko 
znanje v ekipah sosednjih 
krajev. V soboto, 30. 9. 2023, 
je v Blatni Brezovici potekal 
drugi turnir trojk, tokrat tudi 
z gosti s Hrvaške. Tekmovalo 
je sedem ekip, poleg Hrvaške 
ekipe Monterol iz Murin in 
dveh ekip iz Blatne Brezovice 
(Marostarji 1 in 2) še štiri iz 
sosednjih krajev – Drenovega 
Griča, Dragomerja, Polhovega 
Gradca in Sinje Gorice. 

V zagrizenem boju, kot ga 
premorejo le balinarji, so na 
koncu slavili domačini, in sicer 
druga ekipa Marostarjev, ki 
so jo sestavljali Jakob Gostiša, 
Uroš Žvab in Boris Švigelj. Tudi 

prva ekipa domačinov, Maro-
starji 1, je bila odlično druga, za 
njimi se je na tretje mesto uvr-
stila ekipa Polhovega Gradca, 
na četrto pa ekipa Dragomerja. 
Za pogostitev dobitnikov po-

kalov, tudi pokrovitelj Maro-
starjev, je poskrbela gostilna in 
pizzerija Boter z Vrhnike, golaž 
za vse udeležence pa je skuhal 
naš stalni kuhar Viktor Šrajner. 

MK

Že dolgo na območju 
Vrhnike in njenih 

sosednjih občin 
poteka tekmovanje v 

balinanju. 

Letos je v Medobčinski bali-
narski ligi tekmovalo dvanajst 
ekip, ki so se borile za osvojitev 
zasluženega pokala za prvo me-
sto. 

Zelo dobro in vrhunsko ba-
linanje je pokazala ekipa Poli-
cijskega veteranskega društva 
SEVER z Vrhnike, ki je osvojila 
prvo mesto. Ekipe so tekmo-
vale iz šestih občin: Vrhnike, 
Borovnice, Loga - Dragomerja, 
Logatca, Horjula in Podpeči - 
Preserja. 

Simon Seljak

Vsako leto pripravijo 
tudi zaključni balinarski 
turnir medobčinske lige 

(MBL). 

Letos so turnir zelo dobro or-
ganizirali balinarji iz Sinje Gori-
ce, katerega se je udeležilo deset 
ekip. Tekmovanje je vodil Bran-
ko Šefran iz Loga - Dragomerja, 
ki že vrsto let vodi številna ba-
linarska tekmovanja. Zaključni 

turnir je bil 17. septembra 2023 
v zelo lepem vremenu. V finalu 
sta se pomerili ekipi Morostarji 
Blatna Brezovica in PDV Sever. 
Zmagali so Morostarji s 13 : 5 
in osvojili prvo mesto ter pre-
hodni pokal. Za tretje mesto je 
OZVVS Vrhnika – Borovnica 
premagala ekipo iz Podpeči - 
Preserja. 

Vrstni red je bil naslednji:
1. Morostarji – Blatna Brezovi-

ca
2. PDV Sever – Vrhnika
3. OZVVS Vrhnika – Borovni-

ca
4. Podpeč – Preserje
5. Sinja Gorica
6. Dragomer 1
7. Invalidi – Vrhnika
8. Drenček – Drenov Grič
9. Kranjci – Vrhnika
10. Dragomer 2

Simon Seljak

V jesenskih in pomladnih dneh na 
Notranjskem igrajo tudi moško 
balinarsko ligo, ki balinanje aktivira 
skoraj dve leti. 

Letos se je za sezono 2022/2023 prijavilo se-
dem ekip iz občin Notranjske regije. V tej sezoni 
so notranjski prvaki balinarji Sinje Gorice. Tudi 
to ligo vodi Branko Šefran, ki je 19. septembra v 
Sinji Gorici zmagovalni ekipi izročil zasluženi 
pokal. Ta liga ima drugačen pristop balinanja 
kot medobčinska liga. Ekipe morajo nastopa-

ti z dvanajstimi igralci, ki tekmujejo s svojimi 
nasprotniki v vseh balinarskih veščinah, kot to 
veleva svetovna balinarska organizacija z vsemi 
mednarodnimi prvenstvi.

Za balinarsko ekipo Sinja Gorica nastopajo 
naslednji igralci, ki so osvojili letošnje zaklju-
čeno prvenstvo: Simon Boh, Simon Ogrin, 
Andrej Štirn, Rafael Krompič, Janez Malovrh, 
Tine Gutnik, Dušan Rodošek, Srečko Kostanje-
vec, Avgust Buh, Miro Pajsar, Miro Jager in Jože 
Umek. Bravo, fantje, še tako naprej, saj se liga za 
2023/2024 še ni začela.

Simon Seljak

Zmagovalci Morostarji – Blatna Brezovica: Vlado Varšek, Jakob Gostiša, 
Uroš Žvab, Gregor Varšek, Damjan Hozjan, Matjaž Istenič in Boris Švigelj

Zmagovalci Notranjske balinarske lige 2022 /2023

Zmagovalna ekipa PDV Sever, balinarji: Anton Kolar,
 Zdravko Godnjavec, Zdravko Bolčina in Janez Podržaj

Zaključni turnir MBL

Medobčinska liga v balinanju

Notranjska moška lestvica

Balinanje v Medobčinski ligi 2023

Notranjska moška balinarska liga 

Drugi turnir trojk v balinanju
v Blatni Brezovici 
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Mrzl’k nas je dobro 
ogrel

Tako so modrovale Triglavke v soboto, 30.  9. 
2023. Začelo se je v Žireh. Vedele smo, da nas 
čaka vzpon, in upale, da nam ne bo pobral veselja 
do klepeta, kajti povedati si imamo veliko novega. 
Martina je izbrala prav zanimivo smer ob hudo-
urniku. Želela nam je pokazati zanimivo geolo-
ško mejo med permom in triasom. Našli smo za-
nimivo obeležje, ki spada med naravne vrednote 
državnega pomena. V tleh so vidni mikrofosili in 
kamnine. Zanimivo bi bilo raziskovati, a slediti 
smo morale cilju.

Odločno smo se spoprijele s strmino, zagrizle 
kolena in prenehale čvekati. Pospešeno dihanje 
so prekinjali robčki, kajti kapljalo nam je od nosa. 
Za postanek so poskrbele dežnikarice. Prav po-
nujale so se nam bolj ali manj odprte, kot da bi 
vedele, da bomo ostale prijateljice narave in jih 
le opazovale. Požirek in postanek sta prijala bolj 
kot kdaj koli. Skozi gozd se je svetlikalo, zato nam 
je bilo laže nadaljevati proti vrhu. Želele smo se 
rešiti smrek, ki so zakrivale razgled. Končno nam 
je uspelo, pogled na kočo nam je vrnil razpolože-
nje. Trud je poplačan, ko lahko opazuješ bližnje 
hribovje, v daljavi pa Kamniško-Savinjske Alpe, 
Storžič, Karavanke in seveda Triglav. Na vseh teh 
vrhovih smo že bile, lepe spomine imamo.

V koči na Mrzl’ku smo prespale leta 2017. Go-
spodinja je našla lepo izdelano deščico, ki smo 
jo takrat pustile za spomin. Tisto leto smo pre-
magovale predzadnjo etapo Slovenske planinske 
transverzale.

Do vrha Sivke, ki je bil tudi naš tokratni cilj, ni 
bilo daleč. Med hojo so se nam odpirali novi po-
gledi po naši prelepi Sloveniji. Velik del tokratne 
poti je potekal po Rapalski meji, kasarne, v kate-
rih so prebivali vojaki, so še dobro vidne.

Med spuščanjem po lepo pokošenih travnikih 
smo zopet naleteli na dežnikarice. Lojze jih je šel 
samo pogledat. Ker pa so bile takooo lepe, so šle 
kar z njim.

Neprekinjena hoja navzdol nam je utrudila ko-
lena. Z veseljem smo za konec posedli v žirovski 
Ambasadi. Suzana, Martina, Jože in Roman so 
poslušali same pohvale. 

Preživeli smo lep in zanimiv dan. 
HVALA!

Triglavka Mateja

P L A N I N S K I  K O T I Č E K

Za svoj prvenec v dirkanju 
izven krožnih dirkališč je do-
segel odlično 7. mesto med 18 
tekmovalci. A to je bil le uvod 
v pestro dirkaško jesen! Že na-
slednji konec tedna ga je čakala 
predzadnja krožno-hitrostna 
dirka v Mugellu. Na prvo dirko 
se je podal s 7. štartnega mesta 
in napredoval že na 4. mesto. 
Boji med tekmovalci so bili zelo 
izenačeni, zato nenehna pre-

hitevanja niso bila izvzeta. Žal 
pa vsa prehitevanja niso mini-
la brez zapletov. »Enega izmed 
tekmovalcev je zaradi poznega 
zaviranja obrnilo, tako da je 
tekmovalec pred menoj zadel 
vanj, le tega pa je odbilo vame. 
Žal se nisem mogel izogniti trku 
in prevračanju, ki mu je sledilo. 
Najprej me je obrnilo na bok, 
nato čez streho in ponovno na 
bok. Pri vsem tem jo je najbolj 

skupil avto, vendar smo ga do 
naslednje dirke uspeli toliko 
popraviti, da sem lahko na po-
poldanski dirki zopet startal, 
se izognil vsem nesrečam, in 
prečkal ciljno črto kot drugi 
med mladinci in 6. med vsemi 
tekmovalci.« Velkavrh dodaja: 
»Skupaj z ekipo Rallyshow, pod 
vodstvom Mirana Škrjanca, 
sem se udeležil še dirke v avto-
krosu, ki je za razliko od prej-
šnjih dirk poteka na makadamu. 
Po ne ravno najboljši kvalifika-
cijski vožnji, sem se nato v final-
ni vožnji uspel zbrati in pridobil 
tri mesta in končal kot četrti.«

Peter Kavčič, foto: arhiv 
Rallyshow.si

Ognjeni krst, nova 
šola in drugo mesto - 
kljub nesreči v Italiji

Z vami že od leta 1973

www.visitvrhnika.si

Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec, Log-Dragomer

Mitja Velkavrh, član kluba Autosport Jazon 
z Vrhnike, se je prvi šolski dan navsezgodaj 
zjutraj odpravil v prvi letnik srednje šole, popoldne 
pa že opravil verifikacijo in tehnični pregled na 
svoji prvi gorsko hitrostni dirki v Ilirski Bistrici, kar je 
za mladega Vrhničana predstavljalo nov mejnik in 
pomemben korak v dirkaški karieri.



NAS CASOPIS 519/30. 10. 2023 C M Y K 79

30. oktober 2023 79
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

79

M A L I  O G L A S I

Storitve 

Trajno vam odpravim depresijo, 
razne strahove, tesnobo, izgorelost, 
ljubosumje, anksioznost, nespečnost, 
stres, panične napade ... s terapijo EFT. 
Mojca NENDL, 051-780-724, www.
eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne gar-
niture, cena 70 €. Tel.: 031 648 877, 
Nina.

Nudim pomoč v gospodinjstvu – 
čiščenje. Tel.: 040 127 345 (Maja). 

Nudim čiščenje stanovanj in loka-
lov. Tel.: 031 558 071.

Izkušen varilec nudim izdelke iz 
železa in inoxa: pohištvo, ograje ... in 
storitve namestitve. Za vse informa-
cije sem na voljo na telefonski številki 
070 999 985.

Nudimo čiščenje poslovnih prosto-
rov, lokalov in stanovanj. Tel.: 051 718 
313.

Frizerske storitve na dom. Tel.: 051 
718 313. Julija, s. p.

Sporočamo vsem, ki potrebujejo 
podporo, pogovor, umirjenost in 
nasvet, da smo tisti, na katerega se 
lahko obrnejo. Pokličite 070 770 514. 
Srečamo se z vami in pomagamo. 
Društvo s psihoterapevtko (Društvo 
Kneipp Vrhnika).

Se soočate z vprašanji, povezanimi 
z žalostjo, zasvojenostjo, tesnobo ali 
večjimi življenjskimi spremembami? 
Se počutite preobremenjeni ali izoli-
rani? Morda z vašimi bližnjimi težko 
govorite o tem, kaj čutite in kako se 
počutite? Psihoterapija in psihosoci-
alno svetovanje, Ana Podlipnik, www.
motivacijainsvetovanje.si, Tel.: 040 
126 826.

Nudim pomoč starejšim na domu. 
Imam dolgoletne izkušnje. Telefon: 
051 206 714.

Smo skupina prostovoljcev, ki bi 
občanom Vrhnike rada ponudila po-
moč pri skrbi za zdravje. Poslužujemo 
se naravnih sredstev kot so hidrote-
rapija, masaže in zelišča, svetujemo 
glede prehrane in predstavljamo zdrav 
način kuhanja. Če si želite obiska 
ali srečanja z nami, nas pokličite 
na telefonsko številko: 040 475 703 
(Jasmina). 

Pomagam družinam in starejsim 
osebam pri čiščenju v hiši in stanova-
nju (npr. sesanje, pomivanje oken itn.) 
Tel: 070 219 044.

Nepremičnine, gradnja

Prodam peč za centralno ogre-
vanje Buderus, 11 kw rabljena, z 
gorilcem, in bojler, 300 L, s toplotno 
črpalko. Tel.: 041 613 944. 

 Objekt za skladiščenje oddam 
v najem. Lokacija: blizu Vrhnike. 
Velikost: 170 m2. Tel. 040 250 473 ali 
01 755 2294.

V najem oddam prostor za mirno 
obrt ali skladišče, 100 m2. Prostor je 
ogrevan, urejene sanitarije in parkiri-
šče. Telefon: 041 626 892.

Parceli, 4424 m2 (št. 1207) in 3989 
m2 (št. 1212 obe k. o. Zaklanec), 
skupaj površine 8413 m2. Parceli sta v 
zazidalnem načrtu, vložena vloga za 
spremembo namembnosti, sončna 
lega med Podolnico in Zaklancem z 
lepim razgledom na večjo okolico, 
prodam. Cena po dogovoru. Tel. 031 
819 330.
 
Delavnica – obnovljena kovačnica, 
130 m2 delovne površine, 100 m2 
skladišča nad delavnico, adaptirana 
l. 2000, vsa infrastruktura. Delavnica 
je ob glavni cesti Dobrova–Horjul, 
vas Zaklanec, parcela 230 m2. Stavba 
je vpisana kot stanovanjski objekt. 
Prodam. Tel. 031 819 330. 

Prodam dve parceli na barju, veli-
kosti 30 in 37 arov. 031 255 648

Prodamo dvosobno stanovanje v 
Horjulu, 55 m2. Stanovanje je v bloku 
in mu pripada še klet v velikosti  8 
m2 in drvarnica, 6 m2. Cena 130.000 
evrov. Tel.  040 547 290.

Mlada družina kupi zazidljivo 
parcelo za gradnjo montažne hiše na 
območju Vrhnike in okolice. Želeli 
bi parcelo vsaj 500m2 v mirni okoli-
ci. Veseli bomo vašega klica. GSM: 
040/333-331, Klemen 

V najem vzamem (če kdo odstopi) 
vrtiček, velik 30 m2, na Vrhniki. Tele-
fon: 041 956 075.

Kmetijstvo

Drva kostanjeva, hrastova, smrekova, 
mešana prodam. Zagotovo so suha. 
Naprodaj tudi smrekovi krajniki in 
žamanje za spodkuriti. Vse razrezano. 
Tudi manjše količine. Lokacija Log pri 
Brezovici. Tel.: 041 / 575 430. 

Suha bukova drva prodam. Mogoč 
razrez in dostava. Tel.: 041 390 657. 

Suha drva, kvalitetna, prodam. 051 
872 404 ali 031 740 792
 
Bukova in mešana drva, suha. Lah-
ko vam jih tudi nažagam in dostavim. 
041 388 442

Ostalo

Prodam razne stole, mize. Telefon: 
041 583 629.

Starinsko omaro, kuhinjsko kre-
denco, mizarsko mizo, skrinjo, mizo, 
stole, klop ... kupim 041 623 165.
 
Trobenta Dignatone, starejša, v 
kovčku, brezhibna, od gorenjskega 
trobentača, prodam. Tel.071 259 440.
 
Slika Marije z Jezusom in stenski 
križ. Ročno izdelano v tehniki intarzi-
je v lesu. Tel. 040 235 455.

Prodam bojler za kmečko peč. Tele-
fon: 031 558 643.

Odkupim velike gramofonske 
plošče džez in rok glasbe. Tel.: 064 185 
331.

Štedilnik na trda goriva (drva), 
Kipperbush, temno rjave barve, 54 š x 
43 g, nerabljen, samo testiran. Telefon: 
040 856 975.

Prodam peč (Veto) za centralno 
ogrevanje za 2000 evrov. Prodam tudi 
cisterno za olje – za 100 evrov. 040 
450 527

Prodam posteljo 200 x 120 cm, 
Alples, zelo malo rabljena. Prodam 
tudi vzmetnico Dormeo, debeline 16 
cm, in 5 cm nadvložka. Tel.: 031 685 
783. 

Prodam kakovostna mešana suha 
drva. Možnost prevoza na dom. Tel.:  
031 740 792 ali 051 872. 404. 

Proučevanje Svetega pisma v 
majhni skupini na Vrhniki. Vabljeni 
vsi, ki ste iskrenega srca, ne glede na 
spol, starost ali izobrazbo. Skupina je 
brezplačna. Prijave na tel. 040 475 703. 

Prodam ženske zimske škornje, št. 
43, simbolična cena. Tel.:  040 784 718.

Prodam merilnik srčnega tlaka, 
microlife BP a2 basic, letnik 4. 10. 
2022. Bil je samo testiran z elektro-
polnilnikom. Cena 50 evrov. Tel. 031 
264 138.

Diatonična Harmonika Zupan, 
velikost 33 cm, GFC, Slakov gumb, 
totter midi, lepe barve, v kovčku, 
prodam. Tel. 031 819 330.

Slušni aparat Starkey, s polnilcem, 
prodam. 031 255 648

Jogi, rabljen tri mesece, 190 x 90 cm, 
prodam za 50 evrov. Tel.:  040 847 051.

Vino, kraški teran, prodam. 2,5 evra 
za liter. Tel.:  041 823 163.

Tovorno prikolico Neptun (homo-
logirano) prodam. Notranje mere 199 
x 117 cm, nova!! Tel.: 051 359 455.

Štiridelna omara, primerna za 
dnevno sobo; slovenski izdelek, 
prodam. Tel.: 070 670 933.

Žensko kolo na prestave, novejše, 
zelo malo rabljeno, rdeče barve. 
Prodam. Tel.: 070 670 933.

Ugodno prodam manjši malo ra-
bljen samostoječ prenosni vrtni ogenj 
– posoda premera 40 cm.  Cena 40 
evrov. Pokličite na  št. 041 - 950 162.

Prodam nov mali traktor Alko za 
košnjo velike površine vrta. Tel. 031 
643 180

Televizor Beko, 65 cm, dober, 50 
evrov, prodam. Tel.: 041494999.

Varilni aparat za avtogeno varjenje, 
kisik 200 barov, acitilen 8,5 kg, polne 
velike jeklenke na vozičku z manome-
tri, dolge cevi, garniture gorilnikov, vse 
v kompletu prodam. Tel. 031 819 330. 

Umetno kovane svečnike, podstav-
ke za steklenice, stropne luči, mrežo 
za vhodna vrata, stenski obešalnik, 
kljuko za vhodna vrata prodam. Tel. 
031 819 330. 

Sestavljiv regal iz nerjavnega jekla, 
195 x 153 x 42 cm, s petimi stekleni-
mi policami, širine 81 cm, in petimi 
steklenimi policami širine 71 cm. Tel. 
031 819 330. 

Sobni oljni radiator s termostatom, 
tajmerjem in regulatorjem znamke 
SENTIK prodam. Tel. 031 819 330. 

Prodam močnejše železne regale, 
masivne, velikosti 1 m x 3 m. Primer-
ne za težje obremenitve. Telefon: 041 
626 892.

Prodam zimske gume, 4 kom, 
znamke Semperit, 195/55/16, nove. 
50 % ceneje. 031 255 648
 
200 litrski moder sod - 2 komada, 
oba s pokrovom. Cena soda 30 €. 040 
847 051

Gojzarje - skoraj nove moške 
pohodne čevlje št. 43, sivo-črne, 
ugodno prodam. Imajo kakovostno 
vodoodbojno in zračno membrano 
Alpitex. So lahki in udobni. Čisti in 
nepoškodovani. Le 3x obuti (zaradi 
bolezni).051258004

Ugodno prodam peč na pelete, 
Centrometal Pel TEC, 24 KW. Stara 
osem let, kurjena sedem zim.
Tel.: 041/742-300.

Lestev, kovinsko, preklopno, 114 cm 
višine, tri stopnice, nosilnost do 150 
kg – ugodno prodam. Zgoraj ima še 
varnostni ročaj, je zelo stabilna. Tel. 
051 258 004.

Ugodno prodam igralno/ležalno 
podlogo z obokom za dojenčka. Info: 
031/350-076. 

Ortopedske copate – natikače fly 
flot, temno modre, moške, št. 43, anti-
shock, anatomic, znotraj mehko usnje, 
ugodno prodam. So čisti, le nekajkrat 
obuti, kot novi! Tel. 051 258 004.

Oblikovalnik las – večnamenski, 
s kodralniki, likalnikom, za petnajst 
pričesk, vse lepo spravljeno v poto-
valni torbici z žepki. Malo rabljeno, 
nepoškodovano ugodno prodam. Tel. 
051 258 004.

Tlačilko za kolo z manometrom 
prodam za simbolično ceno. Kupcu 
podarim še bidon Merida. Tel. 051 
258 004.

Podarim dobro ohranjen jogi 
velikosti 120 x 200 cm in Planinske 
vestnike, letnike od 1982-2000. 031 
426 424

Ugodno prodam star šivalni stroj 
SINGER z originalnimi navodili za 
uporabo. Pokličite na tel. 031 426 424.

Tekaško stezo ABENA, model 
HK1689, malo rabljeno, prodam. 
Cena 150 eur. Tel. 041 613671

Živali

Podarim mladega muca, kastrira-
nega, črnega. Telefon: 031 697 484.
 

»Inštrukcije«

Inštrukcije kemije, telefon: 031 352 
124. Zelo uspešno, z dvajsetletnimi 
izkušnjami, inštruiram kemijo za 
gimnazije, druge SŠ, osnovno šolo in 
pripravljam za maturo. ATOKEM. 
Zlatko Šorn.  s. p., e-pošta: zlatko.
sorn@siol.net

Nudim učno pomoč šoloobve-
znim otrokom. Po izobrazbi sem 
pedagoginja in imam veliko izkušenj 
ter zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za osnov-
no in srednjo šolo, tudi na vašem 
domu. Informacije na telefonsko šte-
vilko: 031 392-842.
 
Ponujam inštrukcije za angleščino 
za osnovnošolce, pa tudi za srednjo 
šolo. 040 524 640.

Ponujam inštrukcije za anglešči-
no, slovenščino in matematiko. 
Zagotavljam uspeh. Lepo povabljeni. 
GSM: 041 878 661, Sabina Mivšek, 
Tičnica 24, Vrhnika.

Izkušena profesorica nudi instruk-
cije angleščine, vse stopnje, tudi kon-
verzacija. Tel.:  040 362 763, Vrhnika.

Nudim inštrukcije (ob celostnem 
pristopu glede na individualnost 
posameznika), OŠ in začetek SŠ. 
Matematika, biologija, slovenščina, 
potencialno tudi še kateri drug nara-
voslovno-tehniški predmet. Tel.: 040 
127 345 (Maja).

Z veseljem nudim učno pomoč 
učencem do 6. razreda pri vseh pred-
metih. Sem prof. razrednega pouka, 
imam dolgoletne izkušnje. Zagotavljam 
tudi dobre rezultate. Če vaš otrok po-
trebuje pomoč, me lahko pokličete po 
telefonu, št. 041 283 284, Barbara.

Angleščina za OŠ – umirjeno in 
malo drugače. Inštrukcije na svojem 
domu na Vrhniki nudim učiteljica, 
prof. angl. E-naslov: 
zavedanje.si@gmail.com

Inštruiram angleščino, osnovna in 
srednja šola. Kliči! Mateja: 031 768 
918

Starine

Odkupujem vse vrste starin: 
mizarske ponke, skrinje, orodja, kipe 
in drugo. Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike kočije, 
premera 1,3 metra – za okras ali 
lestenec. Prodam. Telefon: 071 259 
440.

Svečnike, kovane, odslužene, cer-
kvene, več modelov, delno peskane,  
vsak po 30 evrov, naprodaj. Tel.: 041 
494 999.

Prodam stare knjige. Tel.: 040 847 
051.

Ona – on

Rad bi živel z žensko, staro do 53 
let, ki ji ni bilo dano imeti otrok. Ni 
pomembno, kaj imate, od kje ste, 
pomembne so vrednote. Imam vse 
potrebno za prijetno skupno življenje, 
zato čakam na odziv. Tel. 041 529 658. 

Oglašujte!
Oglašujte!
Oglašujte!

Oglašujte!
v
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0,0494 g/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno 
prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

D R I V E  T O G E T H E R

I N T E R C L A S S  C A R S  D . O . O .
G O R J U P O VA  1  /  1 0 0 0  L J U B L J A N A

T E L . :  0 1  2 0 0 0  9 5 0
w w w. i n t e r c l a s s c a r s . s i

Ž E  O D  2 4 . 9 9 0 €

Hyundai zastopnik, naslov št 123, Mesto ali kraj, tel.: 040 000 000
Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana

Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

VLAK JE
ZA VSE
Najboljše poti so tiste, ki jih
skupaj ohranjamo zelene.

www.sz.si

KAMOR HOČE SRCE 
TEDNI OPLA
SLOVENSKI

AVTOHIŠA SEVER d.o.o. 
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika 

T: 01 750 63 30 
opel-sever.com

* Ponudba velja do 15. 11. 2023 za osebna vozila na zalogi ob nakupu na Opel financiranje ter ne velja za električne avtomobile in priključne hibride. 
Ponudba velja le za omejeno količino vozil. Kombinirana poraba goriva (po WLTP ciklu): 4,8–6,3 l/100 km, izpusti CO2: 126–143 g/km. Emisijska stopnja: 
EURO 6. Specifične emisije dušikovih oksidov (NOX): 0,0298–0,0713 g/km. Trdni delci: 0,0009 g/km in število delcev: 0,1800 × 1011 /km pri dizelskih motorjih. 
Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Ob nakupu na Opel financiranje 
brezplačno prejmete tudi Opel FlexCare podaljšano jamstvo in asistenco za 2+2 leti oziroma do 120.000 kilometrov. Jamstvo zadovoljstva s povratnim 
odkupom velja za vsa nova, nepoškodovana osebna vozila, do 30 dni oz. do 2000 prevoženih kilometrov od dneva izročitve novega vozila kupcu – 
katerikoli pogoj je prvi izpolnjen – ter ni na voljo za vozila upravičena do subvencij Eko sklada za nakup električnih vozil, zaradi pogojev za pridobitev 
subvencij. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Več informacij je na voljo www.opel.si ali pri pooblaščenih Opel trgovcih. Slike so simbolne. AH 
SEVER, d.o.o., Sinja Gorica 112, Vrhnika

POPUST DO 20 %*

ob nakupu na Opel financiranje
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031/244 495 041/688 211
instalacije.bizjan@gmail .com

centralno ogrevanje · vodovodne
inštalaci je · adaptaci je · pl inske

inštalaci je · toplotne črpalke · kotl i na
drva, pelete, sekance · rekuperaci ja

IŠČEMO NOVEGA SODELAVCA. 
Inf.: 031 244 495.

     ODLIČNA KVALITETA

SVINJSKE POLOVICE

SVEŽE
Prodaja mesa, Miha Medvešček s.p.

Podplešivica 1, Notranje gorice
          031-246-973
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ai1697613549155_TISK_Telemach Vrhnika_MOLEK_MOB_A4 horizontalno_okt23.pdf   1   18/10/2023   09:19:10



NAS CASOPIS 519/30. 10. 2023 C M Y K 82

30. oktober 2023 82
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

82

IZBIRA JE PREPROSTA!

Povprečna poraba goriva: 6,9 – 5,6 l/100 km. Emisije CO2: 156 – 134 g/km. Uradna vrednost emisijske stopnje: Euro 6d. Specifične emisije NOx: 0,0487 – 0,0164 g/km. Vrednost specifične emisije trdnih delcev pri dizelskih motorjih: 0,00075 – 0,00075 g/km. Ogljikov dioksid (CO2) je 
najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 
ter dušikovih oksidov. Navedena cena 20.990 EUR velja za model Fiat 500X 1.0 GSE T3 Base (334.S1P.7), z vključenima paketoma 51V, 51W in opcijo 710, in že vključuje redni popust. Ob nakupu novega vozila s FIAT Financiranjem pri Summit Leasing Slovenija prejmete dodaten popust v 
višini 1.500 EUR, ki je že vključen v navedeno ceno, ter Jamstvo 5 Plus. Navedena cena 15.750 EUR velja za model Fiat Panda Wild 4X4 (319.14S.4) in že vključuje redni popust. Ob nakupu novega vozila s FIAT Financiranjem pri Summit Leasing Slovenija prejmete dodaten popust v višini 
1.000 EUR, ki je že vključen v navedeno ceno, ter Jamstvo 5 Plus. Podrobnejše informacije in pogoji Jamstva 5 Plus so na voljo na spletni strani www.fiat.si. Podatki so bili pravilni v času priprave oglasa. Pridržujemo si pravico do sprememb. Akcijska ponudba velja za vozila iz zaloge. 
Cenik velja do razprodaje zaloge oz. do preklica. Slike so simbolične in lahko prikazujejo opremo, ki je na voljo za doplačilo ali kot dodatna oprema. AVTOTRADE, d.o.o., Vrhnika, Sinja Gorica 11, 1360 Vrhnika.

Z BONOM ZA
ZIMSKE PNEVMATIKE

FIAT 500X ZA

19.990 EUR

01 755 79 05
Odkrijte bogato ponudbo vozil Fiat iz zaloge. Na voljo takoj, po izjemnih cenah.

P o t r e b n o  j e  p r e d h o d n o  n a r o č i l o  p r e k o  t e l e f o n a . 
A k c i j a  t r a j a  o d  1 5 . 1 0 . 2 0 2 3  d o  1 0 . 1 1 . 2 0 2 3  t e r  o d  2 0 . 1 1 . 2 0 2 3  d o  3 1 . 1 2 . 2 0 2 3 .

na menjavo in
centriranje
pnevmatik 29,90 €ŽE OD

n a r o č i t e  s e

odlične cenepnevmatik
nudimo tudihrambo
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FIAT 500x IN GUME NAŠ ASOPIS.pdf   1   10. 10. 2023   14:03:49
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Jan Sport, Trgovina, servis koles
Pod Hruševco 34B, 1360 Vrhnika
T: 070 430 250, www: jan-sport.si

ŽE OD               DALJE599€ 

NOVO
 V TRGOVINI JAN SPORT Udobnost in Kvaliteta

Zraka - Naša Skrb, Vaše    
                        Dobro Počutje

Ste pripravljeni na popolno udobje
v vašem domu? Pustite, da naša strokovna 
ekipa poskrbi za vaše potrebe po klimatizaciji, 
toplotnih črpalkah in prezračevanju.

 

ZOR d.o.o.
PE: Pod Hruševco 34E, 1360 Vrhnika
Kontakt: 070 520 200
www.zor-team.si, info@zor-team.si

www.euroton.si

SAILUN Ice Blazer

ALPINE EVO1
Varnost na mokrem & suhem

Vzdržljivost pri visokih hitrostih

Hrup

Kotalni upor

TIRE TEST STANDARD
PPP 90006

SAILUN Ice Blazer

ALPINE +
Varnost na mokrem & suhem

Vzdržljivost pri visokih hitrostih

Hrup

Kotalni upor

TIRE TEST STANDARD
PPP 90006

LJUBLJANA - VIČ 
Tržaška 383, 1000 Ljubljana

 
LJUBLJANA - 
MESTNI LOG 

Cesta v Mestni log 90, 1000 Ljubljana

in še 35 trgovin po 
Sloveniji!
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 → proizvodnja v skladu s planom (kakovost, količina, 
terminski plan,) in mimimalnimi stroški,

 → upravljanje strojev za brizganje plastike, zagon, 
nastavitve,

 → pomoč pri menjavi orodja,
 → nadzor kakovosti izdelkov in osnovne meritve,
 → mletje plastike,
 → skrb za razpoložljivost opreme in strojev,
 → po potrebi druga dela vklučno s pakiranjem 

izdelkov.

 → izobrazba najmanj V. stopnje tehnične smeri,
 → izkušnje in odlično poznavanje dela na strojih za 

brizganje plastike,
 → znanje angleškega jezika,
 → obvladovanje dela za računalnikom (MS OFFICE),
 → strokovnost,
 → zanesljivost,
 → poznavanje dela z ljudmi,
 → sposobnost analize problema in iskanja rešitve.

 → zaposlitev za nedoločen čas s poskusnim delom,
 → delo v treh izmenah,
 → odlično delovno okolje v mladem dinamičnem 

kolektivu,
 → stimulativno plačilo,
 → možnost osebnega in strokovnega razvoja,
 → pridobitev novih znanj ter delovnih izkušenj.

NUDIMO:  

PRIČAKUJEMO:  

GLAVNE NALOGE IN ODGOVORNOSTI:  

Zaposlimo UPRAVLJALCA BRIZGALNIH STROJEV (m/ž)

Kandidati naj vlogo pošljejo na 
elektronski naslov 

mojca.bezek@huliot.si

Za več informacij pokličite 
031 342 613 (Mojca Bezek)

Huliot proizvodnja cevi in opreme d.o.o. s sedežem v Horjulu je 
vodilni proizvajalec in distributer cevi in spojnih kosov za 

hišno kanalizacijo iz polipropilena v Sloveniji in okolici. 
Iščemo novega sodelavca za upravljanje brizgalnih strojev. 

Se vidimo na novi lokaciji 
Opekarska cesta 18, Vrhnika

| 031 678 490 | saniker@siol.net | www.saniker.si

KERAMIČNE PLOŠČICE | KOPALNIŠKA OPREMA | STORITEV

Veljavnost od 12. 10. do 27. 11. 2023www.lekarnaljubljana.si

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah 
LL VIVA (v okviru razpoložljivega asortimana) in v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno 
ob predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila jabolk zvestobe, sicer veljajo redne 
cene. Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 12. 10. do 27. 11. 2023 oz. do prodaje zalog.

izbrano iz kataloga ugodnosti

O prehrani 
v starosti, 

diabetesu in 
sočutju.

Za več informacij prelistajte 
nov katalog ugodnosti ali 
nas pokličite

080 71 17!
na brezplačno telefonsko številko 

ŠAMPON PROTI 
UŠEM MALČEK
Uporablja se ga proti 
naglavnim ušem (Pediculus 
humanus capitis), kadar so 
že prisotne, 200 ml.
Medicinski pripomoček

SYLLIFLOR
Naravno visoka vsebnost 
prehranskih vlaknin, vsebuje 
semenske lupine jajčastega trpotca 
(Plantago ovata Forssk) v prahu, 
250 g
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

RESVERATROL
Prehransko dopolnilo 
s suhim izvlečkom 
japonskega dresnika v 
obliki kapsul, 60 kapsul.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

MAZILO ZA NOS
S pantenolom, 
za nego in 
vlaženje, 10 g.

redna cena: 20,61 €

cena s Kartico zvestobe

16,49 €
4

POPUST: 
20 %

redna cena: 18,22 €

cena s Kartico zvestobe

14,58 €
3

POPUST: 
20 %

redna cena: 5,91€

cena s Kartico zvestobe

4,73 €
1

POPUST: 
20 %

redna cena: 14,88 €

cena s Kartico zvestobe

11,90 €
3

POPUST: 
20 %

ALOE OLJE
Vsebuje hialuronsko 
kislino iz aloje vere, 
eterična olja čajevca 
in sivke, izvleček 
kamilice ter mandljevo 
in jojobino olje, 50 ml.

BALZAMIČNE KAPLJICE 
KRALJEVO OLJE 
Vsebujejo eterična olja 
njivske mete, mire, 
čajevca, bosvelije in 
rdečega bora, 10 ml.

redna cena: 11,95 €

cena s Kartico zvestobe

9,56 € 2
POPUST: 
20 %

redna cena: 12,90 €

cena s Kartico zvestobe

10,32 €
3

POPUST: 
20 %
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OOKKEENNSSSSSKKEEEE PPPPPPPPPOOOOOOOOOLICE • STOPNICE
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PPPPPOOOOORRRRRTTTTTTTTAAALLII •• BBAAALLLLLLLLLLKKKKKKKKONSKE OBROBE
NNAAAAAGGGGGRRRRRROOOOOOBBBBBBNNNNNNNNNIIIIIIII  SSSSSSSSSPPOOMENIK I

D oooo llll nn iiiii ččččč aaaaa rrrr

DDooooolllllnnnnniičar d.oo..ooooo.., ,, SiSiSiinjnjnjnjnjaaaaaaaa GoGoGoGGoorriririrr cacacacaaa 333333344,44,4,4,4,4,4 VVVVVVVVrhrhrhrhninininikakakka, , teteteell.l.l.l.:::: 0000000000000044444444000000 2222222222233333 1111111000000000000555555555553333
•  • • e-mamailil:: mamamamam rkrkrrkoo.o.o dodddododododolnlnnnnlnlniciciiiiiciccarararar@s@s@s@sioioioiolll.l.l.nenenennetttt •••• ••••  ••••

Zahvale
Želite tudi vi objaviti zahvalo? 
Pošljite nam jo po elektronski 

pošti na 
nascasopis@zavod-cankar.si 

(besedilo v wordu, sliko kot 
priponko)  ali po klasicni pošti 

na Naš casopis, Tržaška 9, 
1360 Vrhnika. Cena zahvale je 

68,72 evrov z DDV. Zraven pripišite
 še naslov placnika in telefon. 

v

v

v

Noč v korakih mirnega je sna
vzela, kar življenje da. 
Pot zdaj tvoja vodi tja,
kjer so drugi že doma.

ZAHVALA
V 92. letu starosti nas je za vedno zapustil dragi 

ati, tast, dedi in pradedi

ANTON DEBELJAK
z Vrhnike

(17. 2. 1932 – 11. 8. 2023)
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom z Vrhnike in Zaplane 
ter klubu ljubiteljev avtomoto športa Klas iz Novega mesta za izrečeno sožalje 
in sveče. Posebna zahvala velja osebni zdravnici Katarini Verdnik. Hvala osebju 

Doma upokojencev Vrhnika in zdravnici Ani Švigelj. Zahvala tudi pevcem, 
harmonikarju, gospodu župniku za opravljen obred in Pogrebni službi Vrhovec. 

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: hčerki Irena in Zvonka z možem Bojanom, 
sin Zlatko s partnerico Darjo, vnuki Nives z možem 

Davidom, Boštjan z ženo Leo, Natalija z možem 
Robertom in Gregor s partnerico Urško ter pravnuki 

Nik, Ian, Miha, Nastja, Tim, Tea in Jakob

Ko zvonovi zapojo …
Starec, sklonjen nad zemljo – 

poboža jo z roko,
s svojo hrapavo dlanjo, 

kot da začutil bi slovo …
Ko končajo se poti, 

ko naenkrat več jih ni,
ko si le še sam s seboj, 

kot se zgodilo je nocoj …
Ko zvonovi zapojo …

ZAHVALA

JOŽEF GUTNIK
(14. 12. 1937 – 5. 9. 2023),
po domače Mihelčev Jože

s Stare Vrhnike 
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom, prijateljem in znancem 

za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, darove za svete maše in izkazano 
podporo. Iskreno zahvalo izrekamo tudi g. župniku, pevcem in Pogrebni službi 

Pieta za lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti in ga boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči – vsi njegovi!
Stara Vrhnika, 5. 9. 2023

Noč, ki ne pozna jutra, 
ni tvoja poslednja noč. 

Nasledila se je,
 z zvezdami posuta, 
v očeh tvojih dragih 

vsem, ki si jih ljubila nekoč. 
(T. Pavček)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše

IVANKE KRATOCHWILL
(1935–2023)

iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in sodelavcem za 
izrečeno sožalje, tople objeme in vzpodbudne besede. Hvala za darovano cvetje 

in sveče ter denarne darove, ki ste/smo jih namenili za dobrodelne namene. 
Hvala negovalnemu in zdravstvenemu osebju Doma upokojencev Vrhnika za nego 

in skrb v njenih zadnjih letih. Hvala Pogrebni službi Vrhovec, pevcem Kvarteta 
Grm in gospodu župniku za lep poslovilni obred. Hvala vsem, ki ste jo pospremili 

na njeni zadnji poti ali bili v mislih z njo.

Vsi njeni

Aktualna 
elektronska 

številka 
in arhiv 

preteklih izdaj 
Našega 

časopisa 
na 
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www.usluge-lavanda.si

Z vami že od leta 1973

www.visitvrhnika.si

Vrhnika, Borovnica, Horjul, 
Dobrova-Polhov Gradec, 

Log-Dragomer

PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

EDINI POOBLAŠČENI 
IZVAJALEC POKOPALIŠKE 

DEJAVNOSTI NA 
POKOPALIŠČU VRHNIKA

W W W . V R H O V E C . E U
D O S E G L J I V I  2 4  U R

041  637  617
031  7 16  176

Celotne pogrebne, pokopališke in 
cvetličarske dejavnosti na območju 

občin Vrhnika, Dobrova-Polhov 
Gradec, Horjul, Log

VSE NA ENEM MESTU

DRENOV GRIČ 128, VRHNIKA
ZAHVALA

18. septembra 2023 je za vedno zaspala naša 
draga sestra in teta

CIRILA DOBROVOLJC,
rojena Osredkar

(1927–2023)

Pogrešali te bomo.

Vsi njeni

Le tiho pridi k meni,
ne kliči me nazaj, 

veliko vsega sem doživel, 
ne želim si več nazaj. 

ZAHVALA
V 73. letu starosti nas je zapustil 

FRANC PETRIČ
z Mirk na Vrhniki

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se poslovili od njega. Posebna hvala gre 
pogrebni službi Vrhovec, Lovski družini Vrhnika, zasavskim rogistom, g. Jožetu 
Keršmancu za poslovilni govor, g. župniku in pevcem za lep pogrebni obred. 

Žena Lea in sinovi Uroš, Franci in Matjaž z družinami

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti.

Sedla bo na rožna tla in jokala,
ker tebe več ni.
(S. Gregorčič)

ZAHVALA

IVANKA ZDEŠAR, rojena Dolinar
(1935–2023)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, darovane sveče in cvetje. Zahvala članom Društva upokojencev Horjul, 

Zavodu Pristan, paliativni oskrbi iz Ljubljane, msgr. Miroslavu Šlibarju in posebej 
zahvala Pogrebni službi Lavanda, pevcem, gospodu župniku Janezu Smrekarju za 
lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki ste našo mamo oskrbovali in jo pospremili 

na zadnji poti. Ostala bo v naših srcih.

Žalujoči: sin Slavko, hčerki Zdenka in Joži z družinama, 
sestra Nada in brat Franci z družinama 

Podolnica, september 2023

Bremena v življenju te niso 
zlomila,

a bolezen iz tebe vso moč je izpila –
za tabo ostala je velika praznina,
ki z našim spoštovanjem in mislijo

do tebe se bo polnila.

ZAHVALA

ANDREJ PLESTENJAK
(17. 9. 1968 – 24. 8. 2023)

Ob boleči izgubi moža in očeta se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje in darove, ki ste jih namenili cerkvi, 

ter vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti. Iskrena hvala osebju hiše Ljubhospic 
za ljubečo oskrbo in izkazano podporo v zadnjih dneh njegovega življenja. Hvala 
g. župniku Bogdanu Oražmu, Pogrebni službi Lavanda, pevcem, Prostovoljnemu 

gasilskemu društvu Črni Vrh in prijateljem motoristom za lepo slovesnost 
pogreba. V spominih večno boš živel!

Vsi njegovi

Pil sem te in ne izpil, Ljubezen … 
(Alojz Gradnik)

Zatonilo je naše sonce, naša zlata mamica

KATJA OBLAK, rojena KOTNIK
(4. 9. 1946–3. 10. 2023)

Hvala vsem, ki ste jo imeli radi.

Tatjana, Nataša in Katarina
Verd, Rakek

Čudno, kako prazen je svet, ko 
umre en sam človek.

(Dante)

ZAHVALA

FRANC CIUHA
(1952–2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, nekdanjim sodelavcem, 
vaščanom in znancem za izrečene besede sožalja. Zahvala tudi vsem, ki ste mu na 

kakršenkoli način pomagali ob njegovi kratki in težki bolezni. 

Vsi njegovi

Mirno in spokojno si zaspal,
v večni sen odpotoval. Naj bo 

srečno 
tvoje potovanje in pogosto vračaj

 se k nam v sanje.

ZAHVALA
ob izgubi moža, očeta, starega ata in tasta 

JANEZA ZADNIKARJA
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za vse izrečeno sožalje, darovane 
sveče in cvetje. Zahvaljujemo se PGD Hruševo in ostalim gasilcem, MPZ Dobrova 

in društvu upokojencev Dobrova za lepe poslovilne besede. Iskrena zahvala 
njegovi osebni zdravnici dr. Karmen Šuštaršič Svetič, za strokovno in humano 

udejstvovanje v času njegove bolezni. Zahvala tudi zdravstvenemu osebju 
Onkološkega inštituta Ljubljana, Lavandi za pogrebne storitve ter gospodu 
župniku Janezu Kvaterniku za lep obred. Hvala vsem, ki ga boste ohranjali v 

lepem spominu.

Vsi njegovi
Hruševo, oktober 2023



R A Z V E D R I L O

NAS CASOPIS 519 /30. 10. 2023 C M Y K 87

30. oktober 2023 87
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

87

Nagradna križanka S U D O K U

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

Nagradno geslo pretekle križanke, ki je potekala pod pokroviteljstvom Pizze s Hriba, se je glasilo  »Pizza s Hriba«. V uredništvo smo prejeli ogromno pisem 
z rešitvami. S pico po lastni izbiri se bodo sladkali: Ankica Maglić, Petra Secen, Danijel Tekavec, Samo Homovec in 
Aleš Hrovat. Nagrajenci bodo darilne bone prejeli po pošti. Rešitve (nagradno geslo) za tokratno križanko pošljite najkasneje do 10. 
novembra na naslov Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika (ali nascasopis@zavod-cankar.si), s pripisom »Nagradna križanka«. Escobar, pražarna 
vrhunskih kav bo petim nagrajencem podarila hišno mešanico kave. 

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

REŠI ME

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.



Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: 041 336 277, telefon tajništva: 01 7506 630. elektronski naslov nasca-
sopis@zavod-cankar.si. Celostna grafična podoba Našega časopisa: Studio OKUSI - Vrhnika, oblikovalec Jani Govekar. Grafična realizacija: Tomograf, Tomo Cesar, s. p., naklada 14 060 izvodov; tisk Tiskarna Salomon. Cena zahvale: 68,72 evra. ISSN: 2536-4073

Most
Župnik in mežnar stojita ob vaški cesti 
in zabijata v tla tablo z napisom: »Ko-
nec je blizu! Obrnite se, dokler še ni 
prepozno!«
Mimo pridrvi avto, voznik skozi okno 
zavpije: »Pustita ljudi pri miru, vidva, 
verska fanatika!«
Čez nekaj trenutkov se zasliši cviljenje 
zavor in nato glasen pljusk.
Mežnar se obrne k župniku: »Ali mi-
sliš, da ne bi bilo bolje, če bi preprosto 
napisala: ‘Most je podrt?’«

Obiskovanje zdravnika
Mož se vrne iz službe: »Žena! Danes 
sem bil v zavarovalnici in sklenil ži-
vljensko zavarovanje za stotisoč evrov.«
»Super! Zdaj ti pa ne bo več treba za 
vsako malenkost obiskovati zdravni-
ka!«

Polža
Polža se sprehajata. Prideta do široke 
ceste in eden se odloči, da bo šel čez, 
ko ga drugi ustavi: »Saj si nor! Čez tri 
ure pride avtobus!«

Boksar
»Slišala sem, da si se poročila z boksar-
jem? Kakšen pa je?«
»Ne znam ga opisati, ker po vsaki tek-
mi pride drugačen domov.«

Zapor
Se pelje motorist in zbije kanarčka. 
Ustavi, pobere kanarčka in gre domov. 
Položi ga v kletko s hrano in vodo. Ka-
narček se zbudi in pomisli:
»Saj sem vedel! Zbil sem motorista in 
zdaj sem v zaporu!«

Razmislek
»To je že tretje vprašanje, na katerega 
niste odgovorili!« reče profesor štu-
dentu.
»Pustite mi nekaj časa za razmislek,« 
stoka študent.
»Rad. Razmišljajte do naslednjega izpi-
tnega roka!«

Knjižica
Babica se odloči, da bo vnuku podarila 
katero koli knižico. Čez par dni pride 
vnuk k babici domov in babica mu reče: 

»Vnuk, izberi si katero koli knjižico!«
Vnuk: »Katero koli?«
Babica: »Seveda.«
Vnuk: »Potem mi pa daj bančno knji-
žico!«

Pes
Pridejo trije sodelavci na obisk h Go-
renjcu.
Gorenjec reče: »Držte se skupaj, da ne 
bo pes trikrat lajal.«

Majoneza
Zakaj blodinka brska po majonezi? Ker 
išče Tomija!
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